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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA CATRO DE 

XUÑO DE DOUS MIL VINTE 

 

No Salón de Sesións da Casa do 

Concello da cidade da Coruña, a 4 de 

xuño de 2020. Baixo a presidencia da 

Excma. Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey 

García, e coa asistencia dos edís D. José 

Manuel Lage Tuñas, D.ª Eudoxia 

María Neira Fernández, D. Juan 

Manuel Díaz Villoslada, D.ª Eva 

Martínez Acón, D. Jesús Javier 

Celemín Santos, D.ª María Esther 

Dolores Fontán Prado, D. Juan Ignacio 

Borrego Vázquez, D. Roberto 

Rodríguez Martínez, D.ª Rosa María 

Gallego Neira, D.ª Esperanza Peñalosa 

López-Pin, D. Antonio Deus Álvarez, 

D. Martín Fernández Prado, D. 

Roberto García Fernández, D.ª María 

Teresa Gutiérrez Roselló, D.ª María 

Nazaret Cendán Gayoso D. Roberto 

Luis Coira Andrade, D.ª María García 

Gómez, D. Xiao Varela Gómez, D.ª 

Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 

Lema Suárez, D.ª Claudia Delso 

Carreira, D. Iago Martínez Durán, D. 

Francisco Xesús Jorquera Caselas, D.ª 

Avia Veira González e D.ª Mónica 

Martínez Lema e, ao abeiro do 

establecido no artigo 46.3 da Lei 7/1985, 

do 2 de abril, reguladora das bases do 

réxime local (engadido pola disposición 

final segunda do Real decreto lei 

11/2020, do 31 de marzo, polo que se 

adoptan medidas urxentes 

complementarias no ámbito social e 

económico para facer fronte ao covid-

19), coa asistencia á sesión plenaria por 

videoconferencia da edil D.ª Diana 

María Sobral Cabanas, reúnese, previa 

convocatoria regulamentariamente 

circulada, o Excelentísimo Concello 

Pleno, co obxecto de celebrar sesión 

ordinaria en primeira convocatoria. 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA CUATRO DE 

JUNIO DE DOS MIL VEINTE 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, 

a 4 de junio de 2020. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles D. José Manuel Lage Tuñas, D.ª 

Eudoxia María Neira Fernández, D. 

Juan Manuel Díaz Villoslada, D.ª Eva 

Martínez Acón, D. Jesús Javier Celemín 

Santos, D.ª María Esther Dolores 

Fontán Prado, D. Juan Ignacio Borrego 

Vázquez, D. Roberto Rodríguez 

Martínez, D.ª Rosa María Gallego Neira, 

D.ª Esperanza Peñalosa López- Pin, D. 

Antonio Deus Álvarez, D. Martín 

Fernández Prado, D. Roberto García 

Fernández, D.ª María Teresa Gutiérrez 

Roselló, D.ª María Nazaret Cendán 

Gayoso D. Roberto Luis Coira Andrade, 

D.ª María García Gómez, D. Xiao 

Varela Gómez, D.ª Silvia Cameán 

Calvete, D. Alberto Lema Suárez, D.ª 

Claudia Delso Carreira, D. Iago 

Martínez Durán, D. Francisco Xesús 

Jorquera Caselas, D.ª Avia Veira 

González y D.ª Mónica Martínez Lema y, 

al amparo del establecido en el artículo 

46.3 de la Ley 7/1985, de 2 de abril , 

reguladora de las bases del régimen local 

(añadido por la disposición final segunda 

del Real decreto ley 11/2020, de 31 de 

marzo, por el que se adoptan medidas 

urgentes complementarias en el ámbito 

social y económico para hacer frente al 

covid-19), con la asistencia a la sesión 

plenaria por videoconferencia de la edil 

D.ª Diana María Sobral Cabanas, se 

reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 
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Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 
 

Ás dez horas e oito minutos a Presidencia 

declara aberta a sesión e pásase a tratar 

os asuntos incluídos na orde do día. 

 

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas, benvidos e 

benvidas os membros da Corporación 

municipal, persoal municipal, 

funcionarios e funcionarias que nos 

acompañan, xornalistas acreditados, así 

como a todas aquelas persoas que nos 

seguen a través do sinal do streaming.  

 

 

Damos comezo a esta sesión do Pleno 

ordinario do mes de xuño. 

 

Asunto número un, señor secretario. 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 

 

Comunicacións da alcaldía. 

 

80. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista. 

 

Presidencia 
 

Ben, no Pleno do pasado 14 de setembro 

de 2015, como saben, aprobouse por 

unanimidade unha moción conxunta 

sobre a violencia de xénero e o interese 

común en avanzar na Coruña cara unha 

realidade sen violencias machistas. E 

dentro daqueles compromisos adquiridos 

estaba o de iniciar cada Pleno ordinario 

agardando tantos minutos de silencio 

Da fe del acto el infraescrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José 

Díaz Sánchez, y se encuentra además 

presente el interventor general, don 

Ángel David Murado Codesal. 

 

A las diez horas y ocho minutos la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los asuntos incluidos en la 

orden del día. 

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buen día a todos y a todas. 

Bienvenidos y bienvenidas los miembros 

de la Corporación municipal, personal 

municipal, funcionarios y funcionarias 

que nos acompañan, periodistas 

acreditados, así como a todas aquellas 

personas que nos siguen a través de la 

retransmisión en directo.  

 

Damos comienzo a esta sesión del Pleno 

ordinario del mes de junio.  

 

Asunto número uno, señor secretario. 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Comunicaciones de la alcaldía. 

 

80. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista. 

 

Presidencia 

 

Bien, en el Pleno del pasado 14 de 

septiembre de 2015, como saben, se 

aprobó por unanimidad una moción 

conjunta sobre la violencia de género y el 

interés común en avanzar en A Coruña 

cara a una realidad sin violencias 

machistas. Y dentro de aquellos 

compromisos adquiridos estaba el de 

iniciar cada Pleno ordinario guardando 
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como persoas fosen asasinadas polo 

machismo desde o anterior Pleno.  

 

 

Segundo as cifras oficiais, comunícase 

que deberán gardarse dous minutos de 

silencio polas vítimas que a continuación 

se relacionan.  

 

Infórmase así mesmo que no total do ano 

2020 ata a data deste Pleno de 4 de xuño, 

as cifras oficiais de asasinatos é de 22.  

 

 

Desde o Pleno de maio ata o Pleno de 

xuño foron asasinadas dúas mulleres: o 

27 de maio de 2020, Annick, de apelidos 

descoñecidos, de 65 anos, en L´Escala, 

Girona; e o 30 de maio de 2020, unha 

muller de identidade descoñecida de 51 

anos en Esplugues de Llobregat, 

Badalona. Así que solicito ós membros 

da Corporación que se poñan en pe para 

gardar dous minutos de silencio. 

 

 

(A continuación gárdanse 2 minutos de 

silencio). 
 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Pasamos xa ó asunto número dous.  

 

Señor secretario. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, perdón, non sei se podía solicitar unha 

cuestión de orde antes de empezar o 

Pleno.  

 

Bueno, dende a Marea Atlántica 

queriamos deixar constancia de que non 

nos parece de recibo o trato recibido ás 

portas do Concello por parte de persoas 

que están agardando por unha cita con 

Servicios Sociais. 

tantos minutos de silencio como personas 

fueran asesinadas por el machismo desde 

el anterior Pleno.  

 

Según las cifras oficiales, se comunica 

que deberán guardarse dos minutos de 

silencio por las víctimas que a 

continuación se relacionan.  

 

Se informa asimismo que en el total del 

año 2020 hasta la fecha de este Pleno de 

4 de junio, las cifras oficiales de 

asesinatos es de 22.  

 

Desde el Pleno de mayo hasta el Pleno de 

junio fueron asesinadas dos mujeres: el 

27 de mayo de 2020, Annick, de apellidos 

desconocidos, de 65 años, en L´Escala, 

Girona; y el 30 de mayo de 2020, una 

mujer de identidad desconocida de 51 

años en Esplugues de Llobregat, 

Badalona. Así que solicito a los 

miembros de la Corporación que se 

pongan en pie para guardar dos minutos 

de silencio. 

 

(A continuación se guardan 2 minutos 

de silencio). 
 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Pasamos ya al asunto número dos.  

 

Señor secretario. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, perdón, no sé si podía solicitar una 

cuestión de orden antes de empezar el 

Pleno.  

 

Bueno, desde la Marea Atlántica 

queríamos dejar constancia de que no 

nos parece de recibo el trato recibido a 

las puertas del Ayuntamiento por parte de 

personas que están esperando por una 

cita con Servicios Sociales. 
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Presidencia 

 

Señora García, non é unha cuestión de... 

 

Señora García, pode vostede falar para 

plantexar unha... 

 

(Falan ao mesmo tempo a señora 

Presidenta e a señora García Gómez). 

 

Señora García Gómez 

 

Simplemente deixar de manifesto que 

cremos que esa xente que está pasando 

unha situación vital complicada e que 

necesitarían atención... 

 

Presidencia 

 

Señora García, agarde un momento, 

agarde un momento. 

 

Señora García, señora García, non ten a 

palabra, señora García, non ten a palabra.  

 

 

Señora García non ten a palabra.  

 

Miren, o Regulamento é claro respecto 

das cuestións de orde. O que vostede 

acaba de facer non é unha cuestión de 

orde, é unha cuestión de carácter político. 

É unha intervención de carácter político 

que non ten nada que ver coa orde do día 

do Pleno para o cal pode vostede intervir 

para facer unha cuestión de orde. Iso que 

acaba de facer non é unha cuestión de 

orde. 

 

Asunto número dous.  

 

Señor secretario. 

 

URBANISMO, VIVENDA, INFRAES- 

TRUTURAS E MOBILIDADE 

 

Urbanismo 

 

 

Presidencia 

 

Señora García, no es una cuestión de... 

 

Señora García, puede usted hablar para 

plantear una... 

 

(Hablan al mismo tiempo la señora 

Presidenta y la señora García Gómez). 

 

Señora García Gómez 

 

Simplemente poner de manifiesto que 

creemos que esa gente que está pasando 

una situación vital complicada y que 

necesitarían atención... 

 

Presidencia 

 

Señora García, espere un momento, 

espere un momento. 

 

Señora García, señora García, no tiene 

la palabra, señora García, no tiene la 

palabra.  

 

Señora García no tiene la palabra.  

 

Miren, el Reglamento es claro respecto 

de las cuestiones de orden. Lo que usted 

acaba de hacer no es una cuestión de 

orden, es una cuestión de carácter 

político. Es una intervención de carácter 

político que no tiene nada que ver con el 

orden del día del Pleno para el cual 

puede usted intervenir para hacer una 

cuestión de orden. Eso que acaba de 

hacer no es una cuestión de orden. 

 

Asunto número dos.  

 

Señor secretario. 

 

URBANISMO, VIVIENDA, INFRAES- 

TRUCTURAS Y MOVILIDAD 

 

Urbanismo 
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81. Aprobación definitiva do 

documento “Estudo de Detalle de 

ordenación de volumes na Fundación 

Adcor. Maio 2020”. 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Aprobación definitiva do documento 

“Estudo de Detalle de ordenación de 

volumes na Fundación Adcor. Maio 

2020”, maioría simple. 

 

Presidencia 

 

Ben, para este asunto ten a palabra o 

señor Díaz Villoslada por parte do 

Goberno municipal para a exposición 

inicial, e tal e como se acordou na 

Comisión de Voceiros e Voceiras haberá 

unha única quenda de 3 minutos por 

grupo.  

 

Adiante, señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día a todos os compoñentes do Pleno 

e ós medios, e ó persoal que nos 

acompaña, para expoñer en primeiro 

lugar un dos tres asuntos que en materia 

de urbanismo traemos a esta parte 

resolutoria do Pleno que celebramos o 

día de hoxe. 

 

Este primeiro asunto trátase da 

aprobación definitiva do Estudo de 

Detalle para a ordenación de volumes 

solicitado pola Fundación Adcor para a 

súa sede no polígono dos Rosales.  

 

Como sabemos, en febreiro de 2008 a 

Alcaldía desta cidade formalizara a 

concesión demanial gratuíta en favor da 

Fundación Adcor, que fora outorgada 

pola Xunta de Goberno Local en marzo 

de 2007. E o Estudo de Detalle respecto 

desta parcela na estrada dos Fortes, 

81. Aprobación definitiva del documento 

“Estudio de Detalle de ordenación de 

volúmenes en la Fundación Adcor. 

Mayo 2020”. 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Aprobación definitiva del documento 

“Estudio de Detalle de ordenación de 

volúmenes en la Fundación Adcor. Mayo 

2020”, mayoría simple. 

 

Presidencia 
 

Bien, para este asunto tiene la palabra el 

señor Díaz Villoslada por parte del 

Gobierno municipal para la exposición 

inicial, y tal y como se acordó en la 

Comisión de Portavoces habrá un único 

turno de 3 minutos por grupo.  

 

 

Adelante, señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos los componentes del 

Pleno y a los medios, y al personal que 

nos acompaña, para exponer en primer 

lugar uno de los tres asuntos que en 

materia de urbanismo traemos a esta 

parte resolutoria del Pleno que 

celebramos el día de hoy. 

 

Este primer asunto se trata de la 

aprobación definitiva del Estudio de 

Detalle para la ordenación de volúmenes 

solicitado por la Fundación Adcor para 

su sede en el polígono de los Rosales.  

 

Como sabemos, en febrero de 2008 la 

Alcaldía de esta ciudad formalizó la 

concesión demanial gratuita en favor de 

la Fundación Adcor, que había sido 

otorgada por la Junta de Gobierno Local 

en marzo de 2007. Y el Estudio de Detalle 

respecto de esta parcela en la carretera 
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número 14, ten como finalidade ampliar 

unha serie de volumes para a residencia 

que, como todos sabemos, tamén trata de 

mellorar no día a día as posibilidades 

sociais, sociolaborais, das persoas con 

discapacidade intelectual e apoiar ás súas 

familias. 

 

 

Esta solicitude por parte da Fundación 

Adcor entrara no Concello no mes de 

decembro de 2018, durante o mandato 

municipal anterior, e fora tomada en 

consideración e tomado o acordo de 

aprobación inicial por parte da Xunta de 

Goberno Local o pasado 6 de novembro 

de 2019, conforme ó procedemento 

previsto para a aprobación dos estudos de 

detalle no artigo 82 da Lei 2/2016, do 

Solo de Galicia.  

 

 

Someteuse preceptivamente ó trámite de 

información pública. Non se recibiu 

ningunha alegación ao respecto. Si que se 

recibiron, obviamente, os 

correspondentes informes de carácter 

sectorial, tanto por parte da Dirección 

Xeral de Emerxencias e Interior como 

por parte da Xefatura Territorial da 

Xunta de Galicia en Economía, Emprego 

e Industria, ou por parte da Dirección 

Xeral de Patrimonio Cultural, que emitira 

o seu informe en febreiro deste ano. 

 

O 21 de maio —evidentemente pasadas 

unhas semanas durante todo este proceso 

de crise sanitaria, que obrigou a unha 

certa minoración dalgún ritmo de traballo 

en estes temas de instrumentos de 

planeamento— o Servizo de 

Planeamento e Xestión do Solo emite o 

correspondente informe técnico xurídico 

de carácter favorable. 

 

Como sabemos, a parcela está clasificada 

no vixente Plan Xeral de 2013 como solo 

urbano consolidado coa cualificación 

urbanística de equipamento público local. 

de los Fuertes, número 14, tiene como 

finalidad ampliar una serie de volúmenes 

para la residencia que, como todos 

sabemos, también trata de mejorar en el 

día a día las posibilidades sociales, 

sociolaborales, de las personas con 

discapacidad intelectual y apoyar a sus 

familias. 

 

Esta solicitud por parte de la Fundación 

Adcor entró en el Ayuntamiento en el mes 

de diciembre de 2018, durante el 

mandato municipal anterior, y había sido 

tomada en consideración y tomado el 

acuerdo de aprobación inicial por parte 

de la Junta de Gobierno Local el pasado 

6 de noviembre de 2019, conforme al 

procedimiento previsto para la 

aprobación de los estudios de detalle en 

el artículo 82 de la Ley 2/2016, del Suelo 

de Galicia.  

 

Se sometió preceptivamente al trámite de 

información pública. No se recibió 

ninguna alegación al respecto. Sí que se 

recibieron, obviamente, los 

correspondientes informes de carácter 

sectorial, tanto por parte de la Dirección 

General de Emergencias e Interior como 

por parte de la Jefatura Territorial de la 

Xunta de Galicia en Economía, Empleo e 

Industria, o por parte de la Dirección 

General de Patrimonio Cultural, que 

emitió su informe en febrero de este año. 

 

El 21 de mayo —evidentemente pasadas 

unas semanas durante todo este proceso 

de crisis sanitaria, que obligó a una 

cierta minoración de algún ritmo de 

trabajo en estos temas de instrumentos de 

planeamiento— el Servicio de 

Planeamiento y Gestión del Suelo emite 

el correspondiente informe técnico 

jurídico de carácter favorable. 

 

Como sabemos, la parcela está 

clasificada en el vigente Plan General de 

2013 como suelo urbano consolidado con 

la calificación urbanística de 
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Está ordenado mediante a Norma Zonal 8 

de equipamentos. Quero lembrar tamén 

que, por certo no Pleno do pasado 5 de 

decembro de 2019 tamén se acordara en 

esta sesión plenaria o cambio de uso 

desta parcela para axustalo ó seu uso 

actual, porque estaba clasificado como 

administrativo e se pasara a súa 

cualificación como sanitario e de 

benestar social e asistencial. E en este 

estudio de detalle a Fundación Adcor 

precisa e proxecta dous novos corpos de 

edificación, por iso neste estudo de 

detalle ordénase a correspondente 

volumetría. 

 

 

Os datos concretos desta nova volumetría 

das altura máximas posibles que se podan 

precisar pola Fundación Adcor están 

contidas no expediente, na 

correspondente memoria que se 

presentara pola Fundación Adcor con 

este estudo de detalle, e en este sentido 

precisando a maioría simple este acordo 

desta Corporación, deste Pleno, para a 

aprobación definitiva deste estudo de 

detalle. Por iso o sometemos, para poder 

facilitarlle á Fundación Adcor 

precisamente que poda levar adiante os 

seus obxectivos sociais e sociosanitarios 

da mellor maneira posible. 

 

 

Mais nada, grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Comezamos a quenda de intervencións.  

 

Polo Grupo Mixto, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Unha das conclusións que se sacan destes 

equipamiento público local. Está 

ordenado mediante la Norma Zonal 8 de 

equipamientos. Quiero recordar también 

que, por cierto en el Pleno del pasado 5 

de diciembre de 2019 también se había 

acordado en esta sesión plenaria el 

cambio de uso de esta parcela para 

ajustarlo a su uso actual, porque estaba 

clasificado como administrativo y se 

había pasado a su calificación como 

sanitario y de bienestar social y 

asistencial. Y en este estudio de detalle la 

Fundación Adcor necesita y proyecta dos 

nuevos cuerpos de edificación, por eso en 

este estudio de detalle se ordena la 

correspondiente volumetría. 

 

Los datos concretos de esta nueva 

volumetría de las altura máximas 

posibles que se puedan necesitar por la 

Fundación Adcor están contenidas en el 

expediente, en la correspondiente 

memoria que se presentó por la 

Fundación Adcor con este estudio de 

detalle, y en este sentido necesitando la 

mayoría simple este acuerdo de esta 

Corporación, de este Pleno, para la 

aprobación definitiva de este estudio de 

detalle. Por eso lo sometemos, para 

poder facilitarle a la Fundación Adcor 

precisamente que pueda llevar adelante 

sus objetivos sociales y sociosanitarios de 

la mejor manera posible. 

 

Nada más, gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Comenzamos el turno de intervenciones. 

 

Por el Grupo Mixto, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Una de las conclusiones que se sacan de 
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tempos que estamos vivindo é a 

necesidade imperiosa de cambiar o 

modelo das residencias e centros de avós. 

Esta pandemia que deixa datos como que 

o 30 % dos falecementos na área 

sanitaria da Coruña eran usuarios de 

centros residenciais de maiores, marca 

sen dúbida un antes e un despois para a 

atención dos avós, polo que a ampliación 

que o centro Adcor plantexaba faise 

agora máis necesaria, se cabe. 

 

 

Primeiro aprobamos o cambio de uso da 

parcela municipal onde está o 

equipamento de Adcor, cambio necesario 

para axeitalo ao uso real que ten na 

actualidade e que así se poida facer esa 

ampliación que o centro necesita. Agora 

apoiamos tamén a aprobación do Estudo 

de Detalle de ordenación de volumes 

para que este centro residencial para 

maiores en situación de dependencia 

construída hai oito anos faga esa 

necesaria ampliación. Xa cando foi 

construída falábase de que o espazo sería 

limitado porque a demanda era entón xa 

alta e na cidade non existía ningún centro 

con estas características. Oito anos 

despois a demanda segue medrando e 

como estamos a comprobar o espazo é 

máis necesario ca nunca, así que imos a 

votar a favor. 

 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señora 

Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Si, bo día a todos os membros da 

Corporación municipal, ó persoal 

municipal que nos acompaña, ós medios 

estos tiempos que estamos viviendo es la 

necesidad imperiosa de cambiar el 

modelo de las residencias y centros de 

abuelos. Esta pandemia que deja datos 

como que el 30 % de los fallecimientos en 

el área sanitaria de A Coruña eran 

usuarios de centros residenciales de 

mayores, marca sin duda un antes y un 

después para la atención de los abuelos, 

por lo que la ampliación que el centro 

Adcor planteaba se hace ahora más 

necesaria, si cabe. 

 

Primero aprobamos el cambio de uso de 

la parcela municipal donde está el 

equipamiento de Adcor, cambio 

necesario para acomodarlo al uso real 

que tiene en la actualidad y que así se 

pueda hacer esa ampliación que el centro 

necesita. Ahora apoyamos también la 

aprobación del Estudio de Detalle de 

ordenación de volúmenes para que este 

centro residencial para mayores en 

situación de dependencia construida hace 

ocho años haga esa necesaria 

ampliación. Ya cuando fue construida se 

hablaba de que el espacio sería limitado 

porque la demanda era entonces ya alta y 

en la ciudad no existía ningún centro con 

estas características. Ocho años después 

la demanda sigue creciendo y como 

estamos comprobando el espacio es más 

necesario que nunca, así que vamos a 

votar a favor. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, 

señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí, buenos días a todos los miembros de 

la Corporación municipal, al personal 

municipal que nos acompaña, a los 
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de comunicación e por suposto tamén á 

xente que nos segue por streaming ou á 

que vaia entrar ou poida entrar no Salón 

de Plenos. 

 

En primeiro lugar, desde o Bloque 

Nacionalista Galego queremos sinalar 

que imos votar a favor deste punto da 

orde do día, deste estudo de detalle de 

volumes na Fundación Adcor, nas 

instalacións da Fundación Adcor, que 

permitirán, efectivamente, o aumento dos 

servizos desta entidade que realiza un 

labor fundamental de integración de cara 

ás persoas con discapacidade intelectual. 

 

 

Como eu creo que a cuestión do estudo 

de detalle non ten..., ten unha 

importancia evidentemente vital para a 

Fundación, pero creo que politicamente é 

máis importante destacar hoxe unha 

cuestión que está acontecendo na nosa 

sociedade que pode ser invisíbel para 

moitas persoas e que ten que ver tamén 

coa atención á discapacidade e coa 

atención ás diversidades funcionais: é a 

decisión unilateral e sen diálogo da 

Xunta de Galiza de retrasar a apertura 

dos centros de día e ocupacionais ata o 1 

de setembro de 2020, que está a provocar 

graves repercusións non só nas persoas 

que exercen os coidados —nunha maior 

parte mulleres— creando unha 

sobrecarga brutal, senón tamén provoca o 

illamento social das persoas que teñen 

diversidade funcional, que teñen 

discapacidades.  

 

 

ASPACE, que é unha asociación —como 

ben saben— que coida principalmente 

das persoas con parálise cerebral, fixo 

pública a súa queixa por esta decisión da 

Xunta de Galiza. Interrómpense unha 

serie de servizos que son vitais para 

evitar o deterioro psíquico, físico ou 

cognitivo e garantir a calidade de vida 

destas persoas, e tamén os seus dereitos a 

medios de comunicación y por supuesto 

también a la gente que nos sigue en 

directo o a la que vaya a entrar o pueda 

entrar en el Salón de Plenos. 

 

En primer lugar, desde el Bloque 

Nacionalista Galego queremos señalar 

que vamos a votar a favor de este punto 

del orden del día, de este estudio de 

detalle de volúmenes en la Fundación 

Adcor, en las instalaciones de la 

Fundación Adcor, que permitirán, 

efectivamente, el aumento de los servicios 

de esta entidad que realiza una labor 

fundamental de integración de cara a las 

personas con discapacidad intelectual. 

 

Como yo creo que la cuestión del estudio 

de detalle no tiene…, tiene una 

importancia evidentemente vital para la 

Fundación, pero creo que políticamente 

es más importante destacar hoy una 

cuestión que está sucediendo en nuestra 

sociedad que puede ser invisible para 

muchas personas y que tiene que ver 

también con la atención a la 

discapacidad y con la atención a las 

diversidades funcionales: es la decisión 

unilateral y sin diálogo de la Xunta de 

Galicia de retrasar la apertura de los 

centros de día y ocupacionales hasta el 1 

de septiembre de 2020, que está 

provocando graves repercusiones no solo 

en las personas que ejercen los cuidados 

—en una mayor parte mujeres— creando 

una sobrecarga brutal, sino que también 

provoca el aislamiento social de las 

personas que tienen diversidad funcional, 

que tienen discapacidades.  

 

ASPACE, que es una asociación —como 

bien saben— que cuida principalmente de 

las personas con parálisis cerebral, hizo 

pública su queja por esta decisión de la 

Xunta de Galicia. Se interrumpen una 

serie de servicios que son vitales para 

evitar el deterioro psíquico, físico o 

cognitivo y garantizar la calidad de vida 

de estas personas, y también sus derechos 



10 

 

reincorporarse á súa vida habitual, como 

estamos facendo o resto das persoas. É 

incrible como nos podemos reincorporar 

á nosa vida social, a saír, a ir a locais de 

hostalaría, a ir de compras ou incluso a 

asistir a espectáculos culturais e resulta 

que estas persoas teñen que estar illadas 

do que é o seu contexto habitual durante 

practicamente 6 meses, que irán desde 

marzo ate setembro, cando ademais se 

traballaba con proxectos de 

reincorporación nestes centros, e 

finalmente a Xunta de Galiza decidiu 

unilateralmente, sen diálogo, que non se 

abrisen ate o 1 de setembro.  

 

 

Eu quería trasladar simplemente esta 

cuestión, esta queixa, aquí publicamente. 

Que conste en acta e que conste tamén 

diante dos medios de comunicación que 

realmente está a ser un problema para as 

familias, tamén para as persoas con 

diversidade funcional e discapacidades. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Grazas, señora Rey. 

 

Quería comezar o meu turno de palabra 

facendo unha reflexión porque xa sufrín 

actitudes despóticas, señora Rey, no 

Consello de Administración da 

Autoridade Portuaria no pasado mandato, 

e non vou a sufrilas de novo neste Pleno 

municipal.  

 

Nós, señora Rey, imos defender sempre 

que se escoite a voz da cidadanía da 

Coruña, para iso estamos aquí. E a xente 

a reincorporarse a su vida habitual, 

como estamos haciendo el resto de las 

personas. Es increíble cómo nos podemos 

reincorporar a nuestra vida social, a 

salir, a ir a locales de hostelería, a ir de 

compras o incluso a asistir a 

espectáculos culturales y resulta que 

estas personas tienen que estar aisladas 

de lo que es su contexto habitual durante 

prácticamente 6 meses, que irán desde 

marzo hasta septiembre, cuando además 

se trabajaba con proyectos de 

reincorporación en estos centros, y 

finalmente la Xunta de Galicia decidió 

unilateralmente, sin diálogo, que no se 

abrieran hasta el 1 de septiembre.  

 

Yo quería trasladar simplemente esta 

cuestión, esta queja, aquí públicamente. 

Que conste en acta y que conste también 

delante de los medios de comunicación 

que realmente está siendo un problema 

para las familias, también para las 

personas con diversidad funcional y 

discapacidades. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Por la Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señora Varela Gómez 

 

Gracias, señora Rey. 

 

Quería comenzar mi turno de palabra 

haciendo una reflexión porque ya sufrí 

actitudes despóticas, señora Rey, en el 

Consejo de Administración de la 

Autoridad Portuaria en el pasado 

mandato, y no voy a sufrirlas de nuevo en 

este Pleno municipal.  

 

Nosotros, señora Rey, vamos a defender 

siempre que se escuche la voz de la 

ciudadanía de A Coruña, para eso 
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que estaba na porta hoxe nos traslada que 

non foi suficientemente e 

convenientemente escoitada, que os seus 

problemas —que traían para 

trasladarlles— non foron suficientemente 

escoitados. E eu quero dicilo neste Pleno, 

me parece de recibo. Eu creo que é moi 

importante, señora Rey, que recorde, que 

non esqueza nunca, que está aí entre 

outras razóns polos nosos votos, polos 

votos que a Marea Atlántica lle deu para 

que ostentara a Presidencia deste Pleno, e 

a Marea Atlántica vai a esixir sempre que 

a cidadanía da Coruña sexa escoitada, 

porque eu creo que non é moi boa idea 

que actúe en minoría absoluta.  

 

 

 

Nós, a verdade é que coa deriva do 

Goberno non estamos nada satisfeitos. 

Cremos que non deben de olvidar que a 

nosa posición e o que defende a Marea 

Atlántica debe de ser escoitado tamén 

neste Pleno. Quizais non formemos parte 

do Goberno, pero puxémola aí, nese sitio 

onde está y creo que merecemos o 

mesmo respecto que o resto dos 

concelleiros deste Pleno. 

 

 

Ás dez horas e vinte e seis minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 
 

Unha vez feita esta reflexión, con 

respecto ó punto que nos ocupa, é certo 

que a Fundación Adcor no noso mandato 

solicitou un permiso para instalación, 

para construír unha, para unha 

construción auxiliar na parcela municipal 

que ocupa nos Rosais, e dende o 

Departamento de Licencias lle 

respostamos que para esas instalacións 

sería necesario un estudio de detalle que 

agora, efectivamente, se trae a 

aprobación deste Pleno. 

 

O Estudo de Detalle, como xa comentou 

estamos aquí. Y la gente que estaba en la 

puerta hoy nos traslada que no fue 

suficientemente y convenientemente 

escuchada, que sus problemas —que 

traían para trasladarles— no fueron 

suficientemente escuchados. Y yo quiero 

decirlo en este Pleno, me parece de 

recibo. Yo creo que es muy importante, 

señora Rey, que recuerde, que no olvide 

nunca, que está ahí entre otras razones 

por nuestros votos, por los votos que la 

Marea Atlántica le dio para que 

ostentara la Presidencia de este Pleno, y 

la Marea Atlántica va a exigir siempre 

que la ciudadanía de A Coruña sea 

escuchada, porque yo creo que no es muy 

buena idea que actúe en minoría 

absoluta.  

 

Nosotros, la verdad es que con la deriva 

del Gobierno no estamos nada 

satisfechos. Creemos que no deben de 

olvidar que nuestra posición y lo que 

defiende la Marea Atlántica debe de ser 

escuchado también en este Pleno. Quizás 

no formemos parte del Gobierno, pero la 

pusimos ahí, en ese sitio donde está y 

creo que merecemos el mismo respeto 

que el resto de los concejales de este 

Pleno. 

 

A las diez horas y veintiséis minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández. 
 

Una vez hecha esta reflexión, con 

respecto al punto que nos ocupa, es cierto 

que la Fundación Adcor en nuestro 

mandato solicitó un permiso para 

instalación, para construir una, para una 

construcción auxiliar en la parcela 

municipal que ocupa en los Rosales, y 

desde el Departamento de Licencias le 

respondimos que para esas instalaciones 

sería necesario un estudio de detalle que 

ahora, efectivamente, se trae a 

aprobación de este Pleno. 

 

El Estudio de Detalle, como ya comentó 
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o concelleiro de Urbanismo, ten por 

obxecto a construción desa construción 

auxiliar, pero vimos con sorpresa que 

ademais implica un aumento de 

edificabilidade moi significativo, de 2800 

m
2
 a 4200 m

2
, propoñendo incluso unha 

ampliación dunha nova planta do 

edificio, para nós sen a xustificación 

suficiente. Hai unha mera mención no 

Estudo de Detalle a ese aumento de 

superficie e edificabilidade, pero 

entendemos que non está suficientemente 

xustificado. Especialmente entendendo 

que debería de estar aínda se cabe máis 

xustificado tendo en conta que a parcela 

é de cesión municipal e que esa cesión é 

gratuíta e sen contrapartida.  

 

É por esas razóns —e para non bloquear 

en calquera caso a tramitación dun estudo 

de detalle para un equipamento 

asistencial— que nos absteremos neste 

punto. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Polo Grupo Popular, señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Ola, bos días a todos os concelleiros e 

concelleiras, a todos os funcionarios e a 

toda a xente que nos segue por 

streaming. 

 

Este asunto que se trae hoxe ao Pleno do 

Concello consiste na aprobación 

definitiva dun estudo de detalle para a 

ordenación de volumes da Fundación 

Adcor no polígono dos Rosales. Con 

anterioridade a esta data —no Pleno do 

mes de decembro— tramitouse o cambio 

de uso da parcela onde a Fundación ten o 

seu centro, de equipamento 

administrativo público a asistencial 

sanitario. Por suposto, a parcela é de 

titularidade pública e séguese garantindo 

el concejal de Urbanismo, tiene por 

objeto la construcción de esa 

construcción auxiliar, pero vemos con 

sorpresa que además implica un aumento 

de edificabilidad muy significativo, de 

2800 m
2
 a 4200 m

2
, proponiendo incluso 

una ampliación de una nueva planta del 

edificio, para nosotros sin la justificación 

suficiente. Hay una mera mención en el 

Estudio de Detalle a ese aumento de 

superficie y edificabilidad, pero 

entendemos que no está suficientemente 

justificado. Especialmente entendiendo 

que debería de estar aún si cabe más 

justificado toda vez que la parcela es de 

cesión municipal y que esa cesión es 

gratuita y sin contrapartida.  

 

Es por esas razones —y para no bloquear 

en cualquier caso la tramitación de un 

estudio de detalle para un equipamiento 

asistencial— que nos abstendremos en 

este punto. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Por el Grupo Popular, señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Hola, buenos días a todos los concejales 

y concejalas, a todos los funcionarios y a 

toda la gente que nos sigue en directo. 

 

 

Este asunto que se trae hoy al Pleno del 

Ayuntamiento consiste en la aprobación 

definitiva de un estudio de detalle para la 

ordenación de volúmenes de la 

Fundación Adcor en el polígono de los 

Rosales. Con anterioridad a esta fecha  

—en el Pleno del mes de diciembre— se 

tramitó el cambio de uso de la parcela 

donde la Fundación tiene su centro, de 

equipamiento administrativo público a 

asistencial sanitario. Por supuesto, la 

parcela es de titularidad pública y se 
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e mantendo. 

 

Para a tramitación do Estudo de Detalle 

seguíronse os trámites que fixa o artigo 

80 da Lei do Solo de Galicia, e agora 

atopámonos no último trámite coa 

aprobación definitiva polo órgano 

competente, que é este Pleno.  

 

 

Disponse no expediente tamén dos 

informes tanto da Dirección Xeral de 

Enerxía e de Minas e da Dirección Xeral 

de Emerxencias e Interior, que considera 

a actuación compatible co plan de 

emerxencia exterior da refinería. Informa 

favorablemente tamén a Dirección Xeral 

de Patrimonio Cultural, tanto a 

construción do cenador do xardín, como 

outras edificacións auxiliares e as 

posibles ampliacións da edificación 

principal existente, xa que non existe 

afección sobre ningún ben pertencente ao 

patrimonio cultural de Galicia. 

 

 

A Fundación Adcor é unha organización 

sen ánimo de lucro, dedicada a mellorar a 

vida das persoas adultas en situación de 

dependencia. E a tramitación deste 

estudo de detalle pretende mellorar as 

instalacións que xa dispón para mellorar 

tamén o servicio ás persoas que atenden, 

cada vez con máis demanda. 

 

 

Ás dez horas e vinte e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández. 
 

Por unha banda, exponse a construción 

dun cenador de xardín que permita aos 

usuarios un mellor goce de espazo 

exterior da parcela, protexéndoos das 

inclemencias do sol e da choiva. 

Ademais, tamén se contempla a 

ordenación dos volumes de futuras 

edificacións auxiliares e de posibles 

ampliacións en altura da edificación 

sigue garantizando y manteniendo. 

 

Para la tramitación del Estudio de 

Detalle se siguieron los trámites que fija 

el artículo 80 de la Ley del Suelo de 

Galicia, y ahora nos encontramos en el 

último trámite con la aprobación 

definitiva por el órgano competente, que 

es este Pleno.  

 

Se dispone en el expediente también de 

los informes tanto de la Dirección 

General de Energía y de Minas y de la 

Dirección General de Emergencias e 

Interior, que considera la actuación 

compatible con el plan de emergencia 

exterior de la refinería. Informa 

favorablemente también la Dirección 

General de Patrimonio Cultural, tanto la 

construcción del cenador del jardín, 

como otras edificaciones auxiliares y las 

posibles ampliaciones de la edificación 

principal existente, ya que no existe 

afección sobre ningún bien perteneciente 

al patrimonio cultural de Galicia. 

 

La Fundación Adcor es una organización 

sin ánimo de lucro, dedicada a mejorar la 

vida de las personas adultas en situación 

de dependencia. Y la tramitación de este 

estudio de detalle pretende mejorar las 

instalaciones de que ya dispone para 

mejorar también el servicio a las 

personas que atienden, cada vez con más 

demanda. 

 

A las diez horas y veintinueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández. 
 

Por una parte, se expone la construcción 

de un cenador de jardín que permita a los 

usuarios un mejor disfrute de espacio 

exterior de la parcela, protegiéndolos de 

las inclemencias del sol y de la lluvia. 

Además, también se contempla la 

ordenación de los volúmenes de futuras 

edificaciones auxiliares y de posibles 

ampliaciones en altura de la edificación 
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principal.  

 

Para as edificacións auxiliares 

contémplanse dúas áreas: unha ao sur, de 

346 m e outra máis ao norte, encostada á 

edificación principal, de 108 m
2
 de 

superficie máxima a construír. Da 

edificación principal contémplase a 

elevación dunha planta en cada un dos 

volumes, deixando previsto esa futura 

ampliación para facer fronte a futuras 

demandas e futuras necesidades. Coa 

tramitación deste estudo de detalle 

asígnaselle á parcela unha edificabilidade 

de 4.258 m
2
, antes case 2.900 m

2
. E o 

mesmo ocorre coa ocupación, que pasa 

dun 32 % a un 48 %.  

 

 

Xustifícase a integración da ordenación 

proposta á contorna, cumprindo as 

determinacións de integración ao 

ambiente que esixe a Lei do Solo de 

Galicia e xustifícase tamén o 

cumprimento da dotación de prazas de 

aparcamento dentro da parcela. 

 

Non quixera deixar pasar a intervención 

que fixo a compañeira, a señora Veira, 

facendo —como sempre que o Pisuerga 

pasa por Valladolid— mención á Xunta 

de Galicia en torno aos centros de día. A 

Xunta de Galicia o que quere garantir é a 

seguridade de utilización de todos eses 

usuarios, visto o que ocorreu en moitos 

deses centros e en moitas desas 

residencias, toda vez que ademais o seu 

partido, señora Veira, non quería celebrar 

as eleccións o 12 de xullo porque dicía 

que era perigoso, pero sen embargo 

estamos vendo que si quere abrir os 

centros de día sen que exista ningún 

protocolo (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), ni ningunha medida que 

haxa proposto o Goberno central que é a 

autoridade, vamos, a autoridade única en 

este momento en esta materia. Entón, eu 

creo que facer esa mención, eu creo que é 

principal.  

 

Para las edificaciones auxiliares se 

contemplan dos áreas: una al sur, de   

346 m y otra más al norte, adosada a la 

edificación principal, de 108 m
2
 de 

superficie máxima a construir. De la 

edificación principal se contempla la 

elevación de una planta en cada uno de 

los volúmenes, dejando prevista esa 

futura ampliación para hacer frente a 

futuras demandas y futuras necesidades. 

Con la tramitación de este estudio de 

detalle se le asigna a la parcela una 

edificabilidad de 4.258 m
2
, antes casi 

2.900 m
2
. Y lo mismo ocurre con la 

ocupación, que pasa de un 32 % a un    

48 %.  

 

Se justifica la integración de la 

ordenación propuesta al entorno, 

cumpliendo las determinaciones de 

integración al ambiente que exige la Ley 

del Suelo de Galicia y se justifica también 

el cumplimiento de la dotación de plazas 

de aparcamiento dentro de la parcela. 

 

No quisiera dejar pasar la intervención 

que hizo la compañera, la señora Veira, 

haciendo —como siempre que el 

Pisuerga pasa por Valladolid— mención 

a la Xunta de Galicia en torno a los 

centros de día. La Xunta de Galicia lo 

que quiere garantizar es la seguridad de 

utilización de todos esos usuarios, visto 

lo que ocurrió en muchos de esos centros 

y en muchas de esas residencias, toda vez 

que además su partido, señora Veira, no 

quería celebrar las elecciones el 12 de 

julio porque decía que era peligroso, 

pero sin embargo estamos viendo que sí 

quiere abrir los centros de día sin que 

exista ningún protocolo (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención), ni ninguna 

medida que haya propuesto el Gobierno 

central que es la autoridad, vamos, la 

autoridad única en este momento en esta 

materia. Entonces, yo creo que hacer esa 
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un pouco arriscado.  

 

 

Anunciamos neste tema do Estudo de 

Detalle o voto a favor do noso Grupo 

Municipal. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas. 

 

Quero agradecer os apoios de case todos 

os Grupos municipais —a excepción da 

Marea que opta por absterse— neste 

expediente urbanístico no que se trata en 

definitiva de facilitar as mellores 

instalacións da Fundación Adcor. E en 

ese sentido non quero deixar pasar a 

oportunidade de recoñecer dunha forma 

sincera —creo que por parte de todos— 

de que o traballo do tecido sociosanitario 

da Coruña, o traballo de todas as 

institucións que traballan neste sector, 

conforma un elemento clave para a 

estruturación, a vertebración social e 

cívica da nosa cidade. E polo tanto, e por 

elo ademais, á Fundación Adcor así lle 

corresponde.  

 

 

En todo caso, é un expediente urbanístico 

que ten..., tense tramitado este estudo de 

detalle con todas as prescricións legais. 

Eu señor Varela, esa sorpresa, 

sorpréndeme a min na medida en que 

estaban formulados todos os aspectos dos 

estudos de detalle no primeiro momento 

en que lles presentaron a proposta dese 

estudo de detalle —na memoria, na 

páxina 7, que tivemos o outro día ocasión 

de analizar na Comisión Informativa de 

Urbanismo— e sobre a que ademais os 

técnicos de Planeamento lle deron a 

mención, yo creo que es un poco 

arriesgado.  

 

Anunciamos en este tema del Estudio de 

Detalle el voto a favor de nuestro Grupo 

Municipal. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Cierra el debate el señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias. 

 

Quiero agradecer los apoyos de casi 

todos los Grupos municipales —a 

excepción de la Marea que opta por 

abstenerse— en este expediente 

urbanístico en el que se trata en 

definitiva de facilitar las mejores 

instalaciones de la Fundación Adcor. Y 

en ese sentido no quiero dejar pasar la 

oportunidad de reconocer de una forma 

sincera —creo que por parte de todos— 

de que el trabajo del tejido sociosanitario 

de A Coruña, el trabajo de todas las 

instituciones que trabajan en este sector, 

conforma un elemento clave para la 

estructuración, la vertebración social y 

cívica de nuestra ciudad. Y por lo tanto, y 

por ello además, a la Fundación Adcor 

así le corresponde.  

 

En todo caso, es un expediente 

urbanístico que tiene…, se ha tramitado 

este estudio de detalle con todas las 

prescripciones legales. Yo señor Varela, 

esa sorpresa, me sorprende a mí en la 

medida en que estaban formulados todos 

los aspectos de los estudios de detalle en 

el primer momento en que les 

presentaron la propuesta de ese estudio 

de detalle —en la memoria, en la página 

7, que tuvimos el otro día ocasión de 

analizar en la Comisión Informativa de 

Urbanismo— y sobre la que además los 
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correspondente explicación. E en ese 

sentido, agradecer a posibilidade dese 

apoio practicamente unánime desta 

Corporación.  

 

 

E si que me gustaría facer dúas 

referencias: unha en relación ás cuestións 

que mencionaba a señora Veira, porque 

máis alá de cuestións coxunturais e 

dramáticas propias desta crise sanitaria 

da covid-19, si que é certo que o sistema 

público de atención a maiores en Galicia 

—tanto en materia de centros de maiores 

como o que son centros de día— é unha 

das eivas principais das políticas 

autonómicas e un dos retos principais que 

Galicia ten por diante, aparte doutros 

sistemas de atención primaria, tanto en 

materia de sanidade como en materia 

educativa por facer unha, aproveitar para 

facer unha reflexión un pouco máis 

ampla. 

 

 

E señor Varela, e por rematar, se optan 

por “aislarse” ou illarse neste Pleno 

municipal de determinadas tomas de 

decisión que contribúen ó funcionamento 

neste caso do tecido sociosanitario da 

cidade, é unha decisión evidentemente a 

respectar, pero é unha decisión específica 

do seu Grupo municipal que vaime 

permitir que lle comente que a veces me 

da a sensación de que están nunha 

absoluta distopía. Non podo ter outra 

visión da posición que acaban de sinalar 

e o que é absolutamente inaceptable e 

incompresible, creo que por parte de case 

todos ou de o resto dos Grupos 

municipais aquí presentes, é que se lle 

comente á Alcaldía-Presidencia deste 

Pleno que o seu Grupo municipal non 

está recibindo o mesmo trato que o resto 

dos Grupos municipais. Non confundan, 

señor Varela, a xente do común co 

común da xente.  

 

 

técnicos de Planeamiento le dieron la 

correspondiente explicación. Y en ese 

sentido, agradecer la posibilidad de ese 

apoyo prácticamente unánime de esta 

Corporación.  

 

Y sí que me gustaría hacer dos 

referencias: una en relación a las 

cuestiones que mencionaba la señora 

Veira, porque más allá de cuestiones 

coyunturales y dramáticas propias de 

esta crisis sanitaria de la covid-19, sí que 

es cierto que el sistema público de 

atención a mayores en Galicia —tanto en 

materia de centros de mayores como lo 

que son centros de día— es uno de los 

defectos principales de las políticas 

autonómicas y uno de los retos 

principales que Galicia tiene por delante, 

aparte de otros sistemas de atención 

primaria, tanto en materia de sanidad 

como en materia educativa por hacer 

una, aprovechar para hacer una reflexión 

un poco más amplia. 

 

Y señor Varela, y por finalizar, si optan 

por aislarse o “illarse” en este Pleno 

municipal de determinadas tomas de 

decisión que contribuyen al 

funcionamiento en este caso del tejido 

sociosanitario de la ciudad, es una 

decisión evidentemente a respetar, pero 

es una decisión específica de su Grupo 

municipal que me va a permitir que le 

comente que a veces me da la sensación 

de que están en una absoluta distopía. No 

puedo tener otra visión de la posición que 

acaban de señalar y lo que es 

absolutamente inaceptable e 

incompresible, creo que por parte de casi 

todos o del resto de los Grupos 

municipales aquí presentes, es que se le 

comente a la Alcaldía-Presidencia de este 

Pleno que su Grupo municipal no está 

recibiendo el mismo trato que el resto de 

los Grupos municipales. No confundan, 

señor Varela, la gente común con el 

común de la gente.  
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Máis nada e grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos á votación. 

 

Señora Sobral, pode vostede exercer o 

voto a man alzada. 

 

Para a aprobación deste punto requírese 

maioría simple do Pleno. 

 

Votación do asunto número dous 
 

Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

dous referenciado na orde do día, 

votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal de Marea 

Atlántica (MA) (6 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acordo 
 

Primeiro. Aprobar definitivamente o 

documento do “ESTUDIO DE 

DETALLE DE ORDENACIÓN DE 

VOLÚMENES EN LA FUNDACIÓN 

ADCOR MAYO 2020", asinado polo 

Nada más y gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos a la votación. 

 

Señora Sobral, puede usted ejercer el 

voto a mano alzada. 

 

Para la aprobación de este punto se 

requiere mayoría simple del Pleno. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación el asunto número 

dos referenciado en el orden del día, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de Marea 

Atlántica (MA) (6 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acuerdo 
 

Primero. Aprobar definitivamente el 

documento del “ESTUDIO DE DETALLE 

DE ORDENACIÓN DE VOLÚMENES 

EN LA FUNDACIÓN ADCOR. MAYO 

2020”, firmado por e1 Arquitecto D. José 
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Arquitecto D. José Antonio Martínez 

Lema e promovido pola Fundación 

ADCOR. 

 

Segundo. Ordenar a publicación e a 

realización dos trámites administrativos 

recollidos no artigo 82 e 88 da Lei 

2/2016, do 10 de febreiro, do solo de 

Galicia, e concordantes do regulamento 

de desenvolvemento desta, para procurar 

a eficacia do acto de aprobación 

definitiva e a entrada en vigor do estudo 

de detalle aprobado. 

 

 

Terceiro. Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Moi ben, queda aprobado. 

 

Asunto número 3, señor secretario. 

 

82. Aprobación inicial do documento 

denominado “Modificación puntual do 

PXOM no Polígono 029 “A Sardiñeira 

da Coruña. Maio 2020”. 
 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Aprobación inicial do documento 

denominado “Modificación puntual do 

PXOM no Polígono 029 “A Sardiñeira da 

Coruña. Maio 2020” 

 

Require maioría absoluta legal. 

 

Presidencia 

 

Moi ben. 

 

Señor Díaz Villoslada, ten a palabra por 

parte do Goberno municipal. 

 

Antonio Martínez Lema y promovido por 

la Fundación ADCOR. 

 

 

Segundo. Ordenar la publicación y la 

realización de los trámites 

administrativos recogidos en el artículo 

82 y 88 de la Ley 2/2016, de 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de 

desarrollo de esta, para procurar la 

eficacia del acto de aprobación definitiva 

y la entrada en vigor del estudio de 

detalle aprobado. 

 

Tercero. Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas municipales 

interesadas en la tramitación del 

expediente. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy bien, queda aprobado. 

 

Asunto número 3, señor secretario. 

 

82. Aprobación inicial del documento 

denominado “Modificación puntual del 

PGOM en el Polígono 029 “A 

Sardiñeira de A Coruña. Mayo 2020”. 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Aprobación inicial del documento 

denominado “Modificación puntual del 

PGOM en el Polígono 029 “A Sardiñeira 

de A Coruña. Mayo 2020”. 

 

Requiere mayoría absoluta legal. 

 

Presidencia 

 

Muy bien. 

 

Señor Díaz Villoslada, tiene la palabra 

por parte del Gobierno municipal. 
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A continuación haberá unha quenda de 5 

minutos e unha réplica de 3 minutos. 

 

Adiante, cando queira. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas de novo, señora alcaldesa. 

 

Este asunto que traemos a aprobación 

inicial deste Pleno, que é a modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal da Coruña no polígono 29 da 

Sardiñeira é, como coñecemos todos, un 

punto importante —eu diría que clave e 

estratéxico— para impulsar, 

evidentemente, unha infraestrutura de 

futuro na cidade como ten que ser a 

estación intermodal. 

 

 

En este sentido, o expediente iniciárase, 

por facer un relato algo sintético destas 

actuacións, iniciárase xa en outubro de 

2016. Contratáranse os necesarios 

traballos técnicos de apoio de 

planeamento en marzo do ano 2019, para 

principalmente resolver os accesos á 

nova estación intermodal, a estación de 

ferrocarril coa implantación da estación 

de autobuses no ámbito de San Cristóbal 

e introducir no Plan Xeral os necesarios 

axustes para dar respostas ás necesidades 

actuais e sobre todo futuras a corto-

medio-longo prazo, do ADIF, de 

conformidade coas directrices marcadas 

polo Concello e unha vez que se chegara 

a acordos sobre a estrutura de accesos á 

estación intermodal, tanto por parte da 

avenida da Sardiñeira como por parte da 

avenida do Ferrocarril. 

 

 

 

A Xunta de Goberno Local do pasado 25 

de setembro de 2019, acordara aprobar a 

documentación necesaria para enviarlle 

todo o expediente á Dirección Xeral de 

Calidade Ambiental e de Cambio 

A continuación habrá un turno de 5 

minutos y una réplica de 3 minutos. 

 

Adelante, cuando quiera. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias de nuevo, señora alcaldesa. 

 

Este asunto que traemos a aprobación 

inicial de este Pleno, que es la 

modificación puntual del Plan General de 

Ordenación Municipal de A Coruña en el 

polígono 29 de la Sardiñeira es, como 

conocemos todos, un punto importante  

—yo diría que clave y estratégico— para 

impulsar, evidentemente, una 

infraestructura de futuro en la ciudad 

como tiene que ser la estación 

intermodal. 

 

En este sentido, el expediente se inició, 

por hacer un relato algo sintético de 

estas actuaciones, se inició ya en octubre 

de 2016. Se contrataron los necesarios 

trabajos técnicos de apoyo de 

planeamiento en marzo del año 2019, 

para principalmente resolver los accesos 

a la nueva estación intermodal, la 

estación de ferrocarril con la 

implantación de la estación de autobuses 

en el ámbito de San Cristóbal e 

introducir en el Plan General los 

necesarios ajustes para dar respuestas a 

las necesidades actuales y sobre todo 

futuras a corto-medio-largo plazo, del 

ADIF, de conformidad con las directrices 

marcadas por el Ayuntamiento y una vez 

que se había llegado a acuerdos sobre la 

estructura de accesos a la estación 

intermodal, tanto por parte de la avenida 

de la Sardiñeira como por parte de la 

avenida del Ferrocarril. 

 

La Junta de Gobierno Local del pasado 

25 de septiembre de 2019, había 

acordado aprobar la documentación 

necesaria para enviarle todo el 

expediente a la Dirección General de 
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Climático, que emitiu o informe 

ambiental estratéxico con data 29 de 

xaneiro deste ano. Nese informe 

ambiental estratéxico, conclúe que non é 

preciso levar adiante unha avaliación 

ambiental estratéxica ordinaria por 

considerar que as previsións desta 

modificación puntual non conteñen 

efectos significativos sobre o medio 

ambiente. 

 

 

Despois do trámite de información 

ambiental, o 22 de maio pasado, 

emitíronse os correspondentes informes 

técnico-xurídicos favorables a esta 

modificación puntual.  

 

Como dicía, ten esta modificación 

puntual no polígono da Sardiñeira unha 

finalidade principal, como é dotar dun 

acceso viario axeitado á nova estación, 

tanto de ferrocarril como de autobuses, 

na súa formulación de intermodalidade 

dende a avenida de Arteixo. Pero tamén 

ten outro obxectivo complementario e 

absolutamente necesario á hora de 

reconfigurar este polígono, como é 

rematar, darlle unha mellor modificación 

á praza da Sardiñeira que ten unha 

contorna —como temos en ocasións a 

posibilidade de comentar—, unha 

contorna de baixa calidade, de forma que 

o espazo da praza observamos que non se 

atopa ben definido e esta modificación 

puntual trata de darlle esa mellor 

definición.  

 

É importante subliñar tamén —porque 

son cuestións que viñan formuladas 

desde o mandato anterior e que nós 

tamén considerábamos importantes 

manter— como nesta nova ordenación 

deste polígono recóllense e presérvanse 

unha serie de edificacións existentes no 

ámbito que se permiten manter mediante 

a súa integración nos novos volumes 

proxectados. Preténdese así construír 

dunha forma eu creo que relevante, unha 

Calidad Ambiental y de Cambio 

Climático, que emitió el informe 

ambiental estratégico con fecha 29 de 

enero de este año. En ese informe 

ambiental estratégico, concluye que no es 

preciso llevar adelante una evaluación 

ambiental estratégica ordinaria por 

considerar que las previsiones de esta 

modificación puntual no contienen 

efectos significativos sobre el medio 

ambiente. 

 

Después del trámite de información 

ambiental, el 22 de mayo pasado, se 

emitieron los correspondientes informes 

técnico-jurídicos favorables a esta 

modificación puntual.  

 

Como decía, tiene esta modificación 

puntual en el polígono de la Sardiñeira 

una finalidad principal, como es dotar de 

un acceso viario adecuado a la nueva 

estación, tanto de ferrocarril como de 

autobuses, en su planteamiento de 

intermodalidad desde la avenida de 

Arteixo. Pero también tiene otro objetivo 

complementario y absolutamente 

necesario a la hora de reconfigurar este 

polígono, como es finalizar, darle una 

mejor modificación a la plaza de la 

Sardiñeira que tiene un entorno —como 

tenemos en ocasiones la posibilidad de 

comentar—, un entorno de baja calidad, 

de forma que el espacio de la plaza 

observamos que no se encuentra bien 

definido y esta modificación puntual trata 

de darle esa mejor definición.  

 

Es importante subrayar también             

—porque son cuestiones que venían 

formuladas desde el mandato anterior y 

que nosotros también considerábamos 

importantes mantener— como en esta 

nueva ordenación de este polígono se 

recogen y se preservan una serie de 

edificaciones existentes en el ámbito que 

se permiten mantener mediante su 

integración en los nuevos volúmenes 

proyectados. Se pretende así construir de 
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fachada urbana de maior calidade para 

este novo sistema vial viario e que 

remate a zona residencial dos Mallos e 

sirva de punto de conexión entre un área 

densamente poboada e a zona de grandes 

equipamentos situada ó este, onde están 

pois o complexo deportivo Fernando 

Bremón Pérez, o CEIP José Cornide, o 

instituto de bacharelato da Sardiñeira, a 

escola infantil ou mesmo preto do ámbito 

do polígono do MAC, Neste ámbito, a 

praza da Sardiñeira debe actuar —figura 

así no expediente e así o vemos— como 

un gonzo entre estes dous tecidos de 

características formais tan diferentes. A 

integración de estas cuestións esixen que 

o deseño final deste novo viario garante a 

conexión das dúas marxes posibilitando a 

mobilidade transversal —sobre todo a 

peonil e a ciclista— evitando deste xeito 

unha formación de barreiras urbanísticas 

para que non se constitúa un corte na 

cidade. E parece neste sentido tamén 

conveniente a inclusión da rotonda 

completa situada ao leste da avenida de 

Arteixo e que resulta dentro desta nova 

proposta. 

 

 

 

A superficie final tratada neste polígono 

pasa de 32.500, en números redondos, m
2
 

a 33.000 m
2
, practicamente a superficie 

non ten apenas ningunha variación. 

 

 

O interese público desta importante 

modificación puntual do Plan Xeral da 

cidade ven así claramente xustificado 

pola necesidade de dotar deste novo 

acceso eficaz e axeitado aos autobuses e 

ao transporte público —sobre todo 

interurbano— que entrará na nova 

estación intermodal e máis a realización, 

non queremos deixar este segundo 

obxectivo nun segundo lugar, se non que 

é tamén un obxectivo prioritario, unha 

nova ordenación de volumes da 

edificación, dos equipamentos e dos 

una forma yo creo que relevante, una 

fachada urbana de mayor calidad para 

este nuevo sistema vial viario y que 

finalice la zona residencial de los Mallos 

y sirva de punto de conexión entre un 

área densamente poblada y la zona de 

grandes equipamientos situada al este, 

donde están pues el complejo deportivo 

Fernando Bremón Pérez, el CEIP José 

Cornide, el instituto de bachillerato de la 

Sardiñeira, la escuela infantil o incluso 

cerca del ámbito del polígono del MAC, 

En este ámbito, la plaza de la Sardiñeira 

debe actuar —figura así en el expediente 

y así lo vemos— como una bisagra entre 

estos dos tejidos de características 

formales tan diferentes. La integración de 

estas cuestiones exigen que el diseño final 

de este nuevo viario garantice la 

conexión de los dos márgenes 

posibilitando la movilidad transversal —

sobre todo la peatonal y la ciclista— 

evitando de este modo una formación de 

barreras urbanísticas para que no se 

constituya un corte en la ciudad. Y parece 

en este sentido también conveniente la 

inclusión de la rotonda completa situada 

al este de la avenida de Arteixo y que 

resulta dentro de esta nueva propuesta. 

 

La superficie final tratada en este 

polígono pasa de 32.500, en números 

redondos, m
2
 a 33.000 m

2
, prácticamente 

la superficie no tiene apenas ninguna 

variación. 

 

El interés público de esta importante 

modificación puntual del Plan General de 

la ciudad viene así claramente justificado 

por la necesidad de dotar de este nuevo 

acceso eficaz y adecuado a los autobuses 

y al transporte público —sobre todo 

interurbano— que entrará en la nueva 

estación intermodal y más la realización, 

no queremos dejar este segundo objetivo 

en un segundo lugar, sino que es también 

un objetivo prioritario, una nueva 

ordenación de volúmenes de la 

edificación, de los equipamientos y de los 
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espazos públicos en todo este polígono 

da Sardiñeira. 

 

En ese sentido, a edificabilidade, os 

parámetros de edificabilidade, mantense 

practicamente idénticos, son 12.900 m
2
 

no Plan Xeral, 12.915, 3 m
2
 menos na 

nova modificación puntual. Sen embargo, 

os sistemas xerais do viario si que crecen 

en 7.527 m
2
 como obviamente precisa 

este novo equipamento de viario para a 

estación intermodal. 

 

 

Ás dez horas e corenta e dous minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 
 

Debo lembrar que neste ámbito ademais 

está prevista unha reserva de vivenda 

para protección oficial do 40 %, co cal 

asignaranse a vivenda de protección 

oficial neste polígono 5.167 m
2
, e en ese 

sentido entendemos que —finalizo xa— 

aparte do obxectivo primeiro que é darlle 

articulación urbanística ós novos accesos 

á estación intermodal desde A Sardiñeira, 

non é menos importante que aproveitar 

para deixar ben ordenado 

urbanisticamente e con mellor calidade 

urbana este polígono nunha zona 

importante da cidade, de alta densidade e 

de conexión de varios ámbitos 

interconectados e que hoxe teñen unha 

trincheira importante con motivo da 

existencia evidentemente das instalacións 

ferroviarias. 

 

 

E máis nada, gracias, intentando 

evidentemente e solicitando o apoio con 

maioría absoluta para que esta importante 

modificación do Plan poda saír adiante 

en trámite de aprobación inicial, gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

espacios públicos en todo este polígono 

de la Sardiñeira. 

 

En ese sentido, la edificabilidad, los 

parámetros de edificabilidad, se 

mantienen prácticamente idénticos, son 

12.900 m
2
 en el Plan General, 12.915, 

tres m
2
 menos en la nueva modificación 

puntual. Sin embargo, los sistemas 

generales del viario sí que crecen en 

7.527 m2 como obviamente precisa este 

nuevo equipamiento de viario para la 

estación intermodal. 

 

A las diez horas y cuarenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 
 

Debo recordar que en este ámbito 

además está prevista una reserva de 

vivienda para protección oficial del       

40 %, con lo cual se asignarán a vivienda 

de protección oficial en este polígono 

5.167 m
2
, y en ese sentido entendemos 

que —finalizo ya— aparte del objetivo 

primero que es darle articulación 

urbanística a los nuevos accesos a la 

estación intermodal desde La Sardiñeira, 

no es menos importante que aprovechar 

para dejar bien ordenado 

urbanísticamente y con mejor calidad 

urbana este polígono en una zona 

importante de la ciudad, de alta densidad 

y de conexión de varios ámbitos 

interconectados y que hoy tienen una 

trinchera importante con motivo de la 

existencia evidentemente de las 

instalaciones ferroviarias. 

 

Y nada más, gracias, intentando 

evidentemente y solicitando el apoyo con 

mayoría absoluta para que esta 

importante modificación del Plan pueda 

salir adelante en trámite de aprobación 

inicial, gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz Villoslada. 
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Comezamos o primeiro turno de cinco 

minutos. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Esta aprobación inicial para a 

modificación do PXOM e cuxo obxecto 

como se propón para poder dotar dun 

acceso viario á nova estación de 

autobuses dende a avenida de Arteixo, 

viario de conexión coa avenida da 

Sardiñeira para rematar a praza da 

Sardiñeira, construír unha nova fachada 

urbana para o novo sistema viario que 

finalice nos Mallos de uso previsto 

residencial colectivo ao 100 %, incluír 

unha pequena zona sen urbanizar e 

conseguir un novo sistema xeral que non 

constitúa un corte na cidade, conta con 

todos os informes favorables, con 

algunhas recomendacións para ter en 

conta e coa garantía de que a motivación 

xeral está suficientemente xustificada e 

que canto antes se resolvan os accesos 

viarios para dar resposta ós requisitos de 

ADIF dentro do marco do Concello, 

enténdese que antes avanzaremos cara á 

tan esperada e comprometida estación 

intermodal. 

 

 

Non repetiremos todo o que suporá para 

a mobilidade da cidade porque é máis 

que sabido, pero se hai un barrio que o 

espera con anhelo é o dos Mallos. Hai 

uns días precisamente mantivemos unha 

reunión coa asociación de veciños que 

precisamente aglutina Os Mallos, 

Sardiñeira e Estación e xusto a nova 

estación intermodal foi a primeira 

necesidade á que fixeron mención.  

 

 

Espérase que os efectos da modificación 

 

Comenzamos el primer turno de cinco 

minutos. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Esta aprobación inicial para la 

modificación del PGOM y cuyo objeto 

como se propone para poder dotar de un 

acceso viario a la nueva estación de 

autobuses desde la avenida de Arteixo, 

viario de conexión con la avenida de la 

Sardiñeira para finalizar la plaza de la 

Sardiñeira, construir una nueva fachada 

urbana para el nuevo sistema viario que 

finalice en Los Mallos de uso previsto 

residencial colectivo al 100 %, incluir 

una pequeña zona sin urbanizar y 

conseguir un nuevo sistema general que 

no constituya un corte en la ciudad, 

cuenta con todos los informes favorables, 

con algunas recomendaciones a tener en 

cuenta y con la garantía de que la 

motivación general está suficientemente 

justificada y que lo antes posible se 

resuelvan los accesos viarios para dar 

respuesta a los requisitos de ADIF dentro 

del marco del Ayuntamiento, se entiende 

que antes avanzaremos hacia la tan 

esperada y comprometida estación 

intermodal. 

 

No repetiremos todo lo que supondrá 

para la movilidad de la ciudad porque es 

más que sabido, pero si hay un barrio 

que lo espera con anhelo es el de Los 

Mallos. Hace unos días precisamente 

mantuvimos una reunión con la 

asociación de vecinos que precisamente 

aglutina Los Mallos, Sardiñeira y 

Estación y justo la nueva estación 

intermodal fue la primera necesidad a la 

que hicieron mención.  

 

Se espera que los efectos de la 
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sexan positivos segundo a análise dos 

efectos ambientais previsibles que serán 

positivos para a mobilidade xeral da 

zona, ao aumentar a superficie do sistema 

viario e mellorar as conexións co resto da 

rede e por iso os veciños confían en que 

as superficies de equipamento e espazos 

libres aumenten, aínda que o texto da 

análise so di que aumentan lixeiramente, 

que se considera que resultará positivo 

para o goce dos veciños. 

 

 

 

Ás dez horas e corenta e cinco minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lema Suárez. 
 

En cambio, no punto 4 das análises e 

consideracións do informe para os 

efectos do trámite de consultas da Lei do 

Solo de Galicia, asinado o 5 de decembro 

de 2019, menciónase unha incidencia da 

modificación no cumprimento das 

condicións de calidade de vida e 

cohesión social: di que a nova ordenación 

proposta altera a configuración e 

disposición do sistema local de espazos 

libres e zonas verdes, fraccionando de 

forma que algunhas partes non se axustan 

ao cumprimento das condicións 

establecidas no artigo 70 do 

Regulamento da Lei do Solo de Galicia, 

polo que unicamente resultan 

computables 4.689 m
2
. Esta reserva 

engade, da cumprimento á legalmente 

establecida para o polígono pero non 

queda acreditado no documento o 

cumprimento destas condicións para o 

distrito. 

 

Tamén se advirte da diminución do 

número de prazas de aparcamento no 

ámbito, prazas computables que para 

cumprir co estándar deberán situarse con 

independencia dos sistemas xerais e non 

poderán situarse sobre o sistema xeral 

viario que se prevea. 

 

modificación sean positivos según el 

análisis de los efectos ambientales 

previsibles que serán positivos para la 

movilidad general de la zona, al 

aumentar la superficie del sistema viario 

y mejorar las conexiones con el resto de 

la red y por eso los vecinos confían en 

que las superficies de equipamientos y 

espacios libres aumenten, aunque el texto 

del análisis solo dice que aumentan 

ligeramente, que se considera que 

resultará positivo para el disfrute de los 

vecinos. 

 

A las diez horas y cuarenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 
 

En cambio, en el punto 4 de los análisis y 

consideraciones del informe a los efectos 

del trámite de consultas de la Ley del 

Suelo de Galicia, firmado el 5 de 

diciembre de 2019, se menciona una 

incidencia de la modificación en el 

cumplimiento de las condiciones de 

calidad de vida y cohesión social: dice 

que la nueva ordenación propuesta altera 

la configuración y disposición del sistema 

local de espacios libres y zonas verdes, 

fraccionando de forma que algunas 

partes no se ajustan al cumplimiento de 

las condiciones establecidas en el 

artículo 70 del Reglamento de la Ley del 

Suelo de Galicia, por lo que únicamente 

resultan computables 4.689 m
2
. Esta 

reserva añade, da cumplimiento a la 

legalmente establecida para el polígono 

pero no queda acreditado en el 

documento el cumplimiento de estas 

condiciones para el distrito. 

 

También se advierte de la disminución 

del número de plazas de aparcamiento en 

el ámbito, plazas computables que para 

cumplir con el estándar deberán situarse 

con independencia de los sistemas 

generales y no podrán situarse sobre el 

sistema general viario que se prevea. 
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Tamén advirte de incluír a reserva da 

edificabilidade comercial do 

Regulamento da Lei do Solo de Galicia.  

 

 

Inclúense outros aspectos da proposta 

que han de corrixirse e, finalmente, a 

contestación á consulta no procedemento 

de avaliación ambiental conclúe que a 

modificación non provocará un impacto 

paisaxístico significativo pero advirte de 

que deben tomarse en consideración as 

recomendacións expresadas no 

documento. 

 

 

Doutra banda non debemos de deixar de 

facer mención —e que como 

Administración debemos mellorar— son 

os eternos tempos en pasar á acción. 

Desde o 6 de outubro de 2016 en que se 

anotou o decreto de Alcaldía do inicio do 

expediente de modificación do PXOM 

vixente no ámbito do polígono de solo 

urbano non consolidado —polígono 29 A 

Sardiñeira— ata hoxe, pasaron case 4 

longos anos. Se cada trámite tardase o 

mesmo non teríamos estación intermodal 

ata o próximo século. Se é xa complicada 

de por si a coordinación entre diferentes 

administracións, polo menos que 

facilitemos á Área de Urbanismo o seu 

labor para unha maior eficacia e tan 

mencionada eficiencia. 

 

Imos votar a favor desta modificación 

puntual do PXOM na Sardiñeria sen 

dúbida ningunha e con iso 

encamiñaremos o procedemento para 

estas conexións, fachadas e 

equipamentos canto antes. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señora 

También advierte de incluir la reserva de 

la edificabilidad comercial del 

Reglamento de la Ley del Suelo de 

Galicia.  

 

Se incluyen otros aspectos de la 

propuesta que han de corregirse y, 

finalmente, la contestación a la consulta 

en el procedimiento de evaluación 

ambiental concluye que la modificación 

no provocará un impacto paisajístico 

significativo pero advierte de que deben 

tomarse en consideración las 

recomendaciones expresadas en el 

documento. 

 

Por otro lado no debemos de dejar de 

hacer mención —y que como 

Administración debemos mejorar— son 

los eternos tiempos en pasar a la acción. 

Desde el 6 de octubre de 2016 en que se 

anotó el decreto de Alcaldía del inicio del 

expediente de modificación del PGOM 

vigente en el ámbito del polígono de 

suelo urbano no consolidado —polígono 

29 La Sardiñeira— hasta hoy, pasaron 

casi 4 largos años. Si cada trámite 

tardara lo mismo no tendríamos estación 

intermodal hasta el próximo siglo. Si es 

ya complicada de por sí la coordinación 

entre diferentes administraciones, por lo 

menos que facilitemos al Área de 

Urbanismo su labor para una mayor 

eficacia y tan mencionada eficiencia. 

 

Vamos a votar a favor de esta 

modificación puntual del PGOM en la 

Sardiñeria sin duda alguna y con eso 

encaminaremos el procedimiento para 

estas conexiones, fachadas y 

equipamientos lo antes posible. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, 
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Veira. 

 

Señora Veira González 

 

En primeiro lugar, facer unha aclaración. 

Señor Deus, a Xunta de Galiza, non o 

mando único do Ministerio, remitiulle ás 

entidades sociosanitarias un plan de 

reactivación do ámbito sociosanitario en 

relación coa infección da covid o 12 de 

maio de 2020, remitiullo a Consellaría de 

Política Social ás entidades. E co 

horizonte, é o que se establecía nese plan, 

era que conforme se fose avanzando na 

desescalada —xa vemos que estamos 

avanzando na desescalada, xa hai moitas 

cousas que podemos facer: xa podemos 

disfrutar do noso ocio— podería 

retomarse as actividades dos centros de 

día e ocupacionais. Polo tanto foi a 

propia Xunta de Galiza a que lle dixo ás 

entidades que podían ir, digamos, 

traballando con ese horizonte de 

desescalar a medida que fose 

desescalando a sociedade, e resulta que ó 

final pois non. A cidadanía con 

diversidade funcional, a cidadanía que 

acude ós centros de día, é diferente e vai 

ter bastantes menos dereitos que o resto 

da cidadanía, porque o resto podemos 

desescalar pero eles non. Non poden 

retomar a súa vida diaria. E con todas as 

precaucións, evidentemente señor Deus, 

con todas as precaucións que poda e deba 

haber neses centros, pero o que non é 

normal e que estas persoas estean illadas 

durante máis de 6 meses. 

 

 

 

En canto ó cambio do PXOM que nos 

ocupa neste punto da orde do día —e 

descúlpenme que derivase na 

contestación ó señor Deus— en canto a 

este punto da orde do día e ó cambio do 

PXOM do polígono da Sardiñeira, cabe 

sinalar que aproveitando a necesidade, 

como sinalaba o señor Villoslada, a 

necesidade de formular os novos accesos 

señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

En primer lugar, hacer una aclaración. 

Señor Deus, la Xunta de Galicia, no el 

mando único del Ministerio, le remitió a 

las entidades sociosanitarias un plan de 

reactivación del ámbito sociosanitario en 

relación con la infección de la covid el 12 

de mayo de 2020, se lo remitió la 

Consellaría de Política Social a las 

entidades. Y con el horizonte, es lo que se 

establecía en ese plan, era que conforme 

se fuera avanzando en la desescalada    

—ya vemos que estamos avanzando en la 

desescalada, ya hay muchas cosas que 

podemos hacer: ya podemos disfrutar de 

nuestro ocio— podría retomarse las 

actividades de los centros de día y 

ocupacionales. Por lo tanto fue la propia 

Xunta de Galicia la que le dijo a las 

entidades que podían ir, digamos, 

trabajando con ese horizonte de 

desescalar a medida que fuera 

desescalando la sociedad, y resulta que 

al final pues no. La ciudadanía con 

diversidad funcional, la ciudadanía que 

acude a los centros de día, es diferente y 

va a tener bastantes menos derechos que 

el resto de la ciudadanía, porque el resto 

podemos desescalar pero ellos no. No 

pueden retomar su vida diaria. Y con 

todas las precauciones, evidentemente 

señor Deus, con todas las precauciones 

que pueda y deba haber en esos centros, 

pero lo que no es normal es que estas 

personas estén aisladas durante más de 6 

meses. 

 

En cuanto al cambio del PGOM que nos 

ocupa en este punto del orden del día —y 

discúlpenme que derivara en la 

contestación al señor Deus— en cuanto a 

este punto del orden del día y al cambio 

del PGOM del polígono de la Sardiñeira, 

cabe señalar que aprovechando la 

necesidad, como señalaba el señor 

Villoslada, la necesidad de formular los 
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viarios á futura estación intermodal de 

San Cristobo, en febreiro de 2017 o 

Goberno municipal anterior presentou 

unha proposta de reordenación do 

polígono da Sardiñeira na que ó contrario 

da ordenación formulada no PXOM de 

2013, posibilítase a preservación de 

varias das vivendas existentes na Agra 

dos Mallos ameazadas polo planeamento 

anterior. Unha cuestión coa que estamos 

plenamente de acordo.  

 

 

A proposta de modificación puntual do 

PXOM que imos votar hoxe, mantén a 

proposta do Goberno anterior e gústanos 

porque ten en conta unha parte do tecido 

preexistente que queda incluído dentro da 

nova ordenación, entendemos que cunha 

maior calidade urbanística, orientándose 

cara ós servizos públicos dos que está 

dotada a zona e cunha ampla zona verde. 

 

 

Obtemos así unha ordenación do 

polígono que hoxe en día ten unha 

baixísima calidade urbanística. Unha 

ordenación máis lóxica e harmoniosa, 

máis centrada no obxectivo público do 

urbanismo, neses servizos públicos da 

zona e nas zonas verdes, mantendo esas 

vivendas e polo tanto cun 

desenvolvemento do polígono que non 

vai ser un arrase —como habitualmente 

ten acontecido no urbanismo da nosa 

cidade— e proxectando si novas 

edificacións, mais cunha porcentaxe dun 

40 % de vivendas de protección oficial 

nada desdeñables. 

 

Desde o BNG imos votar a favor deste 

cambio no PXOM, non sen antes facer 

unha pequena referencia ó barrio en que 

se desenvolve este polígono que é o dos 

Mallos. Nos Mallos segue a existir unha 

necesidade social enorme de intervención 

urbana. Non só no espazo público, onde 

xa é inminente algunha actuación —na 

rúa Ramón Cabanillas por exemplo— 

nuevos accesos viarios a la futura 

estación intermodal de San Cristóbal, en 

febrero de 2017 el Gobierno municipal 

anterior presentó una propuesta de 

reordenación del polígono de la 

Sardiñeira en la que al contrario de la 

ordenación formulada en el PGOM de 

2013, se posibilita la preservación de 

varias de las viviendas existentes en la 

Agra de los Mallos amenazadas por el 

planeamiento anterior. Una cuestión con 

la que estamos plenamente de acuerdo.  

 

La propuesta de modificación puntual del 

PGOM que vamos a votar hoy, mantiene 

la propuesta del Gobierno anterior y nos 

gusta porque tiene en cuenta una parte 

del tejido preexistente que queda incluido 

dentro de la nueva ordenación, 

entendemos que con una mayor calidad 

urbanística, orientándose hacia los 

servicios públicos de los que está dotada 

la zona y con una amplia zona verde. 

 

Obtenemos así una ordenación del 

polígono que hoy en día tiene una 

bajísima calidad urbanística. Una 

ordenación más lógica y armoniosa, más 

centrada en el objetivo público del 

urbanismo, en esos servicios públicos de 

la zona y en las zonas verdes, 

manteniendo esas viviendas y por lo tanto 

con un desarrollo del polígono que no va 

a ser un arrase —como habitualmente ha 

ocurrido en el urbanismo de nuestra 

ciudad— y proyectando sí nuevas 

edificaciones, mas con un porcentaje de 

un 40 % de viviendas de protección 

oficial nada desdeñables. 

 

Desde el BNG vamos a votar a favor de 

este cambio en el PGOM, no sin antes 

hacer una pequeña referencia al barrio 

en que se desarrolla este polígono que es 

el de los Mallos. En los Mallos sigue 

existiendo una necesidad social enorme 

de intervención urbana. No solo en el 

espacio público, donde ya es inminente 

alguna actuación —en la calle Ramón 
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aínda que compre vixiar a calidade dos 

espazos que se teñen gañado neste barrio 

ao peón —como a rúa Ángel Senra, onde 

compre vixiar con maior intensidade o 

aparcamento indebido que é diario, e a 

expansión das terrazas—. É preciso 

intervir tamén no ámbito das propias 

edificacións. Estamos a falar dun barrio 

onde os edificios, froito dos tempos en 

que se construíron, teñen moitos déficits 

para as persoas con mobilidade reducida 

e para as persoas maiores. Sen 

ascensores, con dificultades para poder 

instalalos, e que obrigan a moitas persoas 

a viviren confinadas nas súas casas. Eu 

creo que a estas alturas, moitas das 

persoas que non eran quen de entender o 

que isto pode supor, agora xa saben o que 

é. Xa saben o que é estar encerradas nas 

súas casas. Creo que é vital que se atenda 

isto. 

 

 

 

 

Tamén cremos fundamental que se 

analice o nivel de ocupación das 

vivendas do barrio, das xa existentes, e 

implementar medidas de rehabilitación 

particulares para este barrio, co 

correspondente control dos alugueiros, 

tal e como se establece na Ordenanza de 

Rehabilitación que aprobamos 

recentemente. 

 

Nada máis pola miña banda. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Grazas. 

 

Señor Villoslada, por alusións, con 

respecto ao punto anterior do estudo de 

Cabanillas por ejemplo— aunque es 

necesario vigilar la calidad de los 

espacios que se han ganado en este 

barrio al peatón —como la calle Ángel 

Senra, donde es necesario vigilar con 

mayor intensidad el aparcamiento 

indebido que es diario, y la expansión de 

las terrazas—. Es preciso intervenir 

también en el ámbito de las propias 

edificaciones. Estamos hablando de un 

barrio donde los edificios, fruto de los 

tiempos en que se construyeron, tienen 

muchos déficits para las personas con 

movilidad reducida y para las personas 

mayores. Sin ascensores, con dificultades 

para poder instalarlos, y que obligan a 

muchas personas a vivir confinadas en 

sus casas. Yo creo que a estas alturas, 

muchas de las personas que no eran 

quiénes de entender lo que esto puede 

suponer, ahora ya saben lo que es. Ya 

saben lo que es estar encerradas en sus 

casas. Creo que es vital que se atienda 

esto. 

 

También creemos fundamental que se 

analice el nivel de ocupación de las 

viviendas del barrio, de las ya existentes, 

e implementar medidas de rehabilitación 

particulares para este barrio, con el 

correspondiente control de los alquileres, 

tal y como se establece en la Ordenanza 

de Rehabilitación que aprobamos 

recientemente. 

 

Nada más por mi parte. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 
 

Gracias. 

 

Señor Villoslada, por alusiones, con 

respecto al punto anterior del estudio de 
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detalle: o noso voto non é caprichoso, 

señor Villoslada. Eu non sei se vostede 

pensa que estamos aquí para aplaudirlles, 

pero non é o caso. Na memoria do 

Estudo de Detalle, como xa dixen, 

efectivamente, na Comisión, a única 

mención que figura a un aumento de 

superficie de 1.400 m
2
 —o equivalente a 

14 vivendas, eu creo que suficientemente 

relevante— é: para unha posible 

ampliación da edificación principal 

estúdiase a elevación de alturas. A min 

iso non me parece suficiente. 

Entendendo..., non me parece unha 

xustificación suficiente, eu creo que é un 

aumento de edificabilidade moi relevante 

e debería de estar mellor xustificado. En 

calquera caso, nós nos abstivemos, por 

responsabilidade e por non dificultar o 

estudo de detalle para un equipamento, 

sabendo ademais que é algo que o seu 

Grupo non facía no pasado mandato, 

sabendo ademais que tiña os votos 

necesarios para a súa aprobación. 

 

E con respecto ás reflexións que fixo, 

non as podo deixar pasar. Vostede fala de 

illarse, sabe vostede cantas veces votei en 

soidade eu na Autoridade Portuaria no 

pasado mandato? cantas veces me 

dixeron esa frase de que estaba indo no 

sentido contrario pola autoestrada? 

Moitas. Pois as nosas teses se 

demostraron as correctas. Vostede 

considera que iso é illarse? Eu creo que 

non. Illarse é votar en minoría como 

fixeron vostedes nun dos últimos plenos 

en contra da posición do resto do Pleno 

na cuestión de Tragsa. Iso é illarse. E 

distopía, fala vostede de distopía, ben, 

distopía é non contar con 14 votos e 

comportarse como si os tiveran, iso si 

que é unha distopía. 

 

E con respecto á modificación, nós 

vamos a votar neste caso a favor, por 

suposto, porque se trata unha vez máis 

dunha modificación comezada por nós no 

anterior mandato, como na cuestión da 

detalle: nuestro voto no es caprichoso, 

señor Villoslada. Yo no sé si usted piensa 

que estamos aquí para aplaudirles, pero 

no es el caso. En la memoria del Estudio 

de Detalle, como ya dije, efectivamente, 

en la Comisión, la única mención que 

figura a un aumento de superficie de 

1.400 m
2
 —el equivalente a 14 viviendas, 

yo creo que suficientemente relevante— 

es: para una posible ampliación de la 

edificación principal se estudia la 

elevación de alturas. A mí eso no me 

parece suficiente. Entendiendo…, no me 

parece una justificación suficiente, yo 

creo que es un aumento de edificabilidad 

muy relevante y debería de estar mejor 

justificado. En cualquier caso, nosotros 

nos abstuvimos, por responsabilidad y 

por no dificultar el estudio de detalle 

para un equipamiento, sabiendo además 

que es algo que su Grupo no hacía en el 

pasado mandato, sabiendo además que 

tenía los votos necesarios para su 

aprobación. 

 

Y con respecto a las reflexiones que hizo, 

no las puedo dejar pasar. Usted habla de 

aislarse, ¿sabe usted cuántas veces voté 

en soledad yo en la Autoridad Portuaria 

en el pasado mandato? ¿cuántas veces 

me dijeron esa frase de que estaba yendo 

en el sentido contrario por la autopista? 

Muchas. Pues nuestras tesis se 

demostraron las correctas ¿Usted 

considera que eso es aislarse? Yo creo 

que no. Aislarse es votar en minoría 

como hicieron ustedes en uno de los 

últimos plenos en contra de la posición 

del resto del Pleno en la cuestión de 

Tragsa. Eso es aislarse. Y distopía, habla 

usted de distopía, bien, distopía es no 

contar con 14 votos y comportarse como 

sí los tuviesen, eso sí que es una distopía. 

 

Y con respecto a la modificación, 

nosotros vamos a votar en este caso a 

favor, por supuesto, porque se trata una 

vez más de una modificación comenzada 

por nosotros en el anterior mandato, 
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Solana que trouxeron a Pleno e se 

aprobou neste Pleno municipal. 

 

 

A miña dúbida e por que tardaron 12 

meses en traelo a aprobación inicial neste 

Pleno cando a modificación se presentou, 

como dicía a señora Martínez, en febreiro 

de 2017 e os proxectos de trazado, o ano 

pasado, en febreiro do 2019, o cal 

posibilitaba avanzar na modificación. 

Entendemos que é tempo suficiente para 

ter traído esta modificación a aprobación 

inicial no Pleno.  

 

E neste respecto, un recordatorio, señores 

e señoras do Partido Popular: parece que 

finalmente se vai a cumprir o que tantas 

veces dixemos no pasado mandato, e é 

que o Concello vai a facer os seus 

deberes na cuestión urbanística —a pesar 

de tódolos atrancos que puxeron dende a 

Xunta no pasado mandato— antes que a 

Xunta de Galicia. Eu creo que é un tema 

a recordar e a ter en conta. 

 

 

Con respecto á ordenación, estamos 

completamente de acordo co que dicía a 

señora Veira, nos congratula que o 

celebren e que estean de acordo cos 

criterios da modificación porque así o 

vemos nós tamén. A modificación parte 

dunha transformación ou dunha 

modificación do sistema circulatorio, 

como xa dixemos no seu momento. A 

estación intermodal inicial, cando 

chegamos ao Goberno, contemplaba o 

acceso dende Salgado Torres a través de 

Joaquín Planells, introducindo case un 

bus por minuto por esa vía que é 

tremendamente estreita, para despois 

pasar por enriba da praia, de vías da 

estación de trens, o cal implicaría un 

percorrido absolutamente labiríntico dos 

autobuses. Nós criamos que tendo xa 

executado a AC-14, o ideal era apoiarse 

nesa infraestrutura, o cal sería moito máis 

eficiente, e por iso fixemos esta proposta 

como en la cuestión de la Solana que 

trajeron a Pleno y se aprobó en este 

Pleno municipal. 

 

Mi duda es por qué tardaron 12 meses en 

traerlo a aprobación inicial en este Pleno 

cuando la modificación se presentó, como 

decía la señora Martínez, en febrero de 

2017 y los proyectos de trazado, el año 

pasado, en febrero del 2019, lo cual 

posibilitaba avanzar en la modificación. 

Entendemos que es tiempo suficiente para 

haber traído esta modificación a 

aprobación inicial en el Pleno.  

 

Y a este respecto, un recordatorio, 

señores y señoras del Partido Popular: 

parece que finalmente se va a cumplir lo 

que tantas veces dijimos en el pasado 

mandato, y es que el Ayuntamiento va a 

hacer sus deberes en la cuestión 

urbanística —a pesar de todos los 

obstáculos que pusieron desde la Xunta 

en el pasado mandato— antes que la 

Xunta de Galicia. Yo creo que es un tema 

a recordar y a tener en cuenta. 

 

Con respecto a la ordenación, estamos 

completamente de acuerdo con lo que 

decía la señora Veira, nos congratula que 

lo celebren y que estén de acuerdo con 

los criterios de la modificación porque 

así lo vemos nosotros también. La 

modificación parte de una 

transformación o de una modificación del 

sistema circulatorio, como ya dijimos en 

su momento. La estación intermodal 

inicial, cuando llegamos al Gobierno, 

contemplaba el acceso desde Salgado 

Torres a través de Joaquín Planells, 

introduciendo casi un bus por minuto por 

esa vía que es tremendamente estrecha, 

para después pasar por encima de la 

playa, de vías de la estación de trenes, lo 

cual implicaría un recorrido 

absolutamente laberíntico de los 

autobuses. Nosotros creíamos que 

teniendo ya ejecutado la AC-14, lo ideal 

era apoyarse en esa infraestructura, lo 
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de modificación entrando a través da 

avenida de Arteixo á estación intermodal 

e atravesando o polígono que hoxe nos 

ocupa. Eu creo que isto foi unha decisión 

correcta, o cal mellorou moito a 

eficiencia do trazado e da ordenación da 

zona e reduciu sensiblemente, permitindo 

reducir sensiblemente os gastos de 

urbanización do polígono e do ámbito, 

case 20 millóns de euros. 

 

 

 

E ademais, ó mesmo tempo aproveitamos 

para mellorar a calidade da ordenación, 

mellorar os espazos verdes facéndoos 

máis compactos, reducindo a segregación 

polas vías que antes o fragmentaban, 

trasladamos os equipamentos ás zonas 

menos soleadas e esencialmente ao 

zócalo do edificio de Aliko, e unha 

cuestión que introducimos, ao fío do que 

dicía a señora Veira, que nos parecía 

absolutamente relevante foi a de 

recoñecer as edificacións habitadas que 

hai na zona, para que non repetíramos os 

erros promovidos polo Partido Socialista 

nas pasadas décadas de eliminar 

edificacións habitadas e repetir 

problemas, dramas sociais, como o que 

se vive no Ofimático, nas vivendas da 

Pereiroa. E por iso a ordenación é 

compatible con que se manteñan esas 

edificacións, o cal nos parece que é unha 

modificación dos criterios de 

urbanización para pasar dun urbanismo 

máis insensible a un urbanismo sensible. 

 

 

 

Ás dez horas e vinte e cincuenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 
 

E deixo o resto da intervención para a 

seguinte quenda, grazas. 

  

Presidencia 

 

cual sería mucho más eficiente, y por eso 

hicimos esta propuesta de modificación 

entrando a través de la avenida de 

Arteixo a la estación intermodal y 

atravesando el polígono que hoy nos 

ocupa. Yo creo que esto fue una decisión 

correcta, lo cual mejoró mucho la 

eficiencia del trazado y de la ordenación 

de la zona y redujo sensiblemente, 

permitiendo reducir sensiblemente los 

gastos de urbanización del polígono y del 

ámbito, casi 20 millones de euros. 

 

Y además, al mismo tiempo 

aprovechamos para mejorar la calidad 

de la ordenación, mejorar los espacios 

verdes haciéndolos más compactos, 

reduciendo la segregación por las vías 

que antes lo fragmentaban, trasladamos 

los equipamientos a las zonas menos 

soleadas y esencialmente al zócalo del 

edificio de Aliko, y una cuestión que 

introducimos, al hilo de lo que decía la 

señora Veira, que nos parecía 

absolutamente relevante fue la de 

reconocer las edificaciones habitadas que 

hay en la zona, para que no repitiésemos 

los errores promovidos por el Partido 

Socialista en las pasadas décadas de 

eliminar edificaciones habitadas y repetir 

problemas, dramas sociales, como el que 

se vive en el Ofimático, en las viviendas 

de la Pereiroa. Y por eso la ordenación 

es compatible con que se mantengan esas 

edificaciones, lo cual nos parece que es 

una modificación de los criterios de 

urbanización para pasar de un 

urbanismo más insensible a un 

urbanismo sensible. 

 

A las diez horas y cincuenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 
 

Y dejo el resto de la intervención para el 

siguiente turno, gracias. 

  

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Varela. 

 

Polo Partido Popular, señor Fernández 

Prado. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Grazas alcaldesa e bos días a todos e a 

todas. 

 

Como se explicou, traen a aprobación 

inicial esta modificación puntual do 

polígono 29 do Plan Xeral, coñecido 

como Sardiñeira. A verdade é que do 

expediente en concreto pouco podemos 

dicir. Desde o PP cremos que está 

xustificado o interese xeral desta 

modificación que é obrigatorio neste tipo 

de expedientes, xa que reaxustan os viais 

para este, para os accesos á futura 

estación intermodal. Un vial que une as 

avenidas de Sardiñeira e a de Arteixo, 

cunha rotonda na avenida de Arteixo. As 

dúas infraestruturas xa existían no Plan 

Xeral, o que se fai é axustalas. Non é 

ningún invento do Goberno anterior, xa 

existían desde moito antes. A nova 

ordenación sobe en alturas e reduce a 

superficie en planta, co que aumenta o 

espazo libre. A única pega é que aumenta 

a superficie do viario diminuíndo a de 

espazos verdes e a de aparcamentos. É 

verdade que cumpren os límites legais 

porque o plan orixinal proxectábaos en 

exceso e amplamente sobrados eses 

límites legais, pero ese aumento de 

espazo libre é principalmente para 

viario. 

 

Aínda así e aínda que cada arquitecto 

faría a súa ordenación, non temos que 

obxectar e por iso votaremos a favor 

deste expediente se é o que considera 

apropiado esta ordenación o Concello. 

 

No documento de aprobación inicial 

haberá tempo se queremos a seguir 

axustando o que se considere necesario, 

xa que estamos nunha aprobación inicial 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Por el Partido Popular, señor Fernández 

Prado. 

 

Señor Fernández Prado 
 

Gracias alcaldesa y buenos días a todos y 

a todas. 

 

Como se ha explicado, traen a aprobación 

inicial esta modificación puntual del 

polígono 29 del Plan General, conocido 

como Sardiñeira. La verdad es que del 

expediente en concreto poco podemos 

decir. Desde el PP creemos que está 

justificado el interés general de esta 

modificación que es obligatorio en este 

tipo de expedientes, ya que reajustan los 

viales para este, para los accesos a la 

futura estación intermodal. Un vial que 

une las avenidas de Sardiñeira y la de 

Arteixo, con una rotonda en la avenida de 

Arteixo. Las dos infraestructuras ya 

existían en el Plan General, lo que se hace 

es ajustarlas. No es ningún invento del 

Gobierno anterior, ya existían desde 

mucho antes. La nueva ordenación sube 

en alturas y reduce la superficie en planta, 

con lo que aumenta el espacio libre. La 

única pega es que aumenta la superficie 

del viario disminuyendo la de espacios 

verdes y la de aparcamientos. Es verdad 

que cumplen los límites legales porque el 

plan original los proyectaba en exceso y 

ampliamente sobrados esos límites 

legales, pero ese aumento de espacio libre 

es principalmente para viario. 

 

Aun así y aunque cada arquitecto haría su 

ordenación, no tenemos que objetar y por 

eso votaremos a favor de este expediente 

si es el que considera apropiado esta 

ordenación el Ayuntamiento. 

 

En el documento de aprobación inicial 

habrá tiempo si queremos a seguir 

ajustando lo que se considere necesario, 

ya que estamos en una aprobación inicial 
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nun momento primario, o principio do 

expediente.  

 

Está claro que esta ordenación 

favorecerá a mobilidade na zona, sobre 

todo cando se execute, como tamén o 

facía o Plan Xeral de Ordenación 

Municipal orixinariamente. Pero o que 

verdadeiramente será transformador da 

mobilidade na cidade será a construción 

desa estación intermodal como xa 

dixeron os meus compañeiros. 

 

E por iso, xa que falamos desta estación 

intermodal, permítanme facer dúas 

consideracións como fixeron o resto de 

portavoces, de voceiros: de pouco van 

valer os accesos se non hai intermodal á 

que poidan chegar os autobuses. E quero 

ser totalmente construtivo, a vontade que 

temos neste expediente como noutros de 

obras tan significativas, é axudar ao 

Goberno municipal e que conten 

connosco para esta obra, pero sempre a 

consideramos unha obra importante e 

sempre quixemos apoiala. Recollemos no 

Plan Xeral o protocolo que tiña o 

Goberno anterior, traballamos para 

levalo á súa posta en execución, 

deixamos máis avanzado do que está 

hoxe o proxecto, pero o Goberno 

anterior da Marea encargouse de 

demoler todo o que se traballou e de 

reducir o investimento. É o primeiro 

goberno na historia da cidade e eu creo 

que de España, que un goberno 

municipal pídelle a outra administración 

que faga menos obra e que a faga con 

menos aparcamentos, con menos prazas 

de aparcamento, con menos tamaños, 

con menos servizos, con menos cousas. 

Pero despois de marear e con tanto 

atranco —porque os únicos atrancos, 

señor Varela, foron da Marea— a Xunta 

quixo sempre colaborar neste tema, de 

feito, como aí se ve, colaborará nos 

temas urbanísticos tamén, tamén, porque 

ten vontade, ten ganas de facelo como 

fixo no resto de cidades. A única 

en un momento primario, el principio del 

expediente.  

 

Está claro que esta ordenación favorecerá 

la movilidad en la zona, sobre todo 

cuando se ejecute, como también lo hacía 

el Plan General de Ordenación Municipal 

originariamente. Pero lo que 

verdaderamente será transformador de la 

movilidad en la ciudad será la 

construcción de esa estación intermodal 

como ya han dicho mis compañeros. 

 

Y por eso, ya que hablamos de esta 

estación intermodal, permítanme hacer 

dos consideraciones como han hecho el 

resto de portavoces, de voceiros: de poco 

van a valer los accesos si no hay 

intermodal a la que puedan llegar los 

autobuses. Y quiero ser totalmente 

constructivo, la voluntad que tenemos en 

este expediente como en otros de obras 

tan significativas, es ayudar al Gobierno 

municipal y que cuenten con nosotros 

para esta obra, pero siempre la hemos 

considerado una obra importante y 

siempre hemos querido apoyarla. 

Recogimos en el Plan General el 

protocolo que tenía el Gobierno anterior, 

trabajamos para llevarlo a su puesta en 

ejecución, dejamos más avanzado de lo 

que está hoy el proyecto, pero el 

Gobierno anterior de la Marea se encargó 

de demoler todo lo que se había trabajado 

y de reducir la inversión. Es el primer 

gobierno en la historia de la ciudad y yo 

creo que de España, que un gobierno 

municipal le pide a otra administración 

que haga menos obra y que la haga con 

menos aparcamientos, con menos plazas 

de aparcamiento, con menos tamaños, 

con menos servicios, con menos cosas. 

Pero después de marear y con tanto 

atranco —porque los únicos atrancos, 

señor Varela, fueron de la Marea— la 

Xunta ha querido siempre colaborar en 

este tema, de hecho, como ahí se ve, 

colaborará en los temas urbanísticos 

también, también, porque tiene voluntad, 
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diferenza que hai é que aquí houbo un 

Goberno da Marea que paralizou todo e 

que dinamitou todo durante catro anos.  

 

 

 

Pero, sinceramente, xa digo, queremos 

ser construtivos e queremos que se 

entenda que queremos apoiar esta e que 

o Concello conte co noso apoio. 

Fixémolo cun plan extraordinario, 

perdón, un Pleno extraordinario para 

dar conta e que non só o partido 

maioritario da oposición se non todo o 

Pleno apoiase esas demandas de grandes 

infraestruturas para a cidade, senón que 

tamén, tamén o apoiou todo o Pleno, 

senón que ademais quixemos e seguimos 

insistindo en que se vexa que é un acordo 

xeral de cidade. 

 

Pero estamos preocupados porque as 

últimas noticias de ADIF son bastante 

preocupantes. En plena pandemia e por 

videoconferencia —é dicir que seguín 

traballando— en contra da intermodal, 

ADIF pois dixo que o que dixera o 

Delegado do Goberno hai un ano, pois 

que é mentira. O Delegado do Goberno 

mentiunos hai un ano e mentiunos a 

todos. Díxonos que nuns meses ía estar, 

dixo inminente, a licitación das obras 

eran inminentes e que estarían en obras 

ó principio do 2020. Como vemos é 

mentira e lonxe diso o que nos dixo ADIF 

estes días, hai unhas semanas, é que 

quere cambiar o proxecto porque quere 

cambiar unha ordenanza cando xa 

estaba aprobado, cando podía licitarse 

porque lle lembro que hai un ano agora 

xa aprobou o Consello de 

Administración de ADIF esa licitación. 

Por tanto podía estar licitado, podía 

estar xa en obras, podía e agora 

atópannos unha desculpa para dicir que 

ata o 2021 non van aprobar o proxecto. 

Eu, de verdade, creo que temos que 

premer neste momento, veñen tempos 

moi duros socioeconomicamente (óese 

tiene ganas de hacerlo como hizo en el 

resto de ciudades. La única diferencia que 

hay es que aquí hubo un Gobierno de la 

Marea que paralizó todo y que dinamitó 

todo durante cuatro años.  

 

Pero, sinceramente, ya digo, queremos ser 

constructivos y queremos que se entienda 

que queremos apoyar esta y que el 

Ayuntamiento cuente con nuestro apoyo. 

Lo hicimos con un plan extraordinario, 

perdón, un Pleno extraordinario para dar 

cuenta y que no sólo el partido 

mayoritario de la oposición sino todo el 

Pleno apoyase esas demandas de grandes 

infraestructuras para la ciudad, sino que 

también, también lo apoyó todo el Pleno, 

sino que además hemos querido y 

seguimos insistiendo en que se vea que es 

un acuerdo general de ciudad. 

 

Pero estamos preocupados porque las 

últimas noticias de ADIF son bastante 

preocupantes. En plena pandemia y por 

videoconferencia —es decir que he 

seguido trabajando— en contra de la 

intermodal, ADIF pues ha dicho que lo 

que había dicho el Delegado del Gobierno 

hace un año, pues que es mentira. El 

Delegado del Gobierno nos mintió hace 

un año y nos mintió a todos. Nos dijo que 

en unos meses iba a estar, dijo inminente, 

la licitación de las obras eran inminentes 

y que estarían en obras al principio del 

2020. Como vemos es mentira y lejos de 

eso lo que nos ha dicho ADIF estos días, 

hace unas semanas, es que quiere cambiar 

el proyecto porque quiere cambiar una 

ordenanza cuando ya estaba aprobado, 

cuando podía haberse licitado porque le 

recuerdo que hace un año ahora ya 

aprobó el Consejo de Ddministración de 

ADIF esa licitación. Por lo tanto podía 

estar licitado, podía estar ya en obras, 

podía y ahora nos encuentran una 

disculpa para decir que hasta el 2021 no 

van a aprobar el proyecto. Yo, de verdad, 

creo que tenemos que presionar en este 

momento, vienen tiempos muy duros 
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un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 
Grazas alcaldesa, acabo xa, deixarei 

para a seguinte o resto.  

 

 

Pero veñen tempos moi duros 

economicamente. A Europa estamos a 

pedirlle diñeiro; chamémoslle como lle 

chamemos vai pedir garantías e vainos a 

poñer cada mes que pase é máis difícil 

conseguir os investimentos e cada vez 

que pase no momento socio-económico 

que nos espera vai ser máis difícil 

conseguir ese investimento, por tanto, ten 

todo o noso apoio para tentar pechar 

canto antes ese convenio imprescindible 

e que licite óbraa ADIF.  

 

Seguirei despois. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Fernández Prado. 

 

Señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Por seguir as ordes de intervención de 

cada Grupo, tamén agradecer os apoios, 

en esta ocasión unánimes, deste Pleno a 

esta aprobación inicial que efectivamente 

trátase dunha aprobación inicial que nos 

permitirá ir mellorando aqueles aspectos 

que poidan xurdir nos trámites de 

información pública e que podan darnos 

algún coñecemento adicional que, como 

digo, nos permitan mellorar se hai que 

facer algún axuste esta modificación 

puntual de cara á súa aprobación 

definitiva.  

 

Efectivamente, señora Martínez, poñe en 

valor a necesidade de articular a mellor 

coordinación institucional posible para 

levar adiante a estación intermodal. Farei 

unha referencia máis ampla ao respecto, 

ao fío da intervención do señor 

socioeconómicamente (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización 

del tiempo de intervención). Gracias 

alcaldesa, acabo ya, dejaré para la 

siguiente el resto.  

 

Pero vienen tiempos muy duros 

económicamente. A Europa le estamos 

pidiendo dinero; le llamemos como le 

llamemos nos va a pedir garantías y nos 

va a poner cada mes que pase es más 

difícil conseguir las inversiones y cada 

vez que pase en el momento 

socioeconómico que nos espera va a ser 

más difícil conseguir esa inversión, por lo 

tanto, tiene todo nuestro apoyo para 

intentar cerrar cuanto antes ese convenio 

imprescindible y que licite la obra ADIF.  

 

Seguiré después. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Fernández Prado. 

 

Señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Por seguir las órdenes de intervención de 

cada Grupo, también agradecer los 

apoyos, en esta ocasión unánimes, de este 

Pleno a esta aprobación inicial que 

efectivamente se trata de una aprobación 

inicial que nos permitirá ir mejorando 

aquellos aspectos que puedan surgir en 

los trámites de información pública y que 

puedan darnos algún conocimiento 

adicional que, como digo, nos permitan 

mejorar si hay que hacer algún ajuste 

esta modificación puntual de cara a su 

aprobación definitiva.  

 

Efectivamente, señora Martínez, pone en 

valor la necesidad de articular la mejor 

coordinación institucional posible para 

llevar adelante la estación intermodal. 

Haré una referencia más amplia al 

respecto, al hilo de la intervención del 
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Fernández Prado. 

 

 E efectivamente tamén, señora Veira, 

agradecendo o voto tamén a favor do seu 

Grupo. E para nós era importante, para o 

Goberno municipal anterior tamén, por 

iso nós puxemos en marcha esta 

modificación puntual. Non só artellar o 

mellor viario de conexión da Sardiñeria 

coa avenida de Finisterre, polo tanto da 

intermodal, senón deixar unha 

ordenación urbanística deste polígono o 

máis axeitada posible para darlle mellor 

calidade urbana. E é certo que unha das 

zonas afectadas, como Os Mallos, é un 

deses barrios nos que temos que traballar 

para mellorar tamén esa calidade urbana. 

Eu creo o cremos que a implantación da 

estación intermodal vai supoñer un plus 

de dinamización de todo ese ámbito. É 

certo, indo a algunha cuestión puntual, 

que comentaba que hai unha serie de 

abusos en Ángel Senra á hora de 

aparcamentos, etcétera, que estamos 

tratando de paliar, que a Policía Local 

está atendendo, nós estamos tratando 

ademais agora de darlle continuidade a 

esa peonalización, humanización de cara 

a completar Ramón Cabanillas, é dicir, 

estamos tecendo todo esa arteria, 

importante alí para unha mellor calidade 

urbana, pero hai moitos deberes que facer 

tamén nos Maios. 

 

 

 

Señor Varela, eu, con toda a amabilidade,  

agradézolle a coherencia de votar a favor 

dun expediente que vostedes formularon 

na súa meirande parte nos termos que 

hoxe traemos a aprobación inicial. Digo 

coherencia porque eu lle dicía que 

estaban nunha dinámica de illamento que 

podemos entender ou podemos non 

entender, non solo dende o noso Grupo 

municipal senón do conxunto da 

cidadanía. Fíxese que trouxemos a este 

Pleno a aprobación da nova cualificación 

do solo da Solana como acordaramos, 

señor Fernández Prado. 

 

Y efectivamente también, señora Veira, 

agradeciendo el voto también a favor de 

su Grupo. Y para nosotros era 

importante, para el Gobierno municipal 

anterior también, por eso nosotros 

pusimos en marcha esta modificación 

puntual. No solo articular el mejor viario 

de conexión de la Sardiñeria con la 

avenida de Finisterre, por lo tanto de la 

intermodal, sino dejar una ordenación 

urbanística de este polígono lo más 

adecuada posible para darle mejor 

calidad urbana. Y es cierto que una de 

las zonas afectadas, como Los Mallos, es 

uno de esos barrios en los que tenemos 

que trabajar para mejorar también esa 

calidad urbana. Yo creo o creemos que la 

implantación de la estación intermodal 

va a suponer un plus de dinamización de 

todo ese ámbito. Es cierto, yendo a 

alguna cuestión puntual, que comentaba 

que hay una serie de abusos en Ángel 

Senra a la hora de aparcamientos, 

etcétera, que estamos tratando de paliar, 

que la Policía Local está atendiendo, 

nosotros estamos tratando además ahora 

de darle continuidad a esa 

peatonalización, humanización de cara a 

completar Ramón Cabanillas, es decir, 

estamos tejiendo todo esa arteria, 

importante allí para una mejor calidad 

urbana, pero hay muchos deberes que 

hacer también en Los Mallos. 

 

Señor Varela, yo, con toda la amabilidad,  

le agradezco la coherencia de votar a 

favor de un expediente que ustedes 

formularon en su mayor parte en los 

términos que hoy traemos a aprobación 

inicial. Digo coherencia porque yo le 

decía que estaban en una dinámica de 

aislamiento que podemos entender o 

podemos no entender, no solo desde 

nuestro Grupo municipal sino del 

conjunto de la ciudadanía. Fíjese que 

trajimos a este Pleno la aprobación de la 

nueva calificación del suelo de la Solana 
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traemos este expediente dentro deses 

acordos, incluso voulle dicir máis, 

trouxemos a modificación para darlle 

saída ao parque da Agra, mellorando     

—permítame que llo diga— mellorando 

os estándares que vostedes tiñan 

articulados para o parque da Agra, pero 

non apostaron nese momento, quero dicir 

que non sei quen está cambiando. Eu 

creo que nós estamos seguindo a folla de 

ruta que tiñamos marcada, que a veces 

pode ir ó 100 % pero ás veces vai ó 80 

%. Efectivamente pode haber aspectos 

aínda que teñamos que traballar e 

corrixir. Temos un punto que tratar, 

como sabemos, no punto de Elviña do 

Ofimático. Pero o resto dos asuntos son 

os que estamos traballando dentro dese 

marco de investidura, por iso faríalle a 

pregunta de quen está virando o rumbo.  

 

 

 

Ás once horas e oito minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 
 

Nos dicía por que tardamos doce meses. 

A ver, as cosas hai que dicilas, eu 

preguntaría por que tardaron tres anos. 

Vostedes iniciaron este expediente en 

outubro de 16, e non encargaron os 

traballos técnicos hasta marzo de 19. Nós 

en setembro levamos á Xunta de 

Goberno o expediente para esta 

modificación puntual. Creo que, e quero 

recoñecer o traballo dos servicios 

técnicos de Planeamento de Urbanismo 

en estes e outros instrumentos de 

planeamento para axilizar todas as 

cuestións que estaban sen moverse, e 

teño que dicilo así, o máis posible, por 

iso o de que fronte a 3 anos de non 

arrancarse con este expediente que en 

catro meses, porque foi á Xunta de 

Goberno Local en setembro o expediente 

xa fora, pois creo que ten bastante de 

compromiso por parte deste Goberno 

municipal para levar adiante este e outros 

como habíamos acordado, traemos este 

expediente dentro de esos acuerdos, 

incluso le voy a decir más, trajimos la 

modificación para darle salida al parque 

del Agra, mejorando —permítame que se 

lo diga— mejorando los estándares que 

ustedes tenían articulados para el parque 

del Agra, pero no apostaron en ese 

momento, quiero decir que no sé quién 

está cambiando. Yo creo que nosotros 

estamos siguiendo la hoja de ruta que 

teníamos marcada, que a veces puede ir 

al 100 % pero a veces va al 80 %. 

Efectivamente puede haber aspectos aún 

que tengamos que trabajar y corregir. 

Tenemos un punto que tratar, como 

sabemos, en el punto de Elviña del 

Ofimático. Pero el resto de los asuntos 

son los que estamos trabajando dentro de 

ese marco de investidura, por eso le haría 

la pregunta de quién está girando el 

rumbo.  

 

A las once horas y ocho minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 
 

Nos decía por qué tardamos doce meses. 

A ver, las cosas hay que decirlas, yo 

preguntaría por qué tardaron tres años. 

Ustedes iniciaron este expediente en 

octubre de 16, y no encargaron los 

trabajos técnicos hasta marzo de 19. 

Nosotros en septiembre llevamos a la 

Junta de Gobierno el expediente para 

esta modificación puntual. Creo que, y 

quiero reconocer el trabajo de los 

servicios técnicos de Planeamiento de 

Urbanismo en estos y otros instrumentos 

de planeamiento para agilizar todas las 

cuestiones que estaban sin moverse, y 

tengo que decirlo así, lo más posible, por 

eso lo de que frente a 3 años de no 

arrancarse con este expediente que en 

cuatro meses, porque fue a la Junta de 

Gobierno Local en septiembre el 

expediente ya había ido, pues creo que 

tiene bastante de compromiso por parte 

de este Gobierno municipal para llevar 
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instrumentos de planeamento necesarios 

para a cidade. En ese sentido tamén teño 

que dicirlles que esta modificación 

puntual e a outra modificación puntual 

que ten incluso cualitativamente máis 

impacto, que vai ser a que está 

actualmente a informe ambiental, a que 

afecta ao ámbito estritamente ferroviario, 

son modificacións urbanísticas do Plan 

Xeral que están sendo puntualmente 

acordadas tanto coa Xunta de Galicia 

como co ADIF. Quero dicir que os 

instrumentos de planeamento que son de 

competencia estritamente municipal, sen 

prexuízo das tutelas autonómicas que hai 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
—e remato e deixo as outras cuestións 

para a última intervención— son 

modificacións urbanísticas, tanto estas 

dúas modificacións puntuais como o 

trámite que estamos informando de 

declaración do proxecto da estación de 

autobuses conforme á Lei 3/2016 para 

enclavala na estación intermodal, de 

acordo perfectamente tanto coa Xunta de 

Galicia como co ADIF.  

 

 

 

Ó respecto disto e dalgunha das 

consideracións que comentou o señor 

Fernández Prado, aproveitarei a última 

quenda para facer algunha consideración 

final. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Segunda e última quenda de tres minutos. 

 

Señora Martínez, renuncia ao turno. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

adelante este y otros instrumentos de 

planeamiento necesarios para la ciudad. 

En ese sentido también tengo que decirles 

que esta modificación puntual y la otra 

modificación puntual que tiene incluso 

cualitativamente más impacto, que va a 

ser la que está actualmente a informe 

ambiental, la que afecta al ámbito 

estrictamente ferroviario, son 

modificaciones urbanísticas del Plan 

General que están siendo puntualmente 

acordadas tanto con la Xunta de Galicia 

como con el ADIF. Quiero decir que los 

instrumentos de planeamiento que son de 

competencia estrictamente municipal, sin 

perjuicio de las tutelas autonómicas que 

hay (se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención) —y finalizo y dejo las otras 

cuestiones para la última intervención— 

son modificaciones urbanísticas, tanto 

estas dos modificaciones puntuales como 

el trámite que estamos informando de 

declaración del proyecto de la estación 

de autobuses conforme a la Ley 3/2016 

para enclavarla en la estación 

intermodal, de acuerdo perfectamente 

tanto con la Xunta de Galicia como con 

el ADIF.  

 

Respecto a esto y a alguna de las 

consideraciones que comentó el señor 

Fernández Prado, aprovecharé el último 

turno para hacer alguna consideración 

final. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz Villoslada. 

 

Segundo y último turno de tres minutos. 

 

Señora Martínez, renuncia al turno. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 
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So unha puntualización, porque non 

deixa de alucinarme o partido de tenis, 

entre aspas, das culpas ao respecto dos 

retrasos da intermodal. Eu quero recordar 

que no Estado —que é basicamente o 

Goberno do Estado quen dirixe o 

ADIF— ven estando en mans do Partido 

Popular e do Partido Socialista desde que 

se puxo enriba da mesa a estación 

intermodal. E algo semellante pasa na 

Xunta de Galiza, so que a Xunta de 

Galiza en mans de quen máis tempo 

estivo desde que se puxo a intermodal 

enriba da mesa, foi o goberno do Partido 

Popular. Foi quen máis tempo tivo o 

poder da Xunta de Galiza desde que se 

puxo enriba este proxecto e polo tanto 

non deixa de sorprenderme este toma e 

daca entre o Partido Popular e o Partido 

Socialista sobre os retrasos da 

intermodal. Polo tanto, eu o que pido son 

compromisos reais de ambas 

organizacións políticas en que isto se vai 

impulsar, iso é o que pedimos desde o 

Bloque Nacionalista Galego. E sobre 

todo que haxa servizos dentro da 

intermodal, porque é importante o 

envoltorio pero tamén é importante o que 

hai dentro. Que servizos ferroviarios vai 

haber aí dentro, agora que acabamos de 

saber que se anulan os servizos de tren 

hotel a Barcelona e a Madrid, por 

exemplo. En definitiva, hai que saber 

tamén que servizos se van a ofrecer e se 

realmente nesta comarca imos ter unha 

verdadeira intermodalidade entre os 

servizos de autobuses e o servizo de 

ferrocarril.  

 

 

En canto ó que é a repercusión, 

efectivamente, que vai ter esta 

infraestrutura no barrio dos Mallos, 

efectivamente vai ter moitísima 

repercusión. Está na man do Concello da 

Coruña, está na man do Goberno 

municipal, que esa repercusión non vaia 

en contra dos habitantes tradicionais do 

 

Solo una puntualización, porque no deja 

de alucinarme el partido de tenis, entre 

comillas, de las culpas respecto a los 

retrasos de la intermodal. Yo quiero 

recordar que en el Estado —que es 

básicamente el Gobierno del Estado 

quien dirige el ADIF— viene estando en 

manos del Partido Popular y del Partido 

Socialista desde que se puso encima de la 

mesa la estación intermodal. Y algo 

semejante pasa en la Xunta de Galicia, 

solo que la Xunta de Galicia en manos de 

quien más tiempo estuvo desde que se 

puso la intermodal encima de la mesa, 

fue el gobierno del Partido Popular. Fue 

quien más tiempo tuvo el poder de la 

Xunta de Galicia desde que se puso 

encima este proyecto y por lo tanto no 

deja de sorprenderme este toma y daca 

entre el Partido Popular y el Partido 

Socialista sobre los retrasos de la 

intermodal. Por lo tanto, yo lo que pido 

son compromisos reales de ambas 

organizaciones políticas en que esto se va 

a impulsar, eso es lo que pedimos desde 

el Bloque Nacionalista Galego. Y sobre 

todo que haya servicios dentro de la 

intermodal, porque es importante el 

envoltorio pero también es importante lo 

que hay dentro. Qué servicios 

ferroviarios va a haber ahí dentro, ahora 

que acabamos de saber que se anulan los 

servicios de tren hotel a Barcelona y a 

Madrid, por ejemplo. En definitiva, hay 

que saber también qué servicios se van a 

ofrecer y si realmente en esta comarca 

vamos a tener una verdadera 

intermodalidad entre los servicios de 

autobuses y el servicio de ferrocarril.  

 

En cuanto a lo que es la repercusión, 

efectivamente, que va a tener esta 

infraestructura en el barrio de Los 

Mallos, efectivamente va a tener 

muchísima repercusión. Está en la mano 

del Ayuntamiento de A Coruña, está en la 

mano del Gobierno municipal, que esa 

repercusión no vaya en contra de los 
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barrio dos Mallos e que non se produza 

un proceso de xentrificación. Para iso o 

que temos que dotar ó barrio dos Mallos 

é dun maior benestar habitacional e polo 

tanto traballar en proxectos de 

rehabilitación concretos para este barrio, 

para que as persoas que xa viven nel 

poidan permanecer co control de 

alugueiros mediante a Ordenanza de 

rehabilitación, e tamén coa cuestión dos 

ascensores que como digo mantén 

confinado pese ao proceso de 

desescalada, mantén confinado a moita 

poboación neste barrio. 

 

 

 

Pola nosa banda, nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Grazas. 

 

Señor Villoslada, citaba vostede o parque 

do Observatorio. Bueno, xa o dixen na 

miña intervención anterior pero o repito 

por se acaso non quedou, non quedara 

suficientemente claro: o noso voto, o 

noso apoio non é unha carta branca, 

señor Villoslada. Non sei se en algún 

momento pensou que o ía ser pero bueno, 

se o fixo aclárollo porque non o é. E de 

feito, citou algún dos acordos de 

investidura que están incumprindo, 

despois falaremos deles na moción de 

vivenda, pero iso é algo que nos 

preocupa radicalmente.  

 

E no parque do Observatorio, como 

faremos con calquera outra xestión 

urbanística que teñamos comezado nós e 

que non se adapte á evolución que nós 

consideramos que é a correcta, non 

habitantes tradicionales del barrio de Los 

Mallos y que no se produzca un proceso 

de gentrificación. Para eso lo que 

tenemos que dotar al barrio de Los 

Mallos es de un mayor bienestar 

habitacional y por lo tanto trabajar en 

proyectos de rehabilitación concretos 

para este barrio, para que las personas 

que ya viven en él puedan permanecer 

con el control de alquileres mediante la 

Ordenanza de rehabilitación, y también 

con la cuestión de los ascensores que 

como digo mantiene confinado pese al 

proceso de desescalada, mantiene 

confinado a mucha población en este 

barrio. 

 

Por nuestra parte, nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Por la Marea Atlántica, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Gracias. 

 

Señor Villoslada, citaba usted el parque 

del Observatorio. Bueno, ya lo dije en mi 

intervención anterior pero lo repito por si 

acaso no quedó, no había quedado 

suficientemente claro: nuestro voto, 

nuestro apoyo no es una carta blanca, 

señor Villoslada. No sé si en algún 

momento pensó que lo iba a ser pero 

bueno, si lo hizo se lo aclaro porque no lo 

es. Y de hecho, citó alguno de los 

acuerdos de investidura que están 

incumpliendo, después hablaremos de 

ellos en la moción de vivienda, pero eso 

es algo que nos preocupa radicalmente.  

 

Y en el parque del Observatorio, como 

haremos con cualquier otra gestión 

urbanística que hayamos comenzado 

nosotros y que no se adapte a la 

evolución que nosotros consideramos que 



41 

 

responderon e así o dixen no debate, 

considerábamos que non responderon 

correctamente ou suficientemente ás 

alegacións. Un proceso urbanístico ten 

distintas fases precisamente para dotalo 

de seguridade xurídica e melloralo nese 

proceso. Bueno, pois nós considerábamos 

que non houbera a mellora suficiente 

atendendo ás alegacións que se 

presentaran e por iso votamos como 

votamos e o faremos de novo cando 

toque. 

 

 

Señor Fernández Prado, de que proxecto 

fala vostede, señor Fernández Prado? do 

proxecto que non cadraba coa estación de 

trens de ADIF, na que ADIF, a cal ADIF 

o escribiu, o puxo negro sobre branco 

nun informe, que o proxecto da Xunta de 

Galicia non cadraba, non era axeitado e 

non se conectaba de maneira adecuada co 

proxecto de ADIF? a ese proxecto? O 

proxecto que construía unha rotonda na 

avenida da Sardiñeira, que transformaba 

a avenida da Sardiñeira nun vial? nese 

proxecto? O proxecto que se baseaba —

como xa dixen na miña anterior 

intervención— no modelo de mobilidade 

rodada anterior? ese proxecto? Porque, 

como xa dixen, non cadraba cos criterios 

de mobilidade que entendemos que eran 

os correctos e eficaces. Por certo, 

negociados coa señora Ana Pastor, non a 

periodista, a ministra do seu partido ou a 

ex-ministra do seu partido. Bueno, pois 

ese proxecto, señor Fernández Prado, era 

unha auténtica chapuza. Que estivera 

feito non quere dicir nada porque era 

unha auténtica chapuza e non respondía 

ás necesidades do barrio como xa dixo a 

señora Veira. Efectivamente, nós, e 

rematarei con iso no... bueno, non 

esquezamos tamén —porque eu creo que 

compre lembralo— das súas mentiras 

con respecto ás subvencións europeas. A 

señora conselleira do ramo dixo que 

perdían as subvencións europeas polo 

retraso e se demostrou mentira e ademais 

es la correcta, no respondieron y así lo 

dije en el debate, considerábamos que no 

respondieron correctamente o 

suficientemente a las alegaciones. Un 

proceso urbanístico tiene distintas fases 

precisamente para dotarlo de seguridad 

jurídica y mejorarlo en ese proceso. 

Bueno, pues nosotros considerábamos 

que no había habido la mejora suficiente 

atendiendo a las alegaciones que se 

habían presentado y por eso votamos 

como votamos y lo haremos de nuevo 

cuando toque. 

 

Señor Fernández Prado, ¿de qué 

proyecto habla usted, señor Fernández 

Prado? ¿del proyecto que no cuadraba 

con la estación de trenes de ADIF, en la 

que ADIF, la cual ADIF lo escribió, lo 

puso negro sobre blanco en un informe, 

que el proyecto de la Xunta de Galicia no 

cuadraba, no era adecuado y no se 

conectaba de manera adecuada con el 

proyecto de ADIF? ¿a ese proyecto? ¿El 

proyecto que construía una rotonda en la 

avenida de la Sardiñeira, que 

transformaba la avenida de la Sardiñeira 

en un vial? ¿en ese proyecto? ¿El 

proyecto que se basaba —como ya dije en 

mi anterior intervención— en el modelo 

de movilidad rodada anterior? ¿ese 

proyecto? Porque, como ya dije, no 

cuadraba con los criterios de movilidad 

que entendemos que eran los correctos y 

eficaces. Por cierto, negociados con la 

señora Ana Pastor, no la periodista, la 

ministra de su partido o la ex-ministra de 

su partido. Bueno, pues ese proyecto, 

señor Fernández Prado, era una 

auténtica chapuza. Que estuviera hecho 

no quiere decir nada porque era una 

auténtica chapuza y no respondía a las 

necesidades del barrio como ya dijo la 

señora Veira. Efectivamente, nosotros, y 

finalizaré con eso en el... bueno, no 

olvidemos también —porque yo creo que 

es necesario recordarlo— de sus 

mentiras con respecto a las subvenciones 

europeas. La señora conselleira del ramo 
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tiveron máis de 12 meses parados a 

licitación da nova estación de autobuses. 

Non negue a cabeza porque é unha 

realidade. Ou sexa, non hai máis que ver 

o perfil do contratante da Xunta de 

Galicia, 12 meses parados. Bueno, pois 

efectivamente unha das nosas 

preocupacións e por iso, pola súa, polos 

seus problemas, polos seus atrancos no 

procedemento foi que a estación 

intermodal todavía a día de hoxe non está 

construída. Pero ademais, porque tivemos 

que elaborar os proxectos de trazado para 

o resto, para o ámbito da intermodal que 

quedaron esbozados —o comentaba co 

señor Villoslada, e xa remato, onte na 

Comisión— (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). Si, xa remato, desculpe. 

 

 

 

 

Teñen vostedes listos os proxectos de 

trazado, tanto da avenida do Ferrocarril 

como o da avenida da Sardiñeira, e esa 

foi unha das preocupacións —o que 

comentaba a señora Veira— da mellora 

do espazo público dos Mallos, tan 

necesario para os habitantes dos Mallos, 

unha das preocupacións na redacción 

deses proxectos de trazado. Y 

conseguimos eu creo —se verá cando 

estea executado— que a avenida da 

Sardiñeira se converta nun bulevar para o 

barrio de case 400 m lineais de posible 

paseo. Iso é o que nos preocupa agora. 

Nós os empurramos para que 

efectivamente rematen os proxectos 

construtivos e os liciten canto antes 

porque eu creo que o barrio o necesita.  

 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

dijo que perdían las subvenciones 

europeas por el retraso y se demostró 

mentira y además tuvieron más de 12 

meses parados la licitación de la nueva 

estación de autobuses. No niegue la 

cabeza porque es una realidad. O sea, no 

hay más que ver el perfil del contratante 

de la Xunta de Galicia, 12 meses 

parados. Bueno, pues efectivamente una 

de nuestras preocupaciones y por eso, 

por la suya, por sus problemas, por sus 

obstáculos en el procedimiento fue que la 

estación intermodal todavía a día de hoy 

no está construida. Pero además, porque 

tuvimos que elaborar los proyectos de 

trazado para el resto, para el ámbito de 

la intermodal que quedaron esbozados —

lo comentaba con el señor Villoslada, y 

ya finalizo, ayer en la Comisión— (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Sí, ya finalizo, disculpe. 

 

Tienen ustedes listos los proyectos de 

trazado, tanto de la avenida del 

Ferrocarril como lo de la avenida de la 

Sardiñeira, y esa fue una de las 

preocupaciones —lo que comentaba la 

señora Veira— de la mejora del espacio 

público de Los Mallos, tan necesario 

para los habitantes de Los Mallos, una de 

las preocupaciones en la redacción de 

esos proyectos de trazado. Y conseguimos 

yo creo —se verá cuando esté 

ejecutado— que la avenida de la 

Sardiñeira se convierta en un bulevar 

para el barrio de casi 400 m lineales de 

posible paseo. Eso es lo que nos 

preocupa ahora. Nosotros los empujamos 

para que efectivamente finalicen los 

proyectos constructivos y los liciten lo 

antes posible porque yo creo que el 

barrio lo necesita.  

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 
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Polo Partido Popular, señor Fernández 

Prado. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Señora Veira, mire, a intermodal 

aprobouse co Plan Xeral, houbo que 

esperar ata o Plan Xeral. Deixamos, 

durante, despois de aprobar o Plan Xeral 

ese ano que houbo, deixamos feito o 

proxecto, ese que logo esnaquizaron os 

de Marea.  

 

E mire, podían terse acordado vostedes. 

Fala do PSOE e do PP pero no seu 

acordo de investidura, da Coruña non se 

acordaron de nada. Non da intermodal, 

de nada. E non lles cumpriron nese 

acordo nin a primeira liña e había 

cousas para cumprir nun mes. Como 

sempre lles deron o seu voto por nada e 

ao final seguen sendo xente pouco útil 

para os galegos, porque ao final cando 

asinan eses acordos incúmprenllos e 

vostedes seguen apoiándoo en todo. 

 

Señor Varela, do proxecto que lle falo é 

do proxecto que metía un bulevar moito 

máis amplo, moitas máis zonas verdes e 

zonas axardinadas na Sardiñeira. Era o 

que comunicaba a Sardiñeira 

peonilmente cunha pasarela con Joaquín 

Planells. Era o que tiña outra planta 

enteira de aparcamentos para un barrio 

como os Mallos e a Sardiñeira que van 

quedar con menos prazas aínda das que 

teñen agora que xa son poucas. E era un 

proxecto que incorporaba a mesma 

rotonda que ten agora o que estamos a 

aprobar agora mesmo. Que fala da 

rotonda da Sardiñeira? Se o esquema 

estaba todo. E era o proxecto que se fixo 

nun concurso internacional. E era un 

proxecto que deixabamos só a parte 

pública, quitabamos toda a privada pero 

deixaba toda a parte pública do 

 

Por el Partido Popular, señor Fernández 

Prado. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Señora Veira, mire, la intermodal se 

aprobó con el Plan General, hubo que 

esperar hasta el Plan General. Dejamos, 

durante, después de aprobar el Plan 

General ese año que hubo, dejamos hecho 

el proyecto, ese que luego destrozaron los 

de Marea.  

 

Y mire, podían haberse ustedes acordado. 

Habla del PSOE y del PP pero en su 

acuerdo de investidura, de La Coruña no 

se acordaron de nada. No de la 

intermodal, de nada. Y no les cumplieron 

en ese acuerdo ni la primera línea y había 

cosas para cumplir en un mes. Como 

siempre les han dado su voto por nada y 

al final siguen siendo gente poco útil para 

los gallegos, porque al final cuando 

firman esos acuerdos se los incumplen y 

ustedes siguen apoyándolo en todo. 

 

Señor Varela, del proyecto que le hablo 

es del proyecto que metía un bulevar 

mucho más amplio, muchas más zonas 

verdes y zonas ajardinadas en la 

Sardiñeira. Era el que comunicaba la 

Sardiñeira peatonalmente con una 

pasarela con Joaquín Planells. Era el que 

tenía otra planta entera de aparcamientos 

para un barrio como Los Mallos y la 

Sardiñeira que van a quedar con menos 

plazas todavía de las que tienen ahora que 

ya son pocas. Y era un proyecto que 

incorporaba la misma rotonda que tiene 

ahora lo que estamos aprobando ahora 

mismo. ¿Qué habla de la rotonda de la 

Sardiñeira? Si el esquema estaba todo. Y 

era el proyecto que se había hecho en un 

concurso internacional. Y era un proyecto 

que dejábamos solo la parte pública, 

quitábamos toda la privada pero dejaba 
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investimento. Pero o único goberno de 

España municipal que pide que lle 

rebaixen o investimento e que lle fagan 

menos aparcadoiro e que non lle fagan 

accesos peonís entre vías, e que non lle 

fagan un gran bulevar na Sardiñeira foi 

o seu. E isto son realidades. 

 

Dicíalle antes, que non quero, quero ser 

construtivo no tema, que a primeira idea 

de pouco valía unha intermodal, unha 

modificación puntual para accesos á 

intermodal se non temos intermodal para 

a que cheguen os autobuses. Pero quero, 

quero terminar con outra idea e é que 

volver insistir en que o Partido Popular 

estivo, está e estará sempre nos grandes 

temas de cidade. Estivemos esta semana 

e imos seguir estando nestes temas sen 

chantaxes, sen pedir nada a cambio, sen 

contraprestacións, só coa esixencia da 

calidade e que sexa polo ben dos 

cidadáns e imos seguir aí. Estivemos esta 

semana aprobando e fomos os primeiros 

non só en impulsar se non en 

confirmarlles o noso apoio nun plan de 

reactivación porque facía falta. Imos 

estar e estamos aquí. Tamén fomos os 

primeiros en confirmarlle que 

apoiariamos este expediente para darlle 

os 14 votos necesarios que necesita para 

a súa tramitación. Imos estar coa 

intermodal porque cremos que é 

imprescindible. A Xunta quere construír 

a súa parte. Imos premer a ADIF porque 

cada mes que pasa vai ser máis difícil 

conseguir esa intermodal. Imos estar coa 

cidade das TIC. Imos estar coa 

transformación do porto. E como lle 

comentaremos esta tarde, tamén 

queremos estar e imos estar co novo 

hospital que é imprescindible para a 

cidade. 

 

Son todas obras importantes, necesitan 

liderado, necesitamos xa que se poñan 

con estas obras e pode contar sen 

chantaxes, sen pedir nada a cambio, 

máis nada que a mellora da calidade de 

toda la parte pública de la inversión. Pero 

el único gobierno de España municipal 

que pide que le rebajen la inversión y que 

le hagan menos parking y que no le hagan 

accesos peatonales entre vías, y que no le 

hagan un gran bulevar en la Sardiñeira 

fue el suyo. Y esto son realidades. 

 

Le decía antes, que no quiero, quiero ser 

constructivo en el tema, que la primera 

idea de poco valía una intermodal, una 

modificación puntual para accesos a la 

intermodal si no tenemos intermodal para 

la que lleguen los autobuses. Pero quiero, 

quiero terminar con otra idea y es que 

volver a insistir en que el Partido Popular 

ha estado, está y estará siempre en los 

grandes temas de ciudad. Estuvimos esta 

semana y vamos a seguir estando en estos 

temas sin chantajes, sin pedir nada a 

cambio, sin contraprestaciones, solo con 

la exigencia de la calidad y que sea por el 

bien de los ciudadanos y vamos a seguir 

ahí. Estuvimos esta semana aprobando y 

fuimos los primeros no solo en impulsar 

si no en confirmarles nuestro apoyo en un 

plan de reactivación porque hacía falta. 

Vamos a estar y estamos aquí. También 

fuimos los primeros en confirmarle que 

apoyaríamos este expediente para darle 

los 14 votos necesarios que necesita para 

su tramitación. Vamos a estar con la 

intermodal porque creemos que es 

imprescindible. La Xunta quiere construir 

su parte. Vamos a presionar a ADIF 

porque cada mes que pasa va a ser más 

difícil conseguir esa intermodal. Vamos a 

estar con la ciudad de las TIC. Vamos a 

estar con la transformación del puerto. Y 

como le comentaremos esta tarde, 

también queremos estar y vamos a estar 

con el nuevo hospital que es 

imprescindible para la ciudad. 

 

Son todas obras importantes, necesitan 

liderazgo, necesitamos ya que se pongan 

con estas obras y puede contar sin 

chantajes, sin pedir nada a cambio, nada 

más que la mejora de la calidad de vida 
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vida dos coruñeses, que o Partido 

Popular estará con estas grandes obras 

que levamos xa case 5 anos botando de 

menos os investimentos. (Óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención).  

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Fernández Prado. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, brevemente dúas cuestións. 

 

Unha, e no que atinxe ás zonas verdes 

porque non quero deixar de dicilo, e 

efectivamente o Plan Xeral tiña os 

estándares moi por riba das previsións 

necesarias, pero en todo caso a 

ordenación de zonas verdes quedan 

mellor estruturadas no novo polígono. 

 

 

E en canto a aparcadoiros, hai que ter en 

conta unha cousa: primeiro, que se 

respectan os estándares da Lei do Solo. 

Segundo, que a Xunta de Galicia non 

computa todos os aparcamentos en vial 

que están deseñados, pero efectivamente 

van estar aí. Terceiro, que hai 

posibilidades de establecer aparcamentos 

subterráneos en espazos públicos. E 

cuarto, que hai un aparcamento de 350, 

370 prazas previsto para a estación 

intermodal. Quero dicir que as dotacións 

de aparcamento, en principio, estarían 

cumprindo os estándares. 

 

 

Pero indo un pouco por riba da propia 

modificación puntual, A Coruña vai no 

vagón de cola da implantación das 

intermodais en Galicia, é así. Vigo vai 

por diante, Ourense vai por diante, 

de los coruñeses, que el Partido Popular 

estará con estas grandes obras que 

llevamos ya casi 5 años echando de 

menos las inversiones. (Se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención).  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Fernández Prado. 

 

Cierra el debate el señor Díaz Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, brevemente dos cuestiones. 

 

Una, y en lo que atañe a las zonas verdes 

porque no quiero dejar de decirlo, y 

efectivamente el Plan General tenía los 

estándares muy por encima de las 

previsiones necesarias, pero en todo caso 

la ordenación de zonas verdes quedan 

mejor estructuradas en el nuevo 

polígono. 

 

Y en cuanto a aparcamientos, hay que 

tener en cuenta una cosa: primero, que se 

respetan los estándares de la Ley del 

Suelo. Segundo, que la Xunta de Galicia 

no computa todos los aparcamientos en 

vial que están diseñados, pero 

efectivamente van a estar ahí. Tercero, 

que hay posibilidades de establecer 

aparcamientos subterráneos en espacios 

públicos. Y cuarto, que hay un 

aparcamiento de 350, 370 plazas previsto 

para la estación intermodal. Quiero decir 

que las dotaciones de aparcamiento, en 

principio, estarían cumpliendo los 

estándares. 

 

Pero yendo un poco por encima de la 

propia modificación puntual, A Coruña 

va en el vagón de cola de la implantación 

de las intermodales en Galicia, es así. 

Vigo va por delante, Ourense va por 
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Santiago vai por diante. Xa non falemos 

das conexións ferroviarias da Coruña con 

Lugo e con Ferrol que son un reto 

absolutamente claro. En ir no vagón de 

cola das intermodais da Galicia teñen que 

ver todos os que gobernaron e teñen que 

ver todos os que gobernamos: Partido 

Popular, Partido Socialista, Marea 

Atlántica. Non digo o BNG porque non 

estaba en eses momentos en ningún dos 

gobernos a pesar dalgunha das 

consideracións que facía o señor 

Fernández Prado respecto do Goberno de 

Madrid. Pero o certo é unha cuestión: 

nós, en 6 meses dentro deste Goberno 

municipal, puxemos en marcha as dúas 

modificacións puntuais necesarias que 

non estaban en tramitación e a 

modificación ó trámite de información 

pública instado pola Xunta de Galicia 

para a declaración de proxecto de urxente 

necesidade da estación de autobuses na 

intermodal conforme á Lei 3. 

 

 

Desde o 9 de agosto do ano pasado —

pouco máis de un mes de empezar 

realmente a traballar como Goberno— 

impulsamos cada día, cada semana e 

cada mes, coordinadamente coa Xunta de 

Galicia e co ADIF todos os proxectos 

que se interrelacionan, urbanísticos e 

construtivos, para a implantación 

efectiva. É máis, teño que dicir que os 

termos do convenio absolutamente 

imprescindible para definir a 

responsabilidade desde cada 

administración pública que intervén, 

están practicamente ultimados, están 

practicamente ultimados a data de hoxe, 

tanto por parte da Xunta de Galicia como 

por parte de nós, como entendo que ten 

que estar por parte de ADIF. Incluso á 

hora de establecer os usos ferroviarios, os 

usos asociados ao sistema ferroviario, á 

xestión compartida do solo e do subsolo 

—porque vai a haber aí unha comunidade 

de veciños entre administracións—, a 

definición da pasarela, a de peonil e 

delante, Santiago va por delante. Ya no 

hablemos de las conexiones ferroviarias 

de A Coruña con Lugo y con Ferrol que 

son un reto absolutamente claro. En ir en 

el vagón de cola de las intermodales de 

Galicia tienen que ver todos los que 

gobernaron y tienen que ver todos los que 

gobernamos: Partido Popular, Partido 

Socialista, Marea Atlántica. No digo el 

BNG porque no estaba en esos momentos 

en ninguno de los gobiernos a pesar de 

alguna de las consideraciones que hacía 

el señor Fernández Prado respecto del 

Gobierno de Madrid. Pero lo cierto es 

una cuestión: nosotros, en 6 meses dentro 

de este Gobierno municipal, pusimos en 

marcha las dos modificaciones puntuales 

necesarias que no estaban en tramitación 

y la modificación al trámite de 

información pública instado por la Xunta 

de Galicia para la declaración de 

proyecto de urgente necesidad de la 

estación de autobuses en la intermodal 

conforme a la Ley 3. 

 

Desde el 9 de agosto del año pasado      

—poco más de un mes de empezar 

realmente a trabajar como Gobierno— 

impulsamos cada día, cada semana y 

cada mes, coordinadamente con la Xunta 

de Galicia y con el ADIF todos los 

proyectos que se interrelacionan, 

urbanísticos y constructivos, para la 

implantación efectiva. Es más, tengo que 

decir que los términos del convenio 

absolutamente imprescindible para 

definir la responsabilidad desde cada 

administración pública que interviene, 

están prácticamente ultimados, están 

prácticamente ultimados a fecha de hoy, 

tanto por parte de la Xunta de Galicia 

como por parte de nosotros, como 

entiendo que tiene que estar por parte de 

ADIF. Incluso a la hora de establecer los 

usos ferroviarios, los usos asociados al 

sistema ferroviario, a la gestión 

compartida del suelo y del subsuelo       

—porque va a haber ahí una comunidad 

de vecinos entre administraciones—, la 
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ciclista. O problema que hai e que é 

certo, é certo, teño que recoñecelo así, 

que o que puxo o problema final é ADIF 

e incompatibilidade de proxectos 

construtivos entre o proxecto de 

remodelación da estación ferroviaria e o 

proxecto básico que aínda non é proxecto 

construtivo de execución da estación de 

autobuses (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). E remato, señora 

alcaldesa. Que esas incompatibilidades 

de proxectos se solucionen entre ADIF e 

a Xunta de Galicia. O Goberno municipal 

está facendo todos os seus deberes, 

eminentemente urbanísticos pero tamén 

construtivos, porque temos a previsión de 

licitar este ano o proxecto de accesos 

pola avenida do Ferrocarril que non 

precisan modificación urbanística para 

que este investimento, que está por riba 

dos 80 millóns de euros, vaia adiante na 

cidade. 

 

 

Eu espero, señor Fernández Prado que 

todos os anuncios do Partido Popular —

que hai que contextualizalos en un 

momento preelectoral— non sexan só 

anuncios do momento senón que sexan 

anuncios de compromiso despois do 12 

de xullo para esta cidade, que creo que 

(óense dous sinais acústicos indicativos 

da finalización do tempo de 

intervención) e remato, señora 

presidenta, a todos os Grupos presentes 

neste Pleno.  

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos xa á votación deste asunto 

número tres para o cal se require maioría 

absoluta legal do Pleno. 

 

 

definición de la pasarela, la de peatonal y 

ciclista. El problema que hay y que es 

cierto, es cierto, tengo que reconocerlo 

así, que lo que puso el problema final es 

ADIF e incompatibilidad de proyectos 

constructivos entre el proyecto de 

remodelación de la estación ferroviaria y 

el proyecto básico que aún no es proyecto 

constructivo de ejecución de la estación 

de autobuses (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención). Y finalizo, señora 

alcaldesa. Que esas incompatibilidades 

de proyectos se solucionen entre ADIF y 

la Xunta de Galicia. El Gobierno 

municipal está haciendo todos sus 

deberes, eminentemente urbanísticos pero 

también constructivos, porque tenemos la 

previsión de licitar este año el proyecto 

de accesos por la avenida del Ferrocarril 

que no necesitan modificación 

urbanística para que esta inversión, que 

está por encima de los 80 millones de 

euros, vaya adelante en la ciudad. 

 

Yo espero, señor Fernández Prado que 

todos los anuncios del Partido Popular  

—que hay que contextualizarlos en un 

momento preelectoral— no sean solo 

anuncios del momento sino que sean 

anuncios de compromiso después del 12 

de julio para esta ciudad, que creo que 

(se oyen dos señales acústicas 

indicativos de la finalización del tiempo 

de intervención) y finalizo, señora 

presidenta, a todos los Grupos presentes 

en este Pleno.  

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos ya a la votación de este 

asunto número trespara el cual se 

requiere mayoría absoluta legal del 

Pleno. 
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Votación do asunto número tres 
 

Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación o asunto número tres 

referenciado na orde do día, votando ao 

mesmo tempo as señoras concelleiras e 

os señores concelleiros presentes no 

Salón de Plenos e a señora concelleira 

que asiste telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acordo 
 

Primeiro. Aprobar inicialmente o 

documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PXOM N0 POLÍGONO 029 “A 

SARDIÑEIRA” DE A CORUNA. MAIO 

2020”, redactado polo arquitecto D. Jesús 

Conde García, por encargo do Concello 

de A Coruña. 

 

Segundo. Solicitar os informes sectoriais 

necesarios e someter o documento ao 

trámite de información pública durante o 

prazo de dous meses, mediante a 

inserción de anuncios no Diario Oficial 

de Galicia e nun dos xornais de maior 

difusión na provincia. 

 

 

Terceiro. Comunicar ás áreas municipais 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación el asunto número 

tres referenciado en el orden del día, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acuerdo 

 

Primero. Aprobar inicialmente el 

documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PXOM NO POLÍGONO 029 “A 

SARDINEIRA” DE A CORUNA. MAIO 

2020”, redactado por el arquitecto D. 

Jesús Conde García, por encargo del 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Segundo. Solicitar los informes 

sectoriales necesarios y someter el 

documento al trámite de información 

pública durante el plazo de dos meses, 

mediante la inserción de anuncios en el 

Diario Oficial de Galicia y en uno de los 

periódicos de mayor difusión en la 

provincia. 

 

Tercero. Comunicar a las áreas 
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relacionadas co asunto a realización do 

trámite para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobado por 

unanimidade da Corporación. 

 

Pasamos xa ó asunto número catro. Señor 

secretario. 

 

83. Aprobación inicial do documento 

denominado “Modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal 

da Coruña no ámbito do Polígono P39 

Peñarredonda. Xaneiro 2020”. 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Asunto número cuatro: Aprobación 

inicial do documento denominado 

“Modificación puntual do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal da Coruña no 

ámbito do Polígono P39 Peñarredonda. 

Xaneiro 2020”, por maioría absoluta 

legal igualmente. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Señor Díaz Villoslada, ten a palabra para 

a exposición inicial. Logo haberá unha 

única quenda de tres minutos por grupo. 

 

Adiante, cando queira. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas de novo, señora alcaldesa. 

 

Ás once horas e vinte e seis minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán. 
 

Nesta modificación puntual tamén do 

municipales relacionadas con el asunto 

la realización del trámite para los efectos 

de su conocimiento. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobado por 

unanimidad de la Corporación. 

 

Pasamos ya al asunto número cuatro. 

Señor secretario. 

 

83. Aprobación inicial del documento 

denominado “Modificación puntual del 

Plan General de Ordenación Municipal 

de A Coruña en el ámbito del Polígono 

P39 Peñarredonda. Enero 2020”. 

 

Señor Secretario General del Pleno 
 

Asunto número cuatro: Aprobación 

inicial del documento denominado 

“Modificación puntual del Plan General 

de Ordenación Municipal de A Coruña en 

el ámbito del Polígono P39 

Peñarredonda. Enero 2020”, por 

mayoría absoluta legal igualmente. 

 

Presidencia 
 

Bien, muchas gracias. 

 

Señor Díaz Villoslada, tiene la palabra 

para la exposición inicial. Luego habrá 

un único turno de tres minutos por grupo. 

 

Adelante, cuando quiera. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias de nuevo, señora alcaldesa. 

 

A las once horas y veintiséis minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 
 

En esta modificación puntual también del 
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Plan Xeral no polígono P 39, que ven 

para aprobación inicial, é resultado ou 

condición necesaria para a execución da 

sentencia número 574 de 2015, que 

exclúe deste polígono as parcelas 

obxecto do fallo da sentencia, que as 

declararía como solo urbano consolidado.  

 

 

A Xunta de Goberno Local, en setembro, 

a do día 3 de setembro tamén do pasado 

ano, se tomou acordo de tomar en 

consideración esta documentación, 

enviala, evidentemente, ao preceptivo 

informe ambiental da Xunta de Galicia, e 

a Xunta de Galicia, a Dirección Xeral de 

Calidade Ambiental e Cambio Climático, 

emitira o seu informe ambiental 

estratéxico o 2 de decembro do ano 

pasado concluíndo tamén que non era 

preceptiva avaliación ambiental 

estratéxica porque estas previsións nesta 

modificación puntual non producían 

tampouco efectos significativos sobre o 

medio ambiente.  

 

Ás once horas e vinte e sete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Celemín Santos. 
 

Consta o informe favorable técnico-

xurídico do Departamento de 

Planeamento e neste sentido, obxecto 

basicamente da execución de sentencia 

—como outras sentencias que xa temos 

traído, tanto a Xunta de Goberno como a 

este Pleno para aprobación inicial ou 

definitiva— o que basicamente declara é 

que en relación coa clasificación como 

solo urbano non consolidado destas 

parcelas, pois se anulaba o Plan e por 

suposto, o que da lugar é a que estas 

parcelas se manteñan coa clasificación de 

solo urbano consolidado. 

 

 

Nesta modificación puntual que agora 

traemos para aprobación inicial, aparte da 

supresión total deste polígono por parte 

Plan General en el polígono P 39, que 

viene para aprobación inicial, es 

resultado o condición necesaria para la 

ejecución de la sentencia número 574 de 

2015, que excluye de este polígono las 

parcelas objeto del fallo de la sentencia, 

que las declararía como suelo urbano 

consolidado.  

 

La Junta de Gobierno Local, en 

septiembre, la del día 3 de septiembre 

también del pasado año, se tomó acuerdo 

de tomar en consideración esta 

documentación, enviarla, evidentemente, 

al preceptivo informe ambiental de la 

Xunta de Galicia, y la Xunta de Galicia, 

la Dirección General de Calidad 

Ambiental y Cambio Climático, emitió su 

informe ambiental estratégico el 2 de 

diciembre del año pasado concluyendo 

también que no era preceptiva evaluación 

ambiental estratégica porque estas 

previsiones en esta modificación puntual 

no producían tampoco efectos 

significativos sobre el medio ambiente.  

 

A las once horas y veintisiete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Celemín Santos.  
 

Consta el informe favorable técnico-

jurídico del Departamento de 

Planeamiento y en este sentido, objeto 

básicamente de la ejecución de sentencia 

—como otras sentencias que ya hemos 

traído, tanto a Junta de Gobierno como a 

este Pleno para aprobación inicial o 

definitiva— lo que básicamente declara 

es que en relación con la clasificación 

como suelo urbano no consolidado de 

estas parcelas, pues se anulaba el Plan y 

por supuesto, lo que da lugar es a que 

estas parcelas se mantengan con la 

clasificación de suelo urbano 

consolidado. 

 

En esta modificación puntual que ahora 

traemos para aprobación inicial, aparte 

de la supresión total de este polígono por 
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de o ámbito delimitado na propia 

sentencia, se proxectan, se suprime, 

evidentemente, un viario que estaba 

previsto de nova apertura, que se 

proxectaba sobre estas parcelas e se 

proxectan outros novos accesos que 

veñen desde a avenida de Nova York, as 

parcelas interiores desta mazá. E se 

recualifica a parcela dotacional local 

privada para local privada de toda a 

parcela que pertence ao colexio Hijas de 

Jesús. E mantense o que, iso si, porque é 

importante, o reforzo do trazado da rúa 

Berlín que é estremeira coa parcela de 

Begano. 

 

En este sentido, traemos, conclúo así, 

esta modificación puntual en execución 

de sentencia para excluír do polígono a 

esas parcelas porque son solo urbano 

consolidado, facendo as necesarias 

modificacións de viario e as 

correspondentes aliñacións. 

 

Máis nada, grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Un único turno como dicía de tres 

minutos. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Atopámonos ante a execución dunha 

sentenza firme que hai que cumprir e que 

conleva aprobación inicial da 

modificación puntual do PXOM en 

Peñarredonda, e o informe do secretario 

xa di que ó tratarse, polo menos en parte, 

dunha sentenza que anula a clasificación 

de solo urbano non consolidado, e que 

obriga a estimar que a clasificación das 

parcelas ás que se refire, como a do solo 

parte del ámbito delimitado en la propia 

sentencia, se proyectan, se suprime, 

evidentemente, un viario que estaba 

previsto de nueva apertura, que se 

proyectaba sobre estas parcelas y se 

proyectan otros nuevos accesos que 

vienen desde la avenida de Nueva York, 

las parcelas interiores de esta manzana. 

Y se recalifica la parcela dotacional local 

privada para local privada de toda la 

parcela que pertenece al colegio Hijas de 

Jesús. Y se mantiene lo que, eso sí, 

porque es importante, el refuerzo del 

trazado de la calle Berlín que es límite 

con la parcela de Begano. 

 

En este sentido, traemos, concluyo así, 

esta modificación puntual en ejecución de 

sentencia para excluir del polígono a 

esas parcelas porque son suelo urbano 

consolidado, haciendo las necesarias 

modificaciones de viario y las 

correspondientes alineaciones. 

 

Más nada, gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Un único turno como decía de tres 

minutos. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Nos encontramos ante la ejecución de 

una sentencia firme que hay que cumplir 

y que conlleva aprobación inicial de la 

modificación puntual del PGOM en 

Peñarredonda, y el informe del secretario 

ya dice que al tratarse, por lo menos en 

parte, de una sentencia que anula la 

clasificación de suelo urbano no 

consolidado, y que obliga a estimar que 

la clasificación de las parcelas a las que 
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urbano consolidado, é de que nos termos 

da sentenza do 1 de outubro de 2015 se 

lle dea esa clasificación na súa 

integridade, pois so cabe a rotunda 

execución da sentencia. 

 

 

O que si chama a atención é o segundo 

aspecto que se menciona de que 

independentemente da súa xustificación, 

se excede do contemplado. Se segundo 

nos informa isto debería motivarse con 

maior extensión con algún tipo de estudio 

técnico que o xustifique e cunha 

valoración xurídica, parécenos 

sumamente importante polas 

consecuencias que se prevén no informe, 

que é evitar un novo recurso ou incidente 

de execución da sentencia e que por non 

haber motivación xurídica, tampouco se 

pode informar moito máis, polo que nos 

gustaría solicitar —á marxe de que 

vamos a votar a favor— eses informes 

onde se distinguen os motivos e a 

modificación técnico-xurídica que 

subliña o informe.  

 

Ás once horas e trinta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán. 
 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señora 

Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde o Grupo municipal do BNG, en 

primeiro lugar gustaríanos anunciar que 

imos absternos neste punto da orde do 

día porque se ben é unha execución de 

sentenza, e entendemos o que iso supón, 

cremos que é importante facer unha 

reflexión. E unha reflexión a respecto do 

se refiere, como la del suelo urbano 

consolidado, es de que en los términos de 

la sentencia de 1 de octubre de 2015 se le 

dé esa clasificación en su integridad, 

pues solo cabe la rotunda ejecución de la 

sentencia. 

 

Lo que sí llama la atención es el segundo 

aspecto que se menciona de que 

independientemente de su justificación, se 

excede de lo contemplado. Si según nos 

informa esto debería motivarse con 

mayor extensión con algún tipo de 

estudio técnico que lo justifique y con una 

valoración jurídica, nos parece 

sumamente importante por las 

consecuencias que se prevén en el 

informe, que es evitar un nuevo recurso o 

incidente de ejecución de la sentencia y 

que por no haber motivación jurídica, 

tampoco se puede informar mucho más, 

por lo que nos gustaría solicitar —al 

margen de que vamos a votar a favor— 

esos informes donde se distinguen los 

motivos y la modificación técnico-

jurídica que subraya el informe.  

 

A las once horas y treinta y un minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 
 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, 

señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde el Grupo municipal del BNG, en 

primer lugar nos gustaría anunciar que 

nos vamos a abstener en este punto del 

orden del día porque si bien es una 

ejecución de sentencia, y entendemos lo 

que eso supone, creemos que es 

importante hacer una reflexión. Y una 
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urbanismo que se fixo nesta cidade 

durante moito tempo, que foi o de “ti vai 

facendo e logo xa veremos”. Entón, isto a 

que nos leva? A que logo, efectivamente, 

cando queremos intervir ou cando se 

quere intervir a través do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal e quere 

clasificarse neste caso como solo urbano 

non consolidado unha parcela, unha 

zona, ven a Xustiza e di que é solo 

urbano consolidado. Cando o que se 

quere é realmente reordenar dunha 

mellor maneira un polígono, resulta que 

non se pode porque o “ti vai facendo” ten 

estas consecuencias. 

 

 

Ás once horas e trinta e dous minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Fernández Prado. 
 

Polo tanto, a nosa abstención vaia para 

facer unha reflexión sobre o que foi o 

urbanismo na nosa cidade durante moitos 

anos para que evidentemente non se 

repita. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Señor Varela, adiante. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Moitas gracias. 

 

Eu creo que é importante, efectivamente, 

ao fío do que comentaba a señora Veira, 

neste punto facer memoria e lembrar 

como se urbanizou a zona da Zapateira 

nos anos 70, principalmente, e 80 do 

século pasado, con esa filosofía da que 

falaba do ir tirando, do ir facendo, con un 

descontrol urbanístico absoluto. E con un 

modelo tamén de construción dispersa 

que non se fai cargo dos servizos e 

reflexión respecto al urbanismo que se 

hizo en esta ciudad durante mucho 

tiempo, que fue lo de “tú ve haciendo y 

luego ya veremos”. Entonces, ¿esto a qué 

nos lleva? A que luego, efectivamente, 

cuando queremos intervenir o cuando se 

quiere intervenir a través del Plan 

General de Ordenación Municipal y 

quiere clasificarse en este caso como 

suelo urbano no consolidado una 

parcela, una zona, viene la Justicia y dice 

que es suelo urbano consolidado. Cuando 

lo que se quiere es realmente reordenar 

de una mejor manera un polígono, 

resulta que no se puede porque el “tú ve 

haciendo” tiene estas consecuencias. 

 

A las once horas y treinta y dos minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Fernández Prado. 
 

Por lo tanto, nuestra abstención vaya 

para hacer una reflexión sobre lo que fue 

el urbanismo en nuestra ciudad durante 

muchos años para que evidentemente no 

se repita. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Señor Varela, adelante. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Muchas gracias. 

 

Yo creo que es importante, efectivamente, 

al hilo de lo que comentaba la señora 

Veira, en este punto hacer memoria y 

recordar cómo se urbanizó la zona de la 

Zapateira en los años 70, principalmente, 

y 80 del siglo pasado, con esa filosofía de 

la que hablaba del ir tirando, del ir 

haciendo, con un descontrol urbanístico 

absoluto. Y con un modelo también de 

construcción dispersa que no se hace 
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cesións necesarias nun novo 

desenvolvemento. 

 

E froito daquel modelo descontrolado, 

agora temos na Zapateira un tecido 

disperso, de viales estreitos e sen rede de 

saneamento. Nos últimos tempos se teñen 

realizado distintas actuacións de 

saneamento pero é abraiante que nun 

tecido que arranca nos anos 70 non haxa 

a día de hoxe rede de saneamento, o que 

iso implica tamén para os vertidos na 

cidade. 

 

E efectivamente como dixo o señor 

Villoslada, no PXOM se plantexaba un 

polígono nesta zona que permitiría abrir 

un vial que entendemos que sería 

necesario para reordenar este ámbito. 

Pero por desgracia temos neste caso —o 

señor Fernández Prado marchou agora, 

quería facerlle unha referencia— pero 

temos un caso máis dos máis de 20, das 

máis de 20 sentencias xudiciais contra o 

PXOM, todo un éxito —e isto é satírico, 

loxicamente—. Unha sentencia máis que 

neste caso muda a clasificación de ese 

solo de non consolidado a consolidado. E 

nós entendemos que esta modificación, 

esta sentencia, é un empeoramento da 

situación, da situación que plantexaba o 

PXOM. Porque efectivamente non vai a 

mellorar e a resolver esas problemáticas 

que indicaba ao principio da 

intervención. 

 

 

Claro, a nosa dúbida é se esta é a mellor 

maneira de afrontar a sentencia. Nós 

coñecemos a modificación cando xa 

estaba rematada, non participamos, non 

fomos partícipes da xestación e do 

plantexado, das posibles alternativas que 

habería fronte a un empeoramento, como 

digo, da situación plantexada polo 

PXOM, e polo tanto, como os señores do 

BNG, vamos a absternos neste punto. 

 

 

cargo de los servicios y cesiones 

necesarias en un nuevo desarrollo. 

 

Y fruto de aquel modelo descontrolado, 

ahora tenemos en la Zapateira un tejido 

disperso, de viales estrechos y sin red de 

saneamiento. En los últimos tiempos se 

han realizado distintas actuaciones de 

saneamiento pero es pasmoso que en un 

tejido que arranca en los años 70 no haya 

a día de hoy red de saneamiento, lo que 

eso implica también para los vertidos en 

la ciudad. 

 

Y efectivamente como dijo el señor 

Villoslada, en el PGOM se planteaba un 

polígono en esta zona que permitiría 

abrir un vial que entendemos que sería 

necesario para reordenar este ámbito. 

Pero por desgracia tenemos en este caso 

—el señor Fernández Prado marchó 

ahora, quería hacerle una referencia— 

pero tenemos un caso más de los más de 

20, de las más de 20 sentencias judiciales 

contra el PGOM, todo un éxito —y esto 

es satírico, lógicamente—. Una sentencia 

más que en este caso cambia la 

clasificación de ese suelo de no 

consolidado a consolidado. Y nosotros 

entendemos que esta modificación, esta 

sentencia, es un empeoramiento de la 

situación, de la situación que planteaba 

el PGOM. Porque efectivamente no va a 

mejorar y a resolver esas problemáticas 

que indicaba al principio de la 

intervención. 

 

Claro, nuestra duda es si esta es la mejor 

manera de afrontar la sentencia. 

Nosotros conocimos la modificación 

cuando ya estaba finalizada, no 

participamos, no fuimos partícipes de la 

gestación y de lo planteado, de las 

posibles alternativas que habría frente a 

un empeoramiento, como digo, de la 

situación planteada por el PGOM, y por 

lo tanto, como los señores del BNG, 

vamos a abstenernos en este punto. 
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Ás once horas e trinta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Celemín Santos. 
 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Señor Deus, polo Partido Popular. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

A necesidade da tramitación desta 

modificación xustifícase pola necesidade 

de dar cumprimento a unha sentencia do 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

que anula parcialmente o Plan Xeral de 

Ordenación Municipal en relación á 

clasificación como chan urbano non 

consolidado dunhas parcelas do 

devandito polígono, obrigando a que 

sexan incorporadas como consolidado. 

 

Efectivamente, señor Varela, houbo 21 

recursos contra a aprobación, máis de 20, 

21, e a maioría deses recursos se 

ganaron, e os que hai que se perderon e 

hai que reaxustar ó Plan Xeral, se 

realizaron sen coste ningún para o 

Concello, para as arcas municipais. É 

unha gran diferencia para o que tiñamos 

acostumado. 

 

Trátase dun polígono dunhas 

características singulares pola presencia 

de vivendas unifamiliares xa edificadas 

na maioría das parcelas do ámbito 

delimitado. Estas parcelas, moitas delas, 

contan tamén con todos os servicios 

urbanos. Quizá a dificultade máis 

importante da zona a que nos estamos 

referindo é a rede viaria existente. 

Trátase de viais de pouca anchura, algúns 

asfaltados e outros aínda de terra. Mesmo 

algúns que conducen a parcelas 

A las once horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Celemín Santos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Señor Deus, por el Partido Popular. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

La necesidad de la tramitación de esta 

modificación se justifica por la necesidad 

de dar cumplimiento a una sentencia del 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia 

que anula parcialmente el Plan General 

de Ordenación Municipal en relación a la 

clasificación como suelo urbano no 

consolidado de unas parcelas de dicho 

polígono, obligando a que sean 

incorporadas como consolidado. 

 

Efectivamente, señor Varela, hubo 21 

recursos contra la aprobación, más de 

20, 21, y la mayoría de esos recursos se 

ganaron, y los que hay que se perdieron y 

hay que reajustar al Plan General, se 

realizaron sin coste alguno para el 

Ayuntamiento, para las arcas 

municipales. Es una gran diferencia para 

lo que estábamos acostumbrados. 

 

Se trata de un polígono de unas 

características singulares por la 

presencia de viviendas unifamiliares ya 

edificadas en la mayoría de las parcelas 

del ámbito delimitado. Estas parcelas, 

muchas de ellas, cuentan también con 

todos los servicios urbanos. Quizá la 

dificultad más importante de la zona a la 

que nos estamos refiriendo es la red 

viaria existente. Se trata de viales de 

poca anchura, algunos asfaltados y otros 

aún de tierra. Incluso algunos que 
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edificadas que forman un fondo de saco. 

O polígono delimitado no Plan Xeral 

incide na necesidade de propoñer a 

apertura dun novo tramo de vial e na 

mellora do trazado dalgún camiño 

existente.  

 

A modificación proposta conta cos 

trámites, cos informes favorables dos 

departamentos correspondentes da Xunta 

de Galicia. Na memoria recoñécese a 

natureza do chan urbano consolidado das 

parcelas descritas na sentenza, 

eliminando o polígono P39 e mantendo 

as ordenanzas e as aliñacións fixadas 

polo Plan Xeral, eliminando o viario 

obxecto do recurso e incorporando novas 

aliñacións en camiños públicos da 

contorna. Será de aplicación a Ordenanza 

5.1 de vivenda unifamiliar ampliando 

ademais as superficies dotacionais, e con 

esta modificación non se produce 

incremento da superficie destinada a uso 

residencial. 

 

 

Ás once horas e trinta e sete minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Fernández Prado e sae o señor 

Rodríguez Martínez. 
 

Creo necesario ter en conta algunhas 

consideracións que realizan no seu 

informe o secretario do Pleno, 

relacionadas cos fins da modificación 

puntual que non so recollen a eliminación 

do viario obxecto do recurso, e o 

mantemento en todo caso do resto de 

propostas viarias contidas no devandito 

polígono, ampliándoas con novas 

aliñacións nos camiños públicos da 

contorna con fin de garantir unha mellor 

accesibilidade ó ámbito. Nese sentido 

introdúcense agora novos elementos no 

ámbito que poden exceder do 

contemplado na sentencia, é dicir, non se 

poden impoñer novas cargas urbanísticas. 

Se a Administración precisa novos 

terreos para destinos públicos, deben 

conducen a parcelas edificadas que 

forman un fondo de saco. El polígono 

delimitado en el Plan General incide en 

la necesidad de proponer la apertura de 

un nuevo tramo de vial y en la mejora del 

trazado de algún camino existente.  

 

La modificación propuesta cuenta con los 

trámites, con los informes favorables de 

los departamentos correspondientes de la 

Xunta de Galicia. En la memoria se 

reconoce la naturaleza del suelo urbano 

consolidado de las parcelas descritas en 

la sentencia, eliminado el polígono P39 y 

manteniendo las ordenanzas y las 

alineaciones fijadas por el Plan General, 

eliminando el viario objeto del recurso e 

incorporando nuevas alineaciones en 

caminos públicos del entorno. Será de 

aplicación la Ordenanza 5.1 de vivienda 

unifamiliar ampliando además las 

superficies dotacionales, y con esta 

modificación no se produce incremento 

de la superficie destinada a uso 

residencial. 

 

A las once horas y treinta y siete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Fernández Prado y sale el señor 

Rodríguez Martínez. 
 

Creo necesario tener en cuenta algunas 

consideraciones que realizan en su 

informe el secretario del Pleno, 

relacionadas con los fines de la 

modificación puntual que no solo recogen 

la eliminación del viario objeto del 

recurso, y el mantenimiento en todo caso 

del resto de propuestas viarias 

contenidas en dicho polígono, 

ampliándolas con nuevas alineaciones en 

los caminos públicos del entorno con el 

fin de garantizar una mejor accesibilidad 

al ámbito. En ese sentido se introducen 

ahora nuevos elementos en el ámbito que 

pueden exceder de lo contemplado en la 

sentencia, es decir, no se pueden imponer 

nuevas cargas urbanísticas. Si la 

Administración precisa nuevos terrenos 
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obterse polos mecanismos previstos 

legalmente e non ao cargo dos 

propietarios dos terreos. 

 

 

Ao atoparnos no trámite de aprobación 

inicial, os propietarios afectados poden 

entender que se lles poñen novas cargas 

urbanísticas e poden presentar 

alegacións, polo que é preciso realizar 

unha xustificación técnica fundamentada 

destes aspectos, do contrario non cabería 

a cesión obrigatoria e gratuíta deses 

terreos para ampliación dos viais. 

 

 

A pesar desta obxección que realizamos e 

que haberá de resolverse antes da 

aprobación definitiva, anunciamos o voto 

a favor do noso Grupo municipal do 

Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Adiante, señor Díaz Villoslada, para 

pechar o debate. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas e brevemente. 

 

É certo, aí creo que podemos todos 

concordar tamén que a implantación, por 

dicilo dalgunha forma, o 

desenvolvemento, o crecemento 

urbanístico, non solo urbanístico se non 

de infraestruturas da Zapateira non é un 

modelo a seguir. Iso eu creo que o temos 

claro e agora o que nos queda, aparte de 

executar as sentencias, evidentemente, 

sobre planeamento xeral, é de ir tratando 

de mellorar evidentemente ese modelo de 

desenvolvemento urbanístico na medida 

do posible ou as propias infraestruturas. 

Sen ir máis lonxe temos agora en marcha 

4 ou 5 obras de saneamento, a estas 

alturas da película, a estas alturas de 

para destinos públicos, deben obtenerse 

por los mecanismos previstos legalmente 

y no a cargo de los propietarios de los 

terrenos. 

 

Al encontrarnos en el trámite de 

aprobación inicial, los propietarios 

afectados pueden entender que se les 

ponen nuevas cargas urbanísticas y 

pueden presentar alegaciones, por lo que 

es preciso realizar una justificación 

técnica fundamentada de estos aspectos, 

de lo contrario no cabría la cesión 

obligatoria y gratuita de esos terrenos 

para ampliación de los viales. 

 

A pesar de esta objeción que realizamos y 

que habrá de resolverse antes de la 

aprobación definitiva, anunciamos el 

voto a favor de nuestro Grupo municipal 

del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Adelante, señor Díaz Villoslada, para 

cerrar el debate. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias y brevemente. 

 

Es cierto, ahí creo que podemos todos 

concordar también que la implantación, 

por decirlo de una forma, el desarrollo, 

el crecimiento urbanístico, no solo 

urbanístico si no de infraestructuras de la 

Zapateira no es un modelo a seguir. Eso 

yo creo que lo tenemos claro y ahora lo 

que nos queda, aparte de ejecutar las 

sentencias, evidentemente, sobre 

planeamiento general, es de ir tratando 

de mejorar evidentemente ese modelo de 

desarrollo urbanístico en la medida de lo 

posible o las propias infraestructuras. Sin 

ir más lejos tenemos ahora en marcha 4 o 

5 obras de saneamiento, a estas alturas 

de la película, a estas alturas de siglo, 
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século, por dicilo dalgunha forma. Entón 

traballaremos a partir da foto actual para 

ir mellorando esas cuestións. 

 

En este caso, evidentemente non queda 

máis remedio que executar, 

evidentemente, a sentencia firme. É certo 

que a veces o “ti vai facendo” vai 

consolidando solo, e así se está 

declarando, aí non nos queda máis 

remedio que respectar este 

pronunciamento xudicial, pero en todo 

caso hai que deixar dalgunha forma 

organizado o viario, unha vez que esa 

sentencia nos obriga a eliminar o viario 

que estaba proxectado.  

 

En todo caso, as propostas viarias que 

están agora definidas neste polígono, 

ampliadas coas novas aliñacións nos 

camiños públicos de toda esta contorna, 

entendemos que garanten mellor a 

accesibilidade en un ámbito no que 

ademais hai importantes equipamentos 

educativos e sanitarios. Amplíanse 

ademais as prazas de aparcamento e 

mellóranse as infraestruturas, como dicía, 

historicamente deficitarias. 

 

 

Hai que tamén deixar claro que non se da 

lugar nesta modificación a diminución de 

ningún estándar de carácter urbanístico 

en canto a zonas verdes ou 

equipamentos, nin tampouco se aumenta 

evidentemente a edificabilidade 

residencial.  

 

En ese sentido, agradecer os votos a 

favor para que poda prosperar esta 

aprobación inicial. Temos, 

evidentemente, analizado o informe de 

Secretaría Xeral e completaremos na 

memoria de cara á aprobación definitiva 

—e o comentaba tamén a señora 

Martínez— os documentos adicionais 

que xustifiquen mellor este viario e 

incluso tendo en conta as posibles 

alegacións que recibamos. E en ese 

por decirlo de alguna forma. Entonces 

trabajaremos a partir de la foto actual 

para ir mejorando esas cuestiones. 

 

En este caso, evidentemente no queda 

más remedio que ejecutar, evidentemente, 

la sentencia firme. Es cierto que a veces 

el “tú ve haciendo” va consolidando 

suelo, y así se está declarando, ahí no nos 

queda más remedio que respetar este 

pronunciamiento judicial, pero en todo 

caso hay que dejar de alguna forma 

organizado el viario, una vez que esa 

sentencia nos obliga a eliminar el viario 

que estaba proyectado.  

 

 

En todo caso, las propuestas viarias que 

están ahora definidas en este polígono, 

ampliadas con las nuevas alineaciones en 

los caminos públicos de todo este 

entorno, entendemos que garantizan 

mejor la accesibilidad en un ámbito en el 

que además hay importantes 

equipamientos educativos y sanitarios. Se 

amplían además las plazas de 

aparcamiento y se mejoran las 

infraestructuras, como decía, 

históricamente deficitarias. 

 

Hay que también dejar claro que no se da 

lugar en esta modificación a disminución 

de ningún estándar de carácter 

urbanístico en cuanto a zonas verdes o 

equipamiento, ni tampoco se aumenta 

evidentemente la edificabilidad 

residencial.  

 

En ese sentido, agradecer los votos a 

favor para que pueda prosperar esta 

aprobación inicial. Tenemos, 

evidentemente, analizado el informe de 

Secretaría General y completaremos en 

la memoria de cara a la aprobación 

definitiva —y lo comentaba también la 

señora Martínez— los documentos 

adicionales que justifiquen mejor este 

viario e incluso teniendo en cuenta las 

posibles alegaciones que recibamos. Y en 
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sentido nada máis que tratar de levar en 

este caso adiante a seu puro e debido 

efecto unha sentencia do Tribunal 

Superior de Xustiza. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moi ben, moitas grazas. 

 

Procedemos polo tanto á votación deste 

punto que require maioría absoluta legal 

do Pleno da Corporación. 

 

Votación do asunto número catro 
 

Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

catro referenciado na orde do día, 

votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (8 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal de Marea 

Atlántica (MA) (6 abstencións). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Contabilízase a abstención de don 

Roberto Rodríguez Martínez (PP), de 

acordo co artigo 100.1 do ROF, por 

ausentarse do Salón de Sesións unha vez 

iniciada a deliberación e non estar 

presente no momento da votación. 

ese sentido nada más que tratar de llevar 

en este caso adelante a su puro y debido 

efecto una sentencia del Tribunal 

Superior de Justicia. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muy bien, muchas gracias. 

 

Procedemos por lo tanto a la votación de 

este punto que requiere mayoría absoluta 

legal del Pleno de la Corporación. 

 

Votación del asunto número cuatro 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación el asunto número 

cuatro referenciado en el orden del día, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (8 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de Marea 

Atlántica (MA) (6 abstenciones). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Se contabiliza la abstención de don 

Roberto Rodríguez Martínez (PP), de 

acuerdo con el artículo 100.1 del  ROF, 

por ausentarse del Salón de Sesiones una 

vez iniciada la deliberación y no estar 

presente en el momento de la votación. 
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Acordo 
 

Primeiro. Aprobar inicialmente o 

documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL D0 

PLAN XERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUNA NO 

ÁMBITO DO POLÍGONO P39 

PEÑARREDONDA. XANEIRO 2020”, 

redactado pola Oficina de Planeamiento, 

S.A., e asinado polo Arquitecto D. 

Alfonso Díaz Revilla e a Avogada Dna. 

Delfina Losa García. 

 

Segundo. Solicitar os informes sectoriais 

necesarios e someter o documento ao 

trámite de información pública durante o 

prazo de dous meses, mediante a 

inserción de anuncios no Diario Oficial 

de Galicia e nun dos xornais de maior 

difusión na provincia. 

 

Terceiro. Comunicar ás áreas municipais 

relacionadas co asunto a realización do 

trámite para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobado. 

 

Asunto número 5, señor Secretario. 

 

Mobilidade 

 

84. Adhesión do Concello da Coruña á 

“Red de ciudades que caminan”. 

 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Adhesión do Concello da Coruña á “Red 

de ciudades que caminan”. 

 

Presidencia 

 

 

Acuerdo 

 

Primero. Aprobar inicialmente el 

documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL 

PLAN GENERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUNA EN EL 

ÁMBITO DEL POLÍGONO P39 

PEÑARREDONDA. ENERO 2020”, 

redactado por la Oficina de 

Planeamiento, SA, y firmado por el 

Arquitecto D. Alfonso Díaz Revilla y la 

Abogada Dña. Delfina Losa García. 

 

Segundo. Solicitar los informes 

sectoriales necesarios y someter el 

documento al trámite de información 

pública durante el plazo de dos meses, 

mediante la inserción de anuncios en el 

Diario Oficial de Galicia y en uno de los 

periódicos de mayor difusión en la 

provincia. 

Tercero. Comunicar a las áreas 

municipales relacionadas con el asunto 

la realización del trámite para los efectos 

de su conocimiento. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobado. 

 

Asunto número 5, señor Secretario. 

 

Movilidad 

 

84. Adhesión del Ayuntamiento de A 

Coruña a la “Red de ciudades que 

caminan”. 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Adhesión del Ayuntamiento de A Coruña 

a la “Red de ciudades que caminan”. 

 

Presidencia 
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Ben, señor Díaz Villoslada para a 

exposición inicial e despois haberá unha 

quenda de tres minutos por grupo. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Si, grazas novamente. 

 

Ás once horas e corenta minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Peñalosa 

López -Pin. 

 

A mobilidade, sobre todo a mobilidade 

urbana está, bueno, desde hai tempo, 

pero no noso caso está tratando de recibir 

un impulso desde novas políticas e en ese 

sentido, desgraciadamente, a crise 

sanitaria e socio-económica, por suposto, 

está evidenciando a necesidade de 

intensificar nas políticas que melloren os 

nosos modelos de mobilidade urbana.  

 

 

Hai varios datos que para enmarcar esta 

iniciativa me gustaría poñer encima da 

mesa. Onte mesmo, son datos tamén que 

partían dunha presentación que onte tiven 

a ocasión de asistir, da presentación da 

nova lei francesa da mobilidade, que 

marca unha serie de pautas e que de 

algunha forma tamén pode servir de 

guión —non en todos os aspectos, pero si 

unha parte— para o proxecto ou 

anteproxecto de lei que o Goberno 

central tamén anunciou ou ten anunciado 

para unha nova lei de mobilidade, ou 

unha primeira, non nova senón unha 

primeira lei de mobilidade para o 

conxunto do país. 

 

Ás once horas e corenta e un  minutos, 

e previo aviso, a señora Sobral 

Cabanas auséntase da sesión, á que 

asiste telematicamente. 

 

O transporte supón o 30 % das emisións 

de CO2. Un 25 máis ou menos por cento 

das persoas enfróntanse a problemas 

laborais por falta de solucións de 

Bien, señor Díaz Villoslada, para la 

exposición inicial y después habrá un 

turno de tres minutos por grupo. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Sí, gracias nuevamente. 

 

A las once horas y cuarenta minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Peñalosa López-Pin. 
 

La movilidad, sobre todo la movilidad 

urbana está, bueno, desde hace tiempo, 

pero en nuestro caso está tratando de 

recibir un impulso desde nuevas políticas 

y en ese sentido, desgraciadamente, la 

crisis sanitaria y socio-económica, por 

supuesto, está evidenciando la necesidad 

de intensificar en las políticas que 

mejoren nuestros modelos de movilidad 

urbana.  

 

Hay varios datos que para enmarcar esta 

iniciativa me gustaría poner encima de la 

mesa. Ayer mismo, son datos también que 

partían de una presentación que ayer 

tuve la ocasión de asistir, de la 

presentación de la nueva ley francesa de 

la movilidad, que marca una serie de 

pautas y que de alguna forma también 

puede servir de guion —no en todos los 

aspectos, pero sí una parte— para el 

proyecto o anteproyecto de ley que el 

Gobierno central también anunció o ha 

anunciado para una nueva ley de 

movilidad, o una primera, no nueva sino 

una primera ley de movilidad para el 

conjunto del país. 

 

A las once horas y cuarenta y un  

minutos, y previo aviso, la señora Sobral 

Cabanas se ausenta de la sesión, a la 

que asiste telemáticamente. 

 

El transporte supone el 30 % de las 

emisiones de CO2. Un 25 más o menos 

por ciento de las personas se enfrentan a 

problemas laborales por falta de 
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mobilidade. Una de cada cinco persoas 

con discapacidade necesita axuda na súa 

mobilidade. Ou o 60, entre o 60 e o 70 % 

do espazo público está ocupado polo 

vehículo particular. 

 

Todos estes datos —tampouco, é dicir, se 

trata de facer unha radiografía rápida 

porque hai moitísima información desde 

distintas perspectivas— fan que o 

compromiso co cambio climático, ou o 

compromiso para combater o cambio 

climático, o compromiso por unha mellor 

saúde ambiental, en definitiva por unha 

maior saúde pública, o compromiso 

ineludible por unha mellor seguridade 

vial, e sobre todo tamén por unha 

recuperación do espazo público, dan 

lugar a que acometamos eu creo que de 

forma unánime practicamente, a veces 

hai voces negacionistas, como en todo, é 

dicir, hai determinados aspectos onde o 

negacionismo está supoñendo un 

problema grave de progreso e fan que a 

mobilidade se configure como un dereito 

cidadán e que o peón —e o 

comentábamos o outro día na Comisión 

de Mobilidade na que ditaminábamos 

este acordo—, o peón ou camiñante, a 

veciña ou veciño que camiña pola cidade, 

se coloque no vértice do que é a 

xerarquía da mobilidade. Por iso nós, 

desde o Goberno municipal, víamos que 

é un elemento, entre outros 

evidentemente, este é máis institucional. 

Dalgunha forma nos parecía importante 

adherirnos á asociación, ou á Rede das 

cidades que camiñan dentro do marco 

daquela declaración institucional da 

Coruña por unha mobilidade máis 

sostible que presentáramos 

conxuntamente neste Pleno o pasado 3 de 

outubro, na procura de solucións e 

estratexias que nos axuden a mellorar, 

como digo, o espazo público como un 

lugar de camiñar, de estar, de socializar, 

abordando proxectos para fomentar a 

camiñabilidade y en relación, como dicía, 

coa mobilidade sostible, a accesibilidade 

soluciones de movilidad. Una de cada 

cinco personas con discapacidad necesita 

ayuda en su movilidad. O el 60, entre el 

60 y el 70 % del espacio público está 

ocupado por el vehículo particular. 

 

Todos estos datos —tampoco, es decir, se 

trata de hacer una radiografía rápida 

porque hay muchísima información desde 

distintas perspectivas— hacen que el 

compromiso con el cambio climático, o el 

compromiso para combatir el cambio 

climático, el compromiso por una mejor 

salud ambiental, en definitiva por una 

mayor salud pública, el compromiso 

ineludible por una mejor seguridad vial, 

y sobre todo también por una 

recuperación del espacio público, dan 

lugar a que acometamos yo creo que de 

forma unánime prácticamente, a veces 

hay voces negacionistas, como en todo, es 

decir, hay determinados aspectos donde 

el negacionismo está suponiendo un 

problema grave de progreso y hacen que 

la movilidad se configure como un 

derecho ciudadano y que el peatón —y lo 

comentábamos el otro día en la Comisión 

de Movilidad en la que dictaminábamos 

este acuerdo—, el peatón o caminante, el 

vecino o vecina que camina por la 

ciudad, se coloque en el vértice de lo que 

es la jerarquía de la movilidad. Por eso 

nosotros, desde el Gobierno municipal, 

veíamos que es un elemento, entre otros 

evidentemente, este es más institucional. 

De alguna forma nos parecía importante 

adherirnos a la asociación, o a la Red de 

las ciudades que caminan dentro del 

marco de aquella declaración 

institucional de A Coruña por una 

movilidad más sostenible que 

presentamos conjuntamente en este Pleno 

el pasado 3 de octubre, en la búsqueda de 

soluciones y estrategias que nos ayuden a 

mejorar, como digo, el espacio público 

como un lugar de caminar, de estar, de 

socializar, abordando proyectos para 

fomentar la caminabilidad y en relación, 

como decía, con la movilidad sostenible, 
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universal, porque é un parámetro 

fundamental, a seguridade viaria, a 

calidade do medio ambiente, a autonomía 

infantil. E son todos estes aspectos que 

consideramos que a propia “Rede de 

cidades que camiñan”, que ten un 

compoñente preeminentemente de 

participación de cidades, un compoñente 

basicamente local porque a mobilidade, 

aínda que necesite parámetros estatais ou 

autonómicos en materia urbana é un 

elemento crítico para que se desenvolvan 

políticas locais, nos parecía que a 

adhesión a esta asociación era importante 

para coñecer outras experiencias, para 

copiar o que se fai ben e para 

precisamente desbotar aquelas prácticas 

ou experiencias que non funcionan ben 

en algún dos modelos desenvoltos.  

 

 

Ás once horas e corenta e catro 

minutos entran no Salón de Sesións o 

señor Rodríguez Martínez e sae a 

señora Peñalosa López-Pin. 
 

Temos en conta, evidentemente, os 

principios da Carta dos Dereitos do Peón, 

que se adoptara polo Parlamento Europeo 

en 1988 ou da Carta Internacional do 

Camiñar de 2006. O decálogo de 

principios —e remato con isto— eu creo 

que nos dan pistas de por que A Coruña 

tamén debe forma parte desta rede que 

nos dará información, nos dará 

experiencia, trataremos de aportar a nosa 

experiencia. E sempre digo que non 

vamos a ser pioneiros, non vamos a ser 

líderes porque levamos anos de retraso, 

pero iso non quere dicir que non teñamos 

que tratar de colocarnos tamén nesa 

vangarda de cidades que apostan por 

unha nova mobilidade e insisto, sobre 

todo desde a perspectiva da saúde 

pública. A unha mobilidade de base 

peonil, ao dereito ao espazo público, a 

planificación urbanística camiñable, o 

deseño urbano camiñable, unha 

seguridade viaria cun enfoque peonil 

la accesibilidad universal, porque es un 

parámetro fundamental, la seguridad 

viaria, la calidad del medio ambiente, la 

autonomía infantil. Y son todos estos 

aspectos que consideramos que la propia 

“Red de ciudades que caminan”, que 

tiene un componente preeminentemente 

de participación de ciudades, un 

componente básicamente local porque la 

movilidad, aunque necesite parámetros 

estatales o autonómicos en materia 

urbana es un elemento crítico para que se 

desarrollen políticas locales, nos parecía 

que la adhesión a esta asociación era 

importante para conocer otras 

experiencias, para copiar lo que se hace 

bien y para precisamente descartar 

aquellas prácticas o experiencias que no 

funcionan bien en alguno de los modelos 

desarrollados. 

 

 A las once horas y cuarenta y cuatro 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

el señor Rodríguez Martínez y la señora 

Peñalosa López-Pin. 
 

Tenemos en cuenta, evidentemente, los 

principios de la Carta de los Derechos 

del Peatón, que se había adoptado por el 

Parlamento Europeo en 1988 o de la 

Carta Internacional del Caminar de 

2006. El decálogo de principios —y 

finalizo con esto— yo creo que nos dan 

pistas de por qué A Coruña también debe 

forma parte de esta red que nos dará 

información, nos dará experiencia, 

trataremos de aportar nuestra 

experiencia. Y siempre digo que no 

vamos a ser pioneros, no vamos a ser 

líderes porque llevamos años de retraso, 

pero eso no quiere decir que no tengamos 

que tratar de colocarnos también en esa 

vanguardia de ciudades que apuestan por 

una nueva movilidad e insisto, sobre todo 

desde la perspectiva de la salud pública. 

A una movilidad de base peatonal, al 

derecho al espacio público, la 

planificación urbanística caminable, el 

diseño urbano caminable, una seguridad 
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tamén, unha alianza sostible, unha visión 

global, unha cidade inclusiva, autonomía 

infantil, o medio ambiente urbano 

saudable. Estamos vendo como estes 

debates este días de o espazo público 

ocupado por máis terrazas, o espazo 

público reivindicado polos veciños. 

Bueno, temos que buscar un equilibro á 

hora de recuperar tamén ese espazo 

público. Son retos importantes que temos 

por diante. Esta pandemia nos está 

abrindo os ollos en moitas cuestións nas 

que tiñamos que ter traballado, pero 

nunca é tarde se conseguimos dar estes 

pasos, por iso —e remato— propoñemos 

adherirnos a esta rede, porque insistimos, 

hai un compromiso de moitas cidades e 

A Coruña entendemos que debe estar 

nese compromiso. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas gracias. 

 

Iniciamos o turno de debate, a única 

intervención de tres minutos. 

 

Señora Martínez, adiante. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

O planeta pídenos camiñar, foi o lema do 

sétimo e último Congreso das Cidades 

que Camiñan celebrado xusto unha 

semana antes de que se decretase o 

estado de alarma, estado no que se está 

confirmando esa necesidade. É máis, 

coido que nos demos conta de que 

camiñar se converteu en todo un luxo. 

 

Dicía o señor Xiao Varela o outro día na 

Comisión de Mobilidade —este pasado 

luns— que poucos temas como este 

suscitan tanta unanimidade entre todos, 

viaria con un enfoque peatonal también, 

una alianza sostenible, una visión global, 

una ciudad inclusiva, autonomía infantil, 

el medio ambiente urbano saludable. 

Estamos viendo como estos debates estos 

días del espacio público ocupado por más 

terrazas, el espacio público reivindicado 

por los vecinos. Bueno, tenemos que 

buscar un equilibro a la hora de 

recuperar también ese espacio público. 

Son retos importantes que tenemos por 

delante. Esta pandemia nos está abriendo 

los ojos en muchas cuestiones en las que 

teníamos que haber trabajado, pero 

nunca es tarde si conseguimos dar estos 

pasos, por eso —y finalizo— proponemos 

adherirnos a esta red, porque insistimos, 

hay un compromiso de muchas ciudades y 

A Coruña entendemos que debe estar en 

ese compromiso. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Iniciamos el turno de debate, la única 

intervención de tres minutos. 

 

Señora Martínez, adelante. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

El planeta nos pide caminar, fue el lema 

del séptimo y último Congreso de las 

Ciudades que Caminan celebrado justo 

una semana antes de que se decretara el 

estado de alarma, estado en el que se está 

confirmando esa necesidad. Es más, creo 

que nos dimos cuenta de que caminar se 

convirtió en todo un lujo. 

 

Decía el señor Xiao Varela el otro día en 

la Comisión de Movilidad —este pasado 

lunes— que pocos temas como este 

suscitan tanta unanimidad entre todos, 
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estou totalmente de acordo. Todos 

queremos unha cidade con menos caos de 

tráfico, queremos que o peón, o veciño, 

sexa o protagonista. Queremos unha 

cidade cunha mobilidade sostible, 

responsable e segura. Ninguén dubida a 

estas alturas da necesidade imperiosa de 

afrontar o cambio de modelo da 

mobilidade e accesibilidade. Aspectos 

que unidos á seguridade vial deben 

quedar á marxe completamente de 

calquera ideoloxía política, como así o 

demostramos. 

 

Como facía referencia o señor Villoslada, 

en outubro do ano pasado todos nos 

puxemos de acordo para elaborar unha 

declaración institucional por unha 

mobilidade máis sostible. Unha 

declaración de intencións que nos 

recordaba que nesta cidade si fomos 

pioneiros en Galicia como asinantes da 

coñecida Carta de Aalborg, a carta das 

cidades europeas hacia a 

sustentabilidade, xa en maio de 1994, 

aínda que tantos anos despois o coche 

segue sendo máis protagonista do que 

quixéramos. Certo é que si se están 

dando pasos cara a unha cidade que 

debería xirar en torno ás persoas que 

ocupan —tamén como dicía o señor 

Villoslada— o vórtice da pirámide de 

mobilidade, como coa declaración da 

Coruña como “Cidade 30”, a regulación 

dos vehículos de mobilidade persoal ou a 

progresiva ampliación de zonas peonís 

gañándolle espazo aos coches. Medidas 

que axudarán a garantir o dereito 

fundamental e universal de camiñar 

ademais de a descarboniza-lo ambiente. 

 

 

Ás once horas e corenta e oito minutos 

sae do Salón de Sesións a señora 

Cameán Calvete. 
 

Como dicía ao inicio, estes meses 

démonos conta de que camiñar é un luxo, 

un privilexio. Creo que debemos ademais 

estoy totalmente de acuerdo. Todos 

queremos una ciudad con menos caos de 

tráfico, queremos que el peatón, el 

vecino, sea el protagonista. Queremos 

una ciudad con una movilidad sostenible, 

responsable y segura. Nadie duda a estas 

alturas de la necesidad imperiosa de 

afrontar el cambio de modelo de la 

movilidad y accesibilidad. Aspectos que 

unidos a la seguridad vial deben quedar 

al margen completamente de cualquier 

ideología política, como así lo 

demostramos. 

 

Como hacía referencia el señor 

Villoslada, en octubre del año pasado 

todos nos pusimos de acuerdo para 

elaborar una declaración institucional 

por una movilidad más sostenible. Una 

declaración de intenciones que nos 

recordaba que en esta ciudad sí fuimos 

pioneros en Galicia como firmantes de la 

conocida Carta de Aalborg, la carta de 

las ciudades europeas hacia la 

sostenibilidad, ya en mayo de 1994, 

aunque tantos años después el coche 

sigue siendo más protagonista de lo que 

quisiéramos. Cierto es que sí se están 

dando pasos hacia una ciudad que 

debería girar en torno a las personas que 

ocupan —también como decía el señor 

Villoslada— el vértice de la pirámide de 

movilidad, como con la declaración de A 

Coruña como “Ciudad 30”, la regulación 

de los vehículos de movilidad personal o 

la progresiva ampliación de zonas 

peatonales ganándole espacio a los 

coches. Medidas que ayudarán a 

garantizar el derecho fundamental y 

universal de caminar además de a 

descarbonizar el ambiente. 

 

A las once horas y cuarenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Cameán Calvete. 
 

Como decía al inicio, estos meses nos 

dimos cuenta de que caminar es un lujo, 

un privilegio. Creo que debemos además 
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aproveitar este sentimento que temos 

agora mesmo, esta necesidade que nos 

xerou esta crise e aproveitemos para 

reconstruír os espazos, para convertelos 

en novos espazos urbanos nos que por fin 

de verdade os protagonistas sexan os 

peóns, os veciños que elixen camiñar 

como medio de desprazamento nunha 

cidade que ademais ten moi boas 

condicións para iso. 

 

 

O pertencer á “Rede de Cidades que 

Camiñan” daranos a posibilidade de 

coñecer o que se está facendo noutros 

lugares, coñecer outras experiencias das 

que podemos tomar boa nota para seguir 

traballando e fomentar o camiñar como 

medio de desprazamento habitual e polo 

dereito ao espazo público, facéndolle 

ademais un gran favor á sanidade. En 

termos de medicina preventiva, camiñar é 

unha mellora do sistema sanitario 

público. 

 

A “Rede de Cidades que Camiñan” pide 

nun dos seus documentos valentía 

política para acometer os cambios 

necesarios. Creo que aquí non falta, así 

que benvida sexa esta adhesión á rede, a 

seguir aprendendo dos que xa están máis 

adiantados e con resultados probados. 

 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señora 

Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Desde o BNG imos votar a favor desta 

adhesión, como non podía ser doutro 

aprovechar este sentimiento que tenemos 

ahora mismo, esta necesidad que nos 

generó esta crisis y aprovechemos para 

reconstruir los espacios, para 

convertirlos en nuevos espacios urbanos 

en los que por fin de verdad los 

protagonistas sean los peatones, los 

vecinos que eligen caminar cómo medio 

de desplazamiento en una ciudad que 

además tiene muy buenas condiciones 

para eso. 

 

El pertenecer a la “Red de Ciudades que 

Caminan” nos dará la posibilidad de 

conocer lo que se está haciendo en otros 

lugares, conocer otras experiencias de 

las que podemos tomar buena nota para 

seguir trabajando y fomentar el caminar 

como medio de desplazamiento habitual y 

por el derecho al espacio público, 

haciéndole además un gran favor a la 

sanidad. En términos de medicina 

preventiva, caminar es una mejora del 

sistema sanitario público. 

 

La “Red de Ciudades que Caminan” pide 

en uno de sus documentos valentía 

política para acometer los cambios 

necesarios. Creo que aquí no falta, así 

que bienvenida sea esta adhesión a la 

red, a seguir aprendiendo de los que ya 

están más adelantados y con resultados 

probados. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, 

señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Desde el BNG vamos a votar a favor de 

esta adhesión, como no podía ser de otro 
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xeito. Na miña intervención podería dicir 

so unha palabra, un topónimo, e quedaría 

clara a nosa opinión, a opinión do BNG 

sobre a mobilidade peonil. Podería dicir 

Pontevedra, mais tamén Allariz, Carballo 

ou outros tanto topónimos que reflicten 

un modelo claro, un modelo claro para o 

espazo público. E temos clara a 

transformación que iso supón: maior 

espazo público para os peóns cunha 

racionalización do uso do vehículo 

privado supón unha maior saúde física 

para as persoas, porque convida a 

camiñar e porque con menos coches e 

menos contaminación implica tamén aire 

limpo e saúde. 

 

Unha maior saúde mental tamén, pola 

diminución dos ruídos, pola eliminación 

do estrés da condución, pola liberación 

da constante sensación de alerta pola 

inseguridade ó desprazármonos nun 

espazo público inzado polos vehículos 

privados, e tamén unha maior autonomía 

das nenas e dos nenos, maior calidade do 

aire, combatendo así tamén a 

contaminación e loitando contra o 

cambio climático. Creo que —a pesar 

dos negacionismos— é unha evidencia e 

a natureza estanos dicindo que hai que 

mudar de rumbo. 

 

 

Tamén supón unha maior inclusión 

social. So a recuperación do espazo 

público de calidade para o peón consegue 

que todas esteamos no espazo público en 

pé de igualdade. Se conseguimos un 

espazo público onde todas as persoas o 

poidamos empregar en igualdade de 

condicións, independentemente da nosa 

capacidade económica, se podemos 

mercar ou non un coche, da nosa 

condición física, de se temos ou non 

coche, bicicleta ou patinete, de se imos a 

dúas pernas ou se percorremos a cidade 

en cadeira de rodas. Neste punto comeza 

o dereito á cidade. 

 

modo. En mi intervención podría decir 

solo una palabra, un topónimo, y 

quedaría clara nuestra opinión, la 

opinión del BNG sobre la movilidad 

peatonal. Podría decir Pontevedra, pero 

también Allariz, Carballo u otros tantos 

topónimos que reflejan un modelo claro, 

un modelo claro para el espacio público. 

Y tenemos clara la transformación que 

eso supone: mayor espacio público para 

los peatones con una racionalización del 

uso del vehículo privado supone una 

mayor salud física para las personas, 

porque invita a caminar y porque con 

menos coches y menos contaminación 

implica también aire limpio y salud. 

 

Una mayor salud mental también, por la 

disminución de los ruidos, por la 

eliminación del estrés de la conducción, 

por la liberación de la constante 

sensación de alerta por la inseguridad al 

desplazarnos en un espacio público 

invadido por los vehículos privados, y 

también una mayor autonomía de las 

niñas y de los niños, mayor calidad del 

aire, combatiendo así también la 

contaminación y luchando contra el 

cambio climático. Creo que —a pesar de 

los negacionismos— es una evidencia y la 

naturaleza nos está diciendo que hay que 

cambiar de rumbo. 

 

También supone una mayor inclusión 

social. Solo la recuperación del espacio 

público de calidad para el peatón 

consigue que todas estemos en el espacio 

público en pie de igualdad. Si 

conseguimos un espacio público donde 

todas las personas lo podamos emplear 

en igualdad de condiciones, 

independientemente de nuestra capacidad 

económica, si podemos comprar o no un 

coche, de nuestra condición física, de si 

tenemos o no coche, bicicleta o patinete, 

de si vamos a dos piernas o si recorremos 

la ciudad en silla de ruedas. En este 

punto comienza el derecho a la ciudad. 
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E tamén é bo para o comercio local, para 

a economía local. Maior espazo para as 

persoas é tamén mellor para dinamizar a 

actividade económica porque 

convidamos a pasear, convidamos a 

quedarnos nos barrios, a entrar nas tendas 

—xa se sabe que son as persoas as que 

entran nas tendas e non os coches—. 

 

 

Coa adhesión a esta Rede, o Concello da 

Coruña poderá intercambiar experiencias 

co resto dos concellos, tomar nota do que 

se fixo ben e do que se fixo mal e 

aplicalas coas particularidades da nosa 

propia cidade que, efectivamente, ten un 

tamaño ideal para poñer en marcha 

medidas de peonalización. Para isto é 

fundamental o diálogo coa nosa 

sociedade, mais tamén é precisa a 

firmeza e a convicción de que o camiño 

—nunca mellor dito— é o aumento do 

espazo público para as persoas, para os 

peóns e a racionalización do uso do 

vehículo privado. 

 

 

 

Apoiamos esta adhesión tamén coa 

confianza de que A Coruña, de que as 

coruñesas e os coruñeses podemos tamén 

ser un referente de transformación urbana 

e de democratización do espazo público. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Varela, 

adiante. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Grazas. 

 

Bueno, cremos que poñer ás persoas que 

Y también es bueno para el comercio 

local, para la economía local. Mayor 

espacio para las personas es también 

mejor para dinamizar la actividad 

económica porque invitamos a pasear, 

invitamos a quedarnos en los barrios, a 

entrar en las tiendas —ya se sabe que son 

las personas las que entran en las tiendas 

y no los coches—. 

 

Con la adhesión a esta Red, el 

Ayuntamiento de A Coruña podrá 

intercambiar experiencias con el resto de 

los ayuntamientos, tomar nota de lo que 

se hizo bien y de lo que se hizo mal y 

aplicarlas con las particularidades de 

nuestra propia ciudad que, efectivamente, 

tiene un tamaño ideal para poner en 

marcha medidas de peatonalización. 

Para esto es fundamental el diálogo con 

nuestra sociedad, pero también es precisa 

la firmeza y la convicción de que el 

camino —nunca mejor dicho— es el 

aumento del espacio público para las 

personas, para los peatones y la 

racionalización del uso del vehículo 

privado. 

 

Apoyamos esta adhesión también con la 

confianza de que A Coruña, de que las 

coruñesas y los coruñeses podemos 

también ser un referente de 

transformación urbana y de 

democratización del espacio público. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Por la Marea Atlántica, señor Varela, 

adelante. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Gracias. 

 

Bueno, creemos que poner a las personas 
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camiñan no centro das políticas de 

mobilidade é clave para conseguir unha 

cidade máis amable, máis segura, pero 

sobre todo máis xusta. Con esa 

convicción actuamos no pasado mandato 

e por iso votaremos a favor desta 

proposta, como xa dixemos na Comisión. 

 

Eu creo, modestamente, que no pasado 

mandato puxemos os alicerces de moitas 

das cuestións que agora se están levando 

a cabo e que van nesta liña da mobilidade 

sostible e de poñer ás persoas no centro 

das políticas de mobilidade. Porque, por 

exemplo, peonalizamos zonas da cidade 

como a Cidade Vella que era unha 

demanda histórica desta cidade. Esta é a 

Cidade Vella, nós tiñamos a Cidade 

Vella das cidades de Galicia, a única que 

non estaba peonalizada. Potenciamos a 

bici duplicando, e o seu uso, duplicando 

os carrís bicis, pacificamos o tráfico, por 

exemplo na rotonda de Salgado Torres, 

demolemos o viaduto da rolda de Nelle, 

reducimos o billete de bus e fixemos 

centos de intervencións de mellora que 

agora vemos que afortunadamente 

continúan. 

 

 

Ás once horas e cincuenta e catro 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Cameán Calvete. 
 

É chamativo neste senso, quería facer 

referencia, e sintomático, que para o 

anuncio no Twitter da alcaldesa, para o 

anuncio desta adhesión, aparece o 

proxecto de Puga e Parga que ven de 

rematarse fai unhas semanas e que é un 

proxecto que arrancamos no pasado 

mandato. Eu creo que isto é positivo e a 

verdade é que o celebramos. 

 

Ó mesmo tempo tamén quero aproveitar 

esta intervención para reivindicar máis, 

para reivindicar máis e para dicir que, por 

exemplo, nos parece contraditorio que no 

Plan, ou no modificativo que aprobamos 

que caminan en el centro de las políticas 

de movilidad es clave para conseguir una 

ciudad más amable, más segura, pero 

sobre todo más justa. Con esa convicción 

actuamos en el pasado mandato y por eso 

votaremos a favor de esta propuesta, 

como ya dijimos en la Comisión. 

 

Yo creo, modestamente ,que en el pasado 

mandato pusimos los pilares de muchas 

de las cuestiones que ahora se están 

llevando a cabo y que van en esta línea 

de la movilidad sostenible y de poner a 

las personas en el centro de las políticas 

de movilidad. Porque, por ejemplo, 

peatonalizamos zonas de la ciudad como 

la Ciudad Vieja que era una demanda 

histórica de esta ciudad. Esta es la 

Ciudad Vieja, nosotros teníamos la 

Ciudad Vieja de las ciudades de Galicia, 

la única que no estaba peatonalizada. 

Potenciamos la bici duplicando, y su uso, 

duplicando los carriles bicis, pacificamos 

el tráfico, por ejemplo en la rotonda de 

Salado Torres, demolimos el viaducto de 

ronda de Nelle, redujimos el billete de 

bus e hicimos cientos de intervenciones 

de mejora que ahora vemos que 

afortunadamente continúan. 

 

A las once horas y cincuenta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Cameán Calvete. 
 

Es llamativo en este sentido, quería hacer 

referencia, y sintomático, que para el 

anuncio en el Twitter de la alcaldesa, 

para el anuncio de esta adhesión, 

aparece el proyecto de Puga y Parga que 

acaba de finalizarse hace unas semanas y 

que es un proyecto que arrancamos en el 

pasado mandato. Yo creo que esto es 

positivo y la verdad es que lo celebramos. 

 

Al mismo tiempo también quiero 

aprovechar esta intervención para 

reivindicar más, para reivindicar más y 

para decir que, por ejemplo, nos parece 

contradictorio que en el Plan, o en el 
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este luns, se eliminen proxectos dos 

orzamentos participativos que ían nesta 

liña, que van nesta liña da humanización 

e da mellora do espazo público para 

primar ás persoas que camiñan. Por 

exemplo, a humanización do entorno da 

praza de Lugo por 200.000 €, o 

acondicionamento dos pasos de peóns 

con pintura anti-esvaradía por 250.000 €, 

ou case catro, non, case non, catro 

proxectos de mellora e ampliación do 

carril bus por máis de 250.000 e. E sei 

que respostarán que da baixa execución 

dos outros anos, pero é que agora lles 

toca gobernar a vostedes, señores e 

señoras do Partido Socialista. Xa levan 1 

ano, un 25 % da lexislatura e ademais 

teñen a sorte e a oportunidade de que o 

están facendo sen atrancos, sen os 

atrancos que tivemos nós no pasado 

mandato no que os seus colegas do 

Partido Socialista bloqueaban o noso día 

a día. Eu creo que coa nosa oposición 

construtiva non teñen escusas posibles. 

 

 

 

Tamén quero reivindicar outra actuación 

que empezou estes días que nos trasladan 

os veciños que non están satisfeitos con 

ela: é o asfaltado da vía que conecta 

Palavea co hospital Santa Teresa, que no 

noso mandato prevíamos que se fixera 

unha beirarrúa porque é unha vía de 

conexión, (murmurios) bueno o señor 

Lage, no, no... 

 

 

Presidencia 

 

Silencio, por favor, señor Lage. Por 

favor, silencio.  

 

Continúe, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

O señor Lage sorrí... 

 

modificativo que aprobamos este lunes, 

se eliminen proyectos de los presupuestos 

participativos que iban en esta línea, que 

van en esta línea de la humanización y de 

la mejora del espacio público para 

primar a las personas que caminan. Por 

ejemplo, la humanización del entorno de 

la plaza de Lugo por 200.000 €, el 

acondicionamiento de los pasos de cebra 

con pintura anti-resbaladiza por   

250.000 €, o casi cuatro, no, casi no, 

cuatro proyectos de mejora y ampliación 

del carril bus por más de 250.000 €. Y sé 

que responderán que de la baja ejecución 

de los otros años, pero es que ahora les 

toca gobernar a ustedes, señores y 

señoras del Partido Socialista. Ya llevan 

1 año, un 25 % de la legislatura y además 

tienen la suerte y la oportunidad de que 

lo están haciendo sin obstáculos, sin los 

obstáculos que tuvimos nosotros en el 

pasado mandato en el que sus colegas del 

Partido Socialista bloqueaban nuestro 

día a día. Yo creo que con nuestra 

oposición constructiva no tienen excusas 

posibles. 

 

También quiero reivindicar otra 

actuación que empezó estos días que nos 

trasladan los vecinos que no están 

satisfechos con ella: es el asfaltado de la 

vía que conecta Palavea con el hospital 

Santa Teresa, que en nuestro mandato 

preveíamos que se hiciera una acera 

porque es una vía de conexión, 

(murmullos) bueno el señor Lage, no, 

no... 

 

Presidencia 

 

Silencio, por favor, señor Lage. Por 

favor, silencio.  

 

Continúe, señor Varela. 

 

Señor Varela Gómez 

 

El señor Lage sonríe... 

 



71 

 

 

Presidencia 

 

Está fora de tempo xa, señor Varela, vaia 

rematando. 

 

Señor Lage, silencio. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Si, pois o que quería dicir e reivindicar, 

eu creo que todavía están a tempo, é que 

introduzan a beirarrúa que nós tiñamos 

previsto, e no marxe dereito, porque eu 

creo que é un vial de conexión necesario 

peonil entre Palavea e eses hospitais. 

 

 

E xa para rematar, ese contraste, 

evidenciar ese contraste entre a oposición 

e a soidade que atopamos no Pleno no 

noso pasado mandato coa posición en 

contra do Partido Popular á 

peonalización da Cidade Vella, por 

exemplo; coa posición en contra do 

Bloque Nacionalista Galego á 

peonalización da rúa Marola e sen contar 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
do Partido Socialista naquela declaración 

pola mobilidade sostible que intentamos 

asinar no pasado mandato.  

 

 

 

Xa remato, eu creo que agora mesmo 

teñen outra oposición distinta e a verdade 

é que lles instamos a que a aproveiten. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Polo Grupo Popular, señor Deus, adiante. 

 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Presidencia 

 

Está fuera de tiempo ya, señor Varela, 

vaya finalizando. 

 

Señor Lage, silencio. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Sí, pues lo que quería decir y reivindicar, 

yo creo que todavía están a tiempo, es 

que introduzcan la acera que nosotros 

habíamos previsto, y en el margen 

derecho, porque yo creo que es un vial de 

conexión necesario peatonal entre 

Palavea y esos hospitales. 

 

Y ya para finalizar, ese contraste, 

evidenciar ese contraste entre la 

oposición y la soledad que encontramos 

en el Pleno en nuestro pasado mandato 

con la posición en contra del Partido 

Popular a la peatonalización de la 

Ciudad Vieja, por ejemplo; con la 

posición en contra del Bloque 

Nacionalista Galego a la peatonalización 

de la calle Marola y sin contar (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
del Partido Socialista en aquella 

declaración por la movilidad sostenible 

que intentamos firmar en el pasado 

mandato.  

 

Ya finalizo, yo creo que ahora mismo 

tienen otra oposición distinta y la verdad 

es que les instamos a que la aprovechen. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Por el Grupo Popular, señor Deus, 

adelante. 

 

Señor Deus Álvarez 
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Grazas. 

 

O asunto que se trae a este Pleno é a 

adhesión á Asociación das Cidades que 

Camiñan, unha asociación sen ánimo de 

lucro e cuxa finalidade e obxecto é o 

fomento da mobilidade peonil, 

fomentando os valores dun 

desenvolvemento sostible, a 

accesibilidade universal, a seguridade 

viaria, a formación e a educación e a 

colaboración con entidades públicas e 

privadas. 

 

Nos últimos tempos o debate sobre as 

peonalizacións e polo impulso da 

mobilidade peonil foi moi intenso, 

converténdose nunha prioridade na 

planificación urbana e na xestión da 

mobilidade das nosas cidades. Déronse 

pasos moi importantes na recuperación 

dos centros históricos, como xa pasou 

aquí tamén na nosa cidade, pero sobre 

todo é necesario pensar na calidade de 

vida urbana, xa que camiñar non 

contamina e reduce as emisións 

acústicas. As vías peonís non deben 

reducirse aos centros das cidades, senón 

que deben estenderse tamén aos barrios. 

É fundamental favorecer os 

desprazamentos a pé en combinación co 

transporte público.  

 

O PMUS da Coruña, o Plan de 

Mobilidade Urbana Sostible, senta as 

bases para lograr unha mobilidade 

sostible na cidade. A Coruña é unha 

cidade cun movemento peonil 

considerable. Temos unha cidade que se 

pode gozar andando. Esta mobilidade 

debe respectarse e promoverse 

potenciando a mobilidade non 

motorizada. Unha adecuada regulación 

das rúas e os espazos peonís redunda na 

calidade dos espazos urbanos, evitando 

conflitos con aqueles elementos que 

limiten a mobilidade peonil. Inclúense no 

PMUS unha serie de medidas para o 

 

Gracias. 

 

El asunto que se trae a este Pleno es la 

adhesión a la Asociación de las Ciudades 

que Caminan, una asociación sin ánimo 

de lucro y cuya finalidad y objeto es el 

fomento de la movilidad peatonal, 

fomentando los valores de un desarrollo 

sostenible, la accesibilidad universal, la 

seguridad viaria, la formación y la 

educación y la colaboración con 

entidades públicas y privadas. 

 

 

En los últimos tiempos el debate sobre las 

peatonalizaciones y por el impulso de la 

movilidad peatonal fue muy intenso, 

convirtiéndose en una prioridad en la 

planificación urbana y en la gestión de la 

movilidad de nuestras ciudades. Se 

dieron pasos muy importantes en la 

recuperación de los cascos históricos, 

como ya pasó aquí también en nuestra 

ciudad, pero sobre todo es necesario 

pensar en la calidad de vida urbana, ya 

que caminar no contamina y reduce las 

emisiones acústicas. Las vías peatonales 

no deben reducirse a los centros de las 

ciudades, sino que deben extenderse 

también a los barrios. Es fundamental 

favorecer los desplazamientos a pie en 

combinación con el transporte público.  

 

El PMUS de A Coruña, el Plan de 

Movilidad Urbana Sostenible, sienta las 

bases para lograr una movilidad 

sostenible en la ciudad. A Coruña es una 

ciudad con un movimiento peatonal 

considerable. Tenemos una ciudad que se 

puede disfrutar andando. Esta movilidad 

debe respetarse y promoverse 

potenciando la movilidad no motorizada. 

Una adecuada regulación de las calles y 

los espacios peatonales redunda en la 

calidad de los espacios urbanos, evitando 

conflictos con aquellos elementos que 

limiten la movilidad peatonal. Se incluyen 

en el PMUS una serie de medidas para el 
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fomento da mobilidade peonil. Entre 

elas: rede de itinerarios peonís 

aumentando o atractivo das rúas e 

espazos peonís da Coruña, sinalizacións 

dos itinerarios peonís que fagan seguro e 

agradable o desprazamento pola cidade, o 

Plan de Accesibilidade Municipal, 

supresión de barreiras, regulación das 

rúas e espazos peonís, fomento e 

formación do camiño escolar, xestión de 

accesos e zona de tráfico restrinxido. O 

diagnóstico témolo á nosa disposición no 

PMUS. E as medidas que hai que ir 

adoptando, tamén. Algunhas xa se foron 

implantando, aínda que hai que recoñecer 

que dunha maneira un pouco anárquica. 

E o resto depende da vontade e do 

consenso coas entidades sociais, os 

veciños e cos comerciantes. 

 

 

  

Para a maior parte da xente, camiñar é o 

medio de transporte máis accesible e é 

unha forma sinxela, económica e eficaz 

de practicar exercicio biosaudable. 

Tamén é a maneira de fomentar o 

establecemento de relacións con outras 

persoas. 

 

Ás doce horas, e previo aviso, a señora 

Sobral Cabanas reincorpórase á 

sesión, á que asiste telematicamente. 

 

 

Quixera facer mención á Carta 

Internacional do Camiñar de 2006 e ás 

palabras do seu fundador co que me 

gustaría rematar a miña intervención: 

camiñar é a primeira cousa que un neno 

quere facer e a última que unha persoa 

maior desexa renunciar. Camiñar é o 

exercicio que non necesita ter ximnasio. 

Camiñar é conveniente, consome poucos 

recursos naturais e é altamente eficiente. 

Camiñar é tan natural como respirar. E 

aquí quero facer fincapé tamén en que 

camiñar máis e mellor non é nin de 

esquerdas nin de dereitas, é un dereito 

fomento de la movilidad peatonal. Entre 

ellas: red de itinerarios peatonales 

aumentando el atractivo de las calles y 

espacios peatonales de A Coruña, 

señalizaciones de los itinerarios 

peatonales que hagan seguro y agradable 

el desplazamiento por la ciudad, el Plan 

de Accesibilidad Municipal, supresión de 

barreras, regulación de las calles y 

espacios peatonales, fomento y formación 

del camino escolar, gestión de accesos y 

zona de tráfico restringido. El 

diagnóstico lo tenemos a nuestra 

disposición en el PMUS. Y las medidas 

que hay que ir adoptando, también. 

Algunas ya se fueron implantando, 

aunque hay que reconocer que de una 

manera un poco anárquica. Y el resto 

depende de la voluntad y del consenso 

con las entidades sociales, los vecinos y 

con los comerciantes. 

  

Para la mayor parte de la gente, caminar 

es el medio de transporte más accesible y 

es una forma sencilla, económica y eficaz 

de practicar ejercicio biosaludable. 

También es la manera de fomentar el 

establecimiento de relaciones con otras 

personas. 

 

A las doce horas, y previo aviso, la 

señora Sobral Cabanas se reincorpora a 

la sesión, a la que asiste 

telemáticamente. 

 

Quisiera hacer mención a la Carta 

Internacional del Caminar de 2006 y a 

las palabras de su fundador con el que 

me gustaría finalizar mi intervención: 

caminar es la primera cosa que un niño 

quiere hacer y la última que una persona 

mayor desea renunciar. Caminar es el 

ejercicio que no necesita tener gimnasio. 

Caminar es conveniente, consume pocos 

recursos naturales y es altamente 

eficiente. Caminar es tan natural como 

respirar. Y aquí quiero hacer hincapié 

también en que caminar más y mejor no 

es ni de izquierdas ni de derechas, es un 
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das persoas, é un deber dos 

representantes públicos o garantilo. 

 

Anunciamos o noso voto a favor do noso 

Grupo Municipal. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Señor Díaz Villoslada, última 

intervención. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Eu creo que debemos felicitarnos de que 

os acordos unánimes que deron lugar a 

que prosperara aquela Declaración 

Institucional do 3 de outubro por unha 

mobilidade sostible na nosa cidade, se 

manteñan á hora de analizar unha 

cuestión que en principio é menor, como 

é adherirse a unha asociación de redes —

digo menor na medida en que non deixa 

de ser un expediente de adhesión onde a 

cota de participación que so é de 1.800 €, 

polo tramo de poboación non formula 

problemas económico-financeiros— pero 

o que é importante é que isto nos da pé a 

poder renovar os compromisos non só do 

Goberno municipal, senón do Pleno 

municipal da cidade da Coruña por unha 

mobilidade máis sostible. 

 

 

É certo que Pontevedra é unha referencia. 

Pontevedra acaba, ademais, de recibir 

algunha consideración nova por parte das 

institucións europeas e é certo que 

Pontevedra ten outra escala, é dicir é 

unha cuestión de escala, a escala da 

Coruña respecto á de Pontevedra é 

distinta. Temos que formular políticas 

que poden coincidir pero hai outras 

políticas, sobre todo nos aspectos tamén 

máis metropolitanos que son distintos. 

Pero hai unhas referencias aquí mesmo 

que temos que aproveitar e temos unha 

fluída relación de colaboración e de 

derecho de las personas, es un deber de 

los representantes públicos garantizarlo. 

 

Anunciamos nuestro voto a favor de 

nuestro Grupo Municipal. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Señor Díaz Villoslada, última 

intervención. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Yo creo que debemos felicitarnos de que 

los acuerdos unánimes que dieron lugar a 

que prosperara aquella Declaración 

Institucional del 3 de octubre por una 

movilidad sostenible en nuestra ciudad, 

se mantengan a la hora de analizar una 

cuestión que en principio es menor, como 

es adherirse a una asociación de redes —

digo menor en la medida en que no deja 

de ser un expediente de adhesión donde 

la cuota de participación que solo es de 

1.800 €, por el tramo de población no 

formula problemas económico- 

financieros— pero lo que es importante 

es que esto nos da pie a poder renovar 

los compromisos no solo del Gobierno 

municipal, sino del Pleno municipal de la 

ciudad de A Coruña por una movilidad 

más sostenible. 

 

Es cierto que Pontevedra es una 

referencia. Pontevedra acaba, además, 

de recibir alguna consideración nueva 

por parte de las instituciones europeas y 

es cierto que Pontevedra tiene otra 

escala, es decir es una cuestión de escala, 

la escala de A Coruña respecto a la de 

Pontevedra es distinta. Tenemos que 

formular políticas que pueden coincidir 

pero hay otras políticas, sobre todo en los 

aspectos también más metropolitanos que 

son distintos. Pero hay unas referencias 

aquí mismo que tenemos que aprovechar 

y tenemos una fluida relación de 
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intercambio de información.  

 

 

Si que é certo —como dicía a señora 

Veira— que a transformación urbana, a 

democratización do espazo público, é 

dicir está todo, todas esas cuestións están 

no..., en este debate sobre un novo 

sistema de mobilidade, que ademais antes 

se encontraba coa reacción de 

determinadas formas de pensar a 

convivencia veciñal, ou determinadas 

formas de pensar como podía prosperar o 

pequeno comercio que van mudando en 

ese sentido. Hoxe existe unha demanda 

da propia cidade en este sentido. 

 

Todos os gobernos deron pasos, todos os 

gobernos demos pasos. Foron, aparte da 

adhesión a aquela Carta de Aalborg que 

marcou iso si en materia medioambiental 

unha aposta e un liderado importante por 

parte de esta cidade, pero logo as 

diferentes medidas, algunhas 

contraditorias con outras non foron 

adiante co impulso necesario para agora 

estar traballando como poda estar 

traballando, aparte de Pontevedra, 

Vitoria, Zaragoza, Barcelona, Pamplona, 

Valencia, etc. Quero dicir, A Coruña ten 

tradición e ten un compoñente cidadán, 

unha conformación e que nos ten que 

permitir ter unha cidade máis saudable e 

tamén máis cívica. Eu en este sentido 

creo, e quero recoñecer os primeiros 

traballos da Mesa pola Mobilidade 

Sostible que naceu daquela declaración 

como órgano de participación e órgano 

onde tamén interveñen expertos e 

técnicos, que deu lugar a que se declare 

por fin A Coruña como “Cidade 30”, 

coas primeiras medidas que temos en 

marcha. 

 

  

Esta semana tamén vimos de aprobar a 

regulación dos vehículos de mobilidade 

persoal e estamos a anunciar a 

necesidade de que nun próximo plenario 

colaboración y de intercambio de 

información.  

 

Sí que es cierto —como decía la señora 

Veira— que la transformación urbana, la 

democratización del espacio público, es 

decir está todo, todas esas cuestiones 

están en el…, en este debate sobre un 

nuevo sistema de movilidad, que además 

antes se encontraba con la reacción de 

determinadas formas de pensar la 

convivencia vecinal, o determinadas 

formas de pensar cómo podía prosperar 

el pequeño comercio que van cambiando 

en ese sentido. Hoy existe una demanda 

de la propia ciudad en este sentido. 

 

Todos los gobiernos dieron pasos, todos 

los gobiernos dimos pasos. Fueron, 

aparte de la adhesión a aquella Carta de 

Aalborg que marcó eso sí en materia 

medioambiental una apuesta y un 

liderazgo importante por parte de esta 

ciudad, pero luego las diferentes 

medidas, algunas contradictorias con 

otras no fueron adelante con el impulso 

necesario para ahora estar trabajando 

como pueda estar trabajando, aparte de 

Pontevedra, Vitoria, Zaragoza, 

Barcelona, Pamplona, Valencia, etc. 

Quiero decir, A Coruña tiene tradición y 

tiene un componente ciudadano, una 

conformación y que nos tiene que 

permitir tener una ciudad más saludable 

y también más cívica. Yo en este sentido 

creo, y quiero reconocer los primeros 

trabajos de la Mesa por la Movilidad 

Sostenible que nació de aquella 

declaración como órgano de 

participación y órgano donde también 

intervienen expertos y técnicos, que dio 

lugar a que se declare por fin A Coruña 

como “Ciudad 30”, con las primeras 

medidas que tenemos en marcha.  

 

Esta semana también acabamos de 

aprobar la regulación de los vehículos de 

movilidad personal y estamos anunciando 

la necesidad de que en un próximo 
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da Mesa —que temos previsto realizar 

antes de que finalice este semestre— 

abordemos un absolutamente necesario 

primeiro borrador para unha nova 

ordenanza xeral da mobilidade urbana-

sostible na Coruña. A idea sería poder ter 

un borrador (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), e remato, señora 

alcaldesa, un borrador este ano porque 

hai que refundir e tratar moitos aspectos 

que hai que substituír de políticas 

anteriores, e en ese sentido tratar de levar 

esta ordenanza a debate no primeiro 

semestre do ano que ven porque ten un 

recorrido importante. 

 

 

Pero bueno, retos como ampliar 

Bicicoruña, ronda peonil, pero non quero 

deixar —e remato con isto, señora 

alcaldesa— sen dicirlle tamén ó señor 

Deus que goberne quen goberne na 

Xunta de Galicia, un dos grandes retos 

que ten a Xunta de Galicia coas cidades e 

coa Coruña en particular, é o transporte 

metropolitano. Sen unha autoridade única 

do transporte metropolitano e no noso 

ámbito, non conseguiremos solucionar 

todos os problemas de mobilidade. O 

Concello, so con políticas (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención), 

remato, solucionar estas cuestións.  

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos á votación. Para a 

aprobación deste punto se require 

maioría absoluta legal do Pleno da 

Corporación. 

 

Votación do asunto número cinco 
 

plenario de la Mesa —que tenemos 

previsto realizar antes de que finalice 

este semestre— abordemos un 

absolutamente necesario primer borrador 

para una nueva ordenanza general de la 

movilidad urbana-sostenible en A 

Coruña. La idea sería poder tener un 

borrador (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención), y finalizo, señora 

alcaldesa, un borrador este año porque 

hay que refundir y tratar muchos 

aspectos que hay que sustituir de 

políticas anteriores, y en ese sentido 

tratar de llevar esta ordenanza a debate 

en el primer semestre del año que viene 

porque tiene un recurrido importante. 

 

Pero bueno, retos como ampliar 

Bicicoruña, ronda peatonal, pero no 

quiero dejar —y finalizo con esto, señora 

alcaldesa— sin decirle también al señor 

Deus que gobierne quien gobierne en la 

Xunta de Galicia, uno de los grandes 

retos que tiene la Xunta de Galicia con 

las ciudades y con A Coruña en 

particular, es el transporte 

metropolitano. Sin una autoridad única 

del transporte metropolitano y en nuestro 

ámbito, no conseguiremos solucionar 

todos los problemas de movilidad. El 

Ayuntamiento, solo con políticas (se oyen 

dos señales acústicas indicativos de la 

finalización del tiempo de intervención), 

finalizo, solucionar estas cuestiones.  

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos a la votación. Para la 

aprobación de este punto se requiere 

mayoría absoluta legal del Pleno de la 

Corporación. 

 

Votación del asunto número cinco 
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Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

cinco referenciado na orde do día, 

votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acordo 
 

Primeiro. Autorizar a adhesión do 

Concello da Coruña á “Red de Ciudades 

que Caminan”, con NIF G90061771, 

inscrita no Rexistro Nacional de 

Asociacións co nº 605087, e domicilio 

social na rúa Michelena, nº30, 36002-

Pontevedra, e presentar a solicitude de 

adhesión para o ano 2020 en calidade de 

socio colaborador cos dereitos e deberes 

contidos nos artigos 32 e 33 dos seus 

Estatutos. 

 

 

Segundo. Condicionar a pertenza do 

concello á dita asociación ao seu carácter 

público, sen que poidan ter a condición 

de socio/a as persoas físicas, para o que 

este Concello, logo da súa adhesión, 

promoverá a modificación dos Estatutos 

para eliminar esta posibilidade. 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación el asunto número 

cinco referenciado en el orden del día, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acuerdo 
 

Primero. Autorizar la adhesión del 

Ayuntamiento de A Coruña a la " Red de 

Ciudades que Caminan", con NIF 

G90061771, inscrita en el Registro 

Nacional de Asociaciones con el nº 

605087, y domicilio social en la calle 

Michelena, nº 30, 36002-Pontevedra, y 

presentar la solicitud de adhesión para el 

año 2020 en calidad de socio 

colaborador con los derechos y deberes 

contenidos en los artículos 32 y 33 de sus 

Estatutos. 

 

Segundo. Condicionar la pertenencia del 

Ayuntamiento a dicha asociación a su 

carácter público, sin que puedan tener la 

condición de socio/a las personas físicas, 

para lo cual este ayuntamiento, luego de 

su adhesión, promoverá la modificación 

de los Estatutos para eliminar esta 

posibilidad. 
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Terceiro. Autorizar e comprometer o 

gasto que comporta a solicitude de 

adhesión á dita asociación para o ano 

2020 por importe de 1.800 € con cargo á 

aplicación orzamentaria 10.922.48918 do 

Orzamento municipal do 2020 en vigor. 

 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas, queda aprobado por 

unanimidade. 

 

Facemos unha interrupción de 15 

minutos para desinfectar e ventilar. 

Retomamos ás doce e vinte en punto. 

 

Ás doce horas e seis minutos, a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión. 

 

Ás doce horas e vinte e seis minutos 

retómase a sesión coa asistencia das 

mesmas persoas relacionadas nesta 

acta ao inicio da sesión. 

 

Presidencia 

 

Continuamos co Pleno. 

 

Asunto número seis. Señor secretario. 

 

MEDIO AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 
 

Medio Ambiente 

 

85. Protocolo de adhesión ó Pacto de 

Alcaldías polo clima e a enerxía. 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Protocolo de adhesión ó Pacto de 

Alcaldías polo clima e a enerxía. 

 

O acordo require maioría simple. 

 

Tercero. Autorizar y comprometer el 

gasto que comporta la solicitud de 

adhesión a dicha asociación para el año 

2020 por importe de 1.800 € con cargo a 

la aplicación presupuestaria 

10.922.48918 del Presupuesto municipal 

del 2020 en vigor. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias, queda aprobado 

por unanimidad. 

 

Hacemos una interrupción de 15 minutos 

para desinfectar y ventilar. Retomamos a 

las doce y veinte en punto. 

 

A las doce horas y seis minutos, la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión. 

 

A las doce horas y veintiséis minutos se 

reanuda la sesión con la asistencia de 

las mismas personas relacionadas en 

esta acta al inicio de la sesión. 

 

Presidencia 

 

Continuamos con el Pleno. 

 

Asunto número seis. Señor Secretario. 

 

MEDIO AMBIENTE Y 

SOSTENIBILIDAD 

 

Medio Ambiente 

 

85. Protocolo de adhesión al Pacto de 

Alcaldías por el clima y la energía. 

 

Señor Secretario General del Pleno  

 

Protocolo de adhesión al Pacto de 

Alcaldías por el clima y la energía. 

 

El acuerdo requiere mayoría simple. 
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Presidencia 

 

Ben, terá a palabra a señora Fontán Prado 

para a exposición inicial por parte do 

Goberno e despois haberá unha única 

quenda de cinco minutos para os Grupos. 

 

 

Señora Fontán Prado 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos días 

a todos e a todas. 

 

Non temos un planeta B. Esta é unha 

frase moi repetida por movementos 

ecoloxistas de todo o mundo para chamar 

a atención sobre da escalada no deterioro 

do noso planeta. 8 millóns de toneladas 

de plástico van aos mares e océanos cada 

ano, o que é o mesmo, 200 quilos por 

segundo, que acaban entrando na nosa 

cadea alimenticia. Se este dato se 

mantén, no 2050 haberá máis plásticos 

que peixes no mar. Máis de 25.000 

especies están en perigo de extinción: 

abellas, cabaliños de mar, panteras, osos 

polares, baleas, elefantes, koalas e miles 

e miles de especies de árbores, plantas e 

flores. 

 

En maio do ano pasado, a nosa atmosfera 

rexistrou unha cantidade de 415 partes 

por millón de CO2, un fito histórico para 

o principal axente do cambio climático. 

De seguir así, nos próximos anos, a 

temperatura do noso planeta subirá ata 5 

graos coas catastróficas consecuencias 

que elo conlevará. 

 

 

E podería seguir dando datos que amosan 

como o ser humano trata con verdadeira 

irresponsabilidade, ata desprezo, o sitio 

no que vivimos, sen decatarse de que 

como dicían os poboadores orixinarios 

americanos —por certo, tamén bastante 

mermados como raza pola acción do 

home— a terra non é unha herdanza dos 

 

Presidencia 

 

Bien, tendrá la palabra la señora Fontán 

Prado para la exposición inicial por 

parte del Gobierno y después habrá un 

único turno de cinco minutos para los 

Grupos. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todos y a todas. 

 

No tenemos un planeta B. Esta es una 

frase muy repetida por movimientos 

ecologistas de todo el mundo para llamar 

la atención sobre la escalada en el 

deterioro de nuestro planeta. 8 millones 

de toneladas de plástico van a los mares 

y océanos cada año, lo que es lo mismo, 

200 kilos por segundo, que acaban 

entrando en nuestra cadena alimenticia. 

Si este dato se mantiene, en el 2050 

habrá más plásticos que pescados en el 

mar. Más de 25.000 especies están en 

peligro de extinción: abejas, caballitos de 

mar, panteras, osos polares, ballenas, 

elefantes, koalas y miles y miles de 

especies de árboles, plantas y flores. 

 

En mayo del año pasado, nuestra 

atmósfera registró una cantidad de 415 

partes por millón de CO2, un hito 

histórico para el principal agente del 

cambio climático. De seguir así, en los 

próximos años, la temperatura de nuestro 

planeta subirá hasta 5 grados con las 

catastróficas consecuencias que ello 

conllevará. 

 

Y podría seguir dando datos que 

muestran cómo el ser humano trata con 

verdadera irresponsabilidad, hasta 

desprecio, el sitio en el que vivimos, sin 

enterarse de que como decían los 

pobladores originarios americanos —por 

cierto, también bastante mermados como 

raza por la acción del hombre— la tierra 
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nosos pais, senón un préstamos dos nosos 

fillos. E eu pregúntome: de verdade 

queremos entregarlle este planeta ós 

nosos fillos? 

 

Incriblemente, tivo que aparecer un 

microscópico bicho nas nosas vidas para 

que co confinamento o planeta respirara. 

Si, respirara e nunca mellor dito. Os 

niveis de CO2 baixaron dun xeito moi 

importante, non hai máis que ver os 

paraugas que desapareceron de Madrid 

ou Barcelona. O número de incendios 

descendeu. A capa de ozono 

experimentou unha melloría e ata houbo 

especies que tiveron a oportunidade de 

reproducirse despois de moitos anos sen 

conseguilo. Eses somos nós, señoras e 

señores concelleiros, o verdadeiro 

problema deste planeta.  

 

As Nacións Unidas marcaron unha data 

tope na que, de non cambiar estas 

actitudes, xa non poderíamos dar marcha 

atrás. Unha data onde os cambios nos 

modelos de produción e consumo xa 

teñen que estar introducidos nas nosas 

vidas ou o planeta non terá máis 

oportunidades, onde o ser humano xa non 

estará. 

 

Europa, España, Galicia e por suposto A 

Coruña, non poden ser alleas a ese 

compromiso de reversión da situación 

existente para mellorar a calidade de vida 

do noso planeta. Precisamente, a nosa 

cidade leva anos comprometida nesa 

loita, dende o 2001 no que se firma a 

Carta de Aalborg, á que xa se fixo 

referencia aquí, pola sustentabilidade dos 

pobos e cidades, pasando pola Rede de 

Cidades polo Clima e a Enerxía, do que 

A Coruña foi membro fundador, a 

participación no proxecto europeo 

Practise Energy, ou no 2011 coa 

Estratexia Local contra o Cambio 

Climático, co inventario de gases 

invernadoiro, a firma de adhesión ao 

Pacto de Alcaldes e Alcaldesas no 2012, 

no es una herencia de nuestros padres, 

sino un préstamos de nuestros hijos. Y yo 

me pregunto: ¿de verdad queremos 

entregarle este planeta a nuestros hijos? 

 

Increíblemente, tuvo que aparecer un 

microscópico bicho en nuestras vidas 

para que con el confinamiento el planeta 

respirase. Sí, respirase y nunca mejor 

dicho. Los niveles de CO2 bajaron de una 

manera muy importante, no hay más que 

ver los paraguas que desaparecieron de 

Madrid o Barcelona. El número de 

incendios descendió. La capa de ozono 

experimentó una mejoría y hasta hubo 

especies que tuvieron la oportunidad de 

reproducirse después de muchos años sin 

conseguirlo. Esos somos nosotros, 

señoras y señores concejales, el 

verdadero problema de este planeta.  

 

Las Naciones Unidas marcaron una 

fecha tope en la que, de no cambiar estas 

actitudes, ya no podríamos dar marcha 

atrás. Una fecha donde los cambios en 

los modelos de producción y consumo ya 

tienen que estar introducidos en nuestras 

vidas o el planeta no tendrá más 

oportunidades, donde el ser humano ya 

no estará. 

 

Europa, España, Galicia y por supuesto 

A Coruña, no pueden ser ajenas a ese 

compromiso de reversión de la situación 

existente para mejorar la calidad de vida 

de nuestro planeta. Precisamente, nuestra 

ciudad lleva años comprometida en esa 

lucha, desde el 2001 en el que se firma la 

Carta de Aalborg, a la que ya se hizo 

referencia aquí, por la sostenibilidad de 

los pueblos y ciudades, pasando por la 

Red de Ciudades por el Clima y la 

Energía, del que A Coruña fue miembro 

fundador, la participación en el proyecto 

europeo Practise Energy, o en el 2011 

con la Estrategia Local contra el Cambio 

Climático, con el inventario de gases 

invernadero, la firma de adhesión al 

Pacto de Alcaldes y Alcaldesas en el 
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e por fin no 2016 a creación da Oficina 

contra o cambio climático. 

 

Mais esta relación de feitos na loita 

contra o cambio climático estaría 

incompleta se non faláramos do 

aproveitamento do biogás do vertedoiro 

de Bens, dos proxectos de enerxía solar e 

eficiencia enerxéticas nos edificios 

municipais, da planta de tratamento de 

residuos sólidos de Nostián, dos carrís 

bici, da Infraestrutura Verde, do coidado 

e mellora das nosas praias, da protección 

de espazos como os ENÍS da Torre e San 

Pedro, e tantas e tantas outras accións. 

 

 

 

Mais todo iso non chega. Faise necesario 

na actual coxuntura de crise climática, 

afondar nos nosos compromisos, e nesa 

liña propoñemos impulsar a Estratexia 

Local contra o Cambio Climático tal 

como ven recollida nos orzamentos para 

este ano 2020, procedendo á súa 

actualización no marco do Pacto das 

Alcaldías para o Clima e a Enerxía, que 

nos leve á elaboración dun plan de acción 

que abordará asuntos tan centrais nesta 

problemática como a mobilidade, a 

economía circular, o residuo cero, a 

protección á biodiversidade, a enerxía, a 

Infraestrutura Verde e todos os 

programas que a nivel internacional 

conduzan a acadar os obxectivos da COP 

25. 

 

 

E mentres non teñamos ese documento 

en marcha, este Goberno comprométese, 

entre outras medidas que presentará máis 

polo miúdo mañá a nosa alcaldesa, 

coincidindo co Día Internacional do 

Medio Ambiente, a constituír un 

operador enerxético municipal, a 

fomentar unha mobilidade alternativa, a 

avanzar no plan de Infraestrutura Verde, 

a continuar na estratexia de residuo cero, 

a impulsar a neutralidade na pegada de 

2012, y por fin en el 2016 la creación de 

la Oficina contra el cambio climático. 

 

Pero esta relación de hechos en la lucha 

contra el cambio climático estaría 

incompleta si no hablásemos del 

aprovechamiento del biogás del vertedero 

de Bens, de los proyectos de energía 

solar y eficiencia energéticas en los 

edificios municipales, de la planta de 

tratamiento de residuos sólidos de 

Nostián, de los carriles bici, de la 

Infraestructura Verde, del cuidado y 

mejora de nuestras playas, de la 

protección de espacios como los ENILES 

de la Torre y San Pedro, y tantas y tantas 

otras acciones. 

 

Pero todo eso no llega. Se hace necesario 

en la actual coyuntura de crisis climática, 

ahondar nos nuestros compromisos, y en 

esa línea proponemos impulsar la 

Estrategia Local contra el Cambio 

Climático tal como viene recogida en los 

presupuestos para este año 2020, 

procediendo a su actualización en el 

marco del Pacto de las Alcaldías para el 

Clima y la Energía, que nos lleve a la 

elaboración de un plan de acción que 

abordará asuntos tan centrales en esta 

problemática como la movilidad, la 

economía circular, el residuo cero, la 

protección a la biodiversidad, la energía, 

la Infraestructura Verde y todos los 

programas que a nivel internacional 

conduzcan a conseguir los objetivos de la 

COP 25. 

 

Y mientras no tengamos ese documento 

en marcha, este Gobierno se 

compromete, entre otras medidas que 

presentará más detalladamente mañana 

nuestra alcaldesa, coincidiendo con el 

Día Internacional del Medio Ambiente, a 

constituir un operador energético 

municipal, a fomentar una movilidad 

alternativa, a avanzar en el plan de 

Infraestructura Verde, a continuar en la 

estrategia de residuo cero, a impulsar la 
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carbono na cidade, a impulsar a 

alimentación de proximidade, a avanzar 

na constitución dunha área metropolitana 

como modelo eficaz para compartir 

servizos, aforrar custos e recursos ou 

mesmo ordenar o territorio dun xeito 

máis eficiente e por suposto asinar o 

novo Pacto das Alcaldías polo Clima e a 

Enerxía. 

 

Señora alcaldesa e señoras e señores 

concelleiros, xa non podemos mirar para 

outro lado. Agora toca o compromiso, 

pero tocan tamén os feitos. Non podemos 

agardar nin un minuto máis porque os 

ollos da futura xeración están postos en 

nós. Dicía Barack Obama: somos a 

primeira xeración en padecer os efectos 

do cambio climático e a derradeira que 

pode facer algo ao respecto. Fagámolo. 

 

 

Moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Señora Martínez, cinco minutos. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

A actividade humana está aumentando a 

temperatura da terra como resultado das 

emisións de gases de efecto invernadoiro 

propiciando o cambio climático. Segundo 

a Axencia Europea de Medio Ambiente, 

o cambio climático é o elemento clave 

para explicar as ondas de calor e os 

cambios na distribución de enfermidades 

infecciosas. En países mediterráneos 

como España espérase un incremento na 

mortalidade relacionada coa alta 

temperatura. Espérase tamén que 

aumente o número de inundacións en 

Europa, que ó longo da última década xa 

provocou millóns de lesións, mortes e 

neutralidad en la huella de carbono en la 

ciudad, a impulsar la alimentación de 

cercanías, a avanzar en la constitución 

de un área metropolitana como modelo 

eficaz para compartir servicios, ahorrar 

costes y recursos o mismo ordenar el 

territorio de una manera más eficiente y 

por supuesto firmar el nuevo Pacto de las 

Alcaldías por el Clima y la Energía. 

 

Señora alcaldesa y señoras y señores 

concejales, ya no podemos mirar para 

otro lado. Ahora toca el compromiso, 

pero tocan también los hechos. No 

podemos esperar ni un minuto más 

porque los ojos de la futura generación 

están puestos en nosotros. Decía Barack 

Obama: somos la primera generación en 

padecer los efectos del cambio climático 

y la última que puede hacer algo al 

respeto. Hagámoslo. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

Señora Martínez, cinco minutos. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

La actividad humana está aumentando la 

temperatura de la tierra como resultado 

de las emisiones de gases de efecto 

invernadero propiciando el cambio 

climático. Según la Agencia Europea de 

Medio Ambiente, el cambio climático es 

el elemento clave para explicar las olas 

de calor y los cambios en la distribución 

de enfermedades infecciosas. En países 

mediterráneos como España se espera un 

incremento en la mortalidad relacionada 

con la alta temperatura. Se espera 

también que aumente el número de 

inundaciones en Europa, que a lo largo 

de la última década ya provocó millones 
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enfermidades. 

 

O incremento do nivel do mar convirte as 

zoas costeiras en puntos críticos ao 

aumentar o risco de inundacións. Isto 

provoca que as especies mariñas —

claves para o sector pesqueiro— tamén 

estean abandonando augas nacionais. 

 

Os efectos do cambio climático tamén 

pasan factura aos bolsillos dos europeos. 

Os fenómenos extremos relacionados co 

clima xa costaron máis de 400.000 

millóns de euros en Europa dende 1980. 

En España a cifra elévase a case 1.000 

millóns ao ano e as previsións din que os 

danos na rexión mediterránea son os que 

máis van aumentar na próxima década. 

 

 

Do mesmo modo, o cambio climático 

terá consecuencias sobre os fenómenos 

migratorios, a inestabilidade xeo-política 

e as ameazas á seguridade. Igualmente 

hai que destacar os graves efectos sobre a 

seca. Pero ademais, afecta o cambio 

climático ó grave problema da 

contaminación do aire das nosas cidades. 

De acordo coa Organización Mundial da 

Saúde, o 27 % dos infartos de miocardio 

teñen que ver cunha exposición ó aire 

contaminado. No caso dos accidentes 

cerebro-vasculares a cifra é do 34 %, e co 

cancro de pulmón é un 37 %. A OMS 

insta a fomentar sistemas de transporte 

pouco contaminantes, fontes de enerxía 

limpa, eficiencia enerxética e unha 

xestión sostible dos desfeitos para 

combater a polución do aire, responsable 

dos 6,5 millóns de mortes globais ao ano. 

 

 

 

 

O compromiso europeo é necesario 

porque todos estes feitos evidencian que 

o modelo actual de produción e consumo 

de enerxía humanos que coñecemos non 

son sostibles e se necesitan medidas 

de lesiones, muertes y enfermedades. 

 

El incremento del nivel del mar convierte 

las zonas costeras en puntos críticos al 

aumentar el riesgo de inundaciones. Esto 

provoca que las especies marinas —

claves para el sector pesquero— también 

estén abandonando aguas nacionales. 

 

Los efectos del cambio climático también 

pasan factura a los bolsillos de los 

europeos. Los fenómenos extremos 

relacionados con el clima ya costaron 

más de 400.000 millones de euros en 

Europa desde 1980. En España la cifra se 

eleva a casi 1.000 millones al año y las 

previsiones dicen que los daños en la 

región mediterránea son los que más van 

a aumentar en la próxima década. 

 

Del mismo modo, el cambio climático 

tendrá consecuencias sobre los 

fenómenos migratorios, la inestabilidad 

geo-política y las amenazas a la 

seguridad. Igualmente hay que destacar 

los graves efectos sobre la sequía. Pero 

además, afecta el cambio climático al 

grave problema de la contaminación del 

aire de nuestras ciudades. De acuerdo 

con la Organización Mundial de la Salud, 

el 27 % de los infartos de miocardio 

tienen que ver con una exposición al aire 

contaminado. En el caso de los 

accidentes cerebro-vasculares la cifra es 

del 34 %, y con el cáncer de pulmón es 

un 37 %. La OMS insta a fomentar 

sistemas de transporte poco 

contaminantes, fuentes de energía limpia, 

eficiencia energética y una gestión 

sostenible de los deshechos para 

combatir la polución del aire, 

responsable de los 6,5 millones de 

muertes globales al año. 

 

El compromiso europeo es necesario 

porque todos estos hechos evidencian que 

el modelo actual de producción y 

consumo de energía humanos que 

conocemos no son sostenibles y se 
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urxentes para que os efectos non sexan 

irreversibles. Por iso a comunidade 

internacional firmou numerosos acordos, 

entre os que se inclúen os compromisos 

da Unión Europea en materia de enerxía 

e clima, e este Pacto dos Alcaldes polo 

Clima e a Enerxía, que firma a señora 

alcaldesa e que vamos a apoiar co noso 

voto a favor que tamén forma parte do 

compromiso de Coruña como cidade. A 

Coruña non se pode permitir quedarse 

atrás, son necesarias políticas e 

obxectivos de redución de emisións máis 

ambiciosos para o transporte. A 

Comisión Europea publicou en 2011 o 

Libro Branco do Transporte, que 

estableceu uns obxectivos de variacións 

das emisións GEI para o sector do 

transporte respecto a 1990 dun + 8 % en 

2030, e de un – 60 % en 2050, así como 

un conxunto de iniciativas para a 

transformación do sector. 

 

 

A aposta pola transición renovable debe 

facerse a partir dun esforzo analítico e un 

compromiso político amplo e racional, e 

os alcaldes deben de ter un papel cada 

vez máis importante no noso país e 

Europa a través das medidas progresivas 

que prioricen o fin das tecnoloxías máis 

contaminantes e garantan o obxectivo da 

sostenibilidade medioambiental, a 

competitividade e a seguridade do 

suministro. 

 

A tarefa de afrontar o cambio climático e 

a transformación dos nosos modos de 

crecemento e consumo dende o ámbito 

enerxético, require dunha serie de 

políticas ambiciosas e disruptivas que 

poñan as cidades no centro da súa acción 

como elementos impulsores e 

beneficiarios dese cambio que xa está 

tendo lugar.  

 

O noso voto é por suposto favorable. 

 

Moitas grazas. 

necesitan medidas urgentes para que los 

efectos no sean irreversibles. Por eso la 

comunidad internacional firmó 

numerosos acuerdos, entre los que se 

incluyen los compromisos de la Unión 

Europea en materia de energía y clima, y 

este Pacto de los Alcaldes por el Clima y 

la Energía, que firma la señora alcaldesa 

y que vamos a apoyar con nuestro voto a 

favor que también forma parte del 

compromiso de Coruña como ciudad. A 

Coruña no se puede permitir quedarse 

atrás, son necesarias políticas y objetivos 

de reducción de emisiones más 

ambiciosos para el transporte. La 

Comisión Europea publicó en 2011 el 

Libro Blanco del Transporte, que 

estableció unos objetivos de variaciones 

de las emisiones GEI para el sector del 

transporte respecto a 1990 de un + 8 % 

en 2030, y de un – 60 % en 2050, así 

como un conjunto de iniciativas para la 

transformación del sector. 

 

La apuesta por la transición renovable 

debe hacerse a partir de un esfuerzo 

analítico y un compromiso político 

amplio y racional, y los alcaldes deben de 

tener un papel cada vez más importante 

en nuestro país y Europa a través de las 

medidas progresivas que prioricen el fin 

de las tecnologías más contaminantes y 

garanticen el objetivo de la sostenibilidad 

medioambiental, la competitividad y la 

seguridad del suministro. 

 

La tarea de afrontar el cambio climático 

y la transformación de nuestros modos de 

crecimiento y consumo desde el ámbito 

energético, requiere de una serie de 

políticas ambiciosas y disruptivas que 

pongan las ciudades en el centro de su 

acción como elementos impulsores y 

beneficiarios de ese cambio que ya está 

teniendo lugar.  

 

Nuestro voto es por supuesto favorable. 

 

Muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Por se non houbese xa razóns abondo 

para tomar en serio o cambio climático, a 

pandemia da covid-19, é unha razón máis 

para facelo 

 

O cambio climático é froito das emisións 

de gases de efecto invernadoiro, mais 

tamén é froito da destrución de 

ecosistemas. E todos os expertos 

coinciden en que a destrución dos 

ecosistemas é unha das principais razóns 

que acentúa o risco de transmisión de 

virus de orixe en animais salvaxes á 

especie humana. A crise do covid 

advírtenos tamén da necesidade de 

apostar por un modelo de mobilidade 

máis racional a escala planetaria, pois o 

actual modelo de mobilidade favoreceu a 

expansión do virus. Cambio de modelo 

de mobilidade que ademais contribuiría á 

redución das emisións. Esta crise 

demostrounos tamén a importancia de 

apostar por unha economía de 

proximidade. Unha economía de 

proximidade que tamén trae consigo 

menores necesidades de transporte, e por 

tanto axuda a unha redución da 

contaminación. Do mesmo xeito que o 

desconfinamento e a necesidade de 

manter distancias de seguranza no espazo 

público, puxo máis en evidencia que 

nunca a importancia de ter unha cidade á 

medida das persoas, na que o espazo 

público non estea ao servizo dos coches. 

Por iso —como xa dixemos tantas veces, 

e lembramos no debate do punto 

anterior— a maior contribución que pode 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Por si no hubiera ya razones bastante 

para tomar en serio el cambio climático, 

la pandemia de la covid-19, es una razón 

más para hacerlo 

 

El cambio climático es fruto de las 

emisiones de gases de efecto invernadero, 

pero también es fruto de la destrucción 

de ecosistemas. Y todos los expertos 

coinciden en que la destrucción de los 

ecosistemas es una de las principales 

razones que acentúa el riesgo de 

transmisión de virus de origen en 

animales salvajes a la especie humana. 

La crisis del covid nos advierte también 

de la necesidad de apostar por un modelo 

de movilidad más racional a escala 

planetaria, pues el actual modelo de 

movilidad favoreció la expansión del 

virus. Cambio de modelo de movilidad 

que además contribuiría a la reducción 

de las emisiones. Esta crisis nos demostró 

también la importancia de apostar por 

una economía de proximidad. Una 

economía de proximidad que también 

trae consigo menores necesidades de 

transporte, y por tanto ayuda a una 

reducción de la contaminación. Al igual 

que el desconfinamiento y la necesidad de 

mantener distancias de seguridad en el 

espacio público, puso más en evidencia 

que nunca la importancia de tener una 

ciudad a la medida de las personas, en la 

que el espacio público no esté al servicio 

de los coches. Por eso —como ya dijimos 

tantas veces, y recordamos en el debate 

del punto anterior— la mayor 
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facer A Coruña á loita contra o cambio 

climático é apostar por outro modelo de 

mobilidade e de ocupación do espazo 

público, poñendo o centro nos peóns e 

priorizando o transporte colectivo e as 

formas de transporte individual non 

contaminante sobre o uso do vehículo 

privado. 

 

 

Pero se todo isto fose pouco, A Coruña é 

unha cidade especialmente vulnerábel a 

un dos efectos do cambio climático como 

é a suba do nivel do mar. Como di Xurxo 

Souto, somos unha cidade barco, unha 

península unida ao continente por un 

estreito istmo, un barco ancorado á beira 

da costa. O substrato de moitos edificios 

do centro da Coruña, é area. Por iso, 

algúns deses edificios están soportados 

por pilotes ancorados no leito areoso 

como se fosen palafitos. Por iso a esta 

cidade vaille a vida na loita contra o 

cambio climático e en prepararse tamén 

para combater os seus efectos. 

 

 

Por todas estas razóns, imos votar a 

favor, pero desexamos, iso si, que a 

adhesión ao Pacto das Alcaldías sobre o 

Clima e a Enerxía vaia alén do 

meramente declarativo. É imprescindíbel 

plasmar os compromisos en feitos para 

que se materialicen os obxectivos que se 

fixan neste pacto. E isto é de aplicación 

ao Concello da Coruña, é de aplicación 

ás alcaldías que subscriben este pacto, 

pero é tamén de aplicación a outras 

administracións. Por que fago esta 

reflexión? Porque presumo que o Grupo 

Popular vai votar a favor da adhesión ao 

Pacto polo Clima e a Enerxía, pero foi un 

goberno do Partido Popular, se non me 

confundo —por non lembrar o 

negacionismo ao respecto do cambio 

climático do señor Rajoy— foi un 

Goberno do Partido Popular quen 

decretou o parón ás enerxías renovables, 

se non me confundo. Porque vostedes 

contribución que puede hacer A Coruña a 

la lucha contra el cambio climático es 

apostar por otro modelo de movilidad y 

de ocupación del espacio público, 

poniendo el centro en los peatones y 

priorizando el transporte colectivo y las 

formas de transporte individual no 

contaminante sobre el uso del vehículo 

privado. 

 

Pero si todo esto fuera poco, A Coruña es 

una ciudad especialmente vulnerable a 

uno de los efectos del cambio climático 

como es la subida del nivel del mar. 

Como dice Xurxo Souto, somos una 

ciudad barco, una península unida al 

continente por un estrecho istmo, un 

barco anclado al lado de la costa. El 

sustrato de muchos edificios del centro de 

A Coruña, es arena. Por eso, algunos de 

esos edificios están soportados por 

pilotes anclados en el lecho arenoso 

como si fueran palafitos. Por eso a esta 

ciudad le va la vida en la lucha contra el 

cambio climático y en prepararse 

también para combatir sus efectos. 

 

Por todas estas razones, vamos a votar a 

favor, pero deseamos, eso sí, que la 

adhesión al Pacto de las Alcaldías sobre 

el Clima y la Energía vaya más allá de lo 

meramente declarativo. Es 

imprescindible plasmar los compromisos 

en hechos para que se materialicen los 

objetivos que se fijan en este pacto. Y esto 

es de aplicación al Ayuntamiento de A 

Coruña, es de aplicación a las alcaldías 

que suscriben este pacto, pero es también 

de aplicación a otras administraciones. 

¿Por qué hago esta reflexión? Porque 

presumo que el Grupo Popular va a votar 

a favor de la adhesión al Pacto por el 

Clima y la Energía, pero fue un gobierno 

del Partido Popular, si no me confundo 

—por no recordar el negacionismo 

respecto del cambio climático del señor 

Rajoy— fue un Gobierno del Partido 

Popular quien decretó el parón a las 

energías renovables, si no me confundo. 
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gobernaron o Estado e aínda gobernan a 

Xunta de Galiza, non, señor Fernández 

Prado? Fago esta pregunta, porque me 

sorprendeu o que dixo nun debate 

anterior o señor Fernández Prado sobre o 

acordo de investidura subscrito polo 

BNG no Congreso dos Deputados ao 

inicio desta lexislatura. Primeiro falta á 

verdade, dicindo que non hai nada 

relativo á cidade da Coruña. Eu imaxino 

que as rebaixas e bonificacións na AP-9 e 

o inicio da súa transferencia á Xunta de 

Galicia afecta á cidade da Coruña. 

Imaxino que a modernización da liña 

ferroviaria Ferrol-A Coruña, afecta á 

cidade da Coruña. Imaxino que o 

compromiso de acometer os accesos 

ferroviarios ós portos exteriores, afecta á 

cidade da Coruña. Pero ademais deitou 

dúbidas sobre se se van a cumprir eses 

acordos. Eu pídolle que teña paciencia. É 

un acordo asinado en xaneiro, despois 

houbo unha pandemia, ou non?, que 

ocupou boa parte da axenda política. 

Polo tanto teña un pouquiño de paciencia 

porque resulta que, se non me confundo, 

o Partido Popular gobernou no Estado 

dende o ano 2011 ao ano 2018 e non fixo 

nada pola cidade da Coruña. E que teña 

un pouco de paciencia porque, se non me 

confundo, o Partido Popular de momento 

aínda segue gobernando a Xunta de 

Galiza, goberna dende o ano 2009. Por 

que fago este recordatorio? Porque onte 

me sorprendeu escoitar ó señor Núñez 

Feixóo, ou se o prefire Núñez Feijóo —

eme indiferente, bilingüismo 

harmónico— sorprendeume escoitar ó 

señor presidente da Xunta de Galiza dicir 

que se gaña as eleccións comprométese a 

solucionar o problema de Alcoa. Pero, o 

señor Feijóo non goberna dende o ano 

2009? O problema de Alcoa é de onte? 

Non se enterou de que había un problema 

en Alcoa? Pero miren vostedes, o señor 

Feijóo non sabe que Galiza ten 

competencias exclusivas en materia de 

política industrial? Por iso, señor 

Fernández Prado, á hora de falar da 

Porque ustedes gobernaron el Estado y 

aún gobiernan la Xunta de Galicia, ¿no, 

señor Fernández Prado? Hago esta 

pregunta, porque me sorprendió lo que 

dijo en un debate anterior el señor 

Fernández Prado sobre el acuerdo de 

investidura suscrito por el BNG en el 

Congreso de los Diputados al inicio de 

esta legislatura. Primero falta a la 

verdad, diciendo que no hay nada 

relativo a la ciudad de A Coruña. Yo 

imagino que las rebajas y bonificaciones 

en la AP-9 y el inicio de su transferencia 

a la Xunta de Galicia afecta a la ciudad 

de A Coruña. Imagino que la 

modernización de la línea ferroviaria 

Ferrol-A Coruña, afecta a la ciudad de A 

Coruña. Imagino que el compromiso de 

acometer los accesos ferroviarios a los 

puertos exteriores, afecta a la ciudad de 

A Coruña. Pero además dejó dudas sobre 

si se van a cumplir esos acuerdos. Yo le 

pido que tenga paciencia. Es un acuerdo 

firmado en enero, después hubo una 

pandemia, ¿o no?, que ocupó buena parte 

de la agenda política. Por lo tanto tenga 

un poquito de paciencia porque resulta 

que, si no me confundo, el Partido 

Popular gobernó en el Estado desde el 

año 2011 al año 2018 y no hizo nada por 

la ciudad de A Coruña. Y que tenga un 

poco de paciencia porque, si no me 

confundo, el Partido Popular de momento 

aún sigue gobernando la Xunta de 

Galicia, gobierna desde el año 2009. 

¿Por qué hago este recordatorio? Porque 

ayer me sorprendió escuchar al señor 

Núñez Feixóo, o si lo prefiere Núñez 

Feijóo — me es indiferente, bilingüismo 

armónico— me sorprendió escuchar al 

señor presidente de la Xunta de Galicia 

decir que si gana las elecciones se 

compromete a solucionar el problema de 

Alcoa. Pero, ¿el señor Feijóo no 

gobierna desde el año 2009? ¿El 

problema de Alcoa es de ayer? ¿No se 

enteró de que había un problema en 

Alcoa? Pero miren ustedes, ¿el señor 

Feijóo no sabe que Galicia tiene 
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defensa dos intereses de Galiza e á hora 

de falar dos intereses da Coruña, do 

Partido Popular (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención. O señor Jorquera 

Caselas continúa a falar co micrófono 

apagado e non se oe o que di).  
 

 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Pola Marea Atlántica, señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

(O comezo da frase non se oe por falar 

a señora García Gómez co micrófono 

apagado) ...do Concello da Coruña ao 

Pacto dos Alcaldes e votaremos a favor 

deste asunto, como non pode ser doutra 

maneira. Agora xurde a pregunta: cales 

van ser as medidas concretas que van 

materializar eses compromisos con eses 

obxectivos que son ambiciosos? Porque 

estamos falando de reducir un 40 % en 

10 anos os niveis de CO2. 

 

 

Efectivamente, mañá é o Día do Medio 

Ambiente e entón nos agarda un aluvión 

de declaracións institucionais e de 

declaracións de políticos lembrándonos o 

importantísimo que é o medio ambiente e 

loitar contra o cambio climático, pero ó 

día seguinte previsiblemente volveremos 

a esquecernos. Tamén pasa neste 

Concello e a experiencia que levamos 

neste ano de mandato é de apatía e de 

desinterese respecto a este tema e se 

plasma en feitos concretos. Me remito, 

por exemplo, ao modificativo que 

aprobamos o luns e que daba de baixa de 

maneira unilateral por decisión do 

Goberno, proxectos xa materializados, 

competencias exclusivas en materia de 

política industrial? Por eso, señor 

Fernández Prado, a la hora de hablar de 

la defensa de los intereses de Galicia y a 

la hora de hablar de los intereses de A 

Coruña, del Partido Popular (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención. 

El señor Jorquera continúa hablando 

con el micrófono apagado y no se oye lo 

que dice). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Por la Marea Atlántica, señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

(El comienzo de la frase no se oye por 

hablar la señora García Gómez con el 

micrófono apagado)...del Ayuntamiento 

de A Coruña al Pacto de los Alcaldes y 

votaremos a favor de este asunto, como 

no puede ser de otra manera. Ahora 

surge la pregunta: ¿cuáles van a ser las 

medidas concretas que van a materializar 

esos compromisos con esos objetivos que 

son ambiciosos? Porque estamos 

hablando de reducir un 40 % en 10 años 

los niveles de CO2. 

 

Efectivamente, mañana es el Día del 

Medio Ambiente y entonces nos espera un 

aluvión de declaraciones institucionales y 

de declaraciones de políticos 

recordándonos lo importantísimo que es 

el medio ambiente y luchar contra el 

cambio climático, pero al día siguiente 

previsiblemente volveremos a olvidarnos. 

También pasa en este Ayuntamiento y la 

experiencia que llevamos en este año de 

mandato es de apatía y de desinterés 

respecto a este tema y se plasma en 

hechos concretos. Me remito, por 

ejemplo, al modificativo que aprobamos 

el lunes y que daba de baja de manera 

unilateral por decisión del Gobierno, 
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con dotación orzamentaria que vai 

precisamente na liña desta estratexia: 

proxectos de ampliación de zonas verdes 

—por exemplo na rúa Oslo-avenida do 

Ferrocarril—, o único proxecto previsto 

de implantación de enerxías renovables 

en edificios municipais, a solución ás 

entradas de auga salgada no saneamento 

que dificultan a depuración na 

depuradora de Bens, os proxectos de 

carril bici como o de Elviña e incluso a 

trituradora, por favor, 4.000 € para 

acompañar o programa de compostaxe e 

dar servizo á periferia do núcleo urbano 

da Coruña. Son proxectos que dan de 

baixa unilateralmente acordos 

orzamentarios. É a Marea Atlántica a que 

está metendo proxectos medioambientais 

nos acordos de investidura, nos acordos 

orzamentarios, precisamente para 

avanzar con feitos na loita contra o 

cambio climático. Hai outros moitos que 

están parados. Efectivamente, o operador 

enerxético municipal, non sabemos nada 

del dende a aprobación dos orzamentos; 

o mapa das enerxías renovables; a 

prospección e formación para o emprego 

no eido da enerxía; abonificación aos 

composteiros, esa fiscalidade verde que 

anunciamos a bombo e platillo cando se 

aprobaron os orzamentos, igualmente 

está parada, non se está aplicando; a 

ampliación das hortas urbanas nos 

barrios. E podería continuar. Dos acordos 

de investidura, que recuperamos agora 

puntualmente para o Día do Medio 

Ambiente, o plan de infraestrutura verde, 

que quedou preparado do Goberno da 

Marea Atlántica, está parado. O modelo 

de residuos que tamén se plasmou no 

novo contrato que lles toca aplicar a 

continuación, agardemos que vexa pasos 

nos vindeiros meses porque non vimos 

ningún. 

 

 

 

 

 

proyectos ya materializados, con 

dotación presupuestaria que va 

precisamente en la línea de esta 

estrategia: proyectos de ampliación de 

zonas verdes —por ejemplo en la calle 

Oslo-avenida del Ferrocarril—, el único 

proyecto previsto de implantación de 

energías renovables en edificios 

municipales, la solución a las entradas de 

agua salada en el saneamiento que 

dificultan la depuración en la depuradora 

de Bens, los proyectos de carril bici como 

el de Elviña e incluso la trituradora, por 

favor, 4.000 € para acompañar el 

programa de compostaje y dar servicio a 

la periferia del núcleo urbano de A 

Coruña. Son proyectos que dan de baja 

unilateralmente acuerdos 

presupuestarios. Es la Marea Atlántica la 

que está metiendo proyectos 

medioambientales en los acuerdos de 

investidura, en los acuerdos 

presupuestarios, precisamente para 

avanzar con hechos en la lucha contra el 

cambio climático. Hay otros muchos que 

están parados. Efectivamente, el 

operador energético municipal, no 

sabemos nada de él desde la aprobación 

de los presupuestos; el mapa de las 

energías renovables; la prospección y 

formación para el empleo en el ámbito de 

la energía; la bonificación a los 

compostadores, esa fiscalidad verde que 

anunciamos a bombo y platillo cuando se 

aprobaron los presupuestos, igualmente 

está parada, no se está aplicando; la 

ampliación de las huertas urbanas en los 

barrios. Y podría continuar. De los 

acuerdos de investidura, que 

recuperamos ahora puntualmente para el 

Día del Medio Ambiente, el plan de 

infraestructura verde, que quedó 

preparado del Gobierno de la Marea 

Atlántica, está parado. El modelo de 

residuos que también se plasmó en el 

nuevo contrato que les toca aplicar a 

continuación, esperemos que vea pasos 

en los próximos meses porque no vimos 

ninguno. 
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No mandato anterior tentamos avanzar 

con feitos na estratexia contra o cambio 

climático e se abordaron melloras no 

alumeado, incrementando a eficiencia 

enerxética. Efectivamente, tamén é do 

mandato anterior a produción de biogás 

na depuradora, as peonalizacións e 

ampliacións do carril bici que xa se 

mencionaron neste Pleno. A electricidade 

que consume o Concello pasou por 

primeira vez a ser de orixe renovable. Se 

incrementou o número de pasaxeiros de 

transporte público porque se baixou o 

prezo. Se implantaron as hortas urbanas, 

máis de 300 parcelas en diferentes 

barrios da cidade. Se introduciu a 

compostaxe comunitaria. Se crearon os 

mercados ecolóxicos de proximidade. Se 

aprobou a estratexia de infraestrutura 

verde. Se incrementou o arborado urbano 

nun 10 %. Houbo récords en proxectos 

de rehabilitación de edificios. Se 

declararon dous espazos protexidos, con 

moita lentitude rematou de plasmarse 

neste mandato. Se abordou o programa 

de vertido cero de augas residuais 

solucionando o 90 % dos vertidos 

coñecidos. E se introduciron os produtos 

da reserva da biosfera nas escolas 

infantís. 

 

 

 

Podería continuar, son algúns deses 

proxectos que creo que transcenden o que 

é o ámbito declarativo. Creo que aínda 

que se fixeron moitos esforzos, concordo 

en que non é suficiente. Sabemos que 

levamos un ritmo, en xeral a sociedade, 

un ritmo lento en abordar estes criterios e 

hai que acelerar a transición ecolóxica. A 

comunidade científica, e non so a 

científica, senón tamén a sanitaria, 

estanos pedindo unha saída verde á crise 

porque consideran que é a vindeira 

emerxencia que imos ter que facer fronte. 

E non so é unha cuestión de emerxencia, 

senón que é tamén unha cuestión 

 

En el mandato anterior intentamos 

avanzar con hechos en la estrategia 

contra el cambio climático y se 

abordaron mejoras en el alumbrado, 

incrementando la eficiencia energética. 

Efectivamente, también es del mandato 

anterior la producción de biogás en la 

depuradora, las peatonalizaciones y 

ampliaciones del carril bici que ya se 

mencionaron en este Pleno. La 

electricidad que consume el 

Ayuntamiento pasó por primera vez a ser 

de origen renovable. Se incrementó el 

número de pasajeros de transporte 

público porque se bajó el precio. Se 

implantaron las huertas urbanas, más de 

300 parcelas en diferentes barrios de la 

ciudad. Se introdujo el compostaje 

comunitario. Se crearon los mercados 

ecológicos de cercanías. Se aprobó la 

estrategia de infraestructura verde. Se 

incrementó el arbolado urbano en un    

10 %. Hubo récords en proyectos de 

rehabilitación de edificios. Se declararon 

dos espacios protegidos, con mucha 

lentitud finalizó de plasmarse en este 

mandato. Se abordó el programa de 

vertido cero de aguas residuales 

solucionando el 90 % de los vertidos 

conocidos. Y se introdujeron los 

productos de la reserva de la biosfera en 

las escuelas infantiles. 

 

Podría continuar, son algunos de esos 

proyectos que creo que trascienden lo 

que es el ámbito declarativo. Creo que 

aunque se hicieron muchos esfuerzos, 

concuerdo en que no es suficiente. 

Sabemos que llevamos un ritmo, en 

general la sociedad, un ritmo lento en 

abordar estos criterios y hay que acelerar 

la transición ecológica. La comunidad 

científica, y no solo la científica, sino 

también la sanitaria, nos están pidiendo 

una salida verde a la crisis porque 

consideran que es la próxima emergencia 

que vamos a tener que hacer frente. Y no 

solo es una cuestión de emergencia, sino 
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económica, revitalizar eses sectores, 

reconducir a economía cara a sectores de 

futuro e non so ao ladrillo, como receita 

vella e resesa de recuperación económica 

e nos preocupa a nivel local o escaso 

interese que se lle está dando a esta 

cuestión e no Goberno central tamén, 

encabezado polo ministro Ábalos. É a 

pretensión de que a construción volva ser 

o motor de emprego do país. 

 

 

Cremos que non hai tempo que perder. 

Pedimos, por favor, que non anulen 

proxectos medioambientais que están 

elaborados, que teñen dotación 

orzamentaria e están listos para aplicarse, 

porque non temos tempo que perder. E 

votaremos por suposto a favor do Pacto 

dos Alcaldes á expectativa de cal vai ser 

a súa materialización práctica. 

 

 

Moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. 

 

Polo Grupo Popular, señor Rodríguez 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben, bo día a todos. 

 

Hai seis meses debatiamos neste Salón de 

Plenos unha moción para elaborar unha 

nova estratexia municipal contra o 

cambio climático para, en primeiro lugar, 

consolidar, coordinar e impulsar a 

redución de emisións de gases de efecto 

invernadoiro; en segundo lugar, 

comprometer a acción do Goberno 

municipal en economía circular; e, en 

terceiro lugar, fomentar un modelo de 

desenvolvemento económico innovador, 

competitivo e sostible mediante o uso 

eficiente dos recursos naturais e a 

redución da xeración de residuos. 

que es también una cuestión económica, 

revitalizar esos sectores, reconducir la 

economía hacia sectores de futuro y no 

solo al ladrillo, como receta vieja y 

caduca de recuperación económica y nos 

preocupa a nivel local el escaso interés 

que se le está dando a esta cuestión y en 

el Gobierno central también, encabezado 

por el ministro Ábalos. Es la pretensión 

de que la construcción vuelva a ser el 

motor de empleo del país. 

 

Creemos que no hay tiempo que perder. 

Pedimos, por favor, que no anulen 

proyectos medioambientales que están 

elaborados, que tienen dotación 

presupuestaria y están listos para 

aplicarse, porque no tenemos tiempo que 

perder. Y votaremos por supuesto a favor 

del Pacto de los Alcaldes a la expectativa 

de cuál va a ser su materialización 

práctica. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Por el Grupo Popular, señor Rodríguez 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien, buenos días a todos. 

 

Hace seis meses debatíamos en este Salón 

de Plenos una moción para elaborar una 

nueva estrategia municipal contra el 

cambio climático para, en primer lugar, 

consolidar, coordinar e impulsar la 

reducción de emisiones de gases de efecto 

invernadero; en segundo lugar, 

comprometer la acción del Gobierno 

municipal en economía circular; y, en 

tercer lugar, fomentar un modelo de 

desarrollo económico innovador, 

competitivo y sostenible mediante el uso 

eficiente de los recursos naturales y la 

reducción de la generación de residuos. 
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O Grupo propoñente desta moción era o 

Grupo Popular e a moción foi rexeitada 

cos votos en contra dos Grupos Socialista 

e de Marea. Ese mesmo día aprobábase 

outra moción —esta a iniciativa da 

Marea— ao noso entender menos 

ambiciosa, pero apoiada —emenda de 

engádega polo medio— polo Grupo do 

Goberno. Mesmo escoitamos entón dicir 

á señora Fontán que pouco ou nada se 

podía engadir á moción.  

 

 

Señoras e señores da Marea, de verdade 

que eu son sensible ao momento que está 

a vivir a súa relación co Goberno, e por 

iso sinto ter que traer estas lembranzas, 

non tan lonxanas, de felices tempos 

pasados. Xa o dicía Neruda: é tan corto o 

amor, e é tan largo o esquecemento. Eu 

deséxolles de verdade que superen este 

momento pero que o fagan pensando no 

beneficio da cidade.  

 

Pero era necesario recordar estes tempos 

porque o asunto que hoxe traemos a 

debate demostra que si había cousas que 

engadir a aquela moción. Esta adhesión 

ao Pacto dos Alcaldes para o Clima e a 

Enerxía, que non é senón unha 

renovación dos compromisos que xa 

acadara o Partido Popular cando estaba 

no Goberno, xa daquela se tiña adherido 

a esta iniciativa, pois trata de renovar 

eses compromisos e asumir os que a 

Unión Europea ten para o ano 2030 no 

relativo á emisións de CO2 no territorio, 

reducíndoos polo menos nun 40 % a 

través de medidas de eficiencia 

enerxética e dun maior uso de fontes de 

enerxía renovable, traballando ademais 

na implantación de medidas de 

adaptación ao cambio climático e do 

aumento da resiliencia fronte a este, así 

como unha mellora do acceso á enerxía 

segura, sustentable e alcanzable. Sóalles? 

Ten un parecido máis que razoable con 

aquela moción rexeitada hai seis meses. 

 

El Grupo proponente de esta moción era 

el Grupo Popular y la moción fue 

rechazada con los votos en contra de los 

Grupos Socialista y de Marea. Ese mismo 

día se aprobaba otra moción —ésta a 

iniciativa de la Marea— a nuestro 

entender menos ambiciosa, pero apoyada 

—enmienda de adición de por medio— 

por el Grupo del Gobierno. Incluso 

escuchamos entonces decir a la señora 

Fontán que poco o nada se podía añadir 

a la moción.  

 

Señoras y señores de la Marea, de verdad 

que yo soy sensible al punto que está 

viviendo su relación con el Gobierno, y 

por eso siento tener que traer estos 

recuerdos, no tan lejanos, de felices 

tiempos pasados. Ya lo decía Neruda: es 

tan corto el amor, y es tan largo el olvido. 

Yo les deseo de verdad que superen este 

momento pero que lo hagan pensando en 

el beneficio de la ciudad.  

 

Pero era necesario recordar estos 

tiempos porque el asunto que hoy 

traemos a debate demuestra que sí había 

cosas que añadir a aquella moción. Esta 

adhesión al Pacto de los Alcaldes para el 

Clima y la Energía, que no es sino una 

renovación de los compromisos que ya 

había conseguido el Partido Popular 

cuando estaba en el Gobierno, ya 

entonces se había adherido a esta 

iniciativa, pues trata de renovar esos 

compromisos y asumir los que la Unión 

Europea tiene para el año 2030 en lo 

relativo a emisiones de CO2 en el 

territorio, reduciéndolos por lo menos en 

un 40 % a través de medidas de eficiencia 

energética y de un mayor uso de fuentes 

de energía renovable, trabajando además 

en la implantación de medidas de 

adaptación al cambio climático y del 

aumento de la resiliencia frente a este, 

así como una mejora del acceso a la 

energía segura, sostenible y asequible. 

¿Les suena? Tiene un parecido más que 
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Por certo, señora García, no seu relatorio 

de logros de a súa etapa no Goberno 

olvidouse de Nostián.  

 

 

 

Para alcanzar estes obxectivos, os 

municipios adheridos ao Pacto 

comprométense a redactar un plan de 

acción nun prazo máximo de dous anos 

que debe incluír un inventario de 

referencia de emisións e unha avaliación 

de riscos e vulnerabilidade ante o cambio 

climático. Ademais, o Concello elaborará 

cada dous anos un informe de 

seguimento sobre a implantación deste 

plan de acción.  

 

Este Pacto de Alcaldes para o Clima e a 

Enerxía é o mellor instrumento para 

implicar aos concellos de Galicia na loita 

contra o cambio climático, por iso, como 

coordinadora, a Xunta —atenda, señor 

Jorquera, sempre tan interesado en 

calquera que sexa o tema no que fai a 

Xunta, como é lóxico, que para iso 

somos os que gobernamos—, a Xunta 

creou a Oficina Técnica do Pacto dos 

Alcaldes para o Clima e a Enerxía, para 

informar e asesorar aos concellos sobre a 

iniciativa, promover a súa adhesión e 

axudarlles no cumprimento dos 

compromisos, ofrecéndolles apoio 

administrativo, orientación e asistencia 

técnica para a redacción dos documentos 

necesarios. Tamén con estrutura de apoio 

e soporte na busca de financiamento para 

eses concellos. Así mesmo, ademais 

proporciona esta oficina unha avaliación 

previa dos riscos climáticos. Proba deste 

compromiso por parte da Xunta é a 

publicación o pasado 14 de maio da Orde 

pola que se establecen as bases 

reguladoras para a concesión de axudas a 

entidades locais asinantes do Pacto dos 

Alcaldes para o Clima e a Enerxía 

sostible. Coa convocatoria destas axudas, 

a Xunta apoia ás entidades locais 

adheridas no cumprimento dos seus 

razonable con aquella moción rechazada 

hace seis meses. Por cierto, señora 

García, en su repertorio de logros de su 

etapa en el Gobierno se olvidó de 

Nostián.  

 

Para alcanzar estos objetivos, los 

municipios adheridos al Pacto se 

comprometen a redactar un plan de 

acción en un plazo máximo de dos años 

que debe incluir un inventario de 

referencia de emisiones y una evaluación 

de riesgos y vulnerabilidad ante el 

cambio climático. Además, el 

Ayuntamiento elaborará cada dos años 

un informe de seguimiento sobre la 

implantación de este plan de acción.  

 

Este Pacto de Alcaldes para el Clima y la 

Energía es el mejor instrumento para 

implicar a los ayuntamientos de Galicia 

en la lucha contra el cambio climático, 

por eso, como coordinadora, la Xunta   

—atienda, señor Jorquera, siempre tan 

interesado en cualquiera que sea el tema 

en lo que hace la Xunta, como es lógico, 

que para eso somos los que 

gobernamos—, la Xunta creó la Oficina 

Técnica del Pacto de los Alcaldes para el 

Clima y la Energía, para informar y 

asesorar a los ayuntamientos sobre la 

iniciativa, promover su adhesión y 

ayudarles en el cumplimiento de los 

compromisos, ofreciéndoles apoyo 

administrativo, orientación y asistencia 

técnica para la redacción de los 

documentos necesarios. También con 

estructura de apoyo y soporte en la 

búsqueda de financiación para esos 

ayuntamientos. Asimismo, además 

proporciona esta oficina una evaluación 

previa de los riesgos climáticos. Prueba 

de este compromiso por parte de la Xunta 

es la publicación el pasado 14 de mayo 

de la Orden por la que se establecen las 

bases reguladoras para la concesión de 

ayudas a entidades locales firmantes del 

Pacto de los Alcaldes para el Clima y la 

Energía sostenible. Con la convocatoria 
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compromisos. E máis concretamente 

aquelas que non dispoñan de plan de 

acción nin redactado nin aprobado, como 

é o noso caso. 

 

 

 

Teño que dicirlle, señor Jorquera, que si 

que é verdade que hai unha cousa na que 

estou de acordo con vostede. Vostede di 

que leccións cero. Efectivamente, penso 

que ese é un lema que lles ven moi 

acaído porque cero é exactamente o 

resultado que está a dar o seu pacto en 

Madrid. Volvo a insistir, este fin de 

semana volvéronme a cobrar a peaxe da 

AP-9, é intolerable. De verdade, o digo 

xa incluso pola súa propia credibilidade. 

Por non dicir que había outros 

compromisos, estoutros compromisos 

que tiñan un prazo de vencemento dun 

mes. De Alcoa teremos ocasión de falar. 

Si que dende logo este Goberno tiña 

coñecemento deses problemas, os tiñan 

tamén outros gobernos autónomos, os 

propios traballadores que asinaron 

conxuntamente as alegacións, incluso o 

sabía a actual ministra de Traballo, 

Yolanda Díaz. Hai que escoitar o que 

dicía, entón o sabía, agora parece 

esquecelo. Sabe quen non se entera? O 

Goberno que vostedes apoian en Madrid, 

eses son os que non se enteran.  

 

 

 

Remato xa. O éxito na loita do cambio 

climático precisa da participación activa 

de todos os axentes económicos e sociais 

en base a unha responsabilidade 

compartida pero diferenciada. Por iso as 

corporacións locais desempeñan un papel 

clave na transición enerxética e na loita 

contra o cambio climático, xa que 

gobernan máis preto da cidadanía. A 

adhesión a este pacto polo tanto é a 

mellor forma de demostrar o compromiso 

dun concello, implicando directamente 

actuacións referentes a reducións de 

de estas ayudas, la Xunta apoya a las 

entidades locales adheridas en el 

cumplimiento de sus compromisos. Y más 

concretamente aquellas que no dispongan 

de plan de acción ni redactado ni 

aprobado, como es nuestro caso. 

 

Tengo que decirle, señor Jorquera, que sí 

que es verdad que hay una cosa en la que 

estoy de acuerdo con usted. Usted dice 

que lecciones cero. Efectivamente, pienso 

que ese es un lema que les viene muy 

apropiado porque cero es exactamente el 

resultado que está dando su pacto en 

Madrid. Vuelvo a insistir, este fin de 

semana me volvieron a cobrar el peaje de 

la AP-9, es intolerable. De verdad, lo 

digo ya incluso por su propia 

credibilidad. Por no decir que había 

otros compromisos, estos otros 

compromisos que tenían un plazo de 

vencimiento de un mes. De Alcoa 

tendremos ocasión de hablar. Sí que 

desde luego este Gobierno tenía 

conocimiento de esos problemas, los 

tenían también otros gobiernos 

autónomos, los propios trabajadores que 

firmaron conjuntamente las alegaciones, 

incluso lo sabía la actual ministra de 

Trabajo, Yolanda Díaz. Hay que 

escuchar lo que decía, entonces lo sabía, 

ahora parece olvidarlo. ¿Sabe quién no 

se entera? El Gobierno que ustedes 

apoyan en Madrid, esos son los que no se 

enteran.  

 

Finalizo ya. El éxito en la lucha del 

cambio climático necesita de la 

participación activa de todos los agentes 

económicos y sociales en base a una 

responsabilidad compartida pero 

diferenciada. Por eso las corporaciones 

locales desempeñan un papel clave en la 

transición energética y en la lucha contra 

el cambio climático, ya que gobiernan 

más cerca de la ciudadanía. La adhesión 

a este pacto por lo tanto es la mejor 

forma de demostrar el compromiso de un 

ayuntamiento, implicando directamente 
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emisións, eficiencia enerxética e enerxías 

renovables. Por iso votaremos a favor da 

adhesión ao mesmo, pensamos que con 

este segundo voto favorable en tan curto 

espazo de tempo, para a próxima vez que 

falemos deste tema non teña que tirar do 

primo do señor Rajoy, ou senón podemos 

tamén facerlle un oco (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). 
 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Tamén dicía Neruda: gústasme cando 

calas porque estás como ausente.  

 

Señora Fontán, adiante. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, coincido totalmente coa 

súa valoración, coa súa exposición e 

agradezo o apoio á adhesión. 

 

Señor Jorquera, evidentemente esta 

sinatura ten que levar unha serie de 

compromisos e están explicitados no 

propio documento: dende reducir as 

emisións de CO2 no noso territorio nun 

40 %, aumentar a resiliencia á adaptación 

á repercusión do cambio climático, 

actualizar o noso inventario de emisións 

de referencia, presentar un plan de acción 

para o clima e a enerxía sostible nun 

prazo de dous anos a partir da data de 

decisión do Concello, elaborar un 

informe de situación, polo menos cada 

dous anos a partir da presentación do 

plan de acción para o clima e a enerxía 

sostible co fin de levar un seguimento e 

control e non nos quedaremos aí. Hai que 

seguir porque o tempo se nos bota enriba. 

Agradezo tamén, polo tanto, ó seu apoio 

actuaciones referentes a reducciones de 

emisiones, eficiencia energética y 

energías renovables. Por eso votaremos a 

favor de la adhesión al mismo, pensamos 

que con este segundo voto favorable en 

tan corto espacio de tiempo, para la 

próxima vez que hablemos de este tema 

no tenga que tirar del primo del señor 

Rajoy, o si no podemos también hacerle 

un hueco (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

También decía Neruda: me gustas 

cuando callas porque estás como ausente.  

 

Señora Fontán, adelante. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, coincido totalmente con 

su valoración, con su exposición y 

agradezco el apoyo a la adhesión. 

 

Señor Jorquera, evidentemente esta firma 

tiene que llevar una serie de 

compromisos y están explicitados en el 

propio documento: desde reducir las 

emisiones de CO2 en nuestro territorio en 

un 40 %, aumentar la resiliencia a la 

adaptación a la repercusión del cambio 

climático, actualizar nuestro inventario 

de emisiones de referencia, presentar un 

plan de acción para el clima y la energía 

sostenible en un plazo de dos años a 

partir de la fecha de decisión del 

Ayuntamiento, elaborar un informe de 

situación, por lo menos cada dos años a 

partir de la presentación del plan de 

acción para el clima y la energía 

sostenible con el fin de llevar un 

seguimiento y control y no nos 

quedaremos ahí. Hay que seguir porque 
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a esta sinatura, a este plan. 

 

 

 

Señora García, mire, fala vostede de 

declaracións políticas que logo quedan en 

nada. É que a avaliación que fai vostede 

do seu paso polo goberno non coincide 

ca que eu teño cando fago, ao chegar á 

concellaría, a mesma avaliación. 

Vostedes crearon unha oficina de cambio 

climático e aí se quedaron. Ningún 

compromiso cumprido. En eficiencia 

enerxética, nada. Proxectos e redución de 

CO2, nada. Inversión en redes de 

vixilancia de calidade de aire, nada. 

Nivel de execución de estratexia contra o 

cambio climático, ningunha. 

Implantación de enerxías renovables, 

nada. Apoio á rede de enerxía sostible, 

ningún encontro. E non vou a falar da 

infraestrutura verde que houbo que 

paralizar, melloras nas praias, etc.  

 

 

Miren, este Goberno está comprometido 

ca loita contra o cambio climático. A 

adhesión a este pacto é unha realidade. 

Pero non solo este Goberno, esta mesma 

semana o Goberno do Estado arrancou a 

tramitación do anteproxecto para 

impulsar a economía circular, mellorar a 

xestión de residuos e loitar contra a 

contaminación, e tamén a estratexia 

española de economía circular e a 

limitación a usos de plástico de un solo 

uso. Coa unanimidade deste Pleno, non 

obstante, queda claro que apoiando a 

adhesión a este pacto se garante unha 

cidade sostible e que novamente lidera 

medidas a prol da natureza e do planeta. 

Nese punto, señor Rodríguez, sempre nos 

imos a encontrar, sempre. 

 

 

Moitas grazas e nada máis, señora 

alcaldesa. 

 

Presidencia 

el tiempo se nos echa encima. Agradezco 

también, por lo tanto, su apoyo a esta 

firma, a este plan. 

 

Señora García, mire, habla usted de 

declaraciones políticas que luego quedan 

en nada. Es que la evaluación que hace 

usted de su paso por el gobierno no 

coincide con la que yo tengo cuando 

hago, al llegar a la concejalía, la misma 

evaluación. Ustedes crearon una oficina 

de cambio climático y ahí se quedaron. 

Ningún compromiso cumplido. En 

eficiencia energética, nada. Proyectos y 

reducción de CO2, nada. Inversión en 

redes de vigilancia de calidad de aire, 

nada. Nivel de ejecución de estrategia 

contra el cambio climático, ninguna. 

Implantación de energías renovables, 

nada. Apoyo a la red de energía 

sostenible, ningún encuentro. Y no voy a 

hablar de la infraestructura verde que 

hubo que paralizar, mejoras en las 

playas, etc.  

 

Miren, este Gobierno está comprometido 

con la lucha contra el cambio climático. 

La adhesión a este pacto es una realidad. 

Pero no solo este Gobierno, esta misma 

semana el Gobierno del Estado arrancó 

la tramitación del anteproyecto para 

impulsar la economía circular, mejorar 

la gestión de residuos y luchar contra la 

contaminación, y también la estrategia 

española de economía circular y la 

limitación a usos de plástico de un solo 

uso. Con la unanimidad de este Pleno, no 

obstante, queda claro que apoyando la 

adhesión a este pacto se garantiza una 

ciudad sostenible y que nuevamente 

lidera medidas a favor de la naturaleza y 

del planeta. En ese punto, señor 

Rodríguez, siempre nos vamos a 

encontrar, siempre. 

 

Muchas gracias y nada más, señora 

alcaldesa. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Procedemos á votación deste punto. 

 

Votación do asunto número seis 
 

Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación o asunto número seis 

referenciado na orde do día, votando ao 

mesmo tempo as señoras concelleiras e 

os señores concelleiros presentes no 

Salón de Plenos e a señora concelleira 

que asiste telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acordo 
 

Primeiro. Ratificar a nosa pertenza ao 

Pacto das Alcaldías coa firma dos novos 

compromisos de adhesión polo clima e a 

enerxía para o horizonte 2030 definidos 

con anterioridade. 

 

Segundo. Facultar á alcaldesa da Coruña, 

a Excma. Sra. Dna. Inés Rey García a 

representar ao Concello na firma do 

Pacto das Alcaldías polo Clima e a 

Enerxía e en calquera outras actuacións 

que requira a súa execución. 

 

 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

Procedemos a la votación de este punto. 

 

Votación del asunto número seis 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación el asunto número 

seis referenciado en el orden del día, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Acuerdo 
 

Primero. Ratificar nuestra pertenencia al 

Pacto de las Alcaldías con la firma de los 

nuevos compromisos de adhesión por el 

clima y la energía para el horizonte 2030 

definidos con anterioridad. 

 

Segundo. Facultar a la alcaldesa de A 

Coruña, la Excma. Sra. Dña. Inés Rey 

García a representar al Ayuntamiento en 

la firma del Pacto de las Alcaldías por el 

Clima y la Energía y en cualesquiera 

otras actuaciones que requiera su 

ejecución. 
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Terceiro. Impulsar a Estratexia Local 

contra o Cambio Climático e proceder á 

súa actualización coa incorporación de 

medidas de mitigación de emisións e 

adaptación ao cambio climático, sobre a 

base do correspondente estudo de riscos e 

vulnerabilidade" conformando así o Plan 

de Acción" para o Clima e a Enerxía da 

Coruña (PACES). Devandito documento 

abordará a problemática da mobilidade, a 

enerxía, o residuo cero, a economía 

circular, a protección da biodiversidade, 

a Infraestrutura Verde e apropia 

actividade municipal, así como todos 

aqueloutros programas que permitan 

alcanzar os obxectivos de redución 

acordados a nivel 

internacional. 

 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobado por 

unanimidade do Pleno. 

 

Rematada a parte resolutiva, pasamos xa 

á parte non resolutiva, control e 

seguimento da xestión. 

 

Señor secretario. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN 

 

1º.- Toma de coñecemento de 

resolucións e decretos 

 

86. Toma de coñecemento 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 
 

Toma de coñecemento das resolucións da 

Xunta de Goberno Local, desde a número 

cinco mil trescentos corenta e tres 

(5.343), 10 de maio de 2020, á número 

seis mil cento dez (6.110) de 29 de maio 

Tercero. Impulsar la Estrategia Local 

contra el Cambio Climático y proceder a 

su actualización con la incorporación de 

medidas de mitigación de emisiones y 

adaptación al cambio climático, sobre la 

base del correspondiente estudio de 

riesgos y vulnerabilidad de nuestro 

entorno, conformando así el Plan de 

Acción para el Clima y la Energía de A 

Coruña (PACES). Dicho documento 

abordará la problemática de la 

movilidad, la energía, el residuo cero, la 

economía circular, la protección de la 

biodiversidad, la Infraestructura Verde y 

la propia actividad municipal, así como 

todos aquellos otros programas que 

permitan alcanzar los objetivos de 

reducción acordados a nivel 

internacional. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobado por 

unanimidad del Pleno. 

 

Finalizada la parte resolutiva, pasamos 

ya a la parte no resolutiva, control y 

seguimiento de la gestión. 

 

Señor secretario. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN 

 

1º.- Toma de conocimiento de 

resoluciones y decretos 

 

86. Toma de conocimiento 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Toma de conocimiento de las 

resoluciones de la Junta de Gobierno 

Local, desde la número cinco mil 

trescientos cuarenta y tres (5.343), 10 de 

mayo de 2020, a la número seis mil 
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de 2020. 

 

 

E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número dous mil cincocentos corenta e 

catro (2.544), de 10 de maio de 2020, ao 

número tres mil cento corenta (3.140) de 

30 de maio de 2020. 

 

En cumprimento do previsto no artigo 

124-4-h) da Lei 7/1985, de 2 de abril, 

Reguladora das Bases do Réxime Local, 

a dación de conta para a toma de 

coñecemento antedita inclúe os decretos 

ditados pola Alcaldía relacionados coa 

crise provocada polo covid-19. 

 

 

A continuación, mocións, rogos e 

preguntas. 

 

2º.- Mocións 

 

Presidencia 

 

Ben, pois empezamos co debate das 

mocións.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MIXTO  

 

Primeira.- Moción para garantir que 

se inclúan na plataforma dixital para o 

comercio on-line que está a elaborar 

este Concello, uns servizos básicos. 

 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición que é aceptada co 

Grupo Mixto. 

 

Presidencia 

 

Primeira delas presentada polo Grupo 

Mixto, que ten unha emenda de adición 

de Marea Atlántica. 

 

Señora Martínez. 

ciento diez (6.110) de 29 de mayo de 

2020. 

 

Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número dos mil quinientos cuarenta y 

cuatro (2.544), de 10 de mayo de 2020, al 

número tres mil ciento cuarenta de 30 de 

mayo de 2020. 

 

En cumplimiento de lo previsto en el 

artículo 124-4-h) de la Ley 7/1985, de 2 

de abril, Reguladora de las Bases del 

Régimen Local, la dación de cuenta para 

la toma de conocimiento antedicha 

incluye los decretos dictados por la 

Alcaldía relacionados con la crisis 

provocada por el covid-19. 

 

A continuación, mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

2º.- Mociones 

 

Presidencia 

 

Bien, pues empezamos con el debate de 

las mociones 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MIXTO  
 

Primera.- Moción para garantizar que se 

incluyan en la plataforma digital para el 

comercio on-line que está elaborando 

este Ayuntamiento, unos servicios 

básicos. 
 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda adición que es aceptada por el 

Grupo Mixto. 

 

Presidencia 

 

Primera de ellas presentada por el Grupo 

Mixto, que tiene una enmienda de adición 

de Marea Atlántica. 

 

Señora Martínez. 



100 

 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Emenda que si vamos aceptar. 

 

Dentro das medidas de apoio ao 

comercio local para a súa transformación 

dixital, ademais das axudas directas 

económicas e de formación debe xerarse 

unha acción conxunta. Numerosas 

axudas de diferentes institucións durante 

anos para que os comercios e autónomos 

crearan a súa tenda on-line, fracasaron. 

Se tes un pequeno negocio e os teus 

coñecementos informáticos so son a nivel 

usuario, terás que contratar. O mundo das 

tendas on-line require de profesionais. 

Isto é o que pasou a unha parte dos 

autónomos que con pouca capacidade 

económica tiñan que recorrer a tendas 

moi básicas cuxos resultados eran pouco 

eficaces e lles facían desistir no intento. 

 

 

Ás doce horas e cincuenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Varela Gómez. 
 

O Concello, cunha suficiente capacidade 

económica e xestión de mecanismos para 

crear unha plataforma especializada, 

destinada a facilitar a adhesión de 

comerciantes e autónomos locais, debe 

buscar a forma de poñerlles as cousas 

doadas, e por iso, despois de consultar 

con varios autónomos e comerciantes que 

pasaron por estas experiencias, 

consideramos necesario propoñer ó Pleno 

os seguintes acordos para que a 

plataforma teña o éxito garantido e para 

iso, como mínimo, inclúa: 

 

Non esixir ningún tipo de inversión 

inicial durante un período de entre 6 

meses ou un ano. 

 

Ir acompañado do plan de asesoramento 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Enmienda que sí vamos a aceptar. 

 

Dentro de las medidas de apoyo al 

comercio local para su transformación 

digital, además de las ayudas directas 

económicas y de formación debe 

generarse una acción conjunta. 

Numerosas ayudas de diferentes 

instituciones durante años para que los 

comercios y autónomos creasen su tienda 

on-line, fracasaron. Si tienes un pequeño 

negocio y tus conocimientos informáticos 

solo son a nivel usuario, tendrás que 

contratar. El mundo de las tiendas on-

line requiere de profesionales. Esto es lo 

que pasó a una parte de los autónomos 

que con poca capacidad económica 

tenían que recurrir a tiendas muy básicas 

cuyos resultados eran poco eficaces y les 

hacían desistir en el intento. 

 

A las doce horas y cincuenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Varela Gómez. 

 

El Ayuntamiento, con una suficiente 

capacidad económica y gestión de 

mecanismos para crear una plataforma 

especializada, destinada a facilitar la 

adhesión de comerciantes y autónomos 

locales, debe buscar la forma de ponerles 

las cosas fáciles, y por eso, después de 

consultar con varios autónomos y 

comerciantes que pasaron por estas 

experiencias, consideramos necesario 

proponer al Pleno los siguientes 

acuerdos para que la plataforma tenga el 

éxito garantizado y para eso, como 

mínimo, incluya: 

No exigir ningún tipo de inversión inicial 

durante un período de entre 6 meses o un 

año. 

 

Ir acompañado del plan de 
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e formación dixital aprobado na liña 5 do 

PRESCO para un resultado positivo que 

poida ser espectacular. 

 

 

A plataforma debe integrar todos os 

mecanismos necesarios para poñer en 

marcha un comercio que poda vender on-

line e o manexo debe ser sinxelo e 

intuitivo, abarcando os medios 

tecnolóxicos de posicionamento, 

loxísticos e de comunicación necesarios.  

 

Para promover esta plataforma débense 

promover contactos que dean apoio a esta 

iniciativa como outras entidades ou o 

mesmo apoio loxístico de Correos. 

 

Trátase de ir de tendas nunha soa 

plataforma onde cada comercio deseñe o 

seu espazo, ó igual que o fai no 

escaparate da súa tenda física, cun 

manexo de personalización sinxelo e 

onde facer que o cliente se sinta como se 

pasease por unha rúa comercial mirando 

escaparates, entrando ao comercio, vendo 

os produtos e comprando.  

 

 

Unha vez verificada a compra, a 

plataforma deberá indicar á empresa 

encargada dos envíos cando e onde 

recoller o paquete e ao comerciante a que 

hora debe telo listo.  

 

A plataforma encargarase de ademais de 

facilitar todas as solucións tecnolóxicas, 

xestión de estocaxe, medios de pago 

correctamente configurados, dar soporte 

e realizar as fotografías aos produtos, 

crear as fichas, subilas ás diferentes 

categorías do catálogo da tenda na 

plataforma; realizar o plan de 

asesoramento e formación dixital para un 

paso seguro da tenda tradicional ao novo 

reto dixital; levar a cabo a campaña de 

marketing, a comunicación e difusión, a 

publicidade dos negocios adheridos; 

ofrecer un servizo de mantemento 

asesoramiento y formación digital 

aprobado en la línea 5 del PRESCO para 

un resultado positivo que pueda ser 

espectacular. 

 

La plataforma debe integrar todos los 

mecanismos necesarios para poner en 

marcha un comercio que pueda vender 

on-line y el manejo debe ser sencillo e 

intuitivo, abarcando los medios 

tecnológicos de posicionamiento, 

logísticos y de comunicación necesarios.  

 

Para promover esta plataforma se deben 

promover contactos que den apoyo a esta 

iniciativa como otras entidades o el 

mismo apoyo logístico de Correos. 

 

Se trata de ir de tiendas en una sola 

plataforma donde cada comercio diseñe 

su espacio, al igual que lo hace en el 

escaparate de su tienda física, con un 

manejo de personalización sencillo y 

donde hacer que el cliente se sienta como 

si paseara por una calle comercial 

mirando escaparates, entrando al 

comercio, viendo los productos y 

comprando.  

 

Una vez verificada la compra, la 

plataforma deberá indicar a la empresa 

encargada de los envíos cuándo y dónde 

recoger el paquete y al comerciante a qué 

hora debe tenerlo listo.  

 

La plataforma se encargará de además 

de facilitar todas las soluciones 

tecnológicas, gestión de estocaje, medios 

de pago correctamente configurados, dar 

soporte y realizar las fotografías a los 

productos, crear las fichas, subirlas a las 

diferentes categorías del catálogo de la 

tienda en la plataforma;  realizar el plan 

de asesoramiento y formación digital 

para un paso seguro de la tienda 

tradicional al nuevo reto digital;  llevar a 

cabo la campaña de marketing, la 

comunicación y difusión, la publicidad de 

los negocios adheridos; ofrecer un 
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técnico personalizado a cada tenda por 

unha cantidade mensual inicial durante 

un ano e que non exceda os 40 €;  

informar periodicamente ao Concello da 

súa evolución con datos, cifras de 

efectividade e rendemento da plataforma. 

 

 

A gran vantaxe do pequeno comercio é o 

trato personalizado e hoxe en día cun bo 

equipo técnico tamén se pode facer a 

través de internet incluso antes de pechar 

unha compra, ó poder ofrecer falar 

directamente co dependente, comentarlle 

dúbidas como se realmente o cliente se 

encontrase nunha tenda física. 

 

E a continuación paso a mencionar os 

puntos que engadimos plantexados pola 

Marea que serían: que a plataforma 

dixital de comercio online do Concello se 

desenvolva principalmente en software 

libre e eu engado aquí que prioricemos 

por favor a compra e a contratación en 

empresas locais ou da contorna e conte 

con estándares de datos abertos e 

reutilizables tal e como establece a 

Axencia Dixital Europea.  E por último, 

desenvolver as accións (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) necesarias para 

que a plataforma dixital de comercio 

online do Concello incorpore o servicio 

de reparto en bicicleta da última milla. E 

aquí que quede claro que sería incorporar 

a maiores, non que sería so o único 

servizo. 

 

 

 

Se estes 10 acordos mínimos se compren, 

unha vez que o comerciante adquira a 

destreza necesaria durante os primeiros 

meses xa non lle suporá tanto esforzo. 

 

Pedimos pois o apoio para esta moción, 

grazas. 

 

Presidencia 

servicio de mantenimiento técnico 

personalizado a cada tienda por una 

cantidad mensual inicial durante un año 

y que no exceda los 40 €; informar 

periódicamente al Ayuntamiento de su 

evolución con datos, cifras de efectividad 

y rendimiento de la plataforma. 

 

La gran ventaja del pequeño comercio es 

el trato personalizado y hoy en día con un 

bueno equipo técnico también se puede 

hacer a través de internet incluso antes 

de cerrar una compra, al poder ofrecer 

hablar directamente con el dependiente, 

comentarle dudas como si realmente el 

cliente se encontrara en una tienda física. 

 

Y a continuación paso a mencionar los 

puntos que añadimos planteados por la 

Marea que serían: que la plataforma 

digital de comercio online del 

Ayuntamiento se desarrolle 

principalmente en software libre y yo 

añado aquí que prioricemos por favor la 

compra y la contratación en empresas 

locales o del entorno y cuente con 

estándares de datos abiertos y 

reutilizables tal y como establece la 

Agencia Digital Europea. Y por último, 

desarrollar las acciones (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
necesarias para que la plataforma digital 

de comercio online del Ayuntamiento 

incorpore el servicio de reparto en 

bicicleta de la última milla. Y aquí que 

quede claro que sería incorporar a 

mayores, no que sería solo el único 

servicio. 

 

Si estos 10 acuerdos mínimos se cumplen, 

una vez que el comerciante adquiera la 

destreza necesaria durante los primeros 

meses ya no le supondrá tanto esfuerzo. 

 

Pedimos pues el apoyo para esta moción, 

gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Señor Rodríguez, o exemplo que puxen 

—porque estábamos falando do Pacto de 

Alcaldías polo Clima e a Enerxía— foi o 

parón ás renovables decretado polo 

Goberno Rajoy. Pero mire vostede, se 

quere que fagamos un resumo: parón ás 

renovables —porque a Xunta de Galiza 

tamén decretou o parón ás renovables no 

noso país—, aposta por un modelo 

forestal baseado no monocultivo e encher 

o país de eucaliptos, megaminería, 

incineración de residuos. Ese é o 

compromiso real da actual Xunta de 

Galiza coa loita fronte o cambio 

climático. 

 

Pero centrándome xa nos contidos desta 

moción por respecto á señora Mónica 

Martínez, é obvio que o comercio é un 

sector enormemente afectado polo parón 

da actividade por mor da covid, e precisa 

de medidas de apoio por parte do 

Concello para facer fronte ás 

consecuencias desta situación. 

Consecuencias que se veñen sumar ós 

problemas estruturais que xa tiña o 

pequeno comercio na nosa cidade.  

 

 

Nos últimos 10 anos pecharon na Coruña 

arredor de 800 pequenos comercios, 

destruíndose case a cuarta parte do noso 

tecido comercial. Abonda con pasear 

polas rúas da cidade para poder 

constatalo. E no conxunto de Galiza, nos 

últimos 4 anos pecharon 3.600 

comercios, a razón de 2 peches e medio 

cada día. Peches que por desgraza poden 

verse incrementados pola crise provocada 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Señor Rodríguez, el ejemplo que puse    

—porque estábamos hablando del Pacto 

de Alcaldías por el Clima y la Energía— 

fue el parón a las renovables decretado 

por el Gobierno Rajoy. Pero mire usted, 

si quiere que hagamos un resumen: parón 

a las renovables —porque la Xunta de 

Galicia también decretó el parón a las 

renovables en nuestro país—, apuesta por 

un modelo forestal basado en el 

monocultivo y llenar el país de 

eucaliptos, megaminería, incineración de 

residuos. Ese es el compromiso real de la 

actual Xunta de Galicia con la lucha 

frente el cambio climático. 

 

Pero centrándome ya en los contenidos 

de esta moción por respeto a la señora 

Mónica Martínez, es obvio que el 

comercio es un sector enormemente 

afectado por el parón de la actividad por 

causa de la covid, y necesita de medidas 

de apoyo por parte del Ayuntamiento 

para hacer frente a las consecuencias de 

esta situación. Consecuencias que se 

vienen a sumar a los problemas 

estructurales que ya tenía el pequeño 

comercio en nuestra ciudad.  

 

En los últimos 10 años cerraron en A 

Coruña alrededor de 800 pequeños 

comercios, destruyéndose casi la cuarta 

parte de nuestro tejido comercial. Es 

suficiente con pasear por las calles de la 

ciudad para poder constatarlo. Y en el 

conjunto de Galicia, en los últimos 4 años 

cerraron 3.600 comercios, a razón de 2 

cierres y medio cada día. Cierres que por 

desgracia pueden verse incrementados 
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pola pandemia. 

 

Os problemas do pequeno comercio son 

variados e complexos. A súa subsistencia 

e revitalización non pasa só polo 

comercio online. Hai que poñer couto á 

proliferación de centros comerciais, 

apostar pola especialización, incardinar o 

apoio ao pequeno comercio na aposta por 

unha economía de proximidade e un 

modelo de consumo máis responsábel, 

concibir o apoio ao pequeno comercio 

como unha política transversal, aposta 

por un espazo urbano de calidade, a 

mellora da mobilidade e accesibilidade, a 

integración da nosa oferta comercial na 

promoción turística, son políticas que 

inciden na súa revitalización, do mesmo 

xeito que a potenciación dos mercados 

municipais para que se convertan en 

auténticos corazóns de barrio e en centros 

de dinamización da vida comercial dos 

barrios. 

 

 

Pero en calquera caso, tamén é necesario 

que o pequeno comercio estea en 

condicións de competir cos xigantes da 

distribución online. Durante o parón da 

actividade, mentres as tendas estaban 

pechadas, Amazon aínda gañou máis cota 

de mercado ó seguir funcionando o 

comercio online. Unha razón máis para 

atender esta necesidade. 

 

 

Iso si, con respecto aos contidos 

concretos desta moción asáltanos unha 

dúbida: non sei se é lóxico que se 

predeterminen a través dunha moción 

todos os servizos que debe de contemplar 

a plataforma dixital, pero coa orientación 

de fondo desta moción estamos de 

acordo. 

 

Por estas razóns, o BNG vai votar a 

favor, moitas grazas. 

 

Presidencia 

por la crisis provocada por la pandemia. 

 

Los problemas del pequeño comercio son 

variados y complejos. Su subsistencia y 

revitalización no pasa solo por el 

comercio online. Hay que poner coto a la 

proliferación de centros comerciales, 

apostar por la especialización, 

incardinar el apoyo al pequeño comercio 

en la apuesta por una economía de 

proximidad y un modelo de consumo más 

responsable, concebir el apoyo al 

pequeño comercio como una política 

transversal, apuesta por un espacio 

urbano de calidad, la mejora de la 

movilidad y accesibilidad, la integración 

de nuestra oferta comercial en la 

promoción turística, son políticas que 

inciden en su revitalización, al igual que 

la potenciación de los mercados 

municipales para que se conviertan en 

auténticos corazones de barrio y en 

centros de dinamización de la vida 

comercial de los barrios. 

 

Pero en cualquier caso, también es 

necesario que el pequeño comercio esté 

en condiciones de competir con los 

gigantes de la distribución online. 

Durante el parón de la actividad, 

mientras las tiendas estaban cerradas, 

Amazon aun ganó más cuota de mercado 

al seguir funcionando el comercio online. 

Una razón más para atender esta 

necesidad. 

 

Eso sí, con respecto a los contenidos 

concretos de esta moción nos asalta una 

duda: no sé si es lógico que se 

predeterminen a través de una moción 

todos los servicios que debe de 

contemplar la plataforma digital, pero 

con la orientación de fondo de esta 

moción estamos de acuerdo. 

 

Por estas razones, el BNG va a votar a 

favor, muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Pola Marea Atlántica, señora Delso. 

 

Señora Delso Carreira 

 

Señora alcaldesa, se mo permite, hai que 

comprar máis micros. Xa o dixen no 

pasado Pleno. 

 

Vale, moitas grazas. 

 

Bo día a todos os compañeiros de 

Corporación, funcionarios municipais e 

traballadores dos medios de 

comunicación, así como a todas as 

persoas que nos seguides a través do 

streaming e hoxe, por fin, de novo e 

presencialmente a través do Salón de 

Plenos. 

 

Un dos retos do pasado mandato foi, 

entre outras cousas, a modernización e 

dinamización do comercio e o fomento 

da compra de proximidade, con diversas 

medidas e iniciativas como as “Tendas á 

exame”, os mercadiños urbanos nos 

barrios, campañas especiais coma a do 

Samaín, o mercado ecolóxico do Campo 

da Leña, a posta en marcha dun sistema 

da bici-reparto dos mercados municipais, 

etcétera, etcétera. Todo isto canalizado e 

coordinado coa Mesa Local de Comercio.  

 

 

Este reto é todavía máis importante neste 

momento de crise sanitaria e de 

pandemia, onde o sector primario e o 

comercio local amosaron dun xeito 

evidente a súa importancia e a súa 

relevancia como servizo esencial para a 

sociedade. 

 

Dito isto, parécenos necesario que o 

Concello desenvolva nestes momentos 

unha plataforma dixital de comercio 

online para o tecido comercial local, 

sendo ademais unha promesa electoral do 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Por la Marea Atlántica, señora Delso. 

 

Señora Delso Carreira 

 

Señora alcaldesa, si me lo permite, hay 

que comprar más micros. Ya lo dije en el 

pasado Pleno.  

 

Vale, muchas gracias. 

 

Buenos días a todos los compañeros de 

Corporación, funcionarios municipales y 

trabajadores de los medios de 

comunicación, así como a todas las 

personas que nos seguís en directo y hoy, 

por fin, de nuevo y presencialmente a 

través del Salón de Plenos. 

 

 

Uno de los retos del pasado mandato fue, 

entre otras cosas, la modernización y 

dinamización del comercio y el fomento 

de la compra de proximidad, con diversas 

medidas e iniciativas como las “Tiendas 

a la examen”, los mercadillos urbanos en 

los barrios, campañas especiales como la 

del Samaín, el mercado ecológico del 

Campo de la Leña, la puesta en marcha 

de un sistema de la bici-reparto de los 

mercados municipales, etcétera, etcétera. 

Todo esto canalizado y coordinado con la 

Mesa Local de Comercio.  

 

Este reto es todavía más importante en 

este momento de crisis sanitaria y de 

pandemia, donde el sector primario y el 

comercio local mostraron de una manera 

evidente su importancia y su relevancia 

como servicio esencial para la sociedad. 

 

 

Dicho esto, nos parece necesario que el 

Ayuntamiento desarrolle en estos 

momentos una plataforma digital de 

comercio online para el tejido comercial 

local, siendo además una promesa 
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Partido Socialista e está ben que empecen 

a facer algunha das medidas que levaban 

no programa. 

 

Sen embargo, é inexplicable que nun ano 

de mandato non fixeran nada no ámbito 

do comercio, ningunha das campañas e 

das iniciativas que, de promoción que 

viñan funcionando por outro lado 

estupendamente. Nin “Tendas á exame”, 

nin Samaín, nin mercadiños urbanos, 

nada.  

 

Agora o comercio local precisa campañas 

de promoción do consumo e da compra 

de produto local e de proximidade. Para 

iso tamén é fundamental que dende as 

administracións públicas nos 

impliquemos tamén na mellora, por 

exemplo, das liñas de distribución do 

produto local, etc. Os bonos de compra 

para o comercio local que aprobamos no 

PRESCO son unha boa idea, é idea da 

Marea Atlántica por certo, que xerou 

consenso co resto dos Grupos. Agora 

ben, a nosa proposta sempre foron uns 

bonos a modo de moeda local que 

contribuísen a axudar ás rendas máis 

baixas e a fomentar o consumo de 

proximidade. Un xeito de conectar gasto 

social de rescate con estímulo económico 

local. É dicir, a nosa proposta sempre 

tivo un enfoque redistributivo. O 

resultado final non foi ese, e celebramos 

evidentemente a medida dos bonos, 

cremos que son necesarios, pero cremos 

que neste momento tamén era necesario 

ir máis alá. Coido que este é un bo 

exemplo da importancia que teñen os 

comos en política. O como desenvolver 

unha política pública respecto ao que. 

Estamos de acordo no que, pero os 

comos son o que verdadeiramente marca 

a diferenza. En este momento a 

sociedade precisa políticas públicas 

transformadoras e de mirada longa, como 

podería ser a implantación dunha moeda 

social na nosa cidade. 

 

electoral del Partido Socialista y está 

bien que empiecen a hacer alguna de las 

medidas que llevaban en el programa. 

 

Sin embargo, es inexplicable que en un 

año de mandato no hicieran nada en el 

ámbito del comercio, ninguna de las 

campañas y de las iniciativas que, de 

promoción que venían funcionando por 

otro lado estupendamente. Ni “Tiendas a 

examen”, ni Samaín, ni mercadillos 

urbanos, nada.  

 

Ahora el comercio local necesita 

campañas de promoción del consumo y 

de la compra de producto local y de 

proximidad. Para eso también es 

fundamental que desde las 

administraciones públicas nos 

impliquemos también en la mejora, por 

ejemplo, de las líneas de distribución del 

producto local, etc. Los bonos de compra 

para el comercio local que aprobamos en 

el PRESCO son una buena idea, es idea 

de la Marea Atlántica por cierto, que 

generó consenso con el resto de los 

Grupos. Ahora bien, nuestra propuesta 

siempre fueron unos bonos a modo de 

moneda local que contribuyeran a ayudar 

a las rentas más bajas y a fomentar el 

consumo de proximidad. Una manera de 

conectar gasto social de rescate con 

estímulo económico local. Es decir, 

nuestra propuesta siempre tuvo un 

enfoque redistributivo. El resultado final 

no fue ese, y celebramos evidentemente la 

medida de los bonos, creemos que son 

necesarios, pero creemos que en este 

momento también era necesario ir más 

allá. Creo que este es un buen ejemplo de 

la importancia que tienen los cómos en 

política. El cómo desarrollar una política 

pública respecto al qué. Estamos de 

acuerdo en el qué, pero los cómos son lo 

que verdaderamente marca la diferencia. 

En este momento la sociedad necesita 

políticas públicas transformadoras y de 

mirada larga, como podría ser la 

implantación de una moneda social en 
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Ás trece horas e sete minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Varela 

Gómez. 
 

Ademais, cando falamos de desarrollo de 

software, de tecnoloxía, tamén hai 

diferencias fundamentais en como facer 

as cousas. Podemos comprar un produto 

tecnolóxico a unha empresa X, un 

produto que por outro lado está enlatado 

e o máis probable é que non se adapte ao 

que exactamente precisamos. Neste caso, 

o noso tecido comercial. Ou podemos 

buscar unha solución de software libre, 

contar co tecido tecnolóxico local e que 

traballa en software libre, que é moito e 

moi bo, e xerar coñecemento tamén 

dentro da administración, para que o 

know how desa aplicación quede na casa. 

Nos modos está a diferenza entre 

políticas públicas continuistas (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) ou 

transformadoras. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Delso. 

 

Polo Grupo Popular, señora Cendán. 

  

Señora Cendán Gayoso 

 

Si, gracias, señora alcaldesa. 

 

Sodes moito máis ca un servizo, sodes 

moito máis que xeradores de emprego, 

dades vida ás nosas rúas. Agora que o 

consumo parece que remonta, 

necesitamos que recuperedes o pulso 

perdido. Estamos aquí para sumar por 

Coruña, non o ides a facer sos. Este duro 

trago ímolo pasar xuntos. É de toda a 

Corporación o compromiso de axudar ao 

nuestra ciudad.  

 

A las trece horas y siete minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Varela 

Gómez. 
 

Además, cuando hablamos de desarrollo 

de software, de tecnología, también hay 

diferencias fundamentales en cómo hacer 

las cosas. Podemos comprar un producto 

tecnológico a una empresa X, un 

producto que por otro lado está enlatado 

y lo más probable es que no se adapte a 

lo que exactamente necesitamos. En este 

caso, nuestro tejido comercial. O 

podemos buscar una solución de software 

libre, contar con el tejido tecnológico 

local y que trabaja en software libre, que 

es mucho y muy bueno, y generar 

conocimiento también dentro de la 

administración, para que el “know how” 

de esa aplicación quede en casa. En los 

modos está la diferencia entre políticas 

públicas continuistas (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) o 

transformadoras. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Delso. 

 

Por el Grupo Popular, señora Cendán. 

  

Señora Cendán Gayoso 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

Sois mucho más que un servicio, sois 

mucho más que generadores de empleo, 

dais vida a nuestras calles. Ahora que el 

consumo parece que remonta, 

necesitamos que recuperéis el pulso 

perdido. Estamos aquí para sumar por 

Coruña, no lo vais a hacer solos. Este 

duro trago lo vamos a pasar juntos. Es de 

toda la Corporación el compromiso de 
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noso comercio a reverter esta situación. 

Unha situación que precisa xa de 

medidas efectivas que garantan a 

continuidade da actividade comercial 

herculina, como as adoptadas 

recentemente e que nós propuxemos xa 

en marzo. Axudas económicas a 

autónomos e PEMES, disposición de 

liquidez, pago de aluguer de locais e 

cotas de autónomos ou subvencións para 

compras de materiais de protección e 

desinfección. 

 

Falamos dunha actividade que nos 

últimos meses debátese entre a 

necesidade de abrir e a incerteza dun 

futuro próximo, un futuro do que o único 

que sabemos é que cambia a unha 

velocidade de vertixe. Vímolo e vivímolo 

nestes últimos meses, onde moitos 

negocios tiveron que reinventarse e 

buscar novas fórmulas de traballo, 

métodos de venda e alianzas: atención 

telefónica, reparto a domicilio ou novos 

medios de pago. 

 

Polas restricións e tamén polo medo a 

saír á rúa, o consumidor aumentou a súa 

actividade por internet. Faise precisa por 

tanto a adaptación ás novas necesidades 

creadas se queremos un comercio 

minorista próspero e adaptado ós 

cambios dos hábitos do consumo. Nesta 

liña xa está traballando a Xunta de 

Galicia, que destina agora mesmo 23,5 

millóns de euros para que o comercio e 

as PEMES gañen en competitividade no 

novo contexto económico. 6,5 millóns á 

dixitalización das PEMES, 4 a facilitar o 

teletraballo, 3 ao impulso da 

dixitalización no rural e na economía 

social, 6 á internacionalización dixital, e 

á liña máis acaída, ó tema que hoxe 

tratamos, 4 millóns á modernización e á 

innovación do comercio de proximidade 

para o desenvolvemento de novas canles 

e fórmulas de comercialización e para a 

adaptación dos seus establecementos. 

 

ayudar a nuestro comercio a revertir esta 

situación. Una situación que necesita ya 

medidas efectivas que garanticen la 

continuidad de la actividad comercial 

herculina, como las adoptadas 

recientemente y que nosotros propusimos 

ya en marzo. Ayudas económicas a 

autónomos y PYMES, disposición de 

liquidez, pago de alquiler de locales y 

cuotas de autónomos o subvenciones 

para compras de materiales de 

protección y desinfección. 

 

Hablamos de una actividad que en los 

últimos meses se debate entre la 

necesidad de abrir y la incertidumbre de 

un futuro próximo, un futuro del que lo 

único que sabemos es que cambia a una 

velocidad de vértigo. Lo vimos y lo 

vivimos en estos últimos meses, donde 

muchos negocios tuvieron que 

reinventarse y buscar nuevas fórmulas de 

trabajo, métodos de venta y alianzas: 

atención telefónica, reparto a domicilio o 

nuevos medios de pago. 

 

Por las restricciones y también por el 

miedo a salir a la calle, el consumidor 

aumentó su actividad por internet. Se 

hace necesaria por tanto la adaptación a 

las nuevas necesidades creadas si 

queremos un comercio minorista 

próspero y adaptado a los cambios de los 

hábitos del consumo. En esta línea ya 

está trabajando la Xunta de Galicia, que 

destina ahora mismo 23,5 millones de 

euros para que el comercio y las PYMES 

ganen en competitividad en el nuevo 

contexto económico. 6,5 millones a la 

digitalización de las PYMES, 4 a facilitar 

el teletrabajo, 3 al impulso de la 

digitalización en el rural y en la 

economía social, 6 a la 

internacionalización digital, y a la línea 

más apropiada, al tema que hoy 

tratamos, 4 millones a la modernización y 

a la innovación del comercio de 

proximidad para el desarrollo de nuevos 

canales y fórmulas de comercialización y 
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A dixitalización xa non é unha opción. 

Necesitamos ter presenza online, estar 

xeo-localizados e posicionarnos como 

referencia de futuro, ofrecendo ó 

consumidor unha multiplicidade 

comunicativa. Nós sabémolo, e por iso 

sempre apostamos por incluír no noso 

proxecto de cidade a implantación dun 

plan de dixitalización do comercio. Unha 

aposta na que insistimos cando 

solicitamos no último orzamento un 

convenio coa FUCC para a posta en 

marcha dunha plataforma como a que 

hoxe trae aquí a señora Martínez.  

 

 

É por iso que o noso voto é a favor, xa 

que se ben a moción incide nas 

características técnicas do servizo en si, 

ten o espírito que compartimos. Estamos 

aquí para sumar por Coruña, non o ides 

facer sos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cendán. 

 

Polo Grupo Socialista, señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Si, gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, o Grupo de o Goberno 

está de acordo coa filosofía e o contido 

desta moción polo que xa lle adianto o 

noso voto favorable á mesma. 

 

 

E que non podemos estar máis de acordo 

constatando os feitos: por unha banda, o 

traballo que xa se está a desenrolar na 

Concellaría de Comercio dende fai algún 

tempo, na liña de dotar ao comercio 

para la adaptación de sus 

establecimientos. 

 

La digitalización ya no es una opción. 

Necesitamos tener presencia online, estar 

geo-localizados y posicionarnos como 

referencia de futuro, ofreciendo al 

consumidor una multiplicidad 

comunicativa. Nosotros lo sabemos, y por 

eso siempre apostamos por incluir en 

nuestro proyecto de ciudad la 

implantación de un plan de digitalización 

del comercio. Una apuesta en la que 

insistimos cuando solicitamos en el 

último presupuesto un convenio con la 

FUCC para la puesta en marcha de una 

plataforma como la que hoy trae aquí la 

señora Martínez.  

 

Es por eso que nuestro voto es a favor, ya 

que si bien la moción incide en las 

características técnicas del servicio en sí, 

tiene el espíritu que compartimos. 

Estamos aquí para sumar por Coruña, no 

lo vais a hacer solos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cendán. 

 

Por el Grupo Socialista, señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Martínez, el Grupo del Gobierno 

está de acuerdo con la filosofía y el 

contenido de esta moción por lo que ya le 

adelanto nuestro voto favorable a la 

misma. 

 

Y que no podemos estar más de acuerdo 

constatando los hechos: por una parte, el 

trabajo que ya se está desenrollando en 

la Concejalía de Comercio desde hace 

algún tiempo, en la línea de dotar al 
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coruñés dunha ferramenta tan necesaria 

—imprescindible, diría eu— como unha 

plataforma dixital, algo que por certo xa 

é longamente demandado polos propios 

comerciantes; e por outra banda, o 

recentemente aprobado PRESCO, que na 

súa liña 5 fai unha decidida aposta polo 

apoio á dixitalización do noso comercio 

con dúas liñas de actuación que xa 

vostedes sinalan na súa moción e que 

conta cunha dotación tan importante 

como 600.000 €. 

 

É tremendamente complexo —por non 

dicir imposible— pensar que neste 

período de pandemia do que estamos a 

saír poida ter algo positivo, pero si 

puidera alo menos salientar algo que se 

asemelle unha certa positividade, é o 

descubrimento para moitos, 

redescubrimento para algúns, dos nosos 

veciños comerciantes, eses que tiveron a 

tenda aberta para que mercáramos carne, 

peixe, legumes ou froita que levar as 

nosas mesas. Eses que hoxe xa non son 

para nós caras descoñecidas. Tantos e 

tantos nomes propios detrás dos que 

atopamos calidade, confianza, cercanía, 

seguridade, e ós que toca ser quen de 

axudalos a seguir adiante 

especializándose e modernizándose. 

Porque agora que vamos a unha nova 

normalidade, debemos non só agradecer 

que estiveran aí cando os necesitamos, se 

non recoñecer a súa importancia e a súa 

aportación á economía da cidade, e polo 

mesmo, procurar que sigan estando aí 

para facer un sector comercial grande, 

forte e competitivo. Agora ábrese diante 

deles e diante de nós unha oportunidade 

única que non podemos desaproveitar. 

 

 

 

Moitas das medidas propostas por 

vostede xa as tiñamos asumidas no 

traballo feito e outras a bo seguro que as 

falaremos e as desenrolaremos dende 

unha vontade de dotar ao noso tecido 

comercio coruñés de una herramienta tan 

necesaria —imprescindible, diría yo— 

como una plataforma digital, algo que 

por cierto ya es largamente demandado 

por los propios comerciantes; y por otra 

parte, el recién aprobado PRESCO, que 

en su línea 5 hace una decidida apuesta 

por el apoyo a la digitalización de 

nuestro comercio con dos líneas de 

actuación que ya ustedes señalan en su 

moción y que cuenta con una dotación 

tan importante cómo 600.000 €. 

 

Es tremendamente complejo —por no 

decir imposible— pensar que en este 

período de pandemia del que estamos 

saliendo pueda tener algo positivo, pero 

sí pudiese al menos destacar algo que se 

asemeje una cierta positividad, es el 

descubrimiento para muchos, 

redescubrimiento para algunos, de 

nuestros vecinos comerciantes, esos que 

tuvieron la tienda abierta para que 

comprásemos carne, pescado, legumbres 

o fruta que llevar a nuestras mesas. Esos 

que hoy ya no son para nosotros caras 

desconocidas. Tantos y tantos nombres 

propios detrás de los que encontramos 

calidad, confianza, cercanía, seguridad, y 

a los que toca ser quien de ayudarlos a 

seguir adelante especializándose y 

modernizándose. Porque ahora que 

vamos a una nueva normalidad, debemos 

no solo agradecer que estuviesen ahí 

cuando los necesitamos, si no reconocer 

su importancia y su aportación a la 

economía de la ciudad, y por lo mismo, 

procurar que sigan estando ahí para 

hacer un sector comercial grande, fuerte 

y competitivo. Ahora se abre delante de 

ellos y delante de nosotros una 

oportunidad única que no podemos 

desaprovechar. 

 

Muchas de las medidas propuestas por 

usted ya las teníamos asumidas en el 

trabajo hecho y otras a buen seguro que 

las hablaremos y las desarrollaremos 

desde una voluntad de dotar a nuestro 
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comercial dunha ferramenta dixital útil e 

acorde aos tempos. Di o PRESCO na súa 

memoria que é froito do diálogo e das 

achegas dos distintos Grupos da 

Corporación, así como da escoita das 

demandas e inquedanzas dos sectores 

afectados. Ese é o camiño que abriu a 

nosa alcaldesa, ese é o camiño que vai 

seguir a Concellaría de Comercio: o do 

diálogo, o do compromiso polo noso. E 

como a filosofía e no contido da súa 

moción vai nesa liña, conta co noso 

apoio. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Procedemos á votación da moción 

porque entendín, señora Martínez, que 

aceptaba a emenda presentada pola 

Marea. (A señora Martínez Lema 

asinte). 
 

Presidencia 

 

Ben, se incorpora a emenda á moción. 

 

 

Votación da primeira moción do 

Grupo Mixto, con emenda de adición 

do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica  
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción do Grupo 

Mixto, con emenda de adición do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, para 

garantir que se inclúan na plataforma 

dixital para o comercio online que está a 

elaborar este Concello, uns servizos 

básicos, votando ao mesmo tempo as 

señoras concelleiras e os señores 

concelleiros presentes no Salón de Plenos 

e a señora concelleira que asiste 

telematicamente a este Pleno, 

tejido comercial de una herramienta 

digital útil y acorde a los tiempos. Dice el 

PRESCO en su memoria que es fruto del 

diálogo y de las aportaciones de los 

distintos Grupos de la Corporación, así 

como de la escucha de las demandas e 

inquietudes de los sectores afectados. Ese 

es el camino que abrió nuestra alcaldesa, 

ese es el camino que va a seguir la 

Concejalía de Comercio: el del diálogo, 

el del compromiso por lo nuestro. Y como 

la filosofía y en el contenido de su moción 

va en esa línea, cuenta con nuestro 

apoyo. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

Procedemos a la votación de la moción 

porque entendí, señora Martínez, que 

aceptaba la enmienda presentada por la 

Marea. (La señora Martínez Lema 

asiente). 
 

Presidencia 

 

Bien, se incorpora la enmienda a la 

moción. 

 

Votación de la primera moción del 

Grupo Mixto, con enmienda de adición 

del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica  
 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción del 

Grupo Mixto, con enmienda de adición 

del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica, para garantizar que se 

incluyan en la plataforma digital para el 

comercio online que está elaborando este 

Ayuntamiento, unos servicios básicos, 

votando al mismo tiempo las señoras 

concejales y los señores concejales 

presentes en el Salón de Plenos y la 

señora concejala que asiste  
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producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos) 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobada por 

unanimidade. 

 

87. Moción para garantir que se 

inclúan na plataforma dixital para o 

comercio online que está a elaborar 

este Concello, uns servizos básicos. 

 

 

Acordo 

 

1. Non esixir ningún tipo de investimento 

inicial durante un período de entre seis 

meses ou un ano. 

 

2. Ir acompañada do Plan de 

Asesoramento e Formación dixital 

aprobado na Liña 5 do PRESCO, para un 

resultado positivo que pode ser 

espectacular. 

3. A plataforma debe integrar todos os 

mecanismos necesarios para poñer en 

marcha un comercio que poida vender 

online e o manexo debe ser sinxelo e 

intuitivo abarcando os medios 

tecnolóxicos, de posicionamento, 

loxísticos e de comunicación necesarios. 

 

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos) 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, queda aprobada por 

unanimidad. 

 

87. Moción para garantizar que se 

incluyan en la plataforma digital para el 

comercio online que está elaborando 

este Ayuntamiento, unos servicios 

básicos. 

 

Acuerdo 

 

1. No exigir ningún tipo de inversión 

inicial durante un período de entre seis 

meses o un año. 
 

2. Ir acompañada del Plan de 

Asesoramiento y Formación digital 

aprobado en la Línea 5 del PRESCO, 

para un resultado positivo que puede ser 

espectacular. 

3. La plataforma debe integrar todos los 

mecanismos necesarios para poner en 

marcha un comercio que pueda vender 

online y el manejo debe ser sencillo e 

intuitivo abarcando los medios 

tecnológicos, de posicionamiento, 

logísticos y de comunicación necesarios. 
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4. Para promover esta plataforma 

débense promover contactos que dean 

apoio a esta iniciativa, como outras 

entidades ou mesmo o apoio loxístico de 

Correos. 

 

5. Trátase de ir de tendas nunha soa 

plataforma, onde cada comercio deseñe o 

seu espazo do mesmo xeito que o fai no 

escaparate da súa tenda física, cun 

manexo de personalización sinxelo e 

onde facer que o cliente senta coma se 

pasease por unha rúa comercial, vendo 

escaparates, entrando ao comercio, vendo 

os produtos e comprando. 

 

 

6. Unha vez verificada a compra, a 

plataforma deberá indicar á empresa 

encargada dos envíos cando e onde 

recoller o paquete e ao comerciante a que 

hora debe telo listo. 

 

7. A plataforma encargarase de, ademais 

de facilitar todas as solucións 

tecnolóxicas (xestión de estocaxe, 

medios de pago correctamente 

configurados…), dar soporte e: 

 

a) Realizar as fotografías aos produtos, 

crear as fichas, subilas ás diferentes 

categorías do catálogo da tenda na 

plataforma. 

 

b) Realizar o plan de asesoramento e 

formación dixital para un paso seguro da 

tenda tradicional ao novo reto dixital. 

 

c) Levar a cabo a campaña de márketing, 

a comunicación e difusión, a publicidade 

dos negocios adheridos. 

d) Ofrecer un servizo de mantemento 

técnico personalizado a cada tenda por 

unha cantidade mensual inicial durante 

un ano e que non exceda de 40 €. 

 

e) Informar periodicamente ó Concello 

da súa evolución, con datos e cifras da 

efectividade e rendemento da plataforma. 

4. Para promover esta plataforma se 

deben promover contactos que den apoyo 

a esta iniciativa, como otras entidades o 

mismo el apoyo logístico de Correos. 

 

 

5. Se trata de ir de tiendas en una sola 

plataforma, donde cada comercio diseñe 

su espacio al igual que lo hace en el 

escaparate de su tienda física, con un 

manejo de personalización sencillo y 

donde hacer que el cliente se sienta como 

si pasease por una calle comercial, 

viendo escaparates, entrando al 

comercio, viendo los productos y 

comprando. 

 

6. Una vez verificada la compra, la 

plataforma deberá indicar a la empresa 

encargada de los envíos cuándo y dónde 

recoger el paquete y al comerciante a qué 

hora debe tenerlo listo. 

 

7. La plataforma se encargará de, 

además de facilitar todas las soluciones 

tecnológicas (gestión de estocaje, medios 

de pago correctamente configurados…), 

dar soporte y: 

 

a) Realizar las fotografías a los 

productos, crear las fichas, subirlas a las 

diferentes categorías del catálogo de la 

tienda en la plataforma. 
 

b) Realizar el plan de asesoramiento y 

formación digital para un paso seguro de 

la tienda tradicional al nuevo reto digital. 

 

c) Llevar a cabo la campaña de 

marketing, la comunicación y difusión, la 

publicidad de los negocios adheridos. 

d) Ofrecer un servicio de mantenimiento 

técnico personalizado a cada tienda por 

una cantidad mensual inicial durante un 

año y que no exceda de 40 €. 

 

e) Informar periódicamente al 

Ayuntamiento de su evolución, con datos 

y cifras de la efectividad y rendimiento de 
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8. A gran vantaxe do pequeno comercio é 

o trato personalizado e hoxe en día cun 

bo equipo técnico, tamén se pode facer a 

través de internet mesmo antes de pechar 

unha compra, o poder ofrecer falar 

directamente co dependente, comentarlle 

dúbidas coma se realmente o cliente se 

atopase nunha tenda física. 

 

Se estes 8 acordos mínimos se compren, 

unha vez que o comerciante adquirise a 

destreza necesaria durante os primeiros 

meses, xa non lle supoñerá tanto esforzo 

dixitalizar todo o seu produto na tenda 

on-line, ademais das definicións ou os 

posicionamentos e a Plataforma será un 

éxito para o comercio e os autónomos. 

 

 

9. Que a plataforma dixital de comercio 

on-line do Concello se desarrolle 

principalmente en software libre e conte 

con estándares de datos abertos e 

reutilizables tal e como establece a 

Axenda Dixital Europea. 

 

10. Desenvolver as accións para que a 

plataforma dixital de comercio on-line do 

Concello incorpore o servizo de reparto 

en bicicleta de última milla. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira.- Moción sobre  medidas 

para o sector do mar. 
 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición, que é aceptada 

polo Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego. 
 

Intervencións 

 

Presidencia 

la plataforma. 

 

8. La gran ventaja del pequeño comercio 

es el trato personalizado y hoy en día con 

un buen equipo técnico, también se puede 

hacer a través de internet incluso antes 

de cerrar una compra, el poder ofrecer 

hablar directamente con el dependiente, 

comentarle dudas como si realmente el 

cliente se encontrase en una tienda física. 

 

Si estos 8 acuerdos mínimos se cumplen, 

una vez que el comerciante haya 

adquirido la destreza necesaria durante 

los primeros meses, ya no le supondrá 

tanto esfuerzo digitalizar todo su 

producto en la tienda on-line, además de 

las definiciones o los posicionamientos y 

la Plataforma será un éxito para el 

comercio y los autónomos. 

 

9. Que la plataforma digital de comercio 

on-line del Ayuntamiento se desarrolle 

principalmente en software libre y cuente 

con estándares de datos abiertos y 

reutilizables tal y como establece la 

Agenda Digital Europea. 

 

10. Desarrollar las acciones para que la 

plataforma digital de comercio on-line 

del Ayuntamiento incorpore el servicio de 

reparto en bicicleta de última milla. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera.- Moción sobre  medidas para el 

sector del mar. 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de adición, que es aceptada 

por el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 
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Pasamos xa coas mocións do Bloque 

Nacionalista Galego. A primeira delas é 

sobre medidas para o sector do mar, e 

consta unha emenda de adición da Marea 

Atlántica. 

 

Ten a palabra o señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

A pesca e  o marisqueo son parte 

fundamental da historia e da identidade 

desta cidade. O casco vello extramuros 

chámase A Pescaría. A cidade medrou 

arredor do seu porto, que tiña na pesca a 

súa actividade fundamental, e aínda hoxe 

a pesca e todas as actividades derivadas é 

un dos motores económicos da nosa 

cidade. Mais a crise provocada pola 

pandemia fixo que se agravasen algunhas 

das patoloxías que xa puñan en risco o 

futuro deste sector. O peche dos 

establecementos de restauración e 

hostalería reduciu drasticamente as 

vendas no sector e produciu unha grave 

caída de prezos. A Xunta de Galiza tiña 

competencia para decretar o cese de 

actividade, como se fundamenta e como 

fixo, por certo, o Principado de Asturias, 

pero como é costume a Xunta preferiu 

non facer nada. O devalo de ingresos 

provocado por esta situación está 

poñendo en risco o futuro de moitas 

familias. Pensemos, por exemplo, nas 

mariscadoras. As persoas que forman 

parte deste colectivo na súa inmensa 

maioría teñen rendas baixas, sen apenas 

aforros, polo que lles é practicamente 

imposíbel sen ingresos afrontar pagos 

como as cotas á seguridade social e 

atender as necesidades básicas, e a 

maiores disto están as dificultades para 

poder realizar de xeito seguro a 

actividade. 

 

 

 

Pasamos ya con las mociones del Bloque 

Nacionalista Galego. La primera de ellas 

es sobre medidas para el sector del mar, 

y consta una enmienda de adición de la 

Marea Atlántica. 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

La pesca y el  marisqueo son parte 

fundamental de la historia y de la 

identidad de esta ciudad. El casco viejo  

extramuros se llama La Pescadería. La 

ciudad creció alrededor de su puerto, que 

tenía en la pesca su actividad 

fundamental, y aun hoy la pesca y todas 

las actividades derivadas es uno de los 

motores económicos de nuestra ciudad. 

Pero la crisis provocada por la pandemia 

hizo que se agravaran algunas de las 

patologías que ya ponían en riesgo el 

futuro de este sector. El cierre de los 

establecimientos de restauración y 

hostelería redujo drásticamente las 

ventas en el sector y produjo una grave 

caída de precios. La Xunta de Galicia 

tenía competencia para decretar el cese 

de actividad, como se fundamenta y como 

hizo, por cierto, el Principado de 

Asturias, pero como es costumbre la 

Xunta prefirió no hacer nada. La bajada 

de ingresos provocada por esta situación 

está poniendo en riesgo el futuro de 

muchas familias. Pensemos, por ejemplo, 

en las mariscadoras. Las personas que 

forman parte de este colectivo en su 

inmensa mayoría tienen rentas bajas, sin 

apenas ahorros, por lo que les es 

prácticamente imposible sin ingresos 

afrontar pagos como las cuotas a la 

seguridad social y atender las 

necesidades básicas, y a mayores de esto 

están las dificultades para poder realizar 

de manera segura la actividad. 
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Ás trece horas e quince minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Díaz 

Villoslada. 

 

Por iso instamos á Xunta de Galiza a 

impulsar medidas para facer fronte ás 

consecuencias socioeconómicas desta 

situación e a adoptar, tamén, as medidas 

necesarias para garantir a protección dos 

traballadores e traballadoras do mar. 

 

 

E a este problema súmanse o conflito 

entre bateeiros e percebeiros. O percebe e 

a cría do mexillón son dúas especies que 

conviven no mesmo hábitat e o conflito 

xorde ao coincidir en determinadas zonas 

as autorizacións para a extracción da 

mexilla cos plans de explotación do 

percebe. 

 

No caso concreto da Coruña, dáse 

ademais a circunstancia de que se está 

procedendo á extracción de mexilla en 

zonas como as Illas de San Pedro ou o 

entorno da Torre de Hércules, declaradas 

Espazos Naturais de Interese Local. E 

teño que admitir que a Xunta de Galiza 

hai algo que xa tiña aprendido antes da 

pandemia: lavar as mans. Pero neste caso 

o que se precisa non é que se lave as 

mans. O que se necesita é que a Xunta 

asuma as súas responsabilidades e o certo 

é que non actuou até que o conflito saltou 

aos medios de comunicación e adquiriu 

especial virulencia. Pero non abonda con 

solucións momentáneas e conxunturais. 

A Xunta ten que establecer un  modelo 

de aproveitamento da cría de mexillón 

que delimite época, forma e zonas nas 

que se pode proceder á súa extracción 

sen poñer en risco o percebe e outras 

especies. 

 

 

 

E no caso concreto da Coruña é necesario 

ademais que a Xunta e o Goberno 

Municipal adopten as medidas oportunas 

A las trece horas y quince minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Díaz 

Villoslada. 
 

Por eso instamos a la Xunta de Galicia a 

impulsar medidas para hacer frente a las 

consecuencias socioeconómicas de esta 

situación y a adoptar, también, las 

medidas necesarias para garantizar la 

protección de los trabajadores y 

trabajadoras del mar. 

 

Y a este problema se suman el conflicto 

entre  bateeros y  perceberos. El percebe 

y la cría del mejillón son dos especies que 

conviven en el mismo hábitat y el 

conflicto surge al coincidir en 

determinadas zonas las autorizaciones 

para la extracción de la  mejilla con los 

planes de explotación del percebe. 

 

En el caso concreto de A Coruña, se da 

además la circunstancia de que se está 

procediendo a la extracción de  mejilla 

en zonas como las Islas de San Pedro o el 

entorno de la Torre de Hércules, 

declaradas espacios naturales de interés 

local. Y tengo que admitir que la Xunta 

de Galicia hay algo que ya había 

aprendido antes de la pandemia: lavar 

las manos. Pero en este caso lo que se 

precisa no es que se lave las manos. Lo 

que se necesita es que la Xunta asuma sus 

responsabilidades y lo cierto es que no 

actuó hasta que el conflicto saltó a los 

medios de comunicación y adquirió 

especial virulencia. Pero no es suficiente 

con soluciones momentáneas y 

coyunturales. La Xunta tiene que 

establecer un  modelo de 

aprovechamiento de la cría de mejillón 

que delimite época, forma y zonas en las 

que se puede proceder a su extracción sin 

poner en riesgo el percebe y otras 

especies. 

 

Y en el caso concreto de A Coruña es 

necesario además que la Xunta y el 

Gobierno Municipal adopten las medidas 
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para que o aproveitamento económico 

dos recursos das zonas declaradas ENIL 

non ameace a sustentabilidade deses 

recursos nin a biodiversidade. 

 

 

Estas son as razóns que fundamentan esta 

moción. Polos motivos expostos, 

solicitamos o voto favorábel e anuncio 

que aceptamos a emenda da Marea 

Atlántica porque complementa e 

completa a nosa moción. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 
 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Fíxose unha proposta desde a Xunta ás 

confrarías e aos bateeiros para ampliar o 

período de extracción da mexilla por un 

período de un mes onde, ademais, 

quedarían excluídos 50 quilómetros de 

costa en toda Galicia e que tivo unha 

acollida diferente por ambas as partes 

pero que se espera que funcione. 

 

O que se lles acordou para os bateeiros é 

unha prórroga excepcional con motivo do 

coronavirus para a extracción da cría do 

mexillón durante este mes de xuño e 

delimitar as zonas onde se retire a 

mexilla. 

 

Se os socios das federacións das 

confrarías e os socios das asociacións de 

bateeiros logran aceptar este acordo, 

dende logo nós tamén porque é 

importante que todos poidan traballar e 

que non se produzan conflitos. 

 

Ao coincidir as zonas de traballo é 

oportunas para que el aprovechamiento 

económico de los recursos de las zonas 

declaradas  ENIL no amenace la 

sostenibilidad de esos recursos ni la 

biodiversidad. 

 

Estas son las razones que fundamentan 

esta moción. Por los motivos expuestos, 

solicitamos el voto favorable y anuncio 

que aceptamos la enmienda de la Marea 

Atlántica porque complementa y 

completa nuestra moción. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Se hizo una propuesta desde la Xunta a 

las cofradías y a los  bateros para 

ampliar el período de extracción de la  

mejilla por un período de un mes donde, 

además, quedarían excluidos 50 

kilómetros de costa en toda Galicia y que 

tuvo una acogida diferente por ambas 

partes pero que se espera que funcione. 

 

Lo que se acordó para los  bateros es una 

prórroga excepcional con motivo del 

coronavirus para la extracción de la cría 

del mejillón durante este mes de junio y 

delimitar las zonas donde se retire la  

mejilla. 

 

Si los socios de las federaciones de las 

cofradías y los socios de las asociaciones 

de  bateros logran aceptar este acuerdo, 

desde luego nosotros también porque es 

importante que todos puedan trabajar y 

que no se produzcan conflictos. 

 

Al coincidir las zonas de trabajo es 
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normal que xurdan conflitos que hai que 

solucionar e se queremos unha 

explotación responsable de ambos 

produtos do mar todos teñen que facer un 

esforzo por chegar a un entendemento. 

Se se consegue preservar a extracción do 

percebe e da mexilla e á vez unha 

sintonía pacífica entre ambos os dous 

sectores será, sen dúbida, unha boa 

medida. 

 

As zonas onde se limita a extracción da 

mexilla na Coruña provincia son Mera, 

Roncudo, A Barca, Couso, Sagres e A 

Torre, polo cal a actividade ten que ser 

compatible co especial coidado do 

Espazo Natural de Interese Local no que 

está incluída a Torre. 

 

Apoiamos esta moción porque, aínda que 

haxa un acordo, nos parece positiva en 

aras de evitar posibles conflitos. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Pola Marea Atlántica, señora García. 

 

Señora García Gómez 
 

Si, moitas grazas. 

 

Acabamos de pasar case tres meses de 

pandemia na que fomos testemuñas do 

mitin diario do presidente da Xunta na 

televisión pública, fundamentalmente 

destinado para utilizar de maneira 

monopolística os medios de 

comunicación e poñerlle deberes ao 

Estado central. Iso contrasta coa falta de 

medidas e de políticas destinadas ao 

rescate nos eidos nos que a Xunta de 

Galicia ten a competencia de xestión e un 

deles é a pesca e o marisqueo. Estamos 

en absoluto desacordo con ese uso que se 

fai da televisión pública de todos e de 

normal que surjan conflictos que hay que 

solucionar y si queremos una explotación 

responsable de ambos productos del mar 

todos tienen que hacer un esfuerzo por 

llegar a un entendimiento. Si se consigue 

preservar la extracción del percebe y de 

la  mejilla y a la vez una sintonía pacífica 

entre ambos sectores será, sin duda, una 

buena medida. 

 

 

Las zonas donde se limita la extracción 

de la  mejilla en A Coruña provincia son 

Mera, Roncudo, A Barca, Couso,  Sagres 

y La Torre, por lo cual la actividad tiene 

que ser compatible con el especial 

cuidado del Espacio Natural de Interés 

Local en el que está incluida la Torre. 

 

Apoyamos esta moción porque, aunque 

haya un acuerdo, nos parece positiva en 

aras de evitar posibles conflictos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por la Marea Atlántica, señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, muchas gracias. 

 

Acabamos de pasar casi tres meses de 

pandemia en la que fuimos testigos del 

mitin diario del presidente de la Xunta en 

la televisión pública, fundamentalmente 

destinado para utilizar de manera  

monopolística los medios de 

comunicación y ponerle deberes al 

Estado central. Eso contrasta con la falta 

de medidas y de políticas destinadas al 

rescate en los ámbitos en los que la Xunta 

de Galicia tiene la competencia de 

gestión y uno de ellos es la pesca y el 

marisqueo. Estamos en absoluto 

desacuerdo con ese uso que se hace de la 
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todas e hai que poñer enriba da mesa que 

cando se trata de que a Xunta mova ficha 

as cousas se volven moitísimo máis 

difíciles. 

 

 

Efectivamente, o sector da pesca e o 

marisqueo foi un dos afectados, xa non 

só pola pandemia senón polas medidas de 

confinamento que levaron ao peche da 

hostalería, sufrindo unha perda de ventas 

moi importante e un deterioro dos 

ingresos nada desprezable, pero aquí non 

pasa nada, a Xunta non existe, dedícase a 

outras cousas. Por ese motivo, 

apoiaremos a moción que presenta o 

Bloque Nacionalista Galego, 

considerando que as demandas son moi 

sensatas e moi razoables. 

 

Pero tamén se fala de conflitos históricos 

que non teñen que ver con este período 

de pandemia como é o que enfrontou 

durante este tempo a percebeiros e 

bateeiros. Un conflito absolutamente 

cronificado, e gustaríame traer aquí unha 

noticia do Ideal Gallego de 2016 onde os 

percebeiros denuncian que os bateeiros 

esquilman de marisco as rochas. Falaban 

percebeiros da Coruña e facían alusión a 

que ese conflito se remontaba xa a 15 

anos atrás. Parécenos absolutamente 

lamentable que a Consellería do Mar 

actúe cando xa o conflito escalou 

tantísimo que practicamente se pasa á 

agresión física, non?, á parte de sufrir, 

efectivamente, un deterioro dos bancos 

de marisco e do medio ambiente moi 

notable. 

 

 

A Marea presenta unha emenda con dúas 

aportacións a esta moción. En primeiro 

lugar é que a esas áreas reservadas á 

extracción do percebe se lles engadan a 

área do Portiño, as Illas de San Pedro e 

Punta Langosteira, sabendo que son 

zonas de marisqueo e que utilizan os 

percebeiros da zona e, por outro lado, 

televisión pública de todos y de todas y 

hay que poner encima de la mesa que 

cuando se trata de que la Xunta mueva 

ficha las cosas se vuelven muchísimo más 

difíciles. 

 

Efectivamente, el sector de la pesca y el 

marisqueo fue uno de los afectados, ya no 

solo por la pandemia sino por las 

medidas de confinamiento que llevaron al 

cierre de la hostelería, sufriendo una 

pérdida de  ventas muy importante y un 

deterioro de los ingresos nada  

despreciable, pero aquí no pasa nada, la 

Xunta no existe, se dedica a otras cosas. 

Por ese motivo, apoyaremos la moción 

que presenta el Bloque Nacionalista 

Galego, considerando que las demandas 

son muy sensatas y muy razonables. 

 

Pero también se habla de conflictos 

históricos que no tienen que ver con este 

período de pandemia como es el que 

enfrentó durante este tiempo a  

perceberos y  bateros. Un conflicto 

absolutamente  cronificado, y me gustaría 

traer aquí una noticia del Ideal Gallego 

de 2016 donde los  perceberos denuncian 

que los  bateros esquilman de marisco las 

rocas. Hablaban  perceberos de A 

Coruña y hacían alusión a que ese 

conflicto se remontaba ya a 15 años 

atrás. Nos parece absolutamente 

lamentable que la Consellería del Mar 

actúe cuando ya el conflicto escaló  

tantísimo que prácticamente se pasa a la 

agresión física, ¿no?, aparte de sufrir, 

efectivamente, un deterioro de los bancos 

de marisco y del medio ambiente muy 

notable. 

 

La Marea presenta una enmienda con dos  

aportaciones a esta moción. En primer 

lugar es que a esas áreas reservadas a la 

extracción del percebe se les añadan el 

área del  Portiño, las Islas de San Pedro 

y Punta Langosteira, sabiendo que son 

zonas de marisqueo y que utilizan los  

perceberos de la zona y, por otro lado, 
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que o Concello, en colaboración coa 

Confraría, a Lonxa, a hostalería e o 

sector da Cultura pois utilice tamén ese 

PRESCO para esas medidas de 

promoción do produto local, neste caso 

da pesca e do marisqueo de proximidade, 

que nos parecen medidas positivas 

dedicadas a contrarrestar ese deterioro 

das ventas que sufriron nos últimos 

meses. 

 

É importante coidar eses sectores 

económicos de proximidade, é 

importante facelo dende o uso sostible 

dos recursos e é importante que a Xunta 

asuma unha vez máis as súas 

responsabilidades e as súas 

competencias. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora García. 

 

Polo Grupo Popular, señor Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

Ben, en primeiro lugar gustaríame 

agradecerlle á alcaldesa que deixase a súa 

cita de Neruda a medias porque como 

ben sabe, continúa “e óesme dende lonxe 

e a miña voz non te toca. Parece que os 

ollos se che tiveran voado e parece que 

un bico che pechase a boca”, e iso, a 

verdade é que, cuestións persoais á parte, 

sería dunha crueldade innecesaria co 

Grupo da Marea. 

 

Ás trece horas e vinte e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Díaz 

Villoslada. 

 

Señor Jorquera, de verdade que esta é 

unha moción que xera certo estrés. É algo 

estresante, non interesante, tamén pola 

importancia do sector na nosa economía, 

na economía da cidade, pero estresante 

que el Ayuntamiento, en colaboración 

con la Cofradía, la Lonja, la hostelería y 

el sector de la Cultura pues utilice 

también ese  PRESCO para esas medidas 

de promoción del producto local, en este 

caso de la pesca y del marisqueo de 

cercanías, que nos parecen medidas 

positivas dedicadas a contrarrestar ese 

deterioro de las  ventas que sufrieron en 

los últimos meses. 

 

Es importante cuidar esos sectores 

económicos de cercanías, es importante 

hacerlo desde el uso sostenible de los 

recursos y es importante que la Xunta 

asuma una vez más sus responsabilidades 

y sus competencias. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Por el Grupo Popular, señor Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien, en primer lugar me gustaría 

agradecerle a la alcaldesa que dejase su 

cita de  Neruda a medias porque como 

bien sabe, continúa “y me oyes desde 

lejos y mi voz no te toca. Parece que los 

ojos se te hubieran volado y parece que 

un beso te cerrara la boca”, y eso, la 

verdad es que, cuestiones personales 

aparte, sería de una crueldad innecesaria 

con el Grupo de la Marea. 

 

A las trece horas y veintidós minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Díaz Villoslada. 

 

Señor Jorquera, de verdad que esta es 

una moción que genera cierto  estrés. Es 

algo  estresante, no interesante, también 

por la importancia del sector en nuestra 

economía, en la economía de la ciudad, 
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porque vai ser moi complicado que eu 

poida dicirlle en 3 minutos todas as 

medidas que, dende o inicio da 

pandemia, está a desenvolver a Xunta de 

Galicia en apoio ao sector pesqueiro. 

Aínda así roubo uns segundos para 

dicirlle que Galicia é líder en enerxías 

renovables. 

 

Fala vostede de medidas para garantir a 

actividade, recomendacións e indicacións 

de seguridade e hixiene para o 

desenvolvemento de actividades na 

pesca, nas lonxas e no marisqueo. O 15 

de abril: reparto de 30.000 máscaras para 

profesionais da pesca, marisqueo, lonxas 

e sector bateeiro; desinfección de espazos 

portuarios; realización de tests ás 

tripulacións e protocolo de actuación ante 

a presenza de coronavirus a bordo de 

pesqueiros; control dos moluscos 

bivalvos que permitiron a venda de 

15.000 toneladas de recursos 

marisqueiros con todas as garantías 

sanitarias durante a pandemia. 

 

 

Ante outras administracións, aclaracións 

ante o Goberno do Estado do cese de 

actividade do marisqueo ante as 

dificultades de realización conforme ás 

normas de prevención. Demandas ante a 

Unión Europea de axudas á articulación 

das mesmas mediante a flexibilización do 

FEMP e petición de inclusión do 

marisqueo ao pé destas axudas. En 

relación coas mesmas, lembrar que a 

Xunta articula as axudas aos sectores do 

marisqueo, recursos específicos, 

acuicultura e transformación, así como a 

organizacións de produtores. É que estas 

achegas realízanse sen recibir fondos 

adicionais do FEMP, é dicir, todo o 

esforzo o soportará Galicia.  

 

 

En canto ás demandas para favorecer 

tamén a actividade da flota de gran altura 

e liñas de achega da liquidez: préstamos 

pero  estresante porque va a ser muy 

complicado que yo pueda decirle en 3 

minutos todas las medidas que, desde el 

inicio de la pandemia, está desarrollando 

la Xunta de Galicia en apoyo al sector 

pesquero. Aun así robo unos segundos 

para decirle que Galicia es líder en 

energías renovables. 

 

Habla usted de medidas para garantizar 

la actividad, recomendaciones e 

indicaciones de seguridad e higiene para 

el desarrollo de actividades en la pesca, 

en las lonjas y en el marisqueo. El 15 de 

abril: reparto de 30.000 máscaras para 

profesionales de la pesca, marisqueo, 

lonjas y sector  bateero; desinfección de 

espacios portuarios; realización de tests 

a las tripulaciones y protocolo de 

actuación ante la presencia de 

coronavirus a bordo de pesqueros; 

control de los moluscos bivalvos que 

permitieron la venta de 15.000 toneladas 

de recursos marisqueros con todas las 

garantías sanitarias durante la 

pandemia. 

 

Ante otras administraciones, 

aclaraciones ante el Gobierno del Estado 

del cese de actividad del marisqueo ante 

las dificultades de realización conforme a 

las normas de prevención. Demandas 

ante la Unión Europea de ayudas a la 

articulación de las mismas mediante la  

flexibilización del FEMP y petición de 

inclusión del marisqueo al pie de estas 

ayudas. En relación con las mismas, 

recordar que la Xunta articula las ayudas 

a los sectores del marisqueo, recursos 

específicos, acuicultura y transformación, 

así como a organizaciones de 

productores. Es que estas aportaciones se 

realizan sin recibir fondos adicionales 

del FEMP, es decir, todo el esfuerzo lo 

soportará Galicia.  

 

En cuanto a las demandas para favorecer 

también la actividad de la flota de gran 

altura y líneas de aportación de la 
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de apoios á industria marítimo-pesqueira 

dende o 4 de abril, con 9,4 millóns de 

euros de liquidez mediante financiamento 

do tráfico comercial, préstamos avalados 

e a baixas empresas; flexibilidade coas 

taxas portuarias, dende o 4 de abril 

tamén, 7,25 millóns de euros de liquidez; 

axilización da tramitación das axudas 

comprometidas, dende o 14 de marzo, 19 

millóns en axudas xa resoltas, todas elas 

para o abono de fondos xa investidos ou 

de novas necesidades derivadas da covid-

19. 

 

 

Falaba vostede tamén da solicitude de 

mediación da Xunta no conflito entre 

bateeiros e percebeiros. Chegan vostedes 

tarde. A Xunta xa emitiu recentemente 

dúas resolucións polas que prorroga a 

extracción de mexilla durante o mes de 

xullo e adopta medidas para garantir a 

convivencia pacífica entre bateeiros e 

percebeiros, froito dos contactos 

mantidos coas dúas partes para facer 

fronte a esta situación extraordinaria. 

 

 

Sobre o Espazo Natural de Interese Local 

seguro que o Goberno lle dará tamén 

cumprida información, pero o plan de 

conservación redactado polo Concello e 

xa co visto e prace da Xunta establece a 

normativa e as medidas de xestión 

necesarias para garantir os valores 

naturais do ENIL nos próximos 6 anos e 

iso supón unha garantía de pervivencia 

das especies e hábitats presentes cunha 

serie de medidas ás que se fará unha 

achega de 100.000 €, aínda que o ENIL 

non ten por que levar asignación de 

recursos económicos por parte da Xunta. 

 

 

 

En todo caso, aínda que penso que este 

tempo reducido non lle fixo xustiza a 

toda a batería de medidas que veño de 

resumir, si que quero dicir que non 

liquidez: préstamos de apoyos a la 

industria marítimo-pesquera desde el 4 

de abril, con 9,4 millones de euros de 

liquidez mediante financiación del tráfico 

comercial, préstamos avalados y a bajas 

empresas; flexibilidad con las tasas 

portuarias, desde el 4 de abril también, 

7,25 millones de euros de liquidez; 

agilización de la tramitación de las 

ayudas comprometidas, desde el 14 de 

marzo, 19 millones en ayudas ya 

resueltas, todas ellas para el abono de 

fondos ya invertidos o de nuevas 

necesidades derivadas de la  covid-19. 

 

Hablaba usted también de la solicitud de 

mediación de la Xunta en el conflicto 

entre  bateros y  perceberos. Llegan 

ustedes tarde. La Xunta ya emitió 

recientemente dos resoluciones por las 

que prorroga la extracción de  mejilla 

durante el mes de julio y adopta medidas 

para garantizar la convivencia pacífica 

entre  bateros y  perceberos, fruto de los 

contactos mantenidos con las dos partes 

para hacer frente a esta situación 

extraordinaria. 

 

Sobre el Espacio Natural de Interés Local 

seguro que el Gobierno le dará también 

cumplida información, pero el plan de 

conservación redactado por el 

Ayuntamiento y ya con el visto bueno de 

la Xunta establece la normativa y las 

medidas de gestión necesarias para 

garantizar los valores naturales del  

ENIL en los próximos 6 años y eso 

supone una garantía de pervivencia de 

las especies y hábitats presentes con una 

serie de medidas a las que se hará una 

aportación de 100.000 €, aunque el  

ENIL no tiene por qué llevar asignación 

de recursos económicos por parte de la 

Xunta. 

 

En todo caso, aunque pienso que este 

tiempo reducido no le hizo justicia a toda 

la batería de medidas que vengo de 

resumir, sí que quiero decir que no 



123 

 

queremos frustrar a súa petición e, polo 

tanto, sendo cousas coas que estamos de 

acordo pero que se están facendo, 

anunciamos que nos absteremos nesta 

moción. 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Pecha o turno o señor Lage Tuñas polo 

Grupo Socialista. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, adiántolle que o noso 

Grupo vai a votar favorablemente esta 

iniciativa. Entendemos tanto o fondo 

substanciado nas propostas que traen 

aquí, como tamén a exposición que 

vostede fixo, sendo coincidente en 

moitos aspectos coas políticas que nós 

vimos defendendo no ámbito do sector 

primario, neste caso concretamente do 

sector pesqueiro. 

 

Cabe recordar que o mar é para nós un 

sector estratéxico dentro da economía 

galega, e tamén nomeadamente nesta 

cidade. Non debemos esquecer que 

estamos diante do porto máis importante 

de España en descargas de peixes e 

mariscos frescos con máis de 40.000 

toneladas ao ano que pasan pola nosa 

lonxa. E dende aquí distribúense non só 

na cidade senón ao resto de España, 

exportándose tamén a outros países. 

 

 

Polo tanto, cando se fala do mar e do 

sector pesqueiro, do sector extractivo, do 

sector marisqueiro nesta cidade non 

estamos a falar de algo que sexa, 

digamos, menor. Estamos a falar dun 

sector que é relevante. 

queremos frustrar su petición y, por lo 

tanto, siendo cosas con las que estamos 

de acuerdo pero que se están haciendo, 

anunciamos que nos abstendremos en 

esta moción. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

Cierra el  turno el señor Lage Tuñas por 

el Grupo Socialista. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, le adelanto que nuestro 

Grupo va a votar favorablemente esta 

iniciativa. Entendemos tanto el fondo 

sustanciado en las propuestas que traen 

aquí, como también la exposición que 

usted hizo, siendo coincidente en muchos 

aspectos con las políticas que nosotros 

venimos defendiendo en el ámbito del 

sector primario, en este caso 

concretamente del sector pesquero. 

 

Cabe recordar que el mar es para 

nosotros un sector estratégico dentro de 

la economía gallega, y también 

especialmente en esta ciudad. No 

debemos olvidar que estamos ante el 

puerto más importante de España en 

descargas de pescados y mariscos frescos 

con más de 40.000 toneladas al año que 

pasan por nuestra lonja. Y desde aquí se 

distribuyen no solo en la ciudad sino al 

resto de España, exportándose también a 

otros países. 

 

Por lo tanto, cuando se habla del mar y 

del sector pesquero, del sector extractivo, 

del sector marisquero en esta ciudad no 

estamos hablando de algo que sea, 

digamos, menor. Estamos hablando de un 

sector que es relevante. 
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Recollo, ademais, a proposta, a invitación 

que facía a señora García ao falar do 

PRESCO. Xa ve, señora García, que o 

PRESCO, para non ser ambicioso, tamén 

pode valer para botar unha man no 

ámbito do sector pesqueiro e marisqueiro 

e, polo tanto, paréceme que todos 

podemos coincidir en que se se pode 

botar unha man, botarase. 

 

 

Ao final está claro que é moito mellor 

falar moito máis de Neruda que estar 

cabreados. Vainos a ir moito mellor a 

todos porque o vamos a levar, 

seguramente, doutro xeito. 

 

Da pesca nesta cidade viven en torno a 

10.000 persoas, só tendo en conta os 

empregos directos vinculados á propia 

pesca, á comercialización e ao transporte. 

Nós entendemos que é esencial facer a 

defensa dos intereses do sector que se 

fixo hoxe aquí, e ademais entendemos 

que reivindicar, diante da Administración 

Autonómica, que é a competente, é dicir, 

que a Xunta de Galicia sexa capaz de 

establecer un diálogo constante co sector 

para coñecer as súas necesidades, 

mellorar a súa seguridade e introducir 

garantías de carácter económico sobre o 

seu futuro, é algo que forma parte do 

ámbito competencial da Comunidade 

Autónoma, pero tamén debe formar parte 

do que se denomina o compromiso de 

país. É dicir, un equilibrio necesario entre 

os diferentes sectores económicos e 

desde logo tendo en conta algo que forma 

parte tamén da nosa especificidade. É 

dicir, nós podemos ter un plus, podemos 

ter unha iniciativa moito maior ca outras 

comunidades en determinados terreos e 

este é un deles, polo tanto, non só cabe 

pedir diálogo senón tamén traballar no 

terreo da comercialización, traballar no 

terreo da resolución dos problemas... 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

 

Recojo, además, la propuesta, la 

invitación que hacía la señora García al 

hablar del  PRESCO. Ya ve, señora 

García, que el  PRESCO, para no ser 

ambicioso, también puede valer para 

echar una mano en el ámbito del sector 

pesquero y marisquero y, por lo tanto, me 

parece que todos podemos coincidir en 

que si se puede echar una mano, se 

echará. 

 

Al final claro está que es mucho mejor 

hablar mucho más de  Neruda que estar 

enfadados. Nos va a ir mucho mejor a 

todos porque lo vamos a llevar, 

seguramente, de otro modo. 

 

De la pesca en esta ciudad viven en torno 

a 10.000 personas, solo teniendo en 

cuenta los empleos directos vinculados a 

la propia pesca, a la comercialización y 

al transporte. Nosotros entendemos que 

es esencial hacer la defensa de los 

intereses del sector que se hizo hoy aquí, 

y además entendemos que reivindicar, 

delante de la Administración 

Autonómica, que es la competente, es 

decir, que la Xunta de Galicia sea capaz 

de establecer un diálogo constante con el 

sector para conocer sus necesidades, 

mejorar su seguridad e introducir 

garantías de carácter económico sobre su 

futuro, es algo que forma parte del 

ámbito competencial de la Comunidad 

Autónoma, pero también debe formar 

parte de lo que se denomina el 

compromiso de país. Es decir, un 

equilibrio necesario entre los diferentes 

sectores económicos y desde luego 

teniendo en cuenta algo que forma parte 

también de nuestra especificidad. Es 

decir, nosotros podemos tener un plus, 

podemos tener una iniciativa mucho 

mayor que otras comunidades en 

determinados terrenos y este es uno de 

ellos, por lo tanto, no solo cabe pedir 

diálogo sino también trabajar en el 

terreno de la comercialización, trabajar 
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...remato, señora alcaldesa... pensando 

que o motor económico non é 

exclusivamente dependente dun sector. A 

pesca e o marisqueo son sectores 

importantes e nós vámoslle dar o noso 

apoio a un problema que é vello pero 

que, desde logo, necesita solución. 

 

 

 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Señor Jorquera, desculpe porque non 

escoitei. Acepta a emenda da Marea? 

Ben, pois votamos xa a moción coa 

emenda incorporada. 

 

Votación da primeira moción do 

Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego, con emenda de 

adición do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica  

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción do Bloque 

Nacionalista Galego coa emenda de 

adición do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica sobre medidas para o sector do 

mar, votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

en el terreno de la resolución de los 

problemas... (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) ...finalizo, señora 

alcaldesa… pensando que el motor 

económico no es exclusivamente 

dependiente de un sector. La pesca y el 

marisqueo son sectores importantes y 

nosotros vamos a darle nuestro apoyo a 

un problema que es viejo pero que, desde 

luego, necesita solución. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Señor Jorquera, disculpe porque no 

escuché. ¿Acepta la enmienda de la 

Marea? Bien, pues votamos ya la moción 

con la enmienda incorporada. 

 

Votación de la primera moción del 

Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego, con enmienda de 

adición del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica  

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete l votación la primera moción del 

Bloque Nacionalista Galego con la 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre 

medidas para el sector del mar, votando 

al mismo tiempo las señoras concejales y 

los señores concejales presentes en el 

Salón de Plenos y la señora concejala 

que asiste  telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 



126 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda aprobada a 

moción. 

 

88.- Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego con emenda de adición do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

sobre medidas para o sector do mar. 

 

Acordo 

 

1.   Demandar da Xunta de Galiza o 

impulso de medidas para facer fronte ás 

consecuencias socioeconómicas da crise 

do covid-19  no sector do mar e a 

adopción das medidas necesarias para 

garantir a protección dos traballadores e 

das traballadoras deste sector. 

 

 

2.  Demandar da Xunta de Galiza a posta 

en marcha de axudas para garantir a 

actividade das confrarías. 

 

3.  Instar ao Goberno municipal a 

solicitar que a Xunta de Galiza reclame 

as modificacións que sexan necesarias 

para axilizar o uso dos fondos que veñen 

da Unión Europea, incluída a demanda 

de fondos FEMP (Fondo Europeo 

Marítimo e da Pesca), para que as 

persoas afectadas poidan percibir axudas 

que lle permitan sobrevivir e garantir a 

plena salvagarda dos dereitos dos 

profesionais do mar de Galiza. 

 

 

4.  Instar ao Goberno municipal a 

demandar da Xunta de Galiza que exerza 

un labor de mediación no conflito entre 

bateeiros/as e percebeiros/as e a 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada la 

moción. 

 

88.- Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, con enmienda de adición del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

sobre  medidas para el sector del mar. 

 

Acuerdo 

 

1.  Demandar de la Xunta de Galicia el 

impulso de medidas para hacer frente a 

las consecuencias socioeconómicas de la 

crisis del  covid-19  en el sector del mar y 

la adopción de las medidas necesarias 

para garantizar la protección de los 

trabajadores y de las trabajadoras de 

este sector. 

 

2.  Demandar de la Xunta de Galicia la 

puesta en marcha de ayudas para 

garantizar la actividad de las cofradías. 

 

3.  Instar al Gobierno municipal a 

solicitar que la Xunta de Galicia reclame 

las modificaciones que sean necesarias 

para agilizar el uso de los fondos que 

vienen de la Unión Europea, incluida la 

demanda de fondos FEMP (Fondo 

Europeo Marítimo y de la Pesca), para 

que las personas afectadas puedan 

percibir ayudas que le permitan 

sobrevivir y garantizar la plena 

salvaguarda de los derechos de los 

profesionales del mar de Galicia. 

 

4.  Instar al Gobierno municipal a 

demandar de la Xunta de Galicia que 

ejerza una labor de mediación en el 

conflicto entre  bateeros/as y  
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establecer un modelo de aproveitamento 

de cría de mexillón, que delimite a época, 

forma e zonas nas que se pode proceder a 

súa extracción sen poñer en risco o 

percebe -e outras especies coas que 

comparte hábitat- e a vixiar e controlar 

de maneira axeitada a explotación dos 

recursos mariños. 

 

5.  Instar ao Goberno municipal e á 

Xunta de Galiza a adoptar as medidas 

oportunas para que o aproveitamento 

económico dos recursos das zonas 

declaradas Espazos Naturais de Interese 

Local non ameace a sustentabilidade dos 

recursos e a biodiversidade. 

 

As zonas reservadas para a extracción 

sostible do percebe no Concello da 

Coruña e limítrofes, concretamente a 

Torre de Hércules e os Faros de Mera, 

debe engadirse a área do Portiño, Illas de 

San Pedro e Punta Langosteira. 

 

6. Instar ao Goberno local, en 

colaboración coa Lonxa, a Confraría, o 

Consorcio de Turismo, a hostalería e o 

sector cultural da cidade, a abordar 

campañas de promoción e posta en valor 

o produto pesqueiro e marisqueiro de 

proximidade. 

 

Segunda.- Moción sobre  a lingua 

galega. 
 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición, que é aceptada 

polo Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego. 
 

Presidencia 
 

Segunda moción do Bloque Nacionalista 

Galego sobre a lingua galega. Hai unha 

emenda de adición da Marea Atlántica. 

 

 

Señora Veira. 

perceberos/as y a establecer un modelo 

de aprovechamiento de cría de mejillón, 

que delimite la época, forma y zonas en 

las que se puede proceder su extracción 

sin poner en riesgo el percebe -y otras 

especies con las que comparte hábitat- y 

a vigilar y controlar de manera idónea la 

explotación de los recursos marinos. 

 

5.  Instar al Gobierno municipal y a la 

Xunta de Galicia a adoptar las medidas 

oportunas para que el aprovechamiento 

económico de los recursos de las zonas 

declaradas Espacios Naturales de Interés 

Local no amenace la sostenibilidad de los 

recursos y la biodiversidad. 

 

Las zonas reservadas para la extracción 

sostenible del percebe en el Ayuntamiento 

de A Coruña y limítrofes, concretamente 

la Torre de Hércules y los Faros de 

Mera, debe añadirse el área del  Portiño, 

Islas de San Pedro y Punta Langosteira. 

 

6. Instar al Gobierno local, en 

colaboración con la Lonja, la Cofradía, 

el Consorcio de Turismo, la hostelería y 

el sector cultural de la ciudad, a abordar 

campañas de promoción y puesta en 

valor el producto pesquero y marisquero 

de proximidad. 

 

Segunda.- Moción sobre la lengua 

gallega. 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de adición, que es aceptada 

por el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la lengua gallega. Hay una 

enmienda de adición de la Marea 

Atlántica. 

 

Señora Veira. 
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Señora Veira González 
 

Si, comezo xa dicindo que aceptamos a 

emenda da Marea Atlántica a esta 

moción. 

 

Ben, trátase dunha moción en defensa, 

como di o propio inicio desta moción, 

unha moción en defensa da lingua 

galega. É certo que estamos en xuño e 

estas cuestións adóitanse circunscribir ao 

mes de maio, pero a nosa intención con 

esta moción é desestacionalizar –se o 

queremos dicir así– a defensa da lingua 

galega e adiala a todo o ano, as 24 horas 

do día, os 365 días do ano. Cremos que, 

como ben di a moción, o proceso de 

normalización da lingua galega 

impulsado até o día de hoxe por parte das 

administracións públicas non foi 

suficiente para garantir o dereito a vivir 

libremente na lingua propia de Galiza. Eu 

convido a todos os concelleiros e a todas 

as concelleiras desta Corporación a que 

intenten vivir durante unha semana as 24 

horas do día en galego, porque realmente 

hai serias dificultades para completar a 

vida integramente en galego, desde as 

complicacións sociais de vivirmos nun 

país con diglosia a dificultades que 

existen tamén no ámbito público e en 

diferentes ámbitos como o dos medios de 

comunicación, etc., etc. 

 

 

 

Constátanse importantes vulneracións á 

legalidade vixente, como o Estatuto de 

Autonomía, a Lei de normalización 

lingüística ou a Carta europea de linguas 

rexionais ou minoritarias. Mais tamén 

existe un importante desleixo por parte 

da Xunta de Galiza, a posta en marcha de 

políticas que favorezan o uso do galego e 

contribúan –que isto é o importante– a 

aumentar o número de galegofalantes. 

 

 

 

Señora Veira González 

 

Sí, comienzo ya diciendo que aceptamos 

la enmienda de la Marea Atlántica a esta 

moción. 

 

Bien, se trata de una moción en defensa, 

como dice el propio inicio de esta 

moción, una moción en defensa de la 

lengua gallega. Es cierto que estamos en 

junio y estas cuestiones  se suelen 

circunscribir al mes de mayo, pero 

nuestra intención con esta moción es  

desestacionalizar –si lo queremos decir 

así– la defensa de la lengua gallega y 

retrasarla a todo el año, las 24 horas del 

día, los 365 días del año. Creemos que, 

como bien dice la moción, el proceso de 

normalización de la lengua gallega 

impulsado hasta el día de hoy por parte 

de las administraciones públicas no fue 

suficiente para garantizar el derecho a 

vivir libremente en la lengua propia de 

Galicia. Yo invito a todos los concejales y 

a todas las concejalas de esta 

Corporación a que intenten vivir durante 

una semana las 24 horas del día en 

gallego, porque realmente hay serias 

dificultades para completar la vida 

íntegramente en gallego, desde las 

complicaciones sociales de vivir en un 

país con  diglosia a dificultades que 

existen también en el ámbito público y en 

diferentes ámbitos como el de los medios 

de comunicación, etc., etc. 

 

Se constatan importantes vulneraciones a 

la legalidad vigente, como el Estatuto de 

Autonomía, la Ley de Normalización 

Lingüística o la Carta Europea de 

Lenguas Regionales o Minoritarias. Pero 

también existe una importante dejadez 

por parte de la Xunta de Galicia, la 

puesta en marcha de políticas que 

favorezcan el uso del gallego y 

contribuyan –que esto es lo importante– a 

aumentar el número de gallegohablantes. 
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A política lingüística emprendida polo 

actual goberno galego non vai na 

dirección correcta e así o demostran os 

diferentes estudos realizados polo 

Consello da Cultura Galega e a Real 

Academia Galega en relación á lingua, 

tamén do Instituto Galego de Estatística, 

datos aos que eu facía referencia no 

pasado Pleno ao respecto da aprobación 

do Regulamento de escolas infantís. 

Datos tan elocuentes como que en 2008 

un 25%, que xa é pouco, unha cuarta 

parte dos nenos e das nenas entre 5 e 14 

anos aprenderan a falar en galego e en 

2018, 10 anos despois só o fixeran un 

18%. 

 

 

A perda de transmisión xeracional do 

galego é un feito que pode rematar coa 

saúde da nosa lingua e non acontece por 

casualidade. Hai medidas políticas que se 

poden poñer en marcha e é o que 

pretendemos con esta moción: animar ao 

Goberno galego a que emprenda o 

camiño da defensa da lingua galega. 

 

 

Ás trece horas e trinta e tres minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Deus 

Álvarez.  
 

Cremos, ademais, que esta pandemia nos 

deixa un mal sabor de boca porque o 

cambio ou o empeoramento da actitude 

do presidente da Xunta de Galicia 

dirixíndose en castelán na maior parte 

das súas intervencións (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) non só orais 

senón tamén nas redes sociais, supón un 

desprezo á nosa lingua que cremos que é 

absolutamente inaceptábel. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 
 

La política lingüística emprendida por el 

actual gobierno gallego no va en la 

dirección correcta y así lo demuestran los 

diferentes estudios realizados por el 

Consello da Cultura Galega y la Real 

Academia Galega en relación a la 

lengua, también del Instituto Gallego de 

Estadística, datos a los que yo hacía 

referencia en el pasado Pleno respecto de 

la aprobación del Reglamento de 

escuelas infantiles. Datos tan elocuentes 

como que en 2008 un 25%, que ya es 

poco, una cuarta parte de los niños y de 

las niñas entre 5 y 14 años habían 

aprendido a hablar en gallego y en 2018, 

10 años después solo lo habían hecho un 

18%. 

 

La pérdida de transmisión generacional 

del gallego es un hecho que puede 

finalizar con la salud de nuestra lengua y 

no sucede por casualidad. Hay medidas 

políticas que se pueden poner en marcha 

y es lo que pretendemos con esta moción: 

animar al Gobierno gallego a que 

emprenda el camino de la defensa de la 

lengua gallega. 

 

A las trece horas y treinta y tres minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Deus 

Álvarez.  

 

Creemos, además, que esta pandemia nos 

deja un mal sabor de boca porque el 

cambio o el empeoramiento de la actitud 

del presidente de la Xunta de Galicia 

dirigiéndose en castellano en la mayor 

parte de sus intervenciones (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

no solo orales sino también en las redes 

sociales, supone un desprecio a nuestra 

lengua que creemos que es absolutamente 

inaceptable. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Veira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Ademais do mes de maio, como apuntaba 

a señora Veira, este debate sempre xurde 

en campaña electoral e como así o 

entendo pois tampouco me vou estender 

moito nesta exposición. 

 

Eu creo que o plurilingüismo debe ser 

unha vantaxe para as persoas, nunca unha 

barreira. Penso que hai que defender o 

uso das dúas linguas oficiais da nosa 

Comunidade e que hai que garantir o 

dereito das persoas a elixir. 

 

 

Claro que hai que defender e protexer a 

nosa lingua, claro que hai que apostar por 

ela, pero nunca a costa de obrigar a usala. 

E o señor Feijóo fala castelán nas súas 

intervencións porque na maioría das 

veces hai televisións nacionais e 

precisamente para que se lle entenda e 

que non lle teñan que poñer subtítulos, 

por iso fala castelán. Non son eu a que 

teño que defender ao señor Feijóo pero é 

evidente que non o fai por menosprezar a 

lingua galega e a mesma mensaxe que 

transmite en castelán, pois antes ou 

despois a repite en galego as veces que 

faga falta. 

 

 

A mensaxe é clara: hai que garantir a 

igualdade de oportunidades, tamén no 

uso das linguas. 

 

Neste caso ímonos abster nesta moción. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Además del mes de mayo, como apuntaba 

la señora Veira, este debate siempre 

surge en campaña electoral y como así lo 

entiendo pues tampoco me voy a extender 

mucho en esta exposición. 

 

Yo creo que el plurilingüismo debe ser 

una ventaja para las personas, nunca una 

barrera. Pienso que hay que defender el 

uso de las dos lenguas oficiales de 

nuestra Comunidad y que hay que 

garantizar el derecho de las personas a 

elegir. 

 

Claro que hay que defender y proteger 

nuestra lengua, claro que hay que 

apostar por ella, pero nunca a costa de 

obligar a usarla. Y el señor Feijóo habla 

castellano en sus intervenciones porque 

en la mayoría de las veces hay 

televisiones nacionales y precisamente 

para que se le entienda y que no le 

tengan que poner subtítulos, por eso 

habla castellano. No soy yo la que tengo 

que defender al señor Feijóo pero es 

evidente que no lo hace por menospreciar 

la lengua gallega y el mismo mensaje que 

transmite en castellano, pues antes o 

después lo repite en gallego las veces que 

haga falta. 

 

El mensaje es claro: hay que garantizar 

la igualdad de oportunidades, también en 

el uso de las lenguas. 

 

En este caso nos vamos a abstener en 

esta moción. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 
 

Bo día, case boa tarde ao conxunto da 

Corporación, persoal municipal, 

xornalistas, veciños e veciñas que nos 

seguen, vexo que maiormente a través do 

streaming.  

 

Imos votar a favor desta moción. Non 

preciso estenderme demasiado para 

argumentalo. Sabe perfectamente o BNG 

que compartimos o espírito da iniciativa 

e seguramente sexa así, que compartimos 

o espírito porque tamén compartimos o 

diagnóstico sobre o que supuxeron Feijóo 

e o seu mal chamado gueto do 

plurilingüismo –antecedente, por certo, 

do pin parental nalgunhas cuestións– 

para o galego e para os seus falantes en 

Galicia. Pois basicamente o mesmo que a 

lei mordaza, un retroceso en materia de 

dereitos sociais e culturais como vén de 

denunciar o relator especial das Nacións 

Unidas. 

 

Á vista de que o BNG acepta na súa 

literalidade a emenda proposta pola 

Marea Atlántica, cousa que agradezo, 

entendo que tamén compartimos o 

diagnóstico sobre o que o Partido 

Socialista supuxo e supón para o galego 

na cidade da Coruña, historicamente e 

tamén na etapa actual. Por iso na nosa 

emenda instamos ao Goberno da señora 

Rey, como fan vostedes co de Feijóo, a 

empregar a lingua galega en todas as súas 

manifestacións públicas, cousa que non 

fai, e por iso propoñemos tamén retomar 

o impulso da normativa na Ordenanza 

para a protección e dinamización do uso 

do galego neste Concello que foi 

bloqueada durante o pasado mandato. Un 

pouco de memoria coa mellor das 

intencións. 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por la Marea Atlántica, señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Buenos días, casi buenas tardes al 

conjunto de la Corporación, personal 

municipal, periodistas, vecinos y vecinas 

que nos siguen, veo que mayormente a 

través de la retransmisión en directo.  

 

Vamos a votar a favor de esta moción. No 

preciso extenderme demasiado para 

argumentarlo. Sabe perfectamente el 

BNG que compartimos el espíritu de la 

iniciativa y seguramente sea así, que 

compartimos el espíritu porque también 

compartimos el diagnóstico sobre lo que 

supusieron Feijóo y su mal llamado gueto 

del plurilingüismo –antecedente, por 

cierto, del  pin  parental en algunas 

cuestiones– para el gallego y para sus 

hablantes en Galicia. Pues básicamente 

lo mismo que la ley  mordaza, un 

retroceso en materia de derechos sociales 

y culturales como acaba de denunciar el 

ponente especial de las Naciones Unidas. 

 

A la vista de que el BNG acepta en su  

literalidad la enmienda propuesta por la 

Marea Atlántica, cosa que agradezco, 

entiendo que también compartimos el 

diagnóstico sobre lo que el Partido 

Socialista supuso y supone para el 

gallego en la ciudad de A Coruña, 

históricamente y también en la etapa 

actual. Por eso en nuestra enmienda 

instamos al Gobierno de la señora Rey, 

como hacen ustedes con el de Feijóo, a 

emplear la lengua gallega en todas sus 

manifestaciones públicas, cosa que no 

hace, y por eso proponemos también 

retomar el impulso de la normativa en la 

Ordenanza para la protección y 

dinamización del uso del gallego en este 

Ayuntamiento que fue bloqueada durante 

el pasado mandato. Un poco de memoria 
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Ás trece horas e trinta e seis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Deus 

Álvarez. 

 

Recordará moito mellor ca min, señora 

Veira, o que lle pasou á Ordenanza de 

normalización lingüística que o BNG 

intentou impulsar cando compartía 

goberno municipal co, se me permiten a 

broma, auto denominado Partido 

Socialista de Javier Losada. Non 

prosperou esa ordenanza e estou seguro, 

estou seguro, completamente seguro de 

que non foi por falta de vontade política 

por parte do BNG. 

 

Algo similar nos pasou a nós en maio de 

2018. Intentamos impulsar unha 

ordenanza a partir dunha proposta 

elaborada polo Servizo de Normalización 

–proposta magnífica, por certo– e o 

PSOE, sabedor de que os seus votos eran 

necesarios para aprobala, nos forzou a 

deixala nun caixón. Así eran as cousas 

daquela, señores, digan o que digan 

agora. 

 

No que eu chamo cariñosamente a 

biblioteca básica do concelleiro, que son 

os libros do compañeiro Manuel Monge 

sobre a política local das últimas décadas 

na Coruña, repróchanlle ao BNG o 

silencio co que respondeu naquel 

momento, durante os 4 anos do bipartito, 

ás reiteradas imposicións do PSOE. Eu 

non estaba alí pero, honestamente, creo 

que a acusación é inxusta porque 

calquera cun mínimo de sentido común 

pode imaxinar as dificultades de 

xestionar as discrepancias cando se 

comparte goberno con outra forza 

política. 

 

Hoxe o PSOE, agás na distopía do señor 

Villoslada, goberna aquí en solitario, en 

minoría, así que non hai ningunha razón 

para o silencio. Non pasa nada por 

con la mejor de las intenciones. 

 

A las trece horas y treinta y seis minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Deus Álvarez. 

 

Recordará mucho mejor que yo, señora 

Veira, lo que le pasó a la Ordenanza de 

normalización lingüística que el BNG 

intentó impulsar cuando compartía 

gobierno municipal con el, si me 

permiten la broma,  autodenominado 

Partido Socialista de Javier Losada. No 

prosperó esa ordenanza y estoy seguro, 

estoy seguro, completamente seguro de 

que no fue por falta de voluntad política 

por parte del BNG. 

 

Algo similar nos pasó a nosotros en mayo 

de 2018. Intentamos impulsar una 

ordenanza a partir de una propuesta 

elaborada por el Servicio de 

Normalización –propuesta magnífica, por 

cierto– y el PSOE, sabedor de que sus 

votos eran necesarios para aprobarla, 

nos forzó a dejarla en un cajón. Así eran 

las cosas entonces, señores, digan lo que 

digan ahora. 

 

En lo que yo llamo cariñosamente la 

biblioteca básica del concejal, que son 

los libros del compañero Manuel Monge 

sobre la política local de las últimas 

décadas en A Coruña, le reprochan al 

BNG el silencio con el que respondió en 

aquel momento, durante los 4 años del 

bipartito, a las reiteradas imposiciones 

del PSOE. Yo no estaba allí pero, 

honestamente, creo que la acusación es 

injusta porque cualquiera con un mínimo 

de sentido común puede imaginar las 

dificultades de gestionar las 

discrepancias cuando se comparte 

gobierno con otra fuerza política. 

 

Hoy el PSOE, excepto en la distopía del 

señor  Villoslada, gobierna aquí en 

solitario, en minoría, así que no hay 

ninguna razón para el silencio. No pasa 
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recoñecer que, en canto ao uso habitual 

do galego, este goberno supuxo un paso 

atrás con respecto ao que lideraba Xulio 

Ferreiro, coa excepción, claro, do novo 

Regulamento das escolas infantís 

proposto pola Marea Atlántica, 

cuestionado –como non podía ser doutro 

xeito– polo Partido Popular e polo Grupo 

antes coñecido como Ciudadanos. E non 

pasa nada tampouco, señora Veira, señor 

Jorquera, porque naquelas cuestións nas 

que estamos de acordo, como este é o 

caso, empurremos xuntos a un goberno 

que, volvo a recordar, está en minoría. 

Agardo que así sexa no futuro con esta 

Ordenanza de normalización lingüística 

que propoñemos. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

Polo Grupo Popular, señor Rodríguez. 

 

 

Señor Rodríguez Martínez 
 

Señora Veira, contabamos con esta 

moción, como cada 4 anos. A nosa 

dúbida era se a presentarían neste Pleno 

ou agardarían ao seguinte. O que si 

tiñamos claro era que non o farían 

despois porque, claramente, é unha 

moción electoralista.  

 

Si temos que recoñecer que esta moción 

é para vostedes unha evolución. Vostedes 

hoxe piden cambiar unha normativa en 

lugar de vulnerala, como hai 3 semanas. 

Claro que máis sorprendente aínda é a 

evolución da Marea, que presenta unha 

emenda a esta moción para instar ao 

Goberno local a respectar a lexislación 

vixente. Eles, que hai 3 semanas votaron 

un novo Regulamento para as escolas 

infantís que incumpre esa lexislación 

vixente. 

nada por reconocer que, en cuanto al uso 

habitual del gallego, este gobierno 

supuso un paso atrás con respecto al que 

lideraba Xulio Ferreiro, con la 

excepción, claro, del nuevo Reglamento 

de las escuelas infantiles propuesto por la 

Marea Atlántica, cuestionado –como no 

podía ser de otro modo– por el Partido 

Popular y por el Grupo antes conocido 

como  Ciudadanos. Y no pasa nada 

tampoco, señora Veira, señor Jorquera, 

porque en aquellas cuestiones en las que 

estamos de acuerdo, como este es el caso, 

empujemos juntos a un gobierno que, 

vuelvo a recordar, está en minoría. 

Espero que así sea en el futuro con esta 

Ordenanza de normalización lingüística 

que proponemos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Martínez. 

 

Por el Grupo Popular, señor Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Señora Veira, contábamos con esta 

moción, como cada 4 años. Nuestra duda 

era si la presentarían en este Pleno o 

esperarían al siguiente. Lo que sí 

teníamos claro era que no lo harían 

después porque, claramente, es una 

moción electoralista.  

 

Sí tenemos que reconocer que esta 

moción es para ustedes una evolución. 

Ustedes hoy piden cambiar una 

normativa en lugar de vulnerarla, como 

hace 3 semanas. Claro que más 

sorprendente aun es la evolución de la 

Marea, que presenta una enmienda a esta 

moción para instar al Gobierno local a 

respetar la legislación vigente. Ellos, que 

hace 3 semanas votaron un nuevo 

Reglamento para las escuelas infantiles 

que incumple esa legislación vigente. 
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Que lles entre na cabeza: ninguén está 

contra o galego. Hai tres semanas non era 

cuestión de galego ou castelán. Era 

cuestión de respectar a referencia da 

normativa á lingua materna en nenos e 

nenas de 0 a 3 anos, que en nada atenta á 

promoción e adquisición dos 

coñecementos propios desa etapa 

educativa na outra lingua oficial, a que 

fose. Era, en definitiva, a cuestión de 

respecto a unha normativa que está a 

funcionar. Era, en definitiva, cuestión de 

sentido común. 

 

Galicia ten problemas moi reais: a crise 

social e económica derivada da covid-19, 

a situación de Alcoa ou Alu Ibérica, a 

liquidación das centrais térmicas das 

Pontes ou Meirama, por citar algún deles. 

Non sería máis produtivo deixar de 

aportar presuntas solucións para 

problemas que non existen e propoñelas 

para os que si existen? 

 

Piden vostedes a derrogación do decreto 

do plurilingüismo porque din que 

incumpre co mandato de garantir que o 

alumnado teña o mesmo nivel de 

competencias nas dúas linguas oficiais. 

Miren, o decreto cumpre neste 2020 dez 

anos de vixencia cuns índices de 

competencias educativas en coñecemento 

da lingua galega e castelá moi parellos ao 

final de cada etapa educativa: sobre 5, 

galego 2,77 e castelán 3,04. 

 

 

Falan vostedes da necesidade de medidas 

económicas extraordinarias para apoiar o 

sector da cultura e do libro en galego 

cando a Xunta vén de presentar un plan 

de reactivación do sector cultural e 

turístico de 27 millóns de euros que, 

como medida 1, ten o apoio ao sector do 

libro. 

 

Non aproveiten, por favor, unha vez 

máis, a cercanía das eleccións para tratar 

 

Que les entre en cabeza: nadie está 

contra el gallego. Hace tres semanas no 

era cuestión de gallego o castellano. Era 

cuestión de respetar la referencia de la 

normativa a la lengua materna en niños y 

niñas de 0 a 3 años, que en nada atenta a 

la promoción y adquisición de los 

conocimientos propios de esa etapa 

educativa en la otra lengua oficial, la que 

fuera. Era, en definitiva, la cuestión de 

respeto a una normativa que está 

funcionando. Era, en definitiva, cuestión 

de sentido común. 

 

Galicia tiene problemas muy reales: la 

crisis social y económica derivada de la  

covid-19, la situación de Alcoa o  Alu 

Ibérica, la liquidación de las centrales 

térmicas de As Pontes o Meirama, por 

citar alguno de ellos. ¿No sería más 

productivo dejar de  aportar presuntas 

soluciones para problemas que no existen 

y proponerlas para los que sí existen? 

 

Piden ustedes la derogación del decreto 

del plurilingüismo porque dicen que 

incumple con el mandato de garantizar 

que el alumnado tenga el mismo nivel de 

competencias en las dos lenguas 

oficiales. Miren, el decreto cumple en 

este 2020 diez años de vigencia con unos 

índices de competencias educativas en 

conocimiento de la lengua gallega y 

castellana muy parejos al final de cada 

etapa educativa: sobre 5, gallego 2,77 y 

castellano 3,04. 

 

Hablan ustedes de la necesidad de 

medidas económicas extraordinarias 

para apoyar el sector de la cultura y del 

libro en gallego cuando la Xunta acaba 

de presentar un plan de reactivación del 

sector cultural y turístico de 27 millones 

de euros que, como medida 1, tiene el 

apoyo al sector del libro. 

 

No aprovechen, por favor, una vez más, 

la  cercanía de las elecciones para tratar 
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de crear problemas onde non os hai. 

Hoxe falan en galego máis persoas que 

hai 5 anos e a nosa lingua consolídase 

como maioritaria acadando o maior 

número de galegofalantes dende que hai 

estatísticas. O 51,88 % da poboación é 

monolingüe en galego, e máis do 75 % 

das persoas usan a nosa lingua a diario. 

Durante a última década na que 

asumimos a normalidade do bilingüismo 

respectuoso coa nosa riqueza acadouse o 

maior índice de coñecemento do galego 

da historia, cunha comprensión oral do 

100 % e escrita do 83 %. 

 

 

 

En Galicia temos dúas linguas, 

coñecemos as dúas e hai unha 

cordialidade lingüística que imos seguir 

mantendo. Somos un exemplo de 

convivencia lingüística. Esta, señora 

Veira, é a realidade. Levan anos 

criticando a política lingüística do 

Goberno da Xunta pero a realidade é que 

ese goberno, esa política reciben o aval 

maioritario dos galegos e das galegas 

cada 4 anos. Nun mes todos teremos 

oportunidade de axustar a nosa visión á 

verdadeira realidade, e tamén de 

comprobar entón quen a tiña máis 

distorsionada. 

 

En todo caso, anunciamos o noso voto en 

contra da moción presentada. Máis nada 

e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señora Veira, bo día. Dicirlle que non hai 

ningunha dúbida sobre o compromiso do 

de crear problemas donde no los hay. 

Hoy hablan en gallego más personas que 

hace 5 años y nuestra lengua se 

consolida como mayoritaria 

consiguiendo el mayor número de 

gallegohablantes desde que hay 

estadísticas. El 51,88 % de la población 

es  monolingüe en gallego, y más del 75 

% de las personas usan nuestra lengua a 

diario. Durante la última década en la 

que asumimos la normalidad del  

bilingüismo respetuoso con nuestra 

riqueza se consiguió el mayor índice de 

conocimiento del gallego de la historia, 

con una comprensión oral del 100 % y 

escrita del 83 %. 

 

En Galicia tenemos dos lenguas, 

conocemos las dos y hay una cordialidad 

lingüística que vamos a seguir 

manteniendo. Somos un ejemplo de 

convivencia lingüística. Esta, señora 

Veira, es la realidad. Llevan años 

criticando la política lingüística del 

Gobierno de la Xunta pero la realidad es 

que ese gobierno, esa política reciben el 

aval mayoritario de los gallegos y de las 

gallegas cada 4 años. En un mes todos 

tendremos oportunidad de ajustar nuestra 

visión a la verdadera realidad, y también 

de comprobar entonces quien la tenía 

más  distorsionada. 

 

En todo caso, anunciamos nuestro voto 

en contra de la moción presentada. Nada 

más  y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Veira, buenos días. Decirle que 

no hay ninguna duda sobre el 
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goberno que preside Inés Rey co uso e 

promoción da lingua galega. Non se trata 

dunha decisión auto imposta nin 

artificial. Falámola porque é nosa, é a 

nosa. Gústanos, e ademais, señora Veira, 

iso non é incompatible, non está en 

dúbida, co respecto á oficialidade, á 

riqueza que temos de ter dúas linguas 

como o castelán e o galego, a poder 

expresarnos na que nos pete e a facelo en 

uso da nosa liberdade. É bo que un se 

poida expresar na súa lingua e por iso 

cada un o fai con absoluta normalidade, 

pero entendo que nun país coa riqueza de 

sumar dúas linguas oficiais debemos 

tamén de procurar ser quen de defender a 

nosa lingua á que o artigo 5 do Estatuto 

de Autonomía di que é a lingua propia de 

Galicia. O obxectivo é que chegue o día 

no que non haxa que debater mocións 

deste tipo, no que cada un fale o que lle 

pete e no que cada un, cando vai a facer 

unha escritura, por exemplo, dun piso, 

unha casa, o tipo de vivenda que sexa –

xa sabe que eu nesas cousas non me 

meto, creo que cada un cos seus cartos 

fai o que considera convinte, é dicir, 

pode ter grandes mansións ou pequenas 

mansións, iso non vai con cuestións 

ideolóxicas– o que si vai é na defensa 

dunha moción que vostede fai e que nós 

imos a respaldar, evidentemente, na que 

fala moito do Goberno galego, tamén fala 

do Goberno local, e no que teño que 

dicirlle que os feitos son os que 

demostran o movemento e o que se está a 

facer. Baixo o mandato desta alcaldesa o 

orzamento de Normalización Lingüística 

medrou un 40 %. Eses son feitos.  

 

 

 

 

 

 

Despois, ten que permitirme que lle diga 

que os feitos están aí e falar das escolas 

infantís ou falar da lingua vehicular... a 

min non me cabe ningunha dúbida do 

compromiso del gobierno que preside 

Inés Rey con el uso y promoción de la 

lengua gallega. No se trata de una 

decisión  autoimpuesta ni artificial. La 

hablamos porque es nuestra, es la 

nuestra. Nos gusta, y además, señora 

Veira, eso no es incompatible, no está en 

entredicho, con el respeto a la 

oficialidad, a la riqueza que tenemos de 

tener dos lenguas como el castellano y el 

gallego, a poder expresarnos en la que 

nos pete y a hacerlo en uso de nuestra 

libertad. Es bueno que uno se  pueda 

expresar en su lengua y por eso cada uno 

lo hace con absoluta normalidad, pero 

entiendo que en un país con la riqueza de 

sumar dos lenguas oficiales debemos 

también de procurar ser capaces de 

defender nuestra lengua de la que el 

artículo 5 del Estatuto de Autonomía dice 

que es la lengua propia de Galicia. El 

objetivo es que llegue el día en el que no 

haya que debatir mociones de este tipo, 

en el que cada uno hable lo que le pete y 

en el que cada uno, cuando va a hacer 

una escritura, por ejemplo, de un piso, 

una casa, el tipo de vivienda que sea –ya 

sabe que yo en esas cosas no me meto, 

creo que cada uno con su dinero hace lo 

que considera conveniente, es decir, 

puede tener grandes mansiones o 

pequeñas mansiones, eso no va con 

cuestiones ideológicas– lo que sí va es en 

la defensa de una moción que usted hace 

y que nosotros vamos a  respaldar, 

evidentemente, en la que habla mucho del 

Gobierno gallego, también habla del 

Gobierno local, y en el que tengo que 

decirle que los hechos son los que 

demuestran el movimiento y lo que se 

está haciendo. Bajo el mandato de esta 

alcaldesa el presupuesto de 

Normalización Lingüística creció un     

40 %. Esos son hechos.  

 

Después, tiene que permitirme que le 

diga que los hechos están ahí y hablar de 

las escuelas infantiles o hablar de la 

lengua  vehicular... a mí no me cabe 
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compromiso do BNG. Penso que 

fariamos ben todos en traballar de forma 

harmónica para defender a nosa lingua e 

defender a liberdade de cada quen a 

utilizar calquera das linguas nas que 

podemos facelo. O Goberno está 

comprometido na utilización da lingua 

galega. Creo que un bo exemplo é quen 

preside esta Corporación e quen é a 

alcaldesa desta cidade. De feito, saúdo 

que os concelleiros e concelleiras da 

Marea teñan a ben citar á alcaldesa 

porque ás veces cústalles mencionar a 

palabra “alcaldesa” e vexo que na 

emenda que se incorpora e que se asume 

falan da alcaldesa da cidade, está moi 

ben. Dicirlles que, señor Martínez, a 

verdade... (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)... sorpréndeme que nunha 

moción do BNG sobre a Xunta, 

fundamentalmente, dedique máis da 

metade do tempo a falar do Goberno 

Municipal. O que ten é que explicarlle ao 

BNG por que considera que son sectarios 

e submisos ao PSOE, como vostede 

apuntaba o pasado 17 de maio. Nós non 

temos ningún tipo de problema. Nós 

consideramos que o que se está a facer 

aquí é o que debemos de facer, que é 

defender a nosa lingua. 

 

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Procedemos á votación desta moción coa 

emenda xa incorporada. 

 

Votación da segunda moción do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, con emenda de adición do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica  

 

 

ninguna duda del compromiso del BNG. 

Pienso que haríamos bien todos en 

trabajar de forma armónica para 

defender nuestra lengua y defender la 

libertad de cada cual a utilizar 

cualquiera de las lenguas en las que 

podemos hacerlo. El Gobierno está 

comprometido en la utilización de la 

lengua gallega. Creo que un buen 

ejemplo es quien preside esta 

Corporación y quien es la alcaldesa de 

esta ciudad. De hecho, saludo que los 

concejales y concejalas de la Marea 

tengan a bien citar a la alcaldesa porque 

a veces  les cuesta mencionar la palabra 

“alcaldesa” y veo que en la enmienda 

que se incorpora y que se asume hablan 

de la alcaldesa de la ciudad, está muy 

bien. Decirles que, señor Martínez, la 

verdad... (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención)... me sorprende que en 

una moción del BNG sobre la Xunta, 

fundamentalmente, dedique más de la 

mitad del tiempo a hablar del Gobierno 

Municipal. Lo que tiene es que explicarle 

al BNG por qué considera que son  

sectarios y sumisos al PSOE, como usted 

apuntaba el pasado 17 de mayo. Nosotros 

no tenemos ningún tipo de problema. 

Nosotros consideramos que lo que se está 

haciendo aquí es lo que debemos de 

hacer, que es defender nuestra lengua. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

con la enmienda ya incorporada. 

 

Votación de la segunda moción del 

Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego, con enmienda de 

adición del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica  
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Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción do Bloque 

Nacionalista Galego coa emenda de 

adición do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica sobre a lingua galega, votando 

ao mesmo tempo as señoras concelleiras 

e os señores concelleiros presentes no 

Salón de Plenos e a señora concelleira 

que asiste telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense o Grupo Mixto (1 abstención). 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda aprobada a 

moción. 

 

89.- Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego con emenda de adición do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

sobre a lingua galega. 

 

Acordo 

 

1. Instar a Xunta de Galiza e a Real 

Academia Galega a ampliar ao ano 2021 

a dedicación do Día das Letras Galegas a 

Carvalho Calero. 

 

2. Instar a Xunta de Galiza para que 

todos os membros do Goberno galego 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete l votación la segunda moción del 

Bloque Nacionalista Galego con la 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre la 

lengua gallega, votando al mismo tiempo 

las señoras concejales y los señores 

concejales presentes en el Salón de 

Plenos y la señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Mixto (1 

abstención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada la 

moción. 

 

89.- Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, con enmienda de adición del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

sobre la lengua gallega. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar la Xunta de Galicia y la Real 

Academia Galega a ampliar al año 2021 

la dedicación del Día de las Letras 

Gallegas a Carvalho Calero. 

 

2. Instar la Xunta de Galicia para que 

todos los miembros del Gobierno gallego 
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respecten a lexislación vixente e 

empreguen a lingua galega en todas as 

súas manifestacións públicas, 

nomeadamente o seu Presidente. 

 

 

3. Demandar da Xunta de Galiza que 

adopte medidas económicas 

extraordinarias para apoiar o sector da 

cultura e do libro en galego. 

 

4. Instar a Xunta de Galiza a derrogar o 

Decreto 79/2010, do 20 de maio para o 

plurilingüismo no ensino non 

universitario de Galiza e elaborar un 

novo marco lexislativo que conte co 

consenso das forzas políticas do 

Parlamento galego. 

 

5. Exixirlle á Xunta de Galicia a 

restitución do orzamento recortado 

durante os últimos anos, incrementando 

as partidas dirixidas á defensa e 

promoción da lingua galega e tamén as 

necesarias para implementar a Lei Paz 

Andrade. 

 

6.  Instar o Goberno local a realizar de 

campañas de dinamización lingüística e 

promoción do uso da lingua galega en 

dirixido a diferentes sectores, 

especialmente á infancia e á mocidade. 

 

 

7. Instar ao Goberno local da Coruña a 

respectar a lexislación vixente e 

empregar a lingua galega en todas as súas 

manifestacións públicas, nomeadamente 

a Alcaldesa. 

 

8. Instar ao Goberno local a retomar o 

impulso dunha ordenanza de 

dinamización e normalización da lingua 

galega, bloqueada durante o pasado 

mandato malia ao bo facer das técnicas e 

os técnicos municipais na elaboración 

dunha proposta normativa. 

 

 

respeten la legislación vigente y empleen 

la lengua gallega en todas sus 

manifestaciones públicas, especialmente 

su Presidente. 

 

 

3. Demandar de la Xunta de Galicia que 

adopte medidas económicas 

extraordinarias para apoyar el sector de 

la cultura y del libro en gallego. 

 

4. Instar la Xunta de Galicia a derogar el 

Decreto 79/2010, de 20 de mayo  para el 

plurilingüismo en la enseñanza no 

universitaria de Galicia y elaborar un 

nuevo marco legislativo que cuente con el 

consenso de las fuerzas políticas del 

Parlamento gallego. 

 

5. Exigirle a la Xunta de Galicia la 

restitución del presupuesto recortado 

durante los últimos años, incrementando 

las partidas dirigidas a la defensa y 

promoción de la lengua gallega y 

también las necesarias para implementar 

la Ley Paz Andrade. 

 

6.  Instar al Gobierno local a realizar 

campañas de dinamización lingüística y 

promoción del uso de la lengua gallega 

dirigidos a diferentes sectores, 

especialmente a la infancia y a la 

juventud. 

 

7. Instar al Gobierno local de A Coruña a 

respetar la legislación vigente y emplear 

la lengua gallega en todas sus 

manifestaciones públicas, especialmente 

la Alcaldesa. 

 

8. Instar al Gobierno local a retomar el 

impulso de una ordenanza de 

dinamización y normalización de la 

lengua gallega, bloqueada durante el 

pasado mandato a pesar del buen hacer 

de las técnicas y los técnicos municipales 

en la elaboración de una propuesta 

normativa. 
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Terceira.- Moción sobre  o ensino. 
 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición que é rexeitada 

polo Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego. 
 

Presidencia 
 

Terceira e última moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o ensino, 

sobre a que consta unha emenda de 

adición de Marea Atlántica. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 
 

Si. Neste caso non imos aceptar a 

emenda da Marea Atlántica porque unha 

das cuestións que se apuntan xa está 

recollida noutra moción propia da Marea 

Atlántica e, no caso do segundo punto, 

como falamos xa na Comisión de 

Educación e Cultura, pois a nosa 

disposición ou a nosa idea sobre o 

programa “Poténciate” é que o Concello 

o poida concordar ou acordar cos propios 

centros e polo tanto, bueno, realmente a 

nosa moción vai dirixida á Xunta de 

Galiza e preferimos mantela tal e como a 

rexistramos. 

 

 

Presidencia 
 

Pois adiante coa defensa da moción. 

 

 

Señora Veira González 
 

Ben. Vou dedicar estes minutos a 

defender esta moción do ensino porque 

me parece fundamental, pero podería 

desmontar case cada palabra das que dixo 

o señor Rodríguez en canto á moción 

anterior. Pero voume dedicar a falar do 

ensino. 

Tercera.- Moción sobre  la enseñanza. 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de adición que es rechazada 

por el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Bloque 

Nacionalista Galego sobre la enseñanza, 

sobre la que consta una enmienda de 

adición de Marea Atlántica. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. En este caso no vamos a aceptar la 

enmienda de la Marea Atlántica porque 

una de las cuestiones que se apuntan ya 

está recogida en otra moción propia de la 

Marea Atlántica y, en el caso del segundo 

punto, como hablamos ya en la Comisión 

de Educación y Cultura, pues nuestra 

disposición o nuestra idea sobre el 

programa “Poténciate” es que el 

Ayuntamiento lo pueda concordar o 

acordar con los propios centros y por lo 

tanto,  bueno, realmente nuestra moción 

va dirigida a la Xunta de Galicia y 

preferimos mantenerla tal y como la 

registramos. 

 

Presidencia 

 

Pues adelante con la defensa de la 

moción. 

 

Señora Veira González 

 

Bien. Voy a dedicar estos minutos a 

defender esta moción de la enseñanza 

porque me parece fundamental, pero 

podría desmontar casi cada palabra de 

las que dijo el señor Rodríguez en cuanto 

a la moción anterior. Pero me voy a 

dedicar a hablar de la enseñanza. 
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Ás trece horas e corenta e seis minutos 

saen do Salón de Plenos o señor Varela 

Gómez e a señora García Gómez. 

 

A Xunta de Galiza suspendeu as aulas 

presenciais en todos os centros de ensino 

cun primeiro día en que foi optativo que 

o alumnado acudise, o 13 de marzo, e 

logo xa a partir do día 16 a suspensión 

das aulas até novo aviso. 

 

 

 

Nese momento, no seu característico 

respecto ás profesionais e ás direccións 

dos centros –e falo, obviamente, en ton 

irónico– a Xunta de Galiza comunicou 

publicamente aos medios de 

comunicación a suspensión das aulas, 

moito antes de llelo comunicar aos 

propios centros de ensino. Así comezou o 

Goberno galego unha actitude que non 

iría a mellor. Desamparo é a sensación 

maioritaria que tiveron moitos e moitas 

profesores durante este período en que 

todo foron indicacións difusas da 

Consellería de Educación. 

 

Alén da falta de diálogo ou da actitude de 

botar balóns fóra e culpar ao Ministerio 

de todo canto mal se facía, a Xunta de 

Galiza non tomou ningunha decisión para 

axudar ás familias, ás nenas, aos nenos, á 

mocidade para levar a cabo este 

confinamento e desconfinamento 

educativo. 

 

Desde as tremendísimas e dramáticas 

dificultades para o acceso á rede e a máis 

que notábel fenda dixital que existe na 

nosa sociedade, non só en canto aos 

materiais físicos, senón tamén en canto a 

aptitudes dixitais até as dificultades  máis 

habituais de compaxinaren nunha mesma 

casa adultos con teletraballo e 

estudantado que precisaba tamén as 

ferramentas informáticas para realizaren 

as súas tarefas. Dificultades todas que a 

 

A las trece horas y cuarenta y seis 

minutos salen del Salón de Plenos el 

señor Varela Gómez y la señora García 

Gómez. 

 

La Xunta de Galicia suspendió las aulas 

presenciales en todos los centros de 

enseñanza con un primer día en que fue  

optativo que el alumnado acudiera, el 13 

de marzo, y luego ya a partir del día 16 

la suspensión de las aulas hasta nuevo 

aviso. 

 

En ese momento, en su característico 

respeto a las profesionales y a las 

direcciones de los centros –y hablo, 

obviamente, en tono irónico– la Xunta de 

Galicia comunicó públicamente a los 

medios de comunicación la suspensión de 

las aulas, mucho antes de comunicárselo 

a los propios centros de enseñanza. Así 

comenzó el Gobierno gallego una actitud 

que no iría a mejor. Desamparo es la 

sensación mayoritaria que tuvieron 

muchos y muchas profesores durante este 

período en que todo fueron indicaciones 

difusas de la Consellería de Educación. 

 

Aparte de la falta de diálogo o de la 

actitud de echar balones fuera y culpar al 

Ministerio de todo cuanto mal se hacía, 

la Xunta de Galicia no tomó ninguna 

decisión para ayudar a las familias, a las 

niñas, a los niños, a la juventud para 

llevar a cabo este confinamiento y  

desconfinamiento educativo. 

 

Desde las  tremendísimas y dramáticas 

dificultades para el acceso a la red y la 

más que notable brecha digital que existe 

en nuestra sociedad, no solo en cuanto a 

los materiales físicos, sino también en 

cuanto a aptitudes digitales hasta las 

dificultades  más habituales de 

compaginar en una misma casa adultos 

con teletrabajo y estudiantado que 

precisaba también las herramientas 

informáticas para realizar sus tareas. 
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Consellería de Educación pretendeu 

solucionar co reparto de 1.000 

ordenadores portátiles para todos os 

centros de educación do país. 

 

 

Pero é que ademais o ordenador non é 

unha aula. Na proximidade está o 

verdadeiro valor do ensino, no contacto, 

na comunicación real e presencial está o 

verdadeiro valor igualador da educación 

pública. Enviar correos electrónicos ou 

subir a unha nube documentos e tarefas 

como se fosen formularios non é ensino, 

non é un proceso de aprendizaxe. 

 

 

É fácil ver como diante desta situación 

tamén hai unha fenda de clase e como hai 

notábeis diferenzas entre as familias cuns 

niveis económicos, culturais e de 

formación académica máis elevados e as 

que non o teñen. Unhas poderán prestar 

máis atención e axudar máis nas tarefas 

escolares e outras non. 

 

Capítulo á parte nos merecen as 

dificultades que están a sufrir as familias 

monoparentais, os rapaces e as rapazas 

con NEAE e tamén as familias cuxos 

proxenitores traballan nos sectores 

esenciais e que, polo tanto, non puideron 

teletraballar. A 1 de xuño de 2020, máis 

de 2 meses e medio despois do inicio do 

estado de alarma e a 3 meses do inicio do 

curso 2020/2021, non temos 

absolutamente ningunha certeza de como 

se vai desenvolver o vindeiro curso 

académico. No proceso de 

desconfinamento axiña soubemos e 

tivemos instrucións de cando iamos 

poder retomar as cañas coas amigas, cedo 

soubemos en que fase poderiamos ir 

mercar ás tendas. Tamén temos 

calendario da Liga de fútbol profesional, 

como non, e Feijóo xa falou máis das 

verbenas ca do calendario do 

desenvolvemento do vindeiro curso 

académico. Semella que co ensino... 

Dificultades todas que la Consellería de 

Educación pretendió solucionar con el 

reparto de 1.000 ordenadores portátiles 

para todos los centros de educación del 

país. 

 

Pero es que además el ordenador no es 

un aula. En la cercanía está el verdadero 

valor de la enseñanza, en el contacto, en 

la comunicación real y presencial está el 

verdadero valor  igualador de la 

educación pública. Enviar correos 

electrónicos o subir a una nube 

documentos y tareas como si fueran 

formularios no es enseñanza, no es un 

proceso de aprendizaje. 

 

Es fácil ver cómo ante esta situación 

también hay una brecha de clase y cómo 

hay notables diferencias entre las 

familias con unos niveles económicos, 

culturales y de formación académica más 

elevados y las que no lo tienen. Unas 

podrán prestar más atención y ayudar 

más en las tareas escolares y otras no. 

 

Capítulo aparte nos merecen las 

dificultades que están sufriendo las 

familias monoparentales, los chicos y las 

chicas con  NEAE y también las familias 

cuyos progenitores trabajan en los 

sectores esenciales y que, por lo tanto, no 

pudieron  teletrabajar. A 1 de junio de 

2020, más de 2 meses y medio después 

del inicio del estado de alarma y a 3 

meses del inicio del curso 2020/2021, no 

tenemos absolutamente ninguna certeza 

de cómo se va a desarrollar el próximo 

curso académico. En el proceso de  

desconfinamiento enseguida supimos y 

tuvimos instrucciones de cuándo íbamos 

a poder retomar las  cañas con las 

amigas, enseguida supimos en qué fase 

podríamos ir a comprar a las tiendas. 

También tenemos calendario de la Liga 

de fútbol profesional, cómo no, y Feijóo 

ya habló más de las verbenas que del 

calendario del desarrollo del próximo 

curso académico. Parece que con la 
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(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención)... pero o inicio do curso 

académico a 3 meses vista non pode ser 

improvisado. Esa escusa xa non serve. 

Tampouco a de botar balóns fóra ou as 

culpas ao Ministerio. As competencias de 

Ensino son da Xunta de Galiza, que 

debera estar preocupada en analizar a 

situación, posíbeis escenarios e posíbeis 

plans diante dos diferentes escenarios en 

expoñer e negociar coa comunidade 

educativa a volta ás aulas en setembro 

con todas as garantías sanitarias.  

 

 

Ás trece horas e cincuenta minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 

 

Por iso demandamos que se planifique 

desde xa este inicio de curso en diálogo 

coa comunidade educativa e a 

representación do profesorado, 

adaptación dos espazos e do transporte 

escolar, os servizos de comedor ou como 

que a Xunta de Galiza faga un estudo real 

das ferramentas informáticas do 

estudantado co fin de atallar dunha 

maneira realista (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) a fenda dixital 

que existe na nosa sociedade. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Señora Martínez, o seu turno. 

 

Ás trece horas e cincuenta e un 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Varela Gómez e sae o señor 

Martínez Durán. 
 

Señora Martínez Lema 
 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

enseñanza... (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención)... pero el inicio del 

curso académico a 3 meses vista no 

puede ser improvisado. Esa excusa ya no 

sirve. Tampoco la de echar balones fuera 

o las culpas al Ministerio. Las 

competencias de Enseñanza son de la 

Xunta de Galicia, que debería estar 

preocupada en analizar la situación, 

posibles escenarios y posibles planes ante 

los diferentes escenarios en exponer y 

negociar con la comunidad educativa la 

vuelta a las aulas en septiembre con 

todas las garantías sanitarias.  

 

A las trece horas y cincuenta minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Lema 

Suárez. 

 

Por eso demandamos que se planifique 

desde ya este inicio de curso en diálogo 

con la comunidad educativa y la 

representación del profesorado, 

adaptación de los espacios y del 

transporte escolar, los servicios de 

comedor o como que la Xunta de Galicia 

haga un estudio real de las herramientas 

informáticas del estudiantado con el fin 

de atajar de una manera realista (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 
la brecha digital que existe en nuestra 

sociedad. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Señora Martínez, su  turno. 

 

A las trece horas y cincuenta y un 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Varela Gómez y sale el señor 

Martínez Durán. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 
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O ensino, señora Veira, é o último do 

último aquí e en toda España e, por 

desgraza, hai moita utilización política 

con este asunto. 

 

Claro que houbo improvisación, 

incertezas, e segue habendo e haberá, 

pero aquí e en todos os niveis. Si hai que 

centrarse en planificar setembro porque 

agora botar culpas non serve de moito. É 

lóxico e comprensible que non se poida 

deixar tirados aos alumnos de segundo de 

Bacharelato. Teñen que ir á EBAU e hai 

que estar aí. Hai que pensar nos alumnos, 

sempre pensar nos alumnos. Os 

protocolos nas medidas de seguridade é 

cuestión de vontade. 

 

 

Ás trece horas e cincuenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora García Gómez. 

 

En Educación as improvisacións e non 

pensar as cousas non é de agora. 

Levamos toda a vida, por exemplo, cuns 

currículos sobredimensionados. Botarlle 

agora todas as culpas a Feijóo non é 

xusto porque se levan facendo as cousas 

mal dende hai moito tempo en todo o 

país. Que haxa improvisación agora entra 

dentro do normal e non todos os colexios 

e institutos son iguais. Tamén están as 

persoas. Son moitos pais de coles desta 

cidade que agradecen o labor dos profes 

durante esta pandemia porque están en 

contacto permanente cos rapaces, 

chámanos continuamente, se preocupan e 

iso é o importante. Por primeira vez a 

saúde é realmente importante. 

 

 

Hai moitas cousas por arranxar que non 

creo que sexa o máis adecuado usar as 

incertezas, que tamén as hai, no ámbito 

do ensino como arma política. Non 

podemos esixir agora a perfección neste 

momento de emerxencia cando nunca se 

 

La enseñanza, señora Veira, es lo último 

de lo último aquí y en toda España y, por 

desgracia, hay mucha utilización política 

con este asunto. 

 

Claro que hubo improvisación, 

incertidumbres, y sigue habiendo y 

habrá, pero aquí y en todos los niveles. Sí 

hay que centrarse en planificar 

septiembre porque ahora echar culpas no 

sirve de mucho. Es lógico y comprensible 

que no se pueda dejar tirados a los 

alumnos de segundo de Bachillerato. 

Tienen que ir a la  EBAU y hay que estar 

ahí. Hay que pensar en los alumnos, 

siempre pensar en los alumnos. Los 

protocolos en las medidas de seguridad 

es cuestión de voluntad. 

 

A las trece horas y cincuenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora García Gómez. 

 

En Educación las improvisaciones y no 

pensar las cosas no es de ahora. 

Llevamos toda la vida, por ejemplo, con 

unos currículos  sobredimensionados. 

Echarle ahora todas las culpas a Feijóo 

no es justo porque se llevan haciendo las 

cosas mal desde hace mucho tiempo en 

todo el país. Que haya improvisación 

ahora entra dentro de lo normal y no 

todos los colegios e institutos son iguales. 

También están las personas. Son muchos 

padres de coles de esta ciudad que 

agradecen la labor de los  profes durante 

esta pandemia porque están en contacto 

permanente con los rapaces, los llaman 

continuamente, se preocupan y eso es lo 

importante. Por primera vez la salud es 

realmente importante. 

 

Hay muchas cosas por arreglar que no 

creo que sea lo más adecuado usar las 

incertidumbres, que también las hay, en 

el ámbito de la enseñanza como arma 

política. No podemos exigir ahora la 

perfección en este momento de 
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fai. 

 

Cantas veces se queixaron os profesores 

do mal que vai internet nos seus centros? 

Démonos conta agora que se fixo 

imprescindible? Ou a falta de 

ordenadores, pode que só haxa un na casa 

pero móbiles téñenos case todos os 

rapaces. E se non, teñen os deberes en 

papel, como se fixo en moitos sitios. É 

todo vontade. É todo pensar nos alumnos. 

E quen pensa neles? 

 

Ás trece horas e cincuenta e tres 

minutos entran no Salón de Sesións o 

señor Lema Suárez e o señor Martínez 

Durán. 
 

Cando hai que cinguirse a un programa 

hai queixas. Cando hai liberdade para 

facer cousas online hai queixas. En 

definitiva, hai moito por facer, moitas 

inercias que cambiar nestes meses de 

incerteza para todo o mundo e para todos 

os sectores. Onde hai unha boa dirección 

e profesores implicados, as familias están 

contentas, pero hai moita xente que está 

para o que está, que é ter razón. 

 

 

Claro que hai que pensar en setembro, 

habería que habilitar espazos exteriores, 

hai que pensar na conciliación e habería 

que pensar en que esta pode ser unha boa 

oportunidade para mellorar a calidade do 

ensino. Encaixar aos alumnos en 

pequenos grupos permitindo a 

conciliación e a seguridade é todo un 

desafío que hai que plantexarse desde xa 

e pensando en que o virtual non pode 

substituír nunca a interacción persoal 

entre mestre e alumno. 

 

Nestes momentos de incerteza 

deberiamos pensar tamén a medio e 

longo prazo, cara onde queremos ir na 

educación como sociedade, que cousas 

poderían facerse doutra maneira, que 

cousas hai que cambiar para mellorar de 

emergencia cuando nunca se hace. 

 

¿Cuántas veces se quejaron los 

profesores de lo mal que va internet en 

sus centros? ¿Nos dimos cuenta ahora 

que se hizo imprescindible? O la falta de 

ordenadores, puede que solo haya uno en 

la casa pero móviles los tienen casi todos 

los chicos. Y si no, tienen los deberes en 

papel, como se hizo en muchos sitios. Es 

todo voluntad. Es todo pensar en los 

alumnos. ¿Y quién piensa en ellos? 

 

A las trece horas y cincuenta y tres 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

el señor Lema Suárez y el señor 

Martínez Durán. 

 

Cuando hay que ceñirse a un programa 

hay quejas. Cuando hay libertad para 

hacer cosas  online hay quejas. En 

definitiva, hay mucho por hacer, muchas 

inercias que cambiar en estos meses de 

incertidumbre para todo el mundo y para 

todos los sectores. Donde hay una buena 

dirección y profesores implicados, las 

familias están contentas, pero hay mucha 

gente que está para lo que está, que es 

tener razón. 

 

Claro que hay que pensar en septiembre, 

habría que habilitar espacios exteriores, 

hay que pensar en la conciliación y 

habría que pensar en que esta puede ser 

una buena oportunidad para mejorar la 

calidad de la enseñanza. Encajar a los 

alumnos en pequeños grupos permitiendo 

la conciliación y la seguridad es todo un 

desafío que hay que plantearse desde ya y 

pensando en que lo virtual no puede 

sustituir nunca la interacción personal 

entre maestro y alumno. 

 

En estos momentos de incertidumbre 

deberíamos pensar también a medio y 

largo plazo, hacia dónde queremos ir en 

la educación como sociedad, qué cosas 

podrían hacerse de otra manera, qué 

cosas hay que cambiar para mejorar de 
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aquí a setembro, que cousas aprendemos 

e cales son significativas e 

transformadoras. 

 

Hai propostas xa moi interesantes, como 

a da Asociación Nacional de Educación 

en Natureza que deseñou un protocolo e 

unha proposta de educación dos centros 

educativos convencionais para adaptarse 

a esta realidade post-covid sen que as 

familias teñan que renunciar aos seus 

traballos. Unha  proposta que combina 

formación na aula, ferramentas dixitais e 

clases no exterior, convertendo o entorno 

ou a cidade nun alivio educativo. 

Fagamos caso aos expertos. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Pola Marea Atlántica, señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 
 

Si, moitísimas grazas, señora Rey. 

 

Ben, antes de nada, moi bo día a todas, e 

gustaríame comezar esta intervención 

sendo moi breve pero facendo un 

agradecemento. Un agradecemento a 

Carmen Villar, a asesora da anterior 

Concellaría de Xustiza Social e actual 

asesora do grupo municipal pola súa 

dedicación durante o anterior mandato e 

por todas as horas adicadas e o sobre 

esforzo por situar a xustiza social desta 

cidade onde se merece, así que vaia por 

diante este agradecemento a Carmen 

Villar. 

 

Ben, a Marea Atlántica hoxe presentou 

unha emenda a esta moción. Presentou 

unha emenda coa intención de mellorala, 

de falar tamén das competencias en 

Ensino a nivel local porque cremos que, 

aquí a septiembre, qué cosas aprendemos 

y cuáles son significativas y 

transformadoras. 

 

Hay propuestas ya muy interesantes, 

como la de la Asociación Nacional de 

Educación en Naturaleza que diseñó un 

protocolo y una propuesta de educación 

de los centros educativos convencionales 

para adaptarse a esta realidad post- 

covid sin que las familias tengan que 

renunciar a sus trabajos. Una  propuesta 

que combina formación en el aula, 

herramientas digitales y clases en el 

exterior, convirtiendo el entorno o la 

ciudad en un alivio educativo. Hagamos 

caso a los expertos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por la Marea Atlántica, señora Cameán. 

 

Señora Cameán  Calvete 

 

Sí, muchísimas gracias, señora Rey. 

 

Bien, antes de nada, muy buenos días a 

todas, y me gustaría comenzar esta 

intervención siendo muy breve pero 

haciendo un agradecimiento. Un 

agradecimiento a Carmen Villar, la 

asesora de la anterior Concejalía de 

Justicia Social y actual asesora del grupo 

municipal por su dedicación durante el 

anterior mandato y por todas las horas 

dedicadas y el  sobreesfuerzo por situar 

la justicia social de esta ciudad donde se 

merece, así que vaya por delante este 

agradecimiento a Carmen Villar. 

 

Bien, la Marea Atlántica hoy presentó 

una enmienda a esta moción. Presentó 

una enmienda con la intención de 

mejorarla, de hablar también de las 

competencias en Enseñanza a nivel local 
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efectivamente, en canto á loita contra as 

desigualdades educativas hai programas 

municipais que poden resultar unha 

solución á problemática actual. 

 

 

Entendemos igualmente que o Bloque 

Nacionalista Galego a manteña e 

queremos mencionar, efectivamente, que 

aconteceu co ensino en Galicia, e imos 

ver. 

 

Non o dicimos nós. Dino as AMPAs 

galegas, que denunciaron no Valedor do 

Pobo o abandono da Xunta co alumnado. 

E non só dixeron iso, é que dixeron 

tamén que os colectivos de necesidades 

educativas especiais non tiveron a 

educación que deberían de ter. Nesta 

denuncia, ademais, comentan que os 

profesores non recibiron ningún tipo de 

instrución, non recibiron ningún tipo de 

directriz, non recibiron absolutamente 

nada que os guiase nas súas funcións, é 

dicir, quedou todo o peso nos seus 

ombros pero a Administración que os 

debería de apoiar, a Administración que 

os debería de guiar –que neste caso é a 

autonómica– pois deixounos 

absolutamente abandonados, non asumiu 

a Administración autonómica as súas 

funcións, pero é que ademais tiveron a 

tentativa, tiveron a tentativa de facer o 

que máis lle gusta ao Partido Popular, 

que é privatizar. Privatizar e desmantelar 

son dous verbos que o Partido Popular 

conxuga moi ben. E que intentaron facer? 

Pois intentaron privatizar as nosas 

universidades galegas, pero non contaba 

o Partido Popular con que en Galicia hai 

unha comunidade educativa potente que 

defende, efectivamente, o público, e que 

lles paran os pés, pero é que enriba de 

pararlles os pés vostedes saíron cunha 

prepotencia bastante bochornosa –todo 

hai que dicilo– e ademais criminalizando 

a comunidade educativa por facer o que 

tiña que facer, que era defender a 

universidade pública. 

porque creemos que, efectivamente, en 

cuanto a la lucha contra las 

desigualdades educativas hay programas 

municipales que pueden resultar una 

solución a la problemática actual. 

 

Entendemos igualmente que el Bloque 

Nacionalista Galego la mantenga y 

queremos mencionar, efectivamente, qué 

sucedió con la enseñanza en Galicia, y 

vamos a ver. 

 

No lo decimos nosotros. Lo dicen las  

AMPAs gallegas, que denunciaron en el 

Valedor del Pueblo el abandono de la 

Xunta con el alumnado. Y no solo dijeron 

eso, es que dijeron también que los 

colectivos de necesidades educativas 

especiales no tuvieron la educación que 

deberían de tener. En esta denuncia, 

además, comentan que los profesores no 

recibieron ningún tipo de instrucción, no 

recibieron ningún tipo de directriz, no 

recibieron absolutamente nada que los 

guiara en sus funciones, es decir, quedó 

todo el peso en sus hombros pero la 

Administración que los debería de 

apoyar, la Administración que los 

debería de guiar –que en este caso es la 

autonómica– pues los dejó absolutamente 

abandonados, no asumió la 

Administración autonómica sus 

funciones, pero es que además tuvieron la 

tentativa, tuvieron la tentativa de hacer lo 

que más le gusta al Partido Popular, que 

es privatizar. Privatizar y desmantelar 

son dos verbos que el Partido Popular 

conjuga muy bien. ¿Y qué intentaron 

hacer? Pues intentaron privatizar 

nuestras universidades gallegas, pero no 

contaba el Partido Popular con que en 

Galicia hay una comunidad educativa 

potente que defiende, efectivamente, lo 

público, y que les paran los pies, pero es 

que encima de pararles los pies ustedes 

salieron con una prepotencia bastante 

bochornosa –todo hay que decirlo– y 

además criminalizando a la comunidad 

educativa por hacer lo que tenía que 
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E ben, hai unha diferenza entre quen 

decide investir en propaganda e quen 

decide investir en educación. Hai 

gobernos que deciden, pois venderse, e 

hai gobernos que deciden conquistar o 

futuro das súas veciñas. Nós cremos que 

os gobernos deben de apostar polo 

ensino, deben apostar polo ensino por ser 

unha das mellores ferramentas que racha 

coas desigualdades, e deben de apostar 

un pouco menos ou bastante menos pola 

propaganda. 

 

 

Aquí, na nosa cidade –dígollo con todo o 

cariño, señor Celemín, e con todo o 

aprecio persoal que lle teño– sabe 

vostede que a Asociación de Directores 

protestou porque puxeron en marcha 

programas sen falar previamente con eles 

e iso que son vostedes o Goberno, parece 

ser, do diálogo. Pero é que ademais 

estamos en xuño e nada sabemos da 

matrícula das escolas infantís municipais. 

Nada sabemos da matrícula das escolas 

infantís municipais. E ademais traen á 

Xunta de Goberno Local as becas 

comedor que, lamentablemente, pois en 

setembro non van estar concedidas e... 

(óese un sinal indicativo da finalización 

do tempo de intervención).  

 

 

Xa dixemos no seu momento que man 

tendida para ofrecer solucións. Xa 

dixemos que hai medidas extraordinarias 

para solucionar os problemas, como por 

exemplo unha medida cautelar, é dicir, 

conceder o dereito a comer e despois o 

papeleo. Imos a seguir insistindo, teñen a 

man tendida. Por favor, solucións. Menos 

propaganda, máis educación.  

 

 

Grazas. 

 

hacer, que era defender la universidad 

pública. 

 

Y bien, hay una diferencia entre quien 

decide invertir en propaganda y quien 

decide invertir en educación. Hay 

gobiernos que deciden, pues venderse, y 

hay gobiernos que deciden conquistar el 

futuro de sus vecinas. Nosotros creemos 

que los gobiernos deben de apostar por 

la enseñanza, deben apostar por la 

enseñanza por ser una de las mejores 

herramientas que rompe con las 

desigualdades, y deben de apostar un 

poco menos o bastante menos por la 

propaganda. 

 

Aquí, en nuestra ciudad –se lo digo con 

todo el cariño, señor  Celemín, y con todo 

el aprecio personal que le tengo– sabe 

usted que la Asociación de Directores 

protestó porque pusieron en marcha 

programas sin hablar previamente con 

ellos y eso que son ustedes el Gobierno, 

parece ser, del diálogo. Pero es que 

además estamos en junio y nada sabemos 

de la matrícula de las escuelas infantiles 

municipales. Nada sabemos de la 

matrícula de las escuelas infantiles 

municipales. Y además traen a la Xunta 

de Gobierno Local las  becas comedor 

que, lamentablemente, pues en 

septiembre no van a estar concedidas y... 

(se oye una señal indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención).  

 

Ya dijimos en su momento que mano 

tendida para ofrecer soluciones. Ya 

dijimos que hay medidas extraordinarias 

para solucionar los problemas, como por 

ejemplo una medida cautelar, es decir, 

conceder el derecho a comer y después el  

papeleo. Vamos a seguir insistiendo, 

tienen la mano tendida. Por favor, 

soluciones. Menos propaganda, más  

educación.  

 

Gracias. 
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Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Polo Grupo Popular, señor Coira. 

 

Señor Coira Andrade 
 

Moitas grazas. 

 

Bo día aos traballadores dos medios de 

comunicación que nos acompañan, aos 

empregados municipais, aos membros da 

Corporación e a todos aqueles que nos 

seguen pola retransmisión en directo. 

 

 

Alégrame realmente moito ver como 

reiteradamente o Bloque Nacionalista 

Galego está preocupado pola educación 

pública galega. Eu creo que é unha 

preocupación que compartimos todos os 

grupos. Tamén me gustaría lembrarlle, 

aproveitar para lembrarlle ao Grupo do 

Bloque Nacionalista Galego que sempre 

critica, reiteradamente, o sistema 

educativo público, pois aproveitar para 

lembrarlle o informe PISA. A publicación 

do último informe PISA deste sistema 

educativo público que vostedes din que é 

tan malo e tan nocivo e que funciona con 

tantas irregularidades e con tantas  

ineficiencias, di que somos a 

Comunidade número 1 en competencia 

en Ciencias de España ou tamén di –que 

é moi importante, tamén, que diga isto– 

que somos o sistema educativo máis 

equitativo de España e por riba de países 

como Noruega ou Finlandia, porque iso 

tamén é falar do sistema educativo 

público galego.  

 

 

Pero tamén lembrarlle que a nivel 

informático, que tamén falan vostedes de 

1.000 computadores –despois 

aproveitarei na parte final para 

lembrarlles os computadores que puxo a 

disposición a Xunta de Galicia dos 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Por el Grupo Popular, señor Coira. 

 

Señor Coira Andrade 
 

Muchas gracias. 

 

Buenos días a los trabajadores de los 

medios de comunicación que nos 

acompañan, a los empleados municipales, 

a los miembros de la Corporación y a 

todos aquellos que nos siguen por 

streaming. 

 

Me alegra realmente mucho ver cómo 

reiteradamente el Bloque Nacionalista 

Galego está preocupado por la educación 

pública gallega. Yo creo que es una 

preocupación que compartimos todos los 

grupos. También me gustaría recordarle, 

aprovechar para recordarle al Grupo del 

Bloque Nacionalista Galego que siempre 

critica, reiteradamente, el sistema 

educativo público, pues aprovechar para 

recordarle el informe PISA. La 

publicación del último informe PISA de 

este sistema educativo público que 

ustedes dicen que es tan malo y tan 

nocivo y que funciona con tantas 

irregularidades y con tantas ineficiencias, 

dice que somos la Comunidad número 1 

en competencia en Ciencias de España o 

también dice –que es muy importante, 

también, que diga esto– que somos el 

sistema educativo más equitativo de 

España y por encima de países como 

Noruega o Finlandia, porque eso también 

es hablar del sistema educativo público 

gallego.  

 

Pero también recordarle que a nivel 

informático, que también hablan ustedes 

de 1.000 ordenadores –después 

aprovecharé en la parte final para 

recordarles los ordenadores que puso a 

disposición la Xunta de Galicia de los 
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estudantes e do profesorado, que foron 

moitos máis de 1.000– tamén a nivel 

informático a Comunidade galega é a 

número 1 en acceso a aulas e a sistemas 

informáticos e a sistemas dixitais de 

España. O 96% dos alumnos galegos ten 

acceso a sistemas informáticos e dixitais 

fronte a unha media do Estado español 

do 41%. Esta é a realidade dun sistema 

educativo galego que para vostedes non 

existe porque para vostedes só existe un 

sistema educativo que ten problemas, 

cando en realidade vostedes sempre se 

fixan no que funciona ben. Cando 

vostedes critican algo é que funciona 

ben. Vostedes critican reiteradamente o 

sistema educativo, entón debe ser que 

funciona ben, como vou tentar 

demostrarlles. 

 

Para os galegos, desde logo, é un orgullo 

que no informe PISA falen tan ben e 

teñamos uns resultados tan bos sobre ese 

sistema educativo que vostedes tanto 

critican e que case todas as comunidades 

autónomas de España desexarían ter un 

sistema educativo tan bo como o de 

Galicia. 

 

Con respecto á situación actual               

–situación de emerxencia para a que 

case ningunha administración está 

preparada nin estaba preparada– a 

Consellería si se adiantou a tomar 

medidas que o Ministerio de Educación 

non tomou. A señora conselleira 

reclamou reiteradamente ao Ministerio 

de Educación que elabore unhas liñas de 

actuación para despois adaptalas á 

realidade galega e seguimos esperando. 

A señora ministra reuniuse a tarde do 

luns, pasado luns 1 de xuño, co señor 

Fernando Simón para discutir sobre os 

criterios para aplicar e reducir os riscos 

durante o próximo curso académico. Á 

conclusión que chegaron despois desa 

reunión é que van… que fixeron un 

calendario ou que van facer un 

calendario de traballo, pero de momento 

estudiantes y del profesorado, que fueron 

muchos más de 1.000– también a nivel 

informático la Comunidad gallega es la 

número 1 en acceso a aulas y a sistemas 

informáticos y a sistemas digitales de 

España. El 96% de los alumnos gallegos 

tiene acceso a sistemas informáticos y 

digitales frente a una media del Estado 

español del 41%. Esta es la realidad de un 

sistema educativo gallego que para 

ustedes no existe porque para ustedes solo 

existe un sistema educativo que tiene 

problemas, cuando en realidad ustedes 

siempre se fijan en lo que funciona bien. 

Cuando ustedes critican algo es que 

funciona bien. Ustedes critican 

reiteradamente el sistema educativo, 

entonces debe ser que funciona bien, 

como voy a intentar demostrarles. 

 

Para los gallegos, desde luego, es un 

orgullo que en el informe PISA hablen 

tan bien y tengamos unos resultados tan 

buenos sobre ese sistema educativo que 

ustedes tanto critican y que casi todas las 

comunidades autónomas de España 

desearían tener un sistema educativo tan 

bueno como el de Galicia. 

 

Con respecto a la situación actual            

–situación de emergencia para la que casi 

ninguna administración está preparada ni 

estaba preparada– la Consellería sí se ha 

adelantado a tomar medidas que el 

Ministerio de Educación no ha tomado. 

La señora conselleira ha reclamado 

reiteradamente al Ministerio de 

Educación que elabore unas líneas de 

actuación para después adaptarlas a la 

realidad gallega y seguimos esperando. 

La señora ministra se reunió la tarde del 

lunes, pasado lunes 1 de junio, con el 

señor Fernando Simón para discutir sobre 

los criterios para aplicar y reducir los 

riesgos durante el próximo curso 

académico. A la conclusión que llegaron 

después de esa reunión es que van… que 

hicieron un calendario o que van a hacer 

un calendario de trabajo, pero de 
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ningunha directriz. Como a Consellería 

de Educación non podía seguir 

esperando e os pais tíñanse que 

relacionar coa Administración, ir aos 

colexios e decidir sobre o ingreso dos 

seus fillos e facer papelame pois 

empezou a emitir, evidentemente, unhas 

directrices para que os pais e a 

Administración… (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)… –termino xa– que os 

pais poidan tramitar toda esa papelame, 

puidesen asistir. 

 

E con respecto… eh… vostede entra na 

páxina web da Consellería e xa vén, 

desde o día 12, todas as publicacións e 

todas as normativas que publicou e todas 

as actuacións da Xunta de Galicia, que 

son moitísimas e podería enumerar. 

Simplemente lembrarlle que se puxeron 

2.750 computadores ao dispor dos 

alumnos, non 1.000, non 1.000, non 

1.000, que a fenda dixital segundo a 

última enquisa que fixo a  CONFAPA é 

do 30 % e que estes computadores 

destináronse a estes alumnos que non 

podían acceder e que isto non se parece 

en nada aos 1.000… (óense dous sinais 

acústicos indicativas da finalización do 

tempo de intervención). 
 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Coira. 

 

Polo Grupo Socialista, señor Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 
 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todas 

e a todos.  

 

Só unha aclaración, señora Veira: que, 

na Comisión informativa, este 

concelleiro comprometeuse a ter un 

programa de apoio educativo, non o de 

momento ninguna directriz. Como la 

Consellería de Educación no podía seguir 

esperando y los padres se tenían que 

relacionar con la Administración, ir a los 

colegios y decidir sobre el ingreso de sus 

hijos y hacer papeleo pues empezó a 

emitir, evidentemente, unas directrices 

para que los padres y la Administración… 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención)… –termino ya– que los 

padres puedan tramitar todo ese papeleo, 

pudieran asistir. 

 

Y con respecto… eh… usted entra en la 

página web de la Consellería y ya viene, 

desde el día 12, todas las publicaciones y 

todas las normativas que publicó y todas 

las actuaciones de la Xunta de Galicia, 

que son muchísimas y podría enumerar. 

Simplemente recordarle que se pusieron 

2.750 ordenadores a disposición de los 

alumnos, no 1.000, no 1.000, no 1.000, 

que la brecha digital según la última 

encuesta que hizo la CONFAPA es del  

30 % y que estos ordenadores se 

destinaron a estos alumnos que no podían 

acceder y que esto no se parece en nada a 

los 1.000… (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención). 
 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor Coira. 

 

Por el Grupo Socialista, señor Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todas y a todos.  

 

Solo una aclaración, señora Veira: que, en 

la Comisión informativa, este concejal se 

comprometió a tener un programa de 

apoyo educativo, no el de Poténciate, que 
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Poténciate, que foi un programa da 

lexislatura pasada e que  non levou a 

cabo porque facía unha inxerencia clara 

no labor docente do profesorado, que foi 

rexeitado polos claustros dos equipos 

directivos e a Xefatura territorial. 

 

Feita esa aclaración, anúnciolle que 

imos apoiar a favor da súa moción 

porque a Xunta de Galicia ten todas as 

competencias en canto a materia 

educativa se refire. Sei tamén que é unha 

tarefa complicada, moi complicada a 

planificación do curso académico 2020-

2021, pero non se pode demorar por 

máis tempo. Hai que analizar os distintos 

escenarios, centro a centro, porque cada 

un ten as súas peculiaridades e  

casuística concreta. Pero nos centros 

existen equipos directivos e uns claustros 

que, se contan con eles, poden resolver 

unha gran cantidade dos seus problemas. 

A Xunta debe de publicar instrucións 

claras e precisas de como se van a 

desenvolver os diferentes servizos: 

Madrugadores, comedor, transporte, 

actividades extraescolares e 

complementarias, etc. 

 

Debemos saber que medidas se han de 

cumprir na aula, tanto de seguridade e 

hixiene como a maneira de impartir 

docencia, regular as actividades comúns, 

o patio, as saídas, as entradas. Ten que 

haber un diálogo constante con toda a 

comunidade educativa para elaborar 

unhas pautas de referencia. Se se baixan 

as cocientes entón, o máis probable é que 

haxa que aumentar o profesorado. Se se 

amplían espazos haberá que adaptalos. 

Quizá é o momento, tamén, de 

implementar novos métodos de ensino 

menos tradicionais e imaxinativos que 

noutros lugares están a dar excelentes 

resultados. Hai que contar cos sindicatos 

dos traballadores, co Consello Escolar 

de Galicia, coas asociacións de 

directores e directoras, cos expertos en 

materia educativa. En definitiva: coas 

fue un programa de la legislatura pasada 

y que non llevó a cabo porque hacía una 

injerencia clara en la labor docente del 

profesorado, que fue rechazado por los 

claustros de los equipos directivos y la 

Jefatura territorial. 

 

Hecha esa aclaración, le anuncio que 

vamos a apoyar a favor de su moción 

porque la Xunta de Galicia tiene todas las 

competencias en cuanto a materia 

educativa se refiere. Sé también que es 

una tarea complicada, muy complicada la 

planificación del curso académico 2020-

2021, pero no se puede demorar por más 

tiempo. Hay que analizar los distintos 

escenarios, centro a centro, porque cada 

uno tiene sus peculiaridades y casuística 

concreta. Pero en los centros existen 

equipos directivos y unos claustros que, si 

cuentan con ellos, pueden resolver una 

gran cantidad de sus problemas. La Xunta 

debe de publicar instrucciones claras y 

precisas de cómo se van a desarrollar los 

diferentes servicios: Madrugadores, 

comedor, transporte, actividades 

extraescolares y complementarias, etc. 

 

 

Debemos saber qué medidas se han de 

cumplir en el aula, tanto de seguridad e 

higiene como la manera de impartir 

docencia, regular las actividades 

comunes, el patio, las salidas, las 

entradas. Tiene que haber un diálogo 

constante con toda la comunidad 

educativa para elaborar unas pautas de 

referencia. Si se bajan las ratios entonces, 

lo más probable es que haya que 

aumentar el profesorado. Si se amplían 

espacios habrá que adaptarlos. Quizá es el 

momento, también, de implementar 

nuevos métodos de enseñanza menos 

tradicionales e imaginativos que en otros 

lugares están dando excelentes resultados. 

Hay que contar con los sindicatos de los 

trabajadores, con el Consello Escolar de 

Galicia, con las asociaciones de directores 

y directoras, con los expertos en materia 
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persoas e colectivos que saben de 

Educación. 

 

E para finalizar, estudar profundamente 

como chegar a todo o alumnado en 

materia educativa. Esta pandemia 

demostrounos as carencias en materia 

dixital que temos en Educación e 

debemos poñer fin a esta seca dixital. 

Valga de exemplo como detectamos a 

máis de 600 familias en Coruña que se 

descolgaron se non implementásemos o 

programa  Ninguén atrás levando as 

tarefas escolares aos domicilios do 

alumnado. A este voluntariado a nosa 

gratitude de parte da alcaldesa e desta 

Corporación Municipal. 

 

 

Polo tanto, o que prima é unha 

planificación seria, unha organización 

intelixente e a determinación clara de 

definir como vai ser o próximo curso 

escolar 2020-2021. A educación debe ser 

sempre a primeira cuestión a tratar 

nunha sociedade. (Óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). E nesta ocasión 

parece ser o vagón de cola.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Celemín. 

 

Procedemos, dado que non se acepta a 

emenda presentada pola Marea Atlántica, 

en primeiro lugar á votación desta 

emenda. Votos a favor? 

 

A ver, un momento. Hai unha emenda de 

adición de Marea Atlántica que o BNG 

non acepta. Polo tanto, señor Jorquera, 

atento. Primeiro, a emenda da Marea. 

 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

educativa. En definitiva: con las personas 

y colectivos que saben de Educación. 

 

Y para finalizar, estudiar profundamente 

cómo llegar a todo el alumnado en 

materia educativa. Esta pandemia nos ha 

demostrado las carencias en materia 

digital que tenemos en Educación y 

debemos poner fin a esta sequía digital. 

Valga de ejemplo cómo hemos detectado 

a más de 600 familias en Coruña que se 

hubiesen descolgado si no hubiésemos 

implementado el programa Ninguén atrás 

llevando las tareas escolares a los 

domicilios del alumnado. A este 

voluntariado nuestra gratitud de parte de 

la alcaldesa y de esta Corporación 

Municipal. 

 

Por lo tanto, lo que prima es una 

planificación seria, una organización 

inteligente y la determinación clara de 

definir cómo va a ser el próximo curso 

escolar 2020-2021. La educación debe ser 

siempre la primera cuestión a tratar en 

una sociedad. (Se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención). Y en esta ocasión 

parece ser el vagón de cola.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor  Celemín. 

 

Procedemos, dado que no se acepta la 

enmienda presentada por la Marea 

Atlántica, en primer lugar a la votación de 

esta enmienda. ¿Votos a favor? 

 

A ver, un momento. Hay una enmienda 

de adición de Marea Atlántica que el 

BNG no acepta. Por lo tanto, señor 

Jorquera, atento. Primero, la enmienda de 

la Marea. 

 

Votación de la enmienda presentada 

por el Grupo Municipal de la Marea 
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á terceira moción presentada polo 

Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego 
 

Seguidamente por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda presentada 

polo Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA), á terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

ensino, votando ao mesmo tempo as 

señoras concelleiras e os señores 

concelleiros presentes no Salón de Plenos 

e a señora concelleira que asiste 

telematicamente a este Pleno 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda rexeitada. 

 

Agora si pasamos a votar a moción.  

 

Votación da terceira moción do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego  

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o ensino, 

votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

Atlántica a la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por parte de la Presidencia 

se somete a votación la enmienda 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA), a la tercera 

moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la enseñanza, votando al 

mismo tempo las señoras concejalas y los 

señores concejales presentes en el Salón 

de Plenos y la señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda rechazada. 

 

Ahora sí pasamos a votar la moción.  

 

Votación de la tercera moción del 

Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego  

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción del 

Bloque Nacionalista Galego sobre la 

enseñanza, votando al mismo tempo las 

señoras concejalas y los señores 

concejales presentes en el Salón de 
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concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Queda aprobada. 

 

90.- Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre  o ensino. 

 

Acordo 
 

1. Demandar da Consellaría de 

Educación que inicie a planificación do 

vindeiro curso académico con todas as 

garantías sanitarias analizando os 

diferentes escenarios e en diálogo coa 

comunidade educativa e a representación 

das traballadoras e dos traballadores, 

incrementando a contratación de 

profesorado, adaptando os espazos 

existentes ou habilitar outros novos, 

diminuíndo as ratios nas aulas para 

cumprir as distancias de seguridade, 

reordenando os servizos de comedor ou 

transporte escolar e afrontando a 

posibilidade de combinar o ensino 

presencial e a distancia. 

 

2. Demandar da Xunta de Galiza que 

realice un estudo sobre o acceso ás 

Plenos y la señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada. 

 

90.- Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre  la enseñanza. 

 

Acuerdo 

 

1. Demandar de la Consellaría de 

Educación que inicie la planificación del 

próximo curso académico con todas las 

garantías sanitarias analizando los 

diferentes escenarios y en diálogo con la 

comunidad educativa y la representación 

de las trabajadoras y de los trabajadores, 

incrementando la contratación de 

profesorado, adaptando los espacios 

existentes o habilitar otros nuevos, 

disminuyendo las  ratios en las aulas para 

cumplir las distancias de seguridad, 

reordenando los servicios de comedor o 

transporte escolar y afrontando la 

posibilidad de combinar la enseñanza 

presencial y a distancia. 

 

2. Demandar de la Xunta de Galicia que 

realice un estudio sobre el acceso a las 
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ferramentas informáticas do estudantado 

co fin de atallar dunha maneira realista a 

fenda dixital que existe na nosa 

sociedade. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Moción sobre a necesidade 

de medidas de conciliación para 

abordar esta crise de coidados. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Turno xa para o Grupo da Marea 

Atlántica, coa primeira das mocións 

sobre a necesidade de medidas de 

conciliación na que non existen emendas. 

 

 

Señora Cameán, adiante. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Si, moitísimas grazas, señora Rey. 

 

Hoxe gustaríanos dende a Marea 

Atlántica dar voz a quen habitualmente 

non ten voz, para que nesta Corporación 

sexamos conscientes das necesidades das 

nosas veciñas. 

 

(A señora Cameán Calvete fai soar 

unha gravación do seu teléfono móbil. 

Gravación: Teño 58 anos e unha 

invalidez do 55 % desde os 39. Estou 

soa. Á miña mamá deulle un ictus. Cunha 

hora...) 

 

Presidencia 

 

Perdón, Señora Cameán, por favor, 

apague o teléfono señora Cameán, 

apague, mire... 

 

Señora Cameán Calvete 

herramientas informáticas del 

estudiantado con el fin de atajar de una 

manera realista la brecha digital que 

existe en nuestra sociedad. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Moción sobre la necesidad de 

medidas de conciliación para abordar 

esta crisis de cuidados. 
 

Intervenciones 

 

Presidencia 
 

Turno ya para el Grupo de la Marea 

Atlántica, con la primera de las mociones 

sobre la necesidad de medidas de 

conciliación en la que no existen 

enmiendas. 

 

Señora Cameán, adelante. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí, muchísimas gracias, señora Rey. 

 

Hoy nos gustaría desde la Marea 

Atlántica dar voz a quien habitualmente 

no tiene voz, para que en esta 

Corporación seamos conscientes de las 

necesidades de nuestras vecinas. 

 

(La señora Cameán Calvete hace sonar 

una grabación de su teléfono móvil. 

Grabación: Tengo 58 años y una 

invalidez del 55 % desde los 39. Estoy 

sola. A mi mamá le dio un ictus. Con una 

hora...) 

 

Presidencia 

 

Perdón, Señora Cameán, por favor, 

apague el teléfono señora Cameán, 

apague, mire... 

 

Señora Cameán Calvete 
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Señora Rey, en base a que? 

 

Presidencia 

 

Non, espere un momento, miren, esperen 

un momento. 

 

Silencio, señor Díaz Villoslada. 

 

Miren... pode saír.  

 

Ás catorce horas e nove minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 

 

As intervencións que fagan neste...  

 

Señor Lage, un momento, que estou 

poñendo orde no debate...  

 

As intervencións as fan os concelleiros e 

as concelleiras que teñen a palabra, o 

turno de palabra se da pola Presidencia. É 

un turno de carácter persoal, se lle da ó 

concelleiro ou á concelleira. Polo tanto, 

ten que falar vostede. Non se poden nin 

se van a admitir por esta Presidencia que 

se poñan gravacións. Poden vostedes 

ensinar un gráfico, unha foto, que non é o 

mesmo, pero non poña gravacións.  

 

 

Hai moitos métodos para participar nos 

Plenos. Entre outros, un pode vir de 

público e se quere intervir hai unha cousa 

que se chama escano cidadán, se pode 

solicitar por Rexistro e polo tanto... 

 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Señora Rey... 

 

Presidencia 

 

O que lle digo, señora Cameán. Non 

discuta máis, non estou, de verdade, non 

estou por discutir con vostedes hoxe. O 

 

Señora Rey, ¿en base a qué? 

 

Presidencia 

 

No, espere un momento, miren, esperen 

un momento. 

 

Silencio, señor Díaz Villoslada. 

 

Miren... puede salir. 

 

A las catorce horas y nueve minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Cendán 

Gayoso. 
 

Las intervenciones que hagan en este...  

 

Señor Lage, un momento, que estoy 

poniendo orden en el debate...  

 

Las intervenciones las hacen los 

concejales y las concejalas que tienen la 

palabra, el turno de palabra se da por la 

Presidencia. Es un turno de carácter 

personal, se le da al concejal o a la 

concejala. Por lo tanto, tiene que hablar 

usted. No se pueden ni se van a admitir 

por esta Presidencia que se pongan 

grabaciones. Pueden ustedes enseñar un 

gráfico, una foto, que no es lo mismo, 

pero no ponga grabaciones.  

 

Hay muchos métodos para participar en 

los Plenos. Entre otros, uno puede venir 

de público y si quiere intervenir hay una 

cosa que se llama escaño ciudadano, se 

puede solicitar por Registro y por lo 

tanto... 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Señora Rey... 

 

Presidencia 

 

Lo que le digo, señora Cameán. No 

discuta más, no estoy, de verdad, no estoy 

por discutir con ustedes hoy. Lo único 
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único que lle digo é que vostede non 

pode poñer a gravación, simplemente. 

Vostede, se quere contar a historia desa 

persoa que está a falar, cóntea vostede 

que é quen ten a palabra. A palabra a ten 

vostede, dona Silvia Cameán Calvete, 

non a ten unha persoa cuxa identidade 

descoñecemos a través dunha gravación 

de teléfono. Creo que estou sendo 

bastante clara. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moi ben, señora Rey. 

 

Presidencia 
 

Poño o tempo, de verdade, déixolle outra 

vez o tempo, iniciamos outra vez a 

defensa da moción pero non pode poñer 

gravacións, señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moi ben, Señora Rey, gustaríame saber 

en base a que artigo do Regulamento 

Orgánico Municipal, vostede non acepta 

que unha concelleira desta Corporación 

municipal poda poñer un audio. Da 

mesma maneira que vostede di que nesta 

Corporación podemos empregar e 

axudarnos de fotos ou de gráficos, 

gustaríame saber, por analoxía, neste 

caso por que non se pode aplicar e en 

base a que norma por simplemente unha 

sinxela razón que é seguridade xurídica e 

para saber se vou a poder cumprir ou non 

coas miñas funcións como concelleira. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, precisamente pola 

seguridade xurídica de saber a identidade 

das persoas que están a falar e que se 

recollerán na acta, lle estou a dicir que 

non pode poñer gravacións de persoas 

que non coñecemos. O turno de palabra é 

que le digo es que usted no puede poner 

la grabación, simplemente. Usted, si 

quiere contar la historia de esa persona 

que está hablando, la cuenta usted que es 

quien tiene la palabra. La palabra la 

tiene usted, doña Silvia Cameán Calvete, 

no la tiene una persona cuya identidad 

desconocemos a través de una grabación 

de teléfono. Creo que estoy siendo 

bastante clara. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muy bien, señora Rey. 

 

Presidencia 

 

Pongo el tiempo, de verdad, le dejo otra 

vez el tiempo, iniciamos otra vez la 

defensa de la moción pero no puede 

poner grabaciones, señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muy bien, Señora Rey, me gustaría saber 

en base a qué artículo del Reglamento 

Orgánico Municipal, usted no acepta que 

una concejala de esta Corporación 

municipal pueda poner un audio. De la 

misma manera que usted dice que en esta 

Corporación podemos emplear y 

ayudarnos de fotos o de gráficos, me 

gustaría saber, por analogía, en este caso 

por qué no se puede aplicar y en base a 

qué norma por simplemente una sencilla 

razón que es seguridad jurídica y para 

saber si voy a poder cumplir o no con mis 

funciones como concejala. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, precisamente por la 

seguridad jurídica de saber la identidad 

de las personas que están hablando y que 

se recogerán en el acta, le estoy diciendo 

que no puede poner grabaciones de 

personas que no conocemos. El turno de 
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seu, é persoal. Se ten algunha dúbida 

xurídica, non pasa nada, o Secretario 

Xeral do Pleno pódelle responder ou 

pode solucionar as dúbidas xurídicas que 

xurdan no transcurso da sesión, que é 

unha das súas múltiples funcións. O que 

lle quero dicir é que vostede non pode 

poñer unha gravación de teléfono. Creo 

que estou sendo suficientemente clara. 

 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Si, por suposto... 

 

Presidencia 

 

Suficientemente clara: a intervención é 

persoal. Vai defender a moción, si ou 

non? 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Gustaríame...  

 

Moi clara, señora Rey. 

 

Gustaríame escoitar a opinión de quen 

nos asesora neste Pleno, que é o señor 

Secretario. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Señor Secretario, ten a palabra. 

 

Señor Secretario Xeral do Pleno 

 

Si, ben, imos ver, é un tema que 

tecnicamente non está resolto dun modo 

expreso no Regulamento Orgánico nin no 

ROF, pero porque parece evidente que 

son os concelleiros os que interveñen 

persoalmente nas sesións e que son quen 

fai uso, digamos, da forma que vén ser 

habitual nos órganos colexiados públicos, 

léase parlamentos, Cortes Xerais, onde 

este tipo de situacións, ata onde eu se, 

palabra es suyo, es personal. Si tiene 

alguna duda jurídica, no pasa nada, el 

Secretario General del Pleno le puede 

responder o puede solucionar las dudas 

jurídicas que surjan en el transcurso de 

la sesión, que es una de sus múltiples 

funciones. Lo que le quiero decir es que 

usted no puede poner una grabación de 

teléfono. Creo que estoy siendo 

suficientemente clara. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí, por supuesto... 

 

Presidencia 

 

Suficientemente clara: la intervención es 

personal. ¿Va a defender la moción, sí o 

no? 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Me gustaría...  

 

Muy clara, señora Rey. 

 

Me gustaría escuchar la opinión de quien 

nos asesora en este Pleno, que es el señor 

Secretario. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Señor Secretario, tiene la palabra. 

 

Señor Secretario General del Pleno 

 

Si, bueno, vamos a ver, es un tema que 

técnicamente no está resuelto de un modo 

expreso en el Reglamento Orgánico ni en 

el ROF, pero porque parece evidente que 

son los concejales los que intervienen 

personalmente en las sesiones y que son 

quienes hacen uso, digamos, de la forma 

que viene a ser habitual en los órganos 

colegiados públicos, léase parlamentos, 

Cortes Generales, donde este tipo de 
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non se producen. Actúan por si mesmos e 

digamos que corresponde á Presidencia, 

en todo caso, regular ou discutir a 

excepcionalidade, pero a práctica dos 

órganos parlamentarios é restritiva por 

parte das presidencias, normalmente, a 

todo o que exceda de que persoalmente 

un membro dese órgano público 

corporativo, mesmo polo propio decoro e 

a propia imaxe institucional da entidade. 

O demais poden acompañalo mediante 

un documento, se queren poden proceder 

á súa lectura, pero entendo que non é 

procedente. Aquí xa houbo un 

antecedente no cal outro presidente da 

Corporación había restrinxido e negado 

este tipo de cuestións xa hai anos. 

 

 

 

Ás catorce horas e trece minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 
 

Presidencia 

 

Moi ben, pois moitas gracias señor 

Secretario. 

 

Turno, señora Cameán, para a defensa da 

moción nos termos indicados e coas 

limitacións indicadas polo señor 

Secretario Xeral do Pleno que ratifican as 

que indicou xa a Presidencia desta 

Corporación. 

 

Adiante. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Imos lamentar profundamente este 

cambio de criterio. No anterior mandato, 

baixo o Goberno de Xulio Ferreiro, 

podíanse poñer por parte das 

concelleiras, audios, podía vir público 

asistente a escoitarnos ás concelleiras que 

as representamos, a través de pancartas, 

iso xa non é posible tampouco, e esta é a 

amabilidade do Goberno do Partido 

situaciones, hasta donde yo sé, no se 

producen. Actúan por sí mismos y 

digamos que corresponde a la 

Presidencia, en todo caso, regular o 

discutir la excepcionalidad, pero la 

práctica de los órganos parlamentarios 

es restrictiva por parte de las 

presidencias, normalmente, a todo lo que 

exceda de que personalmente un miembro 

de ese órgano público corporativo, 

incluso por el propio decoro y la propia 

imagen institucional de la entidad. Lo 

demás pueden acompañarlo mediante un 

documento, si quieren pueden proceder a 

su lectura, pero entiendo que no es 

procedente. Aquí ya hubo un antecedente 

en el cual otro presidente de la 

Corporación había restringido y negado 

este tipo de cuestiones ya hace años. 

 

A las catorce horas y trece minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora 

Cendán Gayoso. 

 

Presidencia 

 

Muy bien, pues muchas gracias señor 

Secretario. 

 

Turno, señora Cameán, para la defensa 

de la moción en los términos indicados y 

con las limitaciones indicadas por el 

señor Secretario General del Pleno que 

ratifican las que indicó ya la Presidencia 

de esta Corporación. 

 

Adelante. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Vamos a lamentar profundamente este 

cambio de criterio. En el anterior 

mandato, bajo el Gobierno de Xulio 

Ferreiro, se podían poner por parte de 

las concejalas, audios, podía venir 

público asistente a escucharnos a las 

concejalas que las representamos, a 

través de pancartas, eso ya no es posible 

tampoco, y esta es la amabilidad del 
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Socialista. 

 

Ben, imos falar de conciliación. Aínda 

que non poidamos escoitar ás nosas 

veciñas, vouno facer coa miña voz e 

quero que coñezan cal é a realidade das 

persoas da nosa cidade. Unha realidade 

que vostedes, en moitas ocasións, non sei 

se por unha cuestión de propaganda e por 

construír un relato de bo facer ou por 

outras cuestións que prefiro que non 

sexan así, pois non teñen a ben entender.  

 

 

Imos ver. Dende hai varios meses non 

podemos saír da casa, dende hai varios 

meses os colexios están pechados, dende 

hai varios meses os centros de día están 

pechados, dende hai varios meses os 

centros de diversidade funcional están 

pechados. Que significa isto? Pois isto 

significa que as familias e 

fundamentalmente as mulleres, por 

desgraza, aínda son as que teñen que 

asumir os coidados. E cando vostede 

dixo, señora Rey, que isto ía ser o 

Goberno, un mandato feminista, 

lamentablemente, mire, cando vostedes 

nos trouxeron o plan de choque e as súas 

medidas de conciliación, sabe que 

aparecía nese plan, señora Rey? Que 

estaban valorando hai unhas semanas se 

era necesario reforzar canguraxe, 

valorando cun incremento de 20.000 €, 

iso é o que dixo o seu Goberno. Pero por 

sorte a oposición pensaba que 

efectivamente era necesario reforzar, xa 

non só a partida de canguraxe, se non 

ademais outras partidas. A Marea 

Atlántica propuxo reforzar a atención a 

domicilio das persoas dependentes. A 

Marea Atlántica propuxo que se abrisen 

os patios dos colexios, que se 

continuase... Vostedes din unha cousa 

aquí moi a miúdo, non imos mirar o 

copyright, o que funciona ben imos darlle 

continuidade. Todavía nos preguntamos 

—non sei de que se rin, non sei cal é a 

gracia—, todavía nos preguntamos que 

Gobierno del Partido Socialista. 

 

Bien, vamos a hablar de conciliación. 

Aunque no podamos escuchar a nuestras 

vecinas, lo voy a hacer con mi voz y 

quiero que conozcan cuál es la realidad 

de las personas de nuestra ciudad. Una 

realidad que ustedes, en muchas 

ocasiones, no sé si por una cuestión de 

propaganda y por construir un relato de 

buen hacer o por otras cuestiones que 

prefiero que no sean así, pues no tienen a 

bien entender.  

 

Vamos a ver. Desde hace varios meses no 

podemos salir de casa, desde hace varios 

meses los colegios están cerrados, desde 

hace varios meses los centros de día 

están cerrados, desde hace varios meses 

los centros de diversidad funcional están 

cerrados. ¿Qué significa esto? Pues esto 

significa que las familias y 

fundamentalmente las mujeres, por 

desgracia, aún son las que tienen que 

asumir los cuidados. Y cuando usted dijo, 

señora Rey, que esto iba a ser el 

Gobierno, un mandato feminista, 

lamentablemente, mire, cuando ustedes 

nos trajeron el plan de choque y sus 

medidas de conciliación, ¿sabe qué 

aparecía en ese plan, señora Rey? Que 

estaban valorando hace unas semanas si 

era necesario reforzar el servicio de 

cuidado de la infancia, valorando con un 

incremento de     20.000 €, eso es lo que 

dijo su Gobierno. Pero por suerte la 

oposición pensaba que efectivamente era 

necesario reforzar, ya no solo la partida 

del servicio de cuidado de la infancia, 

sino además otras partidas. La Marea 

Atlántica propuso reforzar la atención a 

domicilio de las personas dependientes. 

La Marea Atlántica propuso que se 

abrieran los patios de los colegios, que se 

continuara... Ustedes dicen una cosa aquí 

muy a menudo, no vamos a mirar el 

copyright, lo que funciona bien le vamos 

a dar continuidad. Todavía nos 

preguntamos —no sé de qué se ríen, no sé 
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problema hai co programa de “Patios 

abertos”, que neste momento podería 

estar dando unha boa saída, francamente, 

a moitas nenas e nenos da nosa cidade e 

que vostedes se empeñan en que non 

queren poñer en marcha. Agardemos que 

poidan rectificar. 

 

 

 

Ás catorce horas e catorce minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Gallego 

Neira. 
 

Igualmente lles propoñemos máis ideas 

porque ó mellor algunha teñen a ben 

facela. Propoñémoslles abrir os centros 

cívicos, propoñémoslles ademais que 

neses centros cívicos haxa espazos de 

estimulación cognitiva e física para as 

persoas dependentes, propoñémoslles a 

apertura das instalacións deportivas, 

propoñémoslles tamén que, 

efectivamente, se inste á Xunta de 

Galicia e que a Xunta de Galicia tamén 

colabore —agora que teñen tan bo 

entendemento co Partido Popular— ata 

incluso pode que poñan uns cartiños para 

poñer aquí programas de conciliación en 

marcha e incluso tamén pedimos á outra 

Administración, que é a estatal, que poña 

en marcha prestacións para dar ese apoio 

ás mulleres e para dar ese apoio aos 

coidados. Eu creo que as veciñas da nosa 

cidade (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) é o que nos reclaman. As 

veciñas da nosa cidade o que nos 

reclaman en este momento é apoio e de 

verdade que creo que é unha 

problemática que está afectando a moitas 

persoas. Unha problemática que me 

gustaría que se puidese escoitar aquí. Hai 

xente que pide acceso ao escano cidadán, 

señora Rey, e tamén llo denegan porque 

lle din que non é interese xeral e 

lamentamos esas decisións e dende logo, 

dende a Marea Atlántica seguiremos 

traendo aquí a voz das nosas veciñas e as 

cuál es la gracia—, todavía nos 

preguntamos qué problema hay con el 

programa de “Patios abiertos”, que en 

este momento podría estar dando una 

buena salida, francamente, a muchas 

niñas y niños de nuestra ciudad y que 

ustedes se empeñan en que no quieren 

poner en marcha. Esperemos que puedan 

rectificar. 

 

A las catorce horas y catorce minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Gallego Neira. 

 

Igualmente les proponemos más ideas 

porque a lo mejor alguna tienen a bien 

hacerla. Les proponemos abrir los 

centros cívicos, les proponemos además 

que en esos centros cívicos haya espacios 

de estimulación cognitiva y física para 

las personas dependientes, les 

proponemos la apertura de las 

instalaciones deportivas, les proponemos 

también que, efectivamente, se inste a la 

Xunta de Galicia y que la Xunta de 

Galicia también colabore —ahora que 

tienen tan buen entendimiento con el 

Partido Popular— hasta incluso puede 

que pongan unos dineritos para poner 

aquí programas de conciliación en 

marcha e incluso también pedimos a la 

otra Administración, que es la estatal, 

que ponga en marcha prestaciones para 

dar ese apoyo a las mujeres y para dar 

ese apoyo a los cuidados. Yo creo que las 

vecinas de nuestra ciudad (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
es lo que nos reclaman. Las vecinas de 

nuestra ciudad lo que nos reclaman en 

este momento es apoyo y de verdad que 

creo que es una problemática que está 

afectando a muchas personas. Una 

problemática que me gustaría que se 

pudiera escuchar aquí. Hay gente que 

pide acceso al escaño ciudadano, señora 

Rey, y también se lo deniegan porque le 

dicen que no es interés general y 

lamentamos esas decisiones y desde 
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súas preocupacións. 

 

 

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Señora Martínez, o seu turno. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Cando se fala de patios abertos ao barrio 

como área de esparexemento para que 

nenos poidan gozar durante o verán e así 

facilitar a conciliación familiar, non 

deixa de ser un risco se non se vixía que 

se cumpran as medidas preventivas por 

unha banda e por outra. Porque tampouco 

este tipo de espazos abertos ao lecer non 

garda relación coa conciliación de vida 

familiar-laboral. Os pais terían que estar 

pendentes da seguridade dos seus fillos. 

O pai ou nai que traballa deberá necesitar 

axuda, xeralmente dos avós, para poder 

levar e recoller ós seus fillos a estes 

centros, tendo en conta que a 

conciliación laboral duns non coincide co 

horario laboral dos outros. Os nosos 

fillos poderán ter todas as actividades 

lúdicas que lles permitan gozar das 

xornadas vacacionais, pero o que se 

abran estes patios non significa que se 

chegue a un modelo de conciliación 

óptimo. 

 

 

Ás catorce horas e dezasete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 
 

Sempre se fala de conciliación, pero 

debería considerarse tamén que sería 

máis adecuado falar de integración, 

modelo que se aplica por exemplo en 

luego, desde la Marea Atlántica 

seguiremos trayendo aquí la voz de 

nuestras vecinas y sus preocupaciones. 

 

Muchísimas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Señora Martínez, su turno. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Cuando se habla de patios abiertos al 

barrio como área de esparcimiento para 

que niños puedan disfrutar durante el 

verano y así facilitar la conciliación 

familiar, no deja de ser un riesgo si no se 

vigila que se cumplan las medidas 

preventivas por una parte y por otra. 

Porque tampoco este tipo de espacios 

abiertos al ocio no guarda relación con 

la conciliación de vida familiar-laboral. 

Los padres tendrían que estar pendientes 

de la seguridad de sus hijos. El padre o 

madre que trabaja deberá necesitar 

ayuda, generalmente de los abuelos, para 

poder llevar y recoger a sus hijos a estos 

centros, toda vez que la conciliación 

laboral de unos no coincide con el 

horario laboral de los otros. Nuestros 

hijos podrán tener todas las actividades 

lúdicas que les permitan disfrutar de las 

jornadas vacacionales, pero el que se 

abran estos patios no significa que se 

llegue a un modelo de conciliación 

óptimo. 

 

A las catorce horas y diecisiete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Siempre se habla de conciliación, pero 

debería considerarse también que sería 

más adecuado hablar de integración, 

modelo que se aplica por ejemplo en 
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Suecia. A xornada laboral non termina 

cando se chega a casa do traballo, faise 

un return to work despois de atender 

como algo totalmente habitual aos nosos 

fillos, sen presas, sen abafos. É unha 

parte máis da nosa vida cotiá o dispor 

desas horas para adicarlles ós nosos 

fillos, atendidos por nós, os seus 

proxenitores, sen necesidade de implicar 

aos nosos maiores a súa educación, eles 

xa educaron antes. 

 

Integrar a vida laboral na familiar e a 

familiar na laboral cun horario flexible 

que lle permita levar ao fillo ao médico, 

no caso de que estea enfermo, ou un 

adestramento a clases de música e non 

por iso ver a vida laboral alterada. 

 

Fomentar o teletraballo. O traballo de 

moitos pais estará ao día sempre que 

poidan integrar a súa vida laboral na súa 

vida familiar. Débese entender a 

integración como algo natural dentro dos 

nosos quefaceres diarios. Nesta 

integración haberá tempo para o lecer. E 

o lecer e esparexemento non ten por que 

reducirse a un espazo delimitado, un 

patio chamado gueto tamén. De acordo e 

así o entenden algúns pais que estes 

espazos chamados aberto ao barrio 

constitúen un aproveitamento de espazos 

libres que están infrautilizados, pero 

estarían suxeitos a uns horarios que non 

serían compatibles cos horarios dos 

proxenitores integrados ao mundo 

laboral. Se nai e pai traballan, aínda que 

o home asumise os novos roles sociais, 

aínda é a muller a que leva o maior peso 

no fogar. 

 

É importante tamén a cuestión 

económica: en países como Noruega 

unha baixa maternal non é impedimento 

para que se remunere o 100 % do salario. 

O ter fillos non debe supoñer un 

sacrificio. 

 

E volvendo á integración do traballo no 

Suecia. La jornada laboral no termina 

cuando se llega a casa del trabajo, se 

hace un “regreso al trabajo” después de 

atender como algo totalmente habitual a 

nuestros hijos, sin prisas, sin agobios. Es 

una parte más de nuestra vida cotidiana 

el disponer de esas horas para dedicarles 

a nuestros hijos, atendidos por nosotros, 

sus progenitores, sin necesidad de 

implicar a nuestros mayores su 

educación, ellos ya educaron antes. 

 

Integrar la vida laboral en la familiar y 

la familiar en la laboral con un horario 

flexible que le permita llevar al hijo al 

médico, en caso de que esté enfermo, o un 

entrenamiento a clases de música y no 

por eso ver la vida laboral alterada. 

 

Fomentar el teletrabajo. El trabajo de 

muchos padres estará al día siempre que 

puedan integrar su vida laboral en su 

vida familiar. Se debe entender la 

integración como algo natural dentro de 

nuestros quehaceres diarios. En esta 

integración habrá tiempo para el ocio. Y 

el ocio y esparcimiento no tiene por qué 

reducirse a un espacio delimitado, un 

patio llamado gueto también. De acuerdo 

y así lo entienden algunos padres que 

estos espacios llamados abierto al barrio 

constituyen un aprovechamiento de 

espacios libres que están infrautilizados, 

pero estarían sujetos a unos horarios que 

no serían compatibles con los horarios de 

los progenitores integrados al mundo 

laboral. Si madre y padre trabajan, 

aunque el hombre asumiera los nuevos 

roles sociales, aun es la mujer la que 

lleva el mayor peso en el hogar. 

 

Es importante también la cuestión 

económica: en países como Noruega una 

baja maternal no es impedimento para 

que se remunere el 100 % del salario. El 

tener hijos no debe suponer un sacrificio. 

 

 

Y volviendo a la integración del trabajo 
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fogar, o traballo é o noso medio de vida. 

Sen el, sobrevivir é moi difícil e é aquí 

cando os gobernos deben actuar e 

mellorar as condicións das baixas por 

maternidade. 

 

Somos un país pertencente á Unión 

Europea. Cada país ten a súa 

idiosincrasia, en cada país aplícase a 

normativa adecuándoa ao seu modo de 

vida, considerando que unha 

flexibilidade horaria na entrada e saída 

dos traballos podería ser un hábito para 

que os nosos fillos crezan educados polos 

pais e polas nais. Un fillo non debe ser 

unha carga para un avó e un país debería 

axudar para que os descendentes sexan 

mulleres e homes de futuro ben 

formados, con principios éticos, morais, 

afectivos. Un fillo educado nun fogar 

seguro e tranquilo será unha boa promesa 

para un futuro mellor. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

É obvio que durante o estado de alarma, 

o confinamento e desconfinamento por 

causa da covid-19, todas as persoas que 

temos fillas e fillos ou persoas 

dependentes das que temos que coidar, e 

que precisamente os coidados son un piar 

básico do estado do benestar. E sono, 

porque nun contexto de patriarcado 

estrutural onde de maneira secular as 

mulleres nos encargamos de balde de esta 

tarefa, a única maneira de asegurar a 

igualdade de condicións para o acceso ao 

traballo é un estado do benestar forte que 

asegure a conciliación. 

 

en el hogar, el trabajo es nuestro medio 

de vida. Sin él, sobrevivir es muy difícil y 

es aquí cuando los gobiernos deben 

actuar y mejorar las condiciones de las 

bajas por maternidad. 

 

Somos un país perteneciente a la Unión 

Europea. Cada país tiene su 

idiosincrasia, en cada país se aplica la 

normativa adecuándola a su modo de 

vida, considerando que una flexibilidad 

horaria en la entrada y salida de los 

trabajos podría ser un hábito para que 

nuestros hijos crezcan educados por los 

padres y por las madres. Un hijo no debe 

ser una carga para un abuelo y un país 

debería ayudar para que los 

descendientes sean mujeres y hombres de 

futuro bien formados, con principios 

éticos, morales, afectivos. Un hijo 

educado en un hogar seguro y tranquilo 

será una buena promesa para un futuro 

mejor. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Es obvio que durante el estado de 

alarma, el confinamiento y 

desconfinamiento por causa de la covid-

19, todas las personas que tenemos hijas 

e hijos o personas dependientes de las 

que tenemos que cuidar, y que 

precisamente los cuidados son un pilar 

básico del estado del bienestar. Y lo son, 

porque en un contexto de patriarcado 

estructural donde de manera secular las 

mujeres nos encargamos gratuitamente 

de esta tarea, la única manera de 

asegurar la igualdad de condiciones para 

el acceso al trabajo es un estado del 

bienestar fuerte que asegure la 



166 

 

 

 

E isto que semella moi básico 

conceptualmente, é complicadísimo de 

aplicar na práctica. Cando hai gobernos 

que asubían mirando cara arriba, cara a 

outro lado, como cando unha disimula, 

porque levamos, compañeiras e 

compañeiros da Corporación, máis de 

dous meses e medio sen ningunha axuda 

para conciliar. Nin da Xunta de Galicia 

nin do Goberno do Estado, ningunha, que 

se di pronto. E tiña que ser do primeiro 

que saíse se isto importase. E eu penso 

nas familias monoparentais, nas familias 

onde os proxenitores traballan en 

sectores esenciais e que non poden 

teletraballar, nas numerosísimas nais que 

teletraballan, teletraballamos, a deshoras 

para poder cumprir as esixencias das súas 

empresas mentres soportamos nunha 

maior medida as tarefas domésticas e a 

carga mental. E agora que a 

reincorporación ós traballos nun 

momento de crise económica tamén, que 

vai pasar coas menores e cos menores? 

Que vai pasar cos coidados? Pois xa está 

pasando que hai familias ás que non lles 

queda outra que deixar ós menores na 

casa, sos, familias nas que os irmáns e as 

irmás maiores de idade, pero non maiores 

de idade legalmente, tamén —que por 

certo en moitas ocasións afrontan retos 

académicos moi importantes— están a 

encargarse dos coidados. E está habendo 

familias tamén, e temos que ser 

conscientes, en que as mulleres —que 

adoitamos ser as que temos o menor 

salario e o emprego máis precario— 

estamos a renunciar ós empregos. Porque 

as solucións que se están a poñer enriba 

da mesa non ocupan nin máis tempo nin 

máis espazo que o dun titular. O bono 

coidado que agora anuncia a presidencia 

de Xunta de Galiza, ou a prestación dos 

coidados anunciado polo Goberno do 

Estado, chegan tarde, mal e arrastro.  

 

 

conciliación. 

 

Y esto que parece muy básico 

conceptualmente, es complicadísimo de 

aplicar en la práctica. Cuando hay 

gobiernos que silban mirando hacia 

arriba, hacia otro lado, como cuando una 

disimula, porque llevamos, compañeras y 

compañeros de la Corporación, más de 

dos meses y medio sin ninguna ayuda 

para conciliar. Ni de la Xunta de Galicia 

ni del Gobierno del Estado, ninguna, que 

se dice pronto. Y tenía que ser de lo 

primero que saliera si esto importara. Y 

yo pienso en las familias monoparentales, 

en las familias donde los progenitores 

trabajan en sectores esenciales y que no 

pueden teletrabajar, en las 

numerosísimas madres que teletrabajan, 

teletrabajamos, a deshoras para poder 

cumplir las exigencias de sus empresas 

mientras soportamos en una mayor 

medida las tareas domésticas y la carga 

mental. Y ahora que la reincorporación a 

los trabajos en un momento de crisis 

económica también, ¿qué va a pasar con 

las menores y con los menores? ¿Qué va 

a pasar con los cuidados? Pues ya está 

pasando que hay familias a las que no les 

queda otra que dejar a los menores en la 

casa, solos, familias en las que los 

hermanos y las hermanas mayores de 

edad, pero no mayores de edad 

legalmente, también —que por cierto en 

muchas ocasiones afrontan retos 

académicos muy importantes— están 

encargándose de los cuidados. Y está 

habiendo familias también, y tenemos que 

ser conscientes, en que las mujeres —que 

solemos ser las que tenemos el menor 

salario y el empleo más precario— 

estamos renunciando a los empleos. 

Porque las soluciones que se están 

poniendo encima de la mesa no ocupan ni 

más tiempo ni más espacio que el de un 

titular. El bono cuidado que ahora 

anuncia la presidencia de Xunta de 

Galicia, o la prestación de los cuidados 

anunciado por el Gobierno del Estado, 
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Ás catorce horas e vinte e tres minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Gallego Neira. 
 

O bono coidado é unha proposta irreal, 

tanto como que a maior parte das 

familias non ten cartos nin medios para 

contratar dignamente e legalmente unha 

persoa para coidaren a seus fillos. E a 

prestación por coidados —ate unha maior 

explicación de como se vai 

implementar— é moi probábel que 

continúe a inclinar a balanza cara ó 

mesmo lado. E aquí o problema de fondo 

é este, a corresponsabilidade, desde o 

ámbito máis individual e doméstico, ate o 

máis colectivo, por parte do 

empresariado e por parte dos gobernos. E 

non se trata só de aparcarmos os nenos e 

as nenas mentres lle dedicamos 26 horas 

ó traballo, se non de termos tempo para 

crialos, para escoitalos, para educalos, 

para pasarmos tempo con eles. 

 

 

(Óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 
 

 

Para rematar, unha cuestión da moción 

que nos chamou a atención, e é que obvia 

a existencia dun servizo municipal que é 

o da canguraxe, por certo, un servizo que 

ben valía uns cantos mupys e non o Plan 

de Contratación Anual, ben podía 

comunicarse dunha maneira máis 

eficiente a existencia deste servizo, señor 

Lage, a existencia deste servizo... 

(murmurios). 

 

 

Presidencia 

 

Señor Lage, garde silencio. 

 

Señora Veira González 

 

llegan tarde, mal y arrastro.  

 

A las catorce horas y veintitrés minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Gallego Neira. 

 

El bono cuidado es una propuesta irreal, 

tanto como que la mayor parte de las 

familias no tiene dinero ni medios para 

contratar dignamente y legalmente una 

persona para cuidar a sus hijos. Y la 

prestación por cuidados —hasta una 

mayor explicación de cómo se va a 

implementar— es muy probable que 

continúe a inclinar la balanza hacia el 

mismo lado. Y aquí el problema de fondo 

es este, la corresponsabilidad, desde el 

ámbito más individual y doméstico, hasta 

el más colectivo, por parte del 

empresariado y por parte de los 

gobiernos. Y no se trata solo de que 

aparquemos a los niños y las niñas 

mientras le dedicamos 26 horas al 

trabajo, si no de que tengamos tiempo 

para criarlos, para escucharlos, para 

educarlos, para pasar tiempo con ellos. 

 

(Se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención). 
 

Para finalizar, una cuestión de la moción 

que nos llamó la atención, y es que obvia 

la existencia de un servicio municipal que 

es el del cuidado de la infancia, por 

cierto, un servicio que bien valía unos 

cuantos “mupys” y no el Plan de 

Contratación Anual, bien podía 

comunicarse de una manera más eficiente 

la existencia de este servicio, señor Lage, 

la existencia de este servicio... 

(murmullos). 

 

Presidencia 

 

Señor Lage, guarde silencio. 

 

Señora Veira González 
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...á cidadanía para que efectivamente 

poidan facer uso del porque pode facilitar 

a vida de moita xente. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Garde silencio, garde silencio, señor 

Lage, non ten a palabra. 

 

Si está falando, que o estou escoitando 

eu, a ver se estou tola. Eu non estou 

falando e o estou escoitando. Vale que ás 

veces o escoito sen que fale, tamén é 

verdade, pero desta vez estaba vostede a 

falar. 

 

Polo Grupo Popular, señora Gutiérrez. 

 

Señora Gutiérrez Roselló 

 

Boas tardes a todos os membros da 

Corporación e ao resto das persoas que 

asistan ao Pleno doutras formas. 

 

O plan de desescalada fixado polo 

Goberno de España para a crise do covid 

e a forma na que se produciu a 

reincorporación dos cidadáns ao seu 

posto de traballo traen consigo 

importantes problemas de conciliación 

familiar. Isto é debido a que todas as 

persoas dependentes —nenos e maiores 

que en circunstancias normais 

desenvolven as súas actividades nos 

centros especializados correspondentes— 

pois ou ben non saben que facer ou a 

cargo de quen quedar para o seu coidado. 

 

 

Ás catorce horas e vinte e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 
 

Considerando que este núcleo de 

poboación non é cuantitativamente nada 

desprezable, non deixa de ser curioso que 

o Goberno de España non pensase na 

...a la ciudadanía para que efectivamente 

puedan hacer uso de él porque puede 

facilitar la vida de mucha gente. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Guarde silencio, guarde silencio, señor 

Lage, no tiene la palabra. 

 

Sí está hablando, que lo estoy 

escuchando yo, a ver si estoy loca. Yo no 

estoy hablando y lo estoy escuchando. 

Vale que a veces lo escucho sin que 

hable, también es verdad, pero esta vez 

estaba usted hablando. 

 

Por el Grupo Popular, señora Gutiérrez. 

 

Señora Gutiérrez Roselló 

 

Buenas tardes a todos los miembros de la 

Corporación y al resto de las personas 

que asistan al Pleno de otras formas. 

 

El plan de desescalada fijado por el 

Gobierno de España para la crisis del 

covid y la forma en la que se ha 

producido la reincorporación de los 

ciudadanos a su puesto de trabajo traen 

consigo importantes problemas de 

conciliación familiar. Esto es debido a 

que todas las personas dependientes      

—niños y mayores que en circunstancias 

normales desarrollan sus actividades en 

los centros especializados 

correspondientes— pues o bien no saben 

qué hacer o a cargo de quién quedar 

para su cuidado. 

 

A las catorce horas y veinticinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Considerando que este núcleo de 

población no es cuantitativamente nada 

despreciable, no deja de ser curioso que 

el Gobierno de España no haya pensado 
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necesidade destas familias que tras o 

duro confinamento ven ante si xurdir un 

novo problema que afrontar e ante o que 

se ven orfos de apoio. 

 

Por este motivo e desde este Grupo 

Municipal consideramos que é 

imprescindible que o Goberno da nación 

desenvolva este plan nacional de 

conciliación familiar, que teña en conta a 

delicada situación que afecta a miles de 

familias españolas e que facilite a 

incorporación laboral nas mellores 

condicións sen menoscabo da situación 

familiar e moito menos da dos menores e 

as persoas dependentes que necesitan 

coidados. 

 

Por outra banda, xa vemos que os 

diferentes gobernos municipais van 

tratando de propoñer medidas que 

alixeiren o peso desta crise de coidados 

que sofren as familias. No fondo, do que 

se trata é de habilitar espazos e coidados 

suficientes en horarios adecuados e con 

programas proveitosos para poder 

incorporar a iso a esta parte da poboación 

que sempre é quen máis a precisa de 

forma directa e apoiar a quen de forma 

incondicional prestan estes coidados. Por 

este motivo, a proposta do PP que se 

incluíu no Plan de Medidas Sociais e 

Económicas que se aprobou o luns por 

este Pleno, unha partida de 250.000 € 

para reforzar o servizo de Canguros e 

outra doutros 250.0000 € para 

acompañamento de persoas maiores. 

 

 

Ás catorce horas e vinte e seis minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Veira 

González. 
 

En canto ás demandas que se fai á Xunta, 

quero lembrar aos señores concelleiros 

que o Goberno galego xa reforzou as 

axudas destinadas ás persoas máis 

vulnerables durante a crise sanitaria: 

adiantando o pago da RISGA, aprobando 

en la necesidad de estas familias que tras 

el duro confinamiento ven ante sí surgir 

un nuevo problema que afrontar y ante el 

que se ven huérfanos de apoyo. 

 

Por este motivo y desde este Grupo 

Municipal consideramos que es 

imprescindible que el Gobierno de la 

nación desarrolle este plan nacional de 

conciliación familiar, que tenga en 

cuenta la delicada situación que afecta a 

miles de familias españolas y que facilite 

la incorporación laboral en las mejores 

condiciones sin menoscabo de la 

situación familiar y mucho menos de la 

de los menores y las personas 

dependientes que necesitan cuidados. 

 

Por otra parte, ya vemos que los 

diferentes gobiernos municipales van 

tratando de proponer medidas que 

aligeren el peso de esta crisis de 

cuidados que sufren las familias. En el 

fondo, de lo que se trata es de habilitar 

espacios y cuidados suficientes en 

horarios adecuados y con programas 

provechosos para poder incorporar a ello 

a esta parte de la población que siempre 

es quien más la precisa de forma directa 

y apoyar a quienes de forma 

incondicional prestan estos cuidados. Por 

este motivo, la propuesta del PP que se 

incluyó en el Plan de Medidas Sociales y 

Económicas que se aprobó el lunes por 

este Pleno, una partida de 250.000 € 

para reforzar el servicio de Canguros y 

otra de otros 250.0000 € para 

acompañamiento de personas mayores. 

 

A las catorce horas y veintiséis minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

En cuanto a las demandas que se hace a 

la Xunta, quiero recordar a los señores 

concejales que el Gobierno gallego ya 

reforzó las ayudas destinadas a las 

personas más vulnerables durante la 

crisis sanitaria: adelantando el pago de 
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a maior orde de axudas para entidades 

sociais de inclusión da historia de Galicia 

—máis de 18 millóns de euros—, 

aumentando as horas de servizo á axuda 

a domicilio, executando axudas 

extraordinarias —entre elas o aluguer 

destinado a persoas en situación de 

vulnerabilidade por causas do covid, 8 

millóns de euros— ou prolongando ata 

finais do ano 2020 ás familias galegas 

beneficiarias do bono de aluguer social. 

Destináronse preto de 3 millóns de euros 

a un novo paquete de axudas aos 

concellos para sufragar as medidas 

sociais e ademais aprobou o pasado 

venres un paquete extraordinario de 

medidas de conciliación dotado con 40 

millóns de euros para menores de 12 

anos e para maiores e dependentes. 

 

 

 

Feijóo explicou que se trata dun bono 

coidado extraordinario para a infancia, 

dotado dun investimento de 18 millóns 

de euros e que contará cunha axuda de 

500 € ao mes. Dun bono coidado 

extraordinario para maiores e 

dependentes cun investimento de 11 

millóns de euros e dotado igualmente con 

outros 500 € ao mes, para cubrir a 

atención de que se contratase desde a 

declaración de emerxencia da 

reactivación dos campamentos de verán e 

a partir de mediados de xullo e unha orde 

de axudas para escolas infantís e centros 

de día, co obxecto de facer fronte (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
aos seus custos fixos durante a 

suspensión da actividade. 

 

Ás catorce horas e vinte e oito minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Veira González. 

 

O presidente da Xunta indicou que se 

trata dun paquete extraordinario nunha 

situación extraordinaria e para unha 

la RISGA, aprobando la mayor orden de 

ayudas para entidades sociales de 

inclusión de la historia de Galicia —más 

de 18 millones de euros—, aumentando 

las horas de servicio a la ayuda a 

domicilio, ejecutando ayudas 

extraordinarias —entre ellas el alquiler 

destinado a personas en situación de 

vulnerabilidad por causas del covid, 8 

millones de euros— o prolongando hasta 

finales del año 2020 a las familias 

gallegas beneficiarias del bono de 

alquiler social. Se han destinado cerca de 

3 millones de euros a un nuevo paquete 

de ayudas a los ayuntamientos para 

sufragar las medidas sociales y además 

aprobó el pasado viernes un paquete 

extraordinario de medidas de 

conciliación dotado con 40 millones de 

euros para menores de 12 años y para 

mayores y dependientes. 

 

Feijóo explicó que se trata de un bono 

cuidado extraordinario para la infancia, 

dotado de una inversión de 18 millones 

de euros y que contará con una ayuda de 

500 € al mes. De un bono cuidado 

extraordinario para mayores y 

dependientes con una inversión de 11 

millones de euros y dotado igualmente 

con otros 500 € al mes, para cubrir la 

atención de que se contratase desde la 

declaración de emergencia de la 

reactivación de los campamentos de 

verano y a partir de mediados de julio y 

una orden de ayudas para escuelas 

infantiles y centros de día, con el objeto 

de hacer frente (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) a sus costes fijos 

durante la suspensión de la actividad. 

 

A las catorce horas y veintiocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

El presidente de la Xunta indicó que se 

trata de un paquete extraordinario en una 

situación extraordinaria y para una 
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conciliación familiar nun momento 

extraordinario, por tanto, a Xunta xa 

puxo, xa aprobou e puxo en 

funcionamento este plan de conciliación 

autonómica. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gutiérrez. 

 

Pecha o debate a señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Antes de nada e unha vez dito que imos 

apoiar esta moción, si permítame, señora 

Cameán, facer unha puntualización ao 

que vostede di. Vostede comeza cun 

audio dunha persoa que non se identifica 

da mesma maneira que esta mañá 

comezaron a falar dos GAM, dos que 

levan falando dunha maneira bastante, 

bastante incesante en redes. E remitiron 

vostedes ou remitiron eles, perdón, 11 

cartas das cales 6 están sen identificar e 

5 desde logo tiveron resposta por parte 

dos Servizos Sociais. Como hai unha 

cuestión que se chama Lei de Protección 

de Datos eu non podo dicir aquí que tipo 

de axudas ou que tipo de demandas foron 

atendidas e cales son os prazos nos cales 

teñen cita para o traballo social. Con 

todo, son todos vellos coñecidos dos 

Servizos Sociais e teñen a súa situación 

recoñecida, por tanto, eu o que pediría 

cando se trata de falar dunha situación 

tan tráxica como a que estamos a vivir 

todos, que bastante temos neste ano na 

Área de Benestar Social con xestionar a 

pobreza e a miseria, pois é un 

pouquiño... cando menos pouco elegante 

que se faga un uso basto da falta de 

información ou da información a medias. 

Non se pode dicir o día 13 de abril por 

parte dos GAM ou de quen os dirixa nas 

conciliación familiar en un momento 

extraordinario, por tanto, la Xunta ya ha 

puesto, ya ha aprobado y ha puesto en 

funcionamiento este plan de conciliación 

autonómica. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gutiérrez. 

 

Cierra el debate la señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Antes de nada y una vez dicho que vamos 

a apoyar esta moción, si permítame, 

señora Cameán, hacer una puntualización 

a lo que usted dice. Usted comienza con 

un audio de una persona que no se 

identifica de la misma manera que esta 

mañana han comenzado a hablar de los 

GAM, de los que llevan hablando de una 

manera bastante, bastante incesante en 

redes. Y han remitido ustedes o han 

remitido ellos, perdón, 11 cartas de las 

cuales 6 están sin identificar y 5 desde 

luego han tenido respuesta por parte de 

los Servicios Sociales. Como hay una 

cuestión que se llama Ley de Protección 

de Datos yo no puedo decir aquí qué tipo 

de ayudas o qué tipo de demandas han 

sido atendidas y cuáles son los plazos en 

los cuales tienen cita para el trabajo 

social. No obstante, son todos viejos 

conocidos de los Servicios Sociales y 

tienen su situación reconocida, por lo 

tanto, yo lo que pediría cuando se trata de 

hablar de una situación tan trágica como 

la que estamos viviendo todos, que 

bastante tenemos en este año en el Área 

de Bienestar Social con gestionar la 

pobreza y la miseria, pues es un 

poquito… cuando menos poco elegante 

que se haga un uso burdo de la falta de 

información o de la información a 
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redes sociais que atenderon 49 axudas de 

carácter puntual e o 30 de abril nun 

medio de comunicación —que me 

imaxino que tomará como referencia as 

súas fontes— falan de 5.000, porque a 

min, sinceramente, non me dan as 

contas. 

 

 

 

As contas que eu lle podo dar é que os 

equipos de atención social —que por 

certo, seguen as mesmas traballadoras 

sociais, educadoras sociais que vostede 

tamén tivo a honra de liderar— levaron 

a cabo máis de 12.500 asistencias desde 

que empezou a crise. E, se vostede bota a 

conta, iso implica que traballaron 

loxicamente fóra do seu horario laboral 

os sábados, os domingos, o día da nai e a 

Semana Santa. Que seguramente non se 

deu toda a resposta da maneira 

inmediata que nos gustase a todos? Por 

suposto. Pero tamén permítame que lle 

diga que afortunadamente estaba este 

partido, ao que vostede di que ten pouca 

tendencia ao diálogo, á colaboración e a 

escoita, para xestionar unha crise de 

tamaño semellante. Porque vostedes 

falan constantemente do que fixeron 

estes catro anos, e aquí falan da 

apertura, por exemplo, do “Aberto ao 

barrio”, cando se abriron os centros…? 

(murmurios). 

 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, garde silencio, por 

favor, porque está interrompendo á 

persoa que está a falar. 

 

Grazas, continúe, señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Cando abriron vostedes os centros 

escolares nesta cidade? Eu recordo —se 

mal non recordo, corríxanme— que se 

medias. No se puede decir el día 13 de 

abril por parte de los GAM o de quienes 

los dirijan en las redes sociales que han 

atendido 49 ayudas de carácter puntual y 

el 30 de abril en un medio de 

comunicación —que me imagino que 

tomará como referencia sus fuentes— 

hablan de 5.000, porque a mí, 

sinceramente, no me dan las cuentas. 

 

Las cuentas que yo le puedo dar es que 

los equipos de atención social —que por 

cierto, siguen las mismas trabajadoras 

sociales, educadoras sociales que usted 

también ha tenido el honor de liderar— 

han llevado a cabo más de 12.500 

asistencias desde que empezó la crisis. Y, 

si usted echa la cuenta, eso implica que 

han trabajado lógicamente fuera de su 

horario laboral los sábados, los domingos, 

el día de la madre y la Semana Santa. 

¿Que seguramente no se ha dado toda la 

respuesta de la manera inmediata que nos 

hubiera gustado a todos? Por supuesto. 

Pero también permítame que le diga que 

afortunadamente estaba este partido, al 

que usted dice que tiene poca tendencia al 

diálogo, a la colaboración y a la escucha, 

para gestionar una crisis de tamaño 

semejante. Porque ustedes hablan 

constantemente de lo que han hecho estos 

cuatro años, y aquí hablan de la apertura, 

por ejemplo, del “Abierto al barrio”, 

¿cuándo se abrieron los centros…? 

(murmullos). 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, guarde silencio, por 

favor, porque está interrumpiendo a la 

persona que está hablando. 

 

Gracias, continúe, señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

¿Cuándo abrieron ustedes los centros 

escolares en esta ciudad? Yo recuerdo —

si mal no recuerdo, corríjanme— que se 
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fixo un anuncio en maio do 19, houbo 

eleccións sobre o día vinte e pico do 19. 

Abriuse un: o Fernández Latorre. Que 

me están contando de que abren vostedes 

os centros cívicos? Os centros cívicos 

por suposto que se van a abrir e por 

suposto que se van a abrir cando 

teñamos nós as indicacións acerca do 

aforo que teñen que ter os centros 

cívicos. E por suposto que estamos a 

traballar en Nocturnia para nenos 

maiores de 12 anos. E por suposto que 

desde a Área de Servizos Sociais está a 

traballarse no lecer saudable para nenos 

maiores de 12 anos. E por suposto que 

acabamos de sacar unha convocatoria  

—que por certo eu estou a esperar 

ademais por motivos de conciliación 

propia, a da Xunta e non dá saído— de 

campamentos de nenos a partir de 4 

anos, 7.500 prazas non se cubriron todas 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

E por suposto que se fai un incremento 

en canguros. Pero vostede comprenderá, 

porque foi responsable política, que para 

saber o que se ten que incrementar 

terase que analizar e terase que saber. E 

iso das medidas cautelares en bolsas 

comedor, en primeiro lugar, non sei, 

aquí estamos moitos licenciados en 

dereito, a medida cautelar ata onde eu 

sei no procedemento administrativo non 

está. E en segundo lugar, que damos 

primeiro para comer e saltámonos o 

procedemento administrativo e 

posteriormente reclamamos as axudas 

que concedemos? (murmurios). 

 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, señora Cameán, 

chámolle..., desculpe un momento, 

señora Neira, un momento. 

 

Señora Cameán, non está no uso da 

palabra, non está vostede no uso da 

palabra nin pode respostar á concelleira 

hizo un anuncio en mayo del 19, hubo 

elecciones sobre el día veinte y pico del 

19. Se abrió uno: el Fernández Latorre. 

¿Qué me están contando de que abren 

ustedes los centros cívicos? Los centros 

cívicos por supuesto que se van a abrir y 

por supuesto que se van a abrir cuando 

tengamos nosotros las indicaciones acerca 

del aforo que tienen que tener los centros 

cívicos. Y por supuesto que estamos 

trabajando en Nocturnia para niños 

mayores de 12 años. Y por supuesto que 

desde el Área de Servicios Sociales se 

está trabajando en el ocio saludable para 

niños mayores de 12 años. Y por supuesto 

que acabamos de sacar una convocatoria 

—que por cierto yo estoy esperando 

además por motivos de conciliación 

propia, la de la Xunta y no da salido— de 

campamentos de niños a partir de 4 años, 

7.500 plazas no se han cubierto todas (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Y  por supuesto que se hace un 

incremento en canguros. Pero usted 

comprenderá, porque ha sido responsable 

política, que para saber lo que se tiene 

que incrementar se tendrá que analizar y 

se tendrá que saber. Y eso de las medidas 

cautelares en becas comedor, en primer 

lugar, no sé, aquí estamos muchos 

licenciados en derecho, la medida 

cautelar hasta donde yo sé en el 

procedimiento administrativo no está. Y 

en segundo lugar, ¿que damos primero de 

comer y nos saltamos el procedimiento 

administrativo y posteriormente 

reclamamos las ayudas que hemos 

concedido? (murmullos). 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, señora Cameán, le 

llamo…, disculpe un momento, señora 

Neira, un momento. 

 

Señora Cameán, no está en uso de la 

palabra, no está usted en uso de la 

palabra ni puede responder a la 
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que está falando. 

 

Por favor, pídolle que garde silencio. 

 

Remate xa, señora Neira, lle quedan 15 

segundos. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Unha cuestión é o estado de emerxencia 

e todas as decisións que se tomen para 

paliar o estado de emerxencia, e outra 

cuestión é que vostede, responsable 

política que senta neste Salón de Plenos, 

me diga a min, responsable política que 

a sucedeu no cargo, que me salte o 

procedemento administrativo para 

conceder non se sabe que en base a non 

se sabe que criterios. Porque as 

Administracións Públicas, gústenos ou 

non nos guste, réxense por unha serie de 

normas e no cumprimento da legalidade 

temos que estar todos, todos. Así que iso 

de primeiro damos para comer e despois 

xa imos vendo que papelorio… (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención). 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira. 

 

Procedemos á votación desta moción.  

 

 

Silencio, por favor. 

 

Votación da primeira moción do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica  
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, sobre a 

necesidade de medidas de conciliación 

para abordar esta crise de coidados, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

concejala que está hablando. 

 

Por favor, le pido que guarde silencio. 

 

Acabe ya, señora Neira, le quedan 15 

segundos. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Una cuestión es el estado de emergencia 

y todas las decisiones que se tomen para 

paliar el estado de emergencia, y otra 

cuestión es que usted, responsable 

política que se sienta en este Salón de 

Plenos, me diga a mí, responsable política 

que la ha sucedido en el cargo, que me 

salte el procedimiento administrativo para 

conceder no se sabe qué en base a no se 

sabe qué criterios. Porque las 

Administraciones Públicas, nos guste o 

no nos guste, se rigen por una serie de 

normas y en el cumplimiento de la 

legalidad tenemos que estar todos, todos. 

Así que eso de primero damos de comer y 

después ya vamos viendo qué papeleo… 

(se oyen dos señales acústicas 

indicativos de la finalización del tiempo 

de intervención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

Procedemos a la votación de esta 

moción. 

 

Silencio, por favor. 

 

Votación de la primera moción del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica  
 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

sobre la necesidad de medidas de 

conciliación para abordar esta crisis de 

cuidados, produciéndose el siguiente 

resultado: 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos) 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense o Grupo Mixto (1 abstención). 

 

 

Presidencia 

 

Queda polo tanto aprobada. 

 

91. Moción sobre a necesidade de 

medidas de conciliación para abordar 

esta crise de coidados. 

 

Acordo 

 

1. Instar ao Goberno municipal á posta en 

marcha do programa de patios "Aberto 

ao barrio" para que as nenas e nenos 

poidan facer uso destes espazos durante o 

verán e permitir a conciliación familiar. 

 

 

2. Instar ao Goberno municipal a 

incrementar o número de horas de 

atención a través do servizo de axuda no 

fogar (SAF) para facilitar a conciliación e 

á habilitación de espazos nos centros 

cívicos municipais cunha programación 

de estimulación física e cognitiva, para as 

persoas dependentes, en grupos 

reducidos e asegurando as distancias de 

seguridade. 

 

 

3. Instar ao Goberno municipal á apertura 

dos centros cívicos municipais cunha 

programación completa de conciliación 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica (MA) (6 votos) 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Mixto (1 

abstención). 

 

Presidencia 
 

Queda por lo tanto aprobada. 

 

91. Moción sobre la necesidad de 

medidas de conciliación para abordar 

esta crisis de cuidados. 

 

Acuerdo 
 

1. Instar al Gobierno municipal a la 

puesta en marcha del programa de patios 

"Abierto al barrio" para que las niñas y 

niños puedan hacer uso de estos espacios 

durante el verano y permitir la 

conciliación familiar. 

 

2. Instar al Gobierno municipal a 

incrementar el número de horas de 

atención a través del servicio de ayuda en 

el hogar (SAF) para facilitar la 

conciliación y a la habilitación de 

espacios en los centros cívicos 

municipales con una programación de 

estimulación física y cognitiva, para las 

personas dependientes, en grupos 

reducidos y asegurando las distancias de 

seguridad. 

 

3. Instar al Gobierno municipal a la 

apertura de los centros cívicos 

municipales con una programación 
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lúdico-infantil para crianzas de 6 a 12 

anos, en grupos reducidos que permitan 

asegurar o mantemento da distancia 

física. 

 

4. Instar ao Goberno municipal á apertura 

dos pavillóns e instalacións deportivas 

cunha programación completa de 

actividades de conciliación para nenos e 

nenas entre 6 e 12 anos en grupos 

reducidos que permitan asegurar o 

mantemento da distancia física. 

 

 

5. Instar ao Goberno municipal a 

desenvolver unha programación extensa 

de ocio saudable a través do programa 

Nocturnia para a mocidade a partir de 12 

anos en actividades preferentemente ao 

aire libre e en grupos reducidos que 

permitan asegurar as recomendacións 

sanitarias. 

 

6. Instar á Xunta de Galicia á apertura 

dos centros de educación infantil, 

primaria e ESO con actividades lúdico-

deportivas ao aire libre durante o verán 

que axude á conciliación das familias. 

 

 

7. Instar á Xunta de Galicia á aprobación 

dun plan de choque para garantir a 

conciliación e os coidados das familias. 

 

 

8. Instar ao Estado español á 

implementación dunha prestación de 

coidados. 

 

Presidencia 

 

Facemos neste momento unha pausa. 

 

Por favor, garden silencio. 

 

Facemos neste momento unha pausa. 

 

Aínda non levantei a sesión. Xa sei que 

teñen fame, pero esperan un momento? 

completa de conciliación lúdico-infantil 

para las niñas y niños de 6 a 12 años, en 

grupos reducidos que permitan asegurar 

el mantenimiento de la distancia física. 

 

4. Instar al Gobierno municipal a la 

apertura de los pabellones e 

instalaciones deportivas con una 

programación completa de actividades de 

conciliación para niños y niñas entre 6 y 

12 años en grupos reducidos que 

permitan asegurar el mantenimiento de la 

distancia física. 

 

5. Instar al Gobierno municipal a 

desarrollar una programación extensa de 

ocio saludable a través del programa 

Nocturnia para la juventud a partir de 12 

años en actividades preferentemente al 

aire libre y en grupos reducidos que 

permitan asegurar las recomendaciones 

sanitarias. 

 

6. Instar a la Xunta de Galicia a la 

apertura de los centros de educación 

infantil, primaria y ESO con actividades 

lúdico-deportivas al aire libre durante el 

verano que ayude a la conciliación de las 

familias. 

 

7. Instar a la Xunta de Galicia a la 

aprobación de un plan de choque para 

garantizar la conciliación y los cuidados 

de las familias. 

 

8. Instar al Estado español a la 

implementación de una prestación de 

cuidados. 

 

Presidencia 

 

Hacemos en este momento una pausa. 

 

Por favor, guarden silencio. 

 

Hacemos en este momento una pausa. 

 

Aún no levanté la sesión. Ya sé que tienen 

hambre pero, ¿esperan un momento? A 
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Ás 15.30 retomamos a sesión plenaria. 

 

Ás catorce horas e trinta e cinco 

minutos, a Presidencia resolve facer un 

receso na sesión ata ás quince horas e 

trinta minutos. 
 

Ás quince horas e corenta e tres 

minutos retómase a sesión coa 

asistencia das mesmas persoas 

relacionadas nesta acta ao inicio da 

sesión, incluída a asistencia por 

videoconferencia da edil D.ª Diana 

María Sobral Cabanas. 

 

Presidencia 

 

Moi boa tarde, de novo, a todos e a todas. 

Benvidos a esta sesión de tarde. 

Aproveitamos para saudar e dar a 

benvida a este Salón de Plenos o Comité 

de Empresa de Alu Ibérica, que nos 

acompaña dende a tribuna de invitados. 

Sexan benvidos a este Pleno. 

 

Pasamos á segunda moción da Marea 

Atlántica sobre o dereito á vivenda. 

Adiante, señor Varela. 

 

Segunda. Moción sobre o dereito á 

vivenda 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

Socialista presenta unha emenda de 

substitución, que non é aceptada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Grazas. 

 

Eu tamén vou empezar a miña 

intervención saudando os traballadores 

de Alcoa e dicíndolles que nos terán ao 

seu lado, como sempre. 

 

Bueno, efectivamente, defendo esta 

moción sobre o dereito á vivenda, unha 

moción que presumiblemente é obxecto 

las 15.30 retomamos la sesión plenaria. 

 

A las catorce horas y treinta y cinco 

minutos, la Presidencia resuelve hacer 

un receso en la sesión hasta las quince 

horas y treinta minutos. 
 

A las quince horas y cuarenta y tres 

minutos se reanuda la sesión con la 

asistencia de las mismas personas 

relacionadas en este acta al inicio de la 

sesión, incluida la asistencia por 

videoconferencia de la edil D.ª Diana 

María  Sobral Cabanas. 

 

Presidencia 

 

Muy buenas tardes, de nuevo, a todos y a 

todas. Bienvenidos a esta sesión de tarde. 

Aprovechamos para saludar y dar la 

bienvenida a este Salón de Plenos al 

Comité de Empresa de  Alu Ibérica, que 

nos acompaña desde la tribuna de 

invitados. Sean bienvenidos a este Pleno. 

 

Pasamos a la segunda moción de la 

Marea Atlántica sobre el derecho a la 

vivienda. Adelante, señor Varela. 

 

Segunda. Moción sobre el derecho a la 

vivienda 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

Socialista presenta una enmienda de 

sustitución, que no es aceptada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica. 

 

Señor Varela Gómez 

 

Gracias. 

 

Yo también voy a empezar mi 

intervención saludando a los 

trabajadores de Alcoa y diciéndoles que 

nos tendrán a su lado, como siempre. 

 

Bueno, efectivamente, defiendo esta 

moción sobre el derecho a la vivienda, 

una moción que presumiblemente es 
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dunha emenda por parte do PSOE que 

presumiblemente será aprobada cos votos 

do Partido Popular. Entón, bueno, vou 

adiantarme a esa posible aprobación na 

miña exposición. Non vou entrar moito 

na cuestión do contexto. Falouse moito 

durante o día de hoxe das repercusións 

que está tendo a crise sanitaria en 

multitude de eidos. O da vivenda é claro 

que está afectando de maneira drástica e 

negativa e por iso consideramos 

importante traer hoxe unha moción cunha 

batería de medidas en tres planos: no 

ámbito municipal, no ámbito autonómico 

e no ámbito do Estado, de maneira que 

varreramos unha serie de iniciativas e de 

accións que puidesen axudar a paliar os 

efectos que a cuestión ou a falta do 

dereito á vivenda está tendo na cidadanía.  

 

 

 

É curioso -e  o estamos vendo ao fío da 

emenda presentada polo Partido 

Socialista- que, bueno, dalgunha maneira 

se mutila a moción que presentamos e os 

cambios propostos polo Partido 

Socialista non melloran, ao contrario, son 

ausencias que vemos na moción e que 

non melloran, todo o contrario. Están 

eliminando cuestións que entendemos 

que son útiles e relevantes para a 

cidadanía.  

 

Por outro lado, tamén, curioso que aquilo 

que modifiquen sexa na parte municipal, 

das competencias municipais, porque a 

moción do Partido Socialista mantén 

integramente as demandas, tanto á 

autonomía como o Goberno do Estado, 

pero, sen embargo, elimina toda unha 

serie de cuestións no ámbito das súas 

competencias municipais. Vou citar as 

que nos parecen máis importantes; en 

primeiro lugar, a condonación do 

pagamento dos alugueiros sociais, que 

nos parecía unha medida na man do 

Goberno municipal que non decidiu 

implementar e que podía ter axudado, 

objeto de una enmienda por parte del 

PSOE que presumiblemente será 

aprobada con los votos del Partido 

Popular. Entonces,  bueno, me voy a 

adelantar a esa posible aprobación en mi 

exposición. No voy a entrar mucho en la 

cuestión del contexto. Se habló mucho 

durante el día de hoy de las 

repercusiones que está teniendo la crisis 

sanitaria en multitud de ámbitos. El de la 

vivienda está claro que está afectando de 

manera drástica y negativa y por eso 

consideramos importante traer hoy una 

moción con una batería de medidas en 

tres planos: en el ámbito municipal, en el 

ámbito autonómico y en el ámbito del 

Estado, de manera que barriésemos una 

serie de iniciativas y de acciones que 

pudieran ayudar a paliar los efectos que 

la cuestión o la falta del derecho a la 

vivienda está teniendo en la ciudadanía.  

 

Es curioso -y lo estamos viendo al hilo de 

la enmienda presentada por el Partido 

Socialista- que,  bueno, de alguna 

manera se mutila la moción que 

presentamos y los cambios propuestos 

por el Partido Socialista no mejoran, al 

contrario, son ausencias que vemos en la 

moción y que no mejoran, todo lo 

contrario. Están eliminando cuestiones 

que entendemos que son útiles y 

relevantes para la ciudadanía.  

 

Por otro lado, también, curioso que 

aquello que modifiquen sea en la parte 

municipal, de las competencias 

municipales, porque la moción del 

Partido Socialista mantiene íntegramente 

las demandas, tanto a la autonomía como 

al Gobierno del Estado, pero, sin 

embargo, elimina toda una serie de 

cuestiones en el ámbito de sus 

competencias municipales. Voy a citar las 

que nos parecen más importantes; en 

primer lugar, la condonación del pago de 

los alquileres sociales, que nos parecía 

una medida en la mano del Gobierno 

municipal que no decidió implementar y 
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aínda que temos un parque de vivenda 

exiguo, pois podían ter axudado ás 

familias que teñen vulnerabilidade 

económica e que o desfrutasen; por outro 

lado, todo o que ten que ver co 

senfogarismo, que segue sendo un 

problema máis acuciante, se cabe, 

despois –e que veremos agora o repunte, 

imaxino, despois da crise sanitaria- e era 

eses convenios que propoñiamos 

reforzar, por un lado o convenio de  

Housing First e asinar un novo de 

compra de vivenda, iso tampouco figura 

na emenda presentada polo Partido 

Socialista. E, por último, un compromiso 

explícito, non só unha mención, de 

maneira urxente, coa implementación da 

bolsa de alugueiro, que é un dos acordos 

que firmamos co Partido Socialista para a 

investidura da alcaldesa. Desa cuestión -e 

antes debatía co concelleiro de 

Urbanismo- do cumprimento dos 

acordos, sobre todo en materia de 

vivenda, pois bueno, é algo que nos 

preocupa.  

 

 

E xa remato cunha reflexión rápida que 

non quería deixar pasar nesta cuestión. 

Efectivamente, o que estamos vendo se 

finalmente se aproba esta emenda, como 

pode parecer, é que a nosa posición con 

respecto á vivenda (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo da intervención) por un lado do 

Partido Socialista pero especialmente da 

do Partido Popular e eu creo que é de 

xustiza que cite a polémica que houbo no 

pasado mandato cos pisos, non?, cos 

famosos pisitos que citaba o Partido 

Popular e que demostran como a nosa 

maneira de entender as políticas de 

vivenda son absolutamente distintas ás 

súas e como eles fixeron desa cuestión un 

estandarte para facer oposición 

absolutamente rastreira á Marea Atlántica 

e a xustiza os colocou no seu lugar, 

señora Gallego, si (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

que podía haber ayudado, aunque 

tenemos un parque de vivienda exiguo, 

pues podían haber ayudado a las familias 

que tienen vulnerabilidad económica y 

que lo disfrutaran; por otro lado, todo lo 

que tiene que ver con el  sinhogarismo, 

que sigue siendo un problema más  

acuciante, si cabe, después –y que 

veremos ahora el repunte, imagino, 

después de la crisis sanitaria- y era esos 

convenios que proponíamos reforzar, por 

un lado el convenio de  Housing First y 

firmar uno nuevo de compra de vivienda, 

eso tampoco figura en la enmienda 

presentada por el Partido Socialista. Y, 

por último, un compromiso explícito, no 

solo una mención, de manera urgente, 

con la implementación de la bolsa de 

alquiler, que es uno de los acuerdos que 

firmamos con el Partido Socialista para 

la investidura de la alcaldesa. De esa 

cuestión -y antes debatía con el concejal 

de Urbanismo- del cumplimiento de los 

acuerdos, sobre todo en materia de 

vivienda, pues  bueno, es algo que nos 

preocupa.  

 

Y ya finalizo con una reflexión rápida que 

no quería dejar pasar en esta cuestión. 

Efectivamente, lo que estamos viendo si 

finalmente se aprueba esta enmienda, 

como puede parecer, es que nuestra 

posición con respecto a la vivienda (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de la 

intervención) por un lado del Partido 

Socialista pero especialmente de la del 

Partido Popular y yo creo que es de 

justicia que cite la polémica que hubo en 

el pasado mandato con los pisos, ¿no?, 

con los famosos  pisitos que citaba el 

Partido Popular y que demuestran cómo 

nuestra manera de entender las políticas 

de vivienda son absolutamente distintas a 

las suyas y cómo ellos hicieron de esa 

cuestión un estandarte para hacer 

oposición absolutamente  rastrera a la 

Marea Atlántica y la justicia los colocó 

en su lugar, señora Gallego, sí (se oyen 
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tempo da intervención) e precisamente, 

si, xa remato, eu creo que esa mesma 

dinámica que foi a que sucedeu co asunto 

do cárcere debería de facerlles caer a cara 

de vergoña e debería de obrigalos a pedir 

desculpas á señora Claudia Delso, cando 

menos. 

 

 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Varela. 

 

Turno para a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

No mes de marzo presentaron vostedes 

unha moción moi semellante a esta e 

como daquela, hai puntos nos que non 

coincidimos. Por exemplo, no punto 

referente ás políticas fiscais sobre as 

vivendas baleiras, propoñen penalizar os 

propietarios da vivenda baleira creando 

un novo imposto. Non está demostrado 

que sobrecargar en impostos os 

propietarios solucione o problema. 

 

 

No punto 15 propoñen que interveña o 

Estado regulando os prezos, cando se 

sabe que, polo que sucede noutras 

cidades europeas onde estas medidas non 

deron resultados, o problema sigue 

estancado. 

 

O Banco de España analizou as distintas 

medidas internacionais de intervención 

pública en aluguer de vivendas en 

cidades como París e Berlín, que 

controlan e limitan os prezos e este 

órgano concluíu en xaneiro que pese a 

efectividade lograda a curto prazo non 

resolven os problemas do mercado a 

longo prazo e terminan reducindo a 

oferta e aumentando os prezos. 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de la 

intervención) y precisamente, sí, ya 

finalizo, yo creo que esa misma dinámica 

que fue la que sucedió con el asunto de la 

cárcel debería de hacerles caer la cara 

de vergüenza y debería de obligarles a 

pedir disculpas a la señora Claudia  

Delso, cuando menos. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Varela. 

 

Turno para la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

En el mes de marzo presentaron ustedes 

una moción muy semejante a esta y como 

en aquella, hay puntos en los que no 

coincidimos. Por ejemplo, en el punto 

referente a las políticas fiscales sobre las 

viviendas vacías, proponen penalizar a 

los propietarios de la vivienda vacía 

creando un nuevo impuesto. No está 

demostrado que  sobrecargar en 

impuestos a los propietarios solucione el 

problema. 

 

En el punto 15 proponen que intervenga 

el Estado regulando los precios, cuando 

se sabe que, por lo que sucede en otras 

ciudades europeas donde estas medidas 

no dieron resultados, el problema sigue 

estancado. 

 

El Banco de España analizó las distintas 

medidas internacionales de intervención 

pública en alquiler de viviendas en 

ciudades como París y Berlín, que 

controlan y limitan los precios y este 

órgano concluyó en enero que pese a la 

efectividad lograda a corto plazo no  

solventan los problemas del mercado a 

largo plazo y terminan reduciendo la 

oferta y aumentando los precios. 
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O prezo medio de aluguer en España 

subiu en 2019 un 4,8%, unha porcentaxe 

moi inferior á media das cidades 

europeas, por iso as medidas que se 

poidan tomar para facilitar o acceso á 

vivenda teñen que ser cautelosas, non 

vaiamos a xerar o efecto contrario e 

buscando facer o ben, se incrementen. 

 

Volvendo os prezos, ata fai pouco máis 

dunha década, moitas veces, cando se 

quería subir o prezo dun produto de 

alimentación, como o azucre ou o arroz, 

por exemplo, as grandes compañías 

alimenticias paraban o produto nos países 

de orixe, non saían dos portos. Aquí nos 

dicían que a colleita fora mala, que o 

clima danara a colleita e que por iso 

había escaseza nos países produtores e 

que non había produto. A realidade era 

que se paraban as saídas ata que aquí 

case non quedaba produto e o prezo, 

loxicamente, subía. Que sucedía? Unha 

vez instalado o novo prezo, máis caro, 

abríase a saída dos países produtores e 

volviamos a ter o produto. Abastecíase 

de novo o mercado pero ao novo prezo, o 

cal xa quedaba implantado e o 

asumiamos. Aínda que falamos de 

produtos totalmente diferentes, é un 

exemplo de que se freamos a saída ao 

mercado da vivenda baleira por culpa de 

regular os prezos e gravala con impostos 

e se posteriormente rectificamos, o 

regreso desa vivenda ao mercado o fará a 

un prezo moito máis caro e 

probablemente necesitada de 

rehabilitación. Sen querer teremos xerado 

o efecto contrario e alguén sairá gañando 

moito e non serán, precisamente, nin os 

cidadáns nin o Estado. 

 

 

 

Apostemos pola nova vivenda pública 

para aplicar prezos accesíbel a colectivos 

con dificultades de acceso á vivenda, 

cunha oferta pública de aluguer 

 

El precio medio de alquiler en España 

subió en 2019 un 4,8%, un porcentaje 

muy inferior a la media de las ciudades 

europeas, por eso las medidas que se 

puedan tomar para facilitar el acceso a 

la vivienda tienen que ser cautelosas, no 

vayamos a generar el efecto contrario y 

buscando hacer el bien, se incrementen. 

 

Volviendo a los precios, hasta hace poco 

más de una década, muchas veces, 

cuando se quería subir el precio de un 

producto de alimentación, como el azúcar 

o el arroz, por ejemplo, las grandes 

compañías alimenticias paraban el 

producto en los países de origen, no 

salían de los puertos. Aquí nos decían 

que la cosecha había sido mala, que el 

clima había dañado la cosecha y que por 

eso había escasez en los países 

productores y que no había producto. La 

realidad era que se paraban las salidas 

hasta que aquí casi no quedaba producto 

y el precio, lógicamente, subía. ¿Qué 

sucedía? Una vez instalado el nuevo 

precio, más caro, se abría la salida de los 

países productores y volvíamos a tener el 

producto. Se abastecía de nuevo el 

mercado pero al nuevo precio, lo cual ya 

quedaba implantado y lo asumíamos. 

Aunque hablamos de productos 

totalmente diferentes, es un ejemplo de 

que si frenamos la salida al mercado de 

la vivienda vacía por culpa de regular los 

precios y gravarla con impuestos y si 

posteriormente rectificamos, el regreso 

de esa vivienda al mercado lo hará a un 

precio mucho más caro y probablemente 

necesitada de rehabilitación. Sin querer 

habremos generado el efecto contrario y 

alguien saldrá ganando mucho y no 

serán, precisamente, ni los ciudadanos ni 

el Estado. 

 

Apostemos por la nueva vivienda pública 

para aplicar precios  asequibles a 

colectivos con dificultades de acceso a la 

vivienda, con una oferta pública de 
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residencial, que resulte positiva e resolva 

a falta de oferta de inmobles dispoñibles 

no mercado ante o incremento da 

demanda. E isto si conseguirá que a 

vivenda privada baixe e estabilice os 

prezos, ao ter que competir cos prezos da 

pública se quixera estar no mercado 

paralelamente. 

 

 

Hai medidas que si están dando 

resultados, por exemplo en Cataluña, a 

autonomía comprou 3.000 vivendas 

baleiras a fondos de inversión a un prezo 

moi baixo, esa vantaxe da administración 

á hora de adquirir  un activo remóntase a 

2015, cando a Generalitat aprobou un 

decreto de medidas extraordinarias e 

urxentes para a mobilización das 

vivendas provenientes da execución 

hipotecaria, que inclúe o dereito de 

tanteo e retracto a favor da Generalitat e 

os entes locais, como o Concello de 

Barcelona.   

 

 

Tampouco estamos de acordo co punto 

número 11 e non me dá tempo a máis, así 

que vou deixalo aquí. Moitas grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde o BNG en primeiro lugar anunciar 

que votaremos a moción tal e como viña 

redactada pola parte propoñente. Eu 

quixera facer unha reflexión, primeiro e 

poñerlle un exemplo ás compañeiras e os 

compañeiros da Corporación. Eu non sei 

se coñecen o caso do Estado de 

California, que resulta que aprobou non 

hai moito unha regulación do prezo do 

alquiler residencial, que resulte positiva y 

resuelva la falta de oferta de inmuebles 

disponibles en el mercado ante el 

incremento de la demanda. Y esto sí 

conseguirá que la vivienda privada baje y 

estabilice los precios, al tener que 

competir con los precios de la pública si 

quisiese estar en el mercado 

paralelamente. 

 

Hay medidas que sí están dando 

resultados, por ejemplo en Cataluña, la 

autonomía compró 3.000 viviendas 

vacías a fondos de inversión a un precio 

muy bajo, esa ventaja de la 

administración a la hora de adquirir  un 

activo se remonta a 2015, cuando la 

Generalitat aprobó un decreto de 

medidas extraordinarias y urgentes para 

la movilización de las viviendas 

provenientes de la ejecución hipotecaria, 

que incluye el derecho de  tanteo y 

retracto a favor de la Generalitat y los 

entes locales, como el Ayuntamiento de 

Barcelona.   

 

Tampoco estamos de acuerdo con el 

punto número 11 y no me da tiempo a 

más, así que lo voy a dejar aquí. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Desde el BNG en primer lugar anunciar 

que votaremos la moción tal y como 

venía redactada por la parte  proponente. 

Yo quisiera hacer una reflexión, primero 

y poner un ejemplo a las compañeras y 

los compañeros de la Corporación. Yo no 

sé si conocen el caso del Estado de  

California, que resulta que aprobó no 

hace mucho una regulación del precio del 
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aluguer, é dicir, marcou os prezos do 

aluguer máximos que podía haber no 

Estado de California. Non é que Estados 

Unidos sexa o meu paradigma, nin moito 

menos, nin ideolóxico nin mental, pero o 

certo é que hai outros países nos que si 

que se están tomando medidas a respecto 

da regulación do prezo do aluguer. 

California, por certo, que é o Estado máis 

rico de todos os Estados Unidos, pero no 

que hai maior desigualdade. E aquí, que 

presuntamente vivimos no país máis 

descentralizado do mundo, esa mentira 

repetida tantas veces que é unha auténtica 

falsidade, resulta que aquí non se toman 

medidas e resulta que, efectivamente eu 

si quixera remarcar que a Xunta de 

Galiza ten un expediente absolutamente 

en branco na Coruña en materia de 

vivenda pública e xa non digamos en 

decisións tan importantes como a 

regulación do prezo do aluguer. A Xunta 

de Galiza, que as últimas vivendas que 

proxectou e executou foron en 2009, ao 

lado da estación de autobuses e agora 

falarán, seguramente, das marabillas en 

materia de vivenda pública executadas 

polo Goberno do señor Feijóo por parte 

do Grupo Municipal do Partido Popular, 

pero o certo é que iso non é así. Como 

tampouco foi unha marabilla o Goberno 

da Marea Atlántica en materia do dereito 

á vivenda. Eu creo que esta moción 

tamén -aínda que evidentemente a imos 

apoiar, porque cremos no dereito á 

vivenda e cremos que desde os concellos 

se poden facer cousas para garantir este 

dereito ou polo menos complementar 

accións doutras administracións- creo 

que o Goberno anterior non foi o 

suficientemente ambicioso, creo que 

ademais hai cuestións, aquí, que o 

reflicten perfectamente nos acordos, 

cuestións que quedaron pendentes e non 

por culpa de ninguén alleo ao propio 

Goberno municipal, senón porque o 

Goberno municipal non foi capaz de 

levalas adiante. Falo da cuestión de 

Pontejos, falo da cuestión do edificio do 

alquiler, es decir, marcó los precios del 

alquiler máximos que podía haber en el 

Estado de  California. No es que Estados 

Unidos sea mi paradigma, ni mucho 

menos, ni ideológico ni mental, pero lo 

cierto es que hay otros países en los que 

sí que se están tomando medidas  

respecto a la regulación del precio del 

alquiler.  California, por cierto, que es el 

Estado más rico de todos los Estados 

Unidos, pero en el que hay una mayor 

desigualdad. Y aquí, que presuntamente 

vivimos en el país más descentralizado 

del mundo, esa mentira repetida tantas 

veces que es una auténtica  falsedad, 

resulta que aquí no se toman medidas y 

resulta que, efectivamente yo sí quisiera 

remarcar que la Xunta de Galicia tiene 

un expediente absolutamente en blanco 

en A Coruña en materia de vivienda 

pública y ya no digamos en decisiones 

tan importantes como la regulación del 

precio del alquiler. La Xunta de Galicia, 

que las últimas viviendas que proyectó y 

ejecutó fueron en 2009, al lado de la 

estación de autobuses y ahora hablarán, 

seguramente, de las maravillas en 

materia de vivienda pública ejecutadas 

por el Gobierno del señor Feijóo por 

parte del Grupo Municipal del Partido 

Popular, pero lo cierto es que eso no es 

así. Como tampoco fue una maravilla el 

Gobierno de la Marea Atlántica en 

materia del derecho a la vivienda. Yo 

creo que esta moción también -aunque 

evidentemente la vamos a apoyar, porque 

creemos en el derecho a la vivienda y 

creemos que desde los ayuntamientos se 

pueden hacer cosas para garantizar este 

derecho o por lo menos complementar 

acciones de otras administraciones- creo 

que el Gobierno anterior no fue lo 

suficientemente ambicioso, creo que 

además hay cuestiones, aquí, que lo 

reflejan perfectamente en los acuerdos, 

cuestiones que quedaron pendientes y no 

por culpa de nadie ajeno al propio 

Gobierno municipal, sino porque el 

Gobierno municipal no fue capaz de 
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Ofimático, que se prometeron unha e 

outra vez durante o mandato anterior. 

Igual que o de converter a Empresa 

Municipal de Vivenda nunha verdadeira 

empresa municipal de vivenda e non nun 

caixón de xastre de xestión de concesións 

de aparcadoiros públicos e do servizo de 

BiciCoruña, cando se encargou única e 

exclusivamente unha enquisa para 

coñecer o estado da vivenda na cidade, 

que como sabemos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo da intervención) os membros do 

Consello de Administración de EMVSA, 

aínda está aí medio pendente, non?. 

 

 

 

 

 

Polo tanto, nós cremos que hai moito que 

facer desde o Concello, hai moito que 

facer desde a Xunta de Galiza e por iso 

imos apoiar esta moción. Nada máis. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Polo Grupo Popular, señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Grazas. 

 

Todos estaremos de acordo en que 

garantir que todas as persoas poidan 

acceder a unha vivenda digna e adecuada 

constitúe un dereito que debe guiar os 

poderes públicos. Así se consagra no 

artigo 47 da nosa Constitución -que 

algúns xuramos e prometemos respectar- 

e en numerosa lexislación internacional, 

como a Declaración Universal dos 

Dereitos Humanos de 1948 ou na Carta 

Europea. 

 

Ata aquí, señor Varela, creo que 

llevarlas adelante. Hablo de la cuestión 

de  Pontejos, hablo de la cuestión del 

edificio del Ofimático, que se 

prometieron una y otra vez durante el 

mandato anterior. Igual que lo de 

convertir la Empresa Municipal de 

Vivienda en una verdadera empresa 

municipal de vivienda y no en un cajón de 

sastre de gestión de concesiones de 

aparcamientos públicos y del servicio de  

BiciCoruña, cuando se encargó única y 

exclusivamente una encuesta para 

conocer el estado de la vivienda en la 

ciudad, que como sabemos (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de la 

intervención) los miembros del Consejo 

de Administración de  EMVSA, aún está 

ahí medio pendiente, ¿no?. 

 

Por lo tanto, nosotros creemos que hay 

mucho que hacer desde el Ayuntamiento, 

hay mucho que hacer desde la Xunta de 

Galicia y por eso vamos a apoyar esta 

moción. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Por el Grupo Popular, señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Gracias. 

 

Todos estaremos de acuerdo en que 

garantizar que todas las personas puedan 

acceder a una vivienda digna y adecuada 

constituye un derecho que debe guiar a 

los poderes públicos. Así se consagra en 

el artículo 47 de nuestra Constitución -

que algunos juramos y prometimos 

respetar- y en numerosa legislación 

internacional, como la Declaración 

Universal de los Derechos Humanos de 

1948 o en la Carta Europea. 

 

Hasta aquí, señor Varela, creo que 
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podemos compartir estes principios. 

Efectivamente, a crise sanitaria orixinada 

pola covid-19 puxo de manifesto, tamén, 

a necesidade dunha resposta inmediata 

das administracións en moitos frontes, en 

materia de vivenda, tamén. Agora ben, 

señor Varela, unha cousa é facer e outra é 

esixir os demais o que un non fixo. 

Vostedes foron Goberno no mandato 

anterior e tiveron a oportunidade de 

achegar algo neste campo e se repasamos 

o seu historial atopámonos cun balance 

desolador. Fíxese se somos diferentes: se 

falamos de asentamentos ou 

acollementos: vostedes acolleron a 20 

familias chabolistas, cun gasto dun 

millón de euros e 140.000 € en convenios 

para privatizar o servizo. O PP fixo 21 

acollementos soamente cos funcionarios 

municipais; alugueres sociais: Marea 

asinou 14 contratos en catro anos, no 

mandato do PP, 84; construción e 

adquisición de vivendas; prometeron 

construír dous edificios con máis de 100 

vivendas e non fixeron ningún e da 

compra de vivendas, Que imos dicir! Das 

6 que compraron, 5 foron anuladas; do 

Ofimático, tardaron tres anos en acabar 

unha parte da urbanización e tivo que ser 

a Xunta a que a rescatase os 

cooperativistas; en vivenda nova os 

números cantan, a Marea construíu no 

seu mandato menos de 100, cando no 

mandato PP, en plena crise se construíron 

749 novas vivendas. O dereito á vivenda 

hai que saber xestionalo. 

 

 

 

 

Piden vostedes na súa moción fomentar a 

rehabilitación para favorecer a 

rexeneración urbana pero é que os 

números en rehabilitación tampouco son 

mellores: dos 4,3 millóns orzados 

quedaron sen executar o 62 %. En zonas 

ARIS, sen executar o 96 % dos fondos. 

En zonas non ARIS o 40 %. En 

accesibilidade para ascensores o 47 % 

podemos compartir estos principios. 

Efectivamente, la crisis sanitaria 

originada por la  covid-19 puso de 

manifiesto, también, la necesidad de una 

respuesta inmediata de las 

administraciones en muchos frentes, en 

materia de vivienda, también. Ahora bien, 

señor Varela, una cosa es hacer y otra es 

exigir a los demás lo que uno no hizo. 

Ustedes fueron Gobierno en el mandato 

anterior y tuvieron la oportunidad de 

aportar algo en este campo y si 

repasamos su historial nos encontramos 

con un balance desolador. Fíjese si 

somos diferentes: si hablamos de 

asentamientos o acogimientos: ustedes 

acogieron a 20 familias chabolistas, con 

un gasto de un millón de euros y 140.000 

€ en convenios para privatizar el 

servicio. El PP hizo 21 acogimientos 

solamente con los funcionarios 

municipales ; alquileres sociales: Marea 

firmó 14 contratos en cuatro años, en el 

mandato del PP, 84; construcción y 

adquisición de viviendas; prometieron 

construir dos edificios con más de 100 

viviendas y no hicieron ninguno y de la 

compra de viviendas, ¡Qué vamos a 

decir! De las 6 que compraron, 5 fueron 

anuladas; del Ofimático, tardaron tres 

años en acabar una parte de la 

urbanización y tuvo que ser la Xunta la 

que la rescatara a los  cooperativistas; en 

vivienda nueva los números cantan, la 

Marea construyó en su mandato menos 

de 100, cuando en el mandato PP, en 

plena crisis se construyeron 749 nuevas 

viviendas. El derecho a la vivienda hay 

que saber gestionarlo. 

 

Piden ustedes en su moción fomentar la 

rehabilitación para favorecer la 

regeneración urbana pero es que los 

números en rehabilitación tampoco son 

mejores: de los 4,3 millones 

presupuestados quedaron sin ejecutar el 

62 %. En zonas  ARIS, sin ejecutar el    

96 % de los fondos. En zonas no  ARIS el 

40 %. En accesibilidad para ascensores 



186 

 

dos fondos quedaron sen asignar. 

 

 

En contraposición a estes números si 

temos unha administración que xestiona, 

a Xunta de Galicia. Que fixo a Xunta en 

materia de vivenda? Pois voullo a 

recordar; Ofimático, a Xunta é a única 

administración que está a construír 

vivendas sociais na cidade; parque de 

vivendas, ten 3.100 vivendas por toda 

Galicia e para aluguer social e investiu 3 

millóns do superávit do 2018 en vivenda; 

bono aluguer social, axudas a familias 

con problemas económicos; baixada de 

impostos en compra de vivenda usada 

para residencia habitual, en Galicia 

duplicáronse as axudas para acceso a 

vivenda, en especial para familias con 

dificultades, 15,5 millóns en 2019. 

 

 

Con motivo desta situación de 

excepcionalidade pola crise sanitaria, a 

Xunta tamén tomou medidas que teñen 

como obxectivos prioritarios o fomento 

da rehabilitación e o aluguer de vivendas. 

Prolongará ata finais deste ano unha 

axuda extraordinaria os beneficiarios do 

bono de aluguer para que non paguen 

neste ano esa renda desas vivendas. 

Destinará 8 millóns de euros en axudas o 

aluguer destinadas a persoas en situación 

de vulnerabilidade con ata 500 € ao mes. 

Impulsarase a construción de vivendas en 

aluguer, Plan Rexurbe A Pescadería, que 

xa ten asignado un millón de euros. 

Programas de vivendas baleiras, aos que 

vostedes non quixeron acollerse. 

 

 

Tamén a Xunta (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo da 

intervención) ofreceu colaboración o 

Estado para acordar programas e medidas 

en materia de vivenda, cuxa cuestión 

recaerá nos Gobernos autonómicos e 

tamén trasladou o Goberno central a 

necesidade de deseñar o Plan de vivenda 

el 47 % de los fondos quedaron sin 

asignar. 

 

En contraposición a estos números sí 

tenemos una administración que 

gestiona, la Xunta de Galicia. ¿Qué hizo 

la Xunta en materia de vivienda? Pues se 

lo voy a recordar; Ofimático, la Xunta es 

la única administración que está 

construyendo viviendas sociales en la 

ciudad; parque de viviendas, tiene 3.100 

viviendas por toda Galicia y para 

alquiler social e invirtió 3 millones del 

superávit de 2018 en vivienda; bono 

alquiler social, ayudas a familias con 

problemas económicos; bajada de 

impuestos en compra de vivienda usada 

para residencia habitual, en Galicia se 

duplicaron las ayudas para acceso a 

vivienda, en especial para familias con 

dificultades, 15,5 millones en 2019. 

 

Con motivo de esta situación de 

excepcionalidad por la crisis sanitaria, la 

Xunta también tomó medidas que tienen 

como objetivos prioritarios el fomento de 

la rehabilitación y el alquiler de 

viviendas. Prolongará hasta finales de 

este año una ayuda extraordinaria a los 

beneficiarios del bono de alquiler para 

que no paguen en este año esa renta de 

esas viviendas. Destinará 8 millones de 

euros en ayudas al alquiler destinadas a 

la personas en situación de 

vulnerabilidad con hasta 500 € al mes. Se 

impulsará la construcción de viviendas 

en alquiler, Plan  Rexurbe A  Pescadería, 

que ya ha asignado un millón de euros. 

Programas de viviendas vacías, a los que 

ustedes no quisieron acogerse. 

 

También la Xunta (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de la intervención) ofreció 

colaboración al Estado para acordar 

programas y medidas en materia de 

vivienda, cuya cuestión recaerá en los 

Gobiernos autonómicos y también 

trasladó al Gobierno central la necesidad 
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plurianual, flexibilizando a xestión sen 

rebaixas das aportacións do Estado e, por 

certo, señora Veira, creo que en 

California o que está regulado é que o 

prezo da vivenda non suba máis dun 5% 

anual, non o prezo da vivenda. Creo 

recordar que é así, por se podemos miralo 

e comprobalo, vale?. 

 

 

Anunciamos o noso voto a favor da 

emenda que ten presentada o Partido 

Socialista. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Polo Grupo Socialista, señor Díaz 

Villoslada. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

Grazas. Saudar, antes de nada, os 

traballadores de Alu Ibérica. 

 

Efectivamente a cuestión da vivenda -e 

non porque observáramos nesta crise 

sanitaria a problemática da vivenda, xa 

vén de longo- os prezos da vivenda e, 

dunha forma moi nomeada, que non se 

especifica de maneira expresa nesta 

moción, o que máis nos preocupa é o 

acceso á vivenda dos menores de 35 anos 

e efectivamente, por moito dereito 

constitucional que estea consagrado se 

non é efectivo, pois é un dereito baleiro 

de contido e polo tanto, de efectividade 

social, porque a política de vivenda é un 

dos eixes principais da cohesión social 

que necesita unha sociedade, pois, 

equilibrada e xusta. Neste sentido nós 

presentamos -desde o Grupo Municipal 

Socialista- unha emenda por unha razón 

ben sinxela: primeiro, nesa emenda nós 

acollemos e aceptamos as formulacións e 

o que se insta, tanto á Xunta de Galicia 

como o Goberno do Estado por dúas 

cuestións principais: un dos grandes 

de diseñar el Plan de vivienda plurianual, 

flexibilizando la gestión sin rebajas de las  

aportaciones del Estado y, por cierto, 

señora Veira, creo que en  California lo 

que está regulado es que el precio de la 

vivienda no suba más de un 5% anual, no 

el precio de la vivienda. Creo recordar 

que es así, por si podemos mirarlo y 

comprobarlo, ¿vale?. 

 

Anunciamos nuestro voto a favor de la 

enmienda que ha presentado el Partido 

Socialista. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Por el Grupo Socialista, señor Díaz  

Villoslada. 

 

Señor Díaz  Villoslada 

 

Gracias. Saludar, antes de nada, a los 

trabajadores de  Alu Ibérica. 

 

Efectivamente la cuestión de la vivienda -

y no porque observásemos en esta crisis 

sanitaria la problemática de la vivienda, 

ya viene de largo- los precios de la 

vivienda y, de una forma muy señalada, 

que no se especifica de manera expresa 

en esta moción, lo que más nos preocupa 

es el acceso a la vivienda de los menores 

de 35 años y efectivamente, por mucho 

derecho constitucional que esté 

consagrado si no es efectivo, pues es un 

derecho vacío de contenido y por lo 

tanto, de efectividad social, porque la 

política de vivienda es uno de los ejes 

principales de la cohesión social que 

necesita una sociedad, pues, equilibrada 

y justa. En este sentido nosotros 

presentamos -desde el Grupo Municipal 

Socialista- una enmienda por una razón 

bien sencilla: primero, en esa enmienda 

nosotros acogemos y aceptamos los 

planteamientos y lo que se insta, tanto a 

la Xunta de Galicia como al Gobierno del 
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fracasos, señor Deus, da Xunta de Galicia 

en todos estes anos é a política de 

vivenda, non hai política de vivenda, é 

dicir, os 40 eternos pisos do Ofimático 

están aí mandato tras mandato do 

Goberno autonómico e o Estado si que 

ten que acometer políticas regulatorias 

que traten de estabilizar os prezos das 

vivendas. Por iso nós eses dous apartados 

os aceptabamos sen ningún tipo de 

inconveniente. 

 

 

 

No resto dos puntos que vostedes 

propoñen nesa moción hai unha serie 

deles que mantemos na nosa emenda e 

outros que excluímos por unhas razóns 

claras que lles vou comentar; en primeiro 

lugar, porque nós dentro das medidas que 

adoptou o Ministerio de Sanidade si que 

puxemos en marcha esa posible 

moratoria dos alugamentos das vivendas 

municipais, pero hai que dicir que nos 

prazos que concedía o Decreto lei 

unicamente dúas persoas do parque 

municipal de vivendas desas cerca de 400 

presentaron esa solicitude de moratoria. 

En todo caso, imos facer unha nova 

convocatoria, porque naquel momento 

estaban os Rexistros pechados, os 

sistemas de atención o cidadán e por se 

acaso, por prudencia, imos reabrir ese 

prazo. Polo que respecta aos procesos de 

traballo con Housing First, etc., os 

equipos sociais, efectivamente, non están 

absolutamente convencidos de que os 

custos de investimento en relación cos 

resultados e ademais os procesos de 

intervención desta sistemática de traballo 

sexan os máis eficaces para levar adiante 

os traballos destas características, sen 

embargo os procesos para continuar ou 

intensificar os sistemas de reasentamento 

de núcleos chabolistas si que os temos 

que impulsar porque outra das cuestións 

que lle quería comentar e que está nos 

acordos, esa bolsa de alugueiro, primeiro 

social para estes reasentamentos e 

Estado por dos cuestiones principales: 

uno de los grandes fracasos, señor Deus, 

de la Xunta de Galicia en todos estos 

años es la política de vivienda, no hay 

política de vivienda, es decir, los 40 

eternos pisos del Ofimático están ahí 

mandato tras mandato del Gobierno 

autonómico y el Estado sí que tiene que 

acometer políticas regulatorias que 

traten de estabilizar los precios de las 

viviendas. Por eso nosotros esos dos 

apartados los aceptábamos sin ningún 

tipo de inconveniente. 

 

En el resto de los puntos que ustedes 

proponen en esa moción hay una serie de 

ellos que mantenemos en nuestra 

enmienda y otros que excluimos por unas 

razones claras que les voy a comentar; en 

primer lugar, porque nosotros dentro de 

las medidas que adoptó el Ministerio de 

Sanidad sí que pusimos en marcha esa 

posible moratoria de los alquileres de las 

viviendas municipales, pero hay que decir 

que en los plazos que concedía el Decreto 

ley únicamente dos personas del parque 

municipal de viviendas de esas cerca de 

400 presentaron esa solicitud de 

moratoria. En todo caso, vamos a hacer 

una nueva convocatoria, porque en aquel 

momento estaban los Registros cerrados, 

los sistemas de atención el ciudadano y 

por si acaso, por prudencia, vamos a 

reabrir ese plazo. Por lo que respecta a 

los procesos de trabajo con  Housing  

First, etc., los equipos sociales, 

efectivamente, no están absolutamente 

convencidos de que los costes de 

inversión en relación con los resultados y 

además los procesos de intervención de 

esta sistemática de trabajo sean los más 

eficaces para llevar adelante los trabajos 

de estas características, sin embargo los 

procesos para continuar o intensificar los 

sistemas de reasentamiento de núcleos 

chabolistas sí que los tenemos que 

impulsar porque otra de las cuestiones 

que le quería comentar y que está en los 

acuerdos, esa bolsa de alquiler, primero 



189 

 

despois de aluguer social con carácter 

xeral, si que se está a traballar dentro dos 

acordos que tomamos no Consello de 

Administración de EMVSA, con certo 

retraso por estes meses da pandemia pero 

que proximamente haberá resultados no 

Consello de Administración. En todo 

caso, insisto, resolta esa convocatoria 

seguiriamos traballando co novo 

regulamento para facer efectiva esa 

encomenda de xestión. 

 

 

Non podemos aceptar a convocatoria tal 

cal está escrita de que os 2,4 millóns os 

convoquemos xa en materia de 

rehabilitación porque (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo da intervención) remato, a 

realidade é que eses 2,4 millóns de euros 

están comprometidos por todo o déficit 

que hai de xestión das axudas dos anos 

17-18. Nós temos que suplementar o 

crédito deste ano 2020 para facer, 

conforme á nova Ordenanza reguladora 

da rehabilitación, esta convocatoria. 

Pero, en definitiva, eu o que creo e é 

importante apuntar é que a intervención 

no mercado da vivenda vén polo lado da 

demanda pero tamén polo lado da oferta. 

Nós temos que xestionar solo suficiente 

para que exista vivenda de protección 

oficial e o solo que estamos mobilizando 

durante este mandato fará posible que se 

mobilicen en torno a 1.500 e 1.710 

vivendas de protección oficial (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo da intervención) 

por outra parte –e remato, señora 

presidenta- a vivenda libre, co número de 

licenzas que está concedido, tamén está 

mobilizando 650 vivendas. Quero dicir 

que no mercado de vivenda hai que 

intervir desde determinadas pancas polo 

lado da demanda, pero tamén polo lado 

da oferta, no que vostedes non foron 

quen de intervir. Grazas. 

 

 

social para estos  reasentamientos y 

después de alquiler social con carácter 

general, sí que se está trabajando dentro 

de los acuerdos que tomamos en el 

Consejo de Administración de  EMVSA, 

con cierto  retraso por estos meses de la 

pandemia pero que próximamente habrá 

resultados en el Consejo de 

Administración. En todo caso, insisto, 

resuelta esa convocatoria seguiríamos 

trabajando con el nuevo reglamento para 

hacer efectiva esa encomienda de gestión. 

 

No podemos aceptar la convocatoria tal 

cual está escrita de que los 2,4 millones 

los convoquemos ya en materia de 

rehabilitación porque (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de la intervención) finalizo, la 

realidad es que esos 2,4 millones de 

euros están comprometidos por todo el 

déficit que hay de gestión de las ayudas 

de los años 17-18. Nosotros tenemos que  

suplementar el crédito de este año 2020 

para hacer, conforme a la nueva 

Ordenanza reguladora de la 

rehabilitación, esta convocatoria. Pero, 

en definitiva, yo lo que creo y es 

importante apuntar es que la intervención 

en el mercado de la vivienda viene por el 

lado de la demanda pero también por el 

lado de la oferta. Nosotros tenemos que 

gestionar suelo suficiente para que exista 

vivienda de protección oficial y el suelo 

que estamos movilizando durante este 

mandato hará posible que se movilicen en 

torno a 1.500 y 1.710 viviendas de 

protección oficial (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de la intervención) por otra 

parte –y finalizo, señora presidenta- la 

vivienda libre, con el número de licencias 

que está concedido, también está 

movilizando 650 viviendas. Quiero decir 

que en el mercado de vivienda hay que 

intervenir desde determinadas palancas 

por el lado de la demanda, pero también 

por el lado de la oferta, en el que ustedes 

no fueron quién de intervenir. Gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Entendín que o propoñente non acepta a 

emenda. Vaise votar en primeiro lugar, 

polo tanto, a emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal 

Socialista. 

 

Votación da emenda de substitución do 

Grupo Municipal Socialista á segunda 

moción do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a emenda de substitución do 

Grupo Municipal Socialista á segunda 

moción do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica sobre o dereito á vivenda, 

votando ao mesmo tempo as señoras 

concelleiras e os señores concelleiros 

presentes no Salón de Plenos e a señora 

concelleira que asiste telematicamente a 

este Pleno, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Prospera a emenda e 

queda aprobado así. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz  Villoslada. 

 

Entendí que el  proponente no acepta la 

enmienda. Se va a votar en primer lugar, 

por lo tanto, la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal 

Socialista. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

del Grupo Municipal Socialista a la 

segunda moción del Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda de 

sustitución del Grupo Municipal 

Socialista a la segunda moción del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre el 

derecho a la vivienda, votando al mismo 

tiempo las señoras concejalas y los 

señores concejales presentes en el Salón 

de Plenos y la señora concejala que 

asiste  telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Prospera la enmienda y 

queda aprobado así. 
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92. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, 

emendada polo Grupo Municipal 

Socialista, sobre o dereito á vivenda 

 

Acordo 

 

A Corporación Municipal da Coruña en 

Pleno acorda: 

 

Instar o Goberno municipal da cidade da 

Coruña a: 

 

1. Realizar unha planificación efectiva en 

materia de vivenda, nos eidos da súa 

competencia, impulsando a bolsa de 

alugueiro social municipal, á Empresa 

Municipal de Vivenda, axilizando a 

construción dos edificios de vivendas 

municipais do Ofimático e Pontejos e 

abrindo vías de colaboración coa Xunta 

de Galicia no marco das novas 

normativas abertas polo Estado, 

fomentando o réxime de aluguer e as 

políticas dirixidas a garantir o acceso a 

unha vivenda os menores de 35 anos. 

 

 

2. Suplementar as axudas de 

rehabilitación como xeito de apoiar a 

actividade económica e beneficiar á 

veciñanza nestes momentos de crise 

sanitaria, social e económica no marco da 

nova Ordenanza reguladora da concesión 

de axudas para a conservación e 

rehabilitación de edificios de vivendas. 

 

 

3. Continuar impulsando os procesos de 

erradicación do chabolismo nos 

asentamentos precarios da cidade. 

 

Instar o Goberno da Xunta de Galicia a: 

 

 

1. Fixar a definición de vivenda baleira e 

establecer un imposto sobre as vivendas 

baleiras sen causa xustificada durante 

máis de dous anos, para fomentar a 

92. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica, 

emendada por el Grupo Municipal 

Socialista, sobre el derecho a la vivienda 

 

Acuerdo 

 

La Corporación Municipal de A Coruña 

en Pleno acuerda: 

 

Instar al Gobierno municipal de la 

ciudad de A Coruña a: 

 

1. Realizar una planificación efectiva en 

materia de vivienda, en los campos de su 

competencia, impulsando la bolsa de 

alquiler social municipal, a la Empresa 

Municipal de Vivienda, agilizando la 

construcción de los edificios de viviendas 

municipales del Ofimático y  Pontejos y 

abriendo vías de colaboración con la 

Xunta de Galicia en el marco de las 

nuevas normativas abiertas por el 

Estado, fomentando el régimen de 

alquiler y las políticas dirigidas a 

garantizar el acceso a una vivienda a los 

menores de 35 años. 

 

2.  Suplementar las ayudas de 

rehabilitación como manera de apoyar la 

actividad económica y beneficiar a la 

vecindad en estos momentos de crisis 

sanitaria, social y económica en el marco 

de la nueva Ordenanza reguladora de la 

concesión de ayudas para la 

conservación y rehabilitación de edificios 

de viviendas. 

 

3. Continuar impulsando los procesos de 

erradicación del chabolismo en los 

asentamientos precarios de la ciudad. 

 

Instar al Gobierno de la Xunta de Galicia 

a: 

 

1. Fijar la definición de vivienda vacía y 

establecer un impuesto sobre las 

viviendas vacías sin causa justificada 

durante más de dos años, para fomentar 
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dinamización do parque de vivenda 

construída. 

 

2. Revisar a regulación vixente dos 

chamados pisos turísticos, para limitar a 

súa oferta e crear zonas de saturación, 

impedindo a súa situación en ámbitos 

sensibles dos centros urbanos 

consolidados. 

 

3. Aumentar o parque de vivenda pública 

de aluguer, primando a rehabilitación 

para favorecer a rexeneración urbana. 

 

 

Instar o Goberno do Estado a: 

 

1. Alongar durante 6 meses a suspensión 

de desafiuzamentos e a prórroga 

automática dos contratos de aluguer. 

 

2. Multiplicar o investimento anual en 

materia de vivenda en todo o Estado para 

que en 5 anos poida pasar dos exiguos 

400 millóns de euros anuais ao 1 % do 

PIB. 

 

3. Acelerar a aprobación dos mecanismos 

lexislativos para que as cidades poidan 

controlar os alugueres para impedir os 

prezos abusivos e regular o mercado de 

aluguer. 

 

4. Aumentar o parque de vivenda pública 

de aluguer, primando a rehabilitación 

para favorecer a rexeneración urbana. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa á terceira das mocións 

presentadas pola Marea Atlántica, 

relativa a Alu Ibérica. Señor Lema, 

adiante. 

 

Terceira. Moción relativa a Alu 

Ibérica 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

la dinamización del parque de vivienda 

construida. 

 

2. Revisar la regulación vigente de los 

llamados pisos turísticos, para limitar su 

oferta y crear zonas de saturación, 

impidiendo su  ubicación en ámbitos 

sensibles de los cascos urbanos 

consolidados. 

 

3. Aumentar el parque de vivienda 

pública de alquiler, primando la 

rehabilitación para favorecer la 

regeneración urbana. 

 

Instar al Gobierno del Estado a: 

 

1. Alargar durante 6 meses la suspensión 

de desahucios y la prórroga automática 

de los contratos de alquiler. 

 

2. Multiplicar la inversión anual en 

materia de vivienda en todo el Estado 

para que en 5 años pueda pasar de los  

exiguos 400  millones de euros anuales al 

1 % del PIB. 

 

3. Acelerar la aprobación de los 

mecanismos legislativos para que las 

ciudades puedan controlar los alquileres 

para impedir los precios abusivos y 

regular el mercado de alquiler. 

 

4. Aumentar el parque de vivienda 

pública de alquiler, primando la 

rehabilitación para favorecer la 

regeneración urbana. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a la tercera de las mociones 

presentadas por la Marea Atlántica, 

relativa a Alu Ibérica. Señor Lema, 

adelante. 

 

Tercera. Moción relativa a Alu Ibérica 

 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 
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do Partido Popular presenta unha 

emenda de adición, que é aceptada 

polo Grupo Municipal da Marea 

Atlántica. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Boa tarde, alcaldesa e un saúdo á xente 

do Comité de Empresa de Alu Ibérica, 

antiga Alcoa, que está hoxe aquí presente 

con nós. Darlles os parabéns pola súa 

loita incansable que, cando menos, eu 

creo que está obrigando a quen 

corresponde a que se mobilice e a que 

trate de facer cumprir parte dos 

compromisos que no seu momento 

asumiu con este Comité, non?. 

 

Ben, antes de comezar a defensa desta 

moción propiamente dita quería facer 

referencia a unha das cuestións -

permítanme a licenza- a unha das 

cuestións que apareceron esta mañá no 

Pleno. Citouse moitas veces neste Pleno 

o primeiro Neruda, o Neruda romántico, 

amoroso. Hai un segundo Neruda non tan 

consensual, un segundo Neruda, o do 

Canto general, o de Alturas de Machu 

Picchu, enteiramente antiimperialista e 

antirracista. Entón, estes días que 

estamos albiscando o que acontece en 

Estados Unidos, co asasinato de George 

Floyd e demais, penso que este outro 

Neruda, non tan consensual, non tan para 

todo o mundo, está ben evocalo tamén, 

agora. 

 

Ben, falemos agora –desculpádeme este 

pequeno circunloquio-  do que realmente 

nos ocupa e é importante, que é a 

situación de Alu Ibérica, que -como 

vostedes saben- nos últimos días están 

engadindo unha capa máis de inquedanza 

ao seu futuro, non relacionada coa  planta 

coruñesa senón que agora a planta de San 

Cibrao, de Lugo, da Mariña lucense, 

tamén está padecendo unha situación 

semellante de abandono da súa 

actividade ou de ameaza ao seu futuro 

del Partido Popular presenta una 

enmienda de adición, que es aceptada 

por el Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Buenas tardes, alcaldesa y un saludo a la 

gente del Comité de Empresa de Alu 

Ibérica, antigua Alcoa, que está hoy aquí 

presente con nosotros. Felicitarles por su 

lucha incansable que, cuando menos, yo 

creo que está obligando a quien 

corresponde a que se movilice y a que 

trate de hacer cumplir parte de los 

compromisos que en su momento asumió 

con este Comité, ¿no?. 

 

Bien, antes de comenzar la defensa de 

esta moción propiamente dicha quería 

hacer referencia a una de las cuestiones -

permítanme la licencia- a una de las 

cuestiones que aparecieron esta mañana 

en el Pleno. Se citó muchas veces en este 

Pleno al primer Neruda, el Neruda 

romántico, amoroso. Hay un segundo  

Neruda no tan consensual, un segundo  

Neruda, el del Canto general, el de 

Alturas de  Machu  Picchu, enteramente  

antiimperialista y  antirracista. Entonces, 

estos días que estamos vislumbrando lo 

que acontece en Estados Unidos, con el 

asesinato de George Floyd y demás, 

pienso que este otro Neruda, no tan  

consensual, no tan para todo el mundo, 

está bien evocarlo también, ahora. 

 

Bien, hablemos ahora –disculpadme este 

pequeño circunloquio- de lo que 

realmente nos ocupa y es importante, que 

es la situación de Alu Ibérica, que -como 

ustedes saben- en los últimos días están 

añadiendo una capa más de inquietud a 

su futuro, no relacionada con la planta  

coruñesa sino que ahora la planta de San 

Cibrao, de Lugo, de la Marina lucense, 

también está padeciendo una situación 

semejante de abandono de su actividad o 

de amenaza a su futuro porque, 
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porque, basicamente, os sucesivos 

gobernos non tomaron as decisións 

correctas para protexer á industria neste 

país, no conxunto do Estado. 

 

As cousas que pasan agora, no presente, 

tiñan raíces históricas -que talvez porque 

non son moi afastadas- merecen a pena 

ser recordadas. A industria non florece 

por que si, espontaneamente, senón que 

precisa que os gobernos e os estados 

tomen medidas que faciliten a súa 

creación e sobre todo tamén faciliten a 

súa continuidade. Alcoa é a antiga 

INESPAL, empresa pública que se vende 

no ano 95 por 410 millóns de dólares a 

Alcoa, un prezo de taxación que nun 

informe do ano 2000 o Tribunal de 

Contas consideraba inferior ao seu prezo 

real. No ano 1998, tres anos despois, 

desregulábase o sector enerxético, de tal 

maneira que esas empresas -que non son 

unicamente ás que nos referimos de 

aluminios senón outras, tamén, que 

precisan dunha forte provisión de 

enerxía- todas elas se viron nun horizonte 

de incerteza e ademais, cun diferencial 

competitivo negativo respecto da súa 

competencia en países da nosa contorna. 

É dicir, en tres anos: en primeiro lugar, 

privatizouse unha empresa pública 

rendible e en segundo lugar, veuse a 

desregular un sector enerxético 

primordial para o mantemento e a 

creación de industrias neste país. Ben é 

certo que non existen portas xiratorias do 

sector político para o sector das empresas 

industriais produtivas. Si existen, sen 

embargo, portas xiratorias -ben recentes, 

algunhas delas- do estamento político 

cara o estamento enerxético. Talvez iso 

explica por que estamos sempre falando 

do mesmo, por que nunca estamos 

falando, neste país, de que tiñamos 

problemas ou situacións de inseguridade 

do sector enerxético pero si sempre 

daqueloutras industrias dependentes do 

sector enerxético. Esta é a situación -as 

raíces profundas- da situación que 

básicamente, los sucesivos gobiernos no 

tomaron las decisiones correctas para 

proteger a la industria en este país, en el 

conjunto del Estado. 

 

Las cosas que pasan ahora, en el 

presente, tenían raíces históricas -que tal 

vez porque no son muy lejanas- merecen 

la pena ser recordadas. La industria no 

florece por que sí, espontáneamente, sino 

que precisa que los gobiernos y los 

estados tomen medidas que faciliten su 

creación y sobre todo también faciliten su 

continuidad. Alcoa es la antigua  

INESPAL, empresa pública que se vende 

en el año 95 por 410 millones de dólares 

a Alcoa, un precio de tasación que en un 

informe del año 2000 el Tribunal de 

Cuentas consideraba inferior a su precio 

real. En el año 1998, tres años después,  

se desregulaba el sector energético, de 

tal manera que esas empresas -que no 

son únicamente a las que nos referimos 

de aluminios sino otras, también, que 

precisan de una fuerte provisión de 

energía- todas ellas se vieron en un 

horizonte de incertidumbre y además, con 

un diferencial competitivo negativo 

respecto de su competencia en países de 

nuestro entorno. Es decir, en tres años: 

en primer lugar, se privatizó una empresa 

pública rentable y en segundo lugar, se 

vino a  desregular un sector energético 

primordial para el mantenimiento y la 

creación de industrias en este país. Bien 

es cierto que no existen puertas  

giratorias del sector político para el 

sector de las empresas industriales 

productivas. Sí existen, sin embargo, 

puertas  giratorias –bien recientes, 

algunas de ellas- del estamento político 

al estamento energético. Tal vez eso 

explica por qué estamos siempre 

hablando de lo mismo, por qué nunca 

estamos hablando, en este país, de que 

tengamos problemas o situaciones de 

inseguridad del sector energético pero sí 

siempre de aquellas otras industrias 

dependientes del sector energético. Esta 
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padecemos hoxe, dunha 

desindustrialización masiva pero tamén 

hai responsabilidades e responsables 

máis recentes. Tanto o Goberno do 

Estado (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo da 

intervención) vou rematando, como a 

Xunta de Galicia, subscribiron no seu 

momento un acordo con representantes 

da empresa para tutelar e 

responsabilizarse da continuidade da 

empresa. Iso non é o que está sucedendo 

agora mesmo e iso é, precisamente, o que 

recollemos na parte resolutiva desta 

moción. 

 

 

Dicir, tamén, que aceptamos unha 

emenda que se propón desde o Partido 

Popular, que nos parece que tamén lle 

engade valor a esta moción. Entón, 

resolvemos o seguinte: 

 

1. O Pleno da Coruña expresa a súa 

solidariedade e apoio os traballadores de 

Alu Ibérica ante a situación de incerteza 

que están padecendo nestes momentos. 

Igualmente traslada a súa solidariedade 

os traballadores da planta de produción 

de aluminio de San Cibrao. 

 

 

2. Demanda o Goberno do Estado e á 

Xunta de Galicia que investiguen a venda 

de Alu Ibérica ao Grupo Riesgo. 

 

3. Demanda o Goberno que garanta a 

continuidade da actividade industrial e do 

emprego na antiga Alcoa-Coruña e na 

planta de Alcoa San Cibrao. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Ten a palabra a señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

es la situación -las raíces profundas- de 

la situación que padecemos hoy, de una 

desindustrialización masiva pero también 

hay responsabilidades y responsables 

más recientes. Tanto el Gobierno del 

Estado (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de la intervención) voy finalizando, como 

la Xunta de Galicia, suscribieron en su 

momento un acuerdo con representantes 

de la empresa para tutelar y 

responsabilizarse de la continuidad de la 

empresa. Eso no es lo que está 

sucediendo ahora mismo y eso es, 

precisamente, lo que recogemos en la 

parte resolutiva de esta moción. 

 

Decir, también, que aceptamos una 

enmienda que se propone desde el 

Partido Popular, que nos parece que 

también le añade valor a esta moción. 

Entonces, resolvemos lo siguiente: 

 

1. El Pleno de A Coruña expresa su 

solidaridad y apoyo a los trabajadores de  

Alu Ibérica ante la situación de 

incertidumbre que están padeciendo en 

estos momentos. Igualmente traslada su 

solidaridad a los trabajadores de la 

planta de producción de aluminio de San 

Cibrao. 

 

2. Demanda al Gobierno del Estado y a 

la Xunta de Galicia que investiguen la 

venta de  Alu Ibérica al Grupo  Riesgo. 

 

3. Demanda al Gobierno que garantice la 

continuidad de la actividad industrial y 

del empleo en la antigua Alcoa-Coruña y 

en la planta de Alcoa San Cibrao. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Tiene la palabra la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 
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Moitas grazas, señora alcaldesa e un 

saúdo para os traballadores de Alu 

Ibérica que nos acompañan esta tarde. 

 

Alu Ibérica e o proceso da súa venda o 

Grupo Industrial Riesgo debe 

esclarecerse porque, como dixemos no 

último Pleno, a función de supervisión e 

control que debía ser desenvolta polo 

Ministerio de Industria foi moi 

deficiente. Unha decisión do Ministerio á 

cal se lle responsabiliza do cumprimento 

do pacto para a venda. 

 

Lembramos tamén que o Grupo Riesgo 

se presentou o proceso de venda 

inicialmente e foi descartado case desde 

o primeiro momento e non é crible que 

esa venda se produza sen o coñecemento 

do Ministerio. 

 

Por outra banda, onte mesmo a dirección 

de Alu Ibérica acusou a Alcoa de 

incumprir o acordo asinado con Parter 

Capital para a adquisición das plantas da 

Coruña e Avilés porque a multinacional 

estadounidense non fixo os pagos 

acordados desde fai máis dun mes, 

mentres, o Grupo Industrial Riesgo di 

que esperou ata o último momento para 

que Alcoa cumprise os acordos pero que, 

ao non obter resposta dos xestores 

anteriores, procedeu ao pago por segunda 

vez das nóminas de todos os 

traballadores. 

 

Se este Grupo xa se atopa en contacto 

coas autoridades competentes para 

presentar un plan industrial, como 

aseguran nun comunicado e que ademais 

están a animar os traballadores de ambas 

as plantas para sumarse a comisións 

industriais que darán comezo nos 

próximos días –din- para as actividades 

que se van desenvolver nas fábricas, non 

é o que están vivindo os traballadores 

aquí. Apoiamos, pois, esixir que o 

Ministerio que o supervise e informe o 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa y un 

saludo para los trabajadores de Alu 

Ibérica que nos acompañan esta tarde. 

 

Alu Ibérica y el proceso de su venta al 

Grupo Industrial Riesgo debe 

esclarecerse porque, como dijimos en el 

último Pleno, la función de supervisión y 

control que debía ser desarrollada por el 

Ministerio de Industria fue muy 

deficiente. Una decisión del Ministerio a 

la cual se le responsabiliza del 

cumplimiento del pacto para la venta. 

 

Recordamos también que el Grupo  

Riesgo se presentó al proceso de venta 

inicialmente y fue descartado casi desde 

el primer momento y no es creíble que 

esa venta se produzca sin el conocimiento 

del Ministerio. 

 

Por otra parte, ayer mismo la dirección 

de Alu Ibérica acusó a Alcoa de 

incumplir el acuerdo firmado con  Parter 

Capital para la adquisición de las plantas 

de A Coruña y Avilés porque la 

multinacional estadounidense no hizo los 

pagos acordados desde hace más de un 

mes, mientras, el Grupo Industrial  

Riesgo dice que esperó hasta el último 

momento para que Alcoa cumpliera los 

acuerdos pero que, al no obtener 

respuesta de los gestores anteriores, 

procedió al pago por segunda vez de las 

nóminas de todos los trabajadores. 

 

Si este Grupo ya se encuentra en contacto 

con las autoridades competentes para 

presentar un plan industrial, como 

aseguran en un comunicado y que 

además están animando a los 

trabajadores de ambas plantas para 

sumarse a comisiones industriales que 

darán comienzo en los próximos días –

dicen- para las actividades que se van a 

desarrollar en las fábricas, no es lo que 

están viviendo los trabajadores aquí. 

Apoyamos, pues, exigir que el Ministerio 
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Comité de Empresa e dea confianza os 

traballadores, que non volva a suceder o 

mesmo que co pacto de venda.  

 

 

O Grupo di tamén que vai empezar a 

reconversión da actividade dentro das 

plantas, empezando por procesos básicos 

para alcanzar obxectivos a longo prazo 

marcados pola compañía. Son moitos 

anuncios sen ningunha base firme que o 

faga crible. A nova directiva asegura que 

segue no terreo traballando investindo en 

melloras e que o pasado mércores 27 de 

maio, técnicos e responsables da fábrica 

de Alu Ibérica da Coruña desprazáronse 

ata Bilbao para visitar a fábrica de 

Intersec e valorar a compra dun 

deslacador e forno vórtex. 

 

 

Outro anuncio de Alu Ibérica foi o que 

chaman potenciación dun comité de 

expertos formado por directivos 

internacionais que xa traballan no 

desenvolvemento dun plan de 

reconstrución para as fábricas coa 

intención de presentalo ás autoridades 

nacionais, asturianas e galegas. 

 

Todos estes anuncios deben ser 

confirmados polo Ministerio e pola 

Xunta -que ten en Galicia as 

competencias en materia industrial e de 

emprego- coa supervisión e ofrecendo 

garantías os traballadores e desde o 

Ministerio mediante a Mesa Técnica de 

Industria -anunciada precisamente onte 

para o día 9- grazas o Comité e os 

traballadores. Por suposto, votamos a 

favor desta moción. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

que lo supervise e informe al Comité de 

Empresa y dé confianza a los 

trabajadores, que no vuelva a suceder lo 

mismo que con el pacto de venta.  

 

El Grupo dice también que va a empezar 

la reconversión de la actividad dentro de 

las plantas, empezando por procesos 

básicos para alcanzar objetivos a largo 

plazo marcados por la compañía. Son 

muchos anuncios sin ninguna base firme 

que lo haga creíble. La nueva directiva 

asegura que sigue en el terreno 

trabajando invirtiendo en mejoras y que 

el pasado miércoles 27 de mayo, técnicos 

y responsables de la fábrica de Alu 

Ibérica de A Coruña se desplazaron hasta 

Bilbao para visitar la fábrica de  Intersec 

y valorar la compra de un  deslacador y 

horno vórtex. 

 

Otro anuncio de Alu Ibérica fue lo que 

llaman potenciación de un comité de 

expertos formado por directivos 

internacionales que ya trabajan en el 

desarrollo de un plan de reconstrucción 

para las fábricas con la intención de 

presentarlo a las autoridades nacionales, 

asturianas y gallegas. 

 

Todos estos anuncios deben ser 

confirmados por el Ministerio y por la 

Xunta -que tiene en Galicia las 

competencias en materia industrial y de 

empleo- con la supervisión y ofreciendo 

garantías a los trabajadores y desde el 

Ministerio mediante la Mesa Técnica de 

Industria -anunciada precisamente ayer 

para el día 9- gracias al Comité y a los 

trabajadores. Por supuesto, votamos a 

favor de esta moción. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 
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Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. Sumámonos o saúdo á 

representación dos traballadores de Alu 

Ibérica presentes neste Pleno e é a 

segunda vez en menos dun mes que este 

Pleno debate sobre esta cuestión. Sen ir 

máis lonxe, o pasado 14 de maio o Pleno 

aprobou unha moción do BNG na que se 

acordou demandar que se investigue a 

venda de Alu Ibérica e non se avale 

ningunha operación que non asegure a 

continuidade da actividade industrial e o 

mantemento do emprego; que se estuden 

cantas alternativas sexan necesarias para 

asegurar a pervivencia dun sector 

industrial estratéxico, incluída a súa 

incorporación ao sector público e que se 

inste o Goberno do Estado a articular 

unha solución definitiva para a industria 

electrointensiva. Por tanto, votaremos 

tamén a favor, porque ademais, dende 

aquel debate, non só non esvaeceron as 

incertezas sobre o futuro da fábrica, 

senón que o despedimento colectivo de 

máis de 500 traballadores en San Cibrao 

e fóra de Galiza, o peche das plantas de 

Nissan en Cataluña, non fan senón 

engadir máis preocupación. Fronte ao 

tópico de que o capital non ten patria 

vemos agora como as empresas 

multinacionais se esforzan en manter os 

seus centros na metrópole a costa de 

repregarse nos seus encraves periféricos.  

 

 

Como ben se dixo na exposición de 

motivos estamos aínda pagando os pratos 

rotos do Aznarismo. Primeiro, por mor 

da súa febre privatizadora, a factoría da 

Coruña pertencía a Inespal, unha empresa 

pública que daba importantes beneficios 

e que, pouco menos, que foi regalada a 

Alcoa polo Goberno Aznar. Segundo, 

pola mal chamada liberalización do 

sector eléctrico, que está na orixe da suba 

desorbitada do prezo da electricidade. E 

pagamos os pratos rotos do Aznarismo 

por apostar por un patrón de crecemento 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. Nos sumamos al saludo a la 

representación de los trabajadores de  

Alu Ibérica presentes en este Pleno y es 

la segunda vez en menos de un mes que 

este Pleno debate sobre esta cuestión. Sin 

ir más lejos, el pasado 14 de mayo el 

Pleno aprobó una moción del BNG en la 

que se acordó demandar que se 

investigue la venta de  Alu Ibérica y no se 

avale ninguna operación que no asegure 

la continuidad de la actividad industrial y 

el mantenimiento del empleo; que se 

estudien cuantas alternativas sean 

necesarias para asegurar la pervivencia 

de un sector industrial estratégico, 

incluida su incorporación al sector 

público y que se inste al Gobierno del 

Estado a articular una solución definitiva 

para la industria  electrointensiva. Por 

tanto, votaremos también a favor, porque 

además, desde aquel debate, no solo no 

desaparecieron las incertidumbres sobre 

el futuro de la fábrica, sino que el 

despido colectivo de más de 500 

trabajadores en San Cibrao y fuera de 

Galicia, el cierre de las plantas de  

Nissan en Cataluña, no hacen sino añadir 

más preocupación. Frente al tópico de 

que el capital no tiene patria vemos 

ahora cómo las empresas multinacionales 

se esfuerzan en mantener sus centros en 

la metrópoli a costa de  replegarse en sus 

enclaves periféricos.  

 

Como bien se dijo en la exposición de 

motivos estamos aún pagando los platos 

rotos del Aznarismo. Primero, por culpa 

de su fiebre  privatizadora, la factoría de 

A Coruña pertenecía a Inespal, una 

empresa pública que daba importantes 

beneficios y que, poco menos, que fue 

regalada a Alcoa por el Gobierno Aznar. 

Segundo, por la mal llamada 

liberalización del sector eléctrico, que 

está en el origen de la subida desorbitada 

del precio de la electricidad. Y pagamos 

los platos rotos del Aznarismo por 
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que desprezou o sector industrial, cando 

os países cun sector secundario potente 

xeran máis emprego en cantidade e 

calidade e son máis resistentes ás crises. 

 

 

Os gobernos posteriores tamén son 

responsábeis por non ter emendado 

aquelas políticas económicas, incluída a 

Xunta de Galiza, que parece que esquece 

que ten competencias exclusivas en 

política industrial. 

 

O Goberno central e a Xunta de Galiza 

tutelaron e deron o visto bo á venda a 

Parter Capital, por iso teñen a obriga de 

investigar a revenda e asegurar a 

continuidade da actividade industrial e o 

mantemento do emprego. E aínda que a 

moción non o propoña, os traballadores 

reclaman a intervención da factoría e a 

súa posíbel incorporación o sector 

público e o BNG comparte esa demanda. 

Como xa dixemos no debate da nosa 

moción, o Goberno italiano e o Goberno 

sardo crearon unha empresa mixta de 

capital público e privado para reflotar 

unha fábrica de aluminio de Cerdeña 

semellante á da Coruña. Francia tamén 

interveu os estaleiros STX France para 

asegurar a súa continuidade, como están 

intervindo empresas emblemáticas 

moitos estados europeos para evitar que a 

crise provocada polo coronavirus 

provoque a quebra de empresas que 

consideran estratéxicas. Non é de recibo 

que haxa empresas que durante anos se 

beneficiaron de axudas públicas e agora 

pretendan emular a primeira película de 

Woody Allen, Colle os cartos e lisca, e 

iso só se consegue substituíndo as axudas 

públicas por unha toma de participación 

nesas empresas que as ancore no 

territorio. Mais, en calquera caso, 

compartimos os contidos desta moción e 

o BNG votará, por tanto, a favor.  

 

 

 

apostar por un patrón de crecimiento que 

despreció al sector industrial, cuando los 

países con un sector secundario potente 

generan más empleo en cantidad y 

calidad y son más resistentes a las crisis. 

 

Los gobiernos posteriores también son 

responsables por no haber enmendado 

aquellas políticas económicas, incluida la 

Xunta de Galicia, que parece que olvida 

que tiene competencias exclusivas en 

política industrial. 

 

El Gobierno central y la Xunta de Galicia 

tutelaron y dieron el visto bueno a la 

venta a  Parter Capital, por eso tienen el 

deber de investigar la reventa y asegurar 

la continuidad de la actividad industrial y 

el mantenimiento del empleo. Y aunque la 

moción no lo proponga, los trabajadores 

reclaman la intervención de la factoría y 

su posible incorporación al sector 

público y el BNG comparte esa demanda. 

Como ya dijimos en el debate de nuestra 

moción, el Gobierno italiano y el 

Gobierno  sardo crearon una empresa 

mixta de capital público y privado para 

reflotar una fábrica de aluminio de  

Cerdeña semejante a la de A Coruña. 

Francia también intervino los astilleros  

STX France para asegurar su 

continuidad, como están interviniendo 

empresas emblemáticas muchos estados 

europeos para evitar que la crisis 

provocada por el coronavirus provoque 

la quiebra de empresas que consideran 

estratégicas. No es de recibo que haya 

empresas que durante años se 

beneficiaron de ayudas públicas y ahora 

pretendan emular la primera película de 

Woody Allen, Toma el dinero y corre, y 

eso solo se consigue sustituyendo las 

ayudas públicas por una toma de 

participación en esas empresas que las 

ancle en el territorio. Mas, en cualquier 

caso, compartimos los contenidos de esta 

moción y el BNG votará, por tanto, a 

favor.  
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Polo Grupo Popular, señora Peñalosa. 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Boa tarde a todos os presentes, os que 

nos seguen a través de  streaming e o 

Comité de Empresa de  Alu Ibérica. 

 

Señor Lema, vostede cre que as 5.000 

familias das electrointensivas galegas 

que poden perder a súa fonte de ingresos 

nas próximas semanas chégalles con que 

vostede apareza nas súas concentracións 

como antes ían os seus compañeiros 

Yolanda Díaz e Pablo Iglesias, que 

agora se esquecen deles?, vostede, de 

verdade cre que entenden que vostede e o 

BNG apoien a un presidente do Goberno 

que vai enterrar os seus postos de 

traballo que dependen, única e 

exclusivamente dunha decisión política 

que outros países da nosa contorna xa 

tomaron? Vostede di que defenden os 

traballadores e, como os defenden?, 

sentándose nun Consello de Ministros no 

que a súa compañeira Yolanda Díaz leva 

sentada seis meses sen facer nada? Os 

traballadores de Alcoa e de  Alu Ibérica 

o que lles gustaría -e por iso apoian as 

alegacións consensuadas entre Xunta, 

Principado de Asturias e Comunidade 

Cántabra- é que estean nun estatuto que 

baixa o prezo do megawatt por baixo dos 

40 €. De aí a nosa emenda. Propoñemos 

que ese financiamento sexa conseguido a 

través dos fondos de reconstrución para 

sectores estratéxicos que a Unión 

Europea  destinou despois desta terrible 

pandemia. Se hai unha cousa que a covid 

ensinounos é que non podemos depender 

de terceiros países exclusivamente, que a 

industria nacional debe ser potenciada e 

entre estes sectores está o aluminio. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Por el Grupo Popular, señora Peñalosa. 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Buenas tardes a todos los presentes, a los 

que nos siguen a través de streaming y al 

Comité de Empresa de Alu Ibérica. 

 

Señor Lema, ¿usted cree que las 5.000 

familias de las electrointensivas gallegas 

que pueden perder su fuente de ingresos 

en las próximas semanas les llega con que 

usted aparezca en sus concentraciones 

como antes iban sus compañeros Yolanda 

Díaz y Pablo Iglesias, que ahora se 

olvidan de ellos?, ¿usted, de verdad cree 

que entienden que usted y el BNG apoyen 

a un presidente del Gobierno que va a 

enterrar sus puestos de trabajo que 

dependen, única y exclusivamente de una 

decisión política que otros países de 

nuestro entorno ya han tomado? Usted 

dice que defienden a los trabajadores y 

¿cómo los defienden?, ¿sentándose en un 

Consejo de Ministros en el que su 

compañera Yolanda Díaz lleva sentada 

seis meses sin hacer nada? A los 

trabajadores de Alcoa y de Alu Ibérica lo 

que les gustaría -y por eso apoyan las 

alegaciones consensuadas entre Xunta, 

Principado de Asturias y Comunidad 

Cántabra- es que estén en un estatuto que 

baja el precio del megavatio por debajo 

de los 40 €. De ahí nuestra enmienda. 

Proponemos que esa financiación sea 

conseguida a través de los fondos de 

reconstrucción para sectores estratégicos 

que la Unión Europea ha destinado 

después de esta terrible pandemia. Si hay 

una cosa que la covid nos ha enseñado es 

que no podemos depender de terceros 

países exclusivamente, que la industria 

nacional debe ser potenciada y entre estos 
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Yolanda Díaz, actual ministra de 

Traballo, dicía -abro comiñas-: para que 

a cidadanía teña un pouquiño de rigor a 

competencia sobre a lei do sector 

eléctrico é estatal; e continuaba dicindo: 

para baixar o prezo da enerxía industrial, 

como fai Francia, como fai Alemaña, 

como fan todos os países do mundo, hai 

que dicirlle ás eléctricas que xa non 

mandan neste país. 

 

Agora, a recente incorporación do señor 

Gallego, da man de Podemos, no 

Consello de  Enagás vai custar un pouco 

máis porque, iso é porta  xiratoria ou 

non o é? -volvo ás comiñas-: por iso na 

pasada campaña electoral veu á Coruña 

Pedro Sánchez a dicir que prometía un 

estatuto electrointensivo pero agora, que 

xa non podedes dicir o mesmo -Dicíalles 

o PSOE- levades 17 meses e non hai 

estatuto porque, sinceramente, porque hai 

que dicirlle os que mandan que hai que 

meterlle man. É unha vergoña que 

deixemos caer e poñer en perigo Cervo, 

por non ter un prezo da enerxía xusto. 

 

 

Estas palabras dicíaas cando lle gustaba 

lucir a camiseta laranxa das  

electrointensivas. Agora, uns meses 

despois, onde está esa camiseta?, onde 

está o seu rigor?, onde están os seus 

principios? Tentar enganar falando de 

problemas estruturais desde os tempos 

do Goberno do PP nas  electrointensivas, 

como fixo a ministra  Maroto esta 

semana no Senado a unha pregunta do 

senador lucense do Partido Popular José 

Manuel Barreiro, é querer desviar a 

atención. Falamos dunha industria cuxos 

custos enerxéticos supoñen máis do 40% 

do seu prezo, pero iso é común na 

fabricación do aluminio. O que é un 

problema é o prezo desa enerxía, cando 

no resto dos países europeos está 

bonificada para este tipo de industrias. 

sectores está el aluminio. 

 

Yolanda Díaz, actual ministra de Trabajo, 

decía -abro comillas-: para que la 

ciudadanía tenga un poquito de rigor la 

competencia sobre la ley del sector 

eléctrico es estatal y continuaba diciendo: 

para bajar el precio de la energía 

industrial, como hace Francia, como 

hace Alemania, como hacen todos los 

países del mundo, hay que decirle a las 

eléctricas que ya no mandan en este país. 

 

Ahora, la reciente incorporación del señor 

Gallego, de la mano de Podemos, en el 

Consejo de Enagás le va a costar un poco 

más porque, ¿eso es puerta giratoria o no 

lo es? -Vuelvo a las comillas-: por eso en 

la pasada campaña electoral vino a A 

Coruña Pedro Sánchez a decir que 

prometía un estatuto electrointensivo 

pero ahora, que ya no podéis decir lo 

mismo -les  decía  al PSOE- lleváis 17 

meses y no hay estatuto porque,  

sinceramente, porque hay que decirle a 

los que mandan que hay que meterle 

mano. Es una vergüenza que dejemos 

caer y poner en peligro Cervo, por no 

tener un precio de la energía justo. 

 

Estas palabras las decía cuando le gustaba 

lucir la camiseta naranja de las 

electrointensivas. Ahora, unos meses 

después, ¿dónde está esa camiseta?, 

¿dónde está su rigor?, ¿dónde están sus 

principios? Intentar engañar hablando de 

problemas estructurales desde los tiempos 

del Gobierno del PP en las 

electrointensivas, como ha hecho la 

ministra Maroto esta semana en el Senado 

a una pregunta del senador lucense del 

Partido Popular José Manuel Barreiro, es 

querer desviar la atención. Hablamos de 

una industria cuyos costes energéticos 

suponen más del 40% de su precio, pero 

eso es común en la fabricación del 

aluminio. Lo que es un problema es el 

precio de esa energía, cuando en el resto 

de los países europeos está bonificada 
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Tamén falar das competencias da Xunta 

é non ter rigor porque, está transferida a 

competencia no mercado enerxético? 

Creo que non. O Partido Popular non 

cambiou o seu discurso e o presidente 

Feijóo (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo da 

intervención) leva anos coa mesma 

mensaxe, non ao peche da industria  

electrointensiva galega, e Gonzalo 

Caballero, que di que o Estado xa 

investiu suficiente en Alcoa. Será mellor 

que siga de perfil, como adoita facer. 

Por suposto que apoiamos á industria 

galega e votaremos a favor da moción. 

Moitas grazas. 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Peñalosa. 

 

Pecha o debate o señor Lage Tuñas, polo 

Grupo Socialista. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Boa tarde, saudar á representación dos 

traballadores de Alcoa. 

 

 

Para nós a defensa do emprego ten que 

ser, sen dúbida ningunha, unha 

prioridade, que non debe de ser só para 

este Goberno municipal, debería de selo 

para calquera goberno, e máis, se cadra, 

en momentos de incertidume como os 

que estamos a vivir. 

 

Non hai, aínda, unha cura para a 

enfermidade causada polo coronavirus 

pero si hai unha para frear os efectos 

secundarios: manter a actividade 

económica gravemente ameazada neste 

caso e para o cal se require de unidade e, 

desde logo, de ter claro que non importa 

para este tipo de industrias. También 

hablar de las competencias de la Xunta es 

no tener rigor porque, ¿está transferida la 

competencia en el mercado energético? 

Creo que no. El Partido Popular no ha 

cambiado su discurso y el presidente 

Feijóo (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de la intervención) lleva años con el 

mismo mensaje, no al cierre de la 

industria electrointensiva gallega, y 

Gonzalo Caballero, que dice que el 

Estado ya ha invertido suficiente en 

Alcoa. Será mejor que siga de perfil, 

como lo suele hacer. Por supuesto que 

apoyamos a la industria gallega y 

votaremos a favor de la moción. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Peñalosa. 

 

Cierra el debate el señor Lage Tuñas, por 

el Grupo Socialista. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenas tardes, saludar a la 

representación de los trabajadores de 

Alcoa. 

 

Para nosotros la defensa del empleo tiene 

que ser, sin duda alguna, una prioridad, 

que no debe de ser solo para este 

Gobierno municipal, debería de serlo 

para cualquier gobierno, y más, incluso, 

en momentos de  incertidumbre como los 

que estamos viviendo. 

 

No hay, todavía, una cura para la 

enfermedad causada por el coronavirus 

pero sí hay una para frenar los efectos 

secundarios: mantener la actividad 

económica gravemente amenazada en 

este caso y para lo cual se requiere de 

unidad y, desde luego, de tener claro que 
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a cor política a quen haxa que petarlle na 

mesa, o que importa é defender os 

intereses desta cidade. Era importante 

antes e o é máis agora, cando se estreitan 

as alternativas nun mundo marcado por 

unha incipiente crise que entre todos 

debemos frear canto antes. 

 

 

Para o Goberno que preside a nosa 

alcaldesa sempre foi un obxectivo 

fundamental a loita polo mantemento do 

emprego, o impulso á mellora do 

mercado laboral nesta cidade. A 

conservación do sector industrial é, se 

cadra, máis relevante. De novo, basta con 

observar o acontecido nos últimos meses, 

diría incluso que nas últimas semanas e 

nos últimos días, para ver o que está 

acontecendo, unha industria debilitada e 

que penso que dá mostras da realidade 

que imos vivir nos vindeiros meses. Non 

vale de nada practicar o infantilismo 

político, creo que sería bo que todos os 

responsables políticos empezaran a 

contar o que imos ter que afrontar, sería 

moito mellor para todos e non vivir en 

Alicia no país das marabillas. O noso 

respaldo ás demandas dos traballadores 

de Alu Ibérica, da antiga Alcoa, é claro e 

é irrenunciable. Sempre nos atoparán ao 

seu lado para demandar vías que 

permitan seguir coa actividade industrial, 

unha actividade que xera emprego de 

calidade, polo cal debemos loitar e que, 

ademais, supón, en termos económicos 

para a cidade, elementos que, desde logo, 

son singulares polo ben de moitas 

familias que dependen directamente 

deses postos de traballo pero tamén por 

unha visión estrutural, se non queremos 

acabar sendo só exclusivamente 

servidores do turismo e vivir dun 

monocultivo que, como calquera 

monocultivo, é malo. É moi importante o 

sector servizos pero se se debilita o 

sector industrial -o pouco que temos- 

pasarémolo mal. 

 

no importa el color político a quién haya 

que golpear en la mesa, lo que importa es 

defender los intereses de esta ciudad. Era 

importante antes y lo es más ahora, 

cuando se estrechan las alternativas en 

un mundo marcado por una incipiente 

crisis que entre todos debemos frenar lo 

antes posible. 

 

Para el Gobierno que preside nuestra 

alcaldesa siempre fue un objetivo 

fundamental la lucha por el 

mantenimiento del empleo, el impulso a 

la mejora del mercado laboral en esta 

ciudad. La conservación del sector 

industrial es, a lo mejor, más relevante. 

De nuevo, basta con observar lo 

acontecido en los últimos meses, diría 

incluso que en las últimas semanas y en 

los últimos días, para ver lo que está 

sucediendo, una industria debilitada y 

que pienso que da muestras de la 

realidad que vamos a vivir en los 

próximos meses. No vale de nada 

practicar el  infantilismo político, creo 

que sería bueno que todos los 

responsables políticos empezasen a 

contar lo que vamos a tener que afrontar, 

sería mucho mejor para todos y no vivir 

en Alicia en el país de las maravillas. 

Nuestro respaldo a las demandas de los 

trabajadores de  Alu Ibérica, de la 

antigua Alcoa, es claro y es 

irrenunciable. Siempre nos encontrarán a 

su lado para demandar vías que permitan 

seguir con la actividad industrial, una 

actividad que genera empleo de calidad, 

por el cual debemos luchar y que, 

además, supone, en términos económicos 

para la ciudad, elementos que, desde 

luego, son singulares por el bien de 

muchas familias que dependen 

directamente de esos puestos de trabajo 

pero también por una visión estructural, 

si no queremos acabar siendo solo 

exclusivamente servidores del turismo y 

vivir de un monocultivo que, como 

cualquier  monocultivo, es malo. Es muy 

importante el sector servicios pero si se 
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Quero reivindicar hoxe aquí á nosa 

alcaldesa Inés Rey que nunca dubidou no 

seu apoio os traballadores, que nunca 

dubidou, tampouco, en demandar 

actuacións e compromisos os distintos 

gobernos, foran da cor que foran, porque 

iso é o que preside a acción deste 

Goberno, defender os intereses da 

Coruña. Onte mesmo, aquí, neste Palacio 

municipal, a nosa alcaldesa fixo as 

xestións, todas as que puido, co 

Ministerio de Industria. Tiveron froito: 

unhas teñen froito, outras ás veces non se 

conseguen pero que non debe de quedar 

nunca ningunha dúbida que todos temos 

que traballar nunha mesma dirección. 

Formalmente conseguiuse que se 

convocara a Mesa Técnica (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo da intervención) imos —e 

remato, señora alcaldesa— estar, como 

non pode ser doutro xeito, apegados á 

reivindicación do mantemento da 

actividade industrial, e nesa tarefa non 

debemos de estar sos, debe de estar a 

Xunta de Galicia —goberne quen 

goberne— e debe de estar o Estado, 

tamén aqueles que se manifestaban. 

Tamén os que se manifestaban deben de 

coñecer o que é pasar de predicar a dar 

trigo, porque sería importante que a 

coherencia política tamén se manifestara 

agora.  

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Entendín, señor Lema, que aceptaba a 

emenda do Partido Popular, polo tanto, 

pasamos xa á votación da moción coa 

emenda incorporada. 

 

debilita el sector industrial -el poco que 

tenemos- lo pasaremos mal. 

 

Quiero reivindicar hoy aquí a nuestra 

alcaldesa Inés Rey que nunca dudó en su 

apoyo a los trabajadores, que nunca 

dudó, tampoco, en demandar actuaciones 

y compromisos a los distintos gobiernos, 

fueran del color que fuesen, porque eso 

es lo que preside la acción de este 

Gobierno, defender los intereses de A 

Coruña. Ayer mismo, aquí, en este 

Palacio municipal, nuestra alcaldesa hizo 

las gestiones, todas las que pudo, con el 

Ministerio de Industria. Tuvieron fruto: 

unas tienen fruto, otras a veces no se 

consiguen pero que no debe de quedar 

nunca ninguna duda que todos tenemos 

que trabajar en una misma dirección. 

Formalmente se consiguió que se 

convocase la Mesa Técnica (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de la 

intervención) vamos —y finalizo, señora 

alcaldesa— a estar, como no puede ser 

de otro modo, apegados a la 

reivindicación del mantenimiento de la 

actividad industrial, y en esa tarea no 

debemos de estar solos, debe de estar la 

Xunta de Galicia —gobierne quien 

gobierne— y debe de estar el Estado, 

también aquellos que se manifestaban. 

También los que se manifestaban deben 

de conocer lo que es pasar de predicar a 

dar trigo, porque sería importante que la 

coherencia política también se 

manifestase ahora.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Entendí, señor Lema, que aceptaba la 

enmienda del Partido Popular, por lo 

tanto, pasamos ya a la votación de la 

moción con la enmienda incorporada. 
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Votación da terceira moción do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, con 

emenda de adición do Grupo 

Municipal Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, con 

emenda de adición do Grupo Municipal 

Popular, relativa a Alu Ibérica, votando 

ao mesmo tempo as señoras concelleiras 

e os señores concelleiros presentes no 

Salón de Plenos e a señora concelleira 

que asiste telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moi ben, moitas grazas, queda aprobada 

por unanimidade. Moitas grazas o 

Comité de Empresa por acompañarnos 

esta tarde. 

 

93. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, con 

emenda de adición do Grupo 

Municipal Popular, relativa a Alu 

Ibérica 

 

Acordo 

 

O Pleno do Concello da Coruña adopta 

Votación de la tercera moción del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica, con 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

con enmienda de adición del Grupo 

Municipal Popular, relativa a  Alu 

Ibérica, votando al mismo tiempo las 

señoras concejalas y los señores 

concejales presentes en el Salón de 

Plenos y la señora concejala que asiste  

telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muy bien, muchas gracias, queda 

aprobada por unanimidad. Muchas 

gracias al Comité de Empresa por 

acompañarnos esta tarde. 

 

93. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica, con 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal Popular, relativa a Alu 

Ibérica 

 

Acuerdo 

 

El Pleno del Ayuntamiento de A Coruña 
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os seguintes acordos: 

 

1. Expresa a súa solidariedade e apoio os 

traballadores de Alu Ibérica ante a 

situación de incerteza que están 

padecendo nestes momentos. Igualmente 

traslada a súa solidariedade os 

traballadores da planta de produción de 

aluminio de San Cibrao. 

 

2. Demanda o Goberno do Estado e á 

Xunta de Galicia que investiguen a venda 

de Alu Ibérica ao Grupo Riesgo. 

 

3. Demanda o Goberno que garanta a 

continuidade da actividade industrial e do 

emprego na antiga Alcoa-Coruña e na 

planta de Alcoa San Cibrao. 

 

4. Solicitar o Goberno do Estado que 

aproveite as axudas do Fondo de 

Reconstrución da UE tamén para o sector 

estratéxico do aluminio, industria clave 

para Galicia e para España. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción sobre hostalería e 

comercio. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Señora Cendán, adiante. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Si, grazas, señora alcaldesa. 

 

Comezarei polo final. O Concello da 

Coruña apoia por unanimidade a creación 

dunha Mesa de Hostalería e a 

convocatoria da Mesa do Comercio.  

 

Ás dezaseis horas e vinte e seis minutos 

sae do Salón de Sesións a alcaldesa 

adopta los siguientes acuerdos: 

 

1. Expresa su solidaridad y apoyo a los 

trabajadores de  Alu Ibérica ante la 

situación de incertidumbre que están 

padeciendo en estos momentos. 

Igualmente traslada su solidaridad a los 

trabajadores de la planta de producción 

de aluminio de San Cibrao. 

 

2. Demanda al Gobierno del Estado y a 

la Xunta de Galicia que investiguen la 

venta de  Alu Ibérica al Grupo  Riesgo. 

 

3. Demanda al Gobierno que garantice la 

continuidad de la actividad industrial y 

del empleo en la antigua Alcoa-Coruña y 

en la planta de Alcoa San Cibrao. 

 

4. Solicitar al Gobierno del Estado que 

aproveche las ayudas del Fondo de 

Reconstrucción de la UE también para el 

sector estratégico del aluminio, industria 

clave para Galicia y para España. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción sobre hostelería y 

comercio. 

 

Intervenciones 
 

Presidencia 

 

Señora  Cendán, adelante. 

 

Señora  Cendán Gayoso 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

Comenzaré por el final. El Ayuntamiento 

de A Coruña apoya por unanimidad la 

creación de una Mesa de Hostelería y la 

convocatoria de la Mesa del Comercio.  

 

A las dieciséis horas y veintiséis minutos 

sale del Salón de Sesiones la alcaldesa 
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dona Inés Rey García. Preside a sesión 

durante a súa ausencia o señor 

Borrego Vázquez. 

 

E apostilamos: e o fai garantindo a 

presenza de todos os grupos municipais 

nas dúas mesas, do mesmo xeito que o 

fai na Mesa de Mobilidade, porque se 

nesa mesa é posible non se entendería 

que nesta non, non?. 

 

A Coruña é unha cidade que ten unha 

forte dependencia do seu comercio e da 

súa hostalería: o comercio dános vida, 

ofrécenos produtos de calidade e de 

proximidade e un trato amable e 

personalizado, así somos os coruñeses, 

gústanos o bonito, o local, o coruñés, 

pero sen osíxeno non hai vida e aí é onde 

entra a hostalería, o ambiente coruñés, de 

día, de tarde, de noite e incluso de 

madrugada. Temos fama de vivir ben, de 

ter as nosas costumes e as nosas rutas. 

Gústanos A Coruña pero tamén o koruño. 

Que quero dicir con isto? Que a nosa 

historia é a das grandes xestas, pero 

tamén é a que escribimos diariamente nas 

nosas tendas, nas nosas rúas e nos nosos 

bares. Somos moito máis que unha 

cidade de servizos, pero sen comercio e a 

hostalería sería imposible describir A 

Coruña. Moito nos deron, moito nos dan 

e tivo que aparecer unha gran crise para 

sermos conscientes. É momento de 

devolvérllelo todo. Cómpre ser áxiles, 

todos precisan recibir atención e ser 

escoitados. Como veciños temos a obriga 

moral de facelo, mais como 

representantes da cidadanía temos a 

obriga formal de pór enriba da mesa 

cantas propostas sexan necesarias para 

que así sexa. 

 

 

A hostalería precisa dun punto de 

encontro coa administración no que 

establecer rede de cooperación que dea 

solucións ás súas problemáticas, as 

comúns e as particulares e que redunden 

doña Inés Rey García. Preside la sesión 

durante su ausencia el señor  Borrego 

Vázquez. 

 

Y apostillamos: y lo hace garantizando la 

presencia de todos los grupos 

municipales en las dos mesas, al igual 

que lo hace en la Mesa de Movilidad, 

porque si en esa mesa es posible no se 

entendería que en esta no, ¿no?. 

 

A Coruña es una ciudad que tiene una 

fuerte dependencia de su comercio y de 

su hostelería: el comercio nos da vida, 

nos ofrece productos de calidad y de 

proximidad y un trato amable y 

personalizado, así somos los coruñeses, 

nos gusta lo bonito, lo local, lo coruñés, 

pero sin oxígeno no hay vida y ahí es 

donde entra la hostelería, el ambiente 

coruñés, de día, de tarde, de noche e 

incluso de madrugada. Tenemos fama de 

vivir bien, de tener nuestras costumbres y 

nuestras rutas. Nos gusta A Coruña pero 

también el koruño. ¿Qué quiero decir con 

esto? Que nuestra historia es la de las 

grandes gestas, pero también es la que 

escribimos diariamente en nuestras 

tiendas, en nuestras calles y en nuestros 

bares. Somos mucho más que una ciudad 

de servicios, pero sin comercio y la 

hostelería sería imposible describir A 

Coruña. Mucho nos dieron, mucho nos 

dan y tuvo que aparecer una gran crisis 

para ser conscientes. Es momento de 

devolvérselo todo. Hace falta ser ágiles, 

todos precisan recibir atención y ser 

escuchados. Como vecinos tenemos el 

deber moral de hacerlo, mas como 

representantes de la ciudadanía tenemos 

el deber formal de poner encima de la 

mesa cuantas propuestas sean necesarias 

para que así sea. 

 

La hostelería precisa de un punto de 

encuentro con la administración en el que 

establecer red de cooperación que dé 

soluciones a sus problemáticas, las 

comunes y las particulares y que 
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conxuntamente na mellora da economía 

herculina. O mesmo pedimos para o 

comercio. Se ben é creada hai un par de 

anos, esta mesa non resulta moi operativa 

e dá conta deste feito o número celebrado 

de reunións nos tres últimos anos: tres, é 

dicir, unha por ano, cuestión que, por 

certo, non solicitamos por primeira vez a 

este Goberno. Demos exemplo e 

asumamos estes compromisos. Xa temos 

un documento económico moi potente 

como folla de ruta. Deixemos que eles, o 

sector, nos acompañen nesa labor de 

control e análise sobre o que si e o que 

non funciona. Despois de todo, son eles 

os que mellor coñecen os seus propios 

negocios. 

 

O de contrapoñer o termo de 

oportunidade ou de crise neste momento 

non é o máis conveniente. Dáme a 

sensación de que facelo é carecer de 

sensibilidade e creo que todos temos 

unha mochila cargada de 

responsabilidade coa que nos deixaron e 

coa que seguen con nós. E por iso que 

vou rematar cunha frase de alguén que lle 

gustaba reflexionar sobre crises e 

oportunidades, pero tamén sobre erros e 

acertos. A frase é de Albert Einstein e 

dicía: non pretendamos que as cousas 

cambien se sempre facemos o mesmo. 

Analicemos, reflexionemos, 

planifiquemos, pero, sobre todo, 

concluamos nun tempo xusto e pasemos 

á acción. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señora Cendán. 

 

Señora Martínez, ten a palabra. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Recordábannos a semana pasada os 

membros de Ascega que na Coruña o 

redunden conjuntamente en la mejora de 

la economía herculina. Lo mismo 

pedimos para el comercio. Si bien es 

creada hace un par de años, esta mesa no 

resulta muy operativa y da cuenta de este 

hecho el número celebrado de reuniones 

en los tres últimos años: tres, es decir, 

una por año, cuestión que, por cierto, no 

solicitamos por primera vez a este 

Gobierno. Demos ejemplo y asumamos 

estos compromisos. Ya tenemos un 

documento económico muy potente como 

hoja de ruta. Dejemos que ellos, el sector, 

nos acompañen en esa labor de control y 

análisis sobre lo que sí y lo que no 

funciona. Después de todo, son ellos los 

que mejor conocen sus propios negocios. 

 

Lo de contraponer el término de 

oportunidad o de crisis en este momento 

no es lo más conveniente. Me da la 

sensación de que hacerlo es carecer de 

sensibilidad y creo que todos tenemos 

una mochila cargada de responsabilidad 

con la que nos dejaron y con la que 

siguen con nosotros. Y por eso que voy a 

finalizar con una frase de alguien que le 

gustaba reflexionar sobre crisis y 

oportunidades, pero también sobre 

errores y aciertos. La frase es de Albert 

Einstein y decía: no pretendamos que las 

cosas cambien si siempre hacemos lo 

mismo. Analicemos, reflexionemos, 

planifiquemos, pero, sobre todo, 

concluyamos en un tiempo justo y 

pasemos a la acción. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora  Cendán. 

 

Señora Martínez, tiene la palabra. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Nos recordaban la semana pasada los 

miembros de  Ascega que en A Coruña el 
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sector servizos aporta o 85% do emprego 

privado e concretamente o 17% en 

actividades comerciais e o 6,6% no 

sector hostaleiro. Son, sen dúbida, 

comercio e hostalería, dous importantes 

activos para o desenvolvemento da 

cidade, polo peso económico da súa 

cadea de valor e polo emprego que xeran. 

A paralización da actividade no comercio 

e na hostalería afecta, pois, a moitas 

familias nesta cidade e non só hai que dar 

resposta aos casos de urxencia, hai que 

planificar para estes meses que veñen 

para amortecer –dentro das posibilidades- 

o impacto na economía local. 

 

 

Os empresarios pedíannos os 

representantes da Corporación que alí 

estivemos un impulso potente para 

acender o motor da economía local tras a 

freada causada pola pandemia. 

Recordábannos, tamén, que o tecido 

económico local xa estaba mal antes 

desta crise pero que a pandemia acabou 

de rematalos. Agora, a situación de 

moitos negocios é case irreversible, 

falaban de que un terzo dos negocios 

locais podían non volver a abrir se non 

contan con axuda. No que vai de ano hai 

na Coruña 369 autónomos menos. 

Sempre defendemos a importancia de 

escoitar os que saben, os que teñen 

experiencia, porque son eles os que nos 

poden dar as claves para enfocar mellor 

cara onde tirar á hora de buscar 

solucións. Por iso parécenos tan 

importante a creación desa Mesa de 

Hostalería e convocar a Mesa de 

Comercio, tal e como se propón na 

moción do Partido Popular para -neste 

caso- escoitar as inquietudes, as 

necesidades e tomar, recoller e analizar 

as propostas que nos poidan facer 

autónomos, Pemes e profesionais destes 

sectores e desenvolver liñas de traballo 

en apoio da reactivación do consumo no 

comercio e na hostalería locais.  

 

sector servicios  aporta el 85% del 

empleo privado y concretamente el 17% 

en actividades comerciales y el 6,6% en 

el sector hostelero. Son, sin duda, 

comercio y hostelería, dos importantes 

activos para el desarrollo de la ciudad, 

por el peso económico de su cadena de 

valor y por el empleo que generan. La 

paralización de la actividad en el 

comercio y en la hostelería afecta, pues, 

a muchas familias en esta ciudad y no 

solo hay que dar respuesta a los casos de 

urgencia, hay que planificar para estos 

meses que vienen para amortiguar –

dentro de las posibilidades- el impacto en 

la economía local. 

 

Los empresarios nos pedían a los 

representantes de la Corporación que allí 

estuvimos un impulso potente para 

encender el motor de la economía local 

tras el frenazo causado por la pandemia. 

Nos recordaban, también, que el tejido 

económico local ya estaba mal antes de 

esta crisis pero que la pandemia acabó 

de rematarlos. Ahora, la situación de 

muchos negocios es casi irreversible, 

hablaban de que un tercio de los 

negocios locales podían no volver a abrir 

si no cuentan con ayuda. En lo que va de 

año hay en A Coruña 369 autónomos 

menos. Siempre defendimos la 

importancia de escuchar a los que saben, 

los que tienen experiencia, porque son 

ellos los que nos pueden dar las claves 

para enfocar mejor hacia dónde tirar a la 

hora de buscar soluciones. Por eso nos 

parece tan importante la creación de esa 

Mesa de Hostelería y convocar la Mesa 

de Comercio, tal y como se propone en la 

moción del Partido Popular para -en este 

caso- escuchar las inquietudes, las 

necesidades y tomar, recoger y analizar 

las propuestas que nos puedan hacer 

autónomos, Pymes y profesionales de 

estos sectores y desarrollar líneas de 

trabajo en apoyo de la reactivación del 

consumo en el comercio y en la hostelería 

locales.  
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Tras a presentación do PRESCO as 

reaccións destes colectivos afectados 

foron moi positivas, porque ven 

reflectido nel moitas das súas 

necesidades, das súas peticións. Agora, 

como xa dixemos reiteradamente, hai que 

lograr poñelo en marcha canto antes. 

Consideramos que estas mesas deben 

traballar, por exemplo, na definición e 

deseño das necesarias campañas 

promocionais que sirvan para incentivar 

o consumo e a actividade das empresas 

da cidade e, de paso, para a propia imaxe 

da cidade da Coruña como destino 

competitivo e seguro. Estas mesas poden 

ser o escenario perfecto, tamén, para 

traballar nas accións formativas que se 

dirixan ás empresas e traballadores que 

sirvan para mellorar a súa 

competitividade e a necesaria adaptación 

a estes tempos e, por suposto, tamén, 

para facer un seguimento do Plan 

PRESCO, como dicía a señora Cendán. 

Creo que eles son os que teñen que 

guiarnos nesa dirección. Por suposto, 

votaremos a favor desta moción. Moitas 

grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, o 

señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Ás catorce horas e trinta e un minutos 

entra no Salón de Sesións a alcaldesa 

dona Inés Rey García. 

 

Esta moción propón simplemente que se 

convoque a Mesa do Comercio e que se 

constitúa a Mesa de Hostalería como 

foros de diálogo co comercio e a 

 

Tras la presentación del PRESCO las 

reacciones de estos colectivos afectados 

fueron muy positivas, porque ven 

reflejado en él muchas de sus 

necesidades, de sus peticiones. Ahora, 

como ya dijimos reiteradamente, hay que 

lograr ponerlo en marcha lo antes 

posible. Consideramos que estas mesas 

deben trabajar, por ejemplo, en la 

definición y diseño de las necesarias 

campañas promocionales que sirvan para 

incentivar el consumo y la actividad de 

las empresas de la ciudad y, de paso, 

para la propia imagen de la ciudad de A 

Coruña como destino competitivo y 

seguro. Estas mesas pueden ser el 

escenario perfecto, también, para 

trabajar en las acciones formativas que 

se dirijan a las empresas y trabajadores 

que sirvan para mejorar su 

competitividad y la necesaria adaptación 

a estos tiempos y, por supuesto, también, 

para hacer un seguimiento del Plan  

PRESCO, como decía la señora  Cendán. 

Creo que ellos son los que tienen que 

guiarnos en esa dirección. Por supuesto, 

votaremos a favor de esta moción. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, el 

señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

A las catorce horas y treinta y un 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

alcaldesa doña Inés Rey García. 

 

Esta moción propone simplemente que se 

convoque la Mesa de Comercio y que se 

constituya la Mesa de Hostelería como 

foros de diálogo con el comercio y la 
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hostalería local para poñer en común 

medidas dirixidas á reactivación destes 

sectores. E con respecto a estas 

propostas, simplemente dicir que pola 

nosa banda non temos nada que obxectar.  

 

 

É obvio que tanto o comercio como a 

hostalería son dous sectores 

enormemente afectados polo parón da 

actividade por mor da covid. Cremos que 

é bo que as medidas que se articulen se 

dialoguen cos sectores. De feito, no 

marco da negociación do que ao final se 

vai denominar PRESCO, falouse de que 

a elaboración do plan fose dialogada cos 

diferentes sectores e o conxunto das 

organizacións sociais e moitos grupos 

fixémolo a través de reunións bilaterais e, 

nese sentido, establecer canles de diálogo 

permanentes e regradas parécenos 

positivo, sobre todo cando existe o 

compromiso de avaliar na práctica o 

efecto das medidas incluídas no Plan de 

reactivación económica e social da 

Coruña e aplicando o método de 

aprendizaxe por ensaio e erro, se 

algunhas medidas teñen que ser 

rectificadas ou complementadas con 

outras novas, ter todo isto presente para 

unha eventual nova modificación 

orzamentaria. 

 

 

Como dixemos no debate da moción 

presentada por Mónica Martínez, os 

problemas do pequeno comercio son 

variados e complexos. É necesario 

incardinar o apoio o pequeno comercio e 

á hostalería na aposta por unha economía 

de proximidade e un modelo de consumo 

máis responsábel: concibir o apoio o 

pequeno comercio e á hostalería como 

unha política transversal, a aposta por un 

espazo urbano de calidade, a mellora da 

mobilidade e accesibilidade e a 

integración da nosa oferta hostaleira e 

comercial na promoción turística son 

políticas que inciden na súa 

hostelería local para poner en común 

medidas dirigidas a la reactivación de 

estos sectores. Y con respecto a estas 

propuestas, simplemente decir que por 

nuestra parte no tenemos nada que 

objetar.  

 

Es obvio que tanto el comercio como la 

hostelería son dos sectores enormemente 

afectados por el parón de la actividad a 

causa de la covid. Creemos que es bueno 

que las medidas que se articulen se 

dialoguen con los sectores. De hecho, en 

el marco de la negociación de lo que al 

final se va a denominar  PRESCO, se 

habló de que la elaboración del plan 

fuera dialogada con los diferentes 

sectores y el conjunto de las 

organizaciones sociales y muchos grupos 

lo hicimos a través de reuniones 

bilaterales y, en ese sentido, establecer 

canales de diálogo permanentes y 

reglados nos parece positivo, sobre todo 

cuando existe el compromiso de evaluar 

en la práctica el efecto de las medidas 

incluidas en el Plan de reactivación 

económica y social de A Coruña y 

aplicando el método de aprendizaje por 

ensayo y error, si algunas medidas tienen 

que ser rectificadas o complementadas 

con otras nuevas, tener todo esto presente 

para una eventual nueva modificación 

presupuestaria. 

 

Como dijimos en el debate de la moción 

presentada por Mónica Martínez, los 

problemas del pequeño comercio son 

variados y complejos. Es necesario  

incardinar el apoyo al pequeño comercio 

y a la hostelería en la apuesta por una 

economía de proximidad y un modelo de 

consumo más responsable: concebir el 

apoyo al pequeño comercio y a la 

hostelería como una política transversal, 

la apuesta por un espacio urbano de 

calidad, la mejora de la movilidad y 

accesibilidad y la integración de nuestra 

oferta hostelera y comercial en la 

promoción turística son políticas que 
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revitalización e posta en valor. Pero, en 

calquera caso, coincidimos en que as 

medidas deben de ser sempre dialogadas 

co sector e é bo establecer canles de 

diálogo estábeis e con vontade de 

permanencia. Por estas razóns o BNG 

tamén vai votar a favor desta moción. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Pola Marea Atlántica, señor Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Nós tamén imos apoiar a moción. 

 

 

Quería comentar algo ao respecto do que 

dixo antes a señora Peñalosa. Mire, 

señora Peñalosa, se nós compartísemos 

coche, levásemos un coche a medias, e 

vostede cando mo deixa a min, o deixa 

sen gasolina no depósito e cando eu 

intento arrancalo non funciona, de quen é 

a responsabilidade de que o coche non 

funcione?, miña porque cando o prendo 

non funciona?, ou súa por non encher? 

Porque a min paréceme fantástico que 

vostede lle esixa o Goberno que leva seis 

meses en funcións que solucione todo 

agora mesmo pero o que está sucedendo 

é que vostedes deixaron o Estado sen 

competencias para regular o mercado 

enerxético. Entón, caramba!, sabe? 

Supoño que vostede ten que dicir o que 

toca, pero a min preocúpame certo grao 

de coherencia, non? Hai unha parte máis 

alá da política, que é a coherencia dos 

argumentos. E eu, a verdade, se vostede 

tende a vista un pouco máis alá verá que 

a situación do mercado enerxético neste 

país é responsabilidade súa, do seu 

partido, e cada 25 anos se seguía 

chamando Partido Popular. 

 

 

inciden en su revitalización y puesta en 

valor. Pero, en cualquier caso, 

coincidimos en que las medidas deben de 

ser siempre dialogadas con el sector y 

sería bueno establecer canales de diálogo 

estables y con voluntad de permanencia. 

Por estas razones el BNG también va a 

votar a favor de esta moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Por la Marea Atlántica, señor Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Nosotros también vamos a apoyar la 

moción. 

 

Quería comentar algo al respecto de lo 

que dijo antes la señora  Peñalosa. Mire, 

señora Peñalosa, si nosotros 

compartiéramos coche, llevásemos un 

coche a medias, y usted cuando me lo 

deja a mí, lo deja sin gasolina en el 

depósito y cuando yo intento arrancarlo 

no funciona, ¿de quién es la 

responsabilidad de que el coche no 

funcione?, ¿mía porque cuando lo 

enciendo no funciona?, ¿o suya por no 

llenar? Porque a mí me parece fantástico 

que usted le exija al Gobierno que lleva 

seis meses en funciones que solucione 

todo ahora mismo pero lo que está 

sucediendo es que ustedes dejaron el 

Estado sin competencias para regular el 

mercado energético. Entonces, 

¡caramba!, ¿sabe? Supongo que usted 

tiene que decir lo que toca, pero a mí me 

preocupa cierto grado de coherencia, 

¿no? Hay una parte más allá de la 

política, que es la coherencia de los 

argumentos. Y yo, la verdad, si usted 

tiende la vista un poco más allá verá que 

la situación del mercado energético en 

este país es responsabilidad suya, de su 

partido, y cada 25 años se seguía 

llamando Partido Popular. 
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Ben, respecto á cuestión que nos trae 

agora, a esta moción. En primeiro lugar, 

unha dúbida. Eu quería saber se o 

Goberno local da Coruña se sinte 

vinculado por estas mocións porque no 

anterior Pleno a responsable, agora, de 

comercio dixera que non se sentía 

vinculada. Fora cal fose o sentido das 

mocións, pois, basicamente, non o 

aceptaba e punto, co cal iso converte todo 

isto en un acto superfluo, nunha especie, 

como de esgrima verbal, de ximnasia 

retórica, talvez entretida, aquí podemos 

lucirnos, cada un aportando os mellores 

argumentos que se lle ocorra, pero 

completamente inocua e completamente 

inane. Entón, a miña pregunta o Goberno 

local é se se sinte vinculado ou non pola 

aprobación deste tipo de mocións, 

porque, xa digo, nun caso ou noutro, 

tomarémolo cunha actitude ou con outra. 

Podemos tomalo de cachondeo, como 

que o que digamos agora non importa, ou 

podemos tomalo en serio. Eu vou tomalo 

en serio. 

 

Mire, nós imos apoiar esta moción pero 

pasou xa un ano desde que vostedes están 

sendo Goberno na Coruña e non existe 

unha política de promoción comercial, 

nin boa nin mala, ningunha. Citaba antes 

a miña compañeira certas accións que se 

facían no mandato anterior, Tendas a 

exame, tamén citaba os mercadillos 

urbanos abertos, tamén citaba o Samaín. 

Ningunha desas accións nestes tres anos 

levouse a cabo. Non é que foran 

substituídas por outras mellores, é que o 

seu balance neste ano é un cero absoluto. 

Vostedes agora entendo que sacarán, 

terán unha réplica na que digan todo o 

que facíamos nós mal que supostamente 

vostedes fan mellor. Pero eu dígolle: é 

que non hai nada que dicir, lamento 

dicilo, é que a súa política de promoción 

comercial non existe. Non é boa nin 

mala, non existe. Existiu un vídeo 

mapping en Nadal na fachada deste 

 

Bien, respecto a la cuestión que nos trae 

ahora, a esta moción. En primer lugar, 

una duda. Yo quería saber si el Gobierno 

local de A Coruña se siente vinculado por 

estas mociones porque en el anterior 

Pleno la responsable, ahora, de comercio 

había dicho que no se sentía vinculada. 

Fuera cual fuese el sentido de las 

mociones, pues, básicamente, no lo 

aceptaba y punto, con lo cual eso 

convierte todo esto en un acto superfluo, 

en una especie, como de esgrima verbal, 

de gimnasia retórica, tal vez entretenida, 

aquí podemos lucirnos, cada uno  

aportando los mejores argumentos que se 

le ocurra, pero completamente  inocua y 

completamente inane. Entonces, mi 

pregunta al Gobierno local es si se siente 

vinculado o no por la aprobación de este 

tipo de mociones, porque, ya digo, en un 

caso o en otro, lo tomaremos con una 

actitud o con otra. Podemos tomarlo de  

cachondeo, como que lo que digamos 

ahora no importa, o podemos tomarlo en 

serio. Yo lo voy a tomar en serio. 

 

Mire, nosotros vamos a apoyar esta 

moción pero pasó ya un año desde que 

ustedes están siendo Gobierno en A 

Coruña y no existe una política de 

promoción comercial, ni buena ni mala, 

ninguna. Citaba antes mi compañera 

ciertas acciones que se hacían en el 

mandato anterior, Tendas a exame, 

también citaba los mercadillos urbanos 

abiertos, también citaba el Samaín. 

Ninguna de esas acciones en estos tres 

años se llevó a cabo. No es que fuesen 

sustituidas por otras mejores, es que su 

balance en este año es un cero absoluto. 

Ustedes ahora entiendo que sacarán, 

tendrán una réplica en la que digan todo 

lo que hacíamos nosotros mal que 

supuestamente ustedes hacen mejor. Pero 

yo le digo: es que no hay nada que decir, 

lamento decirlo, es que su política de 

promoción comercial no existe. No es 

buena ni mala, no existe. Existió un  
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Concello, que é a tramitación 

administrativa dun expediente máis 

chafulleira que vin nunca, e mire que, 

como vostedes saberán, como Goberno 

mareante do que formei parte, 

supostamente debín ver moitos casos de 

chafulladas administrativas. Pois, 

ningunha como esa. E así é como 

cubriron vostedes o expediente da súa 

promoción comercial, dun vídeo 

mapping que se vostedes preguntan como 

se tramitou, ninguén sabe responderlles. 

 

 

Entón, nós apoiamos esta moción -por 

suposto- e pregunto, insisto, se o 

Goberno se sinte vinculado pola súa 

aprobación ou non, porque iso lle dará 

algún sentido a esta parte do Pleno ou 

outro. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lema, non terxiverse as miñas 

palabras, señor Lema, eu o que dixen 

neste Pleno é que este Pleno non tiña 

competencia para aprobar o plan de 

choque, o convenio con Tragsa. Iso foi o 

que dixen. Non dixen que non importara 

ou deixara de importar. Claro que 

tomamos en serio o que se aproba neste 

Pleno!, por suposto que o tomamos en 

serio!. 

 

Ás dezaseis horas e trinta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Varela Gómez. 

 

O único que lle dixen é que non tiña 

competencia o Pleno para aprobar ese 

convenio. Punto e pelota. Nada máis, 

video  mapping en Navidad en la fachada 

de este Ayuntamiento, que es la 

tramitación administrativa de un 

expediente más chapucera que he visto 

nunca, y mire que, como ustedes sabrán, 

como Gobierno mareante del que formé 

parte, supuestamente debí ver muchos 

casos de chapuzas administrativas. Pues, 

ninguna como esa. Y así es como 

cubrieron ustedes el expediente de su 

promoción comercial, de un video  

mapping que si ustedes preguntan cómo 

se tramitó, nadie sabe responderles. 

 

Entonces, nosotros apoyamos esta 

moción -por supuesto- y pregunto, 

insisto, si el Gobierno se siente vinculado 

por su aprobación o no, porque eso le 

dará algún sentido a esta parte del Pleno 

u otro. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Señora  Fontán. 

 

Señora  Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lema, no tergiverse mis palabras, 

señor Lema, yo lo que dije en este Pleno 

es que este Pleno no tenía competencia 

para aprobar el plan de choque, el 

convenio con  Tragsa. Eso fue lo que dije. 

No dije que no importase o dejase de 

importar. ¡Claro que tomamos en serio lo 

que se aprueba en este Pleno!, ¡por 

supuesto que lo tomamos en serio!. 

 

 

A las dieciséis horas y treinta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Varela Gómez. 

 

Lo único que le dije es que no tenía 

competencia el Pleno para aprobar ese 

convenio. Punto y pelota. Nada más, 
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señor Lema... 

 

Presidencia 

 

Señor Lema, garde silencio, por favor. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Ben, volvendo ao tema. Señora Cendán, 

despois do exposto por esta concelleira 

na moción presentada pola señora 

Martínez sobra dicir que a 

dispoñibilidade deste Goberno a chegar a 

acordos sobre as medidas que axuden a 

sectores importantes na economía da 

nosa cidade é absoluta. E volvo a reiterar, 

o mesmo PRESCO, no que vostedes 

tamén participaron dun xeito activo, así o 

reflicte. Se a intervención sobre o 

comercio online facía referencia a liña 5 

do devandito Plan de reactivación 

económica e social, agora só teño que 

lembrar as liñas 1, 2 e 3 -entre outras 

medidas- que fan referencia á hostalería. 

Quero dicir con isto que a hostalería 

constitúe, tamén, para este Goberno, 

unha prioridade por ser un eixo básico na 

economía da nosa cidade e, por suposto, 

un reclamo turístico de enorme 

importancia e que, polo mesmo, 

coincidimos en que polo seu número, 

máis de 1.800 establecementos, polas 

súas características e polas súas 

necesidades fan merecedoras de ter un 

trato específico. A hostalería, igual que o 

comercio vai ter que dar respostas a 

novos retos de calidade e mesmo de 

sostibilidade, non só agora, nos difíciles e 

esixentes momentos, senón e sobre todo 

cando pase este período, porque -sen 

dúbida ningunha- os retos aos que está 

facendo fronte hoxe por cuestións de 

saúde, van ser esixencias de calidade o 

día de mañá. Hai cousas que chegaron xa 

para quedarse e non queda outra que 

adaptarse e innovar. De feito, o traballo 

deste Goberno non remata nun 

importante compromiso como PRESCO, 

senón que segue pensando cada día en 

señor Lema... 

 

Presidencia 

 

Señor Lema, guarde silencio, por favor. 

 

Señora  Fontán Prado 

 

Bien, volviendo al tema. Señora  Cendán, 

después de lo expuesto por esta concejala 

en la moción presentada por la señora 

Martínez sobra decir que la 

disponibilidad de este Gobierno a llegar 

a acuerdos sobre las medidas que ayuden 

a sectores importantes en la economía de 

nuestra ciudad es absoluta. Y vuelvo a 

reiterar, el propio PRESCO, en el que 

ustedes también participaron de una 

manera activa, así lo refleja. Si la 

intervención sobre el comercio  online 

hacía referencia la línea 5 de dicho Plan 

de reactivación económica y social, 

ahora solo tengo que recordar las líneas 

1, 2 y 3 -entre otras medidas- que hacen 

referencia a la hostelería. Quiero decir 

con esto que la hostelería constituye, 

también, para este Gobierno, una 

prioridad por ser un eje básico en la 

economía de nuestra ciudad y, por 

supuesto, un reclamo turístico de enorme 

importancia y que, por lo mismo, 

coincidimos en que por su número, más 

de 1.800 establecimientos, por sus 

características y por sus necesidades 

hacen merecedoras de tener un trato 

específico. La hostelería, igual que el 

comercio va a tener que dar respuestas a 

nuevos retos de calidad e incluso de 

sostenibilidad, no solo ahora, en los 

difíciles y exigentes momentos, sino y 

sobre todo cuando pase este período, 

porque -sin duda alguna- los retos a los 

que está haciendo frente hoy por 

cuestiones de salud, van a ser exigencias 

de calidad el día de mañana. Hay cosas 

que llegaron ya para quedarse y no 

queda otra que adaptarse e innovar. De 

hecho, el trabajo de este Gobierno no 

finaliza en un importante compromiso 
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novas medidas para apoiar o sector, 

como vén de amosalo o anuncio feito o 

día de onte pola alcaldesa e o concelleiro 

de Facenda, no que eximían de impostos 

polas terrazas ata xaneiro do 2021 e da 

taxa de lixo no trimestre do estado de 

alarma. Precisamente por todo isto, a 

posibilidade da creación dunha mesa do 

sector semellante á do comercio 

parécenos unha proposta que debemos 

explorar e todas as suxestións e 

aportacións van ser benvidas. 

 

 

Respecto da Mesa de Comercio, por 

suposto que está na nosa axenda 

convocala, agora máis que nunca, co 

PRESCO aprobado por todos nós. É o 

momento de poñerse a traballar cos 

comerciantes da nosa cidade. Pero, se nos 

dous primeiros puntos da súa moción non 

hai dúbida de que hai sintonía, e polo 

mesmo poderiamos apoiar a moción sen 

problema, no derradeiro punto xurde 

unha discrepancia e unha certa -en 

principio- imposibilidade derivada do 

contido do artigo 5 do Decreto 183/2011, 

da Consellería de Economía e Facenda da 

Xunta de Galicia, asinado polo señor 

Feijóo, no que se regula a composición 

das mesas do comercio. De todos os 

xeitos e dado que o importante é poñer a 

andar todas as medidas que axuden a saír 

antes e mellor desta crise os sectores da 

hostalería e o comercio, que 

precisamente entendo que é o que se 

desprende dos dous primeiros puntos e da 

filosofía da súa moción, este terceiro 

entendo que o poderemos ir 

desenrolando, poderemos ir falando (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo da intervención) 

e, por tanto, imos votar a favor desta 

moción. Nada máis e moitas grazas, 

señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

como  PRESCO, sino que sigue pensando 

cada día en nuevas medidas para apoyar 

al sector, muestra el anuncio hecho el día 

de ayer por la alcaldesa y el concejal de 

Hacienda, en el que eximían de impuestos 

por las terrazas hasta enero del 2021 y de 

la tasa de basura en el trimestre del 

estado de alarma. Precisamente por todo 

esto, la posibilidad de la creación de una 

mesa del sector semejante a la del 

comercio nos parece una propuesta que 

debemos explorar y todas las sugerencias 

y  aportaciones van a ser bienvenidas. 

 

Respecto a la Mesa de Comercio, por 

supuesto que está en nuestra agenda 

convocarla, ahora más que nunca, con el  

PRESCO aprobado por todos nosotros. 

Es momento de ponerse a trabajar con 

los comerciantes de nuestra ciudad. Pero, 

si en los dos primeros puntos de su 

moción no hay duda de que hay sintonía, 

y por lo mismo podríamos apoyar la 

moción sin problema, en el último punto 

surge una discrepancia y una cierta -en 

principio- imposibilidad derivada del 

contenido del artículo 5 del Decreto 

183/2011, de la Consellería de Economía 

y Hacienda de la Xunta de Galicia, 

firmado por el señor Feijóo, en el que se 

regula la composición de las mesas de 

comercio. De todas formas y dado que lo 

importante es poner a andar todas las 

medidas que ayuden a salir antes y mejor 

de esta crisis los sectores de la hostelería 

y el comercio, que precisamente entiendo 

que es lo que se desprende de los dos 

primeros puntos y de la filosofía de su 

moción, este tercero entiendo que lo 

podremos ir desarrollando, podremos ir 

hablando (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de la intervención) y, por tanto, vamos a 

votar a favor de esta moción. Nada más y 

muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora  Fontán. 
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Procedemos, xa, á votación da moción. 

 

 

Votación da primeira moción do 

Grupo Municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular sobre 

hostalería e comercio, votando ao mesmo 

tempo as señoras concelleiras e os 

señores concelleiros presentes no Salón 

de Plenos e a señora concelleira que 

asiste telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (5 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Contabilízase a abstención de don Xiao 

Varela Gómez (MA), de acordo co artigo 

100.1 do ROF, por ausentarse do Salón 

de Sesións unha vez iniciada a 

deliberación e non estar presente no 

momento da votación. 

 

Presidencia 

 

Moi ben, moitas grazas, queda aprobada 

por unanimidade. 

 

94. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular sobre 

hostalería e comercio 

 

 

Procedemos, ya, a la votación de la 

moción. 

 

Votación de la primera moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular 

sobre hostelería y comercio, votando al 

mismo tiempo las señoras concejalas y 

los señores concejales presentes en el 

Salón de Plenos y la señora concejala 

que asiste  telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (5 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Se contabiliza la abstención de don  Xiao 

Varela Gómez (MA), de acuerdo con el 

artículo 100.1 del  ROF, por ausentarse 

del Salón de Sesiones una vez iniciada la 

deliberación y no estar presente en el 

momento de la votación. 

 

Presidencia 

 

Muy bien, muchas gracias, queda 

aprobada por unanimidad. 

 

94. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular sobre 

hostelería y comercio 
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Acordo 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno acorda instar o Goberno municipal 

a: 

 

1. Constituír a Mesa da Hostalería, tal e 

como demandan os seus representantes, 

específica para este sector, que sirva 

como punto de encontro coa 

administración, e cuxo obxectivo é crear 

un espazo estable e eficaz de traballo 

para que as diferentes entidades e 

profesionais implicados propoñan, 

desenvolvan e avalíen proxectos e 

medidas que redunden na mellora dun 

sector importante na economía da nosa 

cidade. 

 

2. Convocar a Mesa do Comercio, tal e 

como demanda o sector, cunha 

planificación de traballo que permita pór 

en marcha medidas para a súa 

reactivación e unha programación que 

permita o seu desenvolvemento, co 

obxectivo de obter un resultado 

satisfactorio para o conxunto comercial. 

 

3. Adoptar as medidas necesarias para 

garantir a presenza de todos os grupos 

municipais nas dúas Mesas. 

 

Segunda. Moción en relación coas 

terrazas dos establecementos de 

hostalería 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de adición, que é aceptada 

polo Grupo Municipal do Partido 

Popular, e o Grupo Municipal 

Socialista unha emenda de 

substitución, que posteriormente é 

retirada. 

 

Presidencia 

 

Hai dúas emendas, unha de adición, da 

Marea Atlántica e outra de substitución, 

Acuerdo 

 

La Corporación municipal de A Coruña 

en Pleno acuerda instar al Gobierno 

municipal a: 

 

1. Constituir la Mesa de la Hostelería, tal 

y como demandan sus representantes, 

específica para este sector, que sirva 

como punto de encuentro con la 

administración, y cuyo objetivo es crear 

un espacio estable y eficaz de trabajo 

para que las diferentes entidades y 

profesionales implicados propongan, 

desarrollen y evalúen proyectos y 

medidas que redunden en la mejora de un 

sector importante en la economía de 

nuestra ciudad. 

 

2. Convocar la Mesa del Comercio, tal y 

como demanda el sector, con una 

planificación de trabajo que permita 

poner en marcha medidas para su 

reactivación y una programación que 

permita su desarrollo, con el objetivo de 

obtener un resultado satisfactorio para el 

conjunto comercial. 

 

3. Adoptar las medidas necesarias para 

garantizar la presencia de todos los 

grupos municipales en las dos Mesas. 

 

Segunda. Moción en relación con las 

terrazas de los establecimientos de 

hostelería 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de adición, que es aceptada 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular, y el Grupo Municipal 

Socialista una enmienda de sustitución, 

que posteriormente es retirada. 

 

 

Presidencia 

 

Hay dos enmiendas, una de adición, de la 

Marea Atlántica y otra de sustitución, del 
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do Partido Socialista. 

 

Ten a palabra a señora Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

A emenda da Marea a aceptamos e a do 

PSOE pensamos que iades retirala, a 

verdade, porque en vista do anuncio que 

o Goberno fixo onte e dado o relatorio de 

que, bueno, igual é que son un pouco 

ilusa, non?; O luns presentamos unha 

moción; o martes mandamos unha nota 

de prensa anunciando a nosa 

intencionalidade e onte o Goberno 

anuncia, xa, practicamente, o que é a 

aprobación da moción que imos debater 

hoxe. Pensaba que non. En todo caso, 

rexeitamos a emenda. 

 

 

Presidencia 

 

A ver, que pregunto. Señor Villoslada, 

mantén a emenda?. 

 

Señor Díaz Villoslada  

 

Eu coñecín pouco antes do reinicio da 

sesión desta tarde esa posible transacción 

da emenda presentada por Marea 

Atlántica e nós, nese sentido, 

incorporariámonos a esa transacción, 

coas precisións que farei logo na 

intervención, de forma que a retirariamos 

para que prosperara esa transacción -coa 

emenda- co Partido Popular. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Ben, pois adiante coa defensa da moción. 

 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

A hostalería forma parte da idiosincrasia 

Partido Socialista. 

 

Tiene la palabra la señora  Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

La enmienda de la Marea la aceptamos y 

la del PSOE pensamos que la ibais a 

retirar, la verdad, porque en vista del 

anuncio que el Gobierno hizo ayer y dado 

el relatorio de que, bueno, igual es que 

soy un poco ilusa, ¿no?; El lunes 

presentamos una moción; el martes 

mandamos una nota de prensa 

anunciando nuestra intencionalidad y 

ayer el Gobierno anuncia, ya, 

prácticamente, lo que es la aprobación de 

la moción que vamos a debatir hoy. 

Pensaba que no. En todo caso, 

rechazamos la enmienda. 

 

Presidencia 

 

A ver, que pregunto. Señor  Villoslada, 

¿mantiene la enmienda?. 

 

Señor Díaz Villoslada  

 

Yo conocí poco antes del reinicio de la 

sesión de esta tarde esa posible 

transacción de la enmienda presentada 

por Marea Atlántica y nosotros, en ese 

sentido, nos incorporaríamos a esa 

transacción, con las precisiones que haré 

después en la intervención, de forma que 

la retiraríamos para que prosperase esa 

transacción -con la enmienda- con el 

Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Bien, pues adelante con la defensa de la 

moción. 

 

Señora  Cendán Gayoso 

 

La hostelería forma parte de la 
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desta cidade e non é para menos, porque 

somos a cidade que durme de pé. A 

hostalería é o punto de encontro de miles 

de coruñeses todos os días e iso é un feito 

obxectivo. En efecto, os coruñeses 

gústanos a festa, gústanos a xente, 

gústanos falar cara a cara. Se hai que 

elixir un momento na historia no que nos 

necesitamos mutuamente máis que nunca 

é xustamente este, porque moitos tiveron 

que botar a persiana durante máis de 

dous meses e porque moitos seguen, 

aínda, con ela baixada.  

 

 

Ás dezaseis horas e corenta e catro 

minutos saen do Salón de Sesións os 

señores Celemín Santos e Martínez 

Durán. 

 

Cada día sen facturar conta e pode 

supoñer a fractura definitiva do seu 

negocio, no que, namentres, houbo que 

afrontar gastos fixos como os financeiros, 

os tributarios, os alugueres. Pedimos, por 

iso, amplitude de miras que hoxe 

materializamos en catro medidas. A 

primeira, axilizar a tramitación do 

incremento do espazo destinado a 

terrazas, respectando sempre a 

mobilidade peonil e a accesibilidade. 

Este Goberno xa anunciou que se 

concederá, pero pedimos a maior 

celeridade posible, xa que un día perdido 

pode ser a diferenza entre o peche ou a 

continuidade do negocio. Sabemos que 

neste sector hai moita xente que vai ao 

día e que agora mesmo está no arame e 

debaixo non hai rede. Sexamos nós esa 

rede. 

 

A segunda das medidas sería eximir do 

pago da licenza por terrazas durante todo 

o 2020. Tamén anunciada polo Goberno 

onte mesmo e do que nos congratulamos, 

porque, como sempre dicimos, gústanos 

que as nosas propostas gusten. 

Propuxémolo en marzo, xunto á 

exención, tamén, da taxa de lixo, tamén 

idiosincrasia de esta ciudad y no es para 

menos, porque somos la ciudad que 

duerme de pie. La hostelería es el punto 

de encuentro de miles de coruñeses todos 

los días y eso es un hecho objetivo. En 

efecto, a los coruñeses nos gusta la fiesta, 

nos gusta la gente, nos gusta hablar cara 

a cara. Si hay que elegir un momento en 

la historia en el que nos necesitamos 

mutuamente más que nunca es justamente 

este, porque muchos tuvieron que echar 

la persiana durante más de dos meses y 

porque muchos siguen, aún, con ella 

bajada.  

 

A las dieciséis horas y cuarenta y cuatro 

minutos salen del Salón de Sesiones los 

señores Celemín Santos y Martínez 

Durán. 

 

Cada día sin facturar cuenta y puede 

suponer la fractura definitiva de su 

negocio, en el que, mientras, hubo que 

afrontar gastos fijos como los 

financieros, los tributarios, los alquileres. 

Pedimos, por eso, amplitud de miras que 

hoy materializamos en cuatro medidas. 

La primera, agilizar la tramitación del 

incremento del espacio destinado a 

terrazas, respetando siempre la 

movilidad peatonal y la accesibilidad. 

Este Gobierno ya anunció que se 

concederá, pero pedimos la mayor 

celeridad posible, ya que un día perdido 

puede ser la diferencia entre el cierre o la 

continuidad del negocio. Sabemos que en 

este sector hay mucha gente que va al día 

y que ahora mismo está en el alambre y 

debajo no hay red. Seamos nosotros esa 

red. 

 

La segunda de las medidas sería eximir 

del pago de la licencia por terrazas 

durante todo el 2020. También anunciada 

por el Gobierno ayer mismo y de lo que 

nos congratulamos, porque, como 

siempre decimos, nos gusta que nuestras 

propuestas gusten. Lo propusimos en 

marzo, junto a la exención, también, de la 
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anunciada onte polo Concello. Ben, imos 

polo bo camiño. Sempre sumando por 

Coruña. Este é o camiño. 

 

 

A terceira das medidas sería permitir 

pechar o tráfico de determinadas rúas, de 

modo alterno segundo os barrios en 

horarios diúrnos concretos da fin de 

semana para o seu uso de lecer e que os 

negocios poidan instalar, así, as súas 

terrazas. 

 

E a cuarta e última, facémola facéndonos 

eco dunha proposta da ACOCEM, que 

sería: permitir que os locais que non 

dispoñen de terraza ou que non a poidan 

ampliar, poidan instalar pequenos 

ambigús nos espazos libres colindantes. 

Sería unha medida temporal, previa 

solicitude, e que se adaptaría á realidade 

de cada barrio e nunca en detrimento do 

espazo para o peón e a accesibilidade 

xeral. Todos sabemos que no centro pode 

haber máis amplitude pero é que nos 

barrios, en ocasións non a hai e a eles, os 

locais de hostalería dos barrios, vai 

dirixida preferentemente esta medida. 

Unha proposta que, por certo, encaixa 

coa nosa historia e con aqueles quioscos 

que había a principios do século XX nos 

xardíns de Méndez Núñez. Sigamos.  

 

 

Estas catro medidas van encamiñadas, 

precisamente, a que centenares de locais 

de hostalería formen parte da historia da 

Coruña e non a que se convertan en 

historia. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cendán. 

 

Señora Martínez, ten a palabra. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

tasa de basura, también anunciada ayer 

por el Ayuntamiento. Bien, vamos por el 

buen camino. Siempre sumando por 

Coruña. Este es el camino. 

 

La tercera de las medidas sería permitir 

cerrar el tráfico de determinadas calles, 

de modo alterno según los barrios en 

horarios diurnos concretos del fin de 

semana para su uso de ocio y que los 

negocios puedan instalar, así, sus 

terrazas. 

 

Y la cuarta y última, la hacemos 

haciéndonos eco de una propuesta de 

ACOCEM, que sería: permitir que los 

locales que no disponen de terraza o que 

no la puedan ampliar, puedan instalar 

pequeños  ambigús en los espacios libres  

colindantes. Sería una medida temporal, 

previa solicitud, y que se adaptaría a la 

realidad de cada barrio y nunca en 

detrimento del espacio para el peatón y 

la accesibilidad general. Todos sabemos 

que en el centro puede haber más 

amplitud pero es que en los barrios, en 

ocasiones no la hay y a ellos, los locales 

de hostelería de los barrios, va dirigida 

preferentemente esta medida. Una 

propuesta que, por cierto, encaja con 

nuestra historia y con aquellos quioscos 

que había a principios del siglo XX en los 

jardines de Méndez Núñez. Sigamos.  

 

Estas cuatro medidas van encaminadas, 

precisamente, a que centenares de locales 

de hostelería formen parte de la historia 

de A Coruña y no a que se conviertan en 

historia. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora  Cendán. 

 

Señora Martínez, tiene la palabra. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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Partindo da base de que concordamos co 

obxectivo desta moción, queremos que 

quede claro que baixo ningún concepto 

debemos permitir que se imposibilite ou 

dificulte a mobilidade dos veciños, nin, 

por suposto, que se repitan os 

comportamentos dos primeiros días nos 

que puidemos gozar das terrazas. 

Recordemos que antes desta pandemia, 

as imaxes de moitas terrazas desta cidade 

non eran, dende logo, un exemplo de 

comodidade para a xente que vai 

camiñando e peor aínda para as persoas 

de mobilidade reducida ou con carriños 

de bebé, o que provoca que haxa moitas 

voces que acaben, case, criminalizando 

ás terrazas e o certo, o enorme problema, 

é que toda a hostalería está moi tocada e 

debemos ser nós os que decidamos como 

de importante son os hostaleiros para 

nós, tamén para o Goberno autonómico e 

tamén para o Estado. Cada un desde as 

súas competencias debemos entender que 

a hostalería é un sector estratéxico, 

cunhas particularidades moi definidas e 

da que depende moita xente.  

 

 

 

O emprego mellorará, seguro, cando se 

recupere o consumo. A esta cidade        

—como dicía vostede, unha cidade chea 

de vida— gústalle moito a rúa, non 

necesitamos escusas para saír. E unha 

vez fóra todo o mundo se beneficia: 

comercio, hostalería, cultura...Temos que 

dar facilidades. Debemos transmitir que 

non se teña medo a saír e consumir nos 

nosos bares e restaurantes, sempre, por 

suposto, tomando as medidas de 

seguridade necesarias. Por iso tamén 

debemos pedir responsabilidade e no 

caso de non habela, actuar en 

consecuencia. Agora que a situación está 

máis controlada non debemos ter medo a 

facer unha vida case normal, pero entre 

todos temos que contribuír para non 

desfacer o conseguido ata o de agora.  

 

Partiendo de la base de que concordamos 

con el objetivo de esta moción, queremos 

que quede claro que bajo ningún 

concepto debemos permitir que se 

imposibilite o dificulte la movilidad de los 

vecinos, ni, por supuesto, que se repitan 

los comportamientos de los primeros días 

en los que pudimos disfrutar de las 

terrazas. Recordemos que antes de esta 

pandemia, las imágenes de muchas 

terrazas de esta ciudad no eran, desde 

luego, un ejemplo de comodidad para la 

gente que va caminando y peor aún para 

las personas de movilidad reducida o con 

carritos de bebé, lo que provoca que haya 

muchas voces que acaben, casi, 

criminalizando a las terrazas y lo cierto, 

el enorme problema, es que toda la 

hostelería está muy tocada y debemos ser 

nosotros los que decidamos la 

importancia de los hosteleros para 

nosotros, también para el Gobierno 

autonómico y también para el Estado. 

Cada uno desde sus competencias 

debemos entender que la hostelería es un 

sector estratégico, con unas 

particularidades muy definidas y de la 

que depende mucha gente.  

 

El empleo mejorará, seguro, cuando se 

recupere el consumo. A esta ciudad       

—como decía usted, una ciudad llena de 

vida— le gusta mucho la calle, no 

necesitamos excusas para salir. Y una vez 

fuera todo el mundo se beneficia: 

comercio, hostelería, cultura...Tenemos 

que dar facilidades. Debemos transmitir 

que no se tenga miedo a salir y consumir 

en nuestros bares y restaurantes, 

siempre, por supuesto, tomando las 

medidas de seguridad necesarias. Por eso 

también debemos pedir responsabilidad y 

en el caso de no haberla, actuar en 

consecuencia. Ahora que la situación está 

más controlada no debemos tener miedo 

a hacer una vida casi normal, pero entre 

todos tenemos que contribuir para no 

deshacer lo conseguido hasta ahora.  
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Abrir cun aforo reducido complica 

moitísimo a viabilidade dun local. De 

feito hai moitos que non abriron aínda e 

outros que non o fixeron desde que se 

puido porque, por poñer un exemplo, a 

un hostaleiro en Matogrande cústalle 

1.500 € ao día levantar a persiana, o que 

é practicamente recuperable, unhas 

poucas mesas na terraza. Parécenos, pois, 

axeitado que de maneira temporal, por 

suposto, estean exentos das taxas e tamén 

que se lles permita ampliar o espazo     

—como dixen antes— sempre mantendo 

o absoluto respecto cos veciños e sempre 

garantindo as medidas de protección de 

saúde que establezan as autoridades 

sanitarias. Por suposto, votaremos a favor 

desta moción. Moitas grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas.  

 

Ás dezaseis horas e corenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Neira Fernández. 

 

Se me permiten unha brincadeira para 

comezar, o bo rollo entre os grupos, 

consensuando un Plan de medidas sociais 

e económicas para facer fronte á crise do 

coronavirus fai que teñamos disposición 

a considerar favorabelmente o que 

propoñen nesta moción, aínda que hai 

algúns aspectos da moción que a min, 

particularmente, me sorprenden 

 

 

Propoñen vostedes modificar os espazos 

dispoñíbeis que permitan incrementar o 

 

Abrir con un aforo reducido complica 

muchísimo la viabilidad de un local. De 

hecho hay muchos que no abrieron aún y 

otros que no lo hicieron desde que se 

pudo porque, por poner un ejemplo, a un 

hostelero en  Matogrande le cuesta 1.500 

€ al día levantar la persiana, lo que es 

prácticamente recuperable, unas pocas 

mesas en la terraza. Nos parece, pues, 

adecuado que de manera temporal, por 

supuesto, estén exentos de las tasas y 

también que se les permita ampliar el 

espacio —como dije antes— siempre 

manteniendo el absoluto respeto con los 

vecinos y siempre garantizando las 

medidas de protección de salud que 

establezcan las autoridades sanitarias. 

Por supuesto, votaremos a favor de esta 

moción. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias.  

 

A las dieciséis horas y cuarenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández. 

 

Si me permiten una broma para 

comenzar, el buen rollo entre los grupos, 

consensuando un Plan de medidas 

sociales y económicas para hacer frente a 

la crisis del coronavirus hace que 

tengamos disposición a considerar  

favorablemente lo que proponen en esta 

moción, aunque hay algunos aspectos de 

la moción que a mí, particularmente, me 

sorprenden. 

 

Proponen ustedes modificar los espacios  

disponibles que permitan incrementar el 
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número de terrazas, se non me confundo, 

xa se fixo.  

 

Propoñen eximir os establecementos do 

pago da taxa durante o ano 2020, se non 

me confundo, xa está acordado. 

 

Propoñen, tamén, que en determinadas 

franxas horarias da fin de semana se 

poidan pechar rúas ao tráfico e que, entre 

outros usos, se poidan instalar terrazas, 

ademais de instalar pequenos ambigús en 

espazos libres. 

 

Como estamos de bo rollo, non imos 

dicir que non, porque, ademais, 

comprendemos que un xeito de 

compensar os establecementos pola 

limitación da ocupación dos espazos 

interiores é ampliar terrazas,  pero si 

quixeramos facer algunhas 

consideracións: esta crise, como xa temos 

debatido hoxe noutros puntos da orde do 

día, ensínanos, entre outras cousas, a 

necesidade de apostar por outro modelo 

de ocupación do espazo urbano, no que o 

centro sexan as persoas e non os coches. 

Por iso congratulámonos de que se 

decretase a zona 30 e mesmo en 

determinadas rúas e días, a zona 10.  

 

Gustaríanos que se desen máis pasos para 

avanzar na extensión das áreas peonís 

nun modelo de cidade onde o 

protagonista sexa o peón, por iso 

alédome de que vostedes, que sempre 

foron bastante resistentes ás 

peonalizacións e á supresión de 

aparcamentos, propoñan, agora, todo o 

contrario. Agora, iso si, aínda que se  

poidan aproveitar estas actuacións para 

instalar máis terrazas, non pode ser a 

costa de desprazar o peón. Non podemos 

pasar dun modelo de apropiación do 

espazo público polos coches a un modelo 

de apropiación do espazo público  polos 

establecementos hostaleiros. E isto é de 

aplicación, tamén, á posibilidade de 

instalar en prazas e outros espazos, 

número de terrazas, si no me confundo, 

ya se hizo.  

 

Proponen eximir a los establecimientos 

del pago de la tasa durante el año 2020, 

si no me confundo, ya está acordado. 

 

Proponen, también, que en determinadas 

franjas horarias del fin de semana se 

puedan cerrar calles al tráfico y que, 

entre otros usos, se puedan instalar 

terrazas, además de instalar pequeños  

ambigús en espacios libres. 

 

Como estamos de buen rollo, no vamos a 

decir que no, porque, además, 

comprendemos que una manera de 

compensar a los establecimientos por la 

limitación de la ocupación de los 

espacios interiores es ampliar terrazas,  

pero sí quisiésemos hacer algunas 

consideraciones: esta crisis, como ya 

hemos debatido hoy en otros puntos del 

orden del día, nos enseña, entre otras 

cosas, la necesidad de apostar por otro 

modelo de ocupación del espacio urbano, 

en el que el centro sean las personas y no 

los coches. Por eso nos congratulamos de 

que se decretara la zona 30 e incluso en 

determinadas calles y días, la zona 10.  

 

Nos gustaría que se dieran más pasos 

para avanzar en la extensión de las áreas 

peatonales en un modelo de ciudad donde 

el protagonista sea el peatón, por eso me 

alegro de que ustedes, que siempre 

fueron bastante resistentes a las 

peatonalizaciones y a la supresión de 

aparcamientos, propongan, ahora, todo 

lo contrario. Ahora, eso sí, aunque se  

puedan aprovechar estas actuaciones 

para instalar más terrazas, no puede ser 

a costa de desplazar al peatón. No 

podemos pasar de un modelo de 

apropiación del espacio público por los 

coches a un modelo de apropiación del 

espacio público  por los establecimientos 

hosteleros. Y esto es de aplicación, 

también, a la posibilidad de instalar en 
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ambigús, por moito que o propoña unha 

asociación do meu barrio, que é o 

Castrillón. Iso máis outra consideración: 

a necesidade de facelo con todas as 

garantías de que se cumpra coas 

recomendacións de evitar aglomeracións, 

manter a distancia e o resto das 

recomendacións de saúde pública. 

Insisto, non nos opoñemos ao que 

vostedes propoñen, porque entendemos 

que é un xeito de compensar á hostalería 

polas consecuencias do parón, pero 

consideramos imprescindible que se 

teñan en conta, tamén, estas outras 

consideracións, entendo que coa 

transacción que se acaba de aceptar, máis 

as propias manifestacións que fixo a 

señora Cendán na súa intervención, se 

van atender estas consideracións. Por iso 

o BNG votará a favor. Moitas grazas. 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Poden pasar os concelleiros. 

 

Ás dezaseis horas e cincuenta e un 

minutos entran no Salón de Sesións os 

señores Varela Gómez, Martínez 

Durán e Celemín Santos. 

 

Pola Marea Atlántica, señora Delso. 

 

Señora Delso Carreira 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Respecto a esta moción sobre terrazas e 

hostalería estamos de acordo co fondo, 

entendemos o momento de 

excepcionalidade que estamos vivindo, a 

necesidade de apoiar a un importante  

sector económico da nosa cidade, pero 

tamén consideramos que hai matices 

importantes que introducir na forma, 

ademais de facer extensivo ese apoio a 

plazas y otros espacios, ambigús, por 

mucho que lo proponga una asociación 

de mi barrio, que es el Castrillón. Eso y 

otra consideración: la necesidad de 

hacerlo con todas las garantías de que se 

cumpla con las recomendaciones de 

evitar aglomeraciones, mantener la 

distancia y el resto de las 

recomendaciones de salud pública. 

Insisto, no nos oponemos a lo que ustedes 

proponen, porque entendemos que es una 

manera de compensar a la hostelería por 

las consecuencias del parón, pero 

consideramos imprescindible que se 

tengan en cuenta, también, estas otras 

consideraciones, entiendo que con la 

transacción que se acaba de aceptar, más 

las propias manifestaciones que hizo la 

señora  Cendán en su intervención, se 

van a atender estas consideraciones. Por 

eso el BNG votará a favor. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Pueden pasar los concejales. 

 

A las dieciséis horas y cincuenta y un 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Varela Gómez, Martínez 

Durán y  Celemín Santos. 

 

Por la Marea Atlántica, señora  Delso. 

 

Señora  Delso Carreira 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Respecto a esta moción sobre terrazas y 

hostelería estamos de acuerdo con el 

fondo, entendemos el momento de 

excepcionalidad que estamos viviendo, la 

necesidad de apoyar a un importante  

sector económico de nuestra ciudad, pero 

también consideramos que hay matices 

importantes que introducir en la forma, 

además de hacer extensivo ese apoyo a 
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outros sectores, como podería ser o 

cultural. Por iso fixemos unha serie de 

aportacións como emenda, que foron 

aceptadas na súa maioría polo Grupo 

Popular e, polo tanto, unha vez 

transaccionadas votaremos a favor. 

 

Ás dezaseis horas e cincuenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González e entra no 

mesmo a señora Neira Fernández. 

 

Parécenos que, se neste Pleno vimos de 

adherirnos á Rede de cidades que 

camiñan, estamos todos de acordo en que 

a coherencia está en ser consecuentes 

logo nas prioridades políticas que 

establece cadaquén. Nós témolo claro e 

coido que fomos consecuentes na nosa 

acción de goberno no mandato pasado, 

entre outras accións, coa regularización e 

ordenación das terrazas e a Marea 

Atlántica defende o dereito á cidade e 

deféndeo con exemplos concretos, como 

pode ser a peonalización da Cidade Vella 

—da que, por certo, o vindeiro 25 de 

xuño celebraranse dous anos— ou 

intervencións que nos consta que o 

Goberno socialista está continuando, 

como o Proxecto -que deixamos feito- de 

humanización do paseo marítimo ou a 

previsión de gañar espazo para os peóns 

nos Cantóns. Esta tamén é a nosa 

herdanza. Coa ampliación temporal do 

espazo de terrazas e para a hostalería é 

aínda máis importante garantir o dereito a 

un espazo público de calidade. Por iso os 

matices que introducimos nas emendas 

parécennos fundamentais. Parécenos 

importante marcar a excepcionalidade e a 

temporalidade das ocupacións do espazo 

público que se están autorizando neste 

momento, que a ampliación das zonas de 

terraza ou a instalación de ambigús se 

faga sempre en detrimento do espazo 

adicado ao vehículo privado, que todas as 

medidas de ocupación do espazo público 

respecten a prioridade peonil, as 

dimensións mínimas para garantir a 

otros sectores, como podría ser el 

cultural. Por eso hicimos una serie de  

aportaciones como enmienda, que fueron 

aceptadas en su mayoría por el Grupo 

Popular y, por lo tanto, una vez  

transaccionadas votaremos a favor. 

 

A las dieciséis horas y cincuenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Veira González y entra en el 

mismo la señora Neira Fernández. 

 

Nos parece que, si en este Pleno venimos 

de adherirnos a la Red de ciudades que 

caminan, estamos todos de acuerdo en 

que la coherencia está en ser 

consecuentes luego en las prioridades 

políticas que establece  cada quién. 

Nosotros lo tenemos claro y pienso que 

fuimos consecuentes en nuestra acción de 

gobierno en el mandato pasado, entre 

otras acciones, con la regularización y 

ordenación de las terrazas y la Marea 

Atlántica defiende el derecho a la ciudad 

y lo defiende con ejemplos concretos, 

como puede ser la peatonalización de la 

Ciudad Vieja —de la que, por cierto, el 

próximo 25 de junio se celebrarán dos 

años— o intervenciones que nos consta 

que el Gobierno socialista está 

continuando, como el Proyecto -que 

dejamos hecho- de humanización del 

paseo marítimo o la previsión de ganar 

espacio para los peatones en los 

Cantones. Esta también es nuestra 

herencia. Con la ampliación temporal del 

espacio de terrazas y para la hostelería 

es aún más importante garantizar el 

derecho a un espacio público de calidad. 

Por eso los matices que introdujimos en 

las enmiendas nos parecen 

fundamentales. Nos parece importante 

marcar la excepcionalidad y la 

temporalidad de las ocupaciones del 

espacio público que se están autorizando 

en este momento, que la ampliación de 

las zonas de terraza o la instalación de  

ambigús se haga siempre en detrimento 

del espacio dedicado al vehículo privado, 



227 

 

accesibilidade dos peóns, así como o 

paso de vehículos de emerxencia. E 

tamén, outro elemento fundamental, que 

todas estas medidas de ocupación do 

espazo público deben ser pactadas tamén 

coa veciñanza, que son –poderiamos 

dicilo así- os titulares lexítimos do 

espazo público. Así mesmo, parécenos 

importante que se establezan accións 

coordinadas entre a hostalería, o pequeno 

comercio, o turismo e mesmo o sector 

cultural. O PP non quixo aceptar esta 

parte da nosa emenda e supoño que é 

porque non entenden como se poderían 

articular accións transversais para o 

apoio de distintos sectores. Nas propostas 

ao modificativo propuxemos algunhas 

medidas nesta liña. O Concello podería 

desenvolver eventos culturais en 

colaboración co pequeno comercio, a 

hostalería ou turismo como medida de 

dinamización ou reactivación -necesaria 

nestes momentos- ou tamén outra 

proposta, como era e é a convocatoria de 

proxectos en colaboración con artistas 

para o desfrute do espazo público, a 

través, tamén, de actividades 

extraordinarias que liberen o espazo 

público, prazas e rúas da cidade nos 

distintos barrios algún día ao mes, para o 

impulso, como digo, de proxectos entre o 

comercio local, a hostalería, o sector 

turístico e o sector cultural. De novo, as 

diferenzas están nos como; en todo caso, 

votaremos a favor. Grazas.  

 

 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Delso. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Villoslada, 

polo Grupo Socialista. 

 

Señor Díaz Villoslada 

 

que todas las medidas de ocupación del 

espacio público respeten la prioridad 

peatonal, las dimensiones mínimas para 

garantizar la accesibilidad de los 

peatones, así como el paso de vehículos 

de emergencia. Y también, otro elemento 

fundamental, que todas estas medidas de 

ocupación del espacio público deben ser 

pactadas también con la vecindad, que 

son –podríamos decirlo así- los titulares 

legítimos del espacio público. Asimismo, 

nos parece importante que se establezcan 

acciones coordinadas entre la hostelería, 

el pequeño comercio, el turismo e incluso 

el sector cultural. El PP no quiso aceptar 

esta parte de nuestra enmienda y supongo 

que es porque no entienden cómo se 

podrían articular acciones transversales 

para el apoyo de distintos sectores. En 

las propuestas al  modificativo 

propusimos algunas medidas en esta 

línea. El Ayuntamiento podría 

desarrollar eventos culturales en 

colaboración con el pequeño comercio, la 

hostelería o turismo como medida de 

dinamización o reactivación -necesaria 

en estos momentos- o también otra 

propuesta, como era y es la convocatoria 

de proyectos en colaboración con artistas 

para el disfrute del espacio público, a 

través, también, de actividades 

extraordinarias que liberen el espacio 

público, plazas y calles de la ciudad en 

los distintos barrios algún día al mes, 

para el impulso, como digo, de proyectos 

entre el comercio local, la hostelería, el 

sector turístico y el sector cultural. De 

nuevo, las diferencias están en los cómo; 

en todo caso, votaremos a favor. Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora  Delso. 

 

Cierra el debate el señor Díaz  

Villoslada, por el Grupo Socialista. 

 

Señor Díaz  Villoslada 
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Grazas.  

 

Como dicía, nós, nunha primeira lectura 

que fixeramos desta moción, non 

estabamos  moi convencidos de apoiala, 

na medida en que había dúas cuestións, 

creo que como tamén apuntou o señor 

Jorquera, que estaban ou en marcha ou 

practicamente en marcha, como era máis 

ocupación de espazo para atender a 

situación desta crise. Por outra parte, 

pois, unha serie de medidas fiscais para 

aliviar conxunturalmente tamén esta 

situación para este sector. O que pasa é 

que nos preocupaba máis o espírito dos 

puntos tres e catro na medida que podía 

dar a impresión de que se estaba 

solicitando unha especie de barra libre do 

que é a ocupación do espazo público para 

-entre aspas- invadir o espazo público 

con demasiadas terrazas.  

 

 

Ás dezaseis horas e cincuenta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Nós, como sabemos, e ademais foi un 

traballo que levamos adiante en 

permanente coordinación coas 

asociacións do sector, con  motivo do 

pase á fase 1 e tamén con motivo do pase 

á fase 2, no que se permitía ese 50% de 

ocupación con terrazas, bueno, pois, 

adoptamos unha medida para facilitar 

unha maior ocupación do espazo público, 

efectivamente, sempre poñendo unha 

serie de condicións, como era que foran 

beirarrúas cun mínimo de 5 metros de 

ancho e habilitamos 8 rúas peonís e 26 

prazas en aquela instrución do día 8 de 

maio para que ao sector da hostalería ao 

ir abrindo de forma progresiva, puidera 

dispoñer de máis espazo para poder 

garantir os aforamentos que a autoridade 

sanitaria establecía. Quero dicir, nós, 

nese sentido e en contacto permanente 

coas asociacións do sector, puxemos en 

marcha esta medida. 

Gracias.  

 

Como decía, nosotros, en una primera 

lectura que habíamos hecho de esta 

moción, no estábamos  muy convencidos 

de apoyarla, en la medida en que había 

dos cuestiones, creo que como también 

apuntó el señor Jorquera, que estaban o 

en marcha o prácticamente en marcha, 

como era más ocupación de espacio para 

atender la situación de esta crisis. Por 

otra parte, pues, una serie de medidas 

fiscales para aliviar coyunturalmente 

también esta situación para este sector. 

Lo que pasa es que nos preocupaba más 

el espíritu de los puntos tres y cuatro en 

la medida que podía dar la impresión de 

que se estaba solicitando una especie de 

barra libre de lo que es la ocupación del 

espacio público para -entre comillas- 

invadir el espacio público con 

demasiadas terrazas.  

 

A las dieciséis horas y cincuenta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Nosotros, como sabemos, y además fue 

un trabajo que llevamos adelante en 

permanente coordinación con las 

asociaciones del sector, con  motivo del 

pase a la fase 1 y también con motivo del 

pase a la fase 2, en el que se permitía ese 

50% de ocupación con terrazas,  bueno, 

pues, adoptamos una medida para 

facilitar una mayor ocupación del 

espacio público, efectivamente, siempre 

poniendo una serie de condiciones, como 

era que fuesen aceras con un mínimo de 5 

metros de ancho y habilitamos 8 calles 

peatonales y 26 plazas en aquella 

instrucción del día 8 de mayo para que al 

sector de la hostelería al ir abriendo de 

forma progresiva, pudiese disponer de 

más espacio para poder garantizar los 

aforos que la autoridad sanitaria 

establecía. Quiero decir, nosotros, en ese 

sentido y en contacto permanente con las 

asociaciones del sector, pusimos en 
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Efectivamente, todos estamos de acordo 

en que hai ás veces -como brincadeira, 

tamén ou algún tópico- hai cidades que 

din que traballan, outras que din que 

rezan, A Coruña pasea, tamén traballa, 

efectivamente, non sei se reza ou non, 

pero efectivamente é así, a filosofía e a 

forma de ser e nese sentido o sector 

necesita todo este apoio que lle estamos a 

dar, non só desde o Goberno municipal, 

senón desde o Pleno da Corporación, 

tamén coas medidas que se veñen de 

aprobar este luns no Plan de recuperación 

económica e social, tanto con medidas 

sobre cotizacións, como alugueiros e 

como os bonos que se teñen comentado. 

Por iso é que nós e despois de que as 

aceptara: as ideas que traslada a moción 

de Marea Atlántica, as cuestións que 

tamén ou dúbidas que plantexaba a 

señora Martínez e as cuestións que tamén 

formulaba o señor Jorquera, si, podemos 

ocupar máis espazo público pero de 

forma ordenada, de forma equilibrada, 

porque necesitamos garantir o equilibrio 

e a convivencia entre o que é, 

evidentemente, o sector da hostalería, o 

desfrute da xente, pero tamén á hora de 

que os veciños non teñan unhas excesivas 

molestias, non se ocupe excesivamente o 

espazo público e se garantan en todo caso 

as medidas de seguridade sanitaria, de 

distanciamento social e de accesibilidade, 

que en moitas ocasións nos encontramos. 

Por iso ese era o sentido orixinario da 

nosa emenda, pero bueno, con estas 

cuestións que se introducen nesa 

transacción apoiariamos pero sempre 

dentro desta filosofía de que non imos á 

barra libre, imos á maior ocupación de 

espazo público pero dunha forma 

ordenada. Grazas. 

 

 

 

Presidencia 

 

marcha esta medida. 

 

Efectivamente, todos estamos de acuerdo 

en que hay a veces -como broma, también 

o algún tópico- hay ciudades que dicen 

que trabajan, otras que dicen que rezan, 

A Coruña pasea, también trabaja, 

efectivamente, no sé si reza o no, pero 

efectivamente es así, la filosofía y la 

forma de ser y en ese sentido el sector 

necesita todo este apoyo que le estamos 

dando, no solo desde el Gobierno 

municipal, sino desde el Pleno de la 

Corporación, también con las medidas 

que se acaban de aprobar este lunes en el 

Plan de recuperación económica y social, 

tanto con medidas sobre cotizaciones, 

como alquileres y como los bonos que se 

han comentado. Por eso es que nosotros y 

después de que las aceptase: las ideas 

que traslada la moción de Marea 

Atlántica, las cuestiones que también o 

dudas que planteaba la señora Martínez y 

las cuestiones que también formulaba el 

señor Jorquera, sí, podemos ocupar más 

espacio público pero de forma ordenada, 

de forma equilibrada, porque 

necesitamos garantizar el equilibrio y la 

convivencia entre lo que es, 

evidentemente, el sector de la hostelería, 

el disfrute de la gente, pero también a la 

hora de que los vecinos no tengan unas 

excesivas molestias, no se ocupe 

excesivamente el espacio público y se 

garanticen en todo caso las medidas de 

seguridad sanitaria, de distanciamiento 

social y de accesibilidad, que en muchas 

ocasiones nos encontramos. Por eso ese 

era el sentido originario de nuestra 

enmienda, pero  bueno, con estas 

cuestiones que se introducen en esa 

transacción apoyaríamos pero siempre 

dentro de esta filosofía de que no vamos a 

la barra libre, vamos a la mayor 

ocupación de espacio público pero de 

una forma ordenada. Gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Díaz Villoslada. 

 

Procedemos, por tanto, á votación desta 

moción xa transaccionada con esa 

emenda presentada pola Marea Atlántica. 

 

 

Votación da segunda moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular, con 

emenda de adición do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular con 

emenda de adición do Grupo Municipal 

da Marea Atlántica, en relación coas 

terrazas dos establecementos de 

hostalería, votando ao mesmo tempo as 

señoras concelleiras e os señores 

concelleiros presentes no Salón de Plenos 

e a señora concelleira que asiste 

telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade do Pleno. 

 

95. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular, con 

emenda de adición do Grupo 

Muchas gracias, señor Díaz  Villoslada. 

 

Procedemos, por tanto, a la votación de 

esta moción ya  transaccionada con esa 

enmienda presentada por la Marea 

Atlántica. 

 

Votación de la segunda moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular, 

con enmienda de adición del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular 

con enmienda de adición del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica, en 

relación con las terrazas de los 

establecimientos de hostelería, votando al 

mismo tiempo las señoras concejalas y 

los señores concejales presentes en el 

Salón de Plenos y la señora concejala 

que asiste  telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad del Pleno. 

 

95. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular, con 

enmienda de adición del Grupo 
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Municipal da Marea Atlántica, en 

relación coas terrazas dos 

establecementos de hostalería 

 

Acordo 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno acorda instar o Goberno municipal 

a: 

 

1. Modificar os espazos públicos 

dispoñibles que permitan incrementar o 

número de terrazas dos establecementos 

de hostalería e resolver as solicitudes de 

permiso coa máxima celeridade posible. 

 

 

2. Modificar a ordenanza fiscal 

reguladora das terrazas establecendo a 

exención excepcional do cumprimento da 

obriga tributaria derivada do 

aproveitamento e a ocupación da vía 

pública aos establecementos hostaleiros 

durante todo este ano 2020 por motivo da 

pandemia do covid-19. 

 

3. Permitir, como propón ACOCEM, que 

os locais de hostalería que non dispoñan 

de terraza ou non a poidan ampliar 

poidan instalar, previa solicitude, 

pequenos ambigús nos espazos libres nos 

seus barrios co fin de axudar no retorno á 

actividade, de forma temporal, 

adaptándose á realidade de cada zona e 

sen que vaia en detrimento do espazo 

para mobilidade peonil e a 

accesibilidade. 

 

4. Permitir que, en horarios diúrnos 

concretos da fin de semana, se poidan 

pechar ao tráfico determinadas rúas, de 

xeito alterno segundo os barrios, para o 

seu uso para o lecer e que os negocios de 

hostalería poidan instalar terrazas. 

 

5. Todas as medidas de ocupación de 

espazo público respectarán a prioridade 

peonil, as dimensións mínimas para 

garantir a accesibilidade dos peóns, así 

Municipal de la Marea Atlántica, en 

relación con las terrazas de los 

establecimientos de hostelería 

 

Acuerdo 

 

La Corporación municipal de A Coruña 

en Pleno acuerda instar al Gobierno 

municipal a: 

 

1. Modificar los espacios públicos 

disponibles que permitan incrementar el 

número de terrazas de los 

establecimientos de hostelería y resolver 

las solicitudes de permiso con la máxima 

celeridad posible. 

 

2. Modificar la ordenanza fiscal 

reguladora de las terrazas estableciendo 

la exención excepcional del cumplimiento 

del deber tributario derivado del 

aprovechamiento y la ocupación de la vía 

pública a los establecimientos hosteleros 

durante todo este año 2020 por motivo de 

la pandemia del covid-19. 

 

3. Permitir, como propone  ACOCEM, 

que los locales de hostelería que no 

dispongan de terraza o no la puedan 

ampliar puedan instalar, previa solicitud, 

pequeños  ambigús en los espacios libres 

en sus barrios con el fin de ayudar en el 

retorno a la actividad, de forma 

temporal, adaptándose a la realidad de 

cada zona y sin que vaya en detrimento 

del espacio para movilidad peatonal y la 

accesibilidad. 

 

4. Permitir que, en horarios diurnos 

concretos del fin de semana, se puedan 

cerrar al tráfico determinadas calles, de 

manera alterna según los barrios, para 

su uso para el ocio y que los negocios de 

hostelería puedan instalar terrazas. 

 

5. Todas las medidas de ocupación de 

espacio público respetarán la prioridad 

peatonal, las dimensiones mínimas para 

garantizar la accesibilidad de los 
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como o paso de vehículos de 

emerxencias. 

 

6. Para a ampliación das zonas de terraza 

ou a instalación de ambigús provisionais 

no espazo público, tenderase á ocupación 

do espazo adicado ao vehículo privado 

antes que á ocupación do espazo 

destinado os peóns. 

 

 

7. As posibles exencións fiscais 

realizaranse de maneira proporcional á 

situación de cada negocio, en función dos 

metros cadrados de ocupación e do nivel 

de afección das limitacións marcadas 

polas directrices das administracións. 

 

 

8. Para a concreción das solucións e das 

novas ocupacións, contarase tamén coa 

opinión das asociacións veciñais de cada 

barrio. 

 

9. Para as distintas actuacións de 

ocupación do espazo público, definirase 

claramente a súa excepcionalidade e a 

temporalidade das mesmas. 

 

10. O Concello da Coruña desenvolverá 

eventos culturais (concertos, danza, 

perfomance, cine ao aire libre, teatro, 

monicreques, etc.) en colaboración co 

pequeno comercio, a hostalaría e o 

turismo da cidade. 

 

Terceira. Moción relativa a deportes 

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de substitución, que 

posteriormente é retirada. 

 

Presidencia 

 

Señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

peatones, así como el paso de vehículos 

de emergencias. 

 

6. Para la ampliación de las zonas de 

terraza o la instalación de  ambigús 

provisionales en el espacio público, se 

tenderá a la ocupación del espacio 

dedicado al vehículo privado antes que a 

la ocupación del espacio destinado a los 

peatones. 

 

7. Las posibles exenciones fiscales se 

realizarán de manera proporcional a la 

situación de cada negocio, en función de 

los metros cuadrados de ocupación y del 

nivel de afección de las limitaciones 

marcadas por las directrices de las 

administraciones. 

 

8. Para la concreción de las soluciones y 

de las nuevas ocupaciones, se contará 

también con la opinión de las 

asociaciones vecinales de cada barrio. 

 

9. Para las distintas actuaciones de 

ocupación del espacio público, se 

definirá claramente su excepcionalidad y 

la temporalidad de las mismas. 

 

10. El Ayuntamiento de A Coruña 

desarrollará eventos culturales 

(conciertos, danza,  perfomance, cine al 

aire libre, teatro,  títeres, etc.) en 

colaboración con el pequeño comercio, la 

hostelería y el turismo de la ciudad. 

 

Tercera. Moción relativa a deportes 

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de sustitución, que 

posteriormente es retirada. 

 

Presidencia 

 

Señor García. 

 

Señor García Fernández 
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Ás dezaseis horas e cincuenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Lema Suárez. 

 

Boa tarde a todos. Grazas, señora 

alcaldesa. 

 

En primeiro lugar quero saudar e 

solidarizarme co persoal que está, de 

actividades deportivas, da empresa   

Amartya. O meu recoñecemento, a miña 

admiración polo que estades a facer, 

porque todos os que fixemos educación 

física estamos vinculados ao fomento do 

movemento e da saúde. Creo que non se 

está tratando ben actualmente neste 

Concello. Quérolle trasladar á señora 

alcaldesa que o 25 de maio os 

traballadores da empresa  Amartya, que 

xestiona o servizo de actividades 

deportivas na Concellería de Deportes, 

enviáronlles unha carta co cesamento da 

actividade e a suspensión do contrato, 

sendo este contrato o único suspendido 

ata o momento desta Concellería, 

propoñendo –entre outras medidas- 

pasar a un  ERTE ou a aceptación de 

novas condicións laborais con 

modificacións substanciais do contrato e 

do servizo para realizar, como son os 

campamentos de verán, e que non teñen 

ningunha comunicación, á parte de que 

algunhas directamente teñen que ir 

tomar vacacións. O peor non é isto. O 

peor é que desde a Concellería, señora 

alcaldesa, a día de hoxe non se puxeron 

en contacto con eles. Iso é o incrible.  

 

Fundamentando un pouco o Plan post- 

covid que nós nesta moción estamos a 

preparar, por que partimos deste Plan? 

Debemos de partir dunha análise de que 

impactos se achacan os nosos coruñeses 

o sector deportivo. Hai un impacto 

económico indubidable, o sector 

deportivo é brutal:  ERTES, perda de 

autónomos no sector, parón de servizos, 

perda de patrocinios, anulación de 

eventos, dificultades para o mantemento 

A las dieciséis horas y cincuenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 

 

Buenas tardes a todos. Gracias, señora 

alcaldesa. 

 

En primer lugar quiero saludar y 

solidarizarme con el personal que está, de 

actividades deportivas, de la empresa  

Amartya. Mi reconocimiento, mi 

admiración por lo que estáis haciendo, 

porque todos los que hicimos educación 

física estamos vinculados al fomento del 

movimiento y de la salud. Creo que no se 

está tratando bien actualmente en este 

Ayuntamiento. Le quiero trasladar a la 

señora alcaldesa que el 25 de mayo a los 

trabajadores de la empresa Amartya, que 

gestiona el servicio de actividades 

deportivas en la Concejalía de Deportes, 

les enviaron una carta con el cese de 

actividad y la suspensión del contrato, 

siendo este contrato el único suspendido 

hasta el momento de esta Concejalía, 

proponiendo –entre otras medidas- pasar 

a un ERTE o la aceptación de nuevas 

condiciones laborales con modificaciones 

sustanciales del contrato y del servicio a 

realizar, como son los campamentos de 

verano, y que no tienen ninguna 

comunicación, aparte de que algunas 

directamente tienen que ir a tomar 

vacaciones. Lo peor no es esto. Lo peor 

es que desde la Concejalía, señora 

alcaldesa, a día de hoy no se han puesto 

en contacto con ellos. Eso es lo increíble.  

 

Fundamentando un poco el Plan post-

covid que nosotros en esta moción 

estamos preparando, ¿por qué partimos de 

este Plan? Debemos de partir de un 

análisis de qué impactos se achacan a 

nuestros coruñeses el sector deportivo. 

Hay un impacto económico indudable, el 

sector deportivo es brutal: ERTES, 

pérdida de autónomos en el sector, parón 

de servicios, pérdida de patrocinios, 

anulación de eventos, dificultades para el 
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de custos estruturais dos clubs, 

dificultades nas familias para o  

financiamento do tecido deportivo base... 

Hai outro impacto, que é a práctica en si 

da actividade física da nosa poboación, 

xente que antes practicaba agora non o 

pode facer de maneira asidua, a 

mobilidade dos nosos maiores, a 

mobilidade das nosas persoas con 

capacidade reducida e hai outro 

impacto, que é un impacto da estrutura 

do deporte, de suspensión definitiva ou 

parcial de competicións deportivas no 

ámbito deportivo. Por que?, por que 

xustificamos este Plan post- covid en 

Coruña? Por tres causas; primeiro, pola 

protección que ten o deporte na 

poboación; polo seu elemento social,  

socializador, que ten o deporte e polo seu 

valor económico, que forma parte do 

motor da nosa cidade. Que queremos 

conseguir?, cal é a finalidade deste 

Plan? Non é outro que o compromiso co 

deporte, igual que temos un compromiso 

coa hostalería, temos un compromiso 

coas entidades sociais, co sector 

deportivo ten que ser o mesmo, de igual 

maneira que o deporte cos demais. 

 

 

Non vale con aprobar soamente 

convenios, aquí. Nós imos esixir moito 

máis, pero hai que ter unha metodoloxía 

de traballo, hai que coñecer ben a 

realidade e por iso expomos un plan 

onde se determinen, por exemplo, a 

gratuidade de uso de instalacións 

deportivas, non só as do Concello senón 

as da Deputación e tamén as da Xunta; 

que optimicemos os espazos deportivos 

dos centros educativos; poñer en marcha 

plans de axudas directas para a 

reactivación do deporte coruñés; poñer 

en marcha un plan de instalacións 

deportivas seguras, cun selo seguro para 

realizar a actividade; uns programas de 

deporte en idade escolar que están 

paralizados; un plan de patrocinio de 

alta competición da cidade vinculado ao 

mantenimiento de costes estructurales de 

los clubes, dificultades en las familias 

para el financiamiento del tejido 

deportivo base... Hay otro impacto, que es 

la práctica en sí de la actividad física de 

nuestra población, gente que antes 

practicaba ahora no lo puede hacer de 

manera asidua, la movilidad de nuestros 

mayores, la movilidad de nuestras 

personas con capacidad reducida y hay 

otro impacto, que es un impacto de la 

estructura del deporte, de suspensión 

definitiva o parcial de competiciones 

deportivas en el ámbito deportivo. ¿Por 

qué?, ¿por qué justificamos este Plan 

post-covid en Coruña? Por tres causas; 

primero, por la protección que tiene el 

deporte en la población; por su elemento 

social, socializador, que tiene el deporte y 

por su valor económico, que forma parte 

del motor de nuestra ciudad. ¿Qué 

queremos conseguir?, ¿cuál es la 

finalidad de este Plan? No es otro que el 

compromiso con el deporte, igual que 

tenemos un compromiso con la hostelería, 

tenemos un compromiso con las 

entidades sociales, con el sector deportivo 

tiene que ser el mismo, de igual manera 

que el deporte con los demás. 

 

No vale con aprobar solamente 

convenios, aquí. Nosotros vamos a exigir 

mucho más, pero hay que tener una 

metodología de trabajo, hay que conocer 

bien la realidad y por eso planteamos un 

plan en donde se determinen, por 

ejemplo, la gratuidad de uso de 

instalaciones deportivas, no solo las del 

Ayuntamiento sino las de la Diputación y 

también las de la Xunta; que optimicemos 

los espacios deportivos de los centros 

educativos; poner en marcha planes de 

ayudas directas para la reactivación del 

deporte coruñés; poner en marcha un plan 

de instalaciones deportivas seguras, con 

un sello seguro para realizar la actividad; 

unos programas de deporte en edad 

escolar que están paralizados; un plan de 

patrocinio de alta competición de la 
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turismo e ao deporte. Agradezo tamén a 

achega da Marea, que falaba do plan de 

fomento Coruña en forma, que parece 

ser que tamén está parado (óese un  

sinal acústico indicativo da finalización  

do tempo da intervención) ou a xestión, 

tamén, de determinadas instalacións, 

pero entendemos que iso vai dentro do 

plan, por iso tamén o agradecemos.  

 

 

En definitiva, o deporte é un sector con 

maiúsculas, non é menos que os demais e 

quería rematar soamente dicindo que se 

dean conta de que existen entidades, que 

moitas delas non poderán saír en breve, 

porque lles faltará liquidez para pagar 

os seus alugueres onde realizar a súa 

actividade, ou a traballadores, ou o seu 

material deportivo, que xa teñen 

mercado, ou o seu equipamento 

deportivo, que teñen mercado, ou os 

transportes que contrataron xa desde a 

tempada pasada e porque moitas 

familias non poderán pagar a actividade 

deportiva dos seus fillos.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor García. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa, e grazas, señor 

García, por presentar esta moción, coa 

que, por suposto, estou totalmente de 

acordo e únome, tamén, á súa 

reivindicación os traballadores de 

Amartya, porque creo, tamén, 

sinceramente, que as cousas non se están 

facendo ben. Por exemplo, o pasado 15 

de abril a Xunta de Goberno aprobou a 

convocatoria de subvencións de 

concorrencia competitiva dirixida a 

entidades deportivas sen ánimo de lucro e 

ciudad vinculado al turismo y al deporte. 

Agradezco también la aportación de 

Marea, que hablaba del plan de fomento 

Coruña en forma, que parece ser que 

también está parado (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tempo de la intervención) o la gestión, 

también, de determinadas instalaciones, 

pero entendemos que eso va dentro del 

plan, por eso también lo agradecemos.  

 

En definitiva, el deporte es un sector con 

mayúsculas, no es menos que los demás y 

quería rematar solamente diciendo que se 

den cuenta de que existen entidades, que 

muchas de ellas no podrán salir en breve, 

porque les faltará liquidez para pagar sus 

alquileres donde realizar su actividad, o a 

trabajadores, o su material deportivo, que 

ya tienen comprado, o su equipamiento 

deportivo, que tienen comprado, o los 

transportes que han contratado ya desde 

la temporada pasada y porque muchas 

familias no podrán pagar la actividad 

deportiva de sus hijos.  

 

 

Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor García. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa, y gracias, 

señor García, por presentar esta moción, 

con la que, por supuesto, estoy totalmente 

de acuerdo y me uno, también, a su 

reivindicación a los trabajadores de  

Amartya, porque creo, también,  

sinceramente, que las cosas no se están 

haciendo bien. Por ejemplo, el pasado 15 

de abril la Junta de Gobierno aprobó la 

convocatoria de subvenciones de 

concurrencia competitiva dirigida a 
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a entidades sociais para a realización de 

actividades físicas e deportivas a realizar 

neste 2020 e fíxoo nunha Xunta de 

Goberno urxente e extraordinaria, cando 

levabamos confinados un mes e no medio 

dunha incerteza na que aínda seguimos, 

de feito seguimos no estado de alarma, 

alomenos ata o 21 de xuño. Unha 

convocatoria cunhas bases nada 

adaptadas á realidade que estamos 

vivindo. Estamos no mes de xuño e aínda 

non sabemos que imos poder facer nas 

vindeiras semanas. De feito, ímolo 

sabendo a contagotas, como por 

exemplo, que as instalacións urbanas ao 

aire libre deben permanecer pechadas 

polo menos ata que finalice a fase 3. O 

que quero dicir con isto é que a incerteza 

é tal que non semella moi urxente sacar 

unha convocatoria cunhas bases que non 

saberemos se se poden cumprir ou non, 

cando as entidades están afogadas porque 

aínda non recibiron os cartos de 2019. 

Non sería moito máis urxente acelerar 

ese pago do ano pasado? Unha 

convocatoria á que, por certo, xa se pode 

acceder, desde o luns e ata o día 20, 

aínda que sabemos que todos os prazos, 

por decreto, non contan nesta situación 

de alarma. E que memoria van presentar 

se non sabemos que instalacións se van 

poder usar ou que número de persoas se 

van poder acoller? En fin, que se podería 

entender como un guiño ás entidades, 

pero o xeito no que están establecidas as 

bases e dadas as circunstancias -repito- 

de tanta incerteza, fai que sexa peor o 

remedio que a enfermidade. En calquera 

caso, claro que é moi necesario -xa 

houbera antes- un plan deportivo 

municipal -agora, aínda máis urxente- 

elaborado en base a un estudo da 

situación actual, un estudo -como ben di 

a moción- sobre a afectación en todos os 

niveis do deporte, alta competición, base, 

fomento da actividade, deportistas 

individuais, instalacións deportivas, etc. 

Levamos un ano de mandato e aínda non 

hai visos do prometido Consello 

entidades deportivas sin ánimo de lucro y 

a entidades sociales para la realización 

de actividades físicas y deportivas a 

realizar en este 2020 y lo hizo en una 

Junta de Gobierno urgente y 

extraordinaria, cuando llevábamos 

confinados un mes y en medio de una 

incertidumbre en la que aún seguimos, de 

hecho seguimos en el estado de alarma, 

al menos hasta el 21 de junio. Una 

convocatoria con unas bases nada 

adaptadas a la realidad que estamos 

viviendo. Estamos en el mes de junio y 

aún no sabemos qué vamos a poder hacer 

en las próximas semanas. De hecho, lo 

vamos sabiendo a cuentagotas, como por 

ejemplo, que las instalaciones urbanas al 

aire libre deben permanecer cerradas por 

lo menos hasta que finalice la fase 3. Lo 

que quiero decir con esto es que la 

incertidumbre es tal que no parece muy 

urgente sacar una convocatoria con unas 

bases que no sabremos si se pueden 

cumplir o no, cuando las entidades están 

ahogadas porque aún no recibieron el 

dinero de 2019. ¿No sería mucho más 

urgente acelerar ese pago del año 

pasado? Una convocatoria a la que, por 

cierto, ya se puede acceder, desde el 

lunes y hasta el día 20, aunque sabemos 

que todos los plazos, por decreto, no 

cuentan en esta situación de alarma. ¿Y 

qué memoria van a presentar si no 

sabemos qué instalaciones se van a poder 

usar o qué número de personas se van a 

poder acoger? En fin, que se podría 

entender como un  guiño a las entidades, 

pero la manera en la que están 

establecidas las bases y dadas las 

circunstancias -repito- de tanta 

incertidumbre, hace que sea peor el 

remedio que la enfermedad. En cualquier 

caso, claro que es muy necesario -ya 

había habido antes- un plan deportivo 

municipal -ahora, aún más urgente- 

elaborado en base a un estudio de la 

situación actual, un estudio -como bien 

dice la moción- sobre la afectación en 

todos los niveles del deporte, alta 
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Municipal de Deportes ou dun plan 

estratéxico -ou, alomenos, non sabemos 

nada- tan necesarios nunha cidade con 

tantísimas licenzas deportivas e na que, 

nin sequera se foi capaz de fixar uns 

criterios para poder ofrecer os clubs 

coruñeses un reparto xusto das 

instalacións deportivas, así que si a ese 

plan deportivo municipal e por suposto, 

sen ter pagado aínda os convenios de 

2019 é coherente que se exima de taxa 

por uso das instalacións deportivas ás 

asociacións e clubs deportivos sen ánimo 

de lucro. Por suposto, como dicía, 

apoiamos esta moción.  

 

 

 

 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Polo Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Quero escomezar saudando, tamén, os 

traballadores de Amartya presentes na 

tribuna e expresar o apoio do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego ás súas reivindicacións. Aquí, ao 

longo deste período, adoptouse unha 

medida que o BNG considera moi 

positiva, o mantemento dos contratos 

pese ao parón de actividades provocado 

pola primeira fase do Decreto do estado 

de alarma, co obxecto de manter o 

emprego e evitar, por tanto, que empresas 

prestatarias de servizos para o Concello 

tivesen que recorrer a ERTE. Por ese 

motivo quero aproveitar esta moción para 

competición, base, fomento de la 

actividad, deportistas individuales, 

instalaciones deportivas, etc. Llevamos 

un año de mandato y aún no hay  visos 

del prometido Consejo Municipal de 

Deportes o de un plan estratégico -o, al 

menos, no sabemos nada- tan necesarios 

en una ciudad con  tantísimas licencias 

deportivas y en la que, ni siquiera se fue 

capaz de fijar unos criterios para poder 

ofrecer a los clubes coruñeses un reparto 

justo de las instalaciones deportivas, así 

que sí a ese plan deportivo municipal y 

por supuesto, sin haber pagado aún los 

convenios de 2019 es coherente que se 

exima de tasa por uso de las 

instalaciones deportivas a las 

asociaciones y clubes deportivos sin 

ánimo de lucro. Por supuesto, como 

decía, apoyamos esta moción.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Por el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Quiero  comenzar saludando, también, a 

los  trabajadores de  Amartya presentes 

en la tribuna y expresar el apoyo del 

Grupo Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego a sus reivindicaciones. Aquí, a lo 

largo de este período, se adoptó una 

medida que el BNG considera muy 

positiva, el mantenimiento de los 

contratos pese al parón de actividades 

provocado por la primera fase del 

Decreto del estado de alarma, con el 

objeto de mantener el empleo y evitar, 

por tanto, que empresas  prestatarias de 

servicios para el Ayuntamiento tuvieran 

que recurrir a ERTE. Por ese motivo 
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instar o Goberno municipal a que resolva 

a situación, que se implique, para evitar 

que Amartya vaia a ERTE e asegurar o 

mantemento dos postos de traballo. Dito 

isto e centrándome xa na moción que 

estamos debatendo, o Grupo Popular na 

exposición de motivos desta moción 

lembra unha serie de propostas que non 

formulou só o PP, senón tamén as 

formulamos outros grupos, e que, 

afortunadamente, foron atendidas, como 

o pago inmediato das subvencións 

correspondentes ao ano 2019; a 

axilización dos convenios incluídos no 

Orzamento de 2020; o aboamento por 

adiantado da maior parte do monto total e 

a flexibilización do destino deses 

recursos tendo en conta a nova realidade 

imposta pola pandemia. Alén disto, 

parécenos razoábel que se elabore un 

novo plan deportivo municipal adaptado 

á nova situación. É unha evidencia que a 

situación sanitaria vai seguir afectando 

ao desenvolvemento das actividades 

deportivas, cando menos ata que haxa 

unha vacina ou un tratamento eficaz que 

neutralice os riscos de novas vagas de 

infeccións. Por tanto, cremos que é unha 

necesidade que a planificación deportiva 

se redacte tendo en conta as necesidades 

derivadas da situación. E tamén, estamos 

de acordo en que, cando menos, se estude 

a posibilidade de eximir ás entidades 

deportivas sen ánimo de lucro do 

pagamento de taxas polo uso de 

instalacións deportivas municipais.  

 

 

 

 

Ás dezasete horas e oito minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 

 

Esta situación tamén provocou unha 

merma de ingresos das entidades 

deportivas e un xeito de compensalas é 

eximilas do pagamento de taxas. En 

calquera caso, nós somos partidarios de 

quiero aprovechar esta moción para 

instar al Gobierno municipal a que 

resuelva la situación, que se implique, 

para evitar que  Amartya vaya a  ERTE y 

asegurar el mantenimiento de los puestos 

de trabajo. Dicho esto y centrándome ya 

en la moción que estamos debatiendo, el 

Grupo Popular en la exposición de 

motivos de esta moción recuerda una 

serie de propuestas que no formuló solo 

el PP, sino también las formulamos otros 

grupos, y que, afortunadamente, fueron 

atendidas, como el pago inmediato de las 

subvenciones correspondientes al año 

2019; la agilización de los convenios 

incluidos en el Presupuesto de 2020; el 

abono por adelantado de la mayor parte 

del monto total y la  flexibilización del 

destino de esos recursos teniendo en 

cuenta la nueva realidad impuesta por la 

pandemia. Más allá de esto, nos parece 

razonable que se elabore un nuevo plan 

deportivo municipal adaptado a la nueva 

situación. Es una evidencia que la 

situación sanitaria va a seguir afectando 

al desarrollo de las actividades 

deportivas, cuando menos hasta que haya 

una vacuna o un tratamiento eficaz que 

neutralice los riesgos de nuevas oleadas 

de infecciones. Por tanto, creemos que es 

una necesidad que la planificación 

deportiva se redacte teniendo en cuenta 

las necesidades derivadas de la situación. 

Y también, estamos de acuerdo en que, 

cuando menos, se estudie la posibilidad 

de eximir a las entidades deportivas sin 

ánimo de lucro del pago de tasas por el 

uso de instalaciones deportivas 

municipales.  

 

A las diecisiete horas y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lema Suárez. 

 

Esta situación también provocó una 

merma de ingresos de las entidades 

deportivas y una forma de compensarlas 

es eximirlas del pago de tasas. En 

cualquier caso, nosotros somos 
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que se estude esta medida antes da súa 

aplicación definitiva. O Concello vai 

sufrir, tamén, unha perda de ingresos, 

mentres, en cambio, as necesidades de 

mobilizar recursos para combater as 

consecuencias sociais e económicas desta 

crise van en aumento. Por tanto, 

entendemos que é razoábel primeiro 

avaliar o impacto desta medida na 

Facenda municipal, e de non ser posíbel a 

exención total, cando menos, que se 

contemple a posibilidade dunha redución. 

Mais, en calquera caso e porque 

compartimos os contidos de fondo da 

moción -pese ao matiz que acabamos de 

facer- anuncio o voto favorábel do BNG. 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Pola Marea  Atlántica, señora Delso. 

 

Señora Delso Carreira 

 

En primeiro lugar, saudar, tamén, os 

representantes dos traballadores de 

Amartya, o servizo adscrito o Servizo de 

Deportes, que xestiona as actividades 

físicas e deportivas do Concello. 

 

O pasado martes, a voceira da Marea 

Atlántica e máis eu mantivemos unha 

xuntanza con eles para coñecer de 

primeira man a súa situación. 

Sumámonos, evidentemente, ao 

recoñecemento, tamén, do traballo que 

fan estes profesionais. 

 

É incomprensible que estes traballadores 

se atopen neste momento absolutamente 

desamparados. E desamparados por 

partida dobre: por parte da empresa, pero 

tamén por parte do Goberno municipal. 

Como é posible, señora Rey, que aínda 

non foran recibidos por parte do 

concelleiro de Deportes?, como é posible 

que lles comuniquen a suspensión do 

partidarios de que se estudie esta medida 

antes de su aplicación definitiva. El 

Ayuntamiento va a sufrir, también, una 

pérdida de ingresos, mientras, en cambio, 

las necesidades de movilizar recursos 

para combatir las consecuencias sociales 

y económicas de esta crisis van en 

aumento. Por tanto, entendemos que es 

razonable primero evaluar el impacto de 

esta medida en la Hacienda municipal, y 

de no ser posible la exención total, 

cuando menos, que se contemple la 

posibilidad de una reducción. Pero, en 

cualquier caso y porque compartimos los 

contenidos de fondo de la moción -pese al 

matiz que acabamos de hacer- anuncio el 

voto favorable del BNG. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Pola Marea  Atlántica, señora  Delso. 

 

Señora  Delso Carreira 

 

En primer lugar, saludar, también, a los 

representantes de los trabajadores de  

Amartya, el servicio adscrito al Servicio 

de Deportes, que gestiona las actividades 

físicas y deportivas del Ayuntamiento. 

 

El pasado martes, la portavoz de la 

Marea Atlántica y yo mantuvimos una 

reunión con ellos para conocer de 

primera mano su situación. Nos 

sumamos, evidentemente, al 

reconocimiento, también, del trabajo que 

hacen estos profesionales. 

 

Es incomprensible que estos trabajadores 

se encuentren en este momento 

absolutamente desamparados. Y 

desamparados por partida doble: por 

parte de la empresa, pero también por 

parte del Gobierno municipal. ¿Cómo es 

posible, señora Rey, que aún no fuesen 

recibidos por parte del concejal de 

Deportes?, ¿cómo es posible que les 
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servizo?, está suspendendo de facto o 

Goberno municipal, o Servizo de 

Deportes, a actividade deportiva?, en 

acordo con quen?, E máis neste 

momento! Ou sexa, súmome ás palabras 

do señor García, do elemento, digamos, 

socializador e o motor económico do 

deporte, pero sumaríalle a pata da saúde. 

É fundamental que entendamos a 

concepción que ten o deporte coa saúde, 

e máis neste momento de post-

confinamento. Acaso non houbo por 

parte destes traballadores unha 

adaptación exemplar das actividades 

deportivas, por medios telemáticos, que 

desfrutaron máis de 150.000 visitas 

durante o confinamento, facendo incluso 

un seguimento personalizado á saúde dos 

veciños e veciñas que participaron?. 

Acaso non coñece o Goberno municipal a 

proposta de actividades deportivas que 

fixeron estes profesionais, actividades 

deportivas pensadas especificamente para 

o desconfinamento nos distintos barrios e 

distritos da cidade, incorporando 

programas como Coruña en forma, que 

sería evidente que é un programa a 

fomentar aínda máis nunha situación 

como esta, un programa de fomento da 

actividade deportiva en espazo público, 

que funcionou estupendamente nos 

pasados anos e que agora é 

incomprensible que o Goberno municipal 

renuncie a poñer en marcha?.  

 

 

 

Dá a sensación, señora Rey, que vostede 

e o concelleiro de Deportes non están 

considerando, non consideran o deporte 

como actividade esencial e parece que 

esquecen a importancia do deporte en 

relación á saúde. Parécenos grave. Non 

sei se son conscientes do aumento dos 

problemas cardiovasculares por mor da 

falta de exercicio físico e por mor do 

confinamento, que están aumentando dun 

modo preocupante tamén na nosa cidade 

e o que parece é que están querendo facer 

comuniquen la suspensión del servicio?, 

¿está suspendiendo de facto el Gobierno 

municipal, el Servicio de Deportes, la 

actividad deportiva?, ¿de acuerdo con 

quién?, ¡Y más en este momento! O sea, 

me sumo a las palabras del señor García, 

del elemento, digamos,  socializador y el 

motor económico del deporte, pero le 

sumaría la pata de la salud. Es 

fundamental que entendamos la 

concepción que tiene el deporte con la 

salud, y más en este momento de post-

confinamiento. ¿Acaso no hubo por parte 

de estos trabajadores una adaptación 

ejemplar de las actividades deportivas, 

por medios telemáticos, que disfrutaron 

más de 150.000 visitas durante el 

confinamiento, haciendo incluso un 

seguimiento personalizado a la salud de 

los vecinos y vecinas que participaron?. 

¿Acaso no conoce el Gobierno municipal 

la propuesta de actividades deportivas 

que hicieron estos profesionales, 

actividades deportivas pensadas 

específicamente para el desconfinamiento 

en los distintos barrios y distritos de la 

ciudad, incorporando programas como 

Coruña en forma, que sería evidente que 

es un programa a fomentar aún más en 

una situación como esta, un programa de 

fomento de la actividad deportiva en 

espacio público, que funcionó 

estupendamente en los pasados años y 

que ahora es incomprensible que el 

Gobierno municipal renuncie a poner en 

marcha?.  

 

Da la sensación, señora Rey, que usted y 

el concejal de Deportes no están 

considerando, no consideran el deporte 

como actividad esencial y parece que 

olvidan la importancia del deporte en 

relación a la salud. Nos parece grave. No 

sé si son conscientes del aumento de los 

problemas cardiovasculares causados 

por la falta de ejercicio físico y por el 

confinamiento, que están aumentando de 

un modo preocupante también en nuestra 

ciudad y lo que parece es que están 
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un remendo, parece que queren desvestir 

un santo para vestir outro, suspender o 

servizo de actividades deportivas dun 

xeito inexplicable e grave, neste 

momento, permitindo, ademais, que a 

empresa chantaxee os traballadores con 

que se non prestan o servizo dos 

campamentos de conciliación van a un 

ERTE. Non pode ser. Saben o que pasa 

ou o que nos parece? Que este Goberno 

non baixa á area a intermediar entre 

traballadores e empresas que prestan 

servizo o Concello e aínda que non sexa 

a súa competencia é a súa incumbencia, 

señora Rey. 

 

 

A defensa do emprego debería ser unha 

prioridade, sobre todo en momentos de 

incerteza como os que estamos a vivir. 

Son palabras do voceiro do Goberno, 

señor Lage, palabras de 

aproximadamente fai corenta e cinco 

minutos. Dando a calada por resposta, o 

Goberno dá a sensación de estar tendo 

unha connivencia coa empresa. 

Preocúpanos. As demandas son claras: 

que o concelleiro de Deportes reciba a 

estes traballadores, que a Concellería de 

Deportes investigue se esta empresa está 

aproveitando a situación do covid para 

restrinxir os dereitos dos traballadores, 

esixirlle (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo da 

intervención) xa remato, señora Rey, 

que manteña o emprego e os dereitos dos 

traballadores, manter a actividade 

deportiva durante o verán con actividades 

como Coruña en forma e lembrar que 

está pendente de saír a nova licitación 

deste contrato e instar o Goberno 

municipal a evitar a conflitividade 

laboral, que arrastra este contrato dende 

fai anos.  

 

Sobre o contido da moción non podemos 

estar máis de acordo e instamos, por 

favor, a convocatoria da Comisión de 

Deportes para tratar especificamente o 

queriendo hacer un  remiendo, parece 

que quieren desvestir un santo para vestir 

otro, suspender el servicio de actividades 

deportivas de una manera inexplicable y 

grave, en este momento, permitiendo, 

además, que la empresa  chantajee a los 

trabajadores con que si no prestan el 

servicio de los campamentos de 

conciliación van a un  ERTE. No puede 

ser. ¿Saben lo que pasa o lo que nos 

parece? Que este Gobierno no baja a la 

arena a intermediar entre trabajadores y 

empresas que prestan servicio al 

Ayuntamiento y aunque no sea su 

competencia es su incumbencia, señora 

Rey. 

 

La defensa del empleo debería ser una 

prioridad, sobre todo en momentos de 

incertidumbre como los que estamos 

viviendo. Son palabras del portavoz del 

Gobierno, señor Lage, palabras de 

aproximadamente hace cuarenta y cinco 

minutos. Dando la callada por respuesta, 

el Gobierno da la sensación de estar 

teniendo una connivencia con la empresa. 

Nos preocupa. Las demandas son claras: 

que el concejal de Deportes reciba a 

estos trabajadores, que la Concejalía de 

Deportes investigue si esta empresa está 

aprovechando la situación del covid para 

restringir los derechos de los 

trabajadores, exigirle (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de la intervención) ya finalizo, 

señora Rey, que mantenga el empleo y los 

derechos de los trabajadores, mantener 

la actividad deportiva durante el verano 

con actividades como Coruña en forma y 

recordar que está pendiente de salir la 

nueva licitación de este contrato e instar 

al Gobierno municipal a evitar la 

conflictividad laboral, que arrastra este 

contrato desde hace años. 

 

Sobre el contenido de la moción no 

podemos estar más de acuerdo e 

instamos, por favor, la convocatoria de la 

Comisión de Deportes para tratar 
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plan. Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Delso. 

 

Pecha a quenda o señor Borrego. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Boa tarde, señora alcaldesa, boa tarde a 

todos e boa tarde, tamén os 

representantes de Amartya, que son 

conscientes de que, quizais, a 

información que teñen os concelleiros, 

señor García e señora Delso, non é a 

correcta, en tanto en canto desde 

decembro a comunicación é constante, 

tanto coa empresa como cos 

traballadores, eles o saben, a miña porta 

está aberta incluso sen solicitar cita. A 

partir de aí tamén hai que aclarar que a 

carta, señor García, envíalla a propia 

empresa. Esta é unha situación -un 

conflito laboral- na que  

intermediaremos, como fixemos tamén 

cos conserxes, e procuraremos que a 

defensa do traballo e dos servizos sexa a 

bandeira que nos guíe. Pero, por 

concretar, nós nunca nos imos negar a 

apoiar ningunha moción que sexa a favor 

do deporte. O que non imos apoiar son 

mocións etéreas, populistas, populares, 

vacuas, sen contido ou imposibles de 

cumprir. Imos facelo tanxible. Imos facer 

un exercicio para ver se a señora Rey 

aposta ou non aposta polo deporte, con 

datos tanxibles e obxectivos. Por 

exemplo, investimentos; cando o Partido 

Popular gobernaba en Deportes, no 

primeiro ano do seu Orzamento 

propoñían 1.600.000 € entre obras, 

convenios, subvencións, e bolsas non 

porque bolsas non había; en 2016, a 

Marea Atlántica propón 2.706.000 € no 

mesmo, obras, convenios e subvencións, 

porque bolsas non había; en 2020, a 

señora Inés Rey propón 6.119.445 € entre 

obras, que tamén axudan non só o 

específicamente el plan. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora  Delso. 

 

Cierra el turno el señor  Borrego. 

 

Señor  Borrego Vázquez 

 

Buenas tardes, señora alcaldesa, buenas 

tardes a todos y buenas tardes, también a 

los representantes de  Amartya, que son 

conscientes de que, quizás, la 

información que tienen los concejales, 

señor García y señora Delso, no es la 

correcta, en tanto en cuanto desde 

diciembre la comunicación es constante, 

tanto con la empresa como con los 

trabajadores, ellos lo saben, mi puerta 

está abierta incluso sin solicitar cita. A 

partir de ahí también hay que aclarar que 

la carta, señor García, la envía la propia 

empresa. Esta es una situación -un 

conflicto laboral- en la que  

intermediaremos, como hicimos también 

con los conserjes, y procuraremos que la 

defensa del trabajo y de los servicios sea 

la bandera que nos guíe. Pero, por 

concretar, nosotros nunca nos vamos a 

negar a apoyar ninguna moción que sea 

a favor del deporte. Lo que no vamos a 

apoyar son mociones  etéreas, populistas, 

populares, vacuas, sin contenido o 

imposibles de cumplir. Lo vamos a hacer 

tangible. Vamos a hacer un ejercicio 

para ver si la señora Rey apuesta o no 

apuesta por el deporte, con datos 

tangibles y objetivos. Por ejemplo, 

inversiones; cuando el Partido Popular 

gobernaba en Deportes en el primer año 

de su Presupuesto proponían 1.600.000 € 

entre obras, convenios, subvenciones, y 

becas no porque becas no había; en 

2016, la Marea Atlántica propone 

2.706.000 € en lo mismo, obras, 

convenios y subvenciones, porque becas 

no había; en 2020, la señora Inés Rey 

propone 6.119.445 € entre obras, que 
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deporte e os deportistas, senón á 

reactivación económica da cidade- 

convenios, subvencións e bolsas, que si, 

este ano si que vai haber bolsas, tamén, 

para deportistas individuais e de alto 

nivel. 
 

Señor García, non se pode vir aquí a 

pedir o que non se practica na casa. Isto 

non é “e vostede máis”, é “e vostede 

menos”, porque a Xunta de Galicia non 

só non cede o que cede o Concello a 

nivel de horas: 52.000 horas que cede 

gratuitamente ao deporte coruñés para 

adestramentos e para competicións, que 

veñen supoñer na menor contía do que 

sería a aplicación da ordenanza fiscal  

1.400.000 €, co cal a aposta da señora 

Rey polo deporte coruñés este ano é un 

montante de 7.520.396 €. O PRESCO 

son 13 millóns e de deportes vai case un 

57% máis, que vai directamente dirixido 

ás entidades e ao deporte coruñés. Iso é 

tanxible, non é subxectivo. Claro que se 

pode facer máis!, E claro que faremos 

moito máis! O que pasa é que a Xunta de 

Galicia o que ten que facer -e vostede xa 

que é o xefe de servizo do Servizo 

Provincial da Xunta- pódelle dicir o 

señor Lete que os 143.000 € que pagan 

aproximadamente todos os clubs e 

entidades sen ánimo de lucro da Coruña 

nas instalacións da Xunta, pois mire, aí 

ten unha das medidas que solicita vostede 

no chat cando fala dun plan inexistente 

que vai facer a Xunta e para o que pide 

medidas os clubs e entidades. Aí xa van 

dúas; unha, mañá exima dos 143.000 € 

de pago a todas as entidades por 

adestramentos e competicións -e iso si 

que é un impacto directo na economía 

dos clubs-; dúas -aproveito outra vez 

máis neste Pleno- por favor, díganos que 

temos que facer para intervir e poder 

xestionar directamente as instalacións 

que agora mesmo son da Xunta de 

Galicia xestionadas por vostedes, que 

están pechadas, nas que nin se pode 

chamar por teléfono, porque contestan 

también ayudan no solo al deporte y los 

deportistas, sino a la reactivación 

económica de la ciudad, convenios, 

subvenciones y becas, que sí, este año sí 

que va a haber becas, también, para 

deportistas individuales y de alto nivel. 

 

Señor García, no se puede venir aquí a 

pedir lo que no se practica en casa. Esto 

no es “y usted más”, es “y usted menos”, 

porque la Xunta de Galicia no solo no 

cede lo que cede el Ayuntamiento a nivel 

de horas: 52.000 horas que cede 

gratuitamente al deporte coruñés para 

entrenamientos y para competiciones, 

que vienen a suponer en la menor cuantía 

de lo que sería la aplicación de la 

ordenanza fiscal  1.400.000 €, con lo cual 

la apuesta de la señora Rey por el 

deporte coruñés este año es un montante 

de 7.520.396 €. El  PRESCO son 13 

millones y de deportes va casi un 57% 

más, que va directamente dirigido a las 

entidades y al deporte coruñés. Eso es 

tangible, no es subjetivo. ¡Claro que se 

puede hacer más!, ¡Y claro que haremos 

mucho más! Lo que pasa es que la Xunta 

de Galicia lo que tiene que hacer -y usted 

ya que es el jefe de servicio del Servicio 

Provincial de la Xunta- le puede decir al 

señor Lete que los 143.000 € que pagan 

aproximadamente todos los clubes y 

entidades sin ánimo de lucro de A 

Coruña en las instalaciones de la Xunta, 

pues mire, ahí tiene una de las medidas 

que solicita usted en el chat cuando habla 

de un plan inexistente que va a hacer la 

Xunta y para el que pide medidas a los 

clubes y entidades. Ahí ya van dos; una, 

mañana exima de los 143.000 € de pago 

a todas las entidades por entrenamientos 

y competiciones -y eso sí que es un 

impacto directo en la economía de los 

clubes-; dos -aprovecho otra vez más en 

este Pleno- por favor, díganos qué 

tenemos que hacer para intervenir y 

poder gestionar directamente las 

instalaciones que ahora mismo son de la 

Xunta de Galicia gestionadas por 
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ata de veciños particulares de Viveiro, 

sorprendidos porque lles chame xente 

preguntando cando vai abrir o 

polideportivo, pois, por favor, que pasen 

esa xestión o Concello, porque farémolo 

moito máis coordinado e moito máis 

gratuíto desde o Servizo Municipal de 

Deportes. 

 

 

 

Con respecto á subvención (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo da intervención) —remato xa, 

señora alcaldesa— como hai unha 

pregunta despois sobre o tema das 

subvencións, aclararemos, tamén, certas 

dúbidas que creo que teñen algúns 

membros da Corporación e anuncio que, 

precisamente por estas cuestións, o noso 

voto será a abstención. Moitas grazas, 

señora alcaldesa. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Borrego. 

 

Aceptan a emenda presentada pola 

Marea, señor García, entendín? Ah!, non. 

 

Señora Delso Carreira 

 

Non, entendemos que está incorporado 

dentro do plan. 

 

Presidencia 

 

Ah!, entón a retiran. Ben, pois votamos 

directamente a moción. 

 

Votación da terceira moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular   

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular relativa a 

deportes, votando ao mesmo tempo as 

señoras concelleiras e os señores 

ustedes, que están cerradas, en las que ni 

se puede llamar por teléfono, porque 

contestan hasta de vecinos particulares 

de Viveiro, sorprendidos porque les llame 

gente preguntando cuándo va a abrir el 

polideportivo, pues, por favor, que pasen 

esa gestión al Ayuntamiento, porque lo 

haremos mucho más coordinado y mucho 

más gratuito desde el Servicio Municipal 

de Deportes. 

 

Con respecto a la subvención (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de la 

intervención) —finalizo ya, señora 

alcaldesa— como hay una pregunta 

después sobre el tema de las 

subvenciones, aclararemos, también, 

ciertas dudas que creo que tienen algunos 

miembros de la Corporación y anuncio 

que, precisamente por estas cuestiones, 

nuestro voto será la abstención. Muchas 

gracias, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor  Borrego. 

 

¿Aceptan la enmienda presentada por la 

Marea, señor García, entendí? ¡Ah!, no. 

 

Señora  Delso Carreira 

 

No, entendemos que está incorporado 

dentro del plan. 

 

Presidencia 

 

¡Ah!, entonces la retiran. Bien, pues 

votamos directamente la moción. 

 

Votación de la tercera moción del Grupo 

Municipal del Partido Popular   

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular 

relativa a deportes, votando al mismo 

tiempo las señoras concejalas y los 
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concelleiros presentes no Salón de Plenos 

e a señora concelleira que asiste 

telematicamente a este Pleno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobada e 

aproveito, tamén, para darlle as grazas os 

traballadores de Amartya por 

acompañarnos hoxe neste Salón de 

Plenos. Moi boa tarde, moitas grazas. 

 

 

96.  Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular relativa 

a deportes 

 

Acordo 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno acorda instar o Goberno municipal 

a: 

 

1. Elaborar un novo Plan deportivo 

municipal, con novas accións e medidas 

ante o futuro que se presenta debido aos 

cambios causados pola situación actual, e 

que inclúa un estudo sobre a afectación 

en todos os niveis do deporte (alta 

competición, base, fomento da 

actividade, deportistas individuais, 

instalacións deportivas, etc.). 

señores concejales presentes en el Salón 

de Plenos y la señora concejala que 

asiste  telemáticamente a este Pleno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (6 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Mixto (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobada y 

aprovecho, también, para dar las gracias 

a los trabajadores de  Amartya por 

acompañarnos hoy en este Salón de 

Plenos. Muy buenas tardes, muchas 

gracias. 

 

96.  Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular relativa a 

deportes 

 

Acuerdo 

 

La Corporación municipal de A Coruña 

en Pleno acuerda instar al Gobierno 

municipal a: 

 

1. Elaborar un nuevo Plan deportivo 

municipal, con nuevas acciones y 

medidas ante el futuro que se presenta 

debido a los cambios causados por la 

situación actual, y que incluya un estudio 

sobre la afectación en todos los niveles 

del deporte (alta competición, base, 

fomento de la actividad, deportistas 

individuales, instalaciones deportivas, 
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2. Eximir do pagamento da taxa por uso 

de instalacións deportivas ás asociacións 

e clubs deportivos sen ánimo de lucro, 

para axudar así á súa recuperación con 

actividades de promoción deportiva e 

física. 

 

3º.- Preguntas de resposta oral. 
 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MIXTO  

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a ocupación ilegal. 
  

Presidencia 
 

Pasamos xa ás preguntas de resposta oral. 

 

 

Comeza a señora Martínez. A primeira 

pregunta é sobre ocupacións ilegais. 

 

Que pasa? Marchan todos, veña. Si, 

marchen, marchen. Máis? Veña. 

 

Ás dezasete horas e dezasete minutos 

saen do Salón de Sesións as señoras 

García Gómez e Delso Carreira e os 

señores  Martínez Durán, Rodríguez 

Martínez, García Fernández, Varela 

Gómez e Jorquera Caselas. 

 

Ben, agora si, señora Martínez... Si ás do 

público xa non lles dou a venia para que 

marchen. Señora Martínez, adiante. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

A pregunta é: en que situación se atopa a 

elaboración do plan de protección da 

convivencia e seguridade veciñal en 

relación ás ocupacións ilegais para a súa 

posta en marcha. 

etc.). 

 

2. Eximir del pago de la tasa por uso de 

instalaciones deportivas a las 

asociaciones y clubes deportivos sin 

ánimo de lucro, para ayudar así a su 

recuperación con actividades de 

promoción deportiva y física. 
 

3º.- Preguntas de respuesta oral. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MIXTO  

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la ocupación ilegal. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas de respuesta 

oral. 

 

Comienza la señora Martínez. La primera 

pregunta es sobre ocupaciones ilegales. 

 

¿Qué pasa? Se van todos, venga. Sí, 

vayan, vayan ¿Más? Venga. 

 

A las diecisiete horas y diecisiete 

minutos salen del Salón de Sesiones las 

señoras García Gómez y Delso Carreira 

y los señores  Martínez Durán,  

Rodríguez Martínez, García Fernández, 

Varela Gómez y Jorquera Caselas. 

 

Bien, ahora sí, señora Martínez... Sí a las 

del público ya no les doy la venia para 

que se vayan. Señora Martínez, adelante. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

La pregunta es: en qué situación se 

encuentra la elaboración del plan de 

protección de la convivencia y seguridad 

vecinal en relación a las ocupaciones 

ilegales para su puesta en marcha. 
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Señor Lage Tuñas 
 

Si, señora Martínez. Pois o Goberno está 

traballando, está traballando en todos os 

ámbitos, con especial incidencia tamén 

nesta materia á que vostede fai 

referencia. 

 

Señora Martínez Lema 
 

Bueno, a pregunta, bueno, reclamamos o 

plan este, que se aprobou a súa creación 

hai sete meses, no Pleno de outubro, 

sobre todo porque estes días temos 

coñecido moitos casos, novos casos de 

ocupacións ilegais na Zapateira, pero 

tamén noutras partes da cidade, como nos 

Mallos ou na Agra do Orzán, polo que é 

necesario                 —cremos— buscar 

solucións, e cremos que este plan de 

protección da convivencia e seguridade 

veciñal, e a súa posta en marcha, pois 

pode axudar nestes casos, en diferentes 

zonas da cidade. 

 

 

As advertencias veciñais son diarias. 

Dende a Agra do Orzán a semana pasada 

os veciños lanzaban unha advertencia, un 

SOS nas redes sociais, contando ademáis 

casos concretos que os tiñan 

atemorizados. Hoxe mesmo volveron a 

recordalo, que levan sete días 

atemorizados, digamos. 

 

O plan de protección da convivencia e a 

creación dunha oficina que defenda os 

dereitos dos veciños que sufren estes 

problemas derivados da presencia de 

okupas en edificios cercanos tiña que 

estar en funcionamento —pois como 

diciamos e como se dixo naquel pleno— 

neste primeiro semestre. Entendemos que 

todo este problema da pandemia pois 

pode retrasar moitas cousas, pero bueno, 

estes veciños a verdade é que están 

bastante disgustados.  

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, señora Martínez. Pues el Gobierno 

está trabajando, está trabajando en todos 

los ámbitos, con especial incidencia 

también en esta materia a la que usted 

hace referencia. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Bueno, la pregunta,  bueno, reclamamos 

el plan este, que se aprobó su creación 

hace siete meses, en el Pleno de octubre, 

sobre todo porque estos días hemos 

conocido muchos casos, nuevos casos de 

ocupaciones ilegales en la Zapateira, 

pero también en otras partes de la 

ciudad, como en los Mallos o en el Agra 

del Orzán, por lo que es necesario         

—creemos— buscar soluciones, y 

creemos que este plan de protección de la 

convivencia y seguridad vecinal, y su 

puesta en marcha, pues puede ayudar en 

estos casos, en diferentes zonas de la 

ciudad. 

 

Las advertencias vecinales son diarias. 

Desde el Agra del Orzán la semana 

pasada los vecinos lanzaban una 

advertencia, un SOS en las redes 

sociales, contando además casos 

concretos que los tenían atemorizados. 

Hoy mismo volvieron a recordarlo, que 

llevan siete días atemorizados, digamos. 

 

El plan de protección de la convivencia y 

la creación de una oficina que defienda 

los derechos de los vecinos que  sufren 

estos problemas derivados de la 

presencia de okupas en edificios  

cercanos tenía que estar en 

funcionamiento —pues como decíamos y 

como se dijo en aquel pleno— en este 

primer semestre. Entendemos que todo 

este problema de la pandemia pues puede  

retrasar muchas cosas, pero  bueno, estos 

vecinos la verdad es que están bastante  

disgustados.  
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Desde Os Mallos tamén se nos informou 

de novos casos na Rolda de Nelle e 

tamén na Rolda de Outeiro que lles están 

causando moita preocupación. E como xa 

dixemos cando solicitamos este plan e 

esta oficina veciñal, é necesario ter 

localizado cal é o tipo de ocupación, 

diferenciando as ocupacións delictivas 

das outras das persoas que realizan por 

razóns de necesidade, pero sempre 

defendendo que os veciños teñen dereito 

a sentirse seguros e que a convivencia 

non pode poñerse en risco.  

 

É boa noticia que a Fiscalía da Coruña 

abra dilixencias polas okupacións na 

Zapateira pero non debería deixar de lado 

o problema da Agra, que vén dende xa 

atrás, dende hai moitos anos, e é o barrio 

máis castigado por estes feitos. 

 

 

A todos nos gustaría que este plan non 

tivera que poñerse en marcha, que non se 

tivera que facer. Significaría que na 

cidade non habería ocupacións ilegais e 

que todo o mundo estaría vivindo 

legalmente de forma digna, pero non é o 

caso. Lamentablemente necesitamos 

protexer os que se ven máis afectados por 

as conductas, sobre todo, incívicas. 

 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señora Martínez, o Concello está 

traballando, como lle dicía. Temos 

competencias para actuar con aquelas 

persoas e familias en risco de exclusión 

social, ás que poder ofrecer alternativas 

habitacionais por medio de diferentes 

programas, e con ese fin traballamos co 

equipo municipal de inclusión social, co 

equipo municipal de atención a urxencias 

sociais, a través do SEMUS en 

colaboración coa Cruz Vermella e tamén 

en coordinación con entidades como 

Padre Rubinos, entre outras. Hai un 

 

Desde Los Mallos también se nos informó 

de nuevos casos en la Ronda de  Nelle y 

también en la Ronda de Outeiro que les 

están causando mucha preocupación. Y 

como ya dijimos cuando solicitamos este 

plan y esta oficina vecinal, es necesario 

tener localizado cuál es el tipo de 

ocupación, diferenciando las ocupaciones  

delictivas de las otras de las personas 

que realizan por razones de necesidad, 

pero siempre defendiendo que los vecinos 

tienen derecho a sentirse seguros y que la 

convivencia no puede ponerse en riesgo.  

 

Es buena noticia que la Fiscalía de A 

Coruña abra diligencias por las  

okupaciones en la Zapateira pero no 

debería dejar de lado el problema del 

Agra, que viene desde ya atrás, desde 

hace muchos años, y es el barrio más 

castigado por estos hechos. 

 

A todos nos gustaría que este plan 

hubiera tenido que ponerse en marcha, 

que no hubiera tenido que hacerse. 

Significaría que en la ciudad no habría 

ocupaciones ilegales y que todo el mundo 

estaría viviendo legalmente de forma 

digna, pero no es el caso. 

Lamentablemente necesitamos proteger a 

los que se ven más afectados por las  

conductas, sobre todo,  incívicas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señora Martínez, el Ayuntamiento está 

trabajando, como le decía. Tenemos 

competencias para actuar con aquellas 

personas y familias en riesgo de 

exclusión social, a las que poder ofrecer 

alternativas  habitacionales por medio de 

diferentes programas, y con ese fin 

trabajamos con el equipo municipal de 

inclusión social, con el equipo municipal 

de atención a urgencias sociales, a través 

del  SEMUS en colaboración con la Cruz 

Roja y también en coordinación con 

entidades como Padre Rubinos, entre 
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amplo abano de opcións para persoas sen 

teito e como vostede sabe, pois é 

complicado actuar en todos os casos, non 

por falta de vontade da nosa parte senón 

porque hai persoas cunha situación 

persoal e sanitaria detrás que moitas 

veces non aceptan as propias alternativas 

que se lle ofrecen. Esa é tamén a crúa 

realidade. 

 

 

Ás dezasete horas e vinte minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Rodríguez Martínez. 

 

O Concello sempre actúa coas familias 

con menores que carecen de medios para 

procurarse unha vivenda ou se atopan 

nunha situación de exclusión. 

Evidentemente o Concello non pode 

obrigar as persoas a recibir atención. 

Cando hai unha situación de risco, pois 

tamén se comunica a Menores e á propia 

Xunta de Galicia. 

 

Este Goberno entende que é preciso 

darlle unha solución habitacional a 

persoas en risco de exclusión, sen dúbida, 

e tamén —vamos a falar claro— 

consideramos que é preciso salvagardar 

os dereitos dos propietarios. Vostede pon 

sobre a mesa unha situación que estamos 

a coñecer día a día e sobre a que hai que 

falar con absoluta claridade. Hai que 

actuar con axilidade e con contundencia 

cando esa propiedade é obxecto de 

violencia. A violencia, como din moitas 

persoas, se manifesta non dun único 

xeito, se manifesta de moitos. A 

propiedade privada é un dereito 

constitucional e nós defendémolo sen 

ningún tipo de fisuras, e ademais, non só 

apoiaremos os cambios legais necesarios 

senón que dende aquí pido formalmente 

que se fagan os cambios necesarios 

porque, desde logo, o que se debe de 

facilitar, a protección do dereito á 

propiedade privada, que os lexítimos 

propietarios dun ben non se vexan 

otras. Hay un amplio abanico de 

opciones para personas sin techo y como 

usted sabe, pues es complicado actuar en 

todos los casos, no por falta de voluntad 

de nuestra parte sino porque hay 

personas con una situación personal y 

sanitaria detrás que muchas veces no 

aceptan las propias alternativas que se 

les ofrecen. Esa es también la cruda 

realidad. 

 

A las diecisiete horas y veinte minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Rodríguez Martínez. 

 

El Ayuntamiento siempre actúa con las 

familias con menores que carecen de 

medios para procurarse una vivienda o se 

encuentran en una situación de exclusión. 

Evidentemente el Ayuntamiento no puede 

obligar a las personas a recibir atención. 

Cuando hay una situación de riesgo, pues 

también se comunica a Menores y a la 

propia Xunta de Galicia. 

 

Este Gobierno entiende que es preciso 

darle una solución  habitacional a 

personas en riesgo de exclusión, sin 

duda, y también —vamos a hablar 

claro— consideramos que es preciso 

salvaguardar los derechos de los 

propietarios. Usted pone sobre la mesa 

una situación que estamos conociendo 

día a día y sobre la que hay que hablar 

con absoluta claridad. Hay que actuar 

con agilidad y con contundencia cuando 

esa propiedad es objeto de violencia. La 

violencia, como dicen muchas personas, 

se manifiesta no de una única manera, se 

manifiesta de muchas. La propiedad 

privada es un derecho constitucional y 

nosotros lo defendemos sin ningún tipo de 

fisuras, y además, no solo apoyaremos 

los cambios legales necesarios sino que 

desde aquí pido formalmente que se 

hagan los cambios necesarios porque, 

desde luego, lo que se debe facilitar es la 

protección del derecho a la propiedad 

privada, que los legítimos propietarios de 
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desposuídos pola acción doutras persoas. 

 

 

Ás dezasete horas e vinte e un minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

García Fernández e Varela Gómez. 

 

A Lei de desahucios exprés a priori 

conseguiu acortar os tempos e facilitar a 

devolución das vivendas ós seus 

propietarios. A vía da demanda civil 

agora é certo que é máis áxil, pero bueno, 

o que é, é o marco teórico, que hai que 

acreditar en cinco días a existencia 

dalgún título xurídico está condicionado 

pola carga de traballo dos xulgados e 

porque primeiro ten que ser admitida a 

demanda. Esta lei, que no seu momento 

fora recorrida por Podemos, foi 

respaldada polo propio Tribunal 

Constitucional, que desestimou aquel 

recurso.  

 

 

Defender a propiedade privada para 

algúns parece que é algo extraordinario. 

A Constitución hai que vela no seu 

conxunto, non só por partes e non só os 

anacos que lle interesa a cada quen. O 

dereito á propiedade privada é algo que, 

desde logo, vai a ter sempre a nosa 

defensa e o que é impresentable é ver o 

que estivemos vendo na nosa cidade nas 

últimas semanas, (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) absolutamente 

impresentable. 

 

 

Ás dezasete horas e vinte e dous 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Martínez Acón e saen as 

señoras Gallego Neira e Gutiérrez 

Roselló, e así mesmo, previo aviso, 

auséntase da sesión á que asiste 

telemáticamente a señora Sobral 

Cabanas. 

 

Polo tanto, que se produzan os cambios 

un bien no se vean desposeídos por la 

acción de otras personas. 

 

A las diecisiete horas y veintiún minutos 

entran en el Salón de Sesiones los 

señores García Fernández y Varela 

Gómez. 

 

La Ley de  desahucios  exprés a priori 

consiguió  acortar los tiempos y facilitar 

la devolución de las viviendas a sus 

propietarios. La vía de la demanda civil 

ahora es cierto que es más ágil, pero  

bueno, lo que es, es el marco teórico, que 

hay que acreditar en cinco días la 

existencia de algún título jurídico está 

condicionado por la carga de trabajo de 

los juzgados y porque primero tiene que 

ser admitida la demanda. Esta ley, que en 

su momento había sido recurrida por 

Podemos, fue  respaldada por el propio 

Tribunal Constitucional, que desestimó 

aquel recurso.  

 

Defender la propiedad privada para 

algunos parece que es algo 

extraordinario. La Constitución hay que 

verla en su conjunto, no solo por partes y 

no solo los trozos que le interesa a cada 

quien. El derecho a la propiedad privada 

es algo que, desde luego, va a tener 

siempre nuestra defensa y lo que es 

impresentable es ver lo que estuvimos 

viendo en nuestra ciudad en las últimas 

semanas, (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) absolutamente 

impresentable. 

 

A las diecisiete horas y veintidós minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Martínez  Acón y salen las señoras 

Gallego Neira y Gutiérrez Roselló, y 

asimismo, previo aviso, se ausenta de la 

sesión a la que asiste telemáticamente la 

señora Sobral Cabanas.  

 

Por lo tanto, que se produzcan los 

cambios  legales para que lo que no se  
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legales para que o que non se poda é 

consentir que unha panda de delincuentes 

okupen propiedades privadas, porque o 

dereito á propiedade privada debemos de 

defendelo e non temos que ter ningún 

tipo de contemplación nese sentido. E se 

lle pode chamar de moitas maneiras, pero 

para min son delincuentes. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre os contactos coas aeroliñas que 

operan en Alvedro. 

 

Presidencia 
 

Segunda pregunta, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

A pregunta é si se tiveron recentemente 

ou se están tendo contactos coas 

diferentes aeroliñas para que sigan 

medrando e aseguren a súa continuidade 

aquí, en Alvedro. 

 

Ás dezasete horas e vinte e cinco 

minutos entran no Salón de Sesións o 

señor Jorquera e o señor Martínez 

Durán, e sae o señor Coira Andrade. 
 

Señor Borrego Vázquez 
 

Si. Desde a miña recente incorporación á 

Concellaría de Turismo, si.  

 

Foi unha das primeiras cousas que se 

fixeron unha vez que se empezou a 

escoitar que as compañías empezaban a 

operar na desescalada e que unhas delas 

están aquí. Si se fixeron algúns contactos 

con elas. 

 

Señora Martínez Lema 

pueda es consentir que una  panda de 

delincuentes okupen propiedades 

privadas, porque el derecho a la 

propiedad privada debemos de 

defenderlo y no tenemos que tener ningún 

tipo de contemplación en ese sentido. Y se 

le puede llamar de muchas maneras, pero 

para mí son delincuentes. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre los contactos con las aerolíneas 

que operan en Alvedro. 

 

Presidencia 

 

Segunda pregunta, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

La pregunta es si se tuvieron 

recientemente o se están teniendo 

contactos con las diferentes  aerolíneas 

para que sigan creciendo y aseguren su 

continuidad aquí, en Alvedro. 

 

A las diecisiete horas y veinticinco 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

el señor Jorquera y el señor Martínez 

Durán, y sale el señor Coira Andrade. 

 

Señor  Borrego Vázquez 

 

Sí. Desde mi reciente incorporación a la 

Concejalía de Turismo, sí.  

 

Fue una de las primeras cosas que se 

hicieron una vez que se empezó a 

escuchar que las compañías empezaban a 

operar en la  desescalada y que unas de 

ellas están aquí. Sí se hicieron algunos 

contactos con ellas. 

 

Señora Martínez Lema 
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Grazas.  

 

Consideramos que é urxente darlle saída 

ós convenios e cumprir o pactado. 

 

 

Quería saber tamén si se lle pagou a 

Volotea, ou canto lle debemos, porque se 

non pagamos vanse ir. Os feitos están aí. 

Volotea non apostou por nós este verán 

podendo facelo, estamos fóra do seu plan 

e da súa programación do próximo verán, 

do 2021 estou a falar. Non quere dicir 

que se vaian a ir pero o risco existe. Hai 

uns días a aeroliña cargou a 

programación para o verán de 2021 e o 

aeroporto da Coruña non está nesa 

programación, pero si o está na maioría 

das rutas que están con voos con Volotea.  

 

 

Quizais máis grave aínda sexa que 

tampouco está cargada a temporada de 

inverno deste ano 2020. Terá algo que 

ver con que non estean cargados os voos 

en que o Concello non cumprira coa súa 

parte?, pregúntolle tamén. 

 

O que limos a semana pasada en prensa é 

simplemente que Volotea empezaba a 

operar os voos que xa tiña acordados, os 

voos que xa estaban cargados, pero a 

realidade é que —como dicía— xa están 

programando no resto de aeroportos e 

Alvedro non aparece no seu plan. 

 

 

Temos que entender que se van ir para 

Santiago porque non fructifican as 

conversas? Urxe que se poñan as pilas 

porque non fan como o resto de 

concellos, que van sacando xa os 

convenios. 

 

E de Vueling, pedir agora un segundo 

avión basado é utópico. Con Vueling 

urxe estar enriba deles, conversas e máis 

conversas, saber cales son os seus plans, 

 

Gracias.  

 

Consideramos que es urgente darle 

salida a los convenios y cumplir lo 

pactado. 

 

Quería saber también si se le pagó a  

Volotea, o cuánto le debemos, porque si 

no pagamos se van a ir. Los hechos están 

ahí.  Volotea no apostó por nosotros este 

verano pudiendo hacerlo, estamos fuera 

de su plan y de su programación del 

próximo verano, del 2021 estoy 

hablando. No quiere decir que se vayan a 

ir pero el riesgo existe. Hace unos días la  

aerolínea cargó la programación para el 

verano de 2021 y el aeropuerto de A 

Coruña no está en esa programación, 

pero sí lo está en la mayoría de las rutas 

que están con vuelos con  Volotea.  

 

Quizás más grave aun sea que tampoco 

está cargada la temporada de invierno de 

este año 2020 ¿Tendrá algo que ver con 

que no estén cargados los vuelos en que 

el Ayuntamiento no había cumplido con 

su parte?, le pregunto también. 

 

Lo que leímos la semana pasada en 

prensa es simplemente que  Volotea 

empezaba a operar los vuelos que ya 

tenía acordados, los vuelos que ya 

estaban cargados, pero la realidad es que 

—como decía— ya están programando en 

el resto de aeropuertos y Alvedro no 

aparece en su plan. 

 

¿Tenemos que entender que se van a ir a 

Santiago porque no  fructifican las 

conversaciones? Urge que se pongan las 

pilas porque no hacen como el resto de 

ayuntamientos, que van sacando ya los 

convenios. 

 

Y de  Vueling, pedir ahora un segundo 

avión  basado es utópico. Con  Vueling 

urge estar encima de ellos, 

conversaciones y más conversaciones, 
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cales son as súas previsións para A 

Coruña, cales son as súas necesidades.  

 

 

Un bo exemplo de xestión é, por 

exemplo, o que están facendo en 

Asturias. Alí as conversas son continuas 

con Vueling. Non se pode esperar a que 

venza o convenio, ten que ser un traballo 

continuo, un traballo de fondo. 

 

 

O certo é que a situación que nos 

encontramos agora é moi complicada, 

agravada pola pandemia e todas as 

restricións de mobilidade que conleva, e 

cun concello que non da sacado adiante 

os convenios coas aeroliñas, co agravante 

de que Santiago terá moitísima forza co 

gallo do Xacobeo. 

 

 

Por que as aeroliñas apostarán por 

Coruña tendo máis apoios en Santiago, a 

só 60 quilómetros? Creo que unha boa 

idea para que as relacións fosen máis 

fluídas aquí nesta cidade podería ser, por 

exemplo, que o Consorcio de Turismo 

que permanece independentemente do 

goberno, estea o concelleiro que estea do 

goberno que estea, se faga cargo destas 

cuestións, da relación continua coas 

aeroliñas, ou mesmo unha entidade 

alternativa, como pasa, por exemplo, en 

Bilbao, e que dá moi bos froitos. Ou 

tamén aquí poderíamos apoiarnos na 

Cámara de Comercio. Que despois sexan 

vostedes, sexa o Goberno o que entre no 

tema económico, pois é o comprensible, 

pero creo que as relacións poderían 

levarse a través deste tipo de consorcios 

ou empresas. 

 

 

É  unha boa idea que podería facilitar o 

sempre complicado diálogo coas 

aeroliñas e, como presidente do 

Consorcio, gustaríame que o valorase. 

 

saber cuáles son sus planes, cuáles son 

sus previsiones para A Coruña, cuáles 

son sus necesidades.  

 

Un buen ejemplo de gestión es, por 

ejemplo, lo que están haciendo en 

Asturias. Allí las conversaciones son 

continuas con  Vueling. No se puede 

esperar a que venza el convenio, tiene 

que ser un trabajo continuo, un trabajo 

de fondo. 

 

Lo cierto es que la situación que nos 

encontramos ahora es muy complicada, 

agravada por la pandemia y todas las 

restricciones de movilidad que conlleva, y 

con un ayuntamiento que no acaba de 

sacar adelante los convenios con las  

aerolíneas, con el agravante de que 

Santiago tendrá muchísima fuerza con 

motivo del Xacobeo. 

 

¿Por qué las  aerolíneas apostarán por 

Coruña teniendo más apoyos en 

Santiago, a solo 60 kilómetros? Creo que 

una buena idea para que las relaciones 

fueran más fluidas aquí en esta ciudad 

podría ser, por ejemplo, que el Consorcio 

de Turismo que permanece 

independientemente del gobierno, esté el 

concejal que esté del gobierno que esté, 

se haga cargo de estas cuestiones, de la 

relación continua con las  aerolíneas, o 

incluso una entidad alternativa, como 

pasa, por ejemplo, en Bilbao, y que da 

muy buenos frutos. O también aquí 

podríamos apoyarnos en la Cámara de 

Comercio. Que después sean ustedes, sea 

el Gobierno el que entre en el tema 

económico, pues es el comprensible, pero 

creo que las relaciones podrían llevarse a 

través de este tipo de consorcios o 

empresas. 

 

Es  una buena idea que podría facilitar el 

siempre complicado diálogo con las  

aerolíneas y, como presidente del 

Consorcio, me gustaría que lo valorara. 
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Moitas grazas. 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, se algo é prioritario para 

este goberno municipal é precisamente 

que Alvedro non só non merme senón 

que medre.  

 

Eu, cando tomei posesión, bueno, cando 

delegaron en min as competencias de 

turismo, o primeiro que fixen foi estudar, 

precisamente, como están estes temas. 

Hai temas moi complexos que dificulta a 

propia situación da pandemia, pero iso 

non quita que xa fixeramos contactos 

directos, precisamente para establecer, un 

deles —eu non o quería nomear, 

precisamente por non malfacer ós outros, 

pero bueno, era con Volotea 

precisamente— porque nós coñecimos as 

súas intencións pola prensa. Tampouco 

nos parecía lóxico, pero non pasa nada. 

Eu son como di que quere que sexa a 

nosa alcaldesa, unha persoa proactiva. O 

Consorcio de Turismo ten que selo 

tamén, vamos traballar desde o 

Consorcio co Turismo, co que xa tamén 

tiven varias reunións, precisamente, 

bastante operativas, entre outras cousas, 

tamén para fortalecer, plantexar algunha 

base operativa dalgunha compañía que 

está plantexando, precisamente, onde 

poñela, independentemente que os 

calendarios dos voos que saíron, 

precisamente, para Lavacolla, saen tamén 

por una certa política que se nos explica 

directamente desde a compañía e que non 

entramos aquí en detalles, pero que se 

trata duns movementos temporais. 

 

 

 

Ás dezasete horas e vinte e nove 

minutos entran no Salón de Sesións as 

señoras García Gómez, Delso Carreira 

e Gutiérrez Roselló. 

Muchas gracias. 

 

Señor  Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, si algo es prioritario para 

este gobierno municipal es precisamente 

que Alvedro no solo no merme sino que 

crezca.  

 

Yo, cuando tomé posesión,  bueno, 

cuando delegaron en mí las competencias 

de turismo, lo primero que hice fue  

estudiar, precisamente, como están estos 

temas. Hay temas muy complejos que 

dificulta la propia situación de la 

pandemia, pero eso no quita que ya 

hiciéramos contactos directos, 

precisamente para establecer, uno de 

ellos —yo no lo quería nombrar, 

precisamente por no  dejar mal a los 

otros, pero  bueno, era con  Volotea 

precisamente— porque nosotros  

conocimos sus intenciones por la prensa. 

Tampoco nos parecía lógico, pero no 

pasa nada. Yo soy como dice que quiere 

que sea nuestra alcaldesa, una persona  

proactiva. El Consorcio de Turismo tiene 

que serlo también, vamos a trabajar 

desde el Consorcio con el Turismo, con el 

que ya también tuve varias reuniones, 

precisamente, bastante operativas, entre 

otras cosas, también para fortalecer, 

plantear alguna base operativa de alguna 

compañía que está planteando, 

precisamente, donde ponerla, 

independientemente que los calendarios 

de los vuelos que salieron, precisamente, 

para Lavacolla, salen también por una 

cierta política que se nos explica 

directamente desde la compañía y que no 

entramos aquí en detalles, pero que se 

trata de unos movimientos temporales. 

 

A las diecisiete horas y veintinueve 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

las señoras García Gómez,  Delso 

Carreira y Gutiérrez Roselló. 
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A partires de aí, evidentemente, coas 

desescalada e xa nas fases nas que 

podamos, trataremos de orientar, resolver 

todo o que haxa pendente de resolver e 

de orientar, precisamente, coas 

compañías no eido de que Alvedro siga 

na senda que —non é negable porque aí 

están os datos— de crecemento que tiña 

ata que comezou a problemática do 

covid, e instando tamén a que eso 

provoque ese novo plan director do 

aeroporto que xa está superadísimo, 

precisamente, polo poco crecemento que 

ten e pola presión, tanto do turismo, da 

Cámara de Comercio, do Porto, das 

grandes empresas e, por suposto, da 

política que vai aplicar este goberno 

municipal. 

 

Aí tamén contaremos con todos, desde o 

Consorcio e desde o propio Pleno, 

porque precisamente é unha cuestión 

estratéxica —xa non só económica, 

senón tamén social— colocar desde o 

Consorcio e desde o aeroporto e desde a 

potenciación dos voos e das diferentes 

rutas, a A Coruña moito mellor 

posicionada no mapa do mundo. Esa é a 

intención e con iso iremos traballando e 

informando correspondentemente. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Borrego, señora 

Martínez. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 
 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a proposta de convenio do novo 

CHUAC. 
 

Presidencia 
 

 

A partir de ahí, evidentemente, con las  

desescalada y ya en las fases en las que  

podamos, trataremos de orientar, 

resolver todo lo que haya pendiente de 

resolver y de orientar, precisamente, con 

las compañías en el ámbito de que 

Alvedro siga en la senda que —no es  

negable porque ahí están los datos— de 

crecimiento que tenía hasta que comenzó 

la problemática del covid, e instando 

también a que  eso provoque ese nuevo 

plan director del aeropuerto que ya está  

superadísimo, precisamente, por el  poco 

crecimiento que tiene y por la presión, 

tanto del turismo, de la Cámara de 

Comercio, del Puerto, de las grandes 

empresas y, por supuesto, de la política 

que va a aplicar este gobierno municipal. 

 

Ahí también contaremos con todos, desde 

el Consorcio y desde el propio Pleno, 

porque precisamente es una cuestión 

estratégica —ya no solo económica, sino 

también social— colocar desde el 

Consorcio y desde el aeropuerto y desde 

la potenciación de los vuelos y de las 

diferentes rutas, a A Coruña mucho 

mejor posicionada en el mapa del mundo. 

Esa es la intención y con eso iremos 

trabajando e informando  

correspondientemente. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor  Borrego, señora 

Martínez. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la propuesta de convenio del 

nuevo CHUAC. 

 

Presidencia 
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Turno xa para o Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Primeira pregunta relativa ó convenio co 

CHUAC. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González  

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Considera o Goberno local aceptábeis as 

exixencias da Xunta de Galicia ó 

Concello da Coruña para a construción 

do novo CHUAC? 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señora Veira, este goberno entende que a 

mellora nas infraestruturas sanitarias da 

cidade é esencial para A Coruña e para a 

mellora da calidade de vida dos seus 

veciños. Polo tanto, entendemos que 

debemos de manter a colaboración 

institucional pero tamén entendemos que 

as exixencias da Xunta de Galicia deben 

de ser estudadas de forma 

pormenorizada, e iso é o que estamos 

facendo. 

 

Ás dezasete horas e trinta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade. 

 

Señora Veira González  

 

Onte tivemos a demostración de que o 

convenio para a ampliación do CHUAC 

—ou novo CHUAC, como da en 

chamarlle a Xunta de Galiza— é unha 

ferramenta electoral máis para o Partido 

Popular. Así o puidemos comprobar onte 

nunha rolda de prensa unilateral ofrecida 

pola conselleira de Infraestruturas da 

Xunta de Galiza e polo conselleiro de 

Sanidade na que detallaban cuestións 

Turno ya para el Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Primera pregunta relativa al convenio 

con el CHUAC. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González  

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

¿Considera el Gobierno local aceptables 

las exigencias de la Xunta de Galicia al 

Ayuntamiento de A Coruña para la 

construcción del nuevo CHUAC? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Veira, este gobierno entiende que 

la mejora en las infraestructuras 

sanitarias de la ciudad es esencial para A 

Coruña y para la mejora de la calidad de 

vida de sus vecinos. Por lo tanto, 

entendemos que debemos mantener la 

colaboración institucional pero también 

entendemos que las exigencias de la 

Xunta de Galicia deben ser estudiadas de 

forma pormenorizada, y eso es lo que 

estamos haciendo. 

 

A las diecisiete horas y treinta y un 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Coira Andrade. 

 

Señora Veira González  

 

Ayer tuvimos la demostración de que el 

convenio para la ampliación del CHUAC 

—o nuevo CHUAC, como da en llamarle 

la Xunta de Galicia— es una herramienta 

electoral más para el Partido Popular. 

Así lo  pudimos comprobar ayer en una 

rueda de prensa unilateral ofrecida por 

la conselleira de Infraestructuras de la 

Xunta de Galicia y por el conselleiro de 

Sanidad en la que detallaban cuestiones 
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relativas á proposta de convenio remitido 

ó Concello da Coruña.  

 

 

Segundo esta proposta, o Concello tería 

que cofinanciar a ampliación do CHUAC 

cun desembolso de 22 millóns de euros, 

12 para adquisición de solo e 10 para os 

accesos. E dígollo desde xa, como xa o 

dixen no anterior Pleno. Desde o BNG 

opoñémonos a este modelo. Estamos a 

falar dunha infraestrutura de carácter 

supramunicipal, nunha competencia 

integramente do Goberno galego, e polo 

tanto, tería que ser financiada 

integramente pola Xunta de Galiza. 

 

 

Podemos entender que os viarios os 

constrúa o Concello, porque non van ser 

de uso exclusivo do hospital, senón que 

van dar servizo ós barrios da cidade e ós 

coruñesas e coruñeses en maior medida, 

mais o que non é comprensíbel é que 

sexa o Concello da Coruña quen teña que 

mercar o solo para a ampliación do 

hospital cando estamos a falar dunha 

infraestrutura supramunicipal. Non ten 

ningún sentido que o Concello pague a 

ampliación do hospital facéndose cargo 

desa compra de solo. 

 

 

 

O concelleiro de Urbanismo e 

Infraestruturas, o señor Villoslada, 

mencionou o outro día o caso do 

convenio ó que se chegou en Pontevedra, 

e vaia por onde, tamén o mencionaron 

onte os dirixentes da Xunta de Galiza na 

súa rolda de prensa. Pero non é igual o 

convenio. En Pontevedra o Concello pon 

4 millóns de euros só para os viais do 

hospital. Aquí pídennos máis do 

quíntuplo, mais o problema é que ás 

veces cando un dá un dedo cóllenlle o 

brazo, e hoxe en día semella ver na Boa 

Vila, en Pontevedra, cuestións pendentes 

que non estaban recollidas no convenio e 

relativas a la propuesta de convenio 

remitido al Ayuntamiento de A Coruña.  

 

 

Según esta propuesta, el Ayuntamiento 

tendría que cofinanciar la ampliación del 

CHUAC con un desembolso de 22 

millones de euros, 12 para adquisición de 

suelo y 10 para los accesos. Y se lo digo 

desde ya, como ya lo dije en el anterior 

Pleno. Desde el BNG nos oponemos a 

este modelo. Estamos hablando de una 

infraestructura de carácter 

supramunicipal, en una competencia 

íntegramente del Gobierno gallego, y por 

lo tanto, tendría que ser financiada 

íntegramente por la Xunta de Galicia. 

 

Podemos entender que los viarios los 

construya el Ayuntamiento, porque no 

van a ser de uso exclusivo del hospital, 

sino que van a dar servicio a los barrios 

de la ciudad y a los coruñesas y 

coruñeses en mayor medida, pero lo que 

no es comprensible es que sea el 

Ayuntamiento de A Coruña quien tenga 

que comprar el suelo para la ampliación 

del hospital cuando estamos hablando de 

una infraestructura supramunicipal. No 

tiene ningún sentido que el Ayuntamiento 

pague la ampliación del hospital 

haciéndose cargo de esa compra de 

suelo. 

 

El concejal de Urbanismo e 

Infraestructuras, el señor  Villoslada, 

mencionó el otro día el caso del convenio 

al que se llegó en Pontevedra, y vaya por 

donde, también lo mencionaron ayer los 

dirigentes de la Xunta de Galicia en su 

rueda de prensa. Pero no es igual el 

convenio. En Pontevedra el Ayuntamiento 

pone 4 millones de euros solo para los 

viales del hospital. Aquí nos piden más 

del quíntuplo, pero el problema es que a 

veces cuando uno da un dedo le cogen el 

brazo, y hoy en día parece ver en la 

Buena Villa, en Pontevedra, cuestiones 

pendientes que no estaban recogidas en 
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aclaradas no acordo, que se lle están a 

exixir precisamente ó Concello de 

Pontevedra. 

 

O Goberno de Feijóo está a presionar o 

Goberno local para que poña diñeiro en 

políticas que non son de competencia 

municipal senón de competencia 

exclusiva da Administración galega.  

 

Nós o que lle pedimos a este goberno é 

firmeza. Disposición para acadar as 

solucións precisas para os problemas das 

coruñesas e dos coruñeses con todas as 

Administracións Públicas? Por suposto, 

mais tamén cómpre que o Goberno Local 

lle exixa á Xunta de Galiza que exerza 

con todas as da lei as súas competencias. 

E nese sentido, o Goberno de Feijóo 

debera centrarse en solucionar o déficit 

en servizos e profesionais que hai no 

Sergas na nosa Área Sanitaria; que 

existen na atención primaria, nos centros 

de orientación familiar, no Hospital de 

Oza, que desmantela camas durante o 

verán no CHUAC, ou que acabe coa 

precariedade laboral das e dos 

profesionais sanitarios.  

 

 

A Xunta debera de atender as súas 

obrigas, e non dedicarse a obrigar os 

concellos a asumiren competencias que 

non lles corresponden, e este goberno 

local debera ser altamente exixente para 

que a sanidade pública da nosa cidade, 

non so se ofreza en edificios novos ou 

lavados con perlán, senón con persoal e 

medios abondo. 

 

Ás dezasete horas e trinta e catro 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Gallego Neira. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Si, señora Veira, recollo as súas 

suxerencias e o seu posicionamento firme 

en defensa dos intereses da cidade, que 

el convenio y aclaradas en el acuerdo, 

que se le están exigiendo precisamente al 

Ayuntamiento de Pontevedra. 

 

El Gobierno de Feijóo está presionando 

al Gobierno local para que ponga dinero 

en políticas que no son de competencia 

municipal sino de competencia exclusiva 

de la Administración gallega.  

 

Nosotros lo que le pedimos a este 

gobierno es firmeza ¿Disposición para 

conseguir las soluciones precisas para 

los problemas de las coruñesas y de los 

coruñeses con todas las Administraciones 

Públicas? Por supuesto, pero también 

hace falta que el Gobierno Local le exija 

a la Xunta de Galicia que ejerza con 

todas las de la ley sus competencias. Y en 

ese sentido, el Gobierno de Feijóo 

debiera centrarse en solucionar el déficit 

en servicios y profesionales que hay en el 

Sergas en nuestra Área Sanitaria; que 

existen en la atención primaria, en los 

centros de orientación familiar, en el 

Hospital de Oza, que desmantela camas 

durante el verano en el CHUAC, o que 

acabe con la precariedad laboral de las y 

de los profesionales sanitarios.  

 

La Xunta debiera atender sus deberes, y 

no dedicarse a obligar los ayuntamientos 

a asumir competencias que no les 

corresponden, y este gobierno local 

debiera ser altamente  exigente para que 

la sanidad pública de nuestra ciudad, no 

solo se ofrezca en edificios nuevos o 

lavados con  perlán, sino con personal y 

medios suficientes. 

 

A las diecisiete horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Gallego Neira. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, señora Veira, recojo sus sugerencias y 

su posicionamiento firme en defensa de 

los intereses de la ciudad, que en este 
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neste caso é coincidente —como en 

moitas outras ocasións— co do Goberno 

municipal que, en calquera caso, o que 

pon de manifesto é que o desbloqueo dos 

equipamentos e infraestruturas da cidade, 

as inversións desta cidade, nunca van a 

quedar por nós. 

 

 

Nós entendemos que A Coruña é a 

cidade galega coa maior oferta de 

servizos sanitarios, pero é tamén unha 

das poucas cidades galegas que non conta 

cun hospital renovado e adaptado ós 

novos tempos e ás novas necesidades. O 

CHUAC é, sen dúbida, un baluarte da 

sanidade pública e un centro de 

referencia a nivel nacional e 

internacional en ámbitos, sen ir máis 

lonxe, como o dos transplantes, pero iso 

non quita que co paso do tempo as 

instalacións teñan quedado en gran parte 

obsoletas, e esa actualización, sen 

dúbida, tiña que ter chegado antes, pero 

nós non imos poñer atrancos a súa 

materialización agora. Canto antes se 

leve a cabo, mellor, porque a cidade 

merece servizos sanitarios públicos e de 

calidade. Sen eles —xa o vimos todos 

durante estes meses— as cousas terían 

sido doutra maneira, máis duras aínda do 

que xa foron. 

 

É evidente que a sanidade pública precisa 

un pulo en Galicia e tamén na Coruña, e 

nós, dende logo, respaldaremos todo 

aquilo que contribúa a mellorar a 

sanidade. 

 

O Goberno municipal xa está traballando 

coa Xunta para facilitar a tramitación 

urbanística, dándolle prioridade, con 

entendemento, con seguridade. É máis, 

quero destacar aquí que se está 

priorizando e hai un relevante traballo 

realizado por parte da Concellería de 

Urbanismo que, desde logo, deixa de 

manifesto a vontade clara deste goberno 

de cooperar. Pero tamén é certo que este 

caso es coincidente —como en muchas 

otras ocasiones— con el del Gobierno 

municipal que, en cualquier caso, lo que 

ponen de manifiesto es que el desbloqueo 

de los equipamientos e infraestructuras 

de la ciudad, las inversiones de esta 

ciudad, nunca van a quedar por nosotros. 

 

 

Nosotros entendemos que A Coruña es la 

ciudad gallega con la mayor oferta de 

servicios sanitarios, pero es también una 

de las pocas ciudades gallegas que no 

cuenta con un hospital renovado y 

adaptado a los nuevos tiempos y a las 

nuevas necesidades. El CHUAC es, sin 

duda, un baluarte de la sanidad pública y 

un centro de referencia a nivel nacional e 

internacional en ámbitos, sin ir más lejos, 

como el de los trasplantes, pero eso no 

quita que con el paso del tiempo las 

instalaciones hayan quedado en gran 

parte obsoletas, y esa actualización, sin 

duda, tenía que haber llegado antes, pero 

nosotros no vamos a poner obstáculos a 

su materialización ahora. Cuanto antes 

se lleve a cabo, mejor, porque la ciudad 

merece servicios sanitarios públicos y de 

calidad. Sin ellos —ya lo vimos todos 

durante estos meses— las cosas habrían 

sido de otra manera, más duras aún de lo 

que ya fueron. 

 

Es evidente que la sanidad pública 

necesita un impulso en Galicia y también 

en A Coruña, y nosotros, desde luego,  

respaldaremos todo aquello que 

contribuya a mejorar la sanidad. 

 

El Gobierno municipal ya está 

trabajando con la Xunta para facilitar la 

tramitación urbanística, dándole 

prioridad, con entendimiento, con 

seguridad. Es más, quiero destacar aquí 

que se está priorizando y hay un 

relevante trabajo realizado por parte de 

la Concejalía de Urbanismo que, desde 

luego, deja de manifiesto la voluntad 

clara de este gobierno de cooperar. Pero 
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goberno está estudando a proposta de 

convenio feita pola Xunta de Galicia, un 

documento que é complexo e que temos 

que ser especialmente rigorosos para que 

as cousas se fagan ben. Solicitáronse 

informes á Intervención municipal, á 

Secretaría Xeral, ó Servizo de Xestión 

Tributaria, á Asesoría Xurídica, para 

estudar a documentación presentada pola 

Xunta de Galicia. 

 

 

 

Teremos que seguir traballando co 

Goberno galego para atopar a mellor 

forma, a menos gravosa para os intereses 

do Concello, para que se poña en marcha 

a renovación do CHUAC, e o imos facer 

sempre dende a lealdade institucional, 

pero quero recordar hoxe aquí que o 

aforro neto —que é a magnitude que 

reflexa a diferenza entre os gastos e os 

ingresos correntes, e sirve ademais de 

fonte de financiamento para os 

investimentos municipais— situouse 

entre o ano 17 e o ano 19 entre 27 

millóns e 9,6. Polo tanto, cabe dicir que a 

proposta que fai a Xunta ten que ser 

estudada en detalle, con rigor e tendo en 

conta tamén, fundamentalmente, os 

intereses da Facenda municipal. Iso non 

vai impedir que haxa (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) entendemento, e 

remato, non vai impedilo, pero só por 

poñer un exemplo: a proposta que fai a 

Xunta a día de hoxe non se axusta á Lei 

xeral de Subvencións e, polo tanto, 

haberá que negociar os termos 

económicos e o encaixe legal. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre as accións emprendidas para 

demandar o esclarecemento dos feitos 

también es cierto que este gobierno está 

estudiando la propuesta de convenio 

hecha por la Xunta de Galicia, un 

documento que es complejo y que 

tenemos que ser especialmente rigurosos 

para que las cosas se hagan bien. Se 

solicitaron informes a la Intervención 

municipal, a la Secretaría General, al 

Servicio de Gestión Tributaria, a la 

Asesoría Jurídica, para estudiar la 

documentación presentada por la Xunta 

de Galicia. 

 

Tendremos que seguir trabajando con el 

Gobierno gallego para encontrar la 

mejor forma, la menos  gravosa para los 

intereses del Ayuntamiento, para que se 

ponga en marcha la renovación del 

CHUAC, y lo vamos a hacer siempre 

desde la lealtad institucional, pero quiero 

recordar hoy aquí que el ahorro neto    —

que es la magnitud que refleja la 

diferencia entre los gastos y los ingresos 

corrientes, y sirve además de fuente de 

financiación para las inversiones 

municipales— se situó entre el año 17 y 

el año 19 entre 27 millones y 9,6. Por lo 

tanto, cabe decir que la propuesta que 

hace la Xunta tiene que ser estudiada en 

detalle, con rigor y teniendo en cuenta 

también, fundamentalmente, los intereses 

de la Hacienda municipal. Eso no va a 

impedir que haya (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) entendimiento, y 

finalizo, no lo va a impedir, pero solo por 

poner un ejemplo: la propuesta que hace 

la Xunta a día de hoy no se ajusta a la 

Ley general de Subvenciones y, por lo 

tanto, habrá que negociar los términos 

económicos y el encaje legal. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre las acciones emprendidas para 

demandar el esclarecimiento de los 
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e a depuración de responsabilidades 

polo asasinato de Diego Bello. 
 

 

Presidencia 
 

Seguinte pregunta do Bloque 

Nacionalista Galego.  

 

Aproveitamos para saudar e dar a 

benvida a esta tribuna de invitados ós 

familiares e amigos de Diego Bello. 

 

Ten a palabra o señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Moitas grazas.  

 

Antes de formular a pregunta tamén 

saudamos en nome do Grupo Municipal 

do BNG os familiares e amigos de Diego 

Bello presentes na Tribuna. 

 

 

Formulo xa a pregunta: tras a declaración 

institucional “Xustiza para Diego” 

aprobada polo Pleno do Concello da 

Coruña o pasado 5 de marzo, emprendeu 

ou vai emprender o Goberno municipal 

novas accións para demandar o 

esclarecemento dos feitos e a depuración 

de responsabilidades polo asasinato de 

Diego Bello? 

 

 

Ás dezasete horas e trinta e sete 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Fernández Prado. 
 

Señor Lage Tuñas 
 

Si, señor Jorquera, compartimos a súa 

preocupación, a reflexión que vostede 

acaba de facer. Non podemos consentir 

que actos desta índole queden impunes, e 

como demócratas que somos, tampouco 

podemos consentir o comportamento 

arbitrario e despótico de determinados 

hechos y la depuración de 

responsabilidades por el asesinato de 

Diego  Bello. 

 

Presidencia 

 

Siguiente pregunta del Bloque 

Nacionalista Galego.  

 

Aprovechamos para saludar y dar la 

bienvenida a esta tribuna de invitados a 

los familiares y amigos de Diego  Bello. 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias.  

 

Antes de formular la pregunta también 

saludamos en nombre del Grupo 

Municipal del BNG a los familiares y 

amigos de Diego  Bello presentes en la 

Tribuna. 

 

Formulo ya la pregunta: tras la 

declaración institucional “Justicia para 

Diego” aprobada por el Pleno del 

Ayuntamiento de A Coruña el pasado 5 

de marzo, ¿emprendió o va a emprender 

el Gobierno municipal nuevas acciones 

para demandar el esclarecimiento de los 

hechos y la depuración de 

responsabilidades por el asesinato de 

Diego  Bello? 

 

A las diecisiete horas y treinta y siete 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Fernández Prado. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, señor Jorquera, compartimos su 

preocupación, la reflexión que usted 

acaba de hacer. No podemos consentir 

que actos de esta índole queden impunes, 

y como demócratas que somos, tampoco 

podemos consentir el comportamiento 

arbitrario y  despótico de determinados 
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poderes públicos. É evidente que unha 

vez máis nos vamos a atopar, vostede e 

moitos cidadáns de ben desta cidade, 

pedindo, exixindo que se faga xustiza 

con Diego Bello. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Grazas. 

 

Tras a aprobación daquela declaración 

institucional hai novidades, por iso 

formulamos esta pregunta. A primeira 

novidade é que o Goberno central, en 

resposta a unha pregunta do BNG no 

Congreso, informou das reunións 

mantidas pola diplomacia española cos 

secretarios de Interior e Xustiza de 

Filipinas, dos contactos mantidos coa 

Comisión de Dereitos Humanos daquel 

país e de que, en virtude desas xestións, 

en Filipinas están en marcha catro 

investigacións: a de Asuntos Internos da 

Policía, a do Ministerio de Interior, a do 

National Bureau of Investigation e a da 

Comisión de Dereitos Humanos de 

Filipinas. E teño que dicir que nos parece 

moi ben pero non abonda. 

 

 

Ás dezasete horas e corenta minutos, e 

previo aviso, a señora Sobral Cabanas 

reincorpórase á sesión, á que asiste 

telemáticamente. 

 

Sabe vostede que hai un refrán que di: se 

queres que algo non funcione, crea unha 

comisión. Tamén se podería dicir: se 

queres que algo non se resolva, abre unha 

investigación.  

 

Enténdame, non discutimos a necesidade 

de investigar o sucedido. É condición 

necesaria para esclarecer os feitos e 

depurar responsabilidades, pero tendo en 

conta as características do réxime 

filipino, todos sabemos que se non hai 

unha presión política sistemática e 

permanente, as autoridades daquel país 

poder públicos. Es evidente que una vez 

más nos vamos a encontrar, usted y 

muchos ciudadanos de bien de esta 

ciudad, pidiendo, exigiendo que se haga 

justicia con Diego  Bello. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Tras la aprobación de aquella 

declaración institucional hay novedades, 

por eso formulamos esta pregunta. La 

primera novedad es que el Gobierno 

central, en respuesta a una pregunta del 

BNG en el Congreso, informó de las 

reuniones mantenidas por la diplomacia 

española con los secretarios de Interior y 

Justicia de Filipinas, de los contactos 

mantenidos con la Comisión de Derechos 

Humanos de aquel país y de que, en 

virtud de esas gestiones, en Filipinas 

están en marcha cuatro investigaciones: 

la de Asuntos Internos de la Policía, la 

del Ministerio de Interior, la del  

National Bureau  of  Investigation y la de 

la Comisión de Derechos Humanos de 

Filipinas. Y tengo que decir que nos 

parece muy bien pero no es suficiente. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta 

minutos, y previo aviso, la señora  

Sobral Cabanas se reincorpora a la 

sesión, a la que asiste  telemáticamente. 

 

Sabe usted que hay un refrán que dice: si 

quieres que algo no funcione, crea una 

comisión. También se podría decir: s 

quieres que algo no se resuelva, abre una 

investigación.  

 

Entiéndame, no discutimos la necesidad 

de investigar lo sucedido. Es condición 

necesaria para esclarecer los hechos y 

depurar responsabilidades, pero teniendo 

en cuenta las características del régimen 

filipino, todos sabemos que si no hay una 

presión política sistemática y 

permanente, las autoridades de aquel 



263 

 

poden usar a apertura formal desas 

investigacións como unha manobra de 

distracción, un pretexto para ocultar a súa 

falla real de vontade de chegar até o final 

e de que se faga xustiza.  

 

Porque como dicía ó principio, tras a 

aprobación da declaración institucional 

do 5 de marzo hai novidades. E a 

segunda novidade é que, a raíz da 

pandemia, Rodrigo Duterte, o presidente 

de Filipinas, deu orde á policía de 

disparar a matar a quen viole a 

cuarentena. Ese é o problema. O 

problema é que o presidente de Filipinas 

é un pistoleiro, un auténtico gánster que 

converteu á policía en auténticos 

escadróns da morte con licenza para 

matar. A propia Comisión de Dereitos da 

ONU estima en 30.000 o número de 

persoas mortas pola actuación policial.  

 

 

Por iso non abonda con que o Concello 

aprobe unha declaración institucional, é 

necesario acompañar esa declaración de 

xestións y accións políticas sistemáticas 

para que o asasinato de Diego non quede 

no esquecemento e moito menos non 

quede impune, e iso é o que lle pedimos 

ó Goberno municipal, para que de 

verdade, dunha vez por todas, haxa 

xustiza para Diego. 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Si, señor Jorquera, comparto o tono, o 

fondo e lle podo dicir que o Goberno, coa 

nosa alcaldesa á cabeza, dende o 

primeiro minuto está na tarefa á que 

vostede nos invita de forma permanente, 

non é só hoxe. Tamén quero recoñecelo 

aquí, neste Pleno, a especial 

preocupación que ten manifestado 

vostede como voceiro do BNG. Porque o 

Goberno, é certo que amosou e amosa, e 

amosaremos, a repulsa por o que é un 

país pueden usar la apertura formal de 

esas investigaciones como una maniobra 

de distracción, un pretexto para ocultar 

su falta real de voluntad de llegar hasta 

el final y de que se haga justicia.  

 

Porque cómo decía al principio, tras la 

aprobación de la declaración 

institucional de 5 de marzo  hay 

novedades. Y la segunda novedad es que, 

a raíz de la pandemia, Rodrigo  Duterte, 

el presidente de Filipinas, dio orden a la 

policía de disparar a muerte a quién viole 

la  cuarentena. Ese es el problema. El 

problema es que el presidente de 

Filipinas es un pistolero, un auténtico  

gánster que convirtió a la policía en 

auténticos  escuadrones de la muerte con 

licencia para matar. La propia Comisión 

de Derechos de la ONU estima en 30.000 

el número de personas muertas por la 

actuación policial.  

 

Por eso no basta con que el 

Ayuntamiento apruebe una declaración 

institucional, es necesario acompañar esa 

declaración de gestiones  y acciones 

políticas sistemáticas para que el 

asesinato de Diego no quede en el olvido 

y mucho menos quede impune, y eso es lo 

que le pedimos al Gobierno municipal, 

para que de verdad, de una vez por todas, 

haya justicia para Diego. 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, señor Jorquera, comparto el  tono, el 

fondo y le puedo decir que el Gobierno, 

con nuestra alcaldesa a la cabeza, desde 

el primer minuto está en la tarea a la que 

usted nos invita de forma permanente, no 

es solo hoy. También quiero reconocerlo 

aquí, en este Pleno, la especial 

preocupación que ha manifestado usted 

como portavoz del BNG. Porque el 

Gobierno, es cierto que mostró y muestra, 

y mostraremos, la repulsa por lo que es 
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crime completamente execrable cometido 

pola Policía filipina, un asasinato que 

non debe e non pode quedar impune. 

 

 

É certo que o 5 de marzo se deu conta 

neste mesmo salón dunha declaración 

institucional solicitando xustiza. 

Mantemos un por un os mesmos termos 

que entón se defenderon. Consideramos 

que non só Diego Bello foi asasinado do 

xeito máis vil por axentes policiais 

filipinos, senón que ademais se tentou 

manchar o seu nome cunha acusación 

que a día de hoxe non se sostén en 

ningún tipo de proba.  

 

Ás dezasete horas e corenta e tres 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Fernández Prado. 
 

Non puido haber lexítima defensa por 

parte dos axentes que acabaron coa súa 

vida cando Diego Bello —según os datos 

revelados pola autopsia— nunca disparou 

un arma. Non era, polo tanto, —como o 

acusaron— nin traficante de drogas nin 

consumidor, de novo segundo o revelou 

unha autopsia. E este goberno tense 

dirixido á Delegación do Goberno en 

Galicia para que o Estado exixa as 

necesarias responsabilidades a Filipinas, 

co fin de que este brutal crime non quede 

impune. Ademais, o Concello trasladou, 

e a alcaldesa en primeira persoa, púxose 

en contacto co persoal diplomático 

español nese país para que se promovera 

unha investigación independente. Non 

hai outra forma de facelo, señor Jorquera, 

investigación ten que haber, outra cousa 

é que esteamos diante dunha situación na 

que tiñamos unha desconfianza absoluta, 

despois do que vostede acaba de relatar 

aquí e xa coñecemos. 

 

 

Estas mesmas peticións, ademais, foron 

remitidas tamén ó Defensor do Pobo, 

para que se exerceran todas as accións, 

un crimen completamente  execrable 

cometido por la policía filipina, un 

asesinato que no debe y no puede quedar 

impune. 

 

Es cierto que el 5 de marzo se dio cuenta 

en este mismo salón de una declaración 

institucional solicitando justicia. 

Mantenemos uno por uno los mismos 

términos que entonces se defendieron. 

Consideramos que no solo Diego  Bello 

fue asesinado de la manera más  vil por 

agentes policiales filipinos, sino que 

además se intentó manchar su nombre 

con una acusación que a día de hoy no se 

sostiene en ningún tipo de prueba.  

 

A las diecisiete horas y cuarenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Fernández Prado. 
 

No pudo haber legítima defensa por parte 

de los agentes que acabaron con su vida 

cuando Diego  Bello — según los datos 

revelados por la autopsia— nunca 

disparó un arma. No era, por lo tanto,   

—como le acusaron— ni traficante de 

drogas ni consumidor, de nuevo según lo 

reveló una autopsia. Y este gobierno se 

ha dirigido a la Delegación del Gobierno 

en Galicia para que el Estado exija las 

necesarias responsabilidades a Filipinas, 

con el fin de que este brutal crimen no 

quede impune. Además, el Ayuntamiento 

trasladó, y la alcaldesa en primera 

persona, se puso en contacto con el 

personal diplomático español en ese país 

para que se promoviera una 

investigación independiente. No hay otra 

forma de hacerlo, señor Jorquera, 

investigación tiene que haber, otra cosa 

es que estemos ante una situación en la 

que tengamos una desconfianza absoluta, 

después de lo que usted acaba de relatar 

aquí y ya conocemos. 

 

Estas mismas peticiones, además, fueron 

remitidas también al Defensor del 

Pueblo, para que se ejercieran todas las 



265 

 

co que fin? Co fin de que se imparta 

xustiza. 

 

Ás dezasete horas e corenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Varela Gómez. 

 

Por suposto, este goberno ten claro que 

non o vai resolver o Concello da Coruña, 

pero a nosa obriga moral e ética é facer o 

que estamos a facer, que é defender con 

presión, con xestións, que poida haber un 

esclarecemento e que se faga xustiza. E 

hoxe, ó igual que fixo a nosa alcaldesa 

noutras ocasións, quero dicir que o 

Goberno está comprometido e ten unha 

posición clara a este respecto. 

 

 

Queremos trasladar, unha vez máis, a 

nosa solidariedade coa familia de Diego 

Bello, ofrecendo todo o apoio posible e 

facendo todo o que está na nosa man, 

sabendo que a man do Goberno 

municipal ten limitacións en Filipinas, 

pero tamén sabemos que non debe de 

caer no olvido e que debemos de seguir 

exercendo presión, e polo tanto, ese é o 

noso compromiso, compromiso que non 

só nos reitera vostede hoxe aquí, senón 

que teño que recoñecer ademais que o ten 

feito noutras ocasións noutras comisións 

deste Concello.  

 

Polo tanto, dicirlle que compartimos a 

petición e que seguiremos traballando 

nesa dirección. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas por acompañarnos hoxe 

aquí e moitos ánimos. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre o antigo Cárcere Provincial. 
 

Presidencia 
 

Seguinte pregunta do Bloque 

acciones, ¿con el que fin? Con el fin de 

que se imparta justicia. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y 

cuatro minutos sale del Salón de 

Sesiones el señor Varela Gómez. 

 

Por supuesto, este gobierno tiene claro 

que no lo va a resolver el Ayuntamiento 

de A Coruña, pero nuestro deber moral y 

ético es hacer lo que estamos haciendo, 

que es defender con presión, con 

gestiones, que pueda haber un 

esclarecimiento y que se haga justicia. Y 

hoy, al igual que hizo nuestra alcaldesa 

en otras ocasiones, quiero decir que el 

Gobierno está comprometido y tiene una 

posición clara la este respecto. 

 

Queremos trasladar, una vez más, 

nuestra solidaridad con la familia de 

Diego  Bello, ofreciendo todo el apoyo 

posible y haciendo todo lo que está en 

nuestra mano, sabiendo que la mano del 

Gobierno municipal tiene limitaciones en 

Filipinas, pero también sabemos que no 

debe de caer en el  olvido y que debemos 

seguir ejerciendo presión, y por lo tanto, 

ese es nuestro compromiso, compromiso 

que no solo nos reitera usted hoy aquí, 

sino que tengo que reconocer además que 

lo ha hecho en otras ocasiones en otras 

comisiones de este Ayuntamiento.  

 

Por lo tanto, decirle que compartimos la 

petición y que seguiremos trabajando en 

esa dirección. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias por acompañarnos hoy 

aquí y muchos ánimos. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la antigua Cárcel Provincial. 

 

Presidencia 

 

Siguiente pregunta del Bloque 
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Nacionalista Galego sobre o antigo 

cárcere. 

 

Señor Jorquera. Non, señora Veira, 

adiante. 

 

Señora Veira González  

 

Iniciou xa o Goberno municipal os 

trámites para solicitar a declaración do 

antigo Cárcere Provincial como ben de 

interese cultural? 

 

Señor  Celemín Santos 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Como ben sabe, señora Veira, a 

Concellería de Memoria Histórica é de 

recente creación. Como primeira medida 

foi conformado o  Consello da Memoria 

Democrática e de aí constituíronse dúas 

comisións de traballo, a comisión para a 

eliminación da simboloxía franquista da 

nosa cidade e a comisión para a 

declaración de interese cultural da Casa 

Cornide. Tamén é certo que en Pleno 

deste Concello aprobouse unha moción 

para solicitar a declaración BIC do 

antigo Cárcere Provincial. Os trámites 

da devandita declaración víronse 

atrasados, non por falta de interese 

senón porque a situación do estado de 

alarma condicionounos a todos e atrasou 

os trámites, pero en ningún momento 

imaxine que este tema está esquecido e 

non é de interese para este goberno. 

 

 

 

Señora Veira González  

 

O 17 de maio coñecemos polos medios 

de comunicación que o Tribunal 

Supremo desestimara o intento do 

Concello da Coruña de anular o convenio 

asinado polo Goberno de Francisco 

Vázquez en 2005, polo cal a 

Administración local tería que pagar 1,1 

Nacionalista Galego sobre la antigua 

cárcel. 

 

Señor Jorquera. No, señora Veira, 

adelante. 

 

Señora Veira González  

 

¿Inició ya el Gobierno municipal los 

trámites para solicitar la declaración de 

la antigua Cárcel Provincial como bien 

de interés cultural? 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Como bien sabe, señora Veira, la 

Concejalía de Memoria Histórica es de 

reciente creación. Como primera medida 

fue conformado el Consello da Memoria 

Democrática y de ahí se constituyeron 

dos comisiones de trabajo, la comisión 

para la eliminación de la simbología 

franquista de nuestra ciudad y la comisión 

para la declaración de interés cultural de 

la Casa Cornide. También es cierto que 

en Pleno de este Ayuntamiento se aprobó 

una moción para solicitar la declaración 

BIC de la antigua Cárcel Provincial. Los 

trámites de dicha declaración se han visto 

retrasados, no por falta de interés sino 

porque la situación del estado de alarma 

nos ha condicionado a todos y ha 

retrasado los trámites, pero en ningún 

momento imagine que este tema está 

olvidado y no es de interés para este 

gobierno. 

 

 

Señora Veira González  

 

El 17 de mayo conocemos por los medios 

de comunicación que el Tribunal 

Supremo había desestimado el intento del 

Ayuntamiento de A Coruña de anular el 

convenio firmado por el Gobierno de 

Francisco Vázquez en 2005, por el cual 

la Administración local tendría que 
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millóns de euros se quixese adquirir o 

antigo Cárcere Provincial, unha cadea 

que foi edificada nos anos vinte do 

século pasado sobre un terreo de 

propiedade municipal que debería 

reverterse ó Concello en caso de que o 

penal deixase de funcionar como tal.  

 

O convenio asinado en 2005 era lesivo 

para os intereses do Concello e carecía de 

lóxica, a non ser que se quixese facer 

caixa vendendo o inmóbel ou facendo aí 

—como se chegou a dicir— un parador 

nacional. 

 

Pero en todo caso, non quero empregar 

os segundos que teño en falar do Antigo 

Testamento nin das escrituras sánscritas 

preindoeuropeas, senón do que se pode 

facer agora, logo da sentenza do Tribunal 

Supremo. Desde o BNG volvemos 

reiterarlle ó Goberno local que en 

calidade de interesado, tal e como fixo no 

seu día o Concello de Oviedo, lle solicite 

á Xunta de Galiza a declaración do 

antigo Cárcere Provincial como ben de 

interese cultural. 

 

Isto en primeiro lugar, porque o Cárcere 

—ben o saben todos— está nunha 

situación crítica, e unha das maneiras que 

ten o Concello da Coruña de obrigar a 

Sociedade de Infraestruturas e 

Equipamentos Penitenciarios, ou sexa, a 

Administración do Estado, de manter e 

abrir o Cárcere ó público, de non deixar 

que caia máis, é solicitando esta 

declaración. 

 

Ás dezasete horas e corenta e sete 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Díaz Villoslada. 

 

E xa o teño dito aquí noutras ocasións: o 

antigo Cárcere Provincial ten un valor 

arquitectónico elevado, porque non 

quedan moitas prisións con estrutura 

panóptica no Estado, mais tamén ten un 

valor fundamental, que é o da memoria 

pagar 1,1 millones de euros si quisiera 

adquirir la antigua Cárcel Provincial, 

una cárcel que fue edificada en los años 

veinte del siglo pasado sobre un terreno 

de propiedad municipal que debería 

revertirse al Ayuntamiento en caso de que 

el penal dejara de funcionar cómo tal.  

 

El convenio firmado en 2005 era lesivo 

para los intereses del Ayuntamiento y 

carecía de lógica, a no ser que se 

quisiera hacer caja vendiendo el 

inmueble o haciendo ahí —como se llegó 

a decir— un parador nacional. 

 

Pero en todo caso, no quiero emplear los 

segundos que tengo en hablar del Antiguo 

Testamento ni de las escrituras  

sánscritas  preindoeuropeas, sino de lo 

que se puede hacer ahora, después de la 

sentencia del Tribunal Supremo. Desde el 

BNG volvemos a reiterarle al Gobierno 

local que en calidad de interesado, tal y 

como hizo en su día el Ayuntamiento de 

Oviedo, le solicite a la Xunta de Galicia 

la declaración de la antigua Cárcel 

Provincial como bien de interés cultural. 

 

Esto en primer lugar, porque la Cárcel —

bien lo saben todos— está en una 

situación crítica, y una de las maneras 

que tiene el Ayuntamiento de A Coruña 

de obligar la Sociedad de 

Infraestructuras y Equipamientos  

Penitenciarios, o sea, la Administración 

del Estado, de mantener y abrir la Cárcel 

al público, de no dejar que caiga más, es 

solicitando esta declaración. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y siete 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Díaz Villoslada. 

 

Y ya lo he dicho aquí en otras ocasiones: 

la antigua Cárcel Provincial tiene un 

valor arquitectónico elevado, porque no 

quedan muchas prisiones con estructura  

panóptica en el Estado, pero también 

tiene un valor fundamental, que es el de 
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histórica, e que se perdería se o Cárcere 

acaba definitivamente en ruína. Memoria 

histórica das persoas que alí estiveron 

privadas de liberdade polas súas opinións 

políticas.  

 

Ás dezasete horas e corenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Deus Álvarez. 

 

Se este é un goberno progresista, debe 

demandarlle tamén, e non esgotar a vía 

política da negociación co titular do 

inmóbel, tamén o autochamado goberno 

máis progresista da historia. Que 

manteña a memoria das presas e dos 

presos políticos da Ditadura que 

estiveron na Prisión Provincial da Torre. 

Se non queremos que a historia se repita, 

se queremos que a xente coñeza a nosa 

propia historia, edificios como o do 

Cárcere non poden desaparecer.  

 

 

Pedímoslles firmeza, convicción e acción 

para que o Cárcere non se convirta nunha 

ruína sen volta atrás. 

 

Señor  Celemín Santos 

 

Señora alcaldesa, grazas. 

 

Basicamente estou de acordo con 

vostede. Non cuestionamos a necesidade 

de avanzar con máis rapidez a 

concreción do acordo plenario para a 

declaración BIC sen esquecer os últimos 

acontecementos, xa que agora temos 

unha sentenza xudicial en favor de  

Serpis, que o  Concello debe pagar 

1.200.000 € se quere facerse coa súa 

titularidade. 

 

É urxente definir que queremos facer con 

este espazo nun lugar privilexiado e, por 

último, ver se o  Concello ten pulso 

financeiro para acometer en solitario a 

recuperación dunha infraestrutura que 

supoñerá un gran investimento. Iso 

la memoria histórica, y que se perdería si 

la Cárcel acaba definitivamente en ruina. 

Memoria histórica de las personas que 

allí estuvieron privadas de libertad por 

sus opiniones políticas.  

 

A las diecisiete horas y cuarenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Deus Álvarez. 

 

Si este es un gobierno progresista, debe 

demandarle también, y no agotar la vía 

política de la negociación con el titular 

del inmueble, también el  

autodenominado gobierno más 

progresista de la historia, que mantenga 

la memoria de las presas y de los presos 

políticos de la Dictadura que estuvieron 

en la Prisión Provincial de la Torre. Si 

no queremos que la historia se repita, si 

queremos que la gente conozca nuestra 

propia historia, edificios como el de la 

Cárcel no pueden desaparecer.  

 

Les pedimos firmeza, convicción y acción 

para que la Cárcel no se  convierta en 

una ruina sin vuelta atrás. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Señora alcaldesa, gracias. 

 

Básicamente estoy de acuerdo con usted. 

No cuestionamos la necesidad de avanzar 

con más rapidez la concreción del 

acuerdo plenario para la declaración BIC 

sin olvidar los últimos acontecimientos, 

ya que ahora tenemos una sentencia 

judicial en favor de Serpis, que el 

Concello debe pagar 1.200.000 € si quiere 

hacerse con su titularidad. 

 

 

Es urgente definir qué queremos hacer 

con este espacio en un lugar privilegiado 

y, por último, ver si el Concello tiene 

pulso financiero para acometer en 

solitario la recuperación de una 

infraestructura que supondrá una gran 
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requirirá unha gran altura de miras e de 

evidente realismo por parte de todos, e 

desde esta Concellería seguiremos 

traballando para atopar alternativas 

para conseguir que este espazo, tan 

relevante para a memoria histórica da 

nosa cidade, poida ser recuperado como 

merece. 

 

Emprázolles, pois, a constituír unha 

mesa de traballo para abordar todas 

estas cuestións en conxunto. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Remata xa o turno de preguntas do 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 
 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre as medidas que tomou o 

Goberno para fomentar a creación de 

emprego. 
 

Presidencia 
 

Pasamos ás preguntas da Marea 

Atlántica. Primeira pregunta. Señor lema, 

é súa esta sobre a creación de emprego? 

Si? Ah!, veña, adiante (risas). 

 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e un 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 
 

Señor Lema Suárez 
 

Non tiña claro cal era a orde das 

preguntas, pensaba que ía noutro lugar. 

 

inversión. Eso requerirá una gran altura 

de miras y de evidente realismo por parte 

de todos, y desde esta Concejalía 

seguiremos trabajando para encontrar 

alternativas para conseguir que este 

espacio, tan relevante para la memoria 

histórica de nuestra ciudad, pueda ser 

recuperado como merece. 

 

Les emplazo, pues, a constituir una mesa 

de trabajo para abordar todas estas 

cuestiones en conjunto. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza ya el  turno de preguntas del 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DE La MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre las medidas que tomó el Gobierno 

para fomentar la creación de empleo. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos a las preguntas de la Marea 

Atlántica. Primera pregunta. Señor lema, 

¿es suya esta sobre la creación de 

empleo? ¿Sí? Ah!, venga, adelante 

(risas). 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y un 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Señor Lema Suárez 

 

No tenía claro cuál era el orden de las 

preguntas, creía que iba en otro lugar. 
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Que medidas tomou este goberno para 

impulsar a creación de emprego? 

 

Señora Martínez Acón 
 

 Grazas, alcaldesa. 

 

O plan de reactivación económica e 

social da Coruña. 

 

Señor Lema Suárez 
 

Grazas, concelleira. 

 

Coñecemos esas medidas. Basicamente 

pensamos que son medidas semellantes 

ás que xa se viñan levando a cabo, tanto a 

proposta de novos cursos de formación 

como suplementar programas que xa 

existían de pagamento de cotas a 

autónomos e outros, certamente novos, 

non? como onde se incorporaba tamén o 

pagamento de cotas da Seguridade Social 

e unha, ademais, de pagamento... de 

impulso do emprego, directamente desde 

a Concellería. 

 

 

Nós pensamos que talvez a Concellería 

de Emprego non tivo todo o 

protagonismo que debería ter neste 

tempo de crise. Non pensamos, 

sospeitamos que nin tan sequera foi a 

vontade ou responsabilidade da 

concelleira, senón que probablemente 

obedeza a cuestións de equilibrios 

internos do Goberno, pero si pensamos 

que a futuro é necesario darlle, digamos, 

un maior impulso á promoción do 

emprego, e polo tanto á promoción 

económica da nosa cidade, non? Non se 

trata de facer, levar adiante medidas e 

programas novos por unha ansia de 

novidade senón porque o tempo de 

excepcionalidade así o require.  

 

Ás dezasete horas e cincuenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Varela Gómez. 

¿Qué medidas tomó este gobierno para 

impulsar la creación de empleo? 

 

Señora Martínez  Acón 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

El plan de reactivación económico y 

social de A Coruña. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Gracias, concejala. 

 

Conocemos esas medidas. Básicamente 

pensamos que son medidas semejantes a 

las que ya se venían llevando a cabo, 

tanto la propuesta de nuevos cursos de 

formación como  suplementar programas 

que ya existían de pago de cuotas a 

autónomos y otros, ciertamente nuevos, 

¿no? como donde se incorporaba 

también el pago de cuotas de la 

Seguridad Social y una, además, de 

pago... de impulso del empleo, 

directamente desde la Concejalía. 

 

 

Nosotros creemos que tal vez la 

Concejalía de Empleo no tuvo todo el 

protagonismo que debería tener en este 

tiempo de crisis. No pensamos, 

sospechamos que ni tan siquiera fue la 

voluntad o responsabilidad de la 

concejala, sino que probablemente 

obedezca a cuestiones de equilibrios 

internos del Gobierno, pero sí pensamos 

que a futuro es necesario darle, digamos, 

un mayor impulso a la promoción del 

empleo, y por lo tanto a la promoción 

económica de nuestra ciudad, ¿no? No se 

trata de hacer, llevar adelante medidas y 

programas nuevos por una ansia de 

novedad sino porque el tiempo de 

excepcionalidad así lo requiere.  

 

A las diecisiete horas y cincuenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Varela Gómez. 
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Neste sentido nós pensamos que é un 

erro a cancelación do convenio coa UDC, 

un convenio no que dalgunha maneira se 

procuraba, precisamente, buscar un xeito, 

como outros actores da cidade, de 

ordenar cal debe ser o rumbo futuro da 

economía da nosa cidade. 

 

 

Nós pensamos que, por suposto, o 

Concello ten que xogar un rol 

protagonista nesta cuestión. Pensamos 

que a aposta pola innovación, a aposta 

pola tentativa para crear e fixar industrias 

na nosa cidade ten que ser unha 

prioridade, e por iso contar con socios 

como, por exemplo, a Universidade da 

Coruña, que poden achegar unha peza 

fundamental como é o que ten que ver 

coa investigación, co investimento en 

investigación e desenvolvemento é 

esencial e consideramos que talvez non 

foi un acerto prescindir deste socio, non?  

 

 

En todo caso, esta competencia, tanto de 

promoción económica como de emprego, 

que ten a súa Concellería non pode ser 

neste momento delegada nin apagada. A 

vostede correspóndelle liderar, dalgunha 

maneira, mancomunadamente co sector 

privado e tamén, por suposto, co que 

citamos antes, coa propia Universidade, 

cal debe ser o rumbo que debe seguir A 

Coruña no futuro. 

 

Pensamos que esta crise vai poñer en 

cuestión moitísimas cousas da nosa 

política económica ata agora. Sen dúbida, 

o monocultivo que se citou antes do 

sector terciario, non unicamente do 

turístico pero si do terciario, é unha 

delas, non? e hai necesidade de avanzar 

para unha economía resiliente, unha 

economía do século XXI e unha 

economía intensiva en creación de 

emprego. 

 

 

En este sentido nosotros pensamos que es 

un error la cancelación del convenio con 

la UDC, un convenio en el que de alguna 

manera se procuraba, precisamente, 

buscar una manera, como otros actores 

de la ciudad, de ordenar cuál debe ser el 

rumbo futuro de la economía de nuestra 

ciudad. 

 

Nosotros creemos que, por supuesto, el 

Ayuntamiento tiene que jugar un rol 

protagonista en esta cuestión. Pensamos 

que la apuesta por la innovación, la 

apuesta por la tentativa para crear y fijar 

industrias en nuestra ciudad tiene que ser 

una prioridad, y por eso contar con 

socios como, por ejemplo, la Universidad 

de A Coruña, que pueden proporcionar 

una pieza fundamental como es lo que 

tiene que ver con la investigación, con la 

inversión en investigación y desarrollo es 

esencial y consideramos que tal vez no 

fue un acierto prescindir de este socio, 

¿no?  

 

En todo caso, esta competencia, tanto de 

promoción económica como de empleo, 

que tiene su Concejalía no puede ser en 

este momento delegada ni apagada. A 

usted le corresponde liderar, de alguna 

manera, mancomunadamente con el 

sector privado y también, por supuesto, 

con el que citamos antes, con la propia 

Universidad, cuál debe ser el rumbo que 

debe seguir A Coruña en el futuro. 

 

Pensamos que esta crisis va a poner en 

cuestión muchísimas cosas de nuestra 

política económica hasta ahora. Sin 

duda, el  monocultivo que se citó antes 

del sector terciario, no únicamente del 

turístico pero sí del terciario, es una de 

ellas, ¿no? y hay necesidad de avanzar 

para una economía  resiliente, una 

economía del siglo  XXI y una economía 

intensiva en creación de empleo. 
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Neste sentido, a “Cidade das TIC” non 

responde a todas estas demandas, 

responde a unha delas pero non a todas 

elas, pero si pensamos que é necesario 

que este concello non abandone a 

compaña e a man da Universidade da 

Coruña e que lidere ou aumente a súa 

presenza e a súa interlocución co resto 

dos sectores sociais para avanzar para esa 

economía do século XXI resistente e 

creadora de emprego que, sen dúbida, eu 

estou seguro que vostede comparte como 

obxectivo. 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e cinco 

minutos entran no Salón de Sesións os 

señores Díaz Villoslada e Deus 

Álvarez. 

 

Señora Martínez   Acón 

 

Grazas. 

 

No Pleno deste  luns aprobouse un   

modificativo para  levar a cabo un plan 

ambicioso, o PRESCO, no que  quero 

destacar  a  Liña 2, de apoio    ao  

mantemento da actividade económica, 

autónomos  e  pemes, por 4.400.000 €;  a  

Liña 4, de subvencións a autónomos  e  

micropemes para o pagamento de 

intereses, o  a transformación  dixital 

para implementar innovación á  empresa 

local, tan necesaria para  facela 

competitiva. 

 

Ademais, desde a Concellería de 

Emprego traballamos no mantemento e 

tramitación urxente dos convenios con 

diferentes entidades para fomentar o 

emprego e o asesoramento ás empresas e 

ideas emprendedoras da cidade; plan de 

contratación de emprego e empresa para 

a dinamización empresarial na cidade, 

contorna a 1.200.000 €, tendo en conta a 

Liña 22  Edusi de reforma do centro 

cívico do Birloque, e creación de aula de 

informática; o proxecto “Coruña suma”, 

tres equipos en tres barrios da cidade: 

En este sentido, la “Ciudad de las TIC” 

no responde a todas estas demandas, 

responde a una de ellas pero no a todas 

ellas, pero sí creemos que es necesario 

que este ayuntamiento no abandone la 

compañía y la mano de la Universidad de 

A Coruña y que lidere o aumente su 

presencia y su interlocución con el resto 

de los sectores sociales para avanzar 

para esa economía del siglo XXI 

resistente y creadora de empleo que, sin 

duda, yo estoy seguro que usted comparte 

como objetivo. 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y cinco 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Díaz Villoslada y Deus 

Álvarez. 

 

Señora Martínez Acón 
 

Gracias. 

 

En el Pleno de este lunes se ha aprobado 

un modificativo para llevar a cabo un 

plan ambicioso, el PRESCO, en el que 

quiero destacar la Línea 2, de apoyo al 

mantenimiento de la actividad 

económica, autónomos y pymes, por 

4.400.000 €; la Línea 4, de subvenciones 

a autónomos y micropymes para el pago 

de intereses, o la transformación digital 

para implementar innovación a la 

empresa local, tan necesaria para hacerla 

competitiva. 

 

Además, desde la Concejalía de Empleo 

hemos trabajado en el mantenimiento y 

tramitación urgente de los convenios con 

diferentes entidades para fomentar el 

empleo y el asesoramiento a las empresas 

e ideas emprendedoras de la ciudad; plan 

de contratación de empleo y empresa para 

la dinamización empresarial en la ciudad, 

entorno a 1.200.000 €, teniendo en cuenta 

la Línea 22 Edusi de reforma del centro 

cívico del Birloque, y creación de aula de 

informática; el proyecto “Coruña suma”, 

tres equipos en tres barrios de la ciudad: 
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Rosales, Sagrada Familia e Elviña. O 

obxectivo é traballar con máis de 3.000 

persoas desempregadas e a inserción do 

60 % ao finalizar o programa.  

 

Este proxecto supuxo ademais, a 

contratación de formación por valor de 

2.000.000 € a empresas de formación da 

cidade, elaboración de pílulas formativas 

na activación da procura de emprego, 

incorporadas á web municipal, entre 

outras “Planifica a túa procura de 

emprego”, “Smartphone para a procura 

de emprego”, deseño dun catálogo de 

formación dirixido a persoas 

desempregadas, priorizando os 

colectivos máis vulnerables que conteñen 

outras actuacións, como novos sectores 

profesionais, as novas tecnoloxías na 

procura de emprego. Ofertamos 500 

prazas de formación  online con oferta 

de 75 cursos que se esgotaron en catro 

horas; tramitación de subvencións da 

Xunta de Galicia para a promoción de 

emprego, contorna a 850.000 €, 

subvención e  OBE; solicitude de  

obradoiro de  emprego para hortos 

urbanos; e durante o confinamento 

mantivemos contacto con máis de 30 

entidades sociais, económicas, sindicais, 

para que trasladasen as súas propostas 

para paliar os efectos da crise do  covid-

19; atención e información laboral, 

xestionando consultas de orientación  

online a máis de 1.000 persoas 

desempregadas e ofertas de emprego 

para os sectores que mantiveron 

actividade (repoñedores, dependentes de 

alimentación, persoal sociosanitario, 

xestión de almacén); intermediación 

laboral e asesoramento  online.  

 

Contactouse con 86 empresas da Coruña 

para informar da continuidade das nosas 

actividades mediante o teletraballo, a 

bolsa de emprego e o servizo de 

intermediación laboral. Elaboración e 

difusión de 5 pedras informativas, taller 

de subvencións e axudas ao 

Rosales, Sagrada Familia y Elviña. El 

objetivo es trabajar con más de 3.000 

personas desempleadas y la inserción del 

60 % al finalizar el programa.  

 

Este proyecto supuso además, la 

contratación de formación por valor de 

2.000.000 € a empresas de formación de 

la ciudad, elaboración de píldoras 

formativas en la activación de la 

búsqueda de empleo, incorporadas a la 

web municipal, entre otras “Planifica tu 

búsqueda de empleo”, “Smartphone para 

la búsqueda de empleo”, diseño de un 

catálogo de formación dirigido a personas 

desempleadas, priorizando los colectivos 

más vulnerables que contienen otras 

actuaciones, como nuevos sectores 

profesionales, las nuevas tecnologías en 

la búsqueda de empleo. Ofertamos 500 

plazas de formación online con oferta de 

75 cursos que se agotaron en cuatro 

horas; tramitación de subvenciones de la 

Xunta de Galicia para la promoción de 

empleo, entorno a 850.000 €, subvención 

y OBE; solicitud de obradoiro de 

emprego para huertos urbanos; y durante 

el confinamiento mantuvimos contacto 

con más de 30 entidades sociales, 

económicas, sindicales, para que 

trasladasen sus propuestas para paliar los 

efectos de la crisis del covid-19; atención 

e información laboral, gestionando 

consultas de orientación online a más de 

1.000 personas desempleadas y ofertas de 

empleo para los sectores que mantuvieron 

actividad (reponedores, dependientes de 

alimentación, personal sociosanitario, 

gestión de almacén); intermediación 

laboral y asesoramiento online.  

 

 

Se contactaron con 86 empresas de A 

Coruña para informar de la continuidad 

de nuestras actividades mediante el 

teletrabajo, la bolsa de empleo y el 

servicio de intermediación laboral. 

Elaboración y difusión de 5 piedras 

informativas, taller de subvenciones y 
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emprendemento. Tamén se realizaron 

análise das principais medidas 

aprobadas en relación co  covid-19 

estatais, autonómicas e locais. 

 

Tamén sinalar que na provincia da 

Coruña o tirón da construción permitiu 

crear emprego e produciuse un descenso 

no número de desempregados. Hai que 

sinalar que desde a Concellería de 

Urbanismo concedéronse preto de 600 

licenzas. 

 

En resumo: convenios, formación, 

orientación laboral e plan de 

reactivación. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Grazas, señora Martínez. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre as medidas que tomou o 

Goberno local para paliar a crise no 

sector da cultura. 

 

Presidencia 
 

Seguinte pregunta da Marea Atlántica, 

señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 
 

Que medidas que tomou o Goberno local 

para paliar a crise no sector da cultura? 

 

 

Señor  Celemín Santos 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Como ben sabe, señor Martínez, o 

pasado martes tivemos unha Comisión de 

Educación e Cultura, Informativa, onde 

se desagregaron minuciosamente todas 

as medidas que tomou o Goberno local, 

coa alcaldesa Inés Rey liderando toda 

ayudas al emprendimiento. También se 

realizaron análisis de las principales 

medidas aprobadas en relación con el 

covid-19 estatales, autonómicas y locales. 

 

También señalar que en la provincia de A 

Coruña el tirón de la construcción ha 

permitido crear empleo y se produjo un 

descenso en el número de desempleados. 

Hay que señalar que desde la Concejalía 

de Urbanismo se concedieron cerca de 

600 licencias. 

 

En resumen: convenios, formación, 

orientación laboral y plan de reactivación. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Martínez. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre las medidas que tomó el Gobierno 

local para paliar la crisis en el sector de 

la cultura. 

 

Presidencia 

 

Siguiente pregunta de la Marea Atlántica, 

señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Que medidas que tomó el Gobierno local 

para paliar la crisis en el sector de la 

cultura? 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Como bien sabe, señor Martínez, el 

pasado martes tuvimos una Comisión de 

Educación y Cultura, Informativa, donde 

se desglosaron minuciosamente todas las 

medidas que tomó el Gobierno local, con 

la alcaldesa Inés Rey liderando toda esta 
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esta batería de medidas, para paliar a 

crise do sector cultural, que basicamente 

paso a resumir. 

 

Como non podía ser doutra maneira, 

tomáronse tamén todas as medidas de 

seguridade, e fóronse aplicando todos os 

protocolos de hixiene necesarios nos 

recintos que xestiona a Concellería para 

que a  desescalada teña as garantías 

necesarias.  

 

Ás dezasete horas e cincuenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Cendán Gayoso. 

 

Debo agradecer publicamente o esforzo 

implementado pola Concellería de Medio 

Ambiente, a Esther  Fontán e ao seu 

equipo, para que os recintos estivesen  

desinfectados e estivesen en condicións 

óptimas para a súa reapertura, e a todos 

os traballadores do  Concello e empresa 

que traballan con leste pola boa 

disposición e sensibilidade para loitar 

contra esta pandemia. 

 

En canto á programación, trasladouse ó 

último cuadrimestre do ano e para o 

2021, para que non teña que cancelarse 

ningún espectáculo. Só houbo 17 

cancelacións no  IMCE, sen ningún custo 

para o  Concello, e aclarar que estas 

cancelacións son a pedimento dos 

artistas ou empresas, non do  Concello. 

 

Mantivéronse os contratos cos 

traballadores de empresas externas, 

adaptando a súa actividade para seguir 

cobrando os seus salarios. Falamos coa 

maioría dos artistas e empresas culturais 

para coñecer as súas inquietudes, as 

súas necesidades, e obrar en 

consecuencia, cunha programación 

adaptada ás súas necesidades, e dotamos 

de 910.000 € de liña de axuda ao sector 

cultural co plan  PRESCO. 

 

Señor Martínez Durán 

batería de medidas, para paliar la crisis 

del sector cultural, que básicamente paso 

a resumir. 

 

Como no podía ser de otra manera, se 

tomaron también todas las medidas de 

seguridad, y se han ido aplicando todos 

los protocolos de higiene necesarios en 

los recintos que gestiona la Concejalía 

para que la desescalada tenga las 

garantías necesarias.  

 

A las diecisiete horas y cincuenta y 

nueve minutos sale del Salón de 

Sesiones la señora Cendán Gayoso. 

 

Debo agradecer públicamente el esfuerzo 

implementado por la Concejalía de Medio 

Ambiente, a Esther Fontán y a su equipo, 

para que los recintos estuvieran 

desinfectados y estuvieran en condiciones 

óptimas para su reapertura, y a todos los 

trabajadores del Concello y empresa que 

trabajan con este por la buena disposición 

y sensibilidad para luchar contra esta 

pandemia. 

 

En cuanto a la programación, se ha 

trasladado al último cuatrimestre del año 

y para el 2021, para que no tenga que 

cancelarse ningún espectáculo. Solo ha 

habido 17 cancelaciones en el IMCE, sin 

ningún coste para el Concello, y aclarar 

que estas cancelaciones son a petición de 

los artistas o empresas, no del Concello. 

 

Se han mantenido los contratos con los 

trabajadores de empresas externas, 

adaptando su actividad para seguir 

cobrando sus salarios. Hemos hablado 

con la mayoría de los artistas y empresas 

culturales para conocer sus inquietudes, 

sus necesidades, y obrar en consecuencia, 

con una programación adaptada a sus 

necesidades, y hemos dotado de 910.000 

€ de línea de ayuda al sector cultural con 

el plan PRESCO. 

 

Señor Martínez Durán 
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Señor Celemín, non sei se logo me vai 

volver responder no tempo que lle queda, 

espero que si. É a terceira vez que lle 

pregunto en menos dun mes exactamente 

o mesmo, e non é nada persoal, é que non 

perdo a esperanza de que algunha vez me 

responda algo minimamente 

tranquilizador para os traballadores e as 

traballadoras da cultura. 

 

 

A primeira vez que lle preguntei como 

pensaba afrontar o impacto do 

coronavirus no sector da cultura foi o 11 

de maio, dous meses despois da 

declaración do estado de alarma. Fíxeno 

no Consello Reitor do IMCE, órgano que 

preside a señora Rey e do que vostede é 

vicepresidente. Avisei antes para que 

preparase a resposta e no debate, no 

intercambio, expliqueille o que sabe 

calquera que consulte os informes do 

Observatorio da Cultura Galega, aínda 

que sexa en diagonal, a saber, que a 

cultura, ademais do seu valor simbólico, 

é do que viven miles de persoas neste 

país, que a cultura é un sector vulnerable 

no que abondan micropemes e 

profesionais en réxime de autónomos —

en moitos casos, lamentablemente, 

discontinuos—, que a cultura é un sector 

con salarios por debaixo da media, alta 

temporalidade, e que a cultura é, señor 

Celemín, un sector, lamentablemente, 

moi estacional no que máis da metade 

dos contratos se producen xusto agora, 

entre o final da primavera e o comezo do 

outono. 

 

Ás dezaoito horas e dous minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Cendán Gayoso. 

 

O 11 de maio díxome vostede que non 

estaba previsto ningún recorte no IMCE. 

Falso, señor Celemín, díxenlle que lle 

estaban a cociñar un recorte de medio 

millón de euros. Finalmente foi de 

 

Señor  Celemín, no sé si luego me va a 

volver responder en el tiempo que le 

queda, espero que sí. Es la tercera vez 

que le pregunto en menos de un mes 

exactamente lo mismo, y no es nada 

personal, es que no pierdo la esperanza 

de que alguna vez me responda algo 

mínimamente tranquilizador para los 

trabajadores y las trabajadoras de la 

cultura. 

 

La primera vez que le pregunté cómo 

pensaba afrontar el impacto del 

coronavirus en el sector de la cultura fue 

el 11 de mayo, dos meses después de la 

declaración del estado de alarma. Lo 

hice en el Consejo Rector del  IMCE, 

órgano que preside la señora Rey y del 

que usted es vicepresidente. Avisé antes 

para que preparara la respuesta y en el 

debate, en el intercambio, le expliqué lo 

que sabe cualquiera que consulte los 

informes del Observatorio de la Cultura 

Gallega, aunque sea en diagonal, a 

saber, que la cultura, además de su valor 

simbólico, es de lo que viven miles de 

personas en este país, que la cultura es 

un sector vulnerable en el que abundan 

micropymes y profesionales en régimen 

de autónomos —en muchos casos, 

lamentablemente,  discontinuos—, que la 

cultura es un sector con salarios por 

debajo de la media, alta temporalidad, y 

que la cultura es, señor  Celemín, un 

sector, lamentablemente, muy  estacional 

en el que más de la mitad de los contratos 

se producen justo ahora, entre el final de 

la primavera y el comienzo del otoño. 

 

A las dieciocho horas y dos minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Cendán Gayoso. 

 

El 11 de mayo me dijo usted que no 

estaba previsto ningún recorte en el  

IMCE. Falso, señor  Celemín, le dije que 

le estaban cocinando un recorte de medio 

millón de euros. Finalmente fue de 
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700.000 e grazas, porque se chega a ser 

polo Partido Popular e polo Grupo antes 

coñecido como Ciudadanos máis sería 

aínda o recorte. Recorte, por certo, que 

vai consumar vostede mañá fóra da orde 

do día, outra chapuza máis, fóra da orde 

do día. 

 

O 11 de maio falou vostede moitísimo no 

IMCE, culpa miña por avisar, pero non 

me dixo nada, pero absolutamente nada 

que se pareza, non digo xa a un plan de 

choque para o sector da cultura, digo a 

unha única política pública que vaia 

dirixida de verdade —non falo da 

cuestión sanitaria— a minimizar o 

impacto do confinamento no sector da 

cultura. E tampouco me dixo —aínda que 

llo preguntei— en que estado de 

tramitación estaban as convocatorias de 

axudas que pactaron vostedes coa Marea 

Atlántica en decembro para ter como 

teñen un orzamento de 260 millóns de 

euros en vigor, porque, señor Borrego, tal 

cousa como os orzamentos da señora Rey 

non existe, poderá existir talvez o ano 

que vén, que ó mellor tamén existen os 

orzamentos da señora Rey e o señor 

Rodríguez. O que hai de momento neste 

concello son os orzamentos do señor 

Jorquera, da señora García e da señora 

Rey.  

 

Como non perdo a esperanza, esta 

semana na Comisión volvinlle preguntar 

por todo isto. Non me soubo dicir a que 

empresa contrataron a dedo para facer 

ese diagnóstico dese sector que o vai 

resolver todo. Non me contou, de novo, 

que pasa coas axudas que pactamos, e 

tampouco me dixo que vai pasar co 

“Noroeste”. Por que? Porque parece ser 

—polo que me contestou— que agora é 

competencia do —cito literalmente— 

novo concelleiro de Festas. Esa división 

de competencias e a propia consideración 

do “Noroeste” como unha cuestión 

meramente festiva e non como unha das 

maiores políticas culturais deste concello, 

700.000 y gracias, porque si llega a ser 

por el Partido Popular y por el Grupo 

antes conocido cómo  Ciudadanos más 

sería aún el recorte. Recorte, por cierto, 

que va a consumar usted mañana fuera 

del orden del día, otra chapuza más, 

fuera de la orden del día. 

 

El 11 de mayo habló usted muchísimo en 

el  IMCE, culpa mía por avisar, pero no 

me dijo nada, pero absolutamente nada 

que se parezca, no digo ya la un plan de 

choque para el sector de la cultura, digo 

a una única política pública que vaya 

dirigida de verdad —no hablo de la 

cuestión sanitaria— a minimizar el 

impacto del confinamiento en el sector de 

la cultura. Y tampoco me dijo —aunque 

se lo pregunté— en qué estado de 

tramitación estaban las convocatorias de 

ayudas que pactaron ustedes con la 

Marea Atlántica en diciembre para tener 

como tienen un presupuesto de 260 

millones de euros en vigor, porque, señor  

Borrego, tal cosa como los presupuestos 

de la señora Rey no existe, podrá existir 

tal vez el año que viene, que a lo mejor 

también existen los presupuestos de la 

señora Rey y el señor Rodríguez. Lo que 

hay de momento en este ayuntamiento son 

los presupuestos del señor Jorquera, de 

la señora García y de la señora Rey.  

 

Como no pierdo la esperanza, esta 

semana en la Comisión le volví a 

preguntar por todo esto. No me supo 

decir a qué empresa contrataron a dedo 

para hacer ese diagnóstico de ese sector 

que lo va a resolver todo. No me contó, 

de nuevo, qué pasa con las ayudas que 

pactamos, y tampoco me dijo qué va a 

pasar con el “Noroeste” ¿Por qué? 

Porque parece ser —por lo que me 

contestó— que ahora es competencia del 

—cito literalmente— nuevo concejal de 

Fiestas. Esa división de competencias y 

la propia consideración del “Noroeste” 

como una cuestión meramente festiva y 

no como una de las mayores políticas 
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era un erro ó principio e cada vez é un 

erro máis profundo. Non hai xa dios que 

entenda no sector quen é responsable de 

que, e eso, finalmente, vai ter 

consecuencias negativas, e eu, 

sinceramente, só podo explicar ese 

guirigay competencial polo pouco que 

lles importa (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)  o sector e a política 

cultural. 

 

 

E como non perdo a esperanza —son 

teimudo, señor Celemín— pois hoxe 

volvo reiterar a pregunta. Íballe pregar 

que non me respondese cos mesmos 

lugares comúns, pero en fin, os dous 

primeiros minutos xa foron de lugares 

comúns. 

 

E xa que estamos, se quere aproveitar 

este minuto que lle queda, explíquenos 

tamén que pasou co contrato de 

adquisición de libros para as bibliotecas 

municipais que convocaron en maio e 

como conseguiu incomodar tan rápido ó 

gremio dos libreiros (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) e libreiras, e se 

non me responde, non se preocupe, que 

xa respondo eu. 

 

Señor  Celemín Santos 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Parece ser que 910.000 € para o sector 

cultural non se teñen en conta. Vanse 

convocar 180.000 € para axudas 

individuais aos artistas, imos poñer en 

marcha un bono cultural por 370.000 €.  

 

 

O que pregunta do  IMCE, a 200.000 € 

para a dinamización da cultura da 

cidade está a tramitarse. Mantívose 

absolutamente toda a programación 

cultural da cidade. Vanse manter as 

culturales de este ayuntamiento, era un 

error al principio y cada vez es un error 

más profundo. No hay ya dios que 

entienda en el sector quién es 

responsable de qué, y  eso, finalmente, va 

a tener consecuencias negativas, y yo,  

sinceramente, solo puedo explicar ese  

guirigay competencial por lo poco que les 

importa (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención)  el sector y la política 

cultural. 

 

Y como no pierdo la esperanza —soy 

terco, señor  Celemín— pues hoy vuelvo a 

reiterar la pregunta. Iba a rogarle que no 

me respondiera con los mismos lugares 

comunes, pero en fin, los dos primeros 

minutos ya fueron de lugares comunes. 

 

 

Y ya que estamos, si quiere aprovechar 

este minuto que le queda, explíquenos 

también qué pasó con el contrato de 

adquisición de libros para las bibliotecas 

municipales que convocaron en mayo y 

cómo consiguió incomodar tan rápido al 

gremio de los libreros (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 
y libreras, y si no me responde, no se 

preocupe, que ya respondo yo. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Parece ser que 910.000 € para el sector 

cultural no se tienen en cuenta. Se van a 

convocar 180.000 € para ayudas 

individuales a los artistas, vamos a poner 

en marcha un bono cultural por     

370.000 €.  

 

Lo que pregunta del IMCE, los 200.000 € 

para la dinamización de la cultura de la 

ciudad se está tramitando. Se ha 

mantenido absolutamente toda la 

programación cultural de la ciudad. Se 
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axudas das entidades musicais por valor 

de 150.000 €. 

 

 

Por tanto, eu non sei que dúbidas ten 

vostede, porque a rebaixa que di vostede, 

no  IMCE, de 700.000 € non é unha 

rebaixa. O que se está facendo é coller 

aquel diñeiro que non se vai a empregar 

nas festas, porque vai ser imposible 

poder executalo (óese un  sinal acústico 

indicativo da finalización  do tempo de 

intervención)  como pode ser concertos 

de María Pita, os grandes concertos na 

praia. E non se preocupe vostede, que 

igual que se fixeron festas o ano pasado, 

faranse este e se é necesario modificar 

ou aumentar o orzamento nas festas, 

farase. 

 

Eu non vexo que está preocupado o 

sector cultural da cidade, pero teña 

seguro que o Concello apostará por este 

sector como nunca. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre canto gastou o Goberno local en 

publicitar un plan de choque social e 

económico inexistente. 

 

Presidencia 
 

Última pregunta da Marea Atlántica. 

Señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 
 

Canto gastou o Goberno municipal en 

publicitar un plan choque social e 

económico inexistente? 

 

Señor Lage Tuñas 
 

van a mantener las ayudas de las 

entidades musicales por valor de    

150.000 €. 

 

Por lo tanto, yo no sé qué dudas tiene 

usted, porque la rebaja que dice usted, en 

el IMCE, de 700.000 € no es una rebaja. 

Lo que se está haciendo es coger aquel 

dinero que no se va a emplear en las 

fiestas, porque va a ser imposible poder 

ejecutarlo (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) como puede ser 

conciertos de María Pita, los grandes 

conciertos en la playa. Y no se preocupe 

usted, que igual que se hicieron fiestas el 

año pasado, se harán este y si es necesario 

modificar o aumentar el presupuesto en 

las fiestas, se hará. 

 

Yo no veo que está preocupado el sector 

cultural de la ciudad, pero tenga seguro 

que el Ayuntamiento apostará por este 

sector como nunca. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre cuánto gastó el Gobierno local en 

publicitar un plan de choque social y 

económico inexistente. 

 

Presidencia 

 

Última pregunta de la Marea Atlántica. 

Señor Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

¿Cuánto gastó el Gobierno municipal en 

publicitar un plan choque social y 

económico inexistente? 

 

Señor Lage Tuñas 
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Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Martínez, creo que a pregunta é 

fallida, porque non hai ningún plan 

inexistente. 

 

Señor Martínez Durán 
 

Antes de cumprir un ano no Goberno, o 

alcalde Xulio Ferreiro, nunhas datas moi 

similares a estas, aprobou a renda social 

municipal, esa renda social que agora vai 

permitir mesmo rescatar a quen o ingreso 

mínimo vital —unha boísima noticia— 

non vai poder rescatar de momento. Esas 

son as cousas polas que algúns e 

algunhas estamos aquí. 

 

Ás dezaoito horas e sete minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

No mesmo período, nos primeiros doce 

meses, señor Lage, vostedes priorizaron 

claramente outras cuestións e aplicáronlle 

ó gasto en propaganda máis ou menos, 

máis ou menos, número arriba, número 

abaixo, o mesmo coeficiente de revisión 

que ós seus salarios. Dobrárono, 

duplicárono, multiplicárono por dous. 

Multiplicaron por dous o seu salario, 

multiplicaron por dous o salario dos 

asesores e multiplicaron por dous o gasto 

en propaganda. De 500.000 € dun 

contrato herdado do PP —a Marea 

Atlántica nunca licitou un contrato de 

publicidade institucional— a 950.000, e 

enriba este luns, contra o noso criterio, 

sumaron outros 300.000. Total: 1,3 

millóns de euros. 

 

Duplicar o gasto en propaganda xa era 

discutible antes do coronavirus, pero 

agora, sinceramente, cunha crise social e 

económica enriba, é unha indecencia. 

Isto si é unha indecencia, señora Neira, 

igual que entrar polo lateral do Concello 

para non atoparse coas persoas que 

querían entregar hoxe cartas a alcaldesa 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Martínez, creo que la pregunta es  

fallida, porque no hay ningún plan 

inexistente. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Antes de cumplir un año en el Gobierno, 

el alcalde Xulio Ferreiro, en unas fechas 

muy similares a estas, aprobó la renta 

social municipal, esa renta social que 

ahora va a permitir rescatar a quien el 

ingreso mínimo vital —una  buenísima 

noticia— no va a poder rescatar de 

momento. Esas son las cosas por las que 

algunos y algunas estamos aquí. 

 

A las dieciocho horas y siete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

En el mismo periodo, en los primeros 

doce meses, señor Lage, ustedes 

priorizaron claramente otras cuestiones y 

le aplicaron al gasto en propaganda más 

o menos, más o menos, número arriba, 

número abajo, el mismo coeficiente de 

revisión que a sus salarios. Lo doblaron, 

lo duplicaron, lo multiplicaron por dos. 

Multiplicaron por dos su salario, 

multiplicaron por dos el salario de los 

asesores y multiplicaron por dos el gasto 

en propaganda. De 500.000 € de un 

contrato heredado del PP —la Marea 

Atlántica nunca licitó un contrato de 

publicidad institucional— a 950.000, y 

encima este lunes, contra nuestro 

criterio, sumaron otros 300.000. Total: 

1,3 millones de euros. 

 

Duplicar el gasto en propaganda ya era 

discutible antes del coronavirus, pero 

ahora,  sinceramente, con una crisis 

social y económica encima, es una 

indecencia. Esto sí es una indecencia, 

señora Neira, igual que entrar por el 

lateral del Ayuntamiento para no 

encontrarse con las personas que querían 
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porque as súas necesidades sociais non 

están a ser atendidas. 

 

 

Manter ou incrementar o gasto en 

propaganda cando a forza política que lle 

deu a Alcaldía e os orzamentos que están 

en vigor lle está pedindo que moderen o 

gasto en propaganda, significa o que 

significa: illamento, señor Villoslada; 

distopía, señor Villoslada; arrogancia, 

señor Lage; sectarismo, señora Rey. 

 

 

Mire, señor Lage —que hoxe está moi 

enfadado— por moito que se empeñe, 

nesta cidade non hai ningún plan de 

choque en marcha, ningún. Deixen de 

enganar a xente, que logo vén petar á 

porta da Marea Atlántica a preguntar en 

que xanela se pide non sei que axuda. 

Non hai ningunha axuda en vigor, o que 

hai é un modificativo que se aprobou este 

luns, que non está en vigor, e o que hai é 

un acordo político para lanzar unha serie 

de convocatorias de axudas cuxas bases 

están en branco, en branco, de momento. 

E iso é o que hai oitenta días despois da 

declaración do estado de alarma. O resto, 

señor Lage, é propaganda. Propaganda 

sobre un plan inexistente que levan 

facendo semanas, cos cartos dos 

coruñeses e as coruñesas. Fíxese se será 

escandaloso que ata llo reprochou o señor 

Jorquera, cuxa temperanza sempre gaba o 

Goberno municipal. Fraco favor lle fai, 

por certo, ó voceiro do Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

 

 

E mire, esto que lle pregunto agora xa llo 

preguntei o mes pasado, e estas son as 

súas respostas, esta é a amabilidade: 

canto gastou o Concello da Coruña en 

propaganda en calquera medio ou soporte 

sobre o plan de contratación e as medidas 

de resposta a crise do coronavirus? 

Resposta: a información institucional 

entregar hoy cartas a alcaldesa porque 

sus necesidades sociales no están siendo 

atendidas. 

 

Mantener o incrementar el gasto en 

propaganda cuando la fuerza política que 

le dio la Alcaldía y los presupuestos que 

están en vigor le está pidiendo que 

moderen el gasto en propaganda, 

significa lo que significa: aislamiento, 

señor  Villoslada;  distopía, señor  

Villoslada; arrogancia, señor Lage; 

sectarismo, señora Rey. 

 

Mire, señor Lage —que hoy está muy 

enfadado— por mucho que se empeñe, en 

esta ciudad no hay ningún plan de 

choque en marcha, ninguno. Dejen de 

engañar la gente, que luego viene a 

llamar a la puerta de la Marea Atlántica 

a preguntar en qué ventana se pide no sé 

qué ayuda. No hay ninguna ayuda en 

vigor, lo que hay es un  modificativo que 

se aprobó este lunes, que no está en 

vigor, y lo que hay es un acuerdo político 

para lanzar una serie de convocatorias 

de ayudas cuyas bases están en blanco, 

en blanco, de momento. Y eso es lo que 

hay ochenta días después de la 

declaración del estado de alarma. El 

resto, señor Lage, es propaganda. 

Propaganda sobre un plan inexistente 

que llevan haciendo semanas, con el 

dinero de los coruñeses y las coruñesas. 

Fíjese si será escandaloso que hasta se lo 

reprochó el señor Jorquera, cuya 

templanza siempre exalta el Gobierno 

municipal. Flaco favor le hace, por 

cierto, al portavoz del Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Y mire,  esto que le pregunto ahora ya se 

lo pregunté el mes pasado, y estas son sus 

respuestas, esta es la amabilidad: 

¿cuánto gastó el Ayuntamiento de A 

Coruña en propaganda en cualquier 

medio o soporte sobre el plan de 

contratación y las medidas de respuesta a 

crisis del coronavirus? Respuesta: la 
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organizarase segundo as partidas 

orzamentadas para tal fin este ano. 

Pregunta: en que medios, formatos e 

soportes realizou estas campañas? 

Resposta do Goberno da amabilidade: 

nos medios de comunicación máis 

relevantes da cidade. Pregunta: mediante 

que fórmulas de contratación? Resposta: 

mediante as fórmulas que permite a 

lexislación vixente. E así, doce meses, 

pregunta a pregunta, resposta a resposta. 

 

 

 

Esta é a súa cultura democrática? Esta é a 

súa idea da transparencia? Esta é a 

amabilidade deste goberno? Pero, que 

clase de distopía teñen na cabeza?  

 

Mire, señora Rey, un consello: cambien 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

de rumbo porque son o Goberno máis 

minoritario en décadas, e tamén debo 

dicirlle que hoxe nos deu un par de 

razóns para dicirlle isto: canto máis 

autoritaria sexa a súa actitude, máis 

patente se fará a súa falta de autoridade.  

 

 

E responda, por favor, señor Lage, ó que 

lle preguntamos —nós insistiremos aquí, 

ou na Comisión de Transparencia ou 

onde faga falta ata que nos dean a 

información— e de paso confírmenos se 

xa deu orde de parar as campañas de 

propaganda, posto que hai un proceso 

electoral convocado.  

 

Moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señor Martínez, vexo que vostede segue 

cabreado, é dicir, vexo que o que lles 

dixen no Pleno do pasado luns non 

cambiou moito. Seguen no cabreo e non 

sei moi ben a que vén esta escenificación, 

a performance á que hoxe nos quixeron 

información institucional se organizará 

según las partidas  presupuestadas para 

tal fin este año. Pregunta: ¿en qué 

medios, formatos y soportes realizó estas 

campañas? Respuesta del Gobierno de la 

amabilidad: en los medios de 

comunicación más relevantes de la 

ciudad. Pregunta: ¿mediante qué 

fórmulas de contratación? Respuesta: 

mediante las fórmulas que permite la 

legislación vigente. Y así, doce meses, 

pregunta a pregunta, respuesta a 

respuesta. 

 

¿Esta es su cultura democrática? ¿Esta 

es su idea de la transparencia? ¿Esta es 

la amabilidad de este gobierno? Pero, 

qué clase de distopía tienen en cabeza?  

 

Mire, señora Rey, un consejo: cambien 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) de rumbo porque son el 

Gobierno más minoritario en décadas, y 

también debo decirle que hoy nos dio un 

par de razones para decirle esto: cuanto 

más autoritaria sea su actitud, más 

patente se hará su falta de autoridad.  

 

 

Y responda, por favor, señor Lage, a lo 

que le preguntamos —nosotros 

insistiremos aquí, o en la Comisión de 

Transparencia o donde haga falta hasta 

que nos den la información— y de paso 

confírmenos si ya dio orden de parar las 

campañas de propaganda, puesto que hay 

un proceso electoral convocado.  

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señor Martínez, veo que usted sigue 

enfadado, es decir, veo que lo que les dije 

en el Pleno del pasado lunes no cambió 

mucho. Siguen en el enfado y no sé muy 

bien a qué viene esta escenificación, la  

performance a la que hoy nos quisieron 
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trasladar neste pleno. 

 

En fin, eu, con respecto ó señor Jorquera, 

que ten moitos máis trienios ca min de 

experiencia política, en fin, darlle 

consellos do que ten que facer...  

 

O que ten que ter por seguro, señor 

Martínez é que eu nunca vou escribir 

como escribiu vostede un 17 de maio: o 

sectarismo é iso que explica que algunha 

xente non celebrase esta semana a 

aprobación do novo regulamento das 

escolas infantís, o sectarismo é a 

submisión ó PSOE, o seu aliado histórico 

en Galicia.  

 

Señor Jorquera, teña a tranquilidade de 

que eu nunca vou escribir iso de vostedes 

nin, por sorte para o Partido Socialista, 

temos ningún tipo de organización que 

estea submisa. En fin, respectar as 

persoas e os representantes é respectalas 

todos os días, non só nos días impares.  

 

 

Señor Martínez, os salarios son o dobre, 

o seu tamén, o seu tamén, e o de todos os 

membros desta corporación, aprobado 

por unanimidade. 

 

A señora Neira, cando falou de 

indecencia, señor Martínez, se quere 

voullo explicar eu: a indecencia é a dos 

que montan chiringuitos, como os GAM, 

chiringuitos, chiringuitos, para probar a 

aproveitarse das necesidades da xente 

(murmurios)... 

 

Presidencia 
 

Garden silencio, señores concelleiros da 

Marea Atlántica. 

 

Señor Lage Tuñas 
 

...chiringuitos, chiringuitos, para 

aproveitarse das necesidades da xente.  

 

trasladar en este pleno. 

 

En fin, yo, con respecto al señor 

Jorquera, que tiene muchos más trienios 

que yo de experiencia política, en fin, 

darle consejos de lo que tiene que hacer...  

 

Lo que tiene que tener por seguro, señor 

Martínez es que yo nunca voy a escribir 

como escribió usted un 17 de mayo: el 

sectarismo es eso que explica que alguna 

gente no celebrara esta semana la 

aprobación del nuevo reglamento de las 

escuelas infantiles, el sectarismo es la 

sumisión al PSOE, su aliado histórico en 

Galicia.  

 

Señor Jorquera, tenga la tranquilidad de 

que yo nunca voy a escribir eso de 

ustedes ni, por suerte para el Partido 

Socialista, tenemos ningún tipo de 

organización que esté sumisa. En fin, 

respetar a las personas y a los 

representantes es respetarlas todos los 

días, no solo en los días impares.  

 

Señor Martínez, los salarios son el doble, 

el suyo también, el suyo también, y el de 

todos los miembros de esta corporación, 

aprobado por unanimidad. 

 

La señora Neira, cuando habló de 

indecencia, señor Martínez, si quiere se 

lo voy a explicar yo: la indecencia es la 

de los que montan chiringuitos, como los  

GAM, chiringuitos, chiringuitos, para 

probar a aprovecharse de las 

necesidades de la gente (murmullos)... 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio, señores concejales de 

la Marea Atlántica. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

...chiringuitos, chiringuitos, para 

aprovecharse de las necesidades de la 

gente.  
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E llo explico, señor Martínez, o plan de 

reactivación económica non só existe 

senón que foi aprobado por unanimidade. 

Vostedes tamén o votaron. 

 

Dixo vostede, porque fan o contrario que 

Sabón. É dicir, con vostede funciona a 

psicoloxía inversa, se lle din unha cousa 

fai a contraria. Bueno, pois está ben, 

moito nivel.  

 

Mire, o que si lle digo é que non imos 

aceptar chantaxes. Non imos aceptar 

chantaxes. Colaboración e negociación, 

toda, acordos, todos, pero chantaxe 

ningunha. Por que ameazan o Goberno? 

Que fixo este goberno máis que tenderlle 

a man a todos os Grupos, ó seu en 

primeiro lugar? Agradecéndolles sempre, 

agradecéndolles sempre que teñan 

acordado e que teñamos negociado. Por 

que intentan dinamitar o bo ambiente que 

hai neste salón de plenos? 

 

 

Mire, chegaron a dicir que os bonos do 

comercio eran un xiro á dereita. 

Dixérono o luns, pero resulta que hoxe... 

iso díxoo a señora García, pero a señora 

Delso dixo hoxe que era unha proposta 

súa, da Marea. Pois mire, creo que ten 

razón a señora Delso, pódollo ler. Mire, o 

ten aquí, non sei se o recorda (o señor 

Lage Tuñas amosa un folio): proposta 

da Marea. Coñécea, señor Martínez? 

Vostede mesmo... voulla ler literal: 

campaña de vales de compra ou bonos de 

prepago para fomentar a venda directa 

con criterios de proximidade, 

implantados con éxito en cidades como 

Soria ou Donostia. 

 

Sabe canto lle adica San Sebastián, 

Donostia, ós bonos do comercio? 

150.000 €. E ese plan de reactivación que 

vostedes votan para non quedar mal —

porque parece que non están de acordo— 

pois mire, dedícalle 1,3 millóns de euros. 

 

Y se lo explico, señor Martínez, el plan de 

reactivación económica no solo existe 

sino que fue aprobado por unanimidad. 

Ustedes también lo votaron. 

 

Dijo usted, porque hacen lo contrario que 

Sabón. Es decir, con usted funciona la 

psicología inversa, si le dicen una cosa 

hace la contraria.  Bueno, pues está bien, 

mucho nivel.  

 

Mire, lo que sí le digo es que no vamos a 

aceptar chantajes. No vamos a aceptar 

chantajes. Colaboración y negociación, 

toda, acuerdos, todos, pero chantaje 

ninguno. ¿Por qué amenazan al 

Gobierno? ¿Qué hizo este gobierno más 

que tender la mano a todos los Grupos, al 

suyo en primer lugar, agradeciéndoles 

siempre, agradeciéndoles siempre que 

hayan acordado y que hayamos 

negociado? ¿Por qué intentan dinamitar 

el buen ambiente que hay en este salón de 

plenos? 

 

Mire, llegaron a decir que los bonos del 

comercio eran un giro a la derecha. Lo 

dijeron el lunes, pero resulta que hoy... 

eso lo dijo la señora García, pero la 

señora  Delso dijo hoy que era una 

propuesta suya, de la Marea. Pues mire, 

creo que tiene razón la señora  Delso, se 

lo puedo leer. Mire, lo tiene aquí, no sé se 

lo recuerda (el señor Lage Tuñas 

muestra un folio): propuesta de la Marea 

¿La conoce, señor Martínez? Usted 

mismo... se la voy a leer literal: campaña 

de vales de compra o bonos de prepago 

para fomentar la venta directa con 

criterios de proximidad, implantados con 

éxito en ciudades como Soria o Donostia. 

 

¿Sabe cuánto le dedica San Sebastián, 

Donostia, a los bonos del comercio? 

150.000 €. Y ese plan de reactivación que 

ustedes votan para no quedar mal          

—porque parece que no están de 

acuerdo— pues mire, le dedica 1,3 
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Ese é o xiro á dereita? Pero quen xira á 

dereita? O que teñen é que saber é se nos 

días impares pensan o mesmo que nos 

días pares. 

 

 

E xa está ben, xa está ben de vir aquí a 

dar leccións montando chiringuitos, 

chiringuitos, montando chiringuitos con 

persoas que pertencen á súa 

Coordinadora, eh? De que están a falar. 

Por favor, un pouco de respecto, que 

algúns non nacemos onte, eh? 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

(Murmurios) 

 

Garden silencio, por favor, non teñen a 

palabra neste momento. 

 

Rematou xa o turno da Marea Atlántica. 

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa a subvenciones de deportes. 

 

Presidencia 
 

Preguntas orais do Partido Popular. A 

primeira sobre o deporte, señor García, 

cando queira. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Considera o Goberno municipal que as 

bases da convocatoria de subvencións en 

concurrencia competitiva para promoción 

millones de euros ¿Ese es el giro a la 

derecha? ¿Pero quién gira a la derecha? 

Lo que tienen es que saber es si en los 

días impares piensan el mismo que en los 

días pares. 

 

Y ya está bien, ya está bien de venir aquí 

a dar lecciones montando chiringuitos,  

chiringuitos, montando chiringuitos con 

personas que pertenecen a su 

Coordinadora, ¿eh? De qué están 

hablando. Por favor, un poco de respeto, 

que algunos no nacimos ayer, ¿eh? 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

(Murmullos) 

 

Guarden silencio, por favor, no tienen la 

palabra en este momento. 

 

Finalizó ya el  turno de la Marea 

Atlántica. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa la subvenciones de deportes. 

 

Presidencia 

 

Preguntas orales del Partido Popular. La 

primera sobre el deporte, señor García, 

cuando quiera. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Considera el Gobierno municipal que 

las bases de la convocatoria de 

subvenciones en  concurrencia 
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e fomento do deporte do ano 2020 

axústanse á realidade actual dos clubes e 

de asociacións? 

 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Se sabemos para que son as subvencións 

e como se teñen que convocar, si. 

 

 

Señor García Fernández 

 

Quería soamente antes, creo que é de 

recibo, agradecer a colaboración de todo 

o Departamento de Informática e do 

persoal deste Pleno cando os 

concelleiros que estabamos por vía 

telemática deron todo tipo de facilidades. 

Moitas grazas a todos. 

 

Señor  Borrego, mire, eu estou aquí 

como concelleiro da oposición, non estou 

como representante da Xunta. Ten 

vostede, creo que deputados, que en 

diversas comisións poden solicitar todo 

tipo de información á Xunta. O que ten 

que render contas é vostede, eu non, e en 

todo caso aos clubs, aos coruñeses. A 

min non me ten que nomear a miña outra 

actividade. Gústame que me siga, 

agrádame que me siga tamén, se cadra 

pode aprender un pouquiño diso tamén. 

 

 

Mire, señor  Borrego, concelleiro de 

Turismo, de Festas e de cando en vez de 

Deportes, desexo que o seu novo labor 

sexa máis frutífera que o realizado ata o 

de agora na súa Concellería. Despois 

dun ano de mandato preguntámonos, e 

pregúntanse os coruñeses e o tecido 

deportivo, trasládollo como club: existe 

un plan municipal de deportes? Xa 

vemos que non. Creouse o consello 

municipal de deportes? Tampouco. 

Existe unha nova regulación de uso de 

competitiva para promoción y fomento 

del deporte del año 2020 se ajustan a la 

realidad actual de los  clubes y de 

asociaciones? 

 

Señor  Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Si sabemos para que son las 

subvenciones y como se tienen que 

convocar, sí. 

 

Señor García Fernández 

 

Quería solamente antes, creo que es de 

recibo, agradecer la colaboración de todo 

el Departamento de Informática y del 

personal de este Pleno cuando los 

concejales que estábamos por vía 

telemática dieron todo tipo de facilidades. 

Muchas gracias a todos. 

 

Señor Borrego, mire, yo estoy aquí como 

concejal de la oposición, no estoy como 

representante de la Xunta. Tiene usted, 

creo que diputados, que en diversas 

comisiones pueden solicitar todo tipo de 

información a la Xunta. El que tiene que 

rendir cuentas es usted, yo no, y en todo 

caso a los clubes, a los coruñeses. A mí 

no me tiene que nombrar mi otra 

actividad. Me gusta que me siga, me 

agrada que me siga también, a lo mejor 

puede aprender un poquito de eso 

también. 

 

Mire, señor Borrego, concejal de 

Turismo, de Fiestas y de vez en cuando 

de Deportes, deseo que su nueva labor sea 

más fructífera que lo realizado hasta 

ahora en su Concejalía. Después de un 

año de mandato nos preguntamos, y se 

preguntan los coruñeses y el tejido 

deportivo, se lo traslado como club: 

¿existe un plan municipal de deportes? 

Ya vemos que no ¿Se ha creado el 

consejo municipal de deportes? Tampoco 

¿Existe una nueva regulación de uso de 
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instalacións deportivas que comprometeu 

vostede por activa e por pasiva, e a 

señora alcaldesa, e que dentro de quince 

días vai vencer o seu compromiso? 

Tampouco. Temos algunha 

infraestrutura deportiva nova? 

Tampouco. Temos os convenios 

deportivos asinados con 44 entidades? 

Tampouco. Esa é a súa realidade. 

 

Axustándonos á pregunta realizada, 

presentámola obedecendo a dous 

compromisos, a dous principios, perdón: 

o compromiso e a corresponsabilidade. 

O compromiso coa problemática actual 

que está a afectar a todos e ao sistema 

deportivo, e á corresponsabilidade de 

contribuír a un novo paradigma, o 

deporte coruñés, que precisa unha 

recuperación socioeconómica. 

 

A base da nosa estrutura deportiva 

concéntrase no tecido asociativo, que 

coa chegada do covid tivo que frear en 

seco, en peche de instalacións e en 

suspensión de competicións.  

 

Entendemos tamén necesario acompañar 

e tomar medidas para os nosos clubs, 

responsables do desenvolvemento dos 

nosos mozos, e que contemplen a 

educación deportiva pola súa 

potencialidade para a cohesión e da 

inclusión social. 

 

Quero que me escoite ben, señor  

Borrego. Mire, un concelleiro de 

deportes necesita dispoñer da maior e da 

mellor información para minimizar os 

perigos. Este proceso de estudar, de 

deseñar e de rexistrar con  

exhaustividade, con precisión e coa 

máxima calidade, todos os posibles 

factores que poñan en perigo ao sector 

deportivo, fará tomar a vostede decisións 

oportunas, concretas e con certeza. Esta 

maneira de actuar, esta metodoloxía de 

actuar na súa Área, lamentablemente 

non a vemos, non está ao conseguir. 

instalaciones deportivas que ha 

comprometido usted por activa y por 

pasiva, y la señora alcaldesa, y que dentro 

de quince días va a vencer su 

compromiso? Tampoco ¿Tenemos alguna 

infraestructura deportiva nueva? 

Tampoco ¿Tenemos los convenios 

deportivos firmados con 44 entidades? 

Tampoco. Esa es su realidad. 

 

Ciñéndonos a la pregunta realizada, la 

presentamos obedeciendo a dos 

compromisos, a dos principios, perdón: el 

compromiso y la corresponsabilidad. El 

compromiso con la problemática actual 

que está afectando a todos y al sistema 

deportivo, y a la corresponsabilidad de 

contribuir a un nuevo paradigma, el 

deporte coruñés, que precisa una 

recuperación socioeconómica. 

 

La base de nuestra estructura deportiva se 

concentra en el tejido asociativo, que con 

la llegada del covid ha tenido que frenar 

en seco, en cierre de instalaciones y en 

suspensión de competiciones.  

 

Entendemos también necesario 

acompañar y tomar medidas para nuestros 

clubes, responsables del desarrollo de 

nuestros jóvenes, y que contemplen la 

educación deportiva por su potencialidad 

para la cohesión y de la inclusión social. 

 

 

Quiero que me escuche bien, señor 

Borrego. Mire, un concejal de deportes 

necesita disponer de la mayor y de la 

mejor información para minimizar los 

peligros. Este proceso de estudiar, de 

diseñar y de registrar con exhaustividad, 

con precisión y con la máxima calidad, 

todos los posibles factores que pongan en 

peligro al sector deportivo, hará tomar a 

usted decisiones oportunas, concretas y 

con certidumbre. Esta manera de actuar, 

esta metodología de actuar en su Área, 

lamentablemente no la vemos, no está 

consiguiéndolo. 
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Non hai preguntas que llas digo eu, 

voullas a facer de clubs. Como é posible 

lanzar unha convocatoria de axudas 

cando existen factores que non van 

permitir a este tecido solicitar un 

programa porque, sinxelamente (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) non o van a 

poder executar total ou parcialmente. 

Como é posible realizar un campamento 

deportivo se vostedes aínda non dispoñen 

do protocolo de actuación para 

instalacións deportivas? e están a lle 

pedir ás entidades que deixen o seu  

monitorado, cando están a competir con 

eles. 

 

Por iso nós..., e quérolle dicir unha 

cousa, as chamadas ás entidades, eu 

informo, pero as chamadas ás entidades 

dicindo que hai partidos da oposición 

dicindo que se lle de todo a cambio de 

nada, iso é mentira. Estamos a dicirlle 

que flexibilicen esas axudas (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) e 

a súa xustificación… remato xa,  

alcaldesa, perdón …que xustifiquen eses 

gastos dunha maneira… que senten a 

falar, pero flexibilizalo. Hai outro tipo de 

gastos que se poden incluír. É o único 

que estamos a dicir. 

 

E por tanto, eu o único que lle pido é que 

diagnostique, que deseñe e que execute, e 

flexibilidade ao máximo. Hai 

ferramentas no procedemento 

administrativo común e en materia de 

subvencións co fin de flexibilizar ao 

máximo os… 

 

Presidencia 
 

Remate xa, señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

… gastos. 

 

No hay preguntas que se las digo yo, se 

las voy a hacer de clubes ¿Cómo es 

posible lanzar una convocatoria de 

ayudas cuando existen factores que no 

van a permitir a este tejido solicitar un 

programa porque, sencillamente (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
no lo van a poder ejecutar total o 

parcialmente ¿Cómo es posible realizar 

un campamento deportivo si ustedes aún 

no disponen del protocolo de actuación 

para instalaciones deportivas? y están 

pidiéndole a las entidades que dejen su 

monitorado, cuando están compitiendo 

con ellos. 

 

Por eso nosotros… y le quiero decir una 

cosa, las llamadas a las entidades, yo 

informo, pero las llamadas a las entidades 

diciendo que hay partidos de la oposición 

diciendo que se le de todo a cambio de 

nada, eso es mentira. Le estamos diciendo 

que flexibilicen esas ayudas (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 
y su justificación… remato ya, alcaldesa, 

perdón …que justifiquen esos gastos de 

una manera… que se sienten a hablar, 

pero flexibilizarlo. Hay otro tipo de 

gastos que se pueden incluir. Es lo único 

que estamos diciendo. 

 

Y por lo tanto, yo lo único que le pido es 

que diagnostique, que diseñe y que 

ejecute, y flexibilidad a lo máximo. Hay 

herramientas en el procedimiento 

administrativo común y en materia de 

subvenciones con el fin de flexibilizar al 

máximo los…  

 

Presidencia 

 

Termine ya, señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

… gastos. 
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Grazas. Perdón, señora alcaldesa. 

 

Señor Borrego Vázquez 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor García, a convocatoria de 

subvencións levouse á Xunta de Goberno 

Local co fin de que todos os trámites 

posibles se puideran facer cando remate o 

estado de alarma, porque de xaneiro a 

marzo si que hai actividade deportiva, 

competición, adestramentos e gastos, 

como tamén seguramente haberá a partir 

de xullo, e non podemos gobernar baixo 

a incertidume, senón tomando decisións 

para que en canto se poida, as entidades 

dispoñan dos recursos. 

 

 

Segundo, vostede non fala do que fala 

nos papeis que publica por aquí, pero 

cando din que as subvencións son menos 

do que dicimos, que non son 400.000, 

que son 280.000, que non se pode 

adelantar o 80 % do importe... no, pódese 

adiantar o 90 %. Que non estamos 

tramitando o pago inmediato das do 19... 

Ten que informarse de como está a 

tramitación e o pago das subvencións do 

19. Se facemos campamentos ou non 

facemos campamentos... pois vai en 

función tamén das decisións que se 

toman pensando na conciliación.  

 

 

As subvencións non serven para 

financiar, serven para acomodar o déficit 

dos programas. Neste caso plantéxanse 

diferentes tipos de programas dentro das 

subvencións que ademais son 

compatibles, pódense sumar. Añadimos 

todo o que se pode facer para que as 

entidades teñan máis recursos, para que 

poidan beneficiarse, incluso, de facer 

campamentos con convenio específico 

dentro da subvención para que non teñan 

que pagar nin as taxas polo que repercute 

 

Gracias. Perdón, señora alcaldesa. 

 

Señor  Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor García, la convocatoria de 

subvenciones se llevó a la Junta de 

Gobierno Local con el fin de que todos 

los trámites posibles pudieran hacerse 

cuando finalice el estado de alarma, 

porque de enero a marzo sí que hay 

actividad deportiva, competición, 

entrenamientos y gastos, como también 

seguramente habrá a partir de julio, y no 

podemos gobernar bajo la incertidumbre, 

sino tomando decisiones para que en 

cuanto se pueda, las entidades dispongan 

de los recursos. 

 

Segundo, usted no habla de lo que habla 

en los papeles que publica por aquí, pero 

cuando dicen que las subvenciones son 

menos de lo que decimos, que no son 

400.000, que son 280.000, que no se 

puede  adelantar el 80 % del importe... 

no, se puede adelantar el 90 %. Que no 

estamos tramitando el pago inmediato de 

las del 19... Tiene que informarse de 

cómo está la tramitación y el pago de las 

subvenciones del 19. Si hacemos 

campamentos o no hacemos 

campamentos... pues va en función 

también de las decisiones que se toman 

pensando en la conciliación.  

 

Las subvenciones no sirven para 

financiar, sirven para acomodar el déficit 

de los programas. En este caso se 

plantean diferentes tipos de programas 

dentro de las subvenciones que además 

son compatibles, se pueden sumar.  

Añadimos todo lo que se puede hacer 

para que las entidades tengan más 

recursos, para que puedan beneficiarse, 

incluso, de hacer campamentos con 

convenio específico dentro de la 

subvención para que no tengan que pagar 
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a propia subvención de campamentos 

cara a entidade baixando os prezos que 

lles cobran ós rapaces.  

 

 

E que podería estar falando... e o que lle 

vou recomendar é o que dicía o señor 

Bebeto: humildade e traballo.  

 

Por favor, lea de onde sae, de que 

ordenanza sae a convocatoria de 

subvencións e, por favor, lea a 

convocatoria de subvencións, porque está 

falando dunhas bases que non son as que 

critica, está falando do que non está a 

pasar, está falando das conversas que 

existen entre as entidades e a Concellería 

precisamente para ensinarlles a como 

compatibilizar os distintos programas e 

como interpretar os gastos que poden 

aportar ás actividades que realicen. 

 

 

E si están abertas as instalacións, señor 

García. Están abertas seguindo os 

protocolos das autoridades sanitarias e os 

que se lle exixen nas escaladas según 

ditan os reales decretos. 

 

 

Entón, non veña aquí a dicir o que non é. 

Critique o labor do Goberno, por suposto 

que si, que a min iso é un acicate que me 

fai todavía motivar máis. Os erros 

teremos que corrixilos. Temos que 

promover un mellor deporte na Coruña, 

pero non nos veña con contos nin con 

matracas, véñanos con datos fiables, 

obxectivos, e deixe de pirotecnias, 

porque a convocatoria está sendo un 

éxito polo que estamos recibindo das 

entidades. E como vai ser tamén a 

inminente, que xa está, de axudas 

individuais ó deporte. 

 

 

Quería facer unha aclaración, teño un 

pouquiño de tempo, non sei se seguen os 

compañeiros de Amartya pero, 

ni las tasas, por lo que repercute en la 

propia subvención de campamentos hacia 

entidad bajando los precios que les 

cobran a los niños.  

 

Y que podría estar hablando... y lo que le 

voy a recomendar es lo que decía el señor 

Bebeto: humildad y trabajo.  

 

Por favor, lea de dónde sale, de qué 

ordenanza sale la convocatoria de 

subvenciones y, por favor, lea la 

convocatoria de subvenciones, porque 

está hablando de unas bases que no son 

las que critica, está hablando de lo que 

no está pasando, está hablando de las 

conversaciones que existen entre las 

entidades y la Concejalía precisamente 

para enseñarles cómo compatibilizar los 

distintos programas y cómo interpretar 

los gastos que pueden  aportar a las 

actividades que realicen. 

 

Y sí están abiertas las instalaciones, 

señor García. Están abiertas siguiendo 

los protocolos de las autoridades 

sanitarias y los que se le exigen en las 

escaladas  según dictan los  reales 

decretos. 

 

Entonces, no venga aquí a decir lo que no 

es. Critique la labor del Gobierno, por 

supuesto que sí, que a mí eso es un 

acicate que me hace  todavía motivar 

más. Los errores tendremos que 

corregirlos. Tenemos que promover un 

mejor deporte en A Coruña, pero no nos 

venga con cuentos ni con  matracas, 

vénganos con datos fiables, objetivos, y 

déjese de pirotecnias, porque la 

convocatoria está siendo un éxito por lo 

que estamos recibiendo de las entidades. 

Y como va a ser también la inminente, 

que ya está, de ayudas individuales al 

deporte. 

 

Quería hacer una aclaración, tengo un 

poquito de tiempo, no sé si siguen los 

compañeros de Amartya pero, 
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efectivamente, eles fixeron un bo 

traballo. Antes esquecín dicilo, para que 

o saiba tamén a señora Delso, pero todos 

os programas que fixeron a nivel 

telemático foron propostos e definidos 

desde o Servizo de Deportes e desde a 

Concellería. Iso non quita que o fixeran 

moi ben. 

 

E xa corto. Perdón polo exceso de tempo. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Señora Delso, non ten a palabra. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa ós abandonos dos barrios. 
 

Presidencia 
 

Seguinte pregunta do Partido Popular. 

 

Señora Gallego. 

 

Señora Gallego Neira  

 

Moitas grazas. 

 

Que ten pensado o Goberno municipal 

para acabar co abandono dos barrios, 

como demostra a falta de execución dos 

investimentos municipais, das 

subvencións de rehabilitación e 

accesibilidade e de novo mobiliario, 

urbanización, etcétera, nos últimos 

anos? 

 

Señor Díaz Villoslada 
 

Si, señora Gallego, alégrome que me faga 

esta pregunta, como adoita dicirse, 

porque estamos a executar todas as 

actuacións que se poden observar en 

practicamente cada un dos dez distritos 

efectivamente, ellos hicieron un buen 

trabajo. Antes olvidé decirlo, para que lo 

sepa también la señora Delso, pero todos 

los programas que hicieron a nivel 

telemático fueron propuestos y definidos 

desde el Servicio de Deportes y desde la 

Concejalía. Eso no quita que lo hicieran 

muy bien. 

 

Y ya corto. Perdón por el exceso de 

tiempo. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora  Delso, no tiene la palabra. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa a los abandonos de los barrios. 

 

Presidencia 

 

Siguiente pregunta del Partido Popular. 

 

Señora Gallego. 

 

Señora Gallego Neira  
 

Muchas gracias. 

 

¿Qué tiene pensado el Gobierno 

municipal para acabar con el abandono de 

los barrios, como demuestra la 

inejecución de las inversiones 

municipales, de las subvenciones de 

rehabilitación y accesibilidad y de nuevo 

mobiliario, urbanización, etcétera, en los 

últimos años? 

 

Señor Díaz  Villoslada 

 

Sí, señora Gallego, me alegro que me 

haga esta pregunta, como se  suele  decir, 

porque estamos ejecutando todas las 

actuaciones que se pueden observar en 

prácticamente cada uno de los diez 
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da cidade. 

 

Señora Gallego Neira  

 

Moitas grazas. 

 

Os datos da liquidación de 2019 son 

contundentes, reflicten que a  inacción 

que sufriu a cidade durante os catro anos 

de goberno da Marea foron un castigo 

para a cidade, ao que ata o de agora o 

Partido Socialista non foi capaz de 

aplicar atenuantes. 

 

A execución orzamentaria de 

investimentos naqueles desoladores anos 

tende a cero. Os investimentos directos 

desde 2015 non chegaron, de media, nin 

a un terzo do previsto:    31,7 %, 

deixando sen executar 126 millóns de 

euros dos 181 dos que dispuxeron. 

Durante o Goberno municipal Popular 

este indicador non baixou nunca do 43 

%, superando o   70 % en tres dos seus 

catro exercicios. O único investimento 

desde 2015 foi a cuberta de Riazor, que 

se atrasou tres anos, sufriu danos ao 

pouco de inaugurarse e tivo un 

sobrecusto de 1.000.000 €. Esta é a nova 

política. 

 

Por cada millón de investimento público 

xérase unha media de 60 empregos 

directos e indirectos, ademais do retorno 

vía impostos. A Marea privou aos 

coruñeses de case 8.000 postos de 

traballo, repito: 8.000 postos de traballo. 

 

2019 foi peor. A execución de 

investimentos apenas pasou do 20 %, 

21,99, deixando 34,5 millóns de 44,2 sen 

executar. Por certo, segundo o último 

dato coñecido a semana pasada, só 

executáronse menos do 4 % dos 

investimentos: 2 de 49,9 millóns. Os 

grandes damnificados da espiral de 

desidia son os barrios.  

 

A liquidación de novo pon negro sobre 

distritos de la ciudad. 

 

Señora Gallego Neira  
 

Muchas gracias. 

 

Los datos de la liquidación de 2019 son 

contundentes, reflejan que la inacción que 

sufrió la ciudad durante los cuatro años 

de gobierno de la Marea fueron un 

castigo para la ciudad, al que hasta ahora 

el Partido Socialista no ha sido capaz de 

aplicar atenuantes. 

 

La ejecución presupuestaria de 

inversiones en aquellos desoladores años 

tiende a cero. Las inversiones directas 

desde 2015 no llegaron, de media, ni a un 

tercio de lo previsto: 31,7 %, dejando sin 

ejecutar 126 millones de euros de los 181 

de los que dispusieron. Durante el 

Gobierno municipal Popular este 

indicador no bajó nunca del 43 %, 

superando el 70 % en tres de sus cuatro 

ejercicios. La única inversión desde 2015 

fue la cubierta de Riazor, que se retrasó 

tres años, sufrió desperfectos al poco de 

inaugurarse y tuvo un sobrecoste de 

1.000.000 €. Esta es la nueva política. 

 

 

Por cada millón de inversión pública se 

genera una media de 60 empleos directos 

e indirectos, además del retorno vía 

impuestos. La Marea privó a los 

coruñeses de casi 8.000 puestos de 

trabajo, repito: 8.000 puestos de trabajo. 

 

2019 fue peor. La ejecución de 

inversiones apenas pasó del 20 %, 21,99, 

dejando 34,5 millones de 44,2 sin 

ejecutar. Por cierto, según el último dato 

conocido la semana pasada, solo se han 

ejecutado menos del 4 % de las 

inversiones: 2 de 49,9 millones. Los 

grandes damnificados de la espiral de 

desidia son los barrios.  

 

La liquidación de nuevo pone negro sobre 
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branco. O pasado ano quedou sen 

executar o 78 % para novas actuacións. 

En iluminación, mobilidade ou 

axardinamento, a execución foi cero. En 

material de urbanización, rúas, prazas, 

etcétera, deixouse sen executar o 72 %; 

en mobiliario urbano o 89 %; as partidas 

de subvencións para rehabilitación e/ou 

accesibilidade en vivendas tamén 

reflectiron unha preocupante falta de 

execución en 2019, ao deixar sen gastar 

o 74 % do orzado. En concreto, para 

rehabilitación só executaron 356.000 € 

de 1,38 millóns, unha  falta de execución 

do 74 %. Para accesibilidade en 

domicilios, ascensores, etcétera, quedou 

sen gastar o 51 %; en convenios para as 

áreas de rehabilitación integral,  ARIs, a  

falta de execución foi do 89 %. Iso si, a 

compra de 6  pisitos, unha oficina, dos 

que tiveron que anular 5. 

 

A isto hai que unir os clamorosos 

problemas de limpeza e falta de 

mantemento integral nos barrios nos 

últimos 5 anos xa. Das promesas dun 

plan de choque á situación actual, 

enturbada polo convenio coa 

Deputación, todos sabemos o longo e  

tortuoso treito que media. 

 

Señora Rey, hai que reactivar a cidade. 

Agora que esta maldita pandemia 

empuxounos a botar unha carreira é o 

momento de saltar cara a adiante. Aquí 

está a nosa man para darlle impulso. Xa 

ve que dos seus socios non se pode fiar.  

 

Explicou moi ben o señor Lage na súa 

última intervención o que é a Marea e 

como funciona. Isto é o que hai e, bo, 

pois de aquí adiante esperemos que 

cambien a súa actitude destrutiva. 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Díaz Villoslada 
 

Nós, evidentemente, da liquidación de 

blanco. El pasado año quedó sin ejecutar 

el 78 % para nuevas actuaciones. En 

alumbrado, movilidad o ajardinamiento, 

la ejecución fue cero. En material de 

urbanización, calles, plazas, etcétera, se 

dejó sin ejecutar el 72 %; en mobiliario 

urbano el 89 %; las partidas de 

subvenciones para rehabilitación y/o 

accesibilidad en viviendas también 

reflejaron una preocupante falta de 

ejecución en 2019, al dejar sin gastar el 

74 % de lo presupuestado. En concreto, 

para rehabilitación solo ejecutaron 

356.000 € de 1,38 millones, una 

inejecución del 74 %. Para accesibilidad 

en domicilios, ascensores, etcétera, quedó 

sin gastar el 51 %; en convenios para las 

áreas de rehabilitación integral, ARIs, la 

inejecución fue del 89 %. Eso sí, la 

compra de 6 pisitos, una oficina, de los 

que tuvieron que anular 5. 

 

A esto hay que unir los clamorosos 

problemas de limpieza y falta de 

mantenimiento integral en los barrios en 

los últimos 5 años ya. De las promesas de 

un plan de choque a la situación actual, 

enturbiada por el convenio con la 

Diputación, todos sabemos el largo y 

tortuoso trecho que media. 

 

Señora Rey, hay que reactivar la ciudad 

ahora que esta maldita pandemia nos ha 

empujado a coger carrerilla. Es el 

momento de saltar hacia adelante. Aquí 

está nuestra mano para darle impulso. Ya 

ve que de sus socios no se puede fiar.  

 

Ha explicado muy bien el señor Lage en 

su última intervención lo que es la Marea 

y cómo funciona. Esto es lo que hay y, 

bueno, pues de aquí adelante esperemos 

que cambien su actitud destructiva. 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Díaz  Villoslada 

 

Nosotros, evidentemente, de la 
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2019 podemos responder dunha parte 

desa liquidación, evidentemente. Da 

liquidación de 2020 pois xa falaremos 

cando se rinda a conta correspondente. 

Pero como a pregunta vai sobre as 

intervencións de infraestruturas e de 

mantemento dos barrios, aparte de 

dicirlle que no plan anual de contratación 

xa están previstos 93 millóns, que hai que 

executar, efectivamente, en materia de 

obra pública municipal, e podo dicirlle 

algúns datos para darlle unha resposta 

basicamente empírica, máis que 

puramente retórica. 

 

 

Con algún dato interanual, por exemplo o 

mantemento das beirarrúas norte, pois hai 

xa unha execución, un 20 % superior ó 

período interanual de comparación 

anterior, en 2018-2019; en beirarrúas sur 

de máis do 30 %. É dicir, estamos a 

executar ese máis de 1,5 millóns de euros 

en mantemento de beirarrúas e, por certo, 

aínda que é unha cuestión que poida 

parecer menor, é importante subliñar que 

para os distintos barrios estamos 

licitando un contrato de subministro de 

mobiliario urbano de 130.000 €/ano en 

varios lotes que nos vai permitir ir 

adecentando determinadas zonas que 

estaban, efectivamente, deterioradas. 

 

 

Ás dezaoito horas e vinte e oito 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Delso Carreira. 

 

Pero voulle facer un lixeiro repaso sobre 

algún dos distritos, porque eu creo que a 

evidencia da execución das actuacións 

son precisamente constatar a efectividade 

das mesmas. Por exemplo, no ámbito do 

Distrito 2 estamos a piques de licitar a 

obra do Mercado de Durmideiras; está 

practicamente rematada toda a 

tramitación para a licitación do Mercado 

de Monte Alto; estamos preparando unha 

intervención de reurbanización nas rúas 

liquidación de 2019 podemos responder 

de una parte de esa liquidación, 

evidentemente. De la liquidación de 2020 

pues ya hablaremos cuando se  rinda la 

cuenta correspondiente. Pero como la 

pregunta va sobre las intervenciones de 

infraestructuras y de mantenimiento de 

los barrios, aparte de decirle que en el 

plan anual de contratación ya están 

previstos 93 millones, que hay que 

ejecutar, efectivamente, en materia de 

obra pública municipal, y puedo decirle 

algunos datos para darle una respuesta 

básicamente empírica, más que 

puramente retórica. 

 

Con algún dato interanual, por ejemplo 

el mantenimiento de las aceras norte, 

pues hay ya una ejecución, un 20 % 

superior al período interanual de 

comparación anterior, en 2018-2019; en 

aceras sur de más del 30 %. Es decir, 

estamos ejecutando ese más de 1,5 

millones de euros en mantenimiento de 

aceras y, por cierto, aunque es una 

cuestión que pueda parecer menor, es 

importante subrayar que para los 

distintos barrios estamos licitando un 

contrato de  suministro de mobiliario 

urbano de 130.000 €/año en  varios lotes 

que nos va a permitir ir  adecentando 

determinadas zonas que estaban, 

efectivamente, deterioradas. 

 

A las dieciocho horas y veintiocho 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora  Delso Carreira. 

 

Pero voy a hacerle un ligero repaso 

sobre alguno de los distritos, porque yo 

creo que la evidencia de la ejecución de 

las actuaciones son precisamente 

constatar la efectividad de las mismas. 

Por ejemplo, en el ámbito del Distrito 2 

estamos a punto de licitar la obra del 

Mercado de Adormideras; está 

prácticamente finalizada toda la 

tramitación para la licitación del 

Mercado de Monte Alto; estamos 
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Vixía, en Alcalde Abella, na rúa 

Matadoira, e o talud que estaba en 

licitación tamén de Albert Camus no 

ámbito da Domus.  

 

 

 

No Distrito 3 está rematada a rotonda de 

Salgado Torres con Pérez Ardá; está 

rematada Puga e Parga; están en marcha 

todos os proxectos para a continuación da 

rolda peatonal coa peatonalización de 

Alcalde Marchessi e con rúa Primavera, 

por poñer algúns exemplos no ámbito 

deste distrito. Por certo, distrito no que 

estamos a punto de culminar, 

precisamente, a preparación do 

anteproxecto para o centro de saúde de 

Santa Lucía. 

 

No Distrito 4 estamos rematando, ou 

rematada xa, o tramo de intervención en 

Ramón Cabanillas; está en estudo 

encargado xa a continuación de Ramón 

Cabanillas para enlazar con Angel Senra; 

está rematada a reurbanización de Oidor 

Gregorio Tovar; e temos en marcha, 

evidentemente, todas as obras de 

reurbanización da Rolda de Nelle. Tamén 

está prevista xa, e estaba en licitación, o 

talud do Parque de Santa Margarita. 

 

 

Seguemos de distrito, Distrito 5. En 

Distrito 5 temos en marcha a renovación 

da área infantil da Praza Elíptica, a 

mellora do espazo público do Grupo de 

María Pita, que está proximamente a 

licitarse a primeira das fases, ou tamén 

están previstas as melloras das vivendas 

do Carmen relativas a mobiliario urbano 

ou a instalacións de áreas biosaudables.  

 

 

No Distrito 6, por seguir facendo o 

recorrido pola cidade, rematamos, 

evidentemente, pois a reforma ou 

reurbanización da rúa Alcalde Liaño 

Flores; estamos empezando a 

preparando una intervención de 

reurbanización en las calles Vixía, en 

Alcalde Abella, en la calle  Matadoira, y 

el  talud que estaba en licitación también 

de Albert Camus en el ámbito de la 

Domus.  

 

En el Distrito 3 está finalizada la rotonda 

de Salgado Torres con Pérez  Ardá; está 

finalizada Puga y Parga; están en 

marcha todos los proyectos para la 

continuación de la ronda  peatonal con la  

peatonalización de Alcalde  Marchessi y 

con calle Primavera, por poner algunos 

ejemplos en el ámbito de este distrito. Por 

cierto, distrito en el que estamos a punto 

de culminar, precisamente, la 

preparación del anteproyecto para el 

centro de salud de Santa Lucía. 

 

En el Distrito 4 estamos finalizando, o 

finalizado ya, el tramo de intervención en 

Ramón Cabanillas; está en estudio 

encargado ya la continuación de Ramón 

Cabanillas para enlazar con Angel 

Senra; está finalizada la reurbanización 

de  Oidor Gregorio  Tovar; y tenemos en 

marcha, evidentemente, todas las obras 

de reurbanización de la Ronda de  Nelle. 

También está prevista ya, y estaba en 

licitación, el  talud del Parque de Santa 

Margarita. 

 

Seguimos de distrito, Distrito 5. En 

Distrito 5 tenemos en marcha la 

renovación del área infantil de la Plaza 

Elíptica, la mejora del espacio público 

del Grupo de María Pita, que está 

próximamente a licitarse la primera de 

las fases, o también están previstas las 

mejoras de las viviendas del Carmen 

relativas a mobiliario urbano o a 

instalaciones de áreas biosaludables.  

 

En el Distrito 6, por seguir haciendo el 

recurrido por la ciudad, finalizamos, 

evidentemente, pues la reforma o 

reurbanización de la calle Alcalde  Liaño 

Flores; estamos empezando la 
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intervención de renovación de toda a área 

infantil da praza das Conchiñas; estamos 

rematando as previsións técnicas para 

intervir na rúa Julia Minguillón e Manuel 

Deschamps; e tamén traballado con cargo 

a... (óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

...no ámbito das vivendas do Franco. 

 

 

 

Nos Distritos 7, 8, 9 ou 10 e tamén, 

evidentemente, no Distrito 1, hai 

intervencións constatables e proxectos 

técnicos que están en marcha. 

 

En todo caso, evidenciaremos os datos de 

execución cando se rinda a conta de 

execución de 2020. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

relativa ó novo CHUAC. 
 

Presidencia 
 

Última pregunta do Partido Popular. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Grazas,  grazas, alcaldesa. 

 

En que estado  se atopa o convenio entre 

ou  Concello e a Xunta de Galicia para a  

construción  do  novo CHUAC? 

 

 

Ás  dezaoito horas e  trinta minutos 

entra non Salón de  Sesións a señora   

Delso Carreira. 

 

Señor Díaz Villoslada 
 

Si. Señor Fernández Prado, como tivo 

intervención de renovación de toda el 

área infantil de la plaza de las  

Conchiñas; estamos finalizando las 

previsiones técnicas para intervenir en la 

calle Julia Minguillón y Manuel 

Deschamps; y también trabajado con 

cargo a... (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) ...en el ámbito de las 

viviendas de Franco. 

 

En los Distritos 7, 8, 9 ó 10 y también, 

evidentemente, en el Distrito 1, hay 

intervenciones  constatables y proyectos 

técnicos que están en marcha. 

 

En todo caso, evidenciaremos los datos 

de ejecución cuando se  rinda la cuenta 

de ejecución de 2020. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

relativa al nuevo CHUAC. 

 

Presidencia 

 

Última pregunta del Partido Popular. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Gracias, gracias, alcaldesa. 

 

¿En qué estado se encuentra el convenio 

entre el Ayuntamiento y la Xunta de 

Galicia para la construcción del nuevo 

CHUAC? 

 

A las dieciocho horas y treinta minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Delso Carreira. 
 

Señor Díaz  Villoslada 

 

Sí. Señor Fernández Prado, como tuvo 
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ocasión de explicar pormenorizadamente 

o concelleiro de Facenda á pregunta que 

neste mesmo sentido se lle formulaba por 

parte do Grupo Municipal do BNG, 

estamos a estudar a proposta de convenio 

que remitira a Consellería de Sanidade 

máis a Consellería de Infraestruturas. 

 

 

Señor Fernández Prado 
 

Si, grazas. 

 

Perdóeme, señor  Villoslada, pero antes 

de entrar na propia pregunta e despois 

de oír a da señora Veira anteriormente, 

permítame que faga un par de 

comentarios. 

 

Ao BNG preocúpalle o CHUAC porque 

di que é puro fume, é simplemente unha 

idea electoral. Para que preguntan e se 

opoñen tanto se é só fume? Pois porque 

saben que non é verdade. Porque mire, 

díxose que se ía a facer Vigo e está feito; 

díxose que ía equiparse o de  Lucus  

Augusti en Lugo, e está feito; duplicouse 

a superficie hospitalaria de Salnés e a 

Mariña, e están feitos; xa está en 

licitación a ampliación de Montecelo, 

acordouse a de Ferrol. É dicir, todo o 

que se prometeu está en execución e este 

tamén vaise executar, sobre todo se 

segue Feijóo de presidente dentro 

dunhas semanas. 

 

E por que non lle vale ao BNG o mesmo 

que lle vale en Pontevedra? E voulle  

dicir, señora Veira, que non lle deron 

ben as cifras, porque resulta que os 4 

millóns que di vostede son só os que 

poñen  “cash”, diñeiro en metálico. O 

Concello de Pontevedra paga tamén as 

expropiacións, porque hai expropiacións 

de vivendas en Montecelo. Que fan os 

gobernos de esquerdas? Poñen 5 millóns, 

que exonera de licenza, e ademais 

exonéralle do IBI durante 10 anos, máis 

a Deputación pon 4 millóns —que aquí 

ocasión de explicar pormenorizadamente 

el concejal de Hacienda a la pregunta 

que en este mismo sentido se le 

formulaba por parte del Grupo Municipal 

del BNG, estamos estudiando la 

propuesta de convenio que había 

remitido la Consellería de Sanidad y la 

Consellería de Infraestructuras. 

 

Señor Fernández Prado 

 

Sí, gracias. 

 

Perdóneme, señor Villoslada, pero antes 

de entrar en la propia pregunta y después 

de haber oído la de la señora Veira 

anteriormente, permítame que haga un 

par de comentarios. 

 

Al BNG le preocupa el CHUAC porque 

dice que es puro humo, es simplemente 

una idea electoral. ¿Para que preguntan y 

se oponen tanto si es solo humo? Pues 

porque saben que no es verdad. Porque 

mire, se dijo que se iba a hacer Vigo y 

está hecho; se dijo que iba a equiparse el 

de Lucus Augusti en Lugo y está hecho; 

se duplicó la superficie hospitalario de 

Salnés y la Mariña, y están hechos; ya 

está en licitación la ampliación de 

Montecelo, se acordó la de Ferrol. Es 

decir, todo lo que se prometió está en 

ejecución y este también se va a ejecutar, 

sobre todo si sigue Feijóo de presidente 

dentro de unas semanas. 

 

Y ¿por qué no le vale al BNG lo mismo 

que le vale en Pontevedra? Y le voy a 

decir, señora Veira, que no le han dado 

bien las cifras, porque resulta que los 4 

millones que dice usted son solo los que 

ponen cash, dinero en metálico. El 

Ayuntamiento de Pontevedra paga 

también las expropiaciones, porque hay 

expropiaciones de viviendas en 

Montecelo. ¿Qué hacen los gobiernos de 

izquierdas? Ponen 5 millones, que 

exonera de licencia, y además le exonera 

del IBI durante 10 años, más la 
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tampouco estaría mal que a Deputación 

puxese algo—. 

 

 

Pero mire, o señor Lores, que é unha 

persoa á que eu teño moito respecto —

tiven trato con el—, diario Faro de Vigo: 

Lores cifra en máis de 15 millóns a 

achega do Concello; Diario de 

Pontevedra: Lores fixa entre 15 e 20 

millóns a achega do Concello de 

Pontevedra; La Voz de Galicia: 15 ou 20 

millóns. Declaracións do propio señor 

Lores. 

 

Por que? Voullo dicir doutra forma: ou 

sexa, para 110 millóns de investimento a 

unha poboación de 100.000 habitantes, 

Pontevedra pon 23 millóns e parécelles 

ben ao BNG e están felices co convenio, 

felices o señor Lores e ata Mosquera, 

pero aquí, na Coruña, cun investimento 

de 400 para 400.000 habitantes, 

parécelle excesivo 22 e néganse en 

absoluto. Isto é a distinta vara de medir 

do BNG cando goberna ou cando non 

goberna. 

 

Pero mire, eu, a verdade é que despois 

de oír —señor  Villoslada, ten vostede 

razón—, despois de oír a contestación do 

señor Lage quedei algo máis tranquilo, 

porque creo que dixo literalmente que 

non haberá inconveniente e que hai 

vontade desa negociación. Pois a 

verdade é que é o que queriamos 

escoitar. E, evidentemente, cremos que é 

totalmente adecuado que o Concello faga 

todos os informes que queira e ademais 

que tente negociar. Creo que non só é o 

adecuado, senón a súa propia obrigación 

e parécenos ben. Pero,  sinceramente, 

cremos que é bo pechar canto antes o 

convenio e chegar a eses acordos, e 

aceleralo o máximo posible, sen negar 

que sexan necesarios, eh?, sen negar 

totalmente que sexan necesarios, porque 

se nos metemos en campaña isto aínda se 

vai a enredar máis e, como dicía esta 

Diputación pone 4 millones —que aquí 

tampoco estaría mal que la Diputación 

pusiera algo—. 

 

Pero mire, el señor Lores, que es una 

persona a la que yo tengo mucho respeto 

—he tenido trato con él—, diario Faro de 

Vigo: Lores cifra en más de 15 millones 

la aportación del Ayuntamiento; Diario 

de Pontevedra: Lores fija entre 15 y 20 

millones la aportación del Ayuntamiento 

de Pontevedra; La Voz de Galicia: 15 o 

20 millones. Declaraciones del propio 

señor Lores. 

 

¿Por qué? Se lo voy a decir de otra forma: 

o sea, para 110 millones de inversión a 

una población de 100.000 habitantes, 

Pontevedra pone 23 millones y les parece 

bien al BNG y están felices con el 

convenio, felices el señor Lores y hasta 

Mosquera, pero aquí, en La Coruña, con 

una inversión de 400 para 400.000 

habitantes, le parece excesivo 22 y se 

niegan en absoluto. Esto es la distinta 

vara de medir del BNG cuando gobierna 

o cuando no gobierna. 

 

Pero mire, yo, la verdad es que después 

de oír —señor Villoslada, tiene usted 

razón—, después de oír la contestación 

del señor Lage me quedé algo más 

tranquilo, porque creo que dijo 

literalmente que no habrá inconveniente y 

que hay voluntad de esa negociación. 

Pues la verdad es que es lo que queríamos 

escuchar. Y, evidentemente, creemos que 

es totalmente adecuado que el 

Ayuntamiento haga todos los informes 

que quiera y además que intente negociar. 

Creo que no solo es lo adecuado, sino su 

propia obligación y nos parece bien. Pero, 

sinceramente, creemos que es bueno 

cerrar cuanto antes el convenio y llegar a 

esos acuerdos, y acelerarlo lo máximo 

posible, sin negar que sean necesarios, 

¿eh?, sin negar totalmente que sean 

necesarios, porque si nos metemos en 

campaña esto todavía se va a enredar más 
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mañá o señor  Villoslada, vostede dicía 

que todos eses avisos e anuncios, que se 

concreten. Non hai mellor forma que 

asinar un convenio que comprometa ás 

Administracións, asinado de verdade e 

informado polos órganos 

correspondentes. Non hai mellor 

compromiso que ese. Déixeo en atado 

porque…, permítame tamén a  

brincadeira, que dicían antes e tómeno 

neste ton construtivo que temos, pero 

despois de ver a relación e o que dixo o 

BNG e a Marea do PSOE e como é a 

relación PSOE, BNG e Marea, (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) a única 

garantía que temos de que se poida 

construír este hospital é que siga Feijóo 

na Xunta, porque xa se ve como é a 

relación: uns que non se faga, outros que 

se faga, e xa ven as relacións deste 

goberno. 

 

En calquera caso, esperemos que siga, 

esperemos que se asine o convenio 

mesmo antes, que o deixen atado, porque 

como teña que negociar con Marea e 

BNG, visto o que vimos, paréceme que se 

vai a atrasar o Hospital. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Señor Díaz Villoslada 
 

Non é por botarlle un capote ó BNG, que 

non o necesita, porque disto temos 

nalgunha ocasión falado nós 

directamente co Concello de Pontevedra, 

e comparten a fórmula urbanística pero 

non están absolutamente felices con 

determinados impactos económicos. Hai 

que poñer todo no seu sitio. 

 

 

Nós, e como avanzaba o concelleiro de 

Facenda, temos —valla a redundancia— 

avanzado na definición urbanística desta 

fórmula de colaboración porque, antes de 

nada —e o insistía tamén o propio 

y, como decía esta mañana el señor 

Villoslada, usted decía que todos esos 

avisos y anuncios, que se concreten. No 

hay mejor forma que firmar un convenio 

que comprometa a las Administraciones, 

firmado de verdad e informado por los 

órganos correspondientes. No hay mejor 

compromiso que ese. Déjelo en atado 

porque…, permítame también la broma, 

que decían antes y tómenlo en este tono 

constructivo que tenemos, pero después 

de haber visto la relación y lo que ha 

dicho el BNG y la Marea del PSOE y 

cómo es la relación PSOE, BNG y Marea, 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) la única garantía que 

tenemos de que se pueda construir este 

hospital es que siga Feijóo en la Xunta, 

porque ya se ve cómo es la relación: unos 

que no se haga, otros que se haga, y ya se 

ven las relaciones de este gobierno. 

 

En cualquier caso, esperemos que siga, 

esperemos que se firme el convenio 

incluso antes, que lo dejen atado, porque 

como tenga que negociar con Marea y 

BNG, visto lo que hemos visto, me 

parece que se va a retrasar el Hospital. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señor Díaz  Villoslada 

 

No es por echarle un capote al BNG, que 

no lo necesita, porque de esto hemos en 

alguna ocasión hablado nosotros 

directamente con el Ayuntamiento de 

Pontevedra, y comparten la fórmula 

urbanística pero no están absolutamente 

felices con determinados impactos 

económicos. Hay que poner todo en su 

sitio. 

 

Nosotros, y como avanzaba el concejal de 

Hacienda, hemos —valga la 

redundancia— avanzado en la definición 

urbanística de esta fórmula de 

colaboración porque, antes de nada —y 
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concelleiro de Facenda— o CHUAC é un 

referente sanitario, o CHUAC é un 

hospital de referencia. Non estamos 

falando dunha cuestión municipal nin 

supramunicipal, nin sequera autonómica, 

é de referencia nacional en determinadas 

especialidades.  

 

Este goberno municipal —e así o dixo a 

alcaldesa en varias ocasións, e creo que 

sobra reiteralo— pero este goberno 

municipal aposta claramente porque o 

CHUAC siga sendo o buque insignia da 

sanidade galega, con dotación de 

infraestruturas, con dotación de 

tecnoloxía e, por suposto, con dotación 

de persoal sanitario e de persoal non 

sanitario de apoio ó sistema, non só en 

materia hospitalaria, senón tamén en 

materia de atención primaria. 

 

Entón, o que si temos avanzado porque 

era a primeira palanca importante, era en 

definir o modelo de colaboración 

urbanística. Discutiamos se levabamos 

adiante unha modificación puntual do 

Plan Xeral, se levabamos adiante a 

declaración por parte da Xunta de Galicia 

dun proxecto de urxente necesidade, 

conforme a Lei 3, Exprés, 2016, ou si 

levabamos adiante, como se leva adiante 

no ámbito de Montecelo, un proxecto 

sectorial de incidencia supramunicipal 

conforme á Lei de Ordenación do 

territorio. E esta última opción, que é a 

que está funcionando en Pontevedra 

razoablemente ben como método de 

colaboración e de axilización tanto de 

obras como de xestión das licenzas 

correspondentes, é o modelo que nós 

estamos considerando como válido. 

 

 

 

Estamos tamén discutindo algunhas 

cuestións no ámbito das infraestruturas 

respecto dos aparcamentos disuasorios 

necesarios que a Xunta de Galicia tamén 

ten que considerar. Será un ámbito que 

lo insistía también el propio concejal de 

Hacienda— el CHUAC es un referente 

sanitario, el CHUAC es un hospital de 

referencia. No estamos hablando de una 

cuestión municipal ni supramunicipal, ni 

siquiera autonómica, es de referencia 

nacional en determinadas especialidades.  

 

Este gobierno municipal —y así lo dijo la 

alcaldesa en varias ocasiones, y creo que 

sobra reiterarlo— pero este gobierno 

municipal apuesta claramente porque el 

CHUAC siga siendo el buque insignia de 

la sanidad gallega, con dotación de 

infraestructuras, con dotación de 

tecnología y, por supuesto, con dotación 

de personal sanitario y de personal no 

sanitario de apoyo al sistema, no solo en 

materia hospitalaria, sino también en 

materia de atención primaria. 

 

Entonces, lo que sí hemos avanzado 

porque era la primera  palanca 

importante, era en definir el modelo de 

colaboración urbanística. Discutíamos se 

llevábamos adelante una modificación 

puntual del Plan General, se llevábamos 

adelante la declaración por parte de la 

Xunta de Galicia de un proyecto de 

urgente necesidad, conforme la Ley 3,  

Exprés, 2016, o sí llevábamos adelante, 

como se lleva adelante en el ámbito de 

Montecelo, un proyecto sectorial de 

incidencia supramunicipal conforme a la 

Ley de Ordenación del territorio. Y esta 

última opción, que es la que está 

funcionando en Pontevedra 

razonablemente bien como método de 

colaboración y de agilización tanto de 

obras como de gestión de las licencias 

correspondientes, es el modelo que 

nosotros estamos considerando como 

válido. 

 

Estamos también discutiendo algunas 

cuestiones en el ámbito de las 

infraestructuras respecto de los 

aparcamientos disuasorios necesarios 

que la Xunta de Galicia también tiene 
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necesita unha serie de dotacións de 

aparcamentos disuasorios. Estamos no 

ámbito de ampliación do CHUAC, 

estamos no ámbito da futura “Cidade das 

TIC”, de crecemento do Ofimático, 

necesitamos unha reformulación do 

sistema de aparcamentos disuasorios. Así 

llo dixemos tamén á conselleira de 

Infraestruturas. Estamos cuantificando a 

parcela que o Concello cede 

gratuitamente, que  ten, xa o digo aquí, 

unha valoración técnica de 2.300.000 € 

en números redondos. E estamos 

cuantificando a participación en dotación 

de infraestruturas básicas que non van 

baixar, en función dos parámetros que se 

utilizan, de  2.000.000 €.  

 

 

 

 

O que si é certo —como comprenderá 

vostede, que coñece ben o 

desenvolvemento de infraestruturas e de 

sistemas de urbanismo— é que o 

Concello ten que aquilatar moi ben ata 

onde pode chegar económicamente. 

Porque tamén é certo —como dicía a 

señora Veira— que unha cuestión, desde 

o punto de vista competencial, é que se 

asuman compromisos financeiros na 

execución de infraestruturas básicas e de 

viario externo, pero que forme parte da 

dotación de infraestruturas, a nova 

ampliación do Hospital, e outra cousa é 

que se teñan que poñer determinados 

importes en materia de adquisición de 

solo, que é unha competencia (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) que asume... 

e xa remato, señora alcaldesa... que 

asume, está claro, o propio Sergas. 

 

 

En definitiva, que a aposta é clara pola 

ampliación do novo hospital, que é clara 

pola ubicación na que se está optando    

—isto tamén debe quedar claro pola nosa 

parte— pero estamos discutindo máis 

que considerar. Será un ámbito que 

necesita una serie de dotaciones de 

aparcamientos disuasorios. Estamos en el 

ámbito de ampliación del CHUAC, 

estamos en el ámbito de la futura 

“Ciudad de las TIC”, de crecimiento del 

Ofimático, necesitamos una 

reformulación del sistema de 

aparcamientos disuasorios. Así se lo 

dijimos también a la conselleira de 

Infraestructuras. Estamos cuantificando 

la parcela que el Ayuntamiento cede 

gratuitamente, que  tiene, ya lo digo aquí, 

una valoración técnica de 2.300.000 € en 

números redondos. Y estamos 

cuantificando la participación en 

dotación de infraestructuras básicas que 

no van a bajar, en función de los 

parámetros que se utilizan, de    

2.000.000 €.  

 

Lo que sí es cierto —como comprenderá 

usted, que conoce bien el desarrollo de 

infraestructuras y de sistemas de 

urbanismo— es que el Ayuntamiento 

tiene que aquilatar muy bien hasta dónde 

puede llegar  económicamente. Porque 

también es cierto —como decía la señora 

Veira— que una cuestión, desde el punto 

de vista competencial, es que se asuman 

compromisos financieros en la ejecución 

de infraestructuras básicas y de viario 

externo, pero que forme parte de la 

dotación de infraestructuras, la nueva 

ampliación del Hospital, y otra cosa es 

que se tengan que poner determinados 

importes en materia de adquisición de 

suelo, que es una competencia (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
que asume... y ya finalizo, señora 

alcaldesa... que asume, claro está, el 

propio Sergas. 

 

En definitiva, que la apuesta es clara por 

la ampliación del nuevo hospital, que es 

clara por la  ubicación en la que se está 

optando —esto también debe quedar 

claro por nuestra parte— pero estamos 
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que a parte puramente de infraestruturas 

urbanísticas. Quedará moito por traballar, 

evidentemente, a parte económico-

financeira porque non podemos poñer en 

perigo as diferentes normas que garanten 

os equilibrios financeiros da 

Administración Municipal para os 

períodos longos de execución desta 

importante infraestrutura para a cidade. 

 

 

En definitiva, que si que temos que 

traballar, estamos traballando pero hai 

que poñer as cuestións que non 

hipotequen a Administración Municipal, 

sabendo que estamos ante un 

equipamento —iso si que é certo— de 

absoluta competencia autonómica. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 
 

Ben, moitas grazas. 

 

Rematan xa as preguntas orais. 

 

4º.- Preguntas de resposta escrita  

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA  

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MIXTO 

 

Primeira.- Pregunta de resposta  

escrita sobre contratos  e  servizos 

caducados que se seguen  prestando. 

 

 Cantos contratos  e de que    servizos 

están caducados  e  seguen prestando  

servizo a día de hoxe  neste  concello? 

 

 

Segunda.- Pregunta de resposta  

escrita sobre  nomeamento dun 

delegado de protección de datos. 

 

Por que o Concello da Coruña  incumpre  

a  Lei  e  aínda no  o nomeou? 

 

discutiendo más que la parte puramente 

de infraestructuras urbanísticas. Quedará 

mucho por trabajar, evidentemente, la 

parte económico-financiera porque no 

podemos poner en peligro las diferentes 

normas que garantizan los equilibrios 

financieros de la Administración 

Municipal para los períodos largos de 

ejecución de esta importante 

infraestructura para la ciudad. 

 

En definitiva, que sí que tenemos que 

trabajar, estamos trabajando pero hay 

que poner las cuestiones que no 

hipotequen la Administración Municipal, 

sabiendo que estamos ante un 

equipamiento —eso sí que es cierto— de 

absoluta competencia autonómica. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Finalizan ya las preguntas orales. 

 

4ª.- Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MIXTO 

 

Primera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre contratos y servicios caducados 

que se siguen prestando. 

 

¿Cuántos contratos y de qué servicios 

están caducados y siguen prestando 

servicio a día de hoy en este 

ayuntamiento? 

 

Segunda.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre nombramiento de un delegado de 

protección de datos. 

 

¿Por qué el Ayuntamiento de A Coruña 

incumple la Ley y aún no lo ha 

nombrado? 
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Terceira.- Pregunta de resposta  

escrita sobre inventario del patrimonio 

do solo. 

 

Iniciou el  Concello o inventario do 

patrimonio do solo ao cal se 

comprometeu  nos orzamentos co  noso 

Grupo Municipal? En caso de non 

inicialo,  cal é a previsión? 

 

 

Cuarta.- Pregunta de resposta  escrita 

sobre medidas relativas  ó  

asentamento chabolista nos  Rosales. 

 

Que medidas tomou o Concello en 

relación  ó  asentamento chabolista 

situado  recentemente nel contorna dos  

Rosales? 

 

 

Quinta.- Pregunta de resposta  escrita 

sobre control sobre os pisos sociais. 

 

Que control segue o Concello sobre  os 

pisos  sociais? Cúmprese  a rotación de 

inquilinos? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira.- Pregunta de resposta 

escrita sobre as obras de urbanización 

na Rúa Ramón Cabanillas. 

 

1. Mantivo o Goberno municipal un 

diálogo coa veciñanza para resolver o 

ordenamento da rúa? 

 

2. Non considera que as veciñas e 

veciños, por seren os seus usuarios 

habituais, son os que coñecen máis en 

detalle as necesidades para que a 

ordenación do espazo se adapte ás 

mesmas? 

 

 

Tercera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre inventario del patrimonio del 

suelo. 

 

¿Ha iniciado el Ayuntamiento el 

inventario del patrimonio del suelo al 

cual se comprometió en los presupuestos 

con nuestro Grupo Municipal? En caso 

de no haberlo iniciado, ¿cuál es la 

previsión? 

 

Cuarta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre medidas relativas al asentamiento 

chabolista en Los Rosales. 

 

¿Qué medidas ha tomado el 

Ayuntamiento en relación al 

asentamiento chabolista ubicado 

recientemente en el entorno de Los 

Rosales? 

 

Quinta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre control sobre los pisos sociales. 

 

¿Qué control sigue el Ayuntamiento 

sobre los pisos sociales? ¿Se cumple la 

rotación de inquilinos? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR El 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre las obras de urbanización en la 

Rúa Ramón Cabanillas. 

 

1. ¿Mantuvo el Gobierno municipal un 

diálogo con la vecindad para resolver el 

ordenamiento de la calle? 

 

2. ¿No considera que las vecinas y 

vecinos, por ser sus usuarios habituales, 

son los que conocen más en detalle las 

necesidades para que la ordenación del 

espacio se adapte a las mismas? 
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3. É coñecedor o Goberno municipal das 

demandas de veciñas e veciños? 

 

4. Vai atender as súas demandas e 

suxestións, introducindo as rectificacións 

sinaladas na exposición de motivos que 

eviten as molestias e prexuízos descritos? 

 

 

5. Vai atender ás demandas da veciñanza 

respecto da colocación de elementos 

ornamentais e a distribución do 

mobiliario urbano? 

 

6. Vai resolver tamén os problemas do 

ascensor, como a ausencia de luz na 

cabina e os empozamentos de auga nas 

escadas de acceso cando chove? 

 

Segunda.- Pregunta de resposta escrita 

sobre o estado de conservación da 

capela de Oza e o conxunto formado 

pola capela, faro e lenzos das murallas 

de Oza. 

 

1. É coñecedor o Goberno municipal do 

deficiente estado de conservación da 

capela de Oza, con pintadas, 

descunchados e humidades nas súas 

paredes e medre desordenado da herba na 

súa contorna? 

 

2. Vai dar traslado desta situación ao 

Sergas, titular da capela, e esixir a súa 

restauración ? 

 

3. É coñecedor de que as veciñas e 

veciños dos barrios próximos veñen 

demandando a recuperación da capela 

como recinto de uso social e cultural para 

goce da veciñanza? 

 

4. Vai emprender algunha actuación para 

facelo posíbel, demandando a cesión da 

titularidade da capela ao Concello? 

 

 

5. Vai impulsar actuacións destinadas á 

restauración e posta en valor do conxunto 

3. ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

de las demandas de vecinas y vecinos? 

 

4. ¿Va a atender sus demandas y 

sugerencias, introduciendo las 

rectificaciones señaladas en la exposición 

de motivos que eviten las molestias y 

perjuicios descritos? 

 

5. ¿Va a atender a las demandas de la 

vecindad respeto de la colocación de 

elementos ornamentales y la distribución 

del mobiliario urbano? 

 

6. ¿Va a resolver también los problemas 

del ascensor, como la ausencia de luz en 

la cabina y los embalsamientos de agua 

en las escaleras de acceso cuando llueve? 

 

Segunda.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre el estado de conservación de la 

capilla de Oza y el conjunto formado por 

la capilla, faro y lienzos de las murallas 

de Oza. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

del deficiente estado de conservación de 

la capilla de Oza, con pintadas,  

desconchados y humedades en sus 

paredes y crecimiento desordenado de la 

hierba en su entorno? 

 

2. ¿Va a dar traslado de esta situación al 

Sergas, titular de la capilla, y exigir su 

restauración ? 

 

3. ¿Es conocedor de que las vecinas y 

vecinos de los barrios próximos vienen 

demandando la recuperación de la 

capilla como recinto de uso social y 

cultural para disfrute del vecindario? 

 

4. ¿Va a emprender alguna actuación 

para hacerlo posible, demandando la 

cesión de la titularidad de la capilla al 

Ayuntamiento? 

 

5. ¿Va a impulsar actuaciones destinadas 

a la restauración y puesta en valor del 
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formado pola capela, faro e murallas de 

Oza?  

 

6. Cales?  

 

7. En que prazos? 

 

Terceira.- Pregunta de resposta escrita 

sobre as medidas de protección 

dirixidas á poboación sen teito durante 

a crise da covid-19 

 

1. Canta xente durmiu no pavillón de 

Riazor durante as diferentes noites en que 

se empregou para acoller a poboación sen 

teito? 

 

2. De que idades eran as persoas que 

estiveron durmindo no pavillón de 

Riazor? 

 

3. Constan cantas mulleres e cantos 

homes pasaron a noite neste pavillón? 

 

 

4. Recompiláronse datos sobre estas 

persoas coa finalidade de poder axudalas 

e facer intervención social con elas? 

 

 

5. Que medidas ten posto en marcha o 

Goberno local para que estas persoas 

poidan acceder a algún tipo de 

aloxamento logo do peche do dispositivo 

en Riazor? 

 

Cuarta.- Pregunta de resposta escrita 

sobre a Escola Municipal de Música. 

 

1. Vai implicarse o Executivo municipal 

na reorganización e democratización da 

Escola Municipal de Música? 

 

 

2. Vai impulsar o Goberno local unha 

reforma do Consorcio para a Promoción 

da Música para contar cunha 

representación da Escola Municipal de 

Música dentro do seu órgano de 

conjunto formado por la capilla, faro y 

murallas de Oza?  

 

6. ¿Cuáles?  

 

7. ¿En qué plazos? 

 

Tercera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre las medidas de protección 

dirigidas a la población sin techo 

durante la crisis de la  covid-19 

 

1. ¿Cuánta gente durmió en el pabellón 

de Riazor durante las diferentes noches 

en que se empleó para acoger la 

población sin techo? 

 

2. ¿De qué edades eran las personas que 

estuvieron durmiendo en el pabellón de 

Riazor? 

 

3. ¿Constan cuántas mujeres y cuántos 

hombres pasaron la noche en este 

pabellón? 

 

4. ¿Se recopilaron datos sobre estas 

personas con la finalidad de poder 

ayudarlas y hacer intervención social con 

ellas? 

 

5. ¿Qué medidas ha puesto en marcha el 

Gobierno local para que estas personas 

puedan acceder a algún tipo de 

alojamiento después del cierre del 

dispositivo en Riazor? 

 

Cuarta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre la Escuela Municipal de Música. 

 

1. ¿Se va a implicar el Ejecutivo 

municipal en la reorganización y 

democratización de la Escuela Municipal 

de Música? 

 

2. ¿Va a impulsar el Gobierno local una 

reforma del Consorcio para la 

Promoción de la Música para contar con 

una representación de la Escuela 

Municipal de Música dentro de su órgano 
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goberno? 

 

3. Considera normal o actual Goberno 

municipal que a Escola Municipal de 

Música non conte cun regulamento de 

réxime interno que recolla, entre outras 

cuestións, os deberes e dereitos do 

alumnado, do profesorado, do persoal 

non docente? Vai impulsar o Goberno 

municipal a aprobación deste 

regulamento? 

 

4. Ten pensado o Executivo local pular 

por poñer en valor a función pedagóxica 

da Escola Municipal de Música creando 

departamentos de ensino, promocionando 

o ensino da música nas idades máis 

temperás, preparando as persoas que 

quixesen acceder ao Conservatorio e 

mantendo un diálogo constante co 

Departamento de Educación do Concello 

da Coruña? 

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 
 

 

Primeira.- Pregunta de resposta 

escrita sobre os campamentos 

municipais. 
 

Cal é o número de expediente do contrato 

polo que se licitou a ampliación das 

prazas dos campamentos municipais? 

 

 

Segunda.- Pregunta de resposta escrita 

sobre o cumprimento da orde 

SND/295/2020, de 26 de marzo, pola 

que se adoptan medidas en materia de 

recursos humanos no ámbito dos 

servizos sociais ante a situación da 

crise ocasionada polo covid-19. 

 

Que medidas levou a cabo o Goberno 

local para dar cumprimento ás medidas 

de gobierno? 

 

3. ¿Considera normal el actual Gobierno 

municipal que la Escuela Municipal de 

Música no cuente con un reglamento de 

régimen interno que recoja, entre otras 

cuestiones, los deberes y derechos del 

alumnado, del profesorado, del personal 

no docente? ¿Va a impulsar el Gobierno 

municipal la aprobación de este 

reglamento? 

 

4. ¿Ha pensado el Ejecutivo local  

pugnar por poner en valor a función 

pedagógica de la Escuela Municipal de 

Música creando departamentos de 

enseñanza, promocionando la enseñanza 

de la música en las edades más 

tempranas, preparando a las personas 

que quisieran acceder al Conservatorio y 

manteniendo un diálogo constante con el 

Departamento de Educación del 

Ayuntamiento de A Coruña? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR El 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

 

Primera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre los campamentos municipales. 

 

 

¿Cuál es el número de expediente del 

contrato por el que se licitó la ampliación 

de las plazas de los campamentos 

municipales? 

 

Segunda.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cumplimiento de la orden  

SND/295/2020, de 26 de marzo, por la 

que se adoptan medidas en materia de 

recursos humanos en el ámbito de los 

servicios sociales ante la situación de la 

crisis ocasionada por el  covid-19. 

 

¿Qué medidas llevó a cabo el Gobierno 

local para dar cumplimiento a las 



307 

 

de contratación e reforzo de persoal nos 

Servizos Sociais municipais en virtude 

do artigo 4 da Orde? 

 

 

Terceira.- Pregunta de resposta escrita 

sobre listas de agarda nos equipos de 

atención social. 

 

Cal foi o número de días de agarda, para 

unha primeira atención social de 

urxencia, nos equipos de atención social 

durante os meses de marzo, abril e maio? 

 

 

Cuarta.- Pregunta de resposta escrita 

sobre o documento técnico de 

recomendacións para responsables 

políticos e persoal directivo dos 

servizos sociais de atención primaria 

ante a crise polo covid-19. 

 

1. Que medidas levou a cabo o Goberno 

municipal para o cumprimento deste 

documento técnico?  

 

2. Que medidas puxo en marcha para 

axilizar o trámite de axudas/prestacións 

sociais en virtude do artigo 2.8 do 

mencionado documento? 

 

3. De que maneira o Goberno local 

reforzou e reorganizou a estrutura 

administrativa e técnica dos servizos 

sociais de atención social primaria?  

 

4. Cal foi o número de contratos para a 

incorporación de persoal especializado?  

 

 

5. Trasladouse persoal municipal de 

outros departamentos para reforzar este 

servizo? 

 

Quinta.- Pregunta de resposta escrita 

sobre bolsas comedor. 

 

1. Cal foi o número de solicitudes 

presentadas a data actual e cal é o 

medidas de contratación y refuerzo de 

personal en los Servicios Sociales 

municipales en virtud del artículo 4 de la 

Orden? 

 

Tercera.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre listas de espera en los equipos de 

atención social. 

 

¿Cuál fue el número de días de espera, 

para una primera atención social de 

urgencia, en los equipos de atención 

social durante los meses de marzo, abril y 

mayo? 

 

Cuarta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre el documento técnico de 

recomendaciones para responsables 

políticos y personal directivo de los 

servicios sociales de atención primaria 

ante la crisis por el  covid-19. 

 

1. ¿Qué medidas llevó a cabo el 

Gobierno municipal para el cumplimiento 

de este documento técnico?  

 

2. ¿Qué medidas puso en marcha para 

agilizar el trámite de ayudas/prestaciones 

sociales en virtud del artículo 2.8 del 

mencionado documento? 

 

3. ¿De qué manera el Gobierno local 

reforzó y reorganizó la estructura 

administrativa y técnica de los servicios 

sociales de atención social primaria?  

 

4. ¿Cuál fue el número de contratos para 

la incorporación de personal 

especializado?  

 

5. ¿Se trasladó personal municipal de 

otros departamentos para reforzar este 

servicio? 

 

Quinta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre becas comedor. 

 

1. ¿Cuál fue el número de solicitudes 

presentadas la fecha actual y cuál es el 
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número de valoracións realizadas para o 

curso 2020/2021? 

 

2. En que data estima o Goberno 

municipal que publicará o listado de 

admitidas provisionais para o curso 

2020/2021? 

 

Sexta.- Pregunta de resposta escrita 

sobre a tramitación das axudas de 

emerxencia social. 

 

1. Cal foi o número de axudas de 

emerxencia social municipal concedidas 

polo Concello adicadas a vivenda durante 

os meses de marzo, abril e maio? 

 

 

2. Cal foi o número de axudas de 

emerxencia social municipal derivadas ás 

entidades sociais e cales foron os 

criterios destas derivacións? 

 

3. Cal foi o número de días de agarda 

entre a concesión da axuda social de 

emerxencia e o seu abono á persoa 

beneficiaria? 

 

Sétima.- Pregunta de resposta escrita 

sobre hortas urbanas. 

 

1. Cando ten previsto o Goberno 

municipal abrir as hortas do Parque de 

Oza que se atopaban en construción a 

finais do pasado mandato? 

 

2. Cando ten previsto o Goberno 

municipal cumprir o compromiso 

orzamentario do ampliar e crear novas 

hortas na Agra do Orzán, Monte Alto e 

Palavea? 

 

3. Cando ten previsto o Goberno 

municipal redistribuír parcelas en desuso 

a novas persoas usuarias? 

 

4. Ten previsto buscar a vía de que as 

persoas usuarias actuais que manteñen a 

parcela en boas condicións poidan 

número de valoraciones realizadas para 

el curso 2020/2021? 

 

2. ¿En qué fecha estima el Gobierno 

municipal que publicará el listado de 

admitidas provisionales para el curso 

2020/2021? 

 

Sexta.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre la tramitación de las ayudas de 

emergencia social. 

 

1. ¿Cuál fue el número de ayudas de 

emergencia social municipal concedidas 

por el Ayuntamiento dedicadas la 

vivienda durante los meses de marzo, 

abril y mayo? 

 

2. ¿Cuál fue el número de ayudas de 

emergencia social municipal derivadas a 

las entidades sociales y cuáles fueron los 

criterios de estas derivaciones? 

 

3. ¿Cuál fue el número de días de espera 

entre la concesión de la ayuda social de 

emergencia y su abono a la persona 

beneficiaria? 

 

Séptima.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre huertas urbanas. 

 

1. ¿Cuándo ha previsto el Gobierno 

municipal abrir las huertas del Parque de 

Oza que se encontraban en construcción 

a finales del pasado mandato? 

 

2. Cuando ha previsto el Gobierno 

municipal cumplir el compromiso 

presupuestario del ampliar y crear 

nuevas huertas en el Agra del Orzán, 

Monte Alto y Palavea? 

 

3. ¿Cuándo ha previsto el Gobierno 

municipal redistribuir parcelas en desuso 

a nuevas personas usuarias? 

 

4. ¿Ha previsto buscar la vía de que las 

personas usuarias actuales que 

mantienen la parcela en buenas 
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continuar utilizándoa despois da 

prórroga? 

 

Oitava.- Pregunta de resposta escrita 

sobre prevención de incendios. 

 

1. Notificou o Concello a propietarios e 

propietarias de parcelas a necesidade de 

rozar as ditas fincas para manter as faixas 

de seguridade? 

 

2. En caso afirmativo: cantas 

notificacións se enviaron? 

 

Novena.- Pregunta de resposta escrita 

sobre orzamento dispoñible para 

limpeza viaria. 

 

1. Cantos fondos se atopan na aplicación 

de dito contrato? 

 

2. Cal é a data de referencia? 

 

3. Por que non se incluíron estes 

excedentes nas baixas do modificativo 

destinado ao plan de reactivación 

económica? 

 

Décima.- Pregunta de resposta escrita 

sobre servizo de actividades físicas e 

deportivas nas instalacións municipais. 

 

 

1. É coñecedor o Goberno municipal da 

situación na que se atopan os 

traballadores do servizo de actividades 

físicas e deportivas das instalacións 

municipais? 

 

2. Propuxo o Goberno municipal a 

modificación funcional dos postos de 

traballo dos traballadores do servizo de 

actividades físicas e deportivas para que 

prestasen servizo nos campamentos 

deportivos e de conciliación de este 

verán? En caso afirmativo, en base a que 

epígrafe do prego de condicións? Con 

que xustificación? 

 

condiciones  puedan continuar 

utilizándola después de la prórroga? 

 

Octava.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre prevención de incendios. 

 

1. ¿Notificó el Ayuntamiento a 

propietarios y propietarias de parcelas la 

necesidad de rozar las dichas fincas para 

mantener las franjas de seguridad? 

 

2. En caso afirmativo: ¿cuántas 

notificaciones se enviaron? 

 

Novena.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre presupuesto disponible para 

limpieza viaria. 

 

1. ¿Cuántos fondos se encuentran en la 

aplicación de dicho contrato? 

 

2. ¿Cuál es la fecha de referencia? 

 

3. ¿Por qué no se incluyeron estos 

excedentes en las bajas del  modificativo 

destinado al plan de reactivación 

económica? 

 

Décima.- Pregunta de respuesta escrita 

sobre servicio de actividades físicas y 

deportivas en las instalaciones 

municipales. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

de la situación en la que se encuentran 

los trabajadores del servicio de 

actividades físicas y deportivas de las 

instalaciones municipales? 

 

2. ¿Propuso el Gobierno municipal la 

modificación funcional de los puestos de 

trabajo de los trabajadores del servicio 

de actividades físicas y deportivas para 

que prestaran servicio en los 

campamentos deportivos y de 

conciliación de este verano? En caso 

afirmativo, ¿en base a qué epígrafe del 

pliego de condiciones? ¿Con qué 

justificación? 
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3. Suspendeu o Goberno municipal o 

servizo de actividades físicas e 

deportivas municipal? En caso afirmativo 

cando e con que xustificación? 

 

4. Considera o Goberno municipal o 

deporte como unha actividade esencial? 

 

5. Cantas actividades telemáticas 

realizou o servizo de actividades físicas e 

deportivas durante o confinamento? 

Cantas persoas e de que idades fixeron 

uso de este servizo? 

 

6. Ten pensado o Goberno municipal 

desarrollar o programa “Coruña en 

forma” este verán? 

 

7. En que estado se atopa a nova 

licitación do servizo de actividades 

físicas e deportivas? 

 

8. Cando ten previsto o Goberno 

municipal ter o novo contrato 

formalizado? 

 

Décimo primeira.- Pregunta de 

resposta escrita sobre campos da 

Torre. 

 

Cando ten previsto o Goberno municipal 

comezar coa renovación dos campos da 

Torre para facelos compatibles co rugby? 

 

 

Décimo segunda.- Pregunta de 

resposta escrita sobre actividades para 

a mocidade. 

 

1. Que medidas especificas para a 

mocidade desenvolveu o Goberno 

municipal durante o confinamento? 

 

2. Cantas actividades especificamente 

para a mocidade desenvolveu o Goberno 

municipal durante o confinamento? 

Cales? Cantos rapaces participaran? De 

que idades? 

 

3. ¿Suspendió el Gobierno municipal el 

servicio de actividades físicas y 

deportivas municipal? En caso afirmativo 

¿cuándo y con que justificación? 

 

4. ¿Considera el Gobierno municipal el 

deporte como una actividad esencial? 

 

5. ¿Cuántas actividades telemáticas 

realizó el servicio de actividades físicas y 

deportivas durante el confinamiento? 

¿Cuántas personas y de qué edades 

hicieron uso de este servicio? 

 

6. ¿Ha pensado el Gobierno municipal  

desarrollar el programa “Coruña en 

forma” este verano? 

 

7. ¿En qué estado se encuentra la nueva 

licitación del servicio de actividades 

físicas y deportivas? 

 

8. ¿Cuándo ha previsto el Gobierno 

municipal tener el nuevo contrato 

formalizado? 

 

Décimo primera.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre campos de la Torre. 

 

 

¿Cuándo ha previsto el Gobierno 

municipal comenzar con la renovación de 

los campos de la Torre para hacerlos 

compatibles con el rugby? 

 

Décimo segunda.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre actividades para la 

juventud. 

 

1. ¿Qué medidas especificas para la 

juventud desarrolló el Gobierno 

municipal durante el confinamiento? 

 

2. ¿Cuántas actividades específicamente 

para la juventud desarrolló el Gobierno 

municipal durante el confinamiento? 

Cuales? ¿Cuántos chicos habían 

participado?¿ De qué edades? 
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3. Cantas actividades especificamente 

para a mocidade ten previsto desenvolver 

o Goberno municipal durante o verán? 

Cales? Para que idades? 

 

4. Ten previsto o Goberno municipal 

desenvolver o programa de ocio saudable 

“Nocturnia” durante o verán? En caso 

afirmativo, cal será o número de prazas e 

o número de actividades? Cando 

comezará o programa? 

 

 

Décimo terceira.- Pregunta de resposta 

escrita sobre os cortes de subministro 

eléctrico no entorno da fonte das 

Paxariñas. 

 

1. É coñecedor o Goberno local de esta 

problemática? En caso afirmativo, dende 

cando? 

 

2. Ten previsto realizar algunha xestión 

para solucionalo? 

 

Décimo cuarta.- Pregunta de resposta 

escrita sobre rocódromo de Riazor. 

 

1. Ten previsto o Goberno local que a 

ampliación do rocódromo de Riazor se 

realice de acordo á normativa UNE EN 

12572 cumprindo un mínimo de medidas 

de 12m de altura e 9 m de ancho? 

 

 

2.  Ten previsto o Goberno local que a 

instalación sexa homologada para a 

realización de probas oficiais 

internacionais I.F.S.C. de escalada de 

dificultade? 

 

Décimo quinta.- Pregunta de resposta 

escrita sobre dietas. 

 

Cal é o importe desglosado por 

Concelleiro/a de dietas que, por 

asistencia ás xuntanzas dos distintos 

órganos de Goberno e entidades públicas 

 

3. ¿Cuántas actividades específicamente 

para la juventud ha previsto desarrollar 

el Gobierno municipal durante el 

verano? ¿Cuáles? ¿Para qué edades? 

 

4. ¿Ha previsto el Gobierno municipal 

desarrollar el programa de ocio 

saludable “Nocturnia” durante el 

verano? En caso afirmativo, ¿cuál será el 

número de plazas y el número de 

actividades? ¿Cuándo comenzará el 

programa? 

 

Decimotercera.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre los cortes de suministro 

eléctrico en el entorno de la fuente de las  

Pajaritas. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno local de 

esta problemática? En caso afirmativo, 

¿desde cuándo? 

 

2. ¿Ha previsto realizar alguna gestión 

para lo solucionarlo? 

 

Decimocuarta.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre rocódromo de Riazor. 

 

1. ¿Ha previsto el Gobierno local que la 

ampliación del rocódromo de Riazor se 

realice de acuerdo a la normativa UNE 

EN 12572 cumpliendo un mínimo de 

medidas de 12 m de altura y 9  m de 

ancho? 

 

2. ¿Ha previsto el Gobierno local que la 

instalación sea homologada para la 

realización de pruebas oficiales 

internacionales I. F. S. C. de escalada de 

dificultad? 

 

Decimoquinta.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre dietas. 

 

¿Cuál es el importe  desglosado por 

Concejal/a de dietas que, por asistencia a 

las reuniones de los distintos órganos de 

Gobierno y entidades públicas vinculadas 
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vinculadas ao Concello da Coruña levan 

cobrado desde o inicio do presente 

mandato cada unha das persoas membras 

da Corporación municipal? Desglose o 

importe total por cada concelleiro/a. 

 

 

Décimo sexta.- Pregunta de resposta 

escrita sobre axuda no fogar. 

 

1. Por que motivo o Goberno local está 

deixando a usuarias do servizo de axuda 

no fogar sen atender a pesar de ser un 

servizo esencial e de ter recoñecido o 

dereito a SAF básico? 

 

2. Que medidas ten previsto desenvolver 

para evitar estas situacións?  

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira.- Pregunta de resposta 

escrita relativa á planta de tratamento 

de Nostián. 
 

1. Trala intervención da planta de 

tratamento de Nostián, canto está a costar 

mensualmente dende xaneiro de 2020 por 

todos os conceptos a xestión da devandita 

planta? 

 

2. Está a pagar o Concello polo 

tratamento dos refugallos da planta de 

tratamento de Nostián e, en caso 

afirmativo, canto, a canto ascende o 

importe mensual dende xaneiro de 2020? 

 

Segunda.- Pregunta de resposta escrita 

relativa á Zapateira. 
 

1. Que vai facer o Concello da Coruña 

para que as casas ocupadas na Zapateira 

sexan devoltas os seus lexítimos donos? 

 

 

2. Os novos episodios violentos 

al Ayuntamiento de A Coruña llevan 

cobrado desde el inicio del presente 

mandato cada una de las personas  

miembras de la Corporación municipal?  

Desglose el importe total por cada 

concejal/a. 

 

Decimosexta.- Pregunta de respuesta 

escrita sobre ayuda en el hogar. 

 

1. ¿Por qué motivo el Gobierno local está 

dejando a usuarias del servicio de ayuda 

en el hogar sin atender a pesar de ser un 

servicio esencial y de haber reconocido el 

derecho a  SAD básico? 

 

2. ¿Qué medidas ha previsto desarrollar 

para evitar estas situaciones? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR El 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a la planta de tratamiento de 

Nostián. 

 

1.  Tras la intervención de la planta de 

tratamiento de Nostián, ¿cuánto está 

costando mensualmente desde enero de 

2020 por todos los conceptos la gestión 

de la dicha planta? 

 

2. ¿Está pagando el Ayuntamiento por el 

tratamiento de los desechos de la planta 

de tratamiento de Nostián? y, en caso 

afirmativo, ¿cuánto?, a cuánto asciende 

el importe mensual desde enero de 2020? 

 

Segunda.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a la Zapateira. 

 

1. ¿Qué va a hacer el Ayuntamiento de A 

Coruña para que las casas okupadas en 

la Zapateira sean devueltas sus legítimos 

dueños? 

 

2. Los nuevos episodios violentos 
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ocorridos na Zapateira provocan 

inseguridade nos seus veciños. Como vai 

solucionar o Concello da Coruña a 

inseguridade no barrio? 

 

Terceira.- Pregunta de resposta escrita 

relativa a xestión deportiva. 

 

Ten pensado o Goberno municipal crear 

un organismo autónomo local para unha 

mellor xestión deportiva municipal? 

 

Cuarta.- Pregunta de resposta escrita 

relativa a vinilos informativos. 
 

1. A cantos negocios vai beneficiar esta 

iniciativa? 

 

2. De que barrios ou zonas comerciais? 

 

3. Cantos vinilos foron achegados aos 

negocios? 

 

4. Cal foi o seu custe? 

 

5. De que material están feitos eses 

vinilos? 

 

Quinta.- Pregunta de resposta escrita 

relativa á vidreira María Pita. 
 

1. En que estado atópase esa nova 

contratación? 

 

2. Finalizarán este ano as obras de 

montaxe da vidreira e poderemos volver 

admirar esa parte do Palacio Municipal? 

 

 

3. Contratouse a dirección artística da 

obra? 

 

Sexta.- Pregunta de resposta escrita 

relativa a turismo. 
 

1. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en decembro de 2019, o 

Goberno municipal dixo que estaba 

estudando os pregos para a licitación dun 

ocurridos en la Zapateira provocan 

inseguridad en sus vecinos. ¿Cómo va a 

solucionar el Ayuntamiento de A Coruña 

la inseguridad en el barrio? 

 

Tercera.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa la gestión deportiva. 

 

¿Ha pensado el Gobierno municipal 

crear un organismo autónomo local para 

una mejor gestión deportiva municipal? 

 

Cuarta.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a vinilos informativos. 

 

1. ¿A cuántos negocios va a beneficiar 

esta iniciativa? 

 

2. ¿De qué barrios o zonas comerciales? 

 

3. ¿Cuántos vinilos fueron 

proporcionados a los negocios? 

 

4. ¿Cuál fue su coste? 

 

5. ¿De qué material están hechos esos 

vinilos? 

 

Quinta.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a la vidriera María Pita. 

 

1. ¿En qué estado se encuentra esa nueva 

contratación? 

 

2. ¿Finalizarán este año las obras de 

montaje de la vidriera y podremos volver 

a admirar esa parte del Palacio 

Municipal? 

 

3. ¿Se contrató la dirección artística de 

la obra? 

 

Sexta.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a turismo. 

 

1. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en diciembre de 2019, el 

Gobierno municipal dijo que estaba 

estudiando los pliegos para la licitación 
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bus turístico para 2020. En que estado se 

atopa esta licitación? 

 

2. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en decembro 2019, o Goberno 

municipal dixo que estaba valorando a 

recuperación do certame das Casas 

Rexionais de cara ás Festas de María 

Pita. Dada a situación xerada pola crise 

do coronavirus, e pendente da 

confirmación ou non da realización das 

Festas, en que estado se atopa a 

recuperación deste certame? 

 

 

3. En resposta a un ha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que estaba 

elaborando tanto o proxecto de mellora 

estrutural como o de musealización da 

cúpula de San Pedro. En que estado se 

atopa o proxecto? 

 

4. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que a cúpula de 

San Pedro podía ser visitada no período 

estival no mesmo horario que o ascensor 

panorámico, pero na páxina web non 

aparece así reflexada. Por que? 

 

 

Sétima.- Pregunta de resposta escrita 

relativa á Torre de Hércules. 
 

En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que estaba 

analizando a implantación dunha nova 

páxina web da Torre de Hércules desde o 

Servizo de Innovación Tecnolóxica, así 

como a súa integración dentro da web de 

Turismo mediante o Programa EIDUS. 

En que estado se atopa o proxecto? 

 

 

Oitava.- Pregunta de resposta escrita 

relativa a axudas á rehabilitación. 

 

de un bus turístico para 2020. ¿En qué 

estado se encuentra esta licitación? 

 

2. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en diciembre 2019, el 

Gobierno municipal dijo que estaba 

valorando la recuperación del certamen 

de las Casas Regionales de cara a las 

Fiestas de María Pita. Dada la situación 

generada por la crisis del coronavirus, y 

pendiente de la confirmación o no de la 

realización de las Fiestas, ¿en qué estado 

se encuentra la recuperación de este 

certamen? 

 

3. En respuesta a un ha pregunta escrita 

presentada en febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que estaba 

elaborando tanto el proyecto de mejora 

estructural como el de  musealización de 

la cúpula de San Pedro. ¿En qué estado 

se encuentra el proyecto? 

 

4. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que la cúpula de 

San Pedro podía ser visitada en el 

período estival en el mismo horario que 

el ascensor panorámico, pero en la 

página web no aparece así  reflejado. 

¿Por qué? 

 

Séptima.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a la Torre de Hércules. 

 

En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en  febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que estaba 

analizando la implantación de una nueva 

página web de la Torre de Hércules 

desde el Servicio de Innovación 

Tecnológica, así como su integración 

dentro de la web de Turismo mediante el 

Programa  EIDUS. ¿En qué estado se 

encuentra el proyecto? 

 

Octava.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa la ayudas a la rehabilitación. 
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1. En que estado atópase e que prazos 

está barallando o Goberno municipal 

para a posta en marcha desta nova 

convocatoria? 

 

2. Ten pensado o Goberno municipal 

incrementar a partida presupostaria para 

este tipo de actuacións que poderían 

beneficiar a moitas pequenas empresas 

desta cidade? 

 

Novena.- Pregunta de resposta escrita 

relativa ó barrio Pescadería–Orzán. 
 

1. A rúa de San Andrés será unha vía 

con velocidade limitada a 30km/h? 

 

2. Cantos pisos turísticos hai rexistrados 

na zona de Pescadería? Para cando unha 

normativa municipal? 

 

3. Que medidas pensa tomar para 

ofrecer máis e mellor accesibilidade aos 

veciños da rúa Orzán que teñen 

beirarrúas diminutas en máis da metade 

da rúa?  

 

Décima.- Pregunta de resposta escrita 

relativa ó Palacio da Opera. 

 

En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que estaba 

estudando todas as posibilidades de 

xestión do Palacio da Ópera, pensando na 

súa propia asunción. En que estado se 

atopa o estudo? 

 

Undécima.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a mercados municipais. 
 

1. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en novembro de 2019, o 

Goberno municipal dixo que ao longo 

desta lexislatura, a través dunha mesa de 

traballo cos vendedores dos oito 

mercados, abordaría as modificacións 

necesarias na Ordenanza de Mercados. 

En que estado se atopa o proxecto? 

1. ¿En qué estado se encuentra y que 

plazos está barajando el Gobierno 

municipal para la puesta en marcha de 

esta nueva convocatoria? 

 

2. ¿Ha pensado el Gobierno municipal 

incrementar la partida  presupuestaria 

para este tipo de actuaciones que podrían 

beneficiar a muchas pequeñas empresas 

de esta ciudad? 

 

Novena.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa al barrio  Pescadería–Orzán. 

 

1. ¿La calle de San Andrés será una vía 

con velocidad limitada a 30km/ h? 

 

2. ¿Cuántos pisos turísticos hay 

registrados en la zona de  Pescadería? 

¿Para cuando una normativa municipal? 

 

3. ¿Qué medidas piensa tomar para 

ofrecer más y mejor accesibilidad a los 

vecinos de la calle Orzán que tienen 

aceras diminutas en más de la mitad de la 

calle?  

 

Décima.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa al Palacio de la Opera. 

 

En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que estaba 

estudiando todas las posibilidades de 

gestión del Palacio de la Ópera, 

pensando en su propia asunción. ¿En qué 

estado se encuentra el estudio? 

 

Undécima.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a mercados municipales. 

 

1. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en noviembre de 2019, el 

Gobierno municipal dijo que a lo largo 

de esta legislatura, a través de una mesa 

de trabajo con los vendedores de los ocho 

mercados, abordaría las modificaciones 

necesarias en la Ordenanza de Mercados. 

¿En qué estado se encuentra el proyecto? 
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2. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que o informe 

do estado no que se atopan as 

instalacións do que depende o proxecto 

de reforma integral do mercado de San 

Agustín estaba a piques de rematar e así 

poder iniciar o proxecto. En que estado 

se atopa o proxecto? 

 

3. En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en decembro de 2019, o 

Goberno municipal dixo que podía 

prever o inicio da licitación das obras no 

Mercado de Monte Alto no primeiro 

trimestre do 2020 e de execución das 

mesmas no último trimestre do 2020, 

sendo o prazo de execución 24 meses e 

que a escola infantil executaríase durante 

os primeiros meses, posto que o seu 

traslado ao novo espazo é necesario para 

acometer con posterioridade á reforma 

dos espazos que actualmente ocupa. En 

que estado se atopan estes prazos? 

 

 

Décimo segunda.- Pregunta de 

resposta escrita relativa a Matogrande. 
 

1. Teñen previsto facer un centro cívico 

en Matogrande, un dos barrios que carece 

desta infraestrutura na cidade? 

 

 

2. Matogrande necesita unha conexión 

directa e rápida co Ofimático que 

reclaman os veciños. Como pretenden 

mellorar a conexión entre o Parque 

Ofimático e Matogrande? 

 

Décimo terceira.- Pregunta de resposta 

escrita relativa á lonxa. 
 

En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en febreiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que estaba en 

conversas coa lonxa para definir a marca 

do seu produto pesqueiro no mercado. En 

 

2. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que el informe 

del estado en el que se encuentran las 

instalaciones del que depende el proyecto 

de reforma integral del Mercado de San 

Agustín estaba a punto de finalizar y así 

poder iniciar el proyecto. ¿En qué estado 

se encuentra el proyecto? 

 

3. En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en diciembre de 2019, el 

Gobierno municipal dijo que podía 

prever el inicio de la licitación de las 

obras en el Mercado de Monte Alto en el 

primer trimestre del 2020 y de ejecución 

de las mismas en el último trimestre del 

2020, siendo el plazo de ejecución 24 

meses y que la escuela infantil se 

ejecutaría durante los primeros meses, 

puesto que su traslado al nuevo espacio 

es necesario para acometer con 

posterioridad a la reforma de los 

espacios que actualmente ocupa. ¿En qué 

estado se encuentran estos plazos? 

 

Décimo segunda.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a  Matogrande. 

 

1. ¿Han previsto hacer un centro cívico 

en  Matogrande, uno de los barrios que 

carece de esta infraestructura en la 

ciudad? 

 

2.  Matogrande necesita una conexión 

directa y rápida con el Ofimático que 

reclaman los vecinos. ¿Cómo pretenden 

mejorar la conexión entre el Parque 

Ofimático y  Matogrande? 

 

Decimotercera.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la lonja. 

 

En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en febrero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que estaba en 

conversaciones con la lonja para definir 

la marca de su producto pesquero en el 
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que estado se atopan esas conversas? 

 

 

Décimo cuarta.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a instalacións 

deportivas. 
 

1. Cando publica o Servizo Municipal de 

Deportes a solicitude de uso de 

instalacións deportivas municipais? 

 

2. De que protocolo dispón o Servizo 

Municipal de Deportes para o uso das 

instalacións deportivas municipais? 

Trasladóuselle ás entidades deportivas? 

 

 

Décimo quinta.- Pregunta de resposta 

escrita relativa ó barrio da 

Falperra/Ensanche. 
 

1. Cre o Goberno municipal que sería bo 

retomar ese proxecto e actuar para facer 

máis confortable e cómoda esa zona para 

os veciños? 

 

2. Xa que estamos a falar de facer a 

cidade máis amable para o peón, non cre 

que esa é unha zona na que se pode 

intervir e recuperar o traballo feito na 

etapa de goberno do Partido Popular, 

dotando a esa praza de novos usos e 

recuperándoa para goce dos veciños? 

 

 

Décimo sexta.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a educación. 
 

Cando poderán participar no Consello 

Escolar Municipal os partidos da 

oposición? 

 

Décimo sétima.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a problemas de droga. 
 

1. Está a analizarse desde un prisma 

obxectivo e critico o problema da droga, 

que parece disparouse neste período en 

determinados barrios da cidade? 

comprado. ¿En qué estado se encuentran 

esas conversaciones? 

 

Decimocuarta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa la instalaciones 

deportivas. 

 

1. ¿Cuándo publica el Servicio Municipal 

de Deportes la solicitud de uso de 

instalaciones deportivas municipales? 

 

2. ¿De qué protocolo dispone el Servicio 

Municipal de Deportes para el uso de las 

instalaciones deportivas municipales? 

¿Se le trasladó a las entidades 

deportivas? 

 

Decimoquinta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa al barrio de la 

Falperra/Ensanche. 

 

1. ¿Cree el Gobierno municipal que 

sería bueno retomar ese proyecto y 

actuar para hacer más confortable y 

cómoda esa zona para los vecinos? 

 

2. Ya que estamos hablando de hacer la 

ciudad más amable para el peatón, no 

cree que esa es una zona en la que se 

puede intervenir y recuperar el trabajo 

hecho en la etapa de gobierno del 

Partido Popular, dotando a esa plaza de 

nuevos usos y recuperándola para 

disfrute de los vecinos? 

 

Decimosexta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a educación. 

 

¿Cuándo podrán participar en el Consejo 

Escolar Municipal los partidos de la 

oposición? 

 

Décimo séptima.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a problemas de droga. 

 

1. ¿Está analizándose desde un prisma 

objetivo y critico el problema de la 

droga, que parece se disparó en este 

período en determinados barrios de la 
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2. Cales son as alternativas viables e 

eficaces para paliar este problema de 

gravidade crecente? 

 

Décimo oitava.- Pregunta de resposta 

escrita relativa á rúa Donantes de 

Sangue. 
 

Que ten pensado facer o Concello, sacalo 

a concurso ou retíralo? 

 

Décimo novena.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a deporte en idade 

escolar. 
 

Que plantexamento ten o Servizo 

Municipal de Deportes sobre a 

planificación do deporte en idade 

escolar? 

 

Vixésima.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a cultura. 
 

1. Que iniciativas culturais alternativas 

impulsou ou impulsará o Concello con 

motivo da pandemia e a corentena. 

 

 

2. Que alternativa aos usos de teatros e 

grandes espazos expón? 

 

3. Cando teñen previsto retomar os 

grandes concertos en Coliseum? 

 

4. Que medidas adoptarán para adaptar 

os espazos culturais a condición seguras: 

Teatro Colón, Rosalía e Coliseum, entre 

outros? 

 

5. Que medidas tomaron durante o 

confinamento para facer máis accesible a 

cultura ós coruñeses ? Cales manterán?  

 

Vixésimo primeira.- Pregunta de 

resposta escrita relativa a Catro 

Camiños. 
 

ciudad? 

 

2. ¿Cuáles son las alternativas viables y 

eficaces para paliar este problema de 

gravedad creciente? 

 

Decimoctava.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la calle  Donantes de 

Sangre. 

 

¿Qué ha pensado hacer el Ayuntamiento, 

sacarlo a concurso o retirarlo? 

 

Décimo novena.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a deporte en edad 

escolar. 

 

¿Qué planteamiento tiene el Servicio 

Municipal de Deportes sobre la 

planificación del deporte en edad 

escolar? 

 

Vigésima.- Pregunta de respuesta escrita 

relativa a cultura. 

 

1. ¿Qué iniciativas culturales alternativas 

impulsó o impulsará el Ayuntamiento con 

motivo de la pandemia y la cuarentena. 

 

2. ¿Qué alternativa a los usos de teatros 

y grandes espacios expone? 

 

3. ¿Cuándo han previsto retomar los 

grandes conciertos en Coliseum? 

 

4. ¿Qué medidas adoptarán para 

adaptar los espacios culturales a 

condición seguras: Teatro Colón, Rosalía 

y Coliseum, entre otros? 

 

5. ¿Qué medidas tomaron durante el 

confinamiento para hacer más accesible 

la cultura a los coruñeses? ¿Cuáles 

mantendrán?  

 

Vigésimo primera.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa a Cuatro 

Caminos. 

 



319 

 

1. En relación aos espazos municipais 

que existen no edificio de Tabacos, cal é 

o plan presente e futuro que ten o 

Concedo da Coruña con eles? 

 

2. En relación ós espazos para entidades 

de barrio. Existe algún protocolo de uso 

para o local de Santa Lucía e do Fórum 

Metropolitano? 

 

3. Cando teñen previsto que empecen as 

obras do centro cívico prometido aos 

veciños no antigo Remanso? 

 

4. Ante a preocupación de veciños e 

comerciantes de rúa Alcalde Marchessi e 

arredores,  van realizar mesas de diálogo 

con eles? 

 

5. Plantéxase unha mellora lumínica nas 

rúas Novoa Santos, Manuel Piñeiro e 

Nicomedes Pastor Díaz, tan solicitadas 

polos veciños? 

 

6. Ante unha situación que todos 

considerabamos provisional, vai proceder 

a cambiar a medianeira de formigón da 

rúa Primo de Rivera? 

 

Vixésimo segunda.- Pregunta de 

resposta escrita relativa á concesión 

Copacabana. 
 

En resposta a unha pregunta escrita 

presentada en xaneiro de 2020, o 

Goberno municipal dixo que traballaba 

con celeridade para poder licitar a 

ocupación do local do Copacabana no 

primeiro trimestre deste ano. En que 

estado se atopa esta licitación? 

 

Vixésimo terceira.- Pregunta de 

resposta escrita relativa a convenios de 

deportes. 
 

1. Cando ten pensado o Goberno 

municipal formalizar os convenios 

deportivos coas entidades que aparecen 

no anexo de convenios achegado no 

1. En relación a los espacios municipales 

que existen en el edificio de Tabacos, 

cual es el plan presente y futuro que tiene 

el Ayuntamiento de A Coruña con ellos? 

 

2. En relación a los espacios para 

entidades de barrio. ¿Existe algún 

protocolo de uso para el local de Santa 

Lucía y del Fórum Metropolitano? 

 

3. ¿Cuándo han previsto que empiecen 

las obras del centro cívico prometido a 

los vecinos en el antiguo Remanso? 

 

4. Ante la preocupación de vecinos y 

comerciantes de calle Alcalde  Marchessi 

y alrededores, ¿van a realizar mesas de 

diálogo con ellos? 

 

5.  ¿Se plantea una mejora  lumínica en 

las calles Novoa Santos, Manuel Piñeiro 

y  Nicomedes Pastor Díaz, tan solicitadas 

por los vecinos? 

 

6. Ante una situación que todos 

considerábamos provisional, ¿va a 

proceder a cambiar la medianera de 

hormigón de la calle Primo de Rivera? 

 

Vigésimo segunda.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa a la concesión 

Copacabana. 

 

En respuesta a una pregunta escrita 

presentada en enero de 2020, el 

Gobierno municipal dijo que trabajaba 

con celeridad para poder licitar la 

ocupación del local del Copacabana en el 

primer trimestre de este año. ¿En qué 

estado se encuentra esta licitación? 

 

Vigésimo tercera.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa a convenios de 

deportes. 

 

1. ¿Cuándo ha pensado el Gobierno 

municipal formalizar los convenios 

deportivos con las entidades que 

aparecen en el anexo de convenios 
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orzamento 2020, aprobado en febreiro? 

 

 

2. Ten o Goberno municipal contemplar 

algunha medida dirixida a solventar as 

xustificacións dos convenios deportivos e 

as axudas de concorrencia competitiva 

debido á realidade en que se atopan as 

entidades deportivas ? 

 

 

3. Ten previsto o Servizo Municipal de 

Deportes sacar liñas de axuda a entidades 

deportivas dedicadas a gasto corrente tras 

o covid-19? 

 

Vixésimo cuarta.- Pregunta de 

resposta escrita relativa a 

certificacións hostalería e turismo. 
 

1. Dada a situación xerada pola crise do 

coronavirus, que medidas está 

desenvolvendo o Concello para garantir 

que os establecementos de hostalería e 

turismo dispoñan das súas certificacións 

de establecementos seguros? 

 

 

2. Esta traballando con algunha 

certificadora para facilitar un selo en 

concreto? 

 

3. Con que certificadora? 

 

Vixésimo quinta.- Pregunta de 

resposta escrita relativa ó complexo 

deportivo San Diego. 
 

En que situación administrativa atópase o 

contrato do complexo deportivo de San 

Diego? 

 

Vixésimo sexta.- Pregunta de resposta 

escrita relativa a campamentos. 
 

Vanse trasladar protocolos de volta á 

actividade para as empresas que 

xestionan campamentos? 

 

adjuntado en el presupuesto 2020, 

aprobado en febrero? 

 

2. ¿Tiene el Gobierno municipal 

contemplar alguna medida dirigida a  

solventar las justificaciones de los 

convenios deportivos y las ayudas de 

concurrencia competitiva debido a la 

realidad en que se encuentran las 

entidades deportivas? 

 

3. ¿Ha previsto el Servicio Municipal de 

Deportes sacar líneas de ayuda a 

entidades deportivas dedicadas a gasto 

corriente tras el covid-19? 

 

Vigésimo cuarta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa la certificaciones 

hostelería y turismo. 

 

1. Dada la situación generada por la 

crisis del coronavirus, ¿qué medidas está 

desarrollando el Ayuntamiento para 

garantizar que los establecimientos de 

hostelería y turismo dispongan de sus 

certificaciones de establecimientos 

seguros? 

 

2. ¿Está trabajando con alguna  

certificadora para facilitar un sello en 

concreto? 

 

3. ¿Con qué  certificadora? 

 

Vigésimo quinta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa al complejo deportivo 

Sano Diego. 

 

¿En qué situación administrativa se 

encuentra el contrato del complejo 

deportivo de San Diego? 

 

Vigésimo sexta.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a campamentos. 

 

¿Se van a trasladar protocolos de vuelta 

a la actividad para las empresas que 

gestionan campamentos? 
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Vixésimo sétima.- Pregunta de 

resposta escrita relativa á rúa San 

José. 
 

1. En que estado se atopan as obras 

previstas na rúa San José? 

 

2. Xa está rematado o proxecto? 

 

3. Vai ser só a ampliación de beirarrúas 

ou cal vai ser o detalle da actuación a 

realizar? 

 

4. Vaise licitar a obra, neste caso baixo 

que procedemento, ou se vai facer a 

cargo dalgún contrato de mantemento? 

 

 

5. Cando teñen previsto comezar a 

execución da actuación prevista e cal será 

o importe da mesma? 

 

Vixésimo oitava.- Pregunta de resposta 

escrita relativa ó Barrio das Flores. 
 

1. É coñecedor o Goberno municipal do 

mal uso que se fai desta zona de 

aparcamento onde non se respectan as 

normas? 

 

2. Incluso os autocares aparcan en 

lugares non indicados entorpecendo a 

manobra dos vehículos. Ten pensado o 

Goberno municipal organizar esta zona 

de aparcamento para racionalizar o seu 

uso e non ser un motivo de 

enfrontamento diario entre os seus 

usuarios? 

 

Vixésimo novena.- Pregunta de 

resposta escrita relativa a axudas 

durante o estado de alarma. 
 

Cal é o detalle do gasto (cantidade, 

destinatario, etc.) de máis dun millón de 

euros que o Goberno municipal anunciou 

que invistirá en axudas durante o estado 

de alarma? 

 

Vigésimo séptima.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa a la calle San 

José. 

 

1. ¿En qué estado se encuentran las 

obras previstas en la calle San José? 

 

2. ¿Ya está finalizado el proyecto? 

 

3. ¿Va a ser solo la ampliación de aceras 

o cuál va a ser el detalle de la actuación 

a realizar? 

 

4. ¿Se va a licitar la obra?, en este caso 

¿bajo qué procedimiento?, ¿o se va a 

hacer a cargo de algún contrato de 

mantenimiento? 

 

5. ¿Cuándo han previsto comenzar la 

ejecución de la actuación prevista y cuál 

será el importe de la misma? 

 

Vigésimo octava.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa al Barrio de las Flores. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

del mal uso que se hace de esta zona de 

aparcamiento donde no se respetan las 

normas? 

 

2. Incluso los autocares aparcan en 

lugares no indicados entorpeciendo la 

maniobra de los vehículos. ¿Ha pensado 

el Gobierno municipal organizar esta 

zona de aparcamiento para racionalizar 

su uso y no ser un motivo de 

enfrentamiento diario entre sus usuarios? 

 

 

Vigésimo novena.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa la ayudas 

durante el estado de alarma. 

 

¿Cuál es el detalle del gasto (cantidad, 

destinatario, etc.) de más de un millón de 

euros que el Gobierno municipal anunció 

que  invertirá en ayudas durante el 

estado de alarma? 
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Trixésima.- Pregunta de resposta 

escrita relativa á volta á actividade 

deportiva. 
 

1. Ten o Servizo Municipal de Deportes 

un plan de continxencia para a volta á 

actividade deportiva das entidades? 

 

 

2. E ten un plan de continxencia para a 

volta á actividade deportiva das escolas 

deportivas municipais? 

 

Trixésimo primeira.- Pregunta de 

resposta escrita relativa ó edificio 

Conde de Fenosa. 
 

1. Que accións se realizaron xa en 

cumprimento do acordo de arbitraxe 

sobre o edificio Conde de Fenosa? 

 

2. Empezaron a pagar as 

indemnizacións aos propietarios? 

 

3. Canto diñeiro pagaron xa aos 

propietarios e a cantos? 

 

4. Canto foi o custo total e en que 

partidas desglosadas a causa do edificio 

conde de Fenosa nos últimos cinco anos? 

Incluídos gastos en arbitraxes, 

indemnizacións. etc.. 

 

Trixésimo segunda.- Pregunta de 

resposta escrita relativa ó Ofimático. 

 

1. Que se avanzou nos derradeiros 12 

meses no plan do Parque Ofimático? 

 

2. Que se avanzou na modificación do 

documento de xestión nos derradeiros 12 

meses? 

 

3. Teñen previsto recuperar, cos 

necesarios cambios de datas, o acordo 

asinado polo anterior Goberno municipal 

de Marea coas asociacións de promotores 

do Parque Ofimático? 

 

Trigésima.- Pregunta de respuesta 

escrita relativa a la vuelta a la actividad 

deportiva. 

 

1. ¿Tiene el Servicio Municipal de 

Deportes un plan de contingencia para la 

vuelta a la actividad deportiva de las 

entidades? 

 

2. ¿Y tiene un plan de contingencia para 

la vuelta a la actividad deportiva de las 

escuelas deportivas municipales? 

 

Trigésimo primera.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa al edificio 

Conde de Fenosa. 

 

1. ¿Qué acciones se realizaron ya en 

cumplimiento del acuerdo de arbitraje 

sobre el edificio Conde de Fenosa? 

 

2. ¿Empezaron a pagar las 

indemnizaciones a los propietarios? 

 

3. ¿Cuánto dinero pagaron ya a los 

propietarios y a cuántos? 

 

4. ¿Cuánto fue el coste total y en qué 

partidas  desglosadas la causa del 

edificio conde de Fenosa en los últimos 

cinco años? Incluidos gastos en 

arbitrajes, indemnizaciones. etc.. 

 

Trigésimo segunda.- Pregunta de 

respuesta escrita relativa al Ofimático. 

 

1. ¿Qué se avanzó en los últimos 12 

meses en el plan del Parque Ofimático? 

 

2. ¿Qué se avanzó en la modificación del 

documento de gestión en los últimos 12 

meses? 

 

3. ¿Han previsto recuperar, con los 

necesarios cambios de fechas, el acuerdo 

firmado por el anterior Gobierno 

municipal de Marea con las asociaciones 

de promotores del Parque Ofimático? 
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5º.- Rogos 

 

Presidencia 
 

Pasamos ós rogos orais, hai catro da 

Marea Atlántica, oito do Partido Popular. 

 

 

Comeza a Marea Atlántica, adiante. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA (MA) 
 

Primeiro. Rogo oral relativo ás escolas 

infantís. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Que o Goberno municipal publique os 

prazos de matrícula das escolas infantís 

municipais á maior brevidade para que as 

familias poidan planificarse de cara ó 

curso 2020-2021. 

 

 

Grazas. 

 

Ás dezaoito horas e corenta minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán. 

 

Segundo. Rogo oral relativo ás hortas 

urbanas. 

 

Señora García Gómez 
 

Que o Goberno axilice a apertura de 

novas hortas urbanas xa construídas no 

Parque de Oza, así como as que se 

inclúen nos compromisos orzamentarios 

coa Marea Atlántica na Agra do Orzán, 

Monte Alto e Palavea.  

 

 

Ademais, que axilice o relevo nas 

parcelas que levan meses sen usarse para 

dar entrada a novas persoas usuarias e 

que facilite as prórrogas solicitadas polos 

5º.- Ruegos 

 

 Presidencia 

 

Pasamos a los ruegos orales, hay cuatro 

de la Marea Atlántica, ocho del Partido 

Popular. 

 

Comienza la Marea Atlántica, adelante. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DE LA 

MAREA ATLÁNTICA (MA) 

 

Primero. Ruego oral relativo a las 

escuelas infantiles. 

 

Señora Cameán  Calvete 

 

Que el Gobierno municipal publique los 

plazos de matrícula de las escuelas 

infantiles municipales a la mayor 

brevedad para que las familias puedan 

planificarse de cara a el curso 2020-

2021. 

 

Gracias. 

 

A las dieciocho horas y cuarenta 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a las 

huertas urbanas. 

 

Señora García Gómez 

 

Que el Gobierno agilice la apertura de 

nuevas huertas urbanas ya construidas en 

el Parque de Oza, así como las que se 

incluyen en los compromisos 

presupuestarios con la Marea Atlántica 

en el Agra del Orzán, Monte Alto y 

Palavea.  

 

Además, que agilice el relevo en las 

parcelas que llevan meses sin usarse para 

dar entrada a nuevas personas usuarias y 

que facilite las prórrogas solicitadas por 
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usuarios que utilizan as hortas 

axeitadamente. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ó servizo 

de socorrismo. 

 

Presidencia 
 

Seguinte. Si. É que estaba apagado o 

micro. Pode por favor, señora Delso, se 

non lle importa, repetir os dous rogos, 

tanto o do socorrismo como este último, 

por favor, para que se escoite no 

streaming. 

 

Señora Delso Carreira 
 

Que o Goberno municipal axilice a 

contratación do servizo de socorrismo 

para garantizar que todos os areais da 

cidade conten con este servizo á maior 

brevidade posible. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo ás entidades 

bancarias do barrio do Castrillón. 
 

Señora Delso Carreira 
 

Rogamos que ante a información que 

achega a Asociación de Veciños do 

Barrio do Castrillón comunicando o 

peche da única entidade bancaria do 

barrio, Abanca, un barrio con gran 

densidade poboacional e cunha gran 

maioría de persoas maiores, rogamos a 

este goberno municipal que interceda na 

situación e medie coa entidade co fin de 

non deixar que a veciñanza se vexa 

obrigada a ter que desprazarse a outros 

barrios da cidade para realizar as súas 

xestións bancarias. 

 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR (PP) 

 

Presidencia 
 

los usuarios que utilizan las huertas 

adecuadamente. 

 

Tercero. Ruego oral relativo al servicio 

de socorrismo. 

 

Presidencia 

 

Siguiente. Sí. Es que estaba apagado el 

micro. Puede por favor, señora  Delso, si 

no le importa, repetir los dos ruegos, 

tanto el del socorrismo como este último, 

por favor, para que se escuche en la 

retransmisión en directo. 

 

Señora  Delso Carreira 

 

Que el Gobierno municipal agilice la 

contratación del servicio de socorrismo 

para  garantizar que todos los arenales 

de la ciudad cuenten con este servicio a 

la mayor brevedad posible. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a las 

entidades bancarias del barrio del 

Castrillón. 

 

Señora  Delso Carreira 

 

Rogamos que ante la información que 

hace llegar la Asociación de Vecinos del 

Barrio del Castrillón comunicando el 

cierre de la única entidad bancaria del 

barrio, Abanca, un barrio con gran 

densidad poblacional y con una gran 

mayoría de personas mayores, rogamos a 

este gobierno municipal que  interceda en 

la situación y medie con la entidad con el 

fin de no dejar que el vecindario se vea 

obligado a tener que desplazarse la otros 

barrios de la ciudad para realizar sus 

gestiones bancarias. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR (PP) 

 

Presidencia 
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Turno xa para o Partido Popular, adiante. 

 

 

Primeiro. Rogo oral relativo a 

acondicionamento dos accesos á praia 

de Oza. 
 

Señora Cendán Gayoso 
 

A desescalada tras máis de 80 días de 

confinamento e a chegada do bo tempo 

animaron a todos os coruñeses a saír, con 

responsabilidade e prudencia, á rúa e o 

disfrute das nosas praias. Tendo en conta 

que a tempada de verán comeza en breve, 

sería recomendable que o mantemento, 

acondicionamento e accesos estivesen en 

óptimas condicións. É por iso que rogo ó 

Concello intensifique o servizo de 

limpeza nos accesos á praia de Oza, co 

fin de evitar zoas de contaxio e de 

salvagardar a saúde pública da veciñanza, 

dado o material hixiénico-sanitario que 

se atopa tirado nos seus accesos. 

 

 

 

Rogo que o Concello intensifique o 

servizo de recollida do lixo nas 

papeleiras situadas na contorna da praia 

de Oza, xa que polas mañás os restos do 

día anterior aínda están sen recoller.  

 

 

E rogo que o Concello delimite as zonas 

de aparcamento para que o espazo poida 

ser aproveitado de forma eficiente por 

todos os coches posibles a través da 

delimitación pintada no chan, co que se 

evitaría o aparcamento irregular de algún 

usuario que chega a ocupar dúas ou tres 

prazas privando do seu uso a outro 

veciño. 

 

Segundo. Rogo oral relativo a limpeza 

na rúa do material sanitario. 

 

Todos seguimos atentos e con 

preocupación a evolución da dura crise 

Turno ya para el Partido Popular, 

adelante. 

 

Primero. Ruego oral relativo a 

acondicionamiento de los accesos a la 

playa de Oza. 

 

Señora  Cendán Gayoso 

 

La  desescalada tras más de 80 días de 

confinamiento y la llegada del buen 

tiempo animaron a todos los coruñeses a 

salir, con responsabilidad y prudencia, a 

la calle y el  disfrute de nuestras playas. 

Toda vez que la temporada de verano 

comienza en breve, sería recomendable 

que el mantenimiento, acondicionamiento 

y accesos estuvieran en óptimas 

condiciones. Es por eso que ruego al 

Ayuntamiento intensifique el servicio de 

limpieza en los accesos a la playa de 

Oza, con el fin de evitar zonas de 

contagio y de salvaguardar la salud 

pública del vecindario, dado el material 

higiénico-sanitario que se encuentra 

tirado en sus accesos. 

 

Ruego que el Ayuntamiento intensifique 

el servicio de recogida de la basura en 

las papeleras ubicadas en el entorno de 

la playa de Oza, ya que por las mañanas 

los restos del día anterior aun están sin 

recoger.  

 

Y ruego que el Ayuntamiento delimite las 

zonas de aparcamiento para que el 

espacio pueda ser aprovechado de forma 

eficiente por todos los coches posibles a 

través de la delimitación pintada en el 

suelo, con lo que se evitaría el 

aparcamiento irregular de algún usuario 

que llega a ocupar dos o tres plazas 

privando de su uso la otro vecino. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a limpieza 

en la calle del material sanitario. 

 

Todos seguimos atentos y con 

preocupación la evolución de la dura 
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sanitaria provocada pola covid-19. 

Tócanos apelar á responsabilidade 

individual e cumprir coas medidas de 

prevención e recomendacións sanitarias 

que as Administracións nos trasladan, 

como o uso de mascarillas, luvas ou 

pantallas de protección, para intentar 

reverter as consecuencias dunha situación 

que estamos sufrindo todos, pero 

lamentablemente nestes días vemos 

material de protección usado tirado nas 

rúas dos barrios, é dicir, un posible foco 

de contaxio que debe ser controlado na 

medida da súas posibilidades polo 

servizo de limpeza do Concello. 

 

 

É por iso que rogo que o Concello 

intensifique o servizo de limpeza nos 

barrios onde vemos material de 

protección sanitario tirado nas rúas e 

parques co fin de evitar zoas de contaxio 

e de salvagardar a saúde pública da 

veciñanza. 

 

Grazas. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ó barrio 

da Falperra. 

 

Señor Deus Álvarez 
 

En contestación a unha pregunta escrita 

feita polo noso grupo municipal na que 

se poñía de manifesto a preocupación dos 

veciños e comerciantes da rúa Pla e 

Cancela sobre o estado descoidado do 

arbolado que se encontra en ambos lados 

de dita rúa, o Goberno municipal 

transmítenos que non hai prevista 

ningunha poda e que se revisan 

periodicamente, ó cal teño que dicir que 

non é certo, non hai máis que velos.  

 

 

Ás dezaoito horas e corenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Martínez Durán. 

 

crisis sanitaria provocada por la covid-

19. Nos tocan apelar a la responsabilidad 

individual y cumplir con las medidas de 

prevención y recomendaciones sanitarias 

que las Administraciones nos trasladan, 

como el uso de  mascarillas, guantes o 

pantallas de protección, para intentar 

revertir las consecuencias de una 

situación que estamos sufriendo todos, 

pero lamentablemente en estos días 

vemos material de protección usado 

tirado en las calles de los barrios, es 

decir, un posible foco de contagio que 

debe ser controlado en la medida de sus 

posibilidades por el servicio de limpieza 

del Ayuntamiento. 

 

Es por eso que ruego que el 

Ayuntamiento intensifique el servicio de 

limpieza en los barrios donde vemos 

material de protección sanitario tirado en 

las calles y parques con el fin de evitar 

zonas de contagio y de salvaguardar la 

salud pública del vecindario. 

 

Gracias. 

 

Tercero. Ruego oral relativo al barrio de 

la Falperra. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

En contestación a una pregunta escrita 

hecha por nuestro grupo municipal en la 

que se ponía de manifiesto la 

preocupación de los vecinos y 

comerciantes de la calle Pla y Cancela 

sobre el estado descuidado del  arbolado 

que se encuentra en ambos lados de 

dicha calle, el Gobierno municipal nos 

transmite que no hay prevista ninguna  

poda y que se revisan periódicamente, a 

lo cual tengo que decir que no es cierto, 

no hay más que verlos.  

 

A las dieciocho horas y cuarenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán. 
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Rogamos que se controle o crecemento 

desta especie arbórea pouco adecuada 

para ser utilizada como árbore 

ornamental en beirarrúas da cidade, que 

se mellore o aspecto, forma e altura de 

ditos árbores e que se reparen os 

alcorques da base dos árbores, que se 

atopa nun estado lamentable, xa que as 

árbores na cidade están ó servizo das 

persoas e non ó contrario. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo a 

mobilidade. 

 

As escaleiras mecánicas de Maestro 

Clavé convertíronse nunha estrutura 

imprescindible para os veciños da 

Falperra. Mostran unha falta de 

mantemento e coidado agravado tamén 

polo deterioro do itinerario peonil e das 

zonas axardinadas, con falta de limpeza e 

reposición de plantas etcétera, a pesar 

dos contratos de mantemento. 

 

 

Por este motivo rogamos que o Goberno 

municipal exixa ás empresas de limpeza 

e xardinería un adecuado mantemento 

desta zona, pois non se está realizando, 

como os veciños observamos todos os 

días, con poda e substitución de plantas, 

limpeza e mantemento do mobiliario 

urbano e coidado da infraestrutura 

mecánica. E tamén é necesario realizar 

un estudo para protexer cunha cuberta 

lixeira os tramos da escaleira mecánica, 

para evitar o seu deterioro. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Quinto. Rogo oral relativo ó Paseo 

Marítimo. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Rogo oral relativo ó Paseo Marítimo. 

Rogamos que se controle el crecimiento 

de esta especie arbórea poco adecuada 

para ser utilizada como árbol ornamental 

en aceras de la ciudad, que se mejore el 

aspecto, forma y altura de dichos árboles 

y que se reparen los  alcorques de la base 

de los árboles, que se encuentra en un 

estado lamentable, ya que los árboles en 

la ciudad están al servicio de las 

personas y no al contrario. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a movilidad. 

 

 

Las escaleras mecánicas de  Maestro  

Clavé  se convirtieron en una estructura 

imprescindible para los vecinos de la 

Falperra. Muestran una falta de 

mantenimiento y cuidado agravado 

también por el deterioro del itinerario 

peatonal y de las zonas ajardinadas, con 

falta de limpieza y reposición de plantas 

etcétera, a pesar de los contratos de 

mantenimiento. 

 

Por este motivo rogamos que el Gobierno 

municipal exija a las empresas de 

limpieza y jardinería un adecuado 

mantenimiento de esta zona, pues no se 

está realizando, como los vecinos 

observamos todos los días, con  poda y 

sustitución de plantas, limpieza y 

mantenimiento del mobiliario urbano y 

cuidado de la infraestructura mecánica. Y 

también es necesario realizar un estudio 

para proteger con una cubierta ligera los 

tramos de la escalera mecánica, para 

evitar su deterioro. 

 

Muchas gracias. 

 

Quinto. Ruego oral relativo al Paseo 

Marítimo. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Ruego oral relativo al Paseo Marítimo. 
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Tendo conta que unha das obrigas de 

toda concellería é o mantemento das 

distintas rúas, prazas, parques, do termo 

municipal, rogo que o Goberno 

municipal arregle o pavimente do todo o 

Paseo Marítimo que se ve afectado polos 

raíles do tranvía,  que ocasiona perigo a 

os peóns. Tamén incorporamos 

documentación gráfica. 

 

 

Sexto. Rogo oral relativo á Torre de 

Hércules. 
 

En canto ó relativo á Torre de Hércules, 

tendo en conta que unha das obrigas de 

toda concellería é o mantemento das 

distintas rúas, prazas, parques, do termo 

municipal, e sendo a Torre de Hércules 

un símbolo da nosa cidade e a tarxeta de 

presentación principal para a promoción, 

e sendo proclamado monumento 

patrimonio da humanidad no ano 2009, 

rogo que o Goberno municipal arregle o 

entorno da Torre de Hércules e do Paseo 

dos Menhires, xa que están nun estado 

lamentable, con pintadas no mobiliario 

urbán, tablas rotas, que son un perigo 

para o peón e cheo de maleza nas zonas 

de descanso. Tamén incorporamos 

documentación gráfica do mesmo. 

 

 

 

Sétimo. Rogo oral relativo ó Campo 

Volante. 

 

Tendo en conta que unha das obrigas de 

toda concellería é o mantemento das 

distintas rúas, prazas, parques, do termo 

municipal, rogo que o Goberno 

municipal arregle o pavimento do Campo 

Volante debido ó estado en que se 

encontra de inseguridade para os peóns e 

os nenos que desfrutan dese parque. 

Tamén incorporamos documentación 

gráfica. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo a 

Teniendo cuenta que una de las 

obligaciones de toda concejalía es el 

mantenimiento de las distintas calles, 

plazas, parques, del término municipal, 

ruego que el Gobierno municipal  arregle 

o pavimente del todo el Paseo Marítimo 

que se ve afectado por los raíles del 

tranvía,  que ocasiona peligro la los 

peatones. También incorporamos 

documentación gráfica. 

 

Sexto. Ruego oral relativo a la Torre de 

Hércules. 

 

En cuanto al relativo a la Torre de 

Hércules, toda vez que una de las 

obligaciones de toda concejalía es el 

mantenimiento de las distintas calles, 

plazas, parques, del término municipal, y 

siendo la Torre de Hércules un símbolo 

de nuestra ciudad y la tarjeta de 

presentación principal para la 

promoción, y siendo proclamado 

monumento patrimonio de la  humanidad 

en el año 2009, ruego que el Gobierno 

municipal  arregle el entorno de la Torre 

de Hércules y del Paseo de los Menhires, 

ya que están en un estado lamentable, 

con pintadas en el mobiliario urbano,  

tablas rotas, que son un peligro para el 

peatón y lleno de maleza en las zonas de 

descanso. También incorporamos 

documentación gráfica del mismo. 

 

Séptimo. Ruego oral relativo al Campo 

Volante. 

 

Toda vez que una de las obligaciones de 

toda concejalía es el mantenimiento de 

las distintas calles, plazas, parques, del 

término municipal, ruego que el 

Gobierno municipal  arregle el 

pavimento del Campo Volante debido al 

estado en que se encuentra de 

inseguridad para los peatones y los niños 

que disfrutan de ese parque. También 

incorporamos documentación gráfica. 

 

Octavo. Ruego oral relativo a seguridad 
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seguridade cidadá. 
 

A sala de control de tráfico, ubicada na 

Estación de Autobuses da Coruña, ten 

unha historia nesta cidade de máis de 25 

anos. Esta historia fixo posible que esta 

cidade sexa unha referencia a nivel de 

control de tráfico rodado, de vixianza das 

nosas rúas, da optimización do fluxo 

diario e dunha dedicación para dar un 

servizo mellor ós nosos cidadáns, grazas 

a todos os traballadores municipais. 

 

 

Rogo que o Goberno municipal, ante a 

nova contratación do servizo de 

mantemento da rede semafórica e axuda 

a explotación da sala de control de 

tráfico,  reúnase coa Policía Municipal 

ante a incertidumbre dos axentes que 

prestan servizo na sala por unha posible 

privatización deste servizo prestado 

desde hai máis de 25 anos pola Policía 

Local. 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

ROGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA (MA) 
 

 

Primeiro. Rogo escrito relativo ó carril 

bici. 

 

Que o Goberno municipal resolva á 

maior brevidade o estado no que se atopa 

o firme do carril bici á altura do 

Oceanográfico e que estes días está sendo 

transitado por ducias de veciños e 

veciñas. 

 

Segundo. Rogo escrito relativo á 

apertura de espazos para 

entrenamentos. 
 

Para que o Goberno Municipal abra o 

pabellón de Riazor ou no seu caso 

habilite outros espazos alternativos para 

ciudadana. 

 

La sala de control de tráfico, ubicada en 

la Estación de Autobuses de A Coruña, 

tiene una historia en esta ciudad de más 

de 25 años. Esta historia hizo posible que 

esta ciudad sea una referencia a nivel de 

control de tráfico rodado, de  vigilancia 

de nuestras calles, de la optimización del 

flujo diario y de una dedicación para dar 

un servicio mejor a nuestros ciudadanos, 

gracias a todos los trabajadores 

municipales. 

 

Ruego que el Gobierno municipal, ante la 

nueva contratación del servicio de 

mantenimiento de la red  semafórica y 

ayuda a la explotación de la sala de 

control de tráfico,  se reúna con la 

Policía Municipal ante la  incertidumbre 

de los agentes que prestan servicio en la 

sala por una posible privatización de este 

servicio prestado desde hace más de 25 

años por la Policía Local. 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DE LA 

MAREA ATLÁNTICA (MA) 

 

 

Primero. Ruego escrito relativo al carril 

bici. 

 

Que el Gobierno municipal resuelva a la 

mayor brevedad el estado en el que se 

encuentra el firme del carril bici a la 

altura del Oceanográfico y que estos días 

está siendo transitado por docenas de 

vecinos y vecinas. 

 

Segundo. Ruego escrito relativo a la 

apertura de espacios para  

entrenamientos. 

 

Para que el Gobierno Municipal abra el  

pabellón de Riazor o en su caso habilite 

otros espacios alternativos para  
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entrenamentos. 

 

As academias de oposicións que 

empregan habitualmente o pabellón de 

Riazor para a preparación física das 

persoas candidatas non o poden empregar 

porque está pechado. 

 

Rogamos ao Goberno local que ou ben 

abra o pabellón de Riazor ou ben habilite 

outros espazos para poder desenvolver 

estes entrenamentos. Se non contan con 

un espazo adecuado para o entrenamento 

as persoas candidatas da Coruña que se 

presenten as oposicións que requiran de 

probas físicas concorrerán en condicións 

de inferioridade en relación coas persoas 

doutros concellos. 

 

 

Presidencia 
 

Moi ben, pois moitas grazas. Aquí remata 

este Pleno ordinario. Moitas grazas, 

como sempre, a todos e a todas, que 

teñan moi boa tarde. 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

dezaoito horas e corenta e nove minutos, 

a Presidencia remata a sesión, e redáctase 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real Decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

entrenamientos. 

 

Las academias de oposiciones que 

emplean habitualmente el  pabellón de 

Riazor para la preparación física de las 

personas candidatas no lo pueden 

emplear porque está cerrado. 

 

Rogamos al Gobierno local que o bien 

abra el  pabellón de Riazor o bien 

habilite otros espacios para poder 

desarrollar estos  entrenamientos. Si no 

cuentan con un espacio adecuado para el  

entrenamiento las personas candidatas de 

A Coruña que se presenten las 

oposiciones que requieran de pruebas 

físicas concurrirán en condiciones de 

inferioridad en relación con las personas 

de otros ayuntamientos. 

 

Presidencia 

 

Muy bien, pues muchas gracias. Aquí 

finaliza este Pleno ordinario. Muchas 

gracias, como siempre, a todos y a todas, 

que tengan muy buena tarde. 

 

Al no haber más asuntos que tratar, y a 

las dieciocho horas y cuarenta y nueve 

minutos, la Presidencia levanta la sesión, 

y se redacta la presente acta que firman y 

autorizan la Alcaldía Presidencia y el 

secretario general; todo ello de 

conformidad con lo dispuesto en el 

artículo 110.2 del Real Decreto 

2568/1986, de 28 de noviembre, por el 

que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 

 

 

 

 


